
Artikel från Utrikesdepartementet

Jämställdhetsmål och hållbar
utveckling på ministermöte
Publicerad 20 november 2020 Uppdaterad 20 november 2020

När minister för internationellt utvecklingssamarbete
Peter Eriksson träffar sina kollegor på ett videomöte 23
november, ska de diskutera hur skuldlättnad och
investeringar kan kopplas till målen för hållbar
utveckling. Ministrarna ska också diskutera hur
jämställdhetsarbetet kan bli bättre i externa insatser.
Ministrarna ska diskutera hur skuldlättnad och investeringar kan kopplas till
målen för hållbar utveckling, särskilt i samband med de internationella
insatserna mot och återhämtningen från covid-19.

De ska vidare diskutera hur jämställdhetsarbetet ska bli bättre i alla externa
insatser, mot bakgrund av EU:s nya handlingsplan för global jämställdhet.

Ministrarna kommer också att få information av EU-komissionen om läget i
förhandlingarna om avtalet efter Cotonou, instrumentet för
grannskapspolitik, utvecklingssamarbete och internationellt samarbete.

Minister för internationellt utvecklingssamarbete, Peter Eriksson
representerar Sverige på videomötet.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Utrikesdepartementet

Sveriges regering ser med stort
allvar på utvecklingen i Belarus
Publicerad 19 augusti 2020 Uppdaterad 21 augusti 2020

Presidentvalet som ägde rum den 9 augusti var varken
fritt eller rättvist och den belarusiska regimen har sedan
dess gjort sig skyldiga till våld mot och arresteringar av
fredliga demonstranter. Sverige stöttar helhjärtat det
belarusiska folkets rätt att själva bestämma sin framtid
och fritt välja sina ledare.
De mycket omfattande demonstrationer vi sett i Belarus de senaste dagarna
visar med all tydlighet att det belarusiska folket inte accepterar det
utannonserade valresultatet utan strävar efter demokratisk förändring och
reformer.

Redan innan valet var den svenska regeringen tydlig med krav på att valen
hölls enligt internationella standarder.

Efter valet har regeringen varit drivande inom Europeiska unionen för ett
kraftfullt agerande inklusive riktade sanktioner mot de ansvariga för valfusk
och övergrepp.

EU har också agerat tydligt och börjat ta fram riktade sanktioner. Onsdagen
19 augusti hålls ett extrainkallat Europeiskt råd att om Belarus, där
statsminister Stefan Löfven kommer att fortsätta driva på för ett aktivt och
tydligt EU.

Utrikesminister Ann Linde har haft ett telefonsamtal med Belarus
utrikesminister Vladimir Makei, samtalet ägde rum den 18 augusti. Under
samtalet framförde Linde djup oro över händelseutvecklingen i Belarus och
påpekade de uttalanden som Sverige och EU har gjort angående det
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oacceptabla våldet mot demonstranter och valfusket under presidentvalet.

Som kommande ordförandeland i OSSE, tillsammans med nuvarande
ordföranden Albanien, har utrikesminister Ann Linde, tillsammans med
Albaniens premiär-, Europa- och utrikesminister Edi Rama, erbjudit sig att
besöka Minsk för att träffa representanter för Belarus regering och
oppositionen.

Utrikesminister Ann Linde pratade den 21 augusti med Rysslands
utrikesminister Sergei Lavrov. Under samtalet diskuterade de båda
situationen i Belarus och hur OSSE kan engageras. Sverige, Ryssland och
Belarus är medlemmar i OSSE som har 57 medlemmar i Europa,
Centralasien och Nordamerika.

Utrikesminister Ann Linde har samtalat med den belarusiska
oppositionskandidaten Svetlana Tichanovskaja och framfört Sveriges stöd
för det belarusiska folket.

Den 18 augusti togs beslut som att frysa det svenska bistånd som gått till
projekt där statliga aktörer har en aktiv roll. Just nu pågår även ett arbete
med att se över om Sverige ytterligare kan stötta de demokratiska krafter
som finns i landet.



Artikel från Miljödepartementet, Utrikesdepartementet

Sverige utökar sitt arbete för att
ingen ska lämnas utanför
Publicerad 15 juli 2020

Att ingen får lämnas utanför är en av de övergripande
principerna i Agenda 2030. Det är både en förutsättning
och ett mål för hållbar utveckling och bör genomsyra allt
vårt arbete för att uppnå de 17 målen för hållbar
utveckling.
Politiska högnivåforumet för hållbar utveckling har aldrig tidigare gjort
någon översyn av hur principen omsätts i praktiken. Sverige anger i en
rapport från i år huvuddragen i hur landet utökar sitt arbete för att visa
resultat när det gäller principen. Rapporten är särskilt inriktad på kommande
generationer och på sju huvudbudskap om målet att ingen ska lämnas
utanför, som ska uppnås senast 2030.

1. Förverkligande av mänskliga rättigheter och jämställdhet
2. Stärkt egenmakt och deltagande
3. Främjande av omställningen till resurseffektiva, motståndskraftiga och

klimatneutrala ekonomier
4. Främjande av fattigdomsminskning på många olika plan
5. Främjande av dialog mellan arbetsmarknadens parter och av anständigt

arbete
6. Stegvis förverkligande av socialt skydd för alla
7. Bättre data och övervakning

Marginaliserade grupper särskilt hårt drabbade av
covid-19-pandemin

De menliga konsekvenserna av covid-19-pandemin har visat hur viktigt det
är att visa resultat i fråga om denna princip. Alla drabbas, men krisen slår
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oproportionerligt hårt mot människor i utsatta situationer.

Män, kvinnor och människor som tillhör olika minoritetsgrupper påverkas på
olika sätt. Särskilda riskgrupper är de som är äldre, sjuka eller
funktionshindrade, de som lever i fattigdom eller är marginaliserade och de
som har begränsad tillgång till hälso- och sjukvård samt till vatten, sanitet
och hygien. Vissa kvinnor och barn, och hbtq-personer, är isolerade i sina
hem och utsatta för våld i hemmet. För småföretag och grupper med otrygga
eller informella anställningsavtal är den ekonomiska osäkerheten stor. 

Agenda 2030 utgör en ram för bygget av mer inkluderande, hållbara och
motståndskraftiga samhällen som är rustade för pandemier,
klimatförändringar och andra globala utmaningar. De 17 målen för hållbar
utveckling måste bli verklighet för alla människor, överallt – även för
kommande generationer.



Artikel från Utrikesdepartementet

Demokratisatsningen – perspektiv
från internationella
civilsamhällesaktörer i ljuset av
covid-19
Publicerad 11 juni 2020

Den 4 juni bjöd utrikesminister Ann Linde och minister
för internationellt utvecklingssamarbete Peter Eriksson
in till ett samtal med internationella
civilsamhällesaktörer om mänskliga rättigheter,
demokrati och rättsstatens principer i ljuset av covid-19-
pandemin.
Mötesdeltagarna konstaterade att pandemin innebar stora påfrestningar för
mänskliga rättigheter, demokrati och rättsstatens principer, men att den
också medförde möjligheter till positiv förändring. Flera av deltagarna
uttryckte uppskattning för att Sverige prioriterade frågorna och gav stöd till
MR- och demokratiaktörer globalt. De uppmuntrade också till fortsatt
arbete.

Mötet var det tredje i en serie samtal som regeringen har upprättat för att
diskutera hur hanteringen av det nya coronaviruset påverkar det globala
arbetet med att försvara mänskliga rättigheter och främja demokrati och
rättsstatens principer. I den första delen bjöds aktörer från flera
mellanstatliga organisationer in. I den andra delen hördes perspektiv från
svenska civilsamhällesorganisationer.

Vid mötet deltog Kenneth Roth (Human Rights Watch), Anne Applebaum
(historiker, författare och debattör), Doug Rutzen (International Center for
Not-for-Profit Law), André du Plessis (ILGA World), Nancy Northup
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(Center for Reproductive Rights) och Alke Boessiger (UNI Global Union). 

Läs mer om demokratisatsningen här.  



Artikel från Utrikesdepartementet

Demokratisatsningen – perspektiv
från svenska
civilsamhällesorganisationer
Publicerad 29 maj 2020

Den 26 maj stod utrikesminister Ann Linde och
ministern för internationellt utvecklingssamarbete Peter
Eriksson värdar för ett möte med svenska
civilsamhällesorganisationer om mänskliga rättigheter,
demokrati och rättsstatens principer i ljuset av covid-19-
pandemin.
Mötet är den andra delen i en serie samtal som regeringen har initierat för att
diskutera hur hanteringen av det nya coronaviruset påverkar det globala
arbetet med att försvara mänskliga rättigheter och främja demokrati och
rättsstatens principer. I den första delen bjöds aktörer från flera
mellanstatliga organisationer in. I kommande möten planeras för deltagande
av både internationella civilsamhällesorganisationer och likasinnade länder.

- Vi har inlett den här serien samtal för att lyfta riskerna för att åtgärderna
mot covid-19 leder till otillbörliga inskränkningar i de mänskliga
rättigheterna, demokratin och rättsstatens principer. Eller rent av används
som svepskäl för att kränka de mänskliga rättigheterna”, inledde
utrikesminister Ann Linde. Hon fortsatte: ”Det viktigaste är att säkerställa
ansvarsutkrävande och dialog. Här är ert arbete oerhört viktigt.
Civilsamhället inklusive MR-försvarare måste ha en stark röst under dessa
exceptionella tider.”

Ministern för internationellt utvecklingssamarbete, Peter Eriksson, pekade
på att covid-19-pandemin innebär en enorm belastning för alla länder, men
särskilt för de som redan präglades av svag styrning, fattigdom, ojämlikhet
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eller konflikt, och på risken att covid-19-krisen också blir en kris för
demokrati och mänskliga rättigheter.

- Vi ser nu hur avgörande de multilaterala organisationernas arbete är. Deras
arbete vore inte möjligt utan det stora finansiella och politiska stödet som
kommer från en ganska liten grupp länder, där Sverige ingår. Nu gäller det
att få med fler länder i detta arbete och tillsammans skapa positiv förändring,
sa Peter Eriksson under mötet.

De deltagande organisationerna var Amnesty Sverige, Civil Rights
Defenders, Kvinna till kvinna, Reportrar utan gränser, Union to union, MR-
fonden och RFSL. Flera uttryckte uppskattning för regeringens arbete. Bland
annat nämndes Sveriges snabbfotade agerande genom utvecklingssamarbetet
och utrikesministerns starka engagemang och kommunikation i MR-frågor.
Organisationerna kom med ett antal konkreta rekommendationer om fortsatt
svenskt agerande.

Läs mer om demokratisatsningen här: Demokratisatsningen tar form 



Artikel från Utrikesdepartementet

Strategi för Sveriges
utvecklingssamarbete med
Tanzania
Publicerad 12 maj 2020

Den 30 januari beslutade regeringen om en ny strategi
för Sveriges utvecklingssamarbete med Tanzania.
Målet för svenskt internationellt bistånd är att skapa
förutsättningar för bättre levnadsvillkor för människor
som lever i fattigdom och förtryck.
Utvecklingssamarbetet ska ta sin utgångspunkt i principerna om bistånds-
och utvecklingseffektivitet, liksom i Agenda 2030, Addis Ababa Action
Agenda och klimatavtalet från Paris.

Strategin ska gälla under perioden 2020-2024 och omfattar sammantaget
3000 MSEK.
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Artikel från Utrikesdepartementet

Strategi för Sveriges
utvecklingssamarbete med
Rwanda 2020- 2024
Publicerad 07 maj 2020

Den 30 januari beslutade regeringen om en ny strategi
för Sveriges utvecklingssamarbete med Rwanda. Målet
för svenskt internationellt bistånd är att skapa
förutsättningar för bättre levnadsvillkor för människor
som lever i fattigdom och förtryck.
Utvecklingssamarbetet ska ta sin utgångspunkt i principerna om bistånds-
och utvecklingseffektivitet liksom i Agenda 2030, Addis Ababa Action
Agenda och klimatavtalet från Paris.
Strategin ska gälla under perioden 2020-2024 och omfattar sammantaget 1
250 MSEK.
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Artikel från Utrikesdepartementet

Kampen mot covid-19 och dess
effekter på demokratin
Publicerad 07 april 2020

Hur påverkar kampen mot coronaviruset det globala
arbetet med att försvara mänskliga rättigheter och
främja demokrati? Som en del av regeringens
demokratisatsning har Sverige tagit initiativ till en serie
digitala möten för att bidra till den globala debatten kring
dessa frågor.
Idag deltog utrikesminister Ann Linde och ministern för internationellt
utvecklingssamarbete Peter Eriksson i ett digitalt möte tillsammans med
representanter för fyra centrala mellanstatliga organisationer:

FN:s högkommissarie för mänskliga rättigheter, Michelle Bachelet
EU:s särskilde representant för mänskliga rättigheter, Eamon Gilmore
Europarådets generaldirektör för MR och rättsstatens principer, Christos
Giakoumopoulos
Ingibjörg Sólrún Gísladóttir chef för OSSE:s kontor för demokratiska
institutioner och mänskliga rättigheter (ODIHR)

Syftet med mötet var att bidra till det globala samtalet om riskerna för att
bekämpningen av covid-19 leder till eller används som svepskäl för
otillbörliga inskränkningar i de mänskliga rättigheterna, demokratin och
rättsstatens principer. I nästa steg planeras möten med både nationella och
internationella civilsamhällesorganisationer och andra länder. Den svenska
starka rösten till försvar för mänskliga rättigheter, demokrati och rättsstatens
principer tystnar inte under pandemin. Demokratisatsningen drivs vidare,
under förändrade omständigheter och med förändrade förutsättningar.
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Artikel från Utrikesdepartementet

Sverige bidrar med 100 miljoner
kronor till FN:s humanitära
respons för covid-19
Publicerad 06 april 2020

Sverige kommer att lämna ett initialt bidrag om 100
miljoner kronor till FN:s samlade globala humanitära
appell för covid-19. Sverige svarar på så vis upp mot
FN:s generalsekreterares uppmaning till
världssamfundet att tillföra de resurser som krävs för att
bekämpa pandemin och rädda liv och lindra mänskligt
lidande.
FN:s generalsekreterare presenterade en global humanitär responsplan för
covid-19 den 25 mars. En samordnad ansats är avgörande för en effektiv
respons, varför Sverige välkomnar FN:s ledarskap och samordnande roll.
Sverige kommer därför genom Sida att lämna ett initialt bidrag om 100
miljoner kronor. Det kommer att gå till FN:s barnfond (Unicef) och FN:s
flyktinghögkommissarie (UNHCR) men också till Internationella
rödakorskommittén (ICRC).

- Covid-19 känner inga gränser och ingen kedja är starkare än sin svagaste
länk. Vi kan bara bekämpa denna pandemi tillsammans och då måste de mest
utsatta människorna i världen prioriteras, säger Peter Eriksson, minister för
internationellt utvecklingssamarbete.

Det snabbt spridande coronaviruset har utlöst en global kris som kräver
agerande såväl nationellt som internationellt. Pandemin kommer att drabba
fattiga länder och utsatta befolkningar, som redan idag har hårt ansatta
hälsosystem, särskilt hårt.
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Till de allra mest sårbara hör människor i länder där humanitära kriser pågår,
exempelvis i flyktingläger där tillgången till rent vatten och sjukvård är
begränsad och människor bor mycket trångt. Om smittan får fäste på dessa
platser finns en risk för en okontrollerad spridning som kan leda till fler
drabbade i Sverige och Europa på längre sikt.

- Det är därför både i de mest utsatta människornas intresse och vårt
egenintresse att vi snabbt bidrar till att bekämpa smittspridningen globalt
genom humanitära insatser. Biståndet – såväl det långsiktiga
utvecklingssamarbetet som humanitär verksamhet – är ett avgörande verktyg
för att bemöta utmaningarna som covid-19 medför, säger Peter Eriksson.

Sverige bidrar utöver detta med ett omfattande stöd till olika humanitära
aktörer genom icke-öronmärkta kärnstöd. Dessa hjälper organisationerna att
agera när behoven uppstår snarare än att invänta specifika ansökningar om
stöd. Detta har varit avgörande både för att organisationerna snabbt ska
kunna hantera de nya behov som uppstått på grund av pandemin covid-19
men också för att säkerställa att också andra livräddande humanitära insatser
kan fortsätta.

Regeringen beslutade också för ett par veckor sedan om ett extra stöd om 40
miljoner kronor till WHO:s krishanteringsfond för 2020 med anledning av
pandemin.

Det svenska stödet till FN:s samlade globala humanitära appell för covid-19
kommer att betalas ut av Sida inom kort. Sida kommer också fortsätta att
följa utvecklingen noggrant och överväga ytterligare eventuella bidrag.



Artikel från Utrikesdepartementet

EU-möte om demokratistöd och
finansiering av hållbar utveckling
Publicerad 22 november 2019

Effektivare former för finansiering är en av frågorna som
EU-ländernas ministrar för internationellt
utvecklingssamarbete ska diskutera när de möts i
Bryssel 25 november. De ska även ta upp hur EU bättre
kan stödja länder på väg mot demokrati utifrån konkreta
exempel från Etiopien och Sudan.

Aktuella frågor

Tillsammans med EU:s höga representant Federica Mogherini inleder
ministrarna mötet med att ta upp aktuella frågor på utvecklingsområdet.

Mogherini förväntas ge en humanitär utblick samt kommentera läget i
förhandlingarna om det framtida partnerskapet mellan EU och länder i
Afrika, Västindien och Stillahavsområdet mot bakgrund av att det så kallade
Cotonouavtalet löper ut 2020. Mogherini förväntas också ta upp de
rådslutsatser om demokrati som EU:s utrikesråd beslutade om i oktober.

Finansiering av hållbar utveckling

Biståndsministrarna inleder sedan mötet med en diskussion om hur systemet
för utvecklingsfinansiering kan bli effektivare. Utgångspunkt för
diskussionen är en rapport som tagits fram på uppdrag av EU:s ministerråd
för ekonomiska och finansiella frågor.

Regeringen välkomnar översynen och framhåller att eventuella förändringar
ska göras för att effektivisera och öka effekterna av utvecklingssamarbetet.
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Stöd till länder på väg mot demokrati

Biståndsministrarna kommer även att diskutera hur EU bättre kan stödja
länder på väg mot demokrati med Etiopien och Sudan som exempel.

Regeringen anser att stöd till länder på väg mot demokrati är en viktig del av
EU:s utvecklingsarbete för att främja demokrati på ett globalt plan.
Regeringen kommer att betona vikten av att EU stödjer både institutionella
reformer och det civila samhället för att uppnå konkreta resultat för
befolkningen.

Jämlik skolgång i Afrika

Tillsammans med Etiopiens utbildningsminister Tilaye Gete avslutas mötet
med en informell diskussion om utmaningarna med att uppnå en jämlik
skolgång i Afrika. 

Regeringen arbetar för en helhetssyn på lärande med fokus på att bygga upp
kapaciteten, både i infrastruktur och möjlighet att erbjuda en likvärdig och
inkluderande utbildning av god kvalitet.

 



Artikel från Utrikesdepartementet

Demokratisatsningen tar form
Publicerad 22 november 2019

I Utrikesdeklarationen 2019 annonserades ett stärkt
engagemang för demokrati, liksom i
utrikesförvaltningens strategiska inriktning för
mandatperioden. Sverige ska i alla sammanhang stå
upp för demokratiska principer och stödja demokrati.
Den 21 november 2019 presenterades
demokratisatsningen för riksdagens utrikesutskott av
Ann Linde, utrikesminister, och Peter Eriksson, minister
för internationellt utvecklingssamarbete.
I korthet går demokratisatsningen ut på att Sverige i alla sammanhang ska stå
upp för demokratiska principer, arbeta för att stärka demokratin och uttrycka
kritik när den brister eller riskerar att försvagas. Liksom med den
feministiska utrikespolitiken är tanken att demokratiperspektivet ska
genomsyra utrikesförvaltningens arbete och spänna över den samlade
utrikespolitiken och alla UD:s verksamhetsområden: utrikes- och
säkerhetspolitik, politiken för internationellt utvecklingssamarbete samt
internationell handel och främjande.

Begreppet demokrati

Sverige arbetar utifrån en bred definition av begreppet demokrati, som
innebär långt mer än fria och rättvisa val. Den definitionen och dess
komponenter är vägledande för arbetet med demokratisatsningen.
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Medborgerligt deltagande: ett levande civilsamhälle, nationella och lokala
val

Representativt styre: fria och rättvisa val, allmän rösträtt, fria politiska
partier

Rättigheter: tillgång till rättvisa, åtnjutande av mänskliga rättigheter, inte
minst yttrandefrihet, sociala och ekonomiska rättigheter, samt jämlikhet

Maktdelning: välfungerande parlament, rättsväsendets oberoende, fria och
oberoende medier

Oberoende institutioner: förutsägbar verkställighet och frånvaro av
korruption

Ramverk med strategiska mål

Ett särskilt ramverk med strategiska mål har arbetats fram för att peka ut
riktningen för demokratisatsningen.

Några exempel på konkreta aktiviteter inom ramen för satsningen är en
uppväxling av demokratibiståndet, skapande av ett nytt nätverk för en
fördjupad dialog med andra länder och aktörer om demokrati samt en
utveckling av den feministiska utrikespolitiken, bland annat genom
aktiviteter som bidrar till att förbättra kvinnors åtnjutande av de mänskliga
rättigheterna, och ökat inflytande av kvinnor i demokratin.

Demokratisatsningen har också ett särskilt fokus på att engagera unga. Som
ett led i detta har utlandsmyndigheterna bjudits in att genomföra lokala
demokratisamtal med unga över hela världen. Ambitionen är att deltagarnas
idéer och tankar sedan föds in till ett större demokratisamtal i Sverige 2021 i
samband med 100-årsfirandet av den svenska demokratin.

Prioriterade områden

Följande områden kan ses som en utgångspunkt och inspiration för hur UD
och utlandsmyndigheterna ska arbeta vidare med demokratisatsningen:

Främja och stärka civilsamhället, inklusive MR-försvarare. Även
fackliga organisationer spelar en avgörande roll för att stärka människor
möjligheter att påverka sin vardag och ska stöttas.
Stärka fria och oberoende medier och demokratins röstbärare (såsom



kulturarbetare), inklusive på internet för att motverka desinformation
Stödja demokratiska processer och valmyndigheter
Främja framväxten av effektiva och oberoende institutioner, inklusive
frånvaro av korruption
Främja jämlikhet
Stärka politiska system med konkurrerande politiska partier (inklusive
parlament)
Stödja stärkandet av respekt för rättsstatens principer
Främja och skydda allas åtnjutande av mänskliga rättigheter
Stärka kvinnors politiska deltagande
Främja ungas engagemang i demokrati

 



Artikel från Finansdepartementet, Justitiedepartementet,
Näringsdepartementet, Utbildningsdepartementet, Utrikesdepartementet

Straffrätt för hedersbrott ses över
– en av frågorna på regeringens
pressfika
Publicerad 18 juli 2019

Straffrätten för hedersbrott ska ses över, staten ska ge
ut gröna obligationer samt tydligare etiska regler och
skärpta straff vid forskning på människor. Det var några
av veckans regeringsbeslut som presenterades på den
traditionella pressfikan med journalister på torsdagen.
På torsdagens pressfika med regeringen redogjorde justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson och de andra närvarande statsråden
för några av de beslut regeringen fattat på dagens regeringssammanträde.

Ett särskilt hedersbrott ska utredas

Regeringen har i dag beslutat om direktiv för att se över straffrätten när det
gäller så kallade hedersbrott. Det handlar bland annat om att det bör införas
en särskild brottsrubricering. Riksåklagaren Petra Lundh har utsetts till
särskild utredare.

Pressmeddelande: Ett särskilt hedersbrott ska utredas

Tydligare etiska regler och skärpta straff vid
forskning på människor

Etikprövningslagen syftar till att skydda den enskilda människan och
respekten för människovärdet vid forskning. Dagens regelverk behöver
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förtydligas och regeringen har därför tillsatt en utredning som har sett över
etikprövningslagen, dess tillämpningar samt vilka straff som ska ges vid
överträdelse. Nu har regeringen beslutat en lagrådsremiss med förslag så att
otydligheter i lagen kan åtgärdas och straffen skärpas.

Pressmeddelande: Tydligare etiska regler och skärpta straff vid forskning på
människor

Staten ska ge ut gröna obligationer senast 2020

Regeringen beslutade i dag att ge Riksgäldskontoret i uppdrag att senast
2020 genomföra en emission av gröna obligationer, det vill säga obligationer
som finansierar utgiftsposter i budgeten som går till hållbara investeringar
och projekt. Emissionen ska främja den svenska marknaden för gröna
obligationer och är en del av regeringens arbete i omställningen mot hållbar
utveckling.

Pressmeddelande: Staten ska ge ut gröna obligationer senast 2020

Förlängt uppdrag till länsstyrelserna att kartlägga
vattensituationen i landet

Regeringen har idag beslutat att förlänga uppdraget till länsstyrelserna att
kartlägga och analysera vattensituationen på regional och lokal nivå.
Förlängningen av uppdraget syftar till att ge fördjupad information om hur
vattensituationen utvecklas för att vara förberedd på eventuell vattenbrist.

Pressmeddelande: Förlängt uppdrag till länsstyrelserna att kartlägga
vattensituationen i landet

Översyn av reglerna om gode män och förvaltare

Regeringen har i dag beslutat direktiv till en utredning som ska föreslå
reformer för att förbättra rekryteringen av och stödet till gode män,
förvaltare och andra ställföreträdare. Dessutom ska tillsynen av
rättssäkerheten stärkas.

Pressmeddelande: Översyn av reglerna om gode män och förvaltare

Regeringen satsar på besöksnäringen



Regeringen avsätter fem miljoner kronor för att stärka Tillväxtverkets arbete
för en konkurrenskraftig svensk besöksnäring. För medlen ska Tillväxtverket
undersöka hur besöksnäring och industri bättre kan samverka samt
genomföra insatser som syftar till att förenkla för företagen i besöksnäringen.

Pressmeddelande: Regeringen satsar på besöksnäringen

Ökade ambitioner i svenskt klimatarbete

På pressfikat presenterade också Peter Eriksson, minister med ansvar för
internationellt utvecklingssamarbete, att Sverige har för avsikt att redan i år
ingå fyraåriga avtal om upp till ca 1 miljard kronor sammanlagt till
Anpassningsfonden och till fonden för de minst utvecklade länderna (ca 500
miljoner kronor per organisation). Detta ökar Sveriges ambitioner i
klimatarbetet samtidigt som vi bidrar till effektivitet och förutsägbarhet i vårt
klimatstöd.



Artikel från Utrikesdepartementet

Agenda 2030 och Sahel på möte
om EU:s utvecklingspolitik
Publicerad 20 maj 2019

Klimatfrågorna inom Agenda 2030 och Sahelregionen i
Afrika var några av frågorna som diskuterades när EU-
ländernas ministrar för utvecklingsfrågor träffades i
Bryssel 16 maj. Även Ebola-utbrottet i Demokratiska
republiken Kongo lyftes på begäran av Sverige.

Agenda 2030 och klimatfrågorna

På mötet diskuterades hur EU ska behålla initiativkraften i arbetet med
klimatförändringarna under 2030-agendan. Flera högnivåmöten om hållbar
utveckling och klimat kommer att hållas under 2019. De ses som en
möjlighet att intensifiera genomförandet av 2030-agendan för att uppnå de
hållbara utvecklingsmålen.

- EU bör gemensamt erkänna hur brådskande klimatkrisen är och behovet av
snabba och omedelbara åtgärder. Sverige vill att EU avvecklar
investeringarna av fossila bränslen från EU:s biståndsbudget, underströk
minister för internationellt utvecklingsarbete Peter Eriksson i samband med
mötet 16 maj.

Sahel

Ministrarna diskuterade Sahels strategiska betydelse för EU utifrån ett
utvecklingsperspektiv och hur Sahels försämrade säkerhetssituation ska
hanteras.

EU:s fortsatta engagemang är viktigt, särskilt när det gäller humanitärt
bistånd och utvecklingssamarbete:
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- Sverige välkomnar diskussionen om Sahel och betonar vikten av god
samhällsstyrning, mänskliga rättigheter och demokrati, kvinnors lika
rättigheter och kopplingen mellan klimat och säkerhet, kommenterade Peter
Eriksson.

Ebola-utbrottet i Kongo

På Sveriges begäran lyftes även frågan om Ebola-utbrottet i demokratiska
republiken Kongo. Bakgrunden till begäran är att utbrottet hittills krävt 1000
människors liv. Trots stora nationella och internationella insatser är risken
stor att smittan sprider sig delvis på grund av att hjälparbetet försvåras av
attacker av lokala gerillagrupper.

- EU:s medlemsländer måste ta sitt ansvar och hitta lösningar för att få stopp
på utbrottet. Sverige ser över möjligheten att bidra med 40 miljoner kronor
till världshälsoorganisationen och uppmanar andra länder att göra detsamma,
sa Peter Eriksson efter mötet.

 



Artikel från Utrikesdepartementet

Ungdomars engagemang i
utvecklingsfrågor på rådsmöte
Publicerad 15 maj 2019

Sahelregionen, klimat och att inkludera ungdomar i
Agenda 2030-arbetet är några frågor på dagordningen
när ministern för internationellt utvecklingssamarbete
Peter Eriksson träffar sina ministerkollegor den 16 maj.

Agenda 2030 och klimatfrågorna

Mötet inleds med en diskussion om hur EU kan använda FN:s högnivåmöten
under 2019 för att driva Agenda 2030 och klimatfrågorna framåt.

Regeringen ser FN:s högnivåmöten om finansiering av utvecklingsfrågorna
som en möjlighet för EU att stärka det multilaterala samarbetet.

Ungdomar och utveckling i Agenda 2030

På mötet ska ministrarna diskutera hur ungdomar kan inkluderas och aktivt
delta i arbetet med att genomföra Agenda 2030.

Regeringen välkomnar att ungdomar engageras i genomförandet av Agenda
2030 men poängterar att det är viktigt att få en jämn könsfördelning och att
minoriteter uppmuntras att delta. 

Stärkt samarbete i Sahel

Frågan om EU:s engagemang Sahelregionen i Afrika kommer att diskuteras
utifrån ett utvecklingsperspektiv på mötet  

Det finns stora behov i Sahel när det gäller utvecklingssamarbete och
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humanitära insatser.

Regeringen tycker att det är bra med en diskussion om Sahel. Regeringen vill
särskilt lyfta kopplingen mellan klimat och säkerhet och kvinnors lika
rättigheter och deltagande.

Andra perspektiv kring Sahel diskuterades även av utrikesministrarna 13 maj
och av det gemensamma utrikes- och försvarsministermötet 14 maj.

Ministrarna ska också diskutera utvecklingsfrågorna inom ramen för EU:s
långtidsbudget för 2021-2027.

Minister för internationellt utvecklingssamarbete Peter Eriksson
representerar Sverige på mötet.



Artikel från Utrikesdepartementet

Ska stå upp för mänskliga
rättigheter, yttrandefrihet och
framtidstro
Publicerad 15 februari 2019 Uppdaterad 15 februari 2019

Minister för internationellt utvecklingssamarbete Peter
Eriksson berättar om de viktigaste politiska frågorna
under den kommande mandatperioden och vilka
förändringar han vill se.
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Artikel från Näringsdepartementet

Ett digitalt Europa, cybersäkerhet
och e-privacy på EU:s
telekommöte
Publicerad 12 december 2018

På telekområdets möte i Bryssel 4 december kom EU-
ländernas digitaliseringsministrar överens om delar av
förslaget om programmet för ett digitalt Europa. Ett
europeiskt kompetenscentrum för cybersäkerhet och
uppdaterade regler för e-privacy var andra frågor på
dagordningen.

Programmet för ett digitalt Europa

EU:s digitaliseringsministrar kom överens om delar av förslaget om
programmet för ett digitalt Europa. Detta europeiska finansieringsprogram är
framtaget för att stödja den digitala omvandlingen av ekonomi och samhälle i
Europa.

Europeiskt kompetenscentrum för cybersäkerhet

Ministrarna fick även en lägesrapport om förslaget om att inrätta ett
europeiskt kompetenscentrum för frågor om cybersäkerhet och tillhörande
nätverk av nationella samordningscentrum.

Integritet och elektronisk kommunikation

Ministrarna diskuterade även förslaget om att uppdatera reglerna för
integritet och elektronisk kommunikation, även kallat e-privacy.
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Kodexen för elektronisk kommunikation

Ministerrådet godkände också en reform som gör att det blir enhetligare
regler för telekommunikation inom EU. Reformen omfattar den europeiska
kodexen för elektronisk kommunikation och ett uppdaterat mandat för
organet för europeiska regleringsmyndigheter för elektronisk
kommunikation, Berec.

Bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson representerade Sverige på
mötet i Bryssel.



Artikel från Näringsdepartementet

Norden lyfte grönt byggande
under COP 24
Publicerad 07 december 2018

Ökad användning av trä som byggnadsmaterial var en
av frågorna som lyftes i den nordiska paviljongen på
FN:s årliga klimatmöte COP24 som just nu pågår i
polska Katowice.
Nordiska ministerrådet arrangerade den 5 december en paneldiskussion där
ett nordiskt träbyggnadsprojekt presenterade sin analys av hur ett ökat
byggande i trä påverkar effekterna på de globala målen i Agenda 2030.

I den följande diskussionen deltog representanter för det nordiska
träbyggnadsprojektet, Finlands jordbruk- och skogsbruksministeriet,
skogsindustrin, samt Canadian Forest Service. Sverige representerades av
statssekreterare Alf Karlsson.

Den nordiska paviljongens tema för dagen var grönt byggande där
paneldiskussioner om träbyggande, utsläppsfria byggarbetsplatser, cirkulärt
byggande och energieffektivisering i byggnadsbeståndet hölls. Dagen
avslutades med att den första arkitekturguiden för de 17 globala
hållbarhetsmålen presenterades. Guiden är framtagen av den danska
arkitektföreningen och Internationella arkitektunionen, IAU.

De nordiska länderna har en gemensam paviljong under COP24 för att
belysa och diskutera nordiska utmaningar och klimatlösningar för att uppnå
de globala hållbarhetsmålen.

Vid klimatmötet ska de deltagande länderna enas om det regelverk som ska
styra genomförandet av Parisavtalet. Mötet blir också det första tillfället
sedan klimatmötet i Paris 2015 där länderna gemensamt utvärderar hur det
globala klimatarbetet svarar mot 1,5-gradersmålet samt hur ambitionen i
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klimatarbetet kan höjas.



Artikel från Näringsdepartementet

Programmet för ett digitalt Europa,
cybersäkerhet och e-privacy på
EU-möte
Publicerad 03 december 2018

EU-ländernas digitaliseringsministrar träffas i Bryssel 4
december för att diskutera ett finansieringsprogram för
att stötta den digitala omvandlingen i Europa. Ett
europeiskt kompetenscentrum för cybersäkerhet och
uppdaterade regler för e-privacy är andra frågor på
dagordningen.

Programmet för ett digitalt Europa

På telekområdets möte 4 december ska digitaliseringsministrarna komma
överens om delar av förslaget om programmet för ett digitalt Europa. Detta
europeiska finansieringsprogram är framtaget för att stödja den digitala
omvandlingen av ekonomi och samhälle i Europa och se till att europeiska
medborgare och företag kan dra nytta av dess fördelar.

Europeiskt kompetenscentrum för cybersäkerhet

Ministrarna kommer även att få en lägesrapport om förslaget om att inrätta
ett europeiskt kompetenscentrum för frågor som rör cybersäkerhet och
tillhörande nätverk av nationella samordningscentrum.

Integritet och elektronisk kommunikation

Ministrarna ska också diskutera förslaget om att uppdatera reglerna för
integritet och elektronisk kommunikation, även kallat e-privacy.
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Kodexen för elektronisk kommunikation

Ministerrådet kommer sannolikt också att godkänna en reform som gör att
det blir enhetligare regler för telekommunikation inom EU. Reformen
omfattar den europeiska kodexen för elektronisk kommunikation och ett
uppdaterat mandat för organet för europeiska regleringsmyndigheter för
elektronisk kommunikation, Berec.

Det österrikiska ordförandeskapet kommer även att rapportera om
förhandlingsläget om förslaget om att vidareutnyttja information från den
offentliga sektorn, förslaget om att revidera reglerna för toppdomänen .eu
samt förslaget om en ny cybersäkerhetsförordning.

Bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson representerar Sverige på
mötet i Bryssel.



Artikel från Utrikesdepartementet

Statsbesök från Italien 13–15
november 2018
Publicerad 21 november 2018

Italiens president Sergio Mattarella avslutade på
torsdagen sitt tre dagar långa statsbesök i Sverige med
ett anförande på Lunds universitet som betonade vikten
av samarbete i Europa, ”Sweden, Italy, Europe: together
for the future”.
I det nämnde han bland annat att Europa i dag upplever en komplicerad fas
men också att tidigare faser av motsättningar har övervunnits. I framtiden
gäller för varje generation att minnas det förflutna, att bevara det i det
kollektiva minnet, för att utveckla de antikroppar som är nödvändiga för att
inte återuppliva tidigare konflikter. Läs hela talet

På morgonen hade presidenten och kungen invigt den italienskbyggda
jonkällan på European Spallation Source i Lund som är den första färdiga
delen av forskningsanläggningen. Drottningen, Laura Mattarella och
ministern för högre utbildning och forskning, Helene Hellmark Knutsson,
deltog vid det historiska ögonblicket.

”ESS kommer att bli världens mest kraftfulla neutronkälla och erbjuder
viktiga forskningsmöjligheter och instrument för genombrottsforskning inom
en lång rad områden. Genom fler internationella samarbeten kan vi nå nya
genombrott och möta våra samhällsutmaningar!” Säger Helene Hellmark
Knutsson, minister för högre utbildning och forskning.

Efter lunch med landshövding Annelie Hulthén som värd avslutades
statsbesöket vid en avskedsceremoni på Malmö Airport.

Det här var det första inkommande statsbesöket från Italien sedan 1999.
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Presidenten åtföljdes av sin dotter Laura Mattarella och representanter från
Italiens regering.

Det inleddes på tisdagen med en sedvanlig välkomstceremoni på Kungliga
slottet. Kungaparet och stora delar av regeringen var tillsammans med andra
representanter för det officiella Sverige på plats för att välkomna
presidenten. Ceremonin följdes av ett pressuttalande av kungen och
presidenten, som kan ses här.

På eftermiddagen träffade presidenten talman Andreas Norlén i riksdagen.
Ämnen som diskuterades var regeringsbildningen, EU-samarbete samt miljö-
och jordbruksfrågor.

Statsminister Stefan Löfven tog sedan emot presidenten i Adelcrantzska
huset. Sveriges och Italiens bilaterala relation, EU-samarbetets och EU:s
framtid samt vissa aspekter av migration var några av de frågor de båda
talade om.

Dagen avslutades med att kungaparet gav en galamiddag på Kungliga slottet.

Onsdagen präglades av digitalisering och kulturella inslag. Först genom ett
besök på det digitala innovationshuset Epicenter. Efter en presentation av
verksamheten fick presidenten och kungen, tillsammans med bostads- och
digitaliseringsminister Peter Ericsson, bland annat se autonoma lastbilar och
chip-implantat som kan användas för trådlösa betalningar och elektroniska
biljetter. Drottningen och Laura Mattarella fick bland annat uppleva en
simulering av hur det är att leva med ADHD. De fick också en presentation
av hur Epicenter Academy arbetar med att hjälpa nyanlända till Sverige och
människor med begränsade professionella nätverk att utveckla sin
kompetens och få anställning.

Ericsson, som firar 100 år av närvaro i Italien i år, fick också besök i sin
studio i Kista. Där lyftes bland annat 5G-teknologins möjligheter fram.

Stockholms stad bjöd på lunch i stadshuset med kommunfullmäktiges
ordförande Cecilia Brinck och finansborgarrådet Anna König Jerlmyr som
värdar. Det nyinvigda Nationalmuseum stod för eftermiddagens
programpunkt. Museichef Susanna Petterson gav besökarna en guidad tur
där italienskt inflytande över nordisk konst uppmärksammades.

Presidenten och Laura Mattarella bjöd därefter sina svenska värdar på en
konsert på det italienska kulturinstitutet. Camerata Ducale-orkestern, under



ledning av dirigent Guido Rimonda, spelade verk av Vivaldi och Paganini.
Kulturinstitutet firar i år 60-årsjubileum och en minnestavla för att
uppmärksamma det avtäcktes av kungen och presidenten. Det var kung
Gustav VI Adolf som invigde institutet i november 1958.



Artikel från Näringsdepartementet

Samtal om hur bostäder kan
anpassas för att möta
klimatförändringarna
Publicerad 31 augusti 2018

Den 30 augusti samlades representanter för
byggföretag och branschorganisationer för att under
bostadsminister Peter Erikssons ledning diskutera hur
bostäder kan utformas för att tackla effekterna av
klimatförändringarna.
Efter den rekordvarma sommaren då höga temperaturer i bostäder
påverkade många människor bjöd Peter Eriksson in till diskussion kring
klimatanpassning av byggnader. På mötet diskuterade man sommarens
situation och vad klimatförändringarna betyder för framtiden, hur aktörerna
arbetar och framförallt om det finns behov av lagändringar eller andra
åtgärder från regeringens sida.

– Mötet var väldigt intressant och givande. Vi hade konstruktiva diskussioner
kring ett område som vi behöver fokusera mer på, säger Peter Eriksson.  

Flera myndigheter, företag och organisationer arbetar med frågor om
klimatförändringarnas konsekvenser. Regeringen har till exempel givit
Boverket i uppdrag att arbeta med klimatanpassning.

Ett nationellt kunskapscentrum för klimatanpassning finns på SMHI och
deras webbplats Klimatanpassningsportalen är ett stöd för de som arbetar
med att anpassa samhället till klimatförändringar.
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Artikel från Näringsdepartementet

Ministerrådet överens om
cybersäkerhetsakt
Publicerad 14 juni 2018

EU-ländernas it- och digitaliseringsministrar kom
överens om ett förslag till cybersäkerhetsakt när de
träffades i telekområdet i Luxemburg 8 juni.
Digitaliseringsminister Peter Eriksson diskuterade
också e-integritet och den europeiska kodexen för
elektronisk kommunikation med sina EU-kollegor.

Cybersäkerhet

Ministrarna enades om rådets position om en föreslagen cybersäkerhetsakt.
Syftet med förslaget är att ge ett nytt och permanent mandat för nät- och
informationssäkerhetsbyrån Enisa samt att skapa ett ramverk för frivillig
cybersäkerhetscertifiering inom EU.

e-integritet

Under mötet debatterade ministrarna också ett förslag om att uppdatera
reglerna för integritet och elektronisk kommunikation. Syftet med den
föreslagna förordningen är att garantera starkare integritet i elektronisk
kommunikation och samtidigt öppna upp för nya affärsmöjligheter.

Vidareutnyttjande av information från den offentliga
sektorn

Ministrarna debatterade också förslaget till direktiv om att vidareutnyttja
information från den offentliga sektorn på ett bättre sätt. Syftet med förslaget
är att stärka EU:s datadrivna ekonomi, säkerställa rättvis konkurrens och
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främja gränsöverskridande innovation som bygger på data.

Kodexen för elektronisk kommunikation

Ordförandeskapet informerade ministrarna om läget i förhandlingarna om
den europeiska kodexen för elektronisk kommunikation med
Europaparlamentet. Ministrarna fick också information om läget i
förhandlingarna om organet för europeiska regleringsmyndigheter för
elektronisk kommunikation, Berec.

Ordförandeskapet nådde en preliminär överenskommelse med
Europaparlamentet om båda förslagen den 5 juni.

Dessutom informerade ordförandeskapet om förslaget till förordning om fritt
flöde av icke-personuppgifter inom EU, där målet är att nå en
överenskommelse med Europaparlamentet före utgången av juni månad.

Bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson representerade Sverige på
mötet i Luxemburg.



Artikel från Näringsdepartementet

Cybersäkerhet och e-integritet på
ministerrådets telekommöte
Publicerad 07 juni 2018

När digitaliseringsminister Peter Eriksson träffar sina
kollegor i telekområdet 8 juni står cybersäkerhet, e-
integritet och den europeiska kodexen för elektronisk
kommunikation på agendan. Ministrarna kommer även
att diskutera hur EU kan förenkla och använda offentlig
information bättre för att stärka EU:s datadrivna
ekonomi.

Integritet och elektronisk kommunikation

Ministrarna kommer att ha en riktlinjedebatt om ett förslag till ny förordning
om respekt för privatlivet och skydd av personuppgifter i elektronisk
kommunikation.

Syftet med förslaget är att garantera en starkare integritet i elektronisk
kommunikation och samtidigt öppna upp för nya affärsmöjligheter.

Cybersäkerhet

Telekomministrarna kommer sannolikt att komma överens om rådets
position om ett förslag till cybersäkerhetsförordning inför förhandlingar med
Europaparlamentet.

Syftet med förslaget är att ge ett nytt och permanent mandat för nät- och
informationssäkerhetsbyrån Enisa samt att skapa ett ramverk för frivillig
cybersäkerhetscertifiering inom EU.
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Vidareutnyttjande av information från den offentliga
sektorn

På mötet kommer ministrarna också att debattera förslaget till direktiv om att
vidareutnyttja information från den offentliga sektorn på ett bättre sätt.

Syftet med förslaget är att stärka EU:s datadrivna ekonomi, säkerställa
rättvis konkurrens och främja gränsöverskridande innovation som bygger på
data.

Regeringen håller med EU-kommissionen om att den europeiska
dataekonomin har ett stort värde och vill bidra till att ytterligare öka
förutsättningarna för en starkare datamarknad. Samtidigt finns det vissa delar
i förslaget som kräver ytterligare analys, till exempel frågor kring
kostnadseffektivitet och flexibilitet, anser regeringen.

Kodexen för elektronisk kommunikation

Ordförandeskapet kommer att informera ministrarna om läget i
förhandlingarna med Europaparlamentet om den europeiska kodexen för
elektronisk kommunikation samt om organet för europeiska
regleringsmyndigheter för elektronisk kommunikation, Berec.

Dessutom kommer ordförandeskapet att informera om förslaget till
förordning om fritt flöde av icke-personuppgifter inom EU.

Bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson representerar Sverige på
mötet i Luxemburg.



Artikel från Näringsdepartementet

Fortsatt stort engagemang kring
nolltolerans mot kränkningar inom
byggbranschen
Publicerad 04 juni 2018

Den 30 maj träffades representanter för byggföretag,
fackförbund samt branschorganisationer för ett
uppföljningsmöte kring hur branschen arbetar för att
motverka kränkningar och öka mångfalden.
Bostadsminister Peter Eriksson bjöd med anledning av #metoo-uppropet in
till ett första möte i november 2017 där en gemensam avsiktsförklaring
undertecknades. I den tar byggbranschen ansvar för att agera för att stoppa
kränkningar och övergrepp.

Syftet med uppföljningsmötet var att följa upp och samtala om hur branschen
fortsatt arbetet utifrån den gemensamma avsiktsförklaringen. Cajsa Winge
och Emmelie Renlund, initiativtagare till initiativet #sistaspikenikistan
berättade att de upplever att #metoo har har öppnat upp för en förståelse för
problem som det tidigare har pratats lite om. Istället för att prata om enskilda
händelser pratar många nu om frågorna i strukturella termer. Också några av
de övriga deltagarna berättade om pågående och planerade insatser för att
motverka kränkningar och öka mångfalden.
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Artikel från Näringsdepartementet

Eniga bostadsministrar
diskuterade harmoniserade
byggregler och miljövänligare
byggprocesser
Publicerad 01 juni 2018

En överenskommelse som ska leda till lägre
byggkostnader tack vare mer enhetliga byggregler i
Norden blev det mest konkreta resultatet från de
nordiska bostadsministrarnas möte i Stockholm. Att
minska byggandets inverkan på klimatet var man också
överens om.
Som utgångspunkt för diskussionen presenterade Boverket sin rapport om
harmonisering av nordiska byggregler inom tillgänglighetsområdet.
Ministrarna från Norge, Finland Island, Sverige och Åland var överens om
att de vill stärka det nordiska samarbetet kring harmonisering av byggregler
och standarder och skapa ett bättre gemensamt kunskapsunderlag för
harmonisering. En starkare och mer integrerad nordisk byggmarknad skapar
förutsättningar för bättre och billigare bostäder i hela Norden. Länderna bad
Nordiska ministerrådets generalsekreterare att undersöka möjligheterna för
ett tätare samarbete kring detta.

Länderna är även överens om att främja minskad klimatpåverkan från
byggandet, som en del av en hållbar utveckling. Också inom hållbart
byggande fick generalsekreteraren ett uppdrag att undersöka hur det
nordiska samarbetet skulle kunna stärkas. Byggsektorn står för en stor del av
världens klimatpåverkan, och i arbetet med att nå Sveriges ambitiösa mål om
att 2045 inte ha några nettoutsläpp av växthusgaser är bygg- och
fastighetssektorn en viktig del. Regeringen har arbetat för att främja ett mer
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hållbart byggande och att livscykelperspektiv beaktas mer vid planering och
byggande. De nordiska länderna arbetar redan med många olika initiativ för
att minska byggandets klimatpåverkan. I Finland pågår till exempel arbete
med styrmedel för att begränsa byggnaders klimatpåverkan ur ett
livscykelperspektiv, där dialog förs med svenska Boverket, och olika initiativ
för främjande av träbyggande. Flera av länderna ser möjligheter till nordiskt
samarbete till exempel genom utbyte av kunskaper och erfarenheter.

Under eftermiddagen gjorde deltagarna studiebsök vid Slussenprojektet samt
kvarteret Dagsmejan i Sollentuna.



Artikel från Näringsdepartementet

Stärkt nordiskt samarbete inom AI
och 5G
Publicerad 28 maj 2018

Digitalisering präglar flera av mötena som äger rum
inom ramen för Sveriges ordförandeskap i Nordiska
ministerrådet. Norden och Baltikum utökar sitt
samarbete för att bevara positionen som Europas
ledande region inom digitalisering. Också samarbetet
kring 5G intensifieras.
En deklaration om stärkt samarbete kring artificiell intelligens
undertecknades av digitaliseringsministrarna den 14 maj. Sverige ska leda
samarbetet där fokus ligger på att utveckla och främja användningen av AI
för att tjäna människor bättre.

Detta ska uppnås genom att länderna:

• förbättrar möjligheterna till kompetensutveckling för att myndigheter,
företag och organisationer ska använda AI i större utsträckning

• stärker tillgången till data för att AI ska kunna användas till att ge bättre
service till invånarna i Norden och Baltikum

• utvecklar etiska och transparenta riktlinjer, standarder, normer och
principer som kan vägleda kring när och hur AI-program bör användas

• arbetar för internationella standarder för infrastruktur, hårdvara, program
och data för att se till att driftskompatibilitet, integritet, säkerhet, tillit,
användbarhet och mobilitet tas tillvara.

– Vår region är idag Europas ledande inom digitalisering. Dagens AI-
deklaration innebär ett utökat samarbete mellan länderna. Nu tar vi i Sverige
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också på oss att leda det nordiskt-baltiska samarbetet in i nästa steg genom
driva arbetet framåt och föreslå nödvändiga åtgärder, säger
digitaliseringsminister Peter Eriksson.

Vid sitt möte i Örnsköldsvik den 22-23 maj skrev de nordiska
statsministrarna under en gemensam avsiktsförklaring som beskriver den nya
tekniken som en stor angelägenhet. Avsiktsförklaringen innebär att Norden
ska vara den första sammanlänkade 5G-regionen i världen och identifierar
områden där det nordiska samarbetet behöver intensifieras.

Av dokumentet framgår att man ska:

• Uppmuntra utvecklingen av nya testanläggningar, inklusive testbäddar

• Försäkra teknisk koordination av 5G-frekvensband inom regionen

• Undanröja hinder för expansion av 5G-nätverk, i synnerhet för utbyggnad
av basstationer och antenner

• Uppmuntra och övervaka utvecklingen av 5G inom några särskilt utpekade
områden

De nordiska digitaliseringsministrarna tar nu detta arbete vidare.



Artikel från Näringsdepartementet

Regeringen välkomnar EU-initiativ
om artificiell intelligens
Publicerad 12 april 2018

Den 25 april presenterar EU-kommissionen ett helt nytt
initiativ för att stärka utvecklingen av artificiell intelligens
i Europa. Det var också huvudtemat för ”Digital Day”, en
konferens på hög politisk nivå där bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson deltog.
- Att lyfta artificiell intelligens på EU-nivå och att tydliga sätta utvecklingen
på EU:s dagordning är helt rätt väg att gå. Utvecklingen inom artificiell
intelligens är avgörande för den europeiska industrins konkurrenskraft.

Det underströk Peter Eriksson bland annat i samband med att han deltog i en
panel om artificiell intelligens tillsammans med andra europeiska
regeringsföreträdare på konferensen Digitial Day i Bryssel.

Sverige hör till de länder där utvecklingsmöjligheterna inom artificiell får stor
uppmärksamhet. Både privata och offentliga aktörer planerar att göra
avsevärda investeringar den närmaste tioårsperioden för att öppna för nya
affärsmöjligheter och att förbättra den offentliga servicen till medborgarna.
Men här finns också utmaningar som behöver tacklas gemensamt i EU.

- Att vi saknar ett etiskt och juridiskt ramverk är en av våra största
utmaningar. Vi är inte framme i detta än men vår demokratiska tradition i EU
gör att det är en stor fråga för oss och utan ett ramverk riskerar vi också att
förlora i den globala konkurrensen, resonerade Peter Eriksson.

Vid konferensen undertecknades en deklaration om samarbete inom
artificiell intelligens som markerar att EU-länderna sluter upp i frågan.
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Vid sitt besök i Bryssel träffade också Peter Eriksson Mariya Gabriel och
Andrus Ansip som är kommissionärer för den digitala utvecklingen i EU.
Syftet var bland annat att lyfta frågor om de digitala plattformarnas ansvar
för att hindra spridningen av hot, hat, hets och medveten falsk information
samt att diskutera EU-kommissionens arbete med frågorna.

EU-kommissionen var arrangör för evenemanget Digital Day18
Allt om konferensen inklusive livestreamingar.

Deklarationen om artificiell intelligens



Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Justitiedepartementet,
Kulturdepartementet, Miljödepartementet, Näringsdepartementet,
Socialdepartementet, Statsrådsberedningen, Utbildningsdepartementet

Regeringen växlar upp arbetet för
att bryta segregationen
Publicerad 23 mars 2018

En högt prioriterad fråga för regeringen är att bryta
segregationen. Arbetet sker på flera fronter och tio
ministrar arbetar tillsammans för att vända utvecklingen
och bidra till minskade klyftor och ett tryggt Sverige som
håller ihop. Regeringens arbete bedrivs inom ramen för
ett långsiktigt reformprogram för minskad segregation
för perioden 2017–2025 och leds av samordnings- och
energiminister Ibrahim Baylan.
För att säkerställa att arbetet sker på bred front samlas de mest berörda
ministrarna regelbundet i en statsrådsgrupp för minskad segregation. Det
senaste mötet i statsrådsgruppen den 21 mars 2018 blickade framåt och
fokuserade på ytterligare långsiktiga åtgärder som behövs. Diskussionen
kretsade kring fem målsättningar: bekämpa brottsligheten, minska
långtidsarbetslösheten, lyfta skolorna och elevernas resultat, stärka
samhällsservicen och minska boendesegregationen, och stärka demokratin
och stödja det civila samhället. Ett mycket viktigt steg i arbetet är den
miljardsatsning på statsbidrag till kommuner med områden med
socioekonomiska utmaningar som regeringen fattade beslut om den 15 mars.

- Regeringen har redan vidtagit omfattande åtgärder för att minska
segregationen och klyftorna i vårt land, men nu växlar vi upp arbetet
ytterligare. Satsningen på 2,2 miljarder årligen som vi nyligen presenterade är
en viktig åtgärd men vi behöver göra mer och vi behöver tänka långsiktigt,
säger samordnings- och energiminister Ibrahim Baylan.
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Artikel från Näringsdepartementet

Fler kvinnor i byggbranschen
Publicerad 09 mars 2018

På den internationella kvinnodagen presenterade
bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson
regeringens nya mål för en jämställd bygg- och
anläggningsbransch. Han gjorde det i samband med ett
besök hos Hentverkarna, ett program för kvinnliga
snickarlärlingar.
Regeringens mål är att minst 25 procent av de som nyanställs inom bygg och
anläggningsbranschen år 2030 är kvinnor. Idag är färre än en av tio kvinnor
inom bygg- och anläggningsbranschen.

– Situationen i bygg- och anläggningsbranschen är problematisk. Vittnesmål
visar att kvinnor i branschen fortfarande möter trakasserier, övergrepp,
machokultur och destruktiva maktstrukturer. Att komma till rätta med den
osunda arbetsplatskulturen är dessutom en nyckelfråga för branschen, som
har stora problem med att attrahera tillräckligt mycket arbetskraft, säger
Peter Eriksson.

Hentverkarna är ett projekt som syftar till att just bredda rekryteringsbasen
för branschen. Programmet pågår i tre och ett halvt år och består både av
teori och praktik för deltagarna som har en mycket varierad bakgrund.
Lönen ökar gradvis från en lärlingslön till en tillsvidareanställningslön. Efter
avslutat projekt får deltagarna en tillsvidareanställning inom företaget.

– Hentverkarna är ett spännande initiativ från Ikano Bostad. Det stora
intresset visar att det finns många kvinnor som är intresserade av att jobba i
branschen om bara arbetsmiljön tas på allvar. Jag ser fram emot att den
förändrade kulturen nu sprider sig, säger Peter Eriksson.
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Artikel från Näringsdepartementet

Geokalkyl – ett verktyg för
effektivare plan- och byggprocess
Publicerad 16 februari 2018

På uppdrag av regeringen har Statens geotekniska
institut, SGI, utvecklat Geokalkyl, ett verktyg som gör
det möjligt att i förväg kunna bedöma kostnaden för
olika typer av markarbeten. Systemet kan på så sätt
bidra till att minska kostnaderna vid byggande av
bostäder och infrastruktur.
Med hjälp av Geokalkyl kombineras bebyggelseplaner med GIS-data, 3D-
visualisering och faktaunderlag där konsekvenser av olika förslag analyseras
för att få fram kostnadskalkyler. Verktyget jämför kostnaden för byggnation
i områden med olika markförhållanden utifrån en förvald standardmetod för
pålning, schaktning, eller andra arbeten. Det kan också simulera alternativa
placeringar av byggnader inom ett specifikt planområde. Genom att studera
olika alternativ kan kommuner i ett tidigt skede i planprocessen se var stora
kostnader för grundläggning och masshantering kan uppstå.

Bland andra Trafikverket, Lantmäteriet och Sveriges geologiska
undersökning, SGU, har samverkat med SGI i regeringsuppdraget. Geokalkyl
har utvecklats och använts i samarbete med flera kommuner som Nyköping,
Jönköping, Helsingborg, Malmö och Västerås.

Bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson fick nyligen en
presentation av Geokalkyl av representanter för SGI och Malmö stad.
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Artikel från Näringsdepartementet

Smarta städer och smarta
transporter är viktiga i
samhällsbygget
Publicerad 26 januari 2018

Den 23 januari träffades medlemmarna för de båda
samverkansgrupperna för Smarta städer respektive
Nästa generations resor och transporter för att diskutera
gemensamma utmaningar inom områden som
stadsbyggnad, transport och infrastruktur och
därigenom ge möjlighet att driva på de pågående
insatser inom respektive samverkansprogram.
Samverkansprogrammen Smarta städer och Nästa generations resor och
transporter har många gemensamma beröringspunkter och utmaningar. Det
var första gången som de två samverkansgrupperna träffades tillsammans
och syftet var att koppla de två programmen närmare varandra och att
deltagarna fick dela kunskaper och erfarenheter.

Mötet leddes av Mattias Landgren och Alf Karlsson, statssekreterare hos
infrastrukturminister Tomas Eneroth, respektive bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson.

– Det är viktigt att integrera transport- och infrastrukturfrågorna med
stadsbyggnads- och planeringsfrågorna. Nästa generations resor och
transporter är självfallet en central del av den smarta staden, sa
statssekreterare Mattias Landgren.

Två teman diskuterades; att planera staden utifrån framtidens
transportsystem respektive delningsekonomi i staden. Under det första temat
identifierades utmaningen: hur möjliggöra förändrad användning och
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nyttjande av gatuutrymmet i staden samt utmaningen att skapa
förutsättningar för nya godstransportlösningar i planeringen.

– Utvecklingen av delade, elektriska och självkörande fordon påverkar alla
trafikslag och både person- och godstrafiken. Frågan här idag är hur
planeringen och utformningen av staden bör och kan möta denna utveckling.
Vilka utmaningar vi ser framför oss och hur dessa kan bemötas, sa Mattias
Landgren.

Under temat delningsekonomi i staden lyftes utmaningar som; att säkerställa
att delningstjänster inom mobilitetsområdet bidrar till en klimat- och
miljömässigt hållbar utveckling, att skapa förutsättningar för att mer delade
bebyggda ytor leder till ett mer transporteffektivt samhälle samt att lösa
juridiska hinder eller oklarheter som försvårar eller bromsar utvecklingen av
delningsekonomilösningar.

– Delningsekonomi är ett töjbart begrepp som rymmer många olika
aktiviteter. Vi ser att digitaliseringen och miljömedvetenheten på senare år
har bidragit till en ökning av sådana tjänster och aktiviteter, vilket innebär
flera utmaningar för samhällsplaneringen och utformningen av lagstiftningen
inom olika områden, sa statssekreterare Alf Karlsson.

Resultatet av mötet tas nu vidare in i respektive samverkansprogram för
utveckling och diskussion. Samverkansgruppen Nästa generations resor och
transporter har sitt nästa möte den 14 mars i Göteborg och gruppen kring
Smarta städer träffas i Stockholm den 18 april.

– Frågorna och insatserna inom samverkansprogrammen är fortsatt viktiga
också framöver och arbetet med dem fortsätter även efter vårens möten,
avslutade Alf Karlsson.



Artikel från Näringsdepartementet

Investeringsstöd och bonus till
kommuner har gett fler bostäder
Publicerad 28 december 2017

Regeringens åtgärder för att öka bostadsbyggandet ger
resultat. Rekordmånga bostäder byggs på initiativ av
regeringen och två viktiga morötter i arbetet är
investeringsstödet för klimatsmarta hyresrätter samt den
kommunala byggbonusen.

Investeringsstöd sänker hyran

En av de viktigaste insatserna är Investeringsstödet på totalt 11,3 miljarder
kronor för perioden 2016 - 2019. De bostäder och byggnader som anordnas
med investeringsstöd ska vara mer energieffektiva än vad som gäller för
övrig nyproduktion enligt Boverkets byggregler.

Ett exempel på vad investeringsstöden betyder finns på Noltorpshöjd i
Alingsås. Bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson besökte de
nybyggda husen i slutet av oktober. Det kommunala Alingsåshem har sökt
statligt ekonomiskt stöd för att bygga hyresrätter och i deras fall har det
inneburit hyror som ligger mellan 1500 och 2200 kronor lägre i månaden
jämfört med vad en nybyggd hyresrätt normalt kostar.

Bonus till kommuner med tydliga planer för
bostadsförsörjning

En andra lika viktig insats är att 199 av landets 290 kommuner får del av
regeringens byggbonus på 1,8 miljarder kronor. I kommunerna har 73 372
bostäder givits startbesked under perioden 31 juli 2016 till 1 augusti 2017.
För att få ta del av byggbonusen behöver kommunerna bland annat ha en
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aktuell översiktsplan och aktuella riktlinjer för bostadsförsörjning.

– Det är bra fart på bostadsbyggandet. Intresset för att söka stödet har ökat
rejält. Regeringens byggbonus bidrar till att kommunerna nu planerar för fler
bostäder och tar ansvar för bostadsförsörjningen, säger bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson.



Artikel från Näringsdepartementet

Smart City Sweden – Sveriges
skyltfönster mot omvärlden
Publicerad 21 december 2017

I maj 2017 invigdes den nationella export- och
investeringsplattformen Smart City Sweden.
Regeringssatsningen som drivs av IVL Svenska
Miljöinstitutet har som mål att dubblera spridningen av
svenska miljö- och klimatlösningar på 10 år. Hittills har
Smart City Sweden haft över 1700 nationella och
internationella besökare.
Enligt Hanna Eriksson Lagerberg, ansvarig för Smart City Sweden, fungerar
plattformen som ett skyltfönster för svenska hållbarhetslösningar gentemot
den internationella marknaden. Här presenteras företag och goda exempel
från hela landet, där den gemensamma nämnaren är hållbar stadsutveckling.
Hanna Eriksson Lagerberg poängterar vikten av och intresset för svenska
hållbarhetslösningar och innovationer.

Sverige nummer ett i OECD

– FN rankar idag Sverige som nummer ett bland OECD-länderna när det
gäller att uppfylla FN:s globala hållbarhetsmål. Vi har kommit långt och bör
dela med oss av våra kunskaper och tjänster. Genom att bygga upp
samarbeten mellan Sverige och andra länder kan vi bidra till att uppnå FN:s
globala hållbarhetsmål till 2030.

Hittills har över 1700 intressenter besökt huvudkontoret som är placerat i
Hammarby Sjöstad i Stockholm. Här har de möjlighet att ta del av
företagsutställningar och presentationer. Hanna Eriksson Lagerberg
understryker det nationella perspektivet och att plattformen ska fånga in hela
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Sverige.

– Vi samarbetar bland andra med ASSET - Föreningen Svensk Miljöteknik
som representerar över 1500 svenska företag från hela landet. Framöver
kommer Smart City Sweden att utöka verksamheten genom att förstärka
regionerna i syfte att identifiera de regionala styrkorna inom olika områden
rörande hållbar stadsutveckling.

VR för att göra innovation tillgänglig

När det gäller huvudkontoret är målet att utveckla konceptet. Utöver
miljöteknik kommer även frågor som handlar om digitalisering, planering och
social innovation att inkluderas och visas upp. Smart City Sweden tar nu
fram marknadsföringsmaterial som alla främjandeorganisationer kan ta del
av. Det finns även planer på att använda VR-teknik.

– Vi kommer att ge besökare möjlighet att använda VR-glasögon och
virtuellt besöka olika stadsdelar i Sverige och till exempel titta på hur biogas
produceras i Linköping. Detta är en teknik som vi också kan använda på
utlandsmyndigheterna. På så sätt kan intressenter ta del av svensk innovation
även från deras hemland.

En plattform som för aktörer samman

Smart City Sweden sammanför också svenska och internationella aktörer på
de olika marknaderna. För att en utländsk aktör ska få ta del av plattformen
behöver det finnas ett intresse för att utveckla policy eller konkreta
samarbeten som kan leda till affärsmöjligheter för svenska företag.

– Vi tar emot aktörernas förfrågan och ber dem specificera sina behov. Vi
kopplar sedan samman dem med en relevant motpart från den svenska
marknaden. För att aktören ska ha möjlighet till detta måste det finnas en
tydlig möjlighet till samarbete, då projektet syftar till att främja export och
investeringar.

Projektet initierades av den sittande regeringen och tilldelas enligt
budgetpropositionen 25 miljoner kronor under 2018 och 50 miljoner kronor
per år fram till och med 2021.



Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Justitiedepartementet,
Kulturdepartementet, Näringsdepartementet, Socialdepartementet,
Utbildningsdepartementet

Möten med myndigheter och
arbetsmarknadens parter om
sexuellt våld och trakasserier
Publicerad 15 december 2017

Med anledning av #metoo-uppropen har den svenska
regeringen initierat möten om sexuellt våld och
trakasserier med bland annat arbetsmarknadens parter,
myndighets- och näringslivschefer samt initiativtagarna
bakom uppropen.
De dialogmöten som regeringen har haft med olika aktörer har haft fokus på
arbetsgivarens ansvar för att motverka sexuellt våld och trakasserier och
vilka åtgärder som redan har genomförts. Samtalen har även handlat om
vilka eventuella brister som finns vad gäller lagar och regler och vilka
åtgärder som behöver göras.

Den 6 mars träffade jämställdhetsminister Åsa Regnér representanter
från 65 Me too-upprop på Historiska museet och mottog deras
gemensamma kravlista med sju åtgärdsförslag som rör arbetsliv,
samhälle och skola.

Den 9 november 2017 träffade kulturminister Alice Bah Kuhnke
företrädare för nationalscenerna med anledning av det första svenska
uppropet #tystnadtagning. Statsrådet har även haft möte med
Diskrimineringsombudsmannen och dialoger med ett antal aktörer inom
kultursektorn.

Den 23 november träffade justitieminister Morgan Johansson och
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jämställdhetsminister Åsa Regnér cheferna för Polismyndigheten,
Åklagarmyndigheten, Domstolsverket och Brottsförebyggande rådet. 

Pressmeddelande: Morgan Johansson och Åsa Regnér bjuder in
myndighetschefer för att diskutera sexuella trakasserier 

Den 24 november träffade ministern för högre utbildning och forskning
Helene Hellmark Knutsson generaldirektörerna för
Universitetskanslersämbetet, Universitets- och högskolerådet samt
Vetenskapsrådet med anledning av #akademiuppropet Statsrådet har
även haft möte med expertgruppen för jämställdhet i högskolan.

Den 30 november träffade utbildningsdepartementets statsråd Gustav
Fridolin, Helene Hellmark Knutsson och Anna Ekström företrädare för
skoluppropen #tystiklassen, #räckupphanden och #ickegodkänt
tillsammans med representanter från elevorganisationerna, civilväsendet,
skolväsendets fackliga organisationer och skolmyndigheterna.

Den 30 november samlade bostadsminister Peter Eriksson företrädare
för byggbranschen. Statsrådet bjöd även in initiativtagarna till uppropet
#sistaspikenikistan.

Artikel: Byggbranschen agerar för att stoppa kränkningar och övergrepp

Den 8 december träffade arbetsmarknadsminister Ylva Johansson och
jämställdhetsminister Åsa Regnér arbetsmarknadens parter samt
myndighetscheferna på Arbetsmiljöverket och
Diskrimineringsombudsmannen.

Artikel: Möte med anledning av #metoo: "Tillämpningen av regler och
det förebyggande arbetet måste bli bättre"

Den 11 december träffade jämställdhetsminister Åsa Regnér
initiativtagarna till uppropen i olika branscher för #metoo

Artikel: #MeToo-uppropen på Rosenbad för att tala med regeringen
Näringsminister Mikael Damberg har kallat samtliga ordföranden i
statliga bolag till möten den 15 och 18 januari.

 



Artikel från Näringsdepartementet

Goda exempel på fler bostäder till
unga vuxna
Publicerad 15 december 2017

Vid en konferens den 11 december delade sex
bostadsföretag och projekt med sig av sina metoder för
att få fram bostäder för unga. Bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson hade bjudit in
kommunpolitiker, representanter för bostadsföretag och
intresseorganisationer för att sprida kunskap kring hur
ungas boendesituation kan lösas.
Hyresgästföreningen presenterade sin rapport Unga vuxnas boende som
beskriver hur situationen på bostadsmarknaden påverkar unga vuxnas
möjligheter att skapa sin egen framtid. Sveriges kommuner och landsting
redogjorde för den verktygslåda som kommunerna har till sitt förfogande när
det gäller att skapa bostäder till ung vuxna.

I paneldiskussioner lyftes ung vuxnas perspektiv fram och deltagarna
reflekterade också kring de goda exemplen från Botkyrkabyggen, Sthlm
6000+, jagvillhbostad.nu, Skövdebostäder, Kalmarhem och ÖrebroBostäder.

Se hela konferensen i efterhand, med de goda exemplen, här:

Hela konferensen 

https://www.regeringen.se/


Artikel från Näringsdepartementet

EU:s telekomministrar överens om
uppdaterat mandat för EU-byrån
Berec
Publicerad 11 december 2017

På EU:s telekommöte i Bryssel 4 december kom
ministrarna överens om ett uppdaterat mandat för EU-
byrån Berec. Även e-integritet och fria dataflöden stod
på dagordningen.

Uppdaterat mandat för EU-byrån Berec

Inför kommande förhandlingar med Europaparlamentet enades EU:s
telekomministrar om rådets position om uppdaterade regler för Organet för
europeiska regleringsmyndigheter för elektronisk kommunikation, Berec.
Rådet anser att de nya reglerna ligga i linje med mandatet för den europeiska
kodexen för elektronisk kommunikation som kommer att förhandlas
parallellt.

Fria dataflöden och e-integritet

Rådet fick en lägesrapport om förslaget om att uppdatera reglerna för e-
integritet och ministrarna diskuterade även ett utkast till förordning om det
fria flödet av icke-personuppgifter. Medlemsstaterna gav starkt stöd åt
förslaget och ställde sig bakom ansträngningarna för att nå en snabb
överenskommelse. Regeringen ser positivt på att omotiverade
lokaliseringskrav undanröjs. Bostads- och digitaliseringsminister Peter
Eriksson välkomnade samtidigt att förordningen ger möjlighet till nödvändiga
undantag från huvudregeln.
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5G-utbyggnad

Estlands minister för entreprenörskap och informationsteknologi Urve Palo
undertecknade på mötet en 5G-färdplan som sätter upp tidsfrister för att göra
lämpliga frekvensband tillgängliga för 5G-användning. Färdplanen bekräftar
också att målet är att EU ska bli en världsledande marknad för 5G.
Regeringen betonade i sammanhanget vikten av förbättrad samordning av
radiospektrum.

Bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson representerade Sverige på
mötet.



Artikel från Näringsdepartementet

5G-utbyggnad, e-integritet och fria
dataflöden på telekommöte i
Bryssel
Publicerad 01 december 2017

När EU:s telekomministrar möts i Bryssel 4 december
står utbyggnad av nästa generations mobila
bredbandstjänster, e-integritet och fria dataflöden på
dagordningen. Ministrarna ska också komma överens
om ett uppdaterat mandat för EU-byrån Berec.

5G-utbyggnad i Europa

Inom EU diskuteras just nu förutsättningar för utbyggnad av nästa
generations mobila bredbandstjänster. 5G är mobilt bredband som kan ge
möjligheter till gigabit-hastighet och hög tillförlitlighet för olika
applikationer.

På telekommötet väntas ordförandeskapet skriva under och informera om en
så kallad färdplan för 5G. Syftet är att medlemsstaterna ska vara eniga om
avsikten att göra lämpliga frekvensband tillgängliga för 5G-användning inom
rimlig tid.

Berec, e-integritet och fria dataflöden

Telekomministrarna väntas enas om rådets position om ett uppdaterat
mandat för Organet för europeiska regleringsmyndigheter för elektronisk
kommunikation, Berec. Regeringen anser att Berec ska fortsätta vara ett
rådgivande organ och kan därmed ställa sig bakom ordförandeskapets
kompromisstext.
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Rådet kommer också att få en lägesrapport om de framsteg som gjorts med
förslaget om att uppdatera reglerna för e-integritet. Inom ramen för den
digitala inre marknaden presenterade kommissionen i januari 2017 ett förslag
till ny förordning om respekt för privatlivet och skydd av personuppgifter i
elektronisk kommunikation. Syftet är att garantera en starkare integritet i
elektronisk kommunikation och samtidigt öppna upp för nya
affärsmöjligheter.

Telekomministrarna kommer även att hålla en riktlinjedebatt om ett utkast
till förordning om det fria flödet av icke-personuppgifter. Regeringen
välkomnar kommissionens förslag och ser fria dataflöden som en
förutsättning för en välfungerande digital inre marknad.

Cybersäkerhet och europeisk kodex för elektronisk
kommunikation

På mötet kommer ordförandeskapet att informera om läget i förhandlingarna
om en europeisk kodex för elektronisk kommunikation samt om rådets
slutsatser om cybersäkerhet. Ministrarna kommer också att få information
om rådets utkast till handlingsplan för hur dessa ska genomföras.

Slutligen kommer det tillträdande bulgariska ordförandeskapet att presentera
sitt arbetsprogram.

Bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson representerar Sverige på
mötet.



Artikel från Näringsdepartementet

Byggbranschen agerar för att
stoppa kränkningar och övergrepp
Publicerad 30 november 2017

Bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson
samlade den 30 november ett tjugotal representanter för
byggföretag, fackförbund samt branschorganisationer
för ett samtal kring hur branschen kan kraftsamla mot
kränkande behandling av kvinnor.
Vid mötet berättade Cajsa Winge och Emmelie Renlund, initiativtagarna till
uppropet #sistaspikenikistan, om de vittnesmål om trakasserier och
övergrepp inom hela byggbranschen som nyligen kommit fram.
Deltagarna undertecknade också en gemensam avsiktsförklaring där
byggbranschen tar ansvar för att agera för att stoppa kränkningar och
övergrepp.
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Artikel från Kulturdepartementet, Miljödepartementet,
Näringsdepartementet

Öppet seminarium om
arkitekturpolitiken i Visby
Publicerad 06 juli 2017

Hur kommer regeringens politik för arkitektur och
hållbar stadsutveckling se ut? Detta lyftes i ett särskilt
seminarium i Arkitekturträdgården i Visby onsdagen
den 5 juli med de tre ansvariga ministrarna Alice Bah
Kuhnke, Karolina Skog och Peter Eriksson.
Under ett välbesökt seminarium arrangerat av Sveriges Arkitekter under
Almedalsveckan i Visby, berättade miljöminister Karolina Skog, kultur- och
demokratiminister Alice Bah Kuhnke och bostads- och digitaliseringsminister
Peter Eriksson om det pågående arbetet med regeringens kommande politik
för och satsningar inom arkitektur och hållbar stadsutveckling.

Frågor som berördes under seminariet handlade bland annat om hur de tre
departementen samarbetar kring frågorna och hur ministrarna ser på
arkitekturens roll och vikt i samhället. Går det att balansera både hög
kvantitet och hög kvalitet när det kommer till att bygga nya bostäder och nya
stadsområden?

– När vi bygger som nästan aldrig förr så behöver också politiken ställa sig
frågan: Vad vi bygger, hur vi bygger och för vem vi bygger, berättade Alice
Bah Kuhnke.

I arbetet med en ny politik för arkitektur och hållbar stadsutveckling arbetar
regeringen bland annat med att ta fram skrivelsen Levande städer – en
politik för hållbar stadsutveckling, som ska lämnas till riksdagen. Skrivelsen
ger uttryck för de politiska ambitionerna inom hållbar stadsutveckling.
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Regeringen arbetar också för att ta fram målsättningar för den fysiska
gestaltningen. I dag finns sex mål för arkitektur, form och design, som
riksdagen beslutat om. Den kommande propositionen som lanseras senare i
höst, kommer uppdatera dessa mål för att skapa en bred och samlad politik
på området.

Propositionen berör många samhällsområden, bland annat inom politiken för
en hållbar stadsutveckling, plan-, bygg- och bostadspolitiken och regeringens
långsiktiga reformprogram för minskad segregation 2017-2025. Regeringen
vill skapa förutsättningar för att en medveten arkitektur och design möjliggör
och bidrar till högre livskvalitet för fler.

– Det är viktigt att stärka arkitekturens och designens roll i plan- och
byggprocessen. Utmaningen är att klara både kvalitet och kvantitet samtidigt,
berättade Peter Eriksson.

Ett av perspektiven som lyfts fram i skrivelsen Levande städer handlar om
barnens plats i fysiska miljöer. Enligt Karolina Skog krävs ett inkluderande
och socialt perspektiv där barn får mer utrymme och inflytande.

– Nu vill regeringen göra barnkonventionen till lag i Sverige.
Barnperspektivet måste synas i hur vi bygger våra städer mycket mer än det
gjort hittills. En stad som är bra för barnen är bra för alla, berättade Karolina
Skog.

Som ett led i den nya politiken för arkitektur, form och design för hållbara
gestaltade livsmiljöer berättade ministrarna om förslaget att Boverkets
ansvar för arkitekturfrågor ska stärkas, bland annat genom inrättandet av en
riksarkitekt.

Seminariet avslutades med öppna reflektioner och medskick till regeringens
fortsatta arbete med frågorna framförda av Louise Masreliez,
förbundsordförande Sveriges Arkitekter, Daniel Markström, regionchef
stadsprojekt Stockholm på Jernhusen och Lena Andersson, VD på
Älvstranden utveckling. Samtalet modererades av Tobias Olsson,
förbundsdirektör vid Sveriges Arkitekter.



Artikel från Miljödepartementet, Näringsdepartementet,
Statsrådsberedningen, Utbildningsdepartementet

Fortsatt satsning på
energieffektivisering och ökad
trygghet för studerande vid
sjukdom
Publicerad 06 juli 2017

Regeringen fortsätter att förverkliga och genomföra
Energiöverenskommelsen. Energimyndigheten får i
uppdrag att skapa en tidig dialog med olika branscher
och ta fram sektorsstrategier för energieffektivisering.
Det var en av nyheterna som presenterades på
regeringens sommarfika den 6 juli.
Sommarfikat var det första för i år och leddes av statsminister Stefan Löfven,
som redogjorde för de inrikes resor han gör denna vecka.
Han sa att de han träffat under sina resor ger uttryck för ett behov av
investeringar.

Han talade om de satsningar regeringen gör för att öka tryggheten och
välfärden, genom investeringar i bland annat jämlik skola, bra sjukvård i hela
landet, polisen och arbetet för att förebygga och motverka terrorism.

Satsningar på energieffektivisering

Regeringen fortsätter att genomföra Energiöverenskommelsen.
Energimyndigheten får i uppdrag att skapa en tidig dialog med olika
branscher och ta fram sektorsstrategier för energieffektivisering. Strategierna
ska bidra till att förverkliga nationella politiken om 50 procent effektivare
energianvändning till år 2030.
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Pressmeddelande: Regeringen satsar på energieffektivisering

Ökad trygghet för studerande vid sjukdom

Regeringen har i dag beslutat om ett paket för att öka studerandes trygghet
vid sjukdom. Från den 1 juli 2018 blir det möjligt för studerande att, vid
särskilda skäl, vara deltidssjukskrivna med heltidsersättning inom
studiemedelssystemet. Regeringen tillsätter också en utredning med uppdrag
att ta fram åtgärder för att öka tryggheten för studerande vid sjukdom och
främja effektivare studier.

Pressmeddelande: Ökad trygghet för studerande vid sjukdom

Kvalitetssäkring av forskning

Regeringen har beslutat att ge Universitetskanslersämbetet (UKÄ) flera nya
uppdrag som syftar till att förbättra uppföljningen och utvärderingen av den
offentligt finansierade forskningen. UKÄ får ett samlat ansvar för
kvalitetssäkring av hela högskolans verksamhet. Målet är att öka kvaliteten
på forskningen.

Pressmeddelande: Kvalitetssäkringen av forskningsmiljarder förstärks

Ny webbplats ska underlätta för utländska företag att
komma in på byggmarknaden

Många utländska aktörer väljer i dag att inte lämna anbud i Sverige för att
det är svårt att få fram relevant information om vilka byggregler som gäller.
Regeringen beslutade därför i dag att ge Boverket i uppdrag att inrätta en ny
webbplats för utländska byggherrar, där byggreglerna översatts till andra
språk. Till en början till engelska, men senare kan uppdraget utvidgas till fler
språk.

Pressmeddelande: Lättare för utländska företag att komma in på
byggmarknaden

Satsning på innovationsutveckling i livsmedelssektorn

Regeringen beslutade i dag om 1 miljon kronor till Region Skåne för att
genomföra insatser som stärker och kan utveckla innovationer och



innovativa företag i livsmedelskedjan. Syftet med stödet är att främja en
hållbar tillväxt och ökad konkurrenskraft i små- och medelstora
livsmedelsföretag i regionen.

Dagens beslut kompletterar de satsningar på 78 miljoner kronor för att stärka
forskning och innovation inom livsmedelssektorn, som regeringen fattade
beslut om i juni.

Pressmeddelande: Regeringen satsar på innovationsutveckling i
livsmedelssektorn

 



Artikel från Näringsdepartementet

Satsningar på digitalisering av den
smarta staden
Publicerad 29 juni 2017

Digitaliserad planprocess samt öppna data är två av de
prioriterade områdena inom samverkansprogrammet
Smarta städer. Flera satsningar med digitaliseringstema
har nu fått finansiering via Vinnova.
Regeringen presenterade nyligen en strategi som anger riktningen för
digitaliseringspolitiken och hur den ska bidra till konkurrenskraft, full
sysselsättning samt ekonomiskt, socialt och miljömässigt hållbar utveckling.
Strategins övergripande mål är att Sverige ska vara bäst i världen på att
använda digitaliseringens möjligheter. Inom ramen för
samverkansprogrammet Smarta städer startas nu en rad satsningar kopplade
till digitaliseringen av samhällsbyggandet.

Projektet Digitalisering av samhällsbyggnadsprocessen går ut på att arbeta
fram ett obrutet digitalt standardiserat flöde av information med särskilt
fokus på planeringsprocessens tidiga skeden det vill säga översiktsplanering,
medborgardialog och medskapande genom att använda digitaliseringens
tekniska möjligheter.

Ett obrutet digitalt informationsflöde kan motverka fragmentering och
dubbelarbete, göra processen säkrare och mer transparent och öppna upp
möjligheter för innovativa produkter och tjänster. I projektet riktas även
fokus på åtgärder för att praktiskt få igång digitaliseringen i myndigheternas
processer.

Byggarbetsplatsen är en annan viktig pusselbit i samhällsbygget. Projektet
uppkopplad byggplats är en testbädd för att skapa förändring och affärsnytta
av digitalisering genom teknikutveckling på byggplatser. Det bygger vidare
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på en befintlig testbäddsmiljö inom den strategiska innovationsplattformen
Smart Built Environment i samverkan med testbäddar inom verkstads- och
processindustrin. Projektet kan bidra till att förändra bilden av en industri
som släpar efter och till att öka byggandets attraktionskraft när det gäller
rekrytering.

Genom visualisering kan förståelsen för hur processer och system påverkar
varandra underlättas. Digitaliseringen möjliggör nya visualiseringstekniker
och i projektet Visualisering för en hållbar industri och stad används
visualiseringstekniker för att visa hur tillgång till rätt data kan skapa en mer
hållbar industri och smartare stad. Genom att lyfta fram relevant data för
relevanta grupper av användare kan man skapa ett samhälle som bättre
hushåller med sina resurser. Fokus är till en början på fjärrvärmedata.

Tillgång till data är central för att möjliggöra innovation – för att kunna
utveckla relevanta produkter och tjänster. Mer data behöver tillgängliggöras i
offentlig sektor – det är en viktig del av en modern demokrati. För att leda
vägen för Sveriges arbete inom öppna data har Stockholms stad och
Göteborgs stad beslutat att genomföra ett projekt inom området kallat
Nationella öppna data. Projektet ska bland annat ta fram gemensamma
principer för arbetet med öppna data och identifiera och prioritera relevanta
datakategorier.

Parallellt med en ökad digitalisering och tillgängliggörandet av data är det
viktigt att arbeta med datasäkerheten. Digital infrastruktur och digital
säkerhet har pekats ut som viktiga områden att satsa på för att stärka
konkurrenskraften för svensk industri. Därför planerar Vinnova att göra en
insats inom dessa områden. Detta görs i dialog med industri, akademi och
berörda myndigheter.



Artikel från Kulturdepartementet, Näringsdepartementet

Rundabordssamtal om statlig och
offentlig förebildlighet
Publicerad 26 juni 2017

Den 23 maj anordnades ett rundabordssamtal på
Kulturdepartementet i samarbete med
Näringsdepartementet, inom ramen för arbetet med den
kommande propositionen om arkitektur, form och
design för hållbara gestaltade livsmiljöer. Samtalsledare
och värdar var statssekreterarna för Kultur- respektive
Näringsdepartementen, Per Olsson Fridh och Alf
Karlsson.
I en ny politik för hållbara gestaltade livsmiljöer kan nya skarpa mål handla
om kvalitet, omsorgsfull gestaltning, innovationskraft, ekologisk balans och
socialt välbefinnande. Inkludering och tillgänglighet är nyckelbegrepp och
kulturhistoriska, estetiska och konstnärliga värden ska lyftas.

- Offentliga aktörer spelar en viktig roll för utvecklingen både som beställare,
utförare och företrädare för frågorna. Därför är samtalet idag och ert
deltagande vid diskussionsbordet betydande för oss, inledde statssekreterare
Per Olsson Fridh samtalet.

Regering och riksdag har genom myndigheter och bolag ansvar för stora
bestånd av offentliga lokaler och miljöer. Staten är både byggherre,
fastighetsförvaltare, hyresvärd och hyresgäst. I dessa olika roller har staten
både ett stort ansvar och goda möjligheter att skapa hållbara gestaltade
livsmiljöer genom medveten arkitektur, form och design.

Statssekreterare Alf Karlsson lyfte fram Boverkets prognos på 710 000
bostäder fram till år 2020 och vilken påverkan prognosen har på vilka
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verktyg regeringen kan bidra med i arbetet.

Under mötet närvarade olika aktörer inom statliga och offentliga sektorn.
Tillsammans diskuterade man statens och det offentligas behov samt
möjligheter att utveckla och bäst förvalta den arkitektur, design och
gestaltning som påverkar många människors vardag.



Artikel från Näringsdepartementet

Bredband och digitala tjänster i
fokus på EU-möte
Publicerad 09 juni 2017

Rådet för telekommunikation möttes i Luxemburg 9 juni.
Modernare EU-regler för elektronisk kommunikation var
huvudfrågan på rådsmötet. Sverige representerades av
bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson.
Ministrar i EU med ansvar för telekommunikation diskuterade EU-
kommissionens förslag om ett uppdaterat regelverk för elektronisk
kommunikation. Det handlar bland annat om bredbandsutbyggnad och
digitala tjänster.

- Det är dags att uppdatera regelverket för elektronisk kommunikation för att
bana väg för framtidens kommunikationstjänster, säger bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson.

Förslaget behandlas fortsatt i rådet inför en överenskommelse. Rådet och
Europaparlamentet måste också vara överens innan ett slutligt beslut kan
fattas.
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Artikel från Näringsdepartementet

EU:s telekomministrar diskuterar
elektronisk kommunikation
Publicerad 07 juni 2017

Ministrar ansvariga för telekommunikation möts i
Luxemburg 9 juni. På dagordningen för rådsmötet står
bland annat en policydebatt om ett nytt EU-regelverk för
elektronisk kommunikation.
Efter en uppdatering om förhandlingsläget ska ministrarna diskutera en
omarbetning av nuvarande EU-regler för elektronisk kommunikation. Enligt
kommissionens nya förslag slås de befintliga direktiven samman till ett
gemensamt direktiv. Det innebär också tillskapande av en ny förordning för
Berec, organet för de europeiska regleringsmyndigheterna.

Regeringen väntas välkomna det maltesiska ordförandeskapets lägesrapport.
Det är dock viktigt att det nya regelverket blir tydligt och heltäckande
eftersom medlemsländernas förutsättningar skiljer sig åt bland annat när det
gäller geografi, befintlig infrastruktur och digital mognad.

Syftet med de nya EU-reglerna är konkurrens, investeringar till nytta för
användarna och främjande av EU:s inre marknad.

Bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson representerar Sverige vid
mötet.
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Artikel från Näringsdepartementet, Statsrådsberedningen

Arbetskraftskapacitet i
byggbranschen på agendan
Publicerad 10 maj 2017

Statsminister Stefan Löfven och bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson träffade den 9 maj
representanter från byggsektorn för att tala om
arbetskraftsförsörjningen inom branschen.
Under en arbetslunch träffade statsminister Stefan Löfven och bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson representanter ur byggsektorn.
Förståelsen för de brister gällande arbetskraftsförsörjning inom branschen
var tydlig redan innan mötet och bekräftades av representanterna. Tisdagens
möte är en uppföljning av ett tidigare möte som Stefan Löfven höll med
byggbranschaktörer i höstas.

I december 2016 tog regeringen emot en rapport från två samordnare som
hade till uppgift att titta på byggbranschens kompetensförsörjning.
Rapporten visar att den kraftigt ökade byggtakten inte kan öka ytterligare
eller bibehållas om inte arbetskraftssituationen i branschen förbättras.

På mötet den 9 maj lyftes de möjligheter som regeringen arbetar med för att
branschen lättare ska kunna fortsätta den höga byggtakten. Regeringen har
under mandatperioden satsat på ett ökat fokus på förbättrad matchning inom
branschen men även på att öka antalet utbildningsplatser. Peter Eriksson
lyfte även vikten av ett ökat industriellt byggande, och då gärna i trä. Genom
industriellt byggande kan ännu fler yrkeskategorier vara med och bidra.

Mötet gav också de inbjudna representanterna för byggbranschen möjlighet
redogöra för statsministern och bostads- och digitaliseringsministern
redogöra hur branschens specifika organisation och olika sektorer hanterar
situationen.
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Artikel från Näringsdepartementet

Stöd som ska gynna ökat
bostadsbyggande
Publicerad 24 mars 2017

Regeringen har beslutat om ett antal långsiktiga stöd
som ska underlätta byggandet av nya och renoveringar
av befintliga bostäder.
Att det byggs bostäder är centralt både för fler jobb och för en fungerande
arbetsmarknad. Regeringen genomför därför en historisk investering för fler
bostäder och förbättrad infrastruktur, i företagande och på att utbilda för
jobb. I det bostadspolitiska paketet och de 22 punkter som presenterades
sommaren 2016 ingår åtgärder för att underlätta byggandet av bostäder, till
exempel genom att göra det enklare att bygga utan att det krävs bygglov, att
göra mer mark tillgänglig samt att producera serietillverkade hus. Samtliga
åtgärder i det bostadspolitiska paketet samt i 22-punktslistan är nu
genomförda eller på väg att genomföras.

Investeringsstöd till klimatsmarta hyresrätter för
unga

Investeringsstödet ska främja byggandet av energieffektiva hyresbostäder
och bostäder för studerande. Länsstyrelsen hanterar ansökningar om stöd
och Boverket administrerar utbetalningen. Tanken är att investeringsstödet
ska bidra till att det byggs fler bostäder med rimliga hyror.

Pressmeddelande: Regeringen tillför förnyad kraft i rekordbyggandet genom
investeringsstöd

Boverkets webbplats: Stöd för hyresbostäder och bostäder för studerande

Stöd för renovering och energieffektivisering i vissa
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bostadsområden

Stödet ska göra det möjligt att effektivisera upprustningen av hyresrätter i
områden med socioekonomiska utmaningar. Boverket hanterar ansökningar
och utbetalningar av stödet.

Pressmeddelande: 1 miljard kronor till upprustning av bostäder i utvalda
områden

Boverkets webbplats: Stöd för renovering och energieffektivisering i vissa
bostadsområden

Stöd till utemiljöer i vissa bostadsområden

Stöd lämnas för att i eller i anslutning till bostadsområden med
socioekonomiska utmaningar åstadkomma utemiljöer som stimulerar till
aktivitet och social gemenskap och för att bevara eller utveckla ett
bostadsområdes gestaltning. Boverket hanterar ansökningar och
utbetalningar av stödet.

Pressmeddelande: 200 miljoner kr till förbättrade utemiljöer

Boverkets webbplats: Stöd till utemiljöer i socioekonomiskt utsatta områden

Stöd till kommuner för ökat byggande

Kommuner som bygger bostäder får ta del av detta stöd. För att vara
berättigad till stöd måste kommunen, förutom att ha byggt minst en bostad,
antagit riktlinjer för bostadsförsörjningen samt aktualiserat eller antagit en
översiktplan under innevarande eller föregående mandatperiod. Kommunen
ska också ha tagit emot minst en nyanländ. Boverket hanterar ansökningar
och utbetalningar av stödet.

Pressmeddelande: 111 kommuner tar del av miljardbonus för
bostadsbyggande

Boverkets webbplats: Statsbidrag för ökat bostadsbyggande

Saneringsstöd till fastighetsägare och kommuner

Kommuner kan söka medel för att finansiera sanering av förorenad mark där



bostäder ska byggas. Alla typer av bostäder och bostadsstorlekar omfattas av
bidraget. Kommunen ska som minst ha fattat beslut på kommunfullmäktige
om att påbörja detaljplaneläggning för bostäder. Naturvårdsverket hanterar
ansökningar och utbetalningar av stödet.

Naturvårdsverkets webbplats: Efterbehandling inför bostadsbebyggelse

Stöd till byggande av bostäder för äldre

Detta stöd gäller från och med den 15 november 2016. Stödet får lämnas för
ny- eller ombyggnad av hyresbostäder som utgör sådana särskilda
boendeformer som avses i 5 kap. 5 § socialtjänstlagen (2001:453), ny- eller
ombyggnad av hyresbostäder för äldre personer på den ordinarie
bostadsmarknaden, eller anpassning av gemensamma utrymmen i eller i
anslutning till byggnad som upplåts med hyresrätt, kooperativ hyresrätt eller
bostadsrätt. Länsstyrelsen som handlägger ansökningar och beslutar om
bidrag kan lämnas.

Pressmeddelande: Nytt investeringsstöd för fler äldreboenden

Boverkets webbplats: Investeringsstöd till bostäder för äldre personer



Artikel från Näringsdepartementet

Digitaliseringsrådet – ett verktyg
för aktivt ledarskap inom
digitaliseringspolitiken
Publicerad 10 mars 2017

Digitalisering skapar möjligheter inom många områden.
Regeringen vill därför arbeta öppet och få inspel från
personer med ett brett spektrum av erfarenheter och
kompetenser. Digitaliseringsrådet ska bidra till att
digitaliseringspolitiken genomförs.
Regeringen behöver skapa sig en tydlig bild av digitaliseringens möjligheter
för att Sverige ska nå målet om att vara bäst i världen på området.
Digitaliseringsrådets analyser och inspel kommer att ligga till grund för att
genomföra och utveckla regeringens strategiska arbete med digitalisering.

Det finns redan specialiserade råd inom områden som e-hälsa, digital
förvaltning och bredband. Digitaliseringsrådet ska bidra till ett samlat
ledarskap i regeringens digitaliseringsarbete. Bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson leder rådets arbete.

Digitaliseringen är ett av de områden som prioriteras av Nationella
innovationsrådet som leds av statsminister Stefan Löfven. Innovationsrådet
har identifierat tre områden som centrala utmaningar för det svenska
samhället i omställningen mot en mer klimatsmart värld. Dessa är
digitalisering, life science och miljö- och klimatteknik. Därför är det viktigt
att Digitaliseringsrådets och Innovationsrådets arbeten stödjer varandra. Som
stöd till Digitaliseringsrådet inrättas även ett kansli på Post- och telestyrelsen
(PTS).

Digitaliseringsrådets uppgifter
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Rådet ska:

• följa, analysera och utvärdera genomförande och effekter av regeringens
insatser där sådan utvärdering inte redan sker

• följa och analysera digitaliseringen i Sverige och i omvärlden

• jämföra med olika metoder hur Sverige presterar gentemot andra länder,
genom omvärldsbevakning, mätningar och fallstudier

• bidra med stödjande underlag för att främja genomförande av regeringens
insatser

• vid behov utvärdera och vidareutveckla insatser

• lämna förslag till konkreta insatser med klargörande av aktörer och roller,
synergier med EU:s politik för digitalisering måste säkerställas

• samråda med Nationella innovationsrådet, Rådet för digitalisering av det
offentliga Sverige, Bredbandsforum, Styr- och samverkansorganisationen för
e-hälsohandlingsplanen, Rådet för rättsväsendets informationsförsörjning
samt andra funktioner regeringen inrättat för att främja, genomföra eller
utveckla aspekter av digitalisering



Artikel från Näringsdepartementet

Träbyggande i fokus när Peter
Eriksson besökte Småland
Publicerad 16 februari 2017 Uppdaterad 16 februari 2017

Bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson
fokuserade på hållbart byggande i trä vid sitt besök i
Småland den 13 februari.
Regeringen arbetar för att öka det industriella byggandet i trä eftersom det
innebär flera fördelar – en minskad klimatpåverkan, lägre
produktionskostnad per hus, effektivare användning av arbetskraft samt att
råvaran hämtas ur den svenska skogen.

Dagens första anhalt var Träcentrum i Nässjö. Det är ett centrum för
utbildning, utveckling och konferensverksamhet. Träcentrum arbetar för
industriell utveckling och kompetensförsörjning inom träbranschen. Under
besöket presenterade innovationssatsningen Smart Housing Småland sitt
arbete med att skapa smart och hållbart boende baserat på glas och trä.

- Att bygga i trä är en av de viktiga lösningarna på bostadsbristen. Fördelarna
är många, det är billigare att bygga flerbostadshus i trä och det ger unga och
nyanlända ökade möjligheter att kunna få de här bostäderna, säger Peter
Eriksson.

Resten av dagen ägnades åt besök hos två företag som producerar olika
typer av hus byggda i trä, dels Flexator som levererar industriellt bygga
förskolor och skolor samt Eksjöhus som producerar villor och som även ska
börja producera flerbostadshus i trä.

- Småland har en lång tradition när det gäller bostadsbyggande och
träförädling och därmed finns mycket kunskap kring det även idag, säger
Peter Eriksson.
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Regeringen arbetar för att öka det industriella byggandet i trä, bland annat
inom ramen för samverkansprogrammet Cirkulär och biobaserad ekonomi
där samverkansområdet Träbyggande tar arbetet vidare. En del i arbetet var
ett rundabordssamtal som hölls under hösten 2016. Syftet med det mötet var
att få en bättre förståelse för varför det inte byggs mer i trä i Sverige än vad
det görs och börja diskussionen vad som krävs för att ta bort eventuella
hinder för ett ökat industriellt träbyggande.



Artikel från Näringsdepartementet

Samordnare har identifierat hur
arbetskraftsförsörjningen inom
byggbranschen kan stärkas
Publicerad 21 december 2016 Uppdaterad 21 december 2016

Samordnarna Pia Enochsson och Tommy Andersson
har under hösten 2016 haft uppdraget att belysa hur
kompetensförsörjningen inom bostadsbyggandet kan
säkras fram till 2025. Den 19 december lämnade de sin
rapport till bostads och digitaliseringsminister Peter
Eriksson.
Bilden som samordnarna fått är att det dels är stora svårigheter att rekrytera
till nära nog alla yrken inom hela byggsektorn, dels att det trots dessa
svårigheter ändå produceras bostäder under 2016 på en förvånansvärt hög
nivå. För att förstå hur denna ekvation går ihop har de frågat berörda aktörer
hur det är möjligt att producera så många bostäder när det samtidigt och
samstämt rapporteras att det saknas arbetskraft? Svaren från branschen är att
detta är möjligt genom att andelen utländsk arbetskraft ökat, att man "går på
knäna" och att delvis nya produktionsmetoder utvecklats.

Samordnarna föreslår att man satsar på bred front för att stärka
kompetensförsörjningen inom byggsektorn. Det är viktigt att fullfölja alla de
goda insatser som redan pågår. Samordnarna föreslår därutöver en lång rad
insatser inom olika områden men anser att följande är särskilt viktigt:

Tillvarata och stimulera inflödet av utländsk arbetskraft och nyanländas
kompetens
Öka bostadsproduktion genom t.ex. ökat industriellt byggande och mer
prefabricering
Skapa fler jobb med lägre utbildningskrav inom ramen för de svenska
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kollektivavtalen
Gör på allvar upp med machokulturen i byggsektorn, anställ och behåll
yrkesutbildade kvinnor
Överväg att inte ställa orimliga motkrav på kommunerna vid satsning på
regionalt yrkesvux
Storsatsa på unga vuxnas karriärskifte och vidareutbildning
Öka platserna på yrkeshögskolan rejält
Styr dimensioneringen av högskoleutbildningar relevanta för
byggsektorn
Anpassa utbildningarna till arbetslivets krav
Samverka mer, bättre, och smartare

Förslagen ska nu analyseras närmare i Regeringskansliet.

– Jag har nu fått ett gediget underlag som bekräftar den allvarliga situationen
och som dessutom innehåller konkreta förslag på åtgärder som regeringen
och andra aktörer kan vidta för att komma till rätta med situationen på kort
och lång sikt, säger bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson.



Artikel från Näringsdepartementet

Inventering av möjligheter för ett
ökat industriellt träbyggande
Publicerad 15 december 2016 Uppdaterad 15 december 2016

Den 13 december hölls ett rundabordssamtal på
Näringsdepartementet för den samlade kompetensen
inom träbyggande. Syftet med mötet var att få en bättre
förståelse för varför det inte byggs mer i trä i Sverige än
vad det gör och börja diskussionen vad som krävs för
att ta bort eventuella hinder för ett ökat industriellt
träbyggande.
Endast cirka 10 procent av alla nya familjebostäder byggs i trä och olika
aktörer ger också olika förklaringar till varför man bygger så lite i trä.

För att få bättre förståelse för hur byggandet i trä kan öka hölls
rundabordssamtalet som en åtgärd från nationella skogsprogrammet och en
aktivitet inom samverkansprogrammet Cirkulär och biobaserad ekonomi.

Deltagarna vid mötet representerade privata aktörer med intresse kring
träbyggande, relevanta myndigheter samt akademi. Från
Näringsdepartementet deltog bostads- och digitaliseringsminister Peter
Eriksson samt statssekreterarna Eva Lindström, Alf Karlsson och Elisabeth
Backteman.

–Trä är fantastiskt. Det blir inte bara snyggt och miljövänligt att bygga i trä,
utan det blir även enklare och mer lätthanterliga byggprocesser, vilket är
nödvändigt för att kunna öka bostadsbyggandet ytterligare, sa bostads- och
digitaliseringsministern.

De tre statssekreterarna berättade om sina visioner för hur man kan öka
träbyggandet i Sverige. Eva Lindström, statssekreterare hos näringsminister

https://www.regeringen.se/


Mikael Damberg lyfte fram den snabba och avancerade teknik- och
innovationsutvecklingen har de senaste åren öppnat upp för möjligheter som
tidigare bara var fantasier.

– En ledande innovationspolitik är tydligt prioriterat för oss i
Näringsdepartementet, sa hon bland annat.

Peter Erikssons statssekreterare Alf Karlsson berättade om kopplingen till
regeringens strategiska samverkansprogram:
– I samverkansprogrammet Smarta städer arbetar vi för effektiva, innovativa
och smarta lösningar på framtidens stadsutmaningar.  Trähusbyggande kan
bidra i detta arbete.

– En av de viktigaste frågorna för mig är att minska avståndet mellan staden
och landet. Ett exempel på detta är när vi bygger trähus i städerna då skapas
det arbetstillfällen ute i landet. På så vis kommer staden och landet närmare
varandra betonade Elisabeth Backteman, statssekreterare hos
landsbygdsminister Sven Erik Bucht.

Under mötet presenterades bland annat samverkansområdet Träbyggande
inom ramen för samverkansprogrammet Cirkulär och biobaserad ekonomi
där arbetet tas vidare från rundabordssamtalet.



Artikel från Näringsdepartementet

Ministrar överens om
tilläggsavgifter för roaming
Publicerad 09 december 2016 Uppdaterad 09 december 2016

EU:s telekomministrar är överens om ett tak för
tilläggsavgifter för dataroaming inför förhandlingar med
Europaparlamentet. I juni 2017 ska roamingavgifter för
konsumenter vara avskaffade. För att det ska kunna ske
måste rådet och Europaparlamentet komma överens
om avgifter mellan operatörer. Rådsmötet hölls i Bryssel
den 2 december.
Ministrarna med ansvar för telekommunikation kom på mötet överens om ett
tak för avgifter i grossistledet 2017-2021. Sverige ställde sig bakom
överenskommelsen men framförde tillsammans med 11 medlemsländer att de
vill se lägre avgifter mellan operatörer än vad kompromissförslaget anger.

- Sverige har varit pådrivande och vi fått stort gehör i förhandlingarna men
nådde inte ända fram. Nu kommer vi att nära följa förhandlingarna med
Europaparlamentet, säger digitaliseringsminister Peter Eriksson.

Roamingavgifter på konsumentnivå ska vara avskaffade i juni 2017. För att
det ska kunna ske måste rådet och Europaparlamentet vara överens om
avgifter mellan operatörer. Målsättningen är att det beslutet ska fattas under
första kvartalet 2017.

Bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson representerade Sverige
vid rådsmötet.
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Artikel

Ministrar diskuterar avskaffande
av roamingavgifter
Publicerad 30 november 2016 Uppdaterad 30 november 2016

Slutförhandlingar förs om att avskaffa roamingavgifterna
till 2017. Ministrar i EU med ansvar för telekomfrågor
ska på möte i Bryssel den 2 december försöka enas om
en kompromiss inför förhandlingar med
Europaparlamentet. Vidare diskuterar ministrarna
förbättrad elektronisk uppkoppling i Europa och
kommissionens förslag om en snabb utbyggnad av 5G.
År 2015 beslutade rådet och Europaparlamentet att avskaffa roamingavgifter
senast i juni 2017. Slutförhandlingarna pågår inför avskaffandet och
ministrarna ska ta ställning till ett kompromissförslag om en stegvis sänkning
av roamingavgifterna i grossistledet.

Regeringen och flera andra medlemsländer har drivit på för lägre
grossistavgifter i grossistledet - något som skulle gynna Sverige med flera
länder med låga priser, högdataanvändning och många konsumenter som
reser till andra delar av Europa.

Snabb utbyggnad av 5G

Vidare diskuterar rådet ett förslag om förbättrad elektronisk uppkoppling i
Europa. Kommissionen föreslår en snabb utbyggnad av 5G i Europa. Till
exempel ska alla tätorter och större vägar ha kontinuerlig 5G–täckning år
2025. Alla hushåll på landsbygd och i städer ska ha höghastighetsinternet år
2025.

Bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson representerar Sverige vid
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rådsmötet.



Artikel från Miljödepartementet, Näringsdepartementet

Internationell agenda för hållbar
stadsutveckling är nu på plats
Publicerad 01 november 2016 Uppdaterad 01 november 2016

Bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson
ledde Sveriges delegation vid Habitat III-konferensen
som ägde rum den 17-20 oktober i Ecuadors huvudstad
Quito. Habitat III är FNs toppmöte om bostäder och
stadsutveckling och representanter från 167 länder
kunde enhälligt anta New Urban Agenda som är FN: s
20-års strategi för bostäder och hållbar stadsutveckling.
Under konferensens tredje dag ledde Peter Eriksson ett rundabordssamtal om
hållbar stadsutveckling, ett av konferensens sex sådana samtal på
ministernivå. I sitt tal framförde han bland annat vikten av att alla
dimensioner av hållbar stadsutveckling – den ekonomiska, miljömässiga och
sociala – är uppfyllda. Att man åstadkommer hållbar stadsplanering genom
att integrera samhällets funktioner i planeringen och göra det med ett
helhetsperspektiv. Han lyfte även fram möjligheten att kunna erbjuda bra
och överkomliga bostäder till alla och att involvera medborgarna brett i
stadsutvecklingsprocessen.

Sverige driver jämställdhet inom stadsutveckling

Jämställdhetsperspektiv och hänsyn till kvinnors behov i stadsutvecklingen
är en fråga som Sverige har arbetat för under en längre tid. Forskning visar
att kvinnor använder kollektivtrafik, gång och cykel i högre utsträckning än
män.

Peter Eriksson deltog även i olika seminarier som bland annat tog upp hur
viktigt det är att rätten till mark är tryggad och att kvinnors rätt till mark bör
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öka bland annat för att skapa en hållbar stadsutveckling.

Regeringen prioriterar bostäder och hållbar stadsutveckling

I planeringen inför Habitat III har bostads- och digitaliseringsminister Peter
Eriksson och miljöminister Karolina Skog ansvarat för de sakfrågor som
konferensen har handlat om. Ministern för internationellt
utvecklingssamarbete och klimat, Isabella Lövin, är ansvarigt statsråd för
själva FN-konferensen som samlade 30 000 deltagare varav ett 70-tal
svenskar. Bostadsministern invigde också den svenska paviljongen som
visade hur Sverige arbetar för att nå de 17 hållbarhetsmålen.

Att ta med innovationer och ett koncept för en smart stad i en hållbar
stadsutveckling är en framtidsfråga. Den digitala tekniken kan bland annat
underlätta för människor att i sin vardag göra fler miljövänliga val. Ny
kunskap och vikten att dela med sig av befintlig kunskap är viktig för att
kunna genomföra New Urban Agenda.

Agenda ger ram för stadsutveckling och globala
överenskommelser

New Urban Agenda ger en global ram till hur vi bör planera, bygga, hantera,
leda, bo och skapa förutsättningar för ett gott liv i städer. Den vänder sig till
alla världens länder precis på samma sätt som Agenda 2030, och
Parisavtalet. Därför kommer New Urban Agenda att vara viktig för att
genomföra och följa upp dessa internationella överenskommelser.

Habitat III-konferensens fokus är mycket aktuellt då allt högre andel av
världens befolkning bor i städer. Idag handlar det om mer än 50 procent och
denna siffra beräknas stiga till ca 66 procent till år 2050. I Sverige bor 85
procent av befolkningen i tätorter med minst 200 invånare.

Habitat III var den tredje konferensen med fokus på bostäder, byggande och
stadsutveckling. De två tidigare har hållits med 20 års mellanrum 1976 i
Vancouver, Kanada, och 1996 i Istanbul, Turkiet.

Den stora utmaningen ligger nu i hur New urban Agenda ska genomföras.
Resan till en hållbar stadsutveckling har startat!



Artikel från Miljödepartementet, Näringsdepartementet

Regeringens satsningar stöttar
stadsutveckling och bidrar till att
kommuner kan bygga offensivt
Publicerad 27 september 2016 Uppdaterad 27 september 2016

Den 26 september besökte bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson och miljöminister
Karolina Skog den nya stadsdelen Rosendal i Uppsala.
Syftet med besöket var att ta del av resultaten av
regeringens politik och diskutera vilka utmaningar och
möjligheter som kommunen ser kring
bostadsbyggande, kollektivtrafik och stadsutveckling.
Exempel på satsningar som regeringen gjort är kommunbonusen, som är ett
stöd som bidrar till att kommuner planerar och bygger bostäder,
stadsmiljöavtalen, klimatklivet, stöd till renovering och energieffektivisering
samt regelförenklingar. Uppsala kommun har varit aktiva i att söka stöd till
investeringar och därför valde ministrarna att på plats ta del av hur
kommunen arbetar i praktiken kring dessa frågor.

Rosendal ska bli ett område med en blandning av bostäder, handel, service
och närhet till gröna park- och naturområden. Dessutom görs en stor satsning
på kollektivtrafiken mellan den nya stadsdelen och Uppsala centrum, som
fått 120 miljoner kronor i stöd från regeringens stadsmiljöavtal. Ledorden för
Rosendal är sociala värden som trygghet, engagemang i närmiljön, kontakt
mellan boende, jämställdhet och hållbarhet. Med hjälp av modern teknik kan
de som redan nu bor i Rosendal samspela med varandra och med
restauranger och butiker i området.

– Flaskhalsen är att kommunerna har höga kostnader i samband med
planering och byggande av nya bostäder. Då blir de statliga pengarna väldigt
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viktiga, även om de är en ganska liten del av den totala kostnaden. De
statliga pengarna är pricken över i:et, det som gör att kommuner vågar vara
mer offensiva och bygga större, annars blir kostnaderna för betungande. Det
bidrar till att kommunerna vågar satsa, säger bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson.

– Våra städer ska vara levande och attraktiva miljöer som sätter människan i
fokus. Våra gemensamma utrymmen är en bristvara i städerna, och därför
kan vi inte slösa med den. Gång, cykel och kollektivtrafik är de transportslag
som måste prioriteras för att städer ska bli levande och hållbara. Uppsala har
verkligen anammat detta när de planerat Rosendal och det är väldigt
inspirerande att se, säger miljöminister Karolina Skog.



Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Näringsdepartementet,
Socialdepartementet, Utbildningsdepartementet

Snabbare myndighetskontakter för
nyanlända
Publicerad 28 juli 2016 Uppdaterad 28 juli 2016

Regeringen har beslutat om ett arbete som ska
effektivisera nyanländas kontakter med myndigheter
och i förlängningen snabba på etableringen i Sverige.
Det var en av nyheterna från pressfikat efter dagens
regeringssammanträde.
Arbetet med att effektivisera myndighetskontakter och korta väntetider har
funnits som försöksverksamhet på några platser i landet. Målet har varit att
hitta en process som låter nyanlända snabbt etablera sig och komma ut i
arbete eller börja studera. Nu utökas verksamheten till att beröra många fler
personer och till att finnas på fler platser i landet.

– Det här hjälper oss att korta väntetiderna när det gäller de kontakter som
nyanlända måste ha med svenska myndigheter när de kommer hit, från tre-
fyra veckor till bara fyra timmar, sade arbetsmarknads- och etablerings‐
minister Ylva Johansson.

Pressmeddelande: Korta väntetider och effektiva myndighetskontakter för
nyanlända

Fler äldreboenden ska byggas

Under sommarfikat presenterades också nyheten om ett nytt statligt stöd som
ska leda till att fler äldre- och trygghetsboenden byggs. Stödet, som har stöd
från Vänsterpartiet, kommer gälla ny- eller ombyggnation av så kallade
klassiska äldreboenden, men också av hyresrätter på den vanliga
bostadsmarknaden, exempelvis i trygghetsboenden.
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– Vi fortsätter våra historiska satsningar på äldreomsorgen med ett
efterlängtat stöd. I dag uppger 109 kommuner att de har brist på
äldreboenden, sade barn-, äldre- och jämställdhetsminister Åsa Regnér.

Pressmeddelande: Nytt investeringsstöd för fler äldreboenden

Arbetskraftskapaciteten inom byggbranschen ses
över

I Sverige råder i dag bostadsbrist överlag, och regeringen har därför utsett en
samordnare med uppdraget att se över om det finns tillräckligt med
arbetskraft i byggbranschen för att klara av det stora antal bostäder som
planeras byggas.

– Det måste finnas tillräckligt med folk inom byggbranschen, och gärna fler
kvinnor. Vi måste också ta bättre vara på nyanlända svenskars kompetenser,
sade bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson.

För att motsvara behoven behöver cirka 700 000 bostäder byggas till 2025,
bedömer Boverket.

Pressmeddelande: Uppdrag att se över arbetskraftskapaciteten inom
byggbranschen

Ett steg närmare förnyad läkarutbildning

– Vi vill titta på möjligheterna att snabbare kunna gå från läkarutbildning och
in i yrket, sade hälso-, sjukvårds- och idrottsminister Gabriel Wikström.

Regeringen inför därför en översyn av läkares specialiseringstjänstgöring.
Översynen ska utgå från de förslag om en ny läkarutbildning som redan har
lämnats i betänkandet För framtidens hälsa.

– Det här är en efterfrågad förändring som kommer att göras i samarbete
med parterna, sade Helene Hellmark Knutsson, minister för högre utbildning
och forskning.

Pressmeddelande: Ytterligare steg mot förnyad läkarutbildning

Gräsrotsfinansieringen ska ses över



Finansmarknads- och konsumentminister Per Bolund redogjorde för en
utredning som ska kartlägga och analysera Sveriges marknad för
gräsrotsfinansiering, på engelska kallat crowdfunding. Genom
gräsrotsfinansiering har privatpersoner möjlighet att investera i sådant som
företag, organisationer eller individer kan ha svårt att hitta finansiering till.

Det är viktigt att utvecklingen av den här typen av finansiering går i en
riktning som upprätthåller förtroendet för branschen, samtidigt som det finns
ett högt konsumentskydd för den som investerar.

Uppdrag: Förbättrade möjligheter för gräsrotsfinansiering ska utredas



Artikel från Näringsdepartementet

Steg mot bättre och snabbare
bredband i EU
Publicerad 27 maj 2016 Uppdaterad 27 maj 2016

Rådet för telekomfrågor är överens om ett förslag som
ska bidra till bättre mobiltäckning och ökad hastighet i
mobila datanät. På mötet i Bryssel den 26 maj fördes
också en politisk diskussion inför översynen av reglerna
på telekommarknaden.
Vid rådsmötet slöts en överenskommelse om att frekvensområdet under
700MHz ska göras tillgängligt för mobilt bredband. Det är ett led i att
uppfylla bredbandsmålen om att alla i EU ska ha tillgång till bredband år
2020.

- Det här är en viktig pusselbit i den kommande utrullningen av 5G och för
att se till att alla medborgare kan få bredband, säger statssekretare Eva
Lindström i en kommentar till media.

Förslaget ska förhandlas i Europaparlamentet innan ett slutligt beslut kan
fattas.

Rådet förde en politisk diskussion inför kommissionens förväntade förslag i
höst om en översyn av EU:s regelverk för elektronisk kommunikation.
Översynen är en viktig del i kommissionens strategi för den digitala inre
marknaden. Många olika aspekter lyftes fram men EU-länderna var överens
om behovet av investeringen i infrastruktur för att EU ska kunna dra nytta av
digitaliseringens möjligheter för innovation och tillväxt.

Statssekreterare Eva Lindström representerade Sverige vid rådsmötet i
Bryssel den 26 maj.
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Debattartikel från Utrikesdepartementet

DEBATTARTIKEL AV NORDISKA
MINISTRAR: Mänskliga rättigheter
och demokrati avgörande i den
globala kampen mot covid-19
Publicerad 14 september 2020

Covid-19-pandemin hotar att påskynda den globala
utvecklingen med tillbakagång för demokratin och
minskad respekt för mänskliga rättigheter. Den
förstärker rådande ojämlikheter och slår hårdast mot de
som redan är marginaliserade, kuvade av
diskriminering och lever i fattigdom.
Regeringarna i Norden förespråkar att pandemin måste bemötas med
internationell samverkan, solidaritet, mänskliga rättigheter och demokrati.
Motåtgärder som inte är väl avvägda kan leda till allvarliga och långtgående
återverkningar på de mänskliga rättigheterna och demokratin. Vi är oroade
över att vissa regeringar utnyttjar situationen och låter pandemin bli en
förevändning för att kränka mänskliga rättigheter, begränsa
demokratiutrymmet och rita om den globala spelplanen.

Som tur är har vi sett världssamfundet agera. FN:s generalsekreterare
António Guterres har tagit ett första steg genom att uppmana till ett
världsomspännande vapenstillestånd för att dämpa pandemin, och genom att
sätta mänskliga rättigheter i förgrunden. FN:s system för mänskliga
rättigheter, systemet för humanitärt bistånd och utveckling samt
Världshälsoorganisationen har gått i spetsen i arbetet för att ta itu med
brännande utmaningar som covid-19 fört med sig.

Som stöd till dessa insatser verkar våra fem regeringar för att säkerställa att
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mänskliga rättigheter, demokrati, rättsstatens principer och jämställdhet sätts
i centrum för de omedelbara och långsiktiga globala motåtgärderna. Vi
behöver komma tillbaka på ett bättre och mer klimatvänligt sätt och vi är
redo att visa ledarskap för att stärka det internationella samarbetet under de
kommande åren.

Det kommer att kräva att vi gör fyra saker:

Vi behöver kraftsamla internationellt – covid-19-pandemin är en kris
för mänskligheten som snabbt är på väg att bli en kris för de mänskliga
rättigheterna och för demokratin. I och med åtagandena i de globala
hållbarhetsmålen har världssamfundet lovat att inte lämna någon på
efterkälken. Vi behöver stå fast vid detta åtagande och säkerställa att alla
åtgärder respekterar mänskliga rättigheter.

Vi behöver säkerställa öppenhet och tillgång till tillförlitlig information.
Oberoende medier och civila samhället, inklusive människorättsförsvarare,
måste skyddas och stödjas. Deras granskningar och rapportering bidrar till
ansvarsutkrävande. Det är också oerhört viktigt att bemöta desinformation
och propaganda, och att samarbeta tätt med media, teknikföretag och privata
sektorn samt med civila samhället och andra berörda aktörer.

Vi behöver säkerställa att de globala motåtgärderna innehåller ett
genusperspektiv. Pandemin medför att sexuellt och könsbaserat våld ökar.
Dessutom har åtnjutandet av sexuell och reproduktiv hälsa och rättigheter
(SRHR) – som tillgång till moderna preventivmedel, säker och laglig abort
och sex- och samlevnadsundervisning – försämrats radikalt.

De påfrestningar som covid-19 har inneburit för hälso- och sjukvårdssystem
får inte användas som ursäkt för att begränsa stöd och hjälp inom sexuell och
reproduktiv hälsa och rättigheter för alla kvinnor och flickor. Vi står enade
för att korrigera strukturell diskriminering och fortsätter att främja kvinnors
ekonomiska och politiska egenmakt och deras fullständiga och jämlika
åtnjutande av mänskliga rättigheter, inklusive sexuell och reproduktiv hälsa
och rättigheter.

Slutligen behöver vi fortsatt vara observanta och säkerställa att
internationella normer och principer inte förskjuts. Inga åtgärder mot
covid-19 får undergräva internationell rätt eller demokratin och dess
institutioner.

Det är hög tid att kraftsamla för att skydda och stärka det multilaterala



systemet och den regelbaserade världsordningen. De multilaterala
institutionerna behöver politiskt och ekonomiskt stöd. Allmänhetens
förtroende för demokratin och dess institutioner behöver förstärkas.

Under fredagen samtalade vi med ansvariga företrädare för FN, EU,
Europarådet, Unesco, OSSE och det civila samhället. Tillsammans går vi från
ord till handling och tar täten i arbetet med att säkerställa att mänskliga
rättigheter, demokrati, rättsstatens principer och jämställdhet är centrala när
världen bemöter pandemin.

Vi delar gärna med oss av hur vi i Norden bygger förtroende genom att
kombinera ledarskap med öppenhet, och samarbete mellan nationella och
lokala myndigheter och civila samhället. Vi kommer även att uttrycka våra
åsikter och dela med oss av våra erfarenheter när vi ser att mänskliga
rättigheter, demokrati, rättsstatens principer och jämställdhet hotas.

Åtgärder mot pandemin får inte ske till priset av försvagad demokrati och
kränkningar av mänskliga rättigheter. En demokratisk, jämställd och
människorättsbaserad ansats är tvärtom central för att bekämpa covid-19
och förverkliga Agenda 2030.

 

Danmark:

Utrikesminister Jeppe Kofod

Ministern för utvecklingssamarbete Rasmus Prehn

 

Finland:

Utrikesminister Pekka Haavisto

Ministern för utvecklingssamarbete och utrikes handel Ville Skinnari

 

Island:

Utrikesminister och ministern för internationellt utvecklingssamarbete
Gudlaugur Thór Thórdarson



 

Norge:

Utrikesminister Ine Eriksen Søreide

Ministern för internationell utveckling Dag-Inge Ulstein

 

Sverige:

Utrikesminister Ann Linde

Ministern för internationellt utvecklingssamarbete Peter Eriksson



Debattartikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Utrikesdepartementet

Försvara kvinnors rätt efter
coronapandemin
Publicerad 08 maj 2020

Debattartikel av minister för internationellt
utvecklingssamarbete Peter Eriksson och jämställdhets‐
minister samt minister med ansvar för arbetet mot
diskriminering och segregation Åsa Lindhagen.
Publicerad i Aftonbladet den 8 maj 2020.
Covid-19 slår mot alla delar av samhället. Ekonomier försvagas och
sjukvården belastas. Både i Sverige och globalt ser vi hur kvinnor drabbas
särskilt hårt av de sociala konsekvenserna av Coronakrisen.

I många länder har det gått mycket fort att tumma på och inskränka
människors rättigheter för att bekämpa det nya coronaviruset. Det som
började som en hälsoutmaning, påverkar nu i princip alla delar av samhället i
stora delar av världen: Arbetslöshet, stigande matpriser, stängda gränser,
isolering och karantän.

Vi vet att kriser och katastrofer riskerar att slå hårt mot grupper som redan är
marginaliserade och diskriminerade. Det gäller även denna kris. Därför är det
helt avgörande att vi inte glömmer dessa grupper, varken i den akuta fasen vi
befinner oss i nu eller i det kommande arbetet med att återuppbygga världen
efter krisen.

I utvecklingsländer riskerar förlossningsvården att bli eftersatt när knappa
resurser fokuserar på en ny farsot. Det vet vi bland annat efter ebolakrisen
då både mödra- och barnadödligheten gick upp när sjukvårdens resurser
riktades om till ebolapatienter.

Dessutom försvårar de stängda gränserna leveranser av preventivmedel till
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många av de mest utsatta, vilket kommer att leda till fler oönskade
graviditeter.

Samtidigt slår Unesco och Plan International larm om att miljontals flickor
aldrig kommer att återvända till skolbänkarna efter coronapandemin
eftersom barnäktenskap, sexuell exploatering och tidiga graviditeter ökar i
kriser.

Vi vet också att våld mot kvinnor och barn ökar när familjer tvingas att
stanna hemma. Många kvinnoorganisationer i konfliktdrabbade områden får
nu styra om sin verksamhet för att motverka sexuellt och könsbaserat våld.
Situationen förvärras om kvinnojourers verksamhet minskar. Därför behöver
samhällen rusta med resurser såsom hjälptelefonlinjer och skyddade
boenden.

Även i Sverige påverkas kvinnor av krisen. Våldsutsatta kvinnor och barn
riskerar att fara ännu mer illa på grund av den ökade isoleringen. Kvinno-
och tjejjourer larmar om att många får svårare att söka hjälp när de befinner
sig i hemmet tillsammans med våldsutövaren. Även flickor och kvinnor som
lever i en hederskontext drabbas hårt och riskerar att få sina liv än mer
begränsade.

Hittills är det fler män än kvinnor som dör av viruset. Hur de långsiktiga
effekterna av virusbekämpningen kommer att se ut vet vi inte än. Men av
tidigare erfarenheter tyder mycket på att de mest utsatta kommer att drabbas
värst, även under denna kris.

Återhämtningen efter coronakrisen kommer därför att kräva ett brett socialt
arbete där kvinnor och flickors situation inte får glömmas bort, utan
prioriteras. Annars riskerar vi att förlora svårvunnen mark i kampen för en
jämlik och jämställd värld. Vi har inte råd med ett snävt ekonomiskt fokus,
efter krisen måste vi se till att skapa en jämställd, jämlik, hållbar och uthållig
världsordning. 

Vi har därför tagit initiativ till att samla höga företrädare för FN, EU,
Europarådet och OSSE för att bidra till att försvara kvinnor och flickors
rättigheter, demokratiska principer och mänskliga rättigheter.

Vidare har regeringen, utöver det årliga multilaterala kärnstödet på 19
miljarder, stöttat FN:s humanitära appell för att bekämpa Covid-19 med 100
miljoner kronor och gett 50 miljoner kronor till FN:s långsiktiga arbete med
att återhämta världen från krisen. Här verkar Sverige för ett tydligt



jämställdhetsperspektiv. Sverige ger också ett flerårigt kärnstöd till UN
Women som gör det möjligt att nå de mest utsatta kvinnorna där de bor i
världen.

Regeringen satsar samtidigt 100 miljoner kronor nationellt för att öka stödet
till organisationer som arbetar med våldsutsatta kvinnor och barn samt barn i
andra utsatta situationer.

I den här krisen får vi aldrig glömma kvinnorna och flickorna och aldrig
blunda för de regimer som inskränker kvinnors rättigheter med coronakrisen
som förevändning. Världen ska återuppbyggas mer jämlik och jämställd.

Regeringen står beredd att göra vad som krävs för att föregå och mildra de
negativa effekter som coronakrisen för med sig för kvinnor och flickor. Vi
kommer att fortsätta arbeta för att kvinnors och flickors rättigheter stärks
och att de respekteras i framtiden, såväl i Sverige som utomlands.

Peter Eriksson, minister för internationellt utvecklingssamarbete 
Åsa Lindhagen, jämställdhetsminister samt minister med ansvar för arbetet
mot diskriminering och segregation



Debattartikel från Utrikesdepartementet

Ministrar: Globalt samarbete bör
stärkas
Publicerad 20 april 2020

Debattartikel av utrikesminister Ann Linde, minister för
internationellt utvecklingssamarbete Peter Eriksson och
utrikeshandelsminister med ansvar för nordiska frågor
Anna Hallberg. Publicerad i Svenska dagbladet den 20
april 2020.
Coronakrisen är inte en tid för mindre samarbete, stängda dörrar eller
protektionism. Nu är en tid för mer internationellt samarbete, skriver
ministrarna Ann Linde, Peter Eriksson och Anna Hallberg.

Internationellt samarbete behövs i krishanteringen. Coronavirusets spridning
och dess konsekvenser ställer oss alla inför en svår prövning. Världen
befinner sig i krishanteringsläge. I land efter land har krispaket lanserats.
Gränser har stängts och flyg ställts in. De internationella systemen utmanas.
Vi vet att det krävs internationellt samarbete för att besegra coronapandemin
och dess konsekvenser. Det internationella arbetet måste också upprätthållas
för att skydda demokratiska och fria samhällen och för att säkra handeln och
jobb i Sverige.

Den snabba spridningen av coronaviruset visar hur tätt länder är
sammanlänkade. Det är inte konstigt att världens länder initialt fokuserat på
att hantera den akuta situationen i sina egna länder. Det är varje regerings
främsta uppdrag att säkerställa sina medborgares trygghet och välmående.
Men virus bryr sig inte om landsgränser. Hur det går i andra länder påverkar
oss.

Det finns krafter som vill dra nytta av situationen. I det vakuum som nu
breder ut sig när det normala, strukturerade internationella utbytet saktar in
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eller pausas ser vi en risk att odemokratiska krafter tar vid. Vissa ser en
möjlighet att försvaga internationella samarbeten och rita om den globala
spelplanen.

Världen tar inte paus. Vi ska driva på för våra värderingar och intressen –
både under och efter coronakrisen. Sverige fortsätter att driva på för
säkerhet, demokrati och mänskliga rättigheter, vi kommer fortsätta att ge 1
procent av vårt BNI till utvecklingsbistånd och vi kommer ligga i framkant
för fri, rättvis och hållbar handel. Pandemin ställer många frågor på sin spets,
förstärker konflikter och skapar ytterligare utmaningar.

Demokrati och kvinnors mänskliga rättigheter ska skyddas. För att hantera
den akuta situationen har många länder genomfört drakoniska åtgärder. I
vissa fall används pandemibekämpningen som svepskäl för att tysta politisk
opposition, journalister, civilsamhället och människorättsförsvarare. Därför
är vår demokratisatsning, drive for democracy, ännu viktigare än tidigare. Vi
har tagit initiativ till att samla höga företrädare för FN, EU, Europarådet och
OSSE för att bidra till att försvara demokratiska principer och mänskliga
rättigheter i detta nya läge. Våra ambassader har uppdrag att följa den
demokratiska utvecklingen med anledning av corona.

Det krävs internationellt samarbete mot desinformation. Vi samarbetar inom
EU för att stärka arbetet mot desinformation – och vi har stärkt arbetet för
att hantera coronarelaterade frågor. Svenska institutet och Myndigheten för
samhällsskydd och beredskap arbetar för att möta felaktig information om
vårt arbete med pandemin.

Säkerhetsläget i världen påverkas av pandemin. Det behövs ett
världsomspännande vapenstillestånd för att fokusera på att hantera
pandemin. Sverige stöttar därför FN:s generalsekreterare Antonio Guterres i
arbetet för att få till ett globalt vapenstillestånd. Vi arbetar aktivt med bland
annat parterna i Jemenkonflikten för att försöka bidra till att FN:s uppmaning
efterlevs, vilket nu ser ut att vara fallet. De säkerhetspolitiska riskerna under
pandemin måste tas på allvar och vi samarbetar nära med andra för att
motverka ökade hot.

Pandemin kommer att drabba fattiga länder och de mest utsatta. Sverige har
redan skjutit till 40 miljoner kronor till WHO:s krisfond och 100 miljoner till
FN:s stora humanitära krispaket riktat till världens mest utsatta länder. Detta
är avgörande för att ha möjlighet att hantera konsekvenserna genom en
snabb och koordinerad internationell respons. I EU har vi också arbetat för
att öka stödet till våra grannländer i EU:s östliga partnerskap och att EU ska



samordna respons till Afrikas hantering av pandemin. Sveriges ger stöd till
vaccinalliansen GAVI, för att säkerställa att nya vaccin kommer hela världen
till del. Vi ser nu över hur det svenska biståndet kan öka insatserna i kampen
mot coronaviruset.

En halv miljard människor riskerar att tryckas tillbaka in i fattigdom som en
konsekvens av pandemin enligt en rapport från Oxfam. Vi måste se till att
ekonomiska stödpaket kommer alla till del och att vi långsiktigt bygger en
mer hållbar och jämlik ekonomi. Regeringens arbete med Global Deal,
internationellt bistånd och förbättrade förutsättningar för fackligt arbete runt
om i världen blir ännu viktigare.

Samarbete behövs för att hjälpa dem som fastnat utomlands. Många svenskar
har lyckats ta sig hem på egen hand, vilket visar att det personliga ansvaret
resenärer behöver ta också fungerar. I lägen där det inte varit möjligt har
över 4 900 personer hittills kunnat resa hem tack vare utrikesdepartementets
samarbete med andra länder, flygbolag och researrangörer. Det täta
samarbetet mellan de nordiska utrikesministrarna innebär att vi hjälps åt med
att hämta hem nordbor runt om i världen. Vi samarbetar också inom EU för
att hjälpa varandras medborgare att återvända hem.

EU ska vara en stark global aktör. Med internationell oro behöver EU ta en
ledande roll för att driva på internationellt arbete. Sverige stöttar EU:s höga
representant för utrikesfrågor Josep Borell. Genom att agera samlat och
gemensamt kan EU göra stor skillnad.

Handeln behöver fungera även i akuta situationer. Vi kan omöjligtvis
producera alla sjukvårdsprodukter och mediciner här i Sverige. För att säkra
hälsa och arbetstillfällen arbetar Sverige hårt för att både EU:s inre marknad
och världshandeln ska fungera även under hanteringen av coronaepidemin.
För att öka utbudet av viktiga varor har Sverige drivit igenom förslaget om
att avskaffa EU:s tullar på medicinsk utrustning.

Nordensamarbetet bör stärkas. När varje land nu fattar beslut för att skydda
sin befolkning hanterar vi utmaningarna genom nära dialog – och vi bidrar
till att minimera de negativa effekterna för varandra och våra medborgare
som bor längs gränserna. Det nordiska samarbetet spelar en stor roll i den
akuta situationen vi är i – och kommer vara avgörande för vårt långsiktiga
arbete för att hantera konsekvenserna av pandemin.

Coronaviruset ställer oss inför nya stora utmaningar. Vi genomgår nu något
som vi aldrig tidigare upplevt i modern tid. Vår starka övertygelse är att det



svenska internationella engagemanget är både viktigt för att lösa den akuta
situationen med corona – och för att bidra till säkerhet, hållbarhet och
välfärd. Det är inte en tid för mindre samarbete, stängda dörrar eller
protektionism. Nu är en tid för mer internationellt samarbete.

Ann Linde, utrikesminister
Peter Eriksson, minister för internationellt utvecklingssamarbete
Anna Hallberg, utrikeshandelsminister med ansvar för nordiska frågor



Debattartikel från Utrikesdepartementet

Vi tar kampen för kvinnors
rättigheter
Publicerad 10 november 2019

Vi är djupt oroade över att rätten att fatta välgrundade
beslut om den egna kroppen är hotad i många länder.
Våra regeringar är fortsatt fast beslutna att arbeta
tillsammans för kvinnors rättigheter, skriver minister för
internationellt utvecklingssamarbete Peter Eriksson
tillsammans med sina nordiska kollegor i en gemensam
debattartikel, publicerad på SvD.se den 10 november
2019.
Nordens välstånd och höga levnadsstandard grundar sig inte bara på vårt
jord- och skogsbruk, på teknik eller på den rikliga förekomsten av
naturresurser som fisk och olja. I Norden har kvinnor i årtionden åtnjutit lika
rättigheter, kostnadsfri utbildning och tillgång till preventivmedel och säkra
och lagliga aborter. Här finns offentlig barnomsorg till överkomlig kostnad,
väl tilltagen föräldraledighet och regelverk som gör det möjligt att förena
föräldraskap och yrkesliv. Främjandet av kvinnors rättigheter och egenmakt
har varit helt väsentligt för utvecklingen av våra samhällen och gjort det
möjligt för hela befolkningen att delta i arbetslivet och bygga upp vårt
ekonomiska välstånd.

Det är väl känt vilka fördelar jämställdhet har för samhället och ekonomin.
Trots det saknar mer än 200 miljoner kvinnor i världen tillgång till moderna
preventivmedel och riskerar därmed att bli oplanerat gravida. Varje dag gifts
närmare 33 000 flickor bort och varje dag dör 830 kvinnor i samband med
komplikationer under graviditeten eller vid förlossning eller av osäker abort.

I många länder är rätten att bestämma över sin egen kropp fortfarande
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omstridd, trots att internationell enighet nåddes om den principen för 25 år
sedan. År 1994 enades 179 regeringar vid den internationella befolknings-
och utvecklingskonferensen (ICPD) i Kairo om att alla personer – unga som
vuxna, gifta som ogifta – ska kunna bestämma om och när de vill bilda
familj. Denna samsyn var banbrytande. Den satte mänskliga rättigheter och
jämställdhet i centrum för hållbar utveckling, av en värld som stod enad i
frågan.

Världssamfundet kommer inom kort att samlas på nytt, i Nairobi, för att
uppmärksamma att det gått 25 år sedan ICPD och för att försöka slutföra det
arbete som påbörjades i Kairo. Kenya, Danmark och FN:s befolkningsfond
(UNFPA) står värd för toppmötet, som samlar statschefer, ministrar,
offentliga tjänstemän, företrädare för det civila samhället, den privata
sektorn och den akademiska världen samt unga för diskussioner om hur man
ska gå vidare med arbetet.

Vi är djupt oroade över att rätten att fatta välgrundade beslut om den egna
kroppen är hotad i många länder. Det finns ett starkt motstånd mot sex- och
samlevnadsundervisning, mot rätten till säkra och lagliga aborter och mot
lika rättigheter för hbtq-personer. Våra regeringar är fortsatt fast beslutna att
arbeta tillsammans med det växande antalet förkämpar för dessa rättigheter
för att driva på i de här frågorna.

Föreställ er istället en värld där de här frågorna inte är omstridda längre och
där vi i stället kunde fokusera på det som står att vinna om allas rätt att
bestämma över sin kropp förverkligas helt och fullt.

• Då skulle vi varje år undvika 67 miljoner oplanerade graviditeter i
utvecklingsländer förutsatt att moderna preventivmedel var tillgängliga för
kvinnor och unga.

• Då skulle vi få ett slut på barnäktenskap och ge unga möjlighet att, tack
vare en fullgod sex- och samlevnadsundervisning, fatta välgrundade beslut
om sin kropp och sitt liv och få möjlighet att utveckla hela sin potential.

• Då skulle vi se till att flickor får lika möjligheter till en slutförd utbildning,
att flickor får meningsfull och betald sysselsättning och att flickor och pojkar
deltar i samhället på lika villkor.

Det är den värld vi vill se.

Att kvinnor och unga får inflytande över sin egen situation är inte bara ett



viktigt mål i sig utan en nödvändig förutsättning för att nå målen för hållbar
utveckling.

Vi – Danmark, Finland, Island, Norge, Sverige – kommer att fortsätta att
med kraft stödja, både politiskt och ekonomiskt, sexuell och reproduktiv
hälsa och rättigheter för alla.

Vi kan inte finna oss i att kvinnor fortfarande dör i samband med förlossning,
att barn fortfarande tvingas gifta sig, att miljontals kvinnor och flickor
fortfarande fruktar oavsiktliga graviditeter.

Vi reser till Nairobi med en klar föresats: att slutföra jobbet.

Peter Eriksson
Sveriges minister för internationellt utvecklingssamarbete

Rasmus Prehn
Danmarks minister för utvecklingssamarbete

Ville Skinnari
Finlands utvecklings- och utrikeshandelsminister

Guðlaugur Þór Þórðarson
Islands utrikesminister

Dag-Inge Ulstein
Norges utvecklingsminister



Debattartikel från Näringsdepartementet, Socialdepartementet,
Utbildningsdepartementet, Utrikesdepartementet

Vi behöver agera brett, snabbt och
kraftfullt
Publicerad 21 maj 2019

Socialminister Lena Hallengren, minister för högre
utbildning och forskning Matilda Ernkrans,
landsbygdsminister Jennie Nilsson och
biståndsminister Peter Eriksson, debattartikel, Dagens
Medicin, den 20 maj 2019. I dag representerar
socialminister Lena Hallengren (S) Sverige vid WHO:s
världshälsoförsamling i Genève. I samband med det
lämnar regeringen flera besked om arbetet mot
antibiotikaresistens, skriver fyra ministrar.
Alexander Fleming fick Nobelpriset 1945 för sin upptäckt av penicillinet,
som tillsammans med andra antibiotika har räddat miljontals liv.

I sin Nobelföreläsning varnade Fleming samtidigt för att bakterier kunde
utveckla resistens. Ändå används mycket antibiotika alldeles för lättvindigt.
Stora medicinska framsteg riskerar därför att gå om intet. Redan i dag avlider
33 000 människor per år i Europa på grund av resistenta bakterier.

Vi behöver agera brett, snabbt och kraftfullt. I Sveriges strategi mot
antibiotikaresistens är hälso- och sjukvården, djurnäringen, jordbruket,
miljösektorn, biståndet och forskningen självskrivna aktörer.

Men bara tillsammans kan vi mota utvecklingen. I dag representerar
socialminister Lena Hallengren (S) Sverige vid världshälsoorganisationen
WHO:s världshälsoförsamling, WHA, i Genève i Schweiz. I samband med
det kan regeringen lämna följande besked:
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1. På plats i Genève kommer Sverige tillsammans med Storbritannien att leda
ett möte med hälsoministrar från flera länder, däribland Kina, USA, Japan,
Zambia, Nederländerna och Norge för att lyfta kampen mot
antibiotikaresistensen.

2. Sverige kommer att ställa sig bakom den resolution om antibiotikaresistens
som presenteras under WHA. Den 29 april kom den FN-utsedda
samordningsgruppen IACG med rekommendationer om hur
antibiotikaresistensen ska bekämpas globalt. IACG föreslår bland annat att
det bildas en evidenspanel med FN:s klimatpanel som förlaga. Sverige har
stöttat IACG:s arbete och vi driver på för att gruppens rapport ska leda till
konkreta åtgärder.

3. Sverige är det land i EU som använder minst antibiotika, både till djur och
människor, men vi ska göra ännu mer på hemmaplan. Nyligen beslöt
regeringen att stödet till Strama höjs till 2,5 miljoner kronor. Tack vare
Stramas och andras arbete har Sverige nästan halverat
antibiotikaförskrivningen sedan 1990-talet. Vi närmar oss stadigt målet om
max 250 recept per 1 000 invånare och år. Det arbetet måste fortsätta med
oförminskad styrka.

4. Vi stärker stödet till omvärlden. Under 2019 till 2022 delfinansierar Sida
det unika arbete som nätverket React gör för att stödja låginkomstländers
kamp mot antibiotikaresistens med 72 miljoner kronor.

5. I Januariavtalet har vi slagit fast att Sverige ska arbeta internationellt för
att minska användningen av antibiotika i djurhållningen. Sverige var det
första landet i världen som förbjöd användning av antibiotika som
tillväxtfrämjare till friska djur. Vi var delaktiga i att samma förbud infördes i
hela EU 2006, och till att EU i januari i år skärpte reglerna ytterligare för
antibiotikaanvändning till djur. Vi ska dela med oss av vår kunskap och
erfarenhet.

6. Regeringen prioriterar forskning om antibiotikaresistens. Sverige är
ledande i ett internationellt forskningssamarbete, JPIAMR, som har sitt
sekretariat vid svenska Vetenskapsrådet. Sida går in med upp till 35 miljoner
kronor 2020 till 2022. I regeringens senaste forskningsproposition aviserades
ett tioårigt nationellt forskningsprogram inom området. Regeringen har gett
flera myndigheter uppdrag i syfte att främja utveckling av nya antibiotika.

7. Vi fördjupar kunskapen om läkemedel, däribland antibiotika, i miljön. På
regeringens uppdrag etablerar nu Läkemedelsverket ett kunskapscentrum om



detta.

Den uppmärksamhet som frågan nu får globalt måste tas tillvara. Vi har allt
att vinna, räknat i såväl liv som hälsa och pengar. OECD uppskattar att
antibiotikaresistensen kommer att kosta EU och EEA-länderna 1,1 miljarder
euro per år fram till 2050.

Alla världens länder, FN och EU med flera institutioner behöver öka sitt
engagemang. Sverige ska ta en ledande roll. Regeringen kommer konsekvent
att verka här hemma och globalt för värna en av medicinens största
framgångar – antibiotika.



Debattartikel från Utrikesdepartementet

Debattartikel av Peter Eriksson,
minister för internationellt
utvecklingssamarbete
Publicerad 26 mars 2019

Debattartikel av Peter Eriksson, minister för
internationellt utvecklingssamarbete i tidningen Dagens
Nyheter med anledning av regeringens ökade stöd till
länderna i Östeuropa, västra Balkan och Turkiet.
Publicerad 17 mars 2018.
Demokratin i världen är på tillbakagång. Det bor i dag fler människor i länder
med auktoritära tendenser än i länder som gör demokratiska framsteg.
Demokratiska processer undergrävs. Rättsstatens principer ställs på
undantag.

Sveriges mål med biståndspolitiken är att skapa bättre förutsättningar för
människor som lever i fattigdom och förtryck. När andra länder drar ner sitt
stöd fortsätter Sverige att avsätta en procent av bni till biståndet.
Fokusområden är förutom demokrati och mänskliga rättigheter även
konfliktförebyggande, klimat, miljö och jämställdhet. Vi ska därför öka vårt
demokratibistånd och stå upp för demokratins försvarare och institutioner.
Det handlar om att ge stöd och näring överallt där demokratin kan växa och
vara kritiska när den utarmas.

Demokratin är precis som klimatet en ödesfråga för vår tid. Vi har ingen tid
att förlora. Vi måste hjälpas åt länder emellan att nå hållbarhetsmålen och
uppfylla Parisavtalet. Vi måste på samma sätt hjälpas åt att säkerställa att
demokratin utvecklas och att människors tilltro och tillit till det demokratiska
systemet växer sig starkare än populism och tilltron till auktoritära
strömningar.
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I nästa vecka genomför jag min första bilaterala resa, som minister för
utvecklingssamarbete, till Georgien och Armenien. Två små och utsatta men
också hoppingivande länder i södra Kaukasus, i EU:s östra grannskap. Två
länder där många människor fortfarande lever i fattigdom, framförallt på
landsbygden, men som har stora möjligheter till utveckling. Sverige har under
lång tid gett politiskt och ekonomiskt stöd till länderna i vårt östra grannskap;
mitt besked när jag nu besöker två av dessa länder är att regeringen ökar
engagemanget ytterligare, inklusive i form av utvidgat stöd till Armenien.

Genom vår regionala strategi för reformsamarbete med Östeuropa ger
Sverige i dag årligen cirka 210 miljoner kronor till Ukraina och cirka 115–
120 miljoner kronor vardera till Moldavien, Georgien och Vitryssland.

En av huvudmålsättningarna med det svenska engagemanget i regionen är
stöd till stärkt demokrati, ökad respekt för mänskliga rättigheter och mer
utvecklad rättsstat. Det handlar också om förbättrad ekonomisk utveckling,
närmandet till EU samt förbättrad miljö och stärkt motståndskraft mot
miljöpåverkan och klimatförändringar. Vi jobbar tillsammans med
civilsamhället och offentliga institutioner.

Regeringen avser därför att omfördela medel inom budgeten och på så sätt
öka det sammanlagda stödet till länderna i Östeuropa, västra Balkan och
Turkiet med 250 miljoner kronor redan under 2019, varav 150 miljoner
öronmärks för en satsning på demokrati. Mot bakgrund av den positiva
utveckling som skett i Armenien det senaste året avser vi att även öppna ett
bilateralt biståndsfönster i år.

I år är det tio år sedan det Östliga partnerskapet mellan EU och sex
östeuropeiska länder bildades genom ett initiativ från Sverige och Polen.
Detta viktiga samarbete har gett många positiva resultat men vi kan
fortfarande göra mer. Varje land har sina särskilda utmaningar och
förutsättningar men det finns också gemensamma regionala möjligheter till
utveckling. Den nuvarande strategin för det svenska reformsamarbetet till
Östeuropa gäller åren 2014 till 2020 och inom kort kommer regeringen att se
över hur detta samarbete ska utvecklas kommande år.

Några områden inom demokratibiståndet kan vi redan nu se att de kommer
vara prioriterade:

1. Arbetet mot korruption måste stärkas. Vi ska fortsätta bidra till fungerande
institutioner och därmed förutsättningar för ekonomisk och politisk
utveckling.



Arbetet mot korruption och för rättsstatens principer är grundläggande när vi
talar om att bygga tilltro till demokratiska institutioner. Speciellt viktiga är
reformerna av rättskedjan. Men det handlar likväl i grunden om
fattigdomsbekämpning. Ett samhälle präglat av korruption blir ineffektivt
och levererar inte de nödvändiga samhällstjänster som behövs för att
möjliggöra en positiv utveckling.

2. Arbetet för mänskliga rättigheter ska stärkas ytterligare. Medborgerliga
fri- och rättigheter utgör grunden i ett demokratiskt samhälle. Sverige har i
samtliga samarbetsländer ett starkt fokus på jämställdhet, mänskliga
rättigheter och icke-diskriminering inklusive ett dedikerat arbete mot våld
mot kvinnor.

Stödet till statliga institutioner måste kompletteras med stöd för
civilsamhällesorganisationer i regionen. Tyvärr är hot och våld mot
kvinnorättsorganisationer liksom hbtq-organisationer utbrett. Sverige tar
alltid upp dessa viktiga frågor i samtal med representanter från regeringar i
våra samarbetsländer. Detta för att bidra till att utveckla ett pluralistiskt
civilsamhälle.

3. Stödet till oberoende och fria medier kommer att stärkas ytterligare.
Propaganda och desinformation, ofta med Ryssland som avsändare, riskerar
att underminera den politiska utvecklingen i flera länder i vår närhet. Det är
viktigt att deras invånare har tillgång till fri och oberoende journalistik. Vi
behöver agera effektivt för att avslöja och bemöta desinformation, både i
Sverige, inom EU och i våra östra grannländer.

I flera länder kontrolleras samtliga större tv-kanaler och tidningar av
oligarker med en egen ekonomisk och politisk agenda. Vårt svar måste vara
att stödja oberoende och undersökande journalistik och på så vis bidra till ett
mer pluralistiskt medielandskap.

För att länderna i regionen ska fortsätta att utvecklas mot stabila demokratier
måste vi erkänna att säkerhetsläget är svårt. Säkerheten påverkas sedan
tidigare av såväl pågående som frysta konflikter i regionen samt av ett
destruktivt agerande från framförallt Ryssland. Fortsatta reformer, i
synnerhet inom rättsstatsområdet och genom bekämpning av korruption,
utgör det mest effektiva motmedlet mot ryska destabiliseringsförsök.
Sveriges omfattande reformstöd är således ett viktigt bidrag till att stärka
ländernas demokratiska motståndskraft.

Trots utmaningarna görs framsteg på flera håll i dessa länder. EU-närmandet



har spelat en avgörande roll för reformarbetet och den demokratiska
utvecklingen; positiva reformresultat har belönats med närmare EU-
samarbete. Ukraina, Georgien och Moldavien har ingått så kallade
associeringsavtal med EU, inklusive långtgående frihandelsavtal. Dessa tre
länder har också uppnått kraven för, och beviljats visumfrihet med EU.

Georgien har, trots komplex säkerhetspolitisk situation, fortsatt sin
utveckling i demokratisk riktning. Vi har sett demokratiska maktskiften och
val där diskussionerna gått höga och oron ibland varit påtaglig för vilka
förändringar som ska ske men där mycket av det som vunnits i form av till
exempel minskad korruption i vardagslivet, ändå befästs. I Armenien har en
aktiv demokratiseringsprocess inletts efter ”sammetsrevolutionen” och
maktskiftet 2018.

Det finns nu en stark politisk vilja att genomföra nödvändiga reformer och
stärka demokrati, samt yttrandefrihet och andra fri- och rättigheter. Det
faktum att andelen kvinnor ökat i det nyvalda parlamentet är ett av många
exempel på den progressiva förändringskraft som råder i landet. Det är
därför rätt tillfälle för Sverige att öka stödet och bidra till en positiv
utveckling i Armenien.

Regeringen förstärker nu sitt utvecklingssamarbete med Östeuropa. En
demokratioffensiv med stor möjlighet att göra skillnad och skapa bättre
förutsättningar för positiv utveckling i regionen och i hela Europa.



Debattartikel från Justitiedepartementet, Näringsdepartementet

Fler ska ha möjlighet att efterfråga
privata och allmännyttiga
hyresrätter
Publicerad 15 juni 2017

Aftonbladet, 14 juni 2017
Hyresrätten är för många människor en attraktiv och flexibel boendeform
som ger stor frihet att välja var man vill bo. Men det finns en stor grupp
människor som har svårt att ta sig in på hyresmarknaden. Även om man har
många års kötid så kan låg inkomst eller försörjningsstöd innebära att man
inte godkänns som hyresgäst. Inkomstkrav på tre gånger hyran (eller mer) är
inte ovanligt hos hyresvärdar. Hyresvärden ska kunna känna sig trygg i att
hyran blir betald, men det blir problematiskt när allmännyttan och privata
hyresvärdar ställer krav som i onödan utestänger människor från möjligheten
att hyra en bostad.

Det är stor variation på de krav som hyresvärdar ställer på sina blivande
hyresgäster. En del sätter till exempel inkomstkrav, en del accepterar
försörjningsstöd och bidrag som inkomst medan andra inte gör det. Det är
upp till ägaren och hyresvärden att utforma vad som ska gälla i deras
kommun eller i just deras verksamhet.

Boverket uppskattar att ungefär 14 procent av befolkningen inte skulle klara
ett inkomstkrav på tre gånger hyran om de försökte flytta till hyresrätt.
Ungefär 1,3 miljoner personer i Sverige betalar mer än 30 procent av sin
disponibla inkomst för sin bostad. Framför allt handlar det om stora
barnfamiljer, ensamstående med barn och pensionärer i hyresrätt.

Flera bostadsbolag runt om i Sverige ser redan nu över sina krav. Stockholms
stads bostadsbolag är ett exempel där inkomstkraven ändrats till att man ska
ha existensminimum kvar när hyran är betald. Enligt tidningen Hem & Hyra
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fördubblades antalet lägenheter som hyresgäster med låga inkomster kunde
godkännas för. Även i Göteborg, Malmö och Västerås har de allmännyttiga
bostadsbolagen sett över sina hyreskrav och gjort dessa mer flexibla.

Vi vill att hyresmarknaden ska vara öppen, transparent och tillgänglig för
fler. Därför har vi bildat en grupp med representanter från regeringen,
allmännyttiga och privata fastighetsägare för att undersöka möjligheten att ta
fram en modell för mer flexibla krav på nya hyresgäster som SABO och
Fastighetsägarna kan förmedla till landets hyresvärdar. Målet är att skapa ett
konkret verktyg för hyresvärdarna som samtidigt kan öppna upp
hyresmarknaden för fler. Regeringen kommer vara med och bidra i
utformningen av detta, bland annat genom ett uppdrag till Boverket att
genomföra en kartläggning av krav och villkor, och vid behov lämna förslag
på åtgärder.

Vi är överens om några gemensamma utgångspunkter:

1. Människor ska inte stängas ute i onödan. Hyresvärden har självklart rätt
att få hyresbetalningarna att fungera, men kraven på hyresgästerna ska
motsvara hyresvärdarnas faktiska risk.

2. Vi vill arbeta med frivillighet och ambitionen är att undvika reglering.

3. Modellen ska bygga på kunskaper om vad som har mest betydelse för att
hyran betalas i tid. Krav som inte på ett effektivt sätt bidrar till att säkerställa
att hyresvärden får betalt bör undvikas.

4. I bedömningen av en hyresgästs ekonomi bör den samlade inkomsten,
inklusive försörjningsstöd, bostadsbidrag, barnbidrag och underhållsstöd
räknas in.

Bostadsbyggandet är uppe på rekordnivåer och en stor andel av bostäderna
som byggs är hyresrätter. Hyrorna i nyproduktion är generellt sett högre och
orimliga inkomstkrav ska inte hindra människor från att efterfråga dessa.
Många hyresvärdar, både kommunala och privata, har lättat på hyreskraven
på senare tid. Vår ambition är att fortsätta och intensifiera det arbetet. Vårt
mål är att fler ska ha möjlighet att efterfråga privata och allmännyttiga
hyresrätter. De krav som ställs bör vara likvärdiga mellan de allmännyttiga
och privata värdarna i kommunen, de ska vara väl underbyggda och
utvärderas kontinuerligt.

Peter Eriksson, bostads- och digitaliseringsminister (MP)



Morgan Johansson, justitieminister (S)
Reinhold Lennebo, VD Fastighetsägarna
Anders Nordstrand, VD SABO



Debattartikel från Näringsdepartementet

"Utan digitalt ledarskap är Europa
chanslöst"
Publicerad 23 mars 2017

Debattartikel av Peter Eriksson i Dagens Industri den 23
mars. I dag torsdag startar 60-årsfirandet av
undertecknandet av Romfördraget. Det inleds med en
digital dag i Rom där jag representerar regeringen på
en ministerkonferens om digitalisering i Europa,
arrangerad av bland annat EU-kommissionen.
Europa är i förändring genom att ett av EU:s största medlemsländer
förväntas inleda utträdesprocess. Samtidigt stället digitaliseringen nya krav
på politiker och regeringar att vara allt mer snabbfotade. Det innebär att
Sverige behöver agera både genom att stå upp för fri handel och öppenhet
men även genom att behålla en hög ambition och tilltro till teknikutveckling.

När Storbritannien är på väg ut ur EU behöver vi ta ett tydligare ledarskap
för digitaliseringen av Europa. Inom många områden är vi ett föregångsland.
Detta gäller inte minst infrastrukturen för snabbt bredband. Enligt en rapport
från Akamai har Sverige snabbast bredband i hela EU och tredje snabbast i
världen. Vi har nyligen fastställt en bredbandsstrategi med målet att hela
Sverige bör ha tillgång till snabbt bredband senast 2025, varav 98 procent
bör ha tillgång till minst 1 Gbit. Det är första gången som Sverige får en
strategi som inkluderar hela befolkningen och de ambitiösa målen ska säkra
att vi även i framtiden behåller en position i utvecklingens framkant.

Men för att digitaliseringen ska få genomslag i hela unionen och skalfördelar
kunna utnyttjas krävs det att alla medlemsländer är med. Jag kommer agera
för att bygga nya allianser och driva på EU-arbetet i en riktning för att EU
och dess medlemsstater genom stärkt konkurrenskraft ska kunna säkra
välfärd och livskvalitet för sina invånare.

https://www.regeringen.se/


Diskussionerna på ministermötet idag kommer att handla om högpresterande
datorer, uppkopplade och självkörande fordon, digitalisering av industrin
samt digitaliseringens påverkan på jobb och utbildning. För att bättre utnyttja
digitaliseringen för att stärka EU:s konkurrenskraft och möta de samhälleliga
utmaningar som digitaliseringen för med sig kommer jag tillsammans med
mina ministerkollegor under mötet att lansera två
gemensamma initiativ:

1. En avsiktsförklaring om att fortsatt verka för gemensam
gränsöverskridande utveckling och stöd för uppkopplade automatiserad
fordon.

2. En europeisk plattform för att underlätta nationella initiativ för
digitalisering av industrin. Initiativet kommer att spela en viktig roll i
digitaliseringen av industrin över hela Europa och möjliggöra att erfarenheter
kan delas, att samverkan och gemensamma investeringar kan triggas,
gemensamma rättsliga problem utredas och resurser för stärkt utbildning av
arbetskraft ytterligare utväxlas.

Digitaliseringen av Europa är en ödesfråga för vår konkurrenskraft.
Konkurrensen från både Asien och Nordamerika är stenhård. Europa
behöver växla upp. En fullt fungerande digital inre marknad har potential att
bidra med 415 miljarder euro per år till EU:s ekonomi och skapa
hundratusentals nya jobb. I syfte att uppnå detta presenterade kommissionen
2015 den digitala inre marknadsstrategin.

Ett av initiativen i strategin är att Europa ska bli ett gigabitsamhälle, vilket
innebär att hela EU ska ha mycket snabbt bredband och bra 5g-täckning. Ett
av de strategiska målen för 2025 är att alla europeiska hushåll ska ha tillgång
till internet med en hastighet på minst 100 Mbit/s, uppgraderingsbar till
gigabithastighet. Ett annat viktigt initiativ i strategin är översynen av
telekompaketet, där ett viktigt mål är att stärka konkurrensen på
telekommarknaden.

Väl genomförd skulle den digitala inremarknadsstrategin kunna innebära att
Europa kan matcha konkurrensen från andra delar av världen. Det skulle
även bidra till en ökad livskvalitet för EU:s invånare.
EU-kommissionen verkar ha förstått vilka utmaningar Europa står inför.
Även Europaparlamentet är ambitiöst och driver ofta en progressiv linje i
digitaliseringsfrågorna. Men bland EU:s medlemsländer finns det flera som
bromsar och ifrågasätter omställningen.



Nu när Storbritannien startar sin utträdesprocess blir detta extra allvarligt.
Därmed föreligger en stor risk för att de krafter inom ministerrådet som
stödjer viktiga svenska ingångsvärden som öppenhet, konkurrens,
regellättnader och innovation försvagas. En effekt är därför att Sverige bör ta
ett större ansvar och göra vad vi kan för att leda och driva på i omställningen
för modernisering och ökad konkurrenskraft.

Peter Eriksson, digitaliseringsminister



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Idag meddelar Peter Eriksson att
han lämnar regeringen och avgår
som minister för internationellt
utvecklingssamarbete.
Publicerad 17 december 2020

– Jag har arbetat med en rad olika roller i politiken i tre
decennier. Nu är det dags att gå och lämna plats till nya
gröna som vill kämpa för en hållbar värld.
Peter Eriksson har arbetat som politiker i trettio år och har haft
förtroendeuppdrag som kommunstyrelseordförande, som riksdagsledamot,
som språkrör för Miljöpartiet de gröna, som EU-parlamentariker, som
bostadsminister, digitaliseringsminister och som minister för internationellt
utvecklingssamarbete.

– Att vara minister för internationellt utvecklingssamarbete är kanske det
mest meningsfulla jag har gjort. Svenskt bistånd gör livet värt att leva för
miljoner människor varje dag, säger Peter Eriksson, minister för
internationellt utvecklingssamarbete. 

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Regeringen antar ny strategi för
utvecklingssamarbetet med Kenya
Publicerad 17 december 2020 Uppdaterad 17 december 2020

Regeringen har idag beslutat om en ny strategi för
Sveriges utvecklingssamarbete med Kenya 2021–2025.
Strategin ska bidra till att minska fattigdomen i landet, till
bättre förutsättningar för en demokratisk utveckling och
till ökad respekt för de mänskliga rättigheterna.
-  Genom den nya strategin ska Sverige bland annat verka för förbättrade
förutsättningar för demokratiska, fria och rättvisa val i Kenya, säger Peter
Eriksson, minister för internationellt utvecklingssamarbete.

Därutöver inkluderar strategin verksamhet inom miljö, klimat och hållbart
nyttjande av naturresurser samt inkluderande ekonomisk utveckling. Kenya
har gjort ekonomiska framsteg under senare år, men Covid-19 har kraftigt
påverkat Kenyas ekonomi med många förlorade arbetstillfällen. Samtidigt
utgör korruption och ojämlikhet fortsatta utvecklingshinder. Genom
utvecklingssamarbetet ska Sverige bidra till en hållbar och inkluderande
utveckling i Kenya, som på sikt kan leva vidare utan finansiering från
utvecklingssamarbetet.  

- Sverige stärker också sitt engagemang på jämställdhetsområdet, bland
annat för att förbättra tillgången till sexuell och reproduktiv hälsa och
rättigheter (SRHR) i landet, säger Peter Eriksson.

Den nya strategin omfattar totalt 1,75 miljarder kronor för femårsperioden
2021–2025.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Regeringen antar ny strategi för
utvecklingssamarbetet med Mali
Publicerad 17 december 2020 Uppdaterad 17 december 2020

Regeringen har idag fattat beslut om en ny strategi för
Sveriges utvecklingssamarbete med Mali 2021–2025.
Strategin ska bidra till att främja demokrati, mänskliga
rättigheter, konfliktförebyggande, jämställdhet och
insatser på miljöområdet.
Mali är ett av världens fattigaste länder och landet står inför stora
säkerhetsutmaningar, bland annat till följd av omfattande terrorism och
annan illegal verksamhet. Mali genomgår nu en övergångsperiod för återgång
till folkvalt styre efter den militärkupp som genomfördes i landet i augusti.

- Mali har gått igenom en turbulent period. Nu är det viktigt att vi främjar en
snabb återgång till civilt folkstyre där demokratiska rättigheter respekteras,
säger ministern för internationellt utvecklingssamarbete Peter Eriksson.

Sida ska arbeta för att stärka mänskliga rättigheter, demokrati, rättsstatens
principer och ökad jämställdhet, samt bidra till konfliktförebyggande och
försoning. Sida ska även stödja insatser för minskad klimatpåverkan, ökad
motståndskraft mot klimatförändringar och hållbart nyttjande av
naturresurser. Folke Bernadotteakademins (FBA) verksamhet ska bidra till
stärkt respekt för mänskliga rättigheter och demokrati samt arbete för lika
deltagande i fredsprocesser och stärkt kapacitet för konfliktlösning. FBA ska
även bidra till säkerhetssektorreform och insatser för att stärka respekten för
rättsstatens principer

- Sverige har ett mycket omfattande och växande engagemang i Mali för
utveckling och säkerhet. Utvecklingssamarbetet är en viktig del i Sveriges
samlade insatser i landet som även inkluderar humanitärt stöd, omfattande
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personella bidrag till fredsfrämjande insatser och bidrag till EU:s verksamhet,
säger Peter Eriksson.

Den nya strategin omfattar totalt 2 miljarder kronor, varav 1,95 miljarder
kronor avser Sidas verksamhet och 50 miljoner kronor avser FBA:s
verksamhet.

 



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Strategi för Sveriges regionala
utvecklingssamarbete med
Mellanöstern och Nordafrika
Publicerad 17 december 2020 Uppdaterad 17 december 2020

Regeringen beslutar idag om en ny strategi för regionalt
utvecklingssamarbete i Mellanöstern och Nordafrika,
och ökar volymen till 485 miljoner kronor årligen de
kommande fem åren. Fattigdomen i regionen har ökat
kraftigt under senaste decenniet, samtidigt som
respekten för demokrati och mänskliga rättigheter på
många håll har försvagats:
–  Mellanöstern och Nordafrika är hårt ansatt av konflikter och repressiva
regimer. Det svenska utvecklingssamarbetet är en viktig kraft för
fattigdomsbekämpning, demokrati och mänskliga rättigheter i regionen.
Sveriges goda samarbeten med civilsamhället, privata aktörer och dialog med
institutioner är viktigt i det arbetet, säger Peter Eriksson, minister för
internationellt utvecklingssamarbete.

Sida får i uppdrag att fortsätta arbeta med att främja demokrati, mänskliga
rättigheter och rättsstatens principer, samt jämställdhet, inte minst i
samverkan med civilsamhällesorganisationer i regionen. Vidare ska Sida
arbeta för att stärka miljöskydd och klimatåtgärder liksom för hållbar
regional ekonomisk integration och utveckling. Ett nytt område i strategin är
dessutom att verka för fredliga och inkluderande samhällen.

Den regionala strategin inkluderar vidare en sammanhållen satsning på
bilateralt utvecklingssamarbete med Jemen, med 80 miljoner kronor årligen
för att komplettera det pågående humanitära biståndet. FN beskriver Jemen
som världens största humanitära katastrof. Samtidigt finns nu möjligheter att
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i vissa delar av det krigshärjade landet arbeta för att också mer långsiktigt
bidra till ökad tillgång till grundläggande samhällstjänster, och till ökad
respekt för de mänskliga rättigheterna. Strategin ska också bidra till att stärka
förutsättningarna för en inkluderande fredsprocess i Jemen, inte minst med
avseende på kvinnors deltagande.

– Två år efter att Stockholmsöverenskommelsen mellan Jemens parter antogs
är det angeläget att fortsätta stödja FN:s arbete för en fredlig lösning av
konflikten, säger Peter Eriksson, minister för internationellt
utvecklingssamarbete. Med denna nya satsning kan Sida på olika sätt bistå
med insatser som jag hoppas bidrar till stärkt sammanhållning och
framtidstro i Jemen. Detta är viktigt för att uppnå hållbar fred.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Regeringen antar ny strategi för
utvecklingssamarbetet med
Liberia
Publicerad 17 december 2020 Uppdaterad 17 december 2020

Regeringen har idag antagit en ny strategi för
utvecklingssamarbetet med Liberia 2021–2025. Sverige
ska genom strategin bidra till minskad fattigdom,
fredsbyggande, stärkt respekt för mänskliga rättigheter
och insatser på miljöområdet i Liberia.
Liberia har gjort framsteg inom demokrati och mänskliga rättigheter sedan
inbördeskrigets slut 2003, men stora utmaningar kvarstår. Landet är ett av
världens fattigaste och ett av de minst jämställda. Säkerhetsläget i Liberia är
stabilt men bräckligt och många av grundorsakerna till tidigare konflikter i
Liberia finns kvar.

-          Liberia befinner sig i en viktig fas i sin demokratiska utveckling.
Sverige stärker sitt engagemang i landet för att hjälpa landet fortsätta i
demokratisk riktning, säger Peter Eriksson, minister för internationellt
utvecklingssamarbete.

Sverige har sedan många år ett brett engagemang avseende Liberia, bland
annat genom utvecklingssamarbete. Den nya strategin för
utvecklingssamarbetet som nu antagits ska bidra till att minska fattigdomen i
landet, fredsbyggande, bättre förutsättningar för en demokratisk utveckling
och till ökad respekt för de mänskliga rättigheterna. Strategin inkluderar
även ett nytt område jämfört med den tidigare strategin – miljö, klimat och
hållbart nyttjande av naturresurser.

-          Det svenska stödet ger Liberia bättre förutsättningar att hantera de
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många miljö- och klimatutmaningarna. Därtill bidrar Sverige till fredliga och
inkluderande samhällen samt ekonomisk utveckling, säger Peter Eriksson. 

Den nya strategin omfattar totalt 1,85 miljarder kronor, varav 1,8 miljarder
kronor avser Styrelsen för internationellt utvecklingssamarbete (Sida) och 50
miljoner kronor avser Folke Bernadotteakademin (FBA).



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Digital pressträff med Peter
Eriksson 17 december
Publicerad 17 december 2020 Uppdaterad 17 december 2020

I dag torsdagen den 17 december bjuder Peter
Eriksson, minister för internationellt
utvecklingssamarbete, in till digital pressträff på tema
framtid.

Tid: 17 december 2020 kl. 11.30
Plats: Digital pressträff. Pressträffen webbsänds på regeringen.se, på
Regeringskansliets Youtube och på regeringens Instagramkonto.

Anmälningstiden har utgått.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Statsrådsberedningen, Utrikesdepartementet

Miljö och klimat får central roll i
årets Human Development Report
Publicerad 15 december 2020

I dag står Sverige medvärd för den globala lanseringen
av FN:s flaggskeppsprojekt Human Development
Report. Årets rapport lyfter fram hur ekonomisk och
mänsklig utveckling kan ske och främjas utan att detta
sker på bekostnad av planetens resurser.
Dessutom presenteras en uppgraderad version av det vida uppmärksammade
Human Development Index som i år också inkluderar miljö- och
klimatindikatorer i sin beräkning av länders välstånd. Sverige hamnar på
plats 6 i det uppdaterade indexet och plats 7 i det traditionella indexet.

Lanseringen av rapporten sker helt virtuellt i år, vilket innebär att alla har
möjlighet att följa lanseringen live klockan 18.30.

Klicka på länken för att registrera dig

– Jag är mycket glad över att lansera FN:s 30:e globala utvecklingsrapport.
Rapporten återspeglar inte bara länders agerande för att skapa välstånd för
sina invånare utan även deras agerande i förhållande till påfrestningar på vår
planet. Det är rätt och modigt av FN och något jag välkomnar, säger
statsminister Stefan Löfven.

Statsministern deltar i lanseringens invigningsceremoni och även HKH
Kronprinsessan Victoria medverkar i form av ett förinspelat
videomeddelande.

Peter Eriksson, minister för internationellt utvecklingssamarbete, kommer att
hålla ett anförande under lanseringen.

https://www.regeringen.se/


– FN tar ett viktigt steg som inkluderar klimat och miljö i rapportens index.
Det är glädjande att Sverige placerar sig bra i indexet, men vi har alla mycket
kvar att göra. En grön omställning måste till och Sverige är stolt att stödja
utvecklingsländer att göra denna omställning, säger minister för
internationellt utvecklingssamarbete Peter Eriksson.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Regeringsbeslut om ny strategi för
Sveriges humanitära bistånd
2021–2025
Publicerad 10 december 2020

Sverige stärker genomförandet av det humanitära
biståndet med ökat fokus på skydd för krisdrabbade
människor och effektivitet i det humanitära systemet.
Det är innehållet i den strategi för Sveriges humanitära
bistånd genom Sida som regeringen beslutade om i
dag.
– Förra veckan tog vi del av oroande information från FN om att de
humanitära behoven i världen kommer att växa med 40 procent under nästa
år. Nu är det viktigare än någonsin att Sverige bidrar till en behovsbaserad,
snabb och effektiv humanitär respons, säger Peter Eriksson, minister för
internationellt utvecklingssamarbete.

Under strategiperioden kommer Sida att särskilt att arbeta för att bidra till
ökat skydd för krisdrabbade människor som befinner sig i svårtillgängliga
områden och att öka kapaciteten och effektiviteten i det humanitära
systemet.

– Sverige ska fortsätta att vara världsledande inom det humanitära biståndet.
Genom den nya strategin fokuseras humanitärt bistånd genom Sida för att nå
de allra mest sårbara runtom i världen, säger Peter Eriksson, minister för
internationellt utvecklingssamarbete.

Detta ska genomgående ske i samverkan med lokala aktörer. Sida ska vidare
verka för att ett jämställdhetsperspektiv inkluderas i den humanitära
responsen och bidra till att möta klimatförändringars påverkan på humanitära
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kriser. Sida ska också verka för att stärka samverkan mellan humanitärt
bistånd, utvecklingssamarbete och fredsbyggande i syfte att bidra till att på
sikt minska beroende av humanitärt bistånd och stärka människors förmåga
att själva försörja sig långsiktigt. Inom ramen för detta arbete ska
underfinansierade sektorer såsom utbildning särskilt uppmärksammas.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Regeringen presenterar ny
satsning för att möta de ökande
humanitära behoven i världen
Publicerad 01 december 2020 Uppdaterad 01 december 2020

Den humanitära situationen har förvärrats avsevärt till
följd av covid-19. I början av 2020 behövde närmare
170 miljoner människor i världen humanitärt stöd. FN
har i dag lanserat sin årliga humanitära rapport som
visar att 235 miljoner människor kommer att behöva
humanitärt bistånd. Det är en ökning med 40 procent
på endast ett år, närmast uteslutande pga. pandemin.
Regeringen presenterar idag ett stödpaket om 258 miljoner kronor för att
svara upp mot de ökande humanitära behoven i världen. Regeringens
stödpaket, som betalas ut från ordinarie biståndsbudget, består av icke-
öronmärkt kärnstöd och är fördelat på några av FN:s största humanitära
organisationer.

– I Etiopien har tusentals människor tvingats fly under de senaste veckornas
oroligheter. I Jemen, världens största humanitära kris, lider hälften av
befolkningen av akut hunger och står på randen till svält. Sverige tar ansvar
och står står fast vid enprocentmålet i en tid då flera länder minskar sitt
bistånd, säger Peter Eriksson, minister för internationellt
utvecklingssamarbete.

Sverige är en av de största humanitära givarna i världen. I FN:s samlade
humanitära appell för 2021, som presenterades i dag, planerar man nå 160
miljoner av de mest sårbara människorna i 56 länder i världen. Den
beräknade kostnaden är hela 35 miljarder US-dollar.
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I regeringens stödpaket ingår ytterligare bidrag till FN:s flyktingorgan
(UNHCR), FN:s barnfond (Unicef), FN:s hjälporganisation för
Palestinaflyktingar (UNRWA) och FN:s fond för katastrofbistånd (CERF).
Detta är fjärde gången i år som regeringen presenterar humanitära stödpaket
mot bakgrund av pandemin vilket tidigare skett till bl.a. FN:s
världslivsmedelsprogram, WFP. Regeringen fattade beslut om stöden den 26
november.



Pressmeddelande från Miljödepartementet, Utrikesdepartementet

Sverige stödjer program för
klimatomställning av tung industri i
utvecklingsländer
Publicerad 01 december 2020 Uppdaterad 01 december 2020

Vid ett högnivåmöte för den tunga industrins
klimatomställning annonserade miljö- och klimatminister
Isabella Lövin att Sverige avser bidra med totalt 300
miljoner kronor till ett nytt och innovativt program för
industriomställning inom världsbankens
klimatinvesteringsfond, Climate Investment Fund (CIF).
Det svenska stödet är fördelat på 100 miljoner årligen mellan 2020-2022 och
ska bistå utvecklingsländer och deras industrier att ta fram färdplaner,
klimatstrategier och möjliggöra viktiga tekniska innovationer i hela
värdekedjan inom den tunga industrin.

– Genom att stödja andra länders arbete med färdplaner mot fossilfrihet kan
vi skynda på utvecklingen mot nollutsläpp i hela världen, säger miljö- och
klimatminister Isabella Lövin

Climate Investment Fund har beslutat att upprätta det nya programmet som
en del i ett bredare reformarbete för att stärka fonden och öka integrering av
klimat, energi och biologisk mångfald i fondens insatser. Sverige kommer
med den nya annonseringen att samlat ha bidragit med 1 110 miljoner kronor
till CIF till och med detta budgetår.

– Sveriges stöd med totalt 300 miljoner kronor över tre år (2020-2022) till ett
nytt och innovativt program för industriomställning inom Världsbankens
klimatinvesteringsfond, Climate Investment Fund (CIF) ligger väl i linje med
svenska prioriteringar inom utvecklingssamarbetet. Stödet är ett viktigt
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bidrag till en hållbar klimatomställning och förnybar energi inom tung
industri. Med stödet tar Sverige ett ökat ansvar för att stötta fattiga länder att
genomföra en klimatsmart industriomställning och utfasning av fossila
bränslen i hela värdekedjan, ministern för internationellt
utvecklingssamarbete Peter Eriksson.



Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet, Utrikesdepartementet

Digital pressträff med
biståndsministern och
jämställdhetsministern 25
november 2020
Publicerad 25 november 2020 Uppdaterad 25 november 2020

I dag, onsdag den 25 november, håller minister för
internationellt utvecklingssamarbete Peter Eriksson och
jämställdhetsminister Åsa Lindhagen en digital
pressträff med anledning av den internationella dagen
för avskaffandet av våld mot kvinnor.

Tid: 25 november 2020 kl. 10.30 till kl. 11.00
Plats: Digital pressträff. Pressträffen webbsänds på regeringen.se och på
Regeringskansliets Youtube.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Resolution 1325 fyller 20 år och
Sverige ökar sitt stöd för FN:s
fredsbyggande och kvinnors
deltagande
Publicerad 30 oktober 2020

Den 31 oktober fyller FN:s resolution om kvinnor, fred
och säkerhet 20 år. I samband med det och inom ramen
för den globala coronaresponsen, bidrar Sverige med
ytterligare 75 miljoner kronor för insatser för hållbar fred
där kvinnors meningsfulla deltagande utgör en central
del.
– Covid-19 är inte enbart en akut hälsokris med oöverskådliga
socioekonomiska och humanitära konsekvenser. Pandemin riskerar också att
på sikt förvärra befintliga och skapa nya konflikter. För regeringen är det
därför viktigt att stärka stödet för fredsbyggandeinsatser inom ramen för den
övergripande coronaresponsen i utvecklingsländer. Detta är centralt också
för att underbygga de humanitära insatserna, säger Peter Eriksson, minister
för internationellt utvecklingssamarbete.

Sverige är sedan tidigare en av de största givarna till FN:s
fredsbyggandefond, där kvinnors aktiva deltagande utgör en integrerad del
av de insatser fonden finansierar. Fonden har som målsättning att 30 procent
av stödet ska vara riktade jämställdhetsinsatser, vilket de senaste åren
uppfyllts med råge.  

Den 31 oktober är det 20 år sedan FN antog resolution 1325. Resolutionen
slår fast vikten av kvinnors meningsfulla deltagande i fredsprocesser för att
skapa hållbar fred. Sverige arbetar vidare på de landvinningar som gjordes

https://www.regeringen.se/


under det svenska medlemskapet i FN:s säkerhetsråd 2017-18. Jubileet
måste bli ett tillfälle att stärka genomförandet av agendan snarare än att ta
ett steg tillbaka i pandemins spår.

– Mycket återstår att göra för att nå konkreta resultat för människor på
marken. I samband med jubileet stärker vi därför vårt bidrag till FN:s
fredsbyggande arbete med ytterligare 75 miljoner kronor, säger Peter
Eriksson.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Regeringen satsar på sexuell och
reproduktiv hälsa med fokus på
Afrika
Publicerad 30 oktober 2020

Covid-19 pandemin har fått stora negativa
konsekvenser på sexuell och reproduktiv hälsa och
rättigheter (SRHR) världen över, samtidigt som många
givare minskat sitt bistånd. Därför tillför Sverige 140
miljoner kronor för att motverka covid-19 pandemins
effekter på sexuell och reproduktiv hälsa med fokus på
Afrika.
Covid-19-pandemin har redan skördat över en miljon liv världen över, och
de indirekta konsekvenserna är mycket omfattande, inte minst när det gäller
SRHR. Tillgången till moderna preventivmedel, säker och laglig abort samt
sex- och samlevnadsundervisning, har försämrats. Barnäktenskap och
sexuellt och könsrelaterat våld, inklusive könsstympning ökar. Kvinnor,
barn, och andra utsatta grupper drabbas hårt när program för prevention och
vård upphör att fungera. Pandemin har även inskränkt mänskliga rättigheter
och ökat sårbara gruppers utsatthet. Situationen i Afrika är särskilt allvarlig.
Regeringen tillför därför ett samlat stöd om 140 miljoner kronor för att
motverka de undanträngningseffekter som pandemin haft på livsviktig
verksamhet kopplad till SRHR.

- Barna- och mödradödligheten ökar i världen igen som en konsekvens av
covid-19, inte minst i Afrika. Samtidigt begränsas kvinnors frihet och
sexuella rättigheter alltmer i skuggan av pandemin. Vi kan inte acceptera att
utvecklingen går bakåt. Därför ökar nu Sverige finansieringen till SRHR-
relaterade frågor, säger ministern för internationellt utvecklingssamarbete,
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Peter Eriksson.

Stöden kanaliseras via den Globala fonden mot aids, tuberkulos och malaria
(GFATM) (100 miljoner kronor) samt genom Sidas strategi för SRHR i
Afrika söder om Sahara (40 miljoner kronor). GFATM är den största
enskilda finansiären av global hälsa, med stora investeringar och genomslag
inom SRHR. Organisationen jobbar bland annat genom stöd till företrädare
av rättigheter för HBTQI+-personer och bidrar även till hälsotjänster med
viktig bäring på kvinnor- och barns hälsa.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Regeringen beslutar om nytt stöd
till den nordiska utvecklingsfonden
– Building Back Better and
Greener
Publicerad 28 oktober 2020

Nordiska ministerrådet fattade idag beslut om en
förnyad påfyllnad av den nordiska utvecklingsfonden
(NDF). Sverige kommer att bidra med drygt 1,2
miljarder kronor fördelade över en tioårsperiod. Fonden
utgör ett viktigt verktyg i genomförandet av de nordiska
ländernas initiativ om att bistå utvecklingsländerna i
genomförandet av en grön återhämtning.
Covid-19-katastrofen har vittomfattande socioekonomiska konsekvenser i
hela världen. Värst drabbade är de allra fattigaste och mest utsatta. Men det
handlar också om hela samhällsstrukturer som riskerar att krackelera.

NDF utgör ett viktigt verktyg för de nordiska länderna i deras gemensamma
ansträngningar att säkerställa att den ekonomiska återhämtningen som nu
behöver ske världen över sker på ett klimatanpassat sätt och driver
gemensamt ansatsen om en återbyggnad som handlar om Building Back
Better and Greener till stöd för genomförandet av Parisavtalet och Agenda
2030.

– Genom NDF:s mångåriga och nära samarbete med de multilaterala
utvecklingsbankerna kan NDF stödja och påverka utformningen av de
finansiella stimulanspaketen som bankerna nu erbjuder utvecklingsländerna.
Det är ett stöd som direkt förbättrar möjligheterna att nå målen i Agenda
2030 och i Parisavtalet, dvs att bygga hållbara lösningar för framtiden, säger
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minister för internationellt utvecklingssamarbete Peter Eriksson.

– NDF har under åren utvecklats till en innovativ finansiär som
tillhandahåller småskalig finansiering i projektutvecklingsfasen samt erbjuder
finansiella produkter som minskar risken för den privata sektorn att investera
i klimatsmarta lösningar. NDF spelar mot denna bakgrund en viktig roll som
brobyggare mellan den privata sektorn och de multilaterala
utvecklingsbankerna, säger Peter Eriksson.

Fondens nya strategi, som Sverige har varit starkt drivande i att utveckla och
som ligger till grund för fondens arbete under de kommande åren, stärker
också NDF:s fokus på insatser inom områdena klimat, biologisk mångfald
och hav - alla frågor som har varit av stor vikt för Sverige.

– Under pandemin har det nordiska samarbetet varit ifrågasatt. Det är därför
värt att uppmärksamma att vi kan uppvisa ett starkt nordiskt samarbete och
ett tydligt gemensamt ledarskap inom det internationella miljö- och
klimatarbetet, säger Peter Eriksson.

Under sitt nya klimatmandat har fonden hittills finansierat ett 100-tal projekt.
Flera NDF-finansierade projekt har under de senaste åren fått internationellt
erkännande, bl.a. under UNFCCCs Momentum for Change Lighthouse
Activity där flera NDF-projekt har tilldelats priser, bl.a. för ett projekt som
använder solenergi för att rena vatten samt ett projekt med flera städer i
Latinamerika som syftade till att integrera klimataspekter i stadsplaneringen.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Regeringen, Sida och WFP
presenterar stor satsning på
insatser mot hungerkrisen
Publicerad 21 oktober 2020 Uppdaterad 21 oktober 2020

Den humanitära situationen och hälsoläget i världen har
förvärrats avsevärt till följd av covid-19. Pandemin
beräknas leda till en fördubbling av antalet människor
som lider av akut hunger till 265 miljoner i år. Nu
fördjupar Sverige och Världslivsmedelsprogrammet
(WFP) sitt samarbete för att motarbeta den globala
hungerkrisen.
– Världen står inför den värsta humanitära krisen sedan Förenta Nationerna
grundades för 75 år sedan. Konflikt, klimatförändringar, ekonomiskt kaos
och nu senast covid-19 har gjort de hungriga hungrigare, och de fattiga
fattigare, säger David Beasley, chefen för FN:s världslivsmedelsprogram
(WFP).

Regeringen presenterar idag ett stödpaket om 170 miljoner kronor för att
ytterligare stödja insatser mot den ökande hungern i världen. Regeringens
stödpaket, som betalas ut från ordinarie biståndsbudget, kommer att fördelas
på FN:s världslivsmedelsprogram (WFP) och Internationella
jordbruksutvecklingsfonden (IFAD). Stödet inbegriper även medel till Sida
humanitära anslag.

– Vi står inför den största hungerkatastrofen någonsin. Behoven av
humanitär hjälp ökar samtidigt som fler länder minskar sitt bistånd, mitt i
denna kris. Sverige kommer dock stå fast vid enprocentmålet och arbetar
aktivt för att fler länder ska ta ett större ansvar. Klimatkrisen, pandemin och
hungerkrisen hänger samman och vi måste alla göra vad vi kan för att möta

https://www.regeringen.se/


detta, säger Peter Eriksson, minister för internationellt utvecklingssamarbete.

Utöver regeringens stödpaket, har biståndsmyndigheten Sida beslutat om
188,7 miljoner kronor i nya stöd till WFPs arbete, 78,7 miljoner kronor går
omedelbart till tre av världens fattigaste länder där matbristen är
alarmerande. Det är Sydsudan (33,7 miljoner), Sudan (15 miljoner) och
Jemen (30 miljoner). Resterande, 110 miljoner kronor, görs som en tidig
utfästelse till WFP:s verksamhet under nästa år 2021 eftersom matbristen i
världen inte förutspås att avta, utan snarare bli värre.

–  Att inte ha tillgång till mat utan ständigt gå hungriga är en fruktansvärd
känsla som många barn och vuxna tvingas uppleva. Enligt FN lever 690
miljoner människor med kronisk hunger i dag, och effekterna av
Coronapandemin riskerar att öka siffran avsevärt. Men att ha tillgång till mat
kan också handla om något mer, att minska risken för att rekryteras till
väpnade konflikter för att få matförsörjning, att inte behöva gifta bort sina
döttrar för att de ska få mat, att inte behöva sälja sex mot mat eller inte
riskera att hamna i trafficking med tvångsarbete eller kriminalitet för att
dämpa hungern, säger Carin Jämtin, Sidas generaldirektör.

Sidas nuvarande humanitära avtal med WFP för åren 2019-2021 uppgår till
695 miljoner. Insatserna som Sida stödjer 2020 är akut livsmedelshjälp och
humanitär flygtransport/logistik i sammanlagt 13 länder: Centralafrikanska
republiken, Kamerun, Tchad, DPR Korea, DR Kongo, Etiopien, Mali,
Nigeria, Niger, Somalia, Sudan, Sydsudan, Jemen, samt ett kapacitetsstöd
inom skydd (protection).

Sida bidrar till WFPs mer långsiktiga arbete mot hunger och matbrist genom
utvecklingsstrategier på landnivå; exempelvis i Sudan kompletteras det akuta
humanitära stödet till WFP med en långsiktig insats motsvarande 133
miljoner kronor under tre år för att stärka de sociala skyddsnäten och minska
skördeförluster för utsatta jordbrukare.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Pressinbjudan: Sverige och FN:s
livsmedelsprogram (WFP)
fördjupar samarbete kring
hungerkrisen i coronapandemins
spår
Publicerad 20 oktober 2020 Uppdaterad 20 oktober 2020

Den 21 oktober håller Peter Eriksson, minister för
internationellt utvecklingssamarbete en pressträff
tillsammans med David Beasley, WFP:s
exekutivdirektör, och Carin Jämtin, generaldirektör för
myndigheten Sida.

Tid: 21 oktober 2020 kl. 09.30
Plats: Bella, kvarteret Björnen. Entré via Rödbodgatan 6.

Världen befinner sig i en akut hungerkris. Till följd av väpnade konflikter,
klimatförändringar och förlorad biologisk mångfald har hungern i världen
ökat de senaste fem åren och covid-19 har ytterligare förvärrat situationen
för miljontals människor. 270 miljoner människor riskerar att lida av
livsmedelsbrist redan vid årets slut.

Sverige är WFP:s största kärnstödsgivare. Nu fördjupar vi samarbetet
ytterligare. Peter Eriksson, minister för internationellt utvecklingssamarbete,
David Beasley, WFP:s exekutivdirektör, och Carin Jämtin, generaldirektör
för myndigheten Sida presenterar de nya svenska satsningarna.
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Pressmeddelande från Statsrådsberedningen, Utrikesdepartementet

Inbjudan till fototillfälle när
statsministern tar emot chefen för
FN:s livsmedelsprogram (WFP)
David Beasley
Publicerad 20 oktober 2020 Uppdaterad 20 oktober 2020

Torsdag den 22 oktober tar statsminister Stefan Löfven
emot chefen för FN:s livsmedelsprogram (WFP) David
Beasley. Diskussionerna väntas främst kretsa kring
världslivsmedelsprogrammets arbete och pandemins
påverkan på världshungern.
Under besöket i Sverige träffar David Beasley också utrikesministern,
biståndsministern, talmannen samt riksdagens utrikesutskott.

Pressprogram

Kl. 12.00: Statsministern tar emot David Beasley i entrén Sagerska.

Fototillfälle i entrén.

Inpassering sker genom Kopparporten, Björnen från kl. 11.15.

Var vänlig ta med presslegitimation.

Föranmälan krävs och görs till Nina Kefi (se Presskontakt) senast torsdagen
22/10 kl. 08.00.

Deltagandet sker i mån av plats.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Sverige avser bidra med 100
miljoner kronor till vaccin mot
covid-19 i låg- och
medelinkomstländer
Publicerad 30 september 2020 Uppdaterad 30 september 2020

Regeringen presenterar idag avsikten att ge ett bidrag
om 100 miljoner kronor till den globala vaccinalliansen
Gavi för att bidra till att göra kommande vaccin mot
covid-19 tillgängligt för låg- och medelinkomstländer.
Global tillgång till vaccin mot covid-19 är en prioriterad
fråga för Sverige för att bekämpa pandemin och dess
effekter världen över.
Bidraget presenterades i ett videomeddelande av statsminister Stefan Löfven
vid ett sidoevenemang i samband med öppnandet av FN:s generalförsamling,
tillsammans med bland andra Tysklands förbundskansler Angela Merkel och
Kanadas premiärminister Justin Trudeau. Mötet fokuserade på behovet av
global tillgång till diagnostik, behandling och vaccin mot covid-19 och
arrangerades av FN:s generalsekreterare, Världshälsoorganisationen WHO
samt Storbritannien och Sydafrika. Statsministern betonade att alla tjänar på
global tillgång till vaccin.

– Antalet döda i covid-19 ökar varje dag. Vi har nu passerat en miljon
dödsfall i covid-19 i världen. Säkra och effektiva vacciner mot viruset är vår
bästa möjlighet att få ett slut på pandemin och vi måste se till att vaccin blir
tillgängligt i hela världen. Sveriges stöd kommer att bidra till att låg- och
medelinkomstländer kan få tillgång till kommande vaccin, säger ministern för
internationellt utvecklingssamarbete Peter Eriksson.
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Avsikten är att bidraget på 100 miljoner kronor ska gå till Vaccinalliansen
Gavis mekanism COVAX AMC för att bidra till vaccin mot covid-19 i 92
låg- och lägre medelinkomstländer. Sverige bidrar redan med 350 miljoner
kronor årligen till Gavis ordinarie verksamhet för att säkerställa tillgång till
livräddande vaccinationer i världens fattigaste länder. Sverige ingår också
som tidigare meddelat i COVAX genom EU. Se tidigare publicerat
pressmeddelande till höger under Genväg.

 



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Regeringsbeslut om ny strategi för
Sveriges samarbete med FN:s
kontor för samordning av
humanitärt bistånd
Publicerad 24 september 2020 Uppdaterad 24 september 2020

Regeringen har idag fattat beslut om en ny strategi för
Sveriges samarbete med FN:s kontor för samordning av
humanitärt bistånd (OCHA) för perioden 2020–2022.
OCHA är en nyckelpartner för regeringen för att uppnå målet inom det
humanitära biståndet att rädda liv, lindra nöd och upprätthålla mänsklig
värdighet för krisdrabbade människor. OCHA:s roll är att samordna
humanitära aktörer och genomför inte några egna humanitära insatser i fält. 

- Med nya och växande humanitära katastrofer i världen är en
behovsbaserad, snabb och effektiv humanitär respons livsavgörande. Varje
krona och varje minut räknas, säger Peter Eriksson, minister för
internationellt utvecklingssamarbete.

- OCHA har en unik roll för att samordna humanitärt bistånd, vilket har visat
sig helt avgörande i de globala insatserna mot covid-19, fortsätter Peter
Eriksson.

Under strategiperioden kommer Sverige att verka för att OCHA:s
samordning av det humanitära biståndet stärks. Sverige ska också verka för
att OCHA:s arbete med policyutveckling, övergripande ökad humanitär
finansiering, påverkansarbete och jämställdhet inkluderas i den humanitära
responsen. 

Sverige är största givare till OCHA tillsammans med dess fond för
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katastrofinsatser (Central Emergency Response Fund, CERF) och
humanitära landfonder (Country Based Pool Funds, CBPF) med närmare 1,5
miljard svenska kronor per år.



Pressmeddelande

Regeringens satsning på
demokrati förstärks
Publicerad 24 september 2020 Uppdaterad 24 september 2020

Det råder en oroande utveckling i världen där det demokratiska utrymmet
krymper och rättsstaten undergrävs samtidigt som de mänskliga rättigheterna
allt oftare ifrågasätts. Det civila samhällets aktörer får svårare att verka, inte
minst människorättsförsvarare. Även journalister är utsatta i repressiva
miljöer och desinformation får lättare fäste. 

Detta är en allvarlig negativ utveckling som måste motverkas.
Regeringen har idag beslutat om att uppdatera strategin för främjandet och
stärkandet av de mänskliga rättigheterna, demokrati och rättsstatens
principer i svenskt utvecklingssamarbete. Denna ska gälla till och med 2022.

I början av 2019 lanserade regeringen en särskild satsning på demokratin.
Denna ambitionshöjning återspeglas nu även i den uppdaterade strategin,
som utgör en central verktygslåda i utvecklingssamarbetet med att motverka
den globala trenden av demokratisk tillbakagång i världen. 

Som en följd av det stärkta demokratiengagemanget har regeringen idag
också fattat beslut om ett särskilt uppdrag åt Sida att ytterligare utveckla och
stärka arbetet med demokrati i utvecklingssamarbetet.

Beslutet är en del av Januariavtalet mellan regeringen, Centerpartiet och
Liberalerna.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Delta i nordiskt videomöte om
covid-19 och demokrati med Ann
Linde och Peter Eriksson
Publicerad 08 september 2020 Uppdaterad 08 september 2020

Fredag den 11 september kl 14:30-16:00 har
utrikesminister Ann Linde och ministern för
internationellt utvecklingssamarbete Peter Eriksson en
videodiskussion med sina nordiska ministerkollegor och
ledande företrädare för mänskliga rättigheter från
internationella organisationer om demokrati, mänskliga
rättigheter och rättsstatens principer i ljuset av covid-19-
pandemin.
Allmänheten kan följa mötet genom denna webbsändning och ställa frågor
under mötet till drivefordemocracy@gov.se.

Detta är det fjärde mötet i en serie samtal om detta som de två ministrarna
står värd för.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Regeringsbeslut om förordning
med instruktion för Folke
Bernadotteakademin
Publicerad 03 september 2020

Regeringen har idag fattat beslut om förordning med
instruktion för Folke Bernadotteakademin.
Genom den nya förordningen får Folke Bernadotteakademin ett förtydligat
uppdrag avseende genomförande av strategistyrt utvecklingssamarbete,
genomförande av insatser med bäring på FN:s säkerhetsrådsresolution 2250
om unga, fred och säkerhet, valobservation, samt när det gäller att förvalta
och besluta om statligt stöd. Ändringen syftar också till att tydliggöra att
myndigheten efter samråd med Regeringskansliet får besluta om att en
anställd hos Folke Bernadotteakademin ska vara placerad vid en
utlandsmyndighet.

– Vi ser en värld runt omkring där krig och konflikter tyvärr utgör vardag för
allt fler människor. Folke Bernadotteakademins verksamhet är mycket
värdefull för att möta dessa utmaningar, säger Peter Eriksson, minister för
internationellt utvecklingssamarbete.

Med en uppdatering av Folke Bernadotteakademins instruktion förtydligar
regeringen myndighetens uppdrag inom ramen för internationellt
utvecklingssamarbete och säkerställer att myndigheten har de verktyg man
behöver för att genomföra sin verksamhet. Folke Bernadotteakademin är en
myndighet för fred, säkerhet och utveckling och arbetar med internationella
fredsinsatser och utvecklingssamarbete. Myndigheten bedriver bland annat
utbildning, forskning och metodutveckling för att stödja freds- och
statsbyggande i konflikt- och postkonfliktmiljöer.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Regeringen vill främja demokrati
och mänskliga rättigheter i ny
strategi för västra Balkan och
Turkiet
Publicerad 23 juli 2020 Uppdaterad 23 juli 2020

Inskränkningar av demokratin, mänskliga rättigheter
och rättsstaten blir vanligare i världen. Därför har
regeringen idag beslutat att fokusera särskilt på dessa
problem när en ny strategi för Sveriges
reformsamarbete med västra Balkan och Turkiet ska tas
fram.
Under senare år har inskränkningar av det demokratiska utrymmet blivit allt
vanligare i världen och den negativa utvecklingen omfattar även vissa av
länderna på västra Balkan och Turkiet. Det är inte bara negativt för de
drabbade länderna, utan också för EU och för Sverige.

- Utvecklingen i delar av västra Balkan och i Turkiet är oroande. Att genom
det svenska biståndet och vårt politiska samarbete i regionen bidra till att
bryta den trenden är därför en viktig prioritering, säger Peter Eriksson,
minister för internationellt utvecklingssamarbete.

Sverige är en av de största givarna i regionen och det svenska stödet
kompletterar EU:s arbete i regionen på områden där Sverige har särskild
kompetens. Flera svenska myndigheter deltar i reformsamarbetet och bidrar
till att bygga breda och långsiktiga relationer mellan Sverige och regionens
länder.

Det ligger i Sveriges intresse att fortsätta att samarbeta med dessa länder för
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att bidra till en mer demokratisk utveckling där rättsstatens principer och
mänskliga rättigheter står i fokus.

- Ett starkt EU är beroende av att demokratin utvecklas i hela Europa.
Därför ser jag allvarligt på att demokratin rullas tillbaka i delar av västra
Balkan och i Turkiet. En positiv demokratisk utveckling på Balkan och i
Turkiet är inte bara viktig för ländernas medborgare, utan också för EU:s
säkerhet, säger Peter Eriksson.

Därför ger regeringen nu Sida, Svenska Institutet (SI), Folke
Bernadotteakademin (FBA) och generalkonsulatet i Istanbul i uppdrag att
föreslå vad som kan uppnås under en ny strategiperiod 2021-2027 inom
områdena mänskliga rättigheter, demokrati och rättsstatens principer,
jämställdhet, miljö- och klimatmässigt hållbar utveckling och hållbart
nyttjande av naturresurser, inkluderande ekonomisk utveckling samt fredliga
och inkluderande samhällen.

Genomförarna ska inkomma med underlag för ny strategi till
Regeringskansliet senast den 20 november 2020.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Regeringen möter bakslag för
demokratin i världen med extra
stöd till demokratikämpar
Publicerad 23 juli 2020 Uppdaterad 23 juli 2020

Coronapandemin innebär enorma konsekvenser för den
globala utvecklingen. Den globala trenden av
demokratisk tillbakagång och inskränkningar av
mänskliga rättigheter, som kunnat noteras en längre tid,
ser ut att förstärkas av pandemin och länders respons
på den. Regeringen ökar därför sitt stöd till aktörer som
främjar och skyddar mänskliga rättigheter och
demokrati globalt. Totalt får aktörerna 116 miljoner
kronor. Ökningen uppgår till 39 miljoner kronor.
Genom ett ökat kärnstöd från 12 miljoner till 17 miljoner kronor till
European Endowment for Democracy – en nyckelpartner för Sveriges
demokratiarbete – stärks stödet till oberoende medier och demokratiaktörers
möjligheter att verka fritt. Ytterligare bidrag om 2 miljoner kronor till
Independent Journalism Center i Moldavien stärker oberoende
mediaorganisationers kapacitet att ställa om sin verksamhet i ljuset av den
pågående pandemin. Stödet till utsatta människorättsförsvarare förstärks
genom ett bidrag om 5 miljoner kronor till Civil Rights Defenders akutfond.

– I dessa tider, när vi ser att stater använder pandemin som ursäkt för att
inskränka demokratin, de mänskliga rättigheterna och rättsstatens principer,
ökar vi stödet till civilsamhället och dess utrymme att verka, inte minst i
utsatta miljöer, säger Peter Eriksson, minister för internationellt
utvecklingssamarbete.
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De åtgärder som vidtas av olika länder för att hantera effekterna av
pandemin behöver följas och dokumenteras för att säkerställa
ansvarsutkrävande. FN spelar en central roll i dessa ansträngningar och
därför ökar regeringen kraftigt kärnstödet med 25 miljoner till FN:s
högkommissarie för mänskliga rättigheter. Kärnstödet uppgår numera till 90
miljoner kronor. Regeringen har även beslutat att stödja institutet Varieties
of Democracy vid Göteborgs Universitet med 2 miljoner kronor för ett
projekt som undersöker konsekvenserna för demokratin av de åtgärder som
stater vidtagit med anledning av covid-19.

– Regeringens satsningar görs i en kritisk tid. Våra ansträngningar att stå upp
för demokratin och mänskliga rättigheter genom att handfast stödja de som
försvarar dessa frågor är mer relevant än någonsin. Demokratisatsningen i
utrikespolitiken fortsätter i denna anda och med full kraft, avslutar Peter
Eriksson.



Pressmeddelande från Statsrådsberedningen, Utrikesdepartementet,
Infrastrukturdepartementet

Sommarbriefing med Tomas
Eneroth och Peter Eriksson den
22 juli 2020
Publicerad 21 juli 2020 Uppdaterad 21 juli 2020

Under sommaren bjuder regeringen varje vecka in till en
pressbriefing där ett eller flera statsråd informerar om en
aktuell fråga. Värdarna för veckans sommarbriefing är
infrastrukturminister Tomas Eneroth och minister för
internationellt samarbete Peter Eriksson.

Tid: 22 juli 2020 kl. 10.00
Plats: Bella, kvarteret Björnen. Entré via Rödbodgatan 6

Sommarbriefing hålls varje onsdag mellan vecka 27 och vecka 32. 

Pressträffen webbsänds på regeringen.se och på Regeringskansliets Youtube.

Se pressträffen på Regeringskansliets Youtube-kanal
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ökat stöd till Sudan
Publicerad 09 juli 2020 Uppdaterad 09 juli 2020

Regeringen beslutade den 9 juli att bevilja Sidas
framställan om att överföra medel från myndighetens
givarbalanskonton hos Världsbanken till den Multi-
Donor Trust Fund för Sudan som finns inom
Världsbanken.
Covid-19-pandemin slår hårt mot flera av världens fattigaste länder, vilket
innebär att resursmobilisering för att stötta dem är väldigt viktig. Sudan
befann sig redan innan covid-19-pandemin i djup ekonomisk och humanitär
kris, och i ett bräckligt skede av landets reformprocess. Sverige har ett brett
engagemang för den demokratiska övergången i Sudan. I december 2019
ökade regeringen stödet till den bilaterala utvecklingsstrategin för landet med
400 miljoner kronor. Men de akuta finansieringsbehoven för Sudan är
fortsatt stora. I samband med den internationella partnerskapskonferensen
för Sudan den 25 juni bekräftade det internationella samfundet sitt politiska
och ekonomiska stöd till landet.

Dagens regeringsbeslut innebär att Sverige skjuter till ytterligare medel
till Sudans reformagenda och fattigdomsbekämpning, säger biståndsminister
Peter Eriksson.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Svenskt utvecklingssamarbete
rankas som världens bästa i årets
Committment for Development
Index 2020
Publicerad 26 juni 2020

Mätningen, som utförs årligen av Center for Global
Development (CGD), rankar hur länder bidrar till
utveckling i låginkomstländer. Tidigare undersökte man
enbart G-20 och OECD DAC-länderna, men i år är
inkluderas 40 länder istället för 27. Bland de nya
länderna är Saudiarabien och Turkiet nu med.
De politikområden som mäts är bistånd, klimat, migration, säkerhet,
teknologi, handel och investeringar. I årets index hamnar Sveriges
prestationer högst inom framförallt utvecklingsfinansiering, migration och
handel. I mätningen lyfts Sverige fram som världsledande inom
utvecklingssamarbetet. 

- Det är glädjande att få kvitto på att Sveriges ansträngningar i den globala
utvecklingen ger resultat, men mätningen visar samtidigt att fler måste göra
mer. Ska vi klara av att utrota hunger och fattigdom samtidigt som vi stoppar
klimatförändringarna måste fler länder ta ett större globalt ansvar, säger
Peter Eriksson, minister för internationellt utvecklingssamarbete.

Sverige har trots goda resultat samtidigt områden att förbättra. Bland annat
måste svenskt utvecklingssamarbete med låginkomstländer stärkas när det
kommer till tillgängliggörandet av teknologi, innovation och forskning.  I
rapporten pekar man också på att Sverige, trots att vi är bland de högst
rankade i indexet, måste bli bättre på att hantera och upptäcka framtida
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hälsokriser. Svenskt utvecklingssamarbete behöver således fortsatt utvecklas
och kvalitetssäkras i linje med Agenda 2030 och principen om att ingen ska
lämnas utanför.

- Sverige har en tradition av att lyssna, lära och förbättra. Resultatet från
årets Committment to Development Index är ett kvitto på detta ständiga
arbete. Nu jobbar vi vidare och fördjupar vårt arbete med att säkra en
långsiktigt hållbar grön utveckling för fattiga människor där vi värnar klimat,
biologisk mångfald, jämställdhet och demokrati, säger biståndsminister Peter
Eriksson i en kommentar.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Peter Eriksson deltar i
internationell
partnerskapskonferens för Sudan
Publicerad 25 juni 2020 Uppdaterad 25 juni 2020

Minister för internationellt utvecklingssamarbete Peter
Eriksson deltar i dag i en virtuell internationell
partnerskapskonferens för Sudan. Syftet är att samla
internationella aktörer för att diskutera fortsatt stöd till
Sudans demokratiska och ekonomiska reformer.
Omfattande folkliga protester i Sudan under våren 2019 ledde till att en
civilledd övergångsregering tillträdde i september i fjol. En ambitiös
reformagenda med fokus på både demokratiska och ekonomiska reformer
har lanserats. Bland annat har den civilledda regeringen genomfört politiska
reformer för att stärka mänskliga rättigheter, förbättra kvinnors situation och
öka den finansiella transparensen. Samtidigt lider landet fortfarande av en
djup ekonomisk kris som har förvärrats ytterligare av covid-19-pandemin.

- Sudans utveckling i demokratisk riktning var en ljusglimt under 2019 och
fortsätter att bringa hopp. Sverige har hela tiden varit aktivt stödjande, bland
annat har vi ökat utvecklingssamarbetet för att specifikt stödja de
demokratiska reformerna, säger Peter Eriksson, minister för internationellt
utvecklingssamarbete.

- Den civilledda regeringen har redan genomfört flera viktiga reformer men
covid-pandemin har försvårat arbetet avsevärt. Den här konferensen är
viktig för att samla det internationella samfundet och fortsätta att ge det här
starka stödet, fortsätter Peter Eriksson.

Sverige utökade det bilaterala utvecklingssamarbetet med 400 miljoner
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kronor i december 2019. Tillskottet syftar till att specifikt stödja de
demokratiska reformerna fram till 2022.

Sverige och EU har också arrangerat två plan med humanitära
förnödenheter, inklusive mediciner och medicinsk utrustning, samt
humanitär personal, till Sudan under juni månad. Det andra av de två planen
landade i Sudan under gårdagen den 24 juni och medförde då både
förnödenheter och personal, bland annat skyddsutrustning från Svenska
Röda Korset. De två planen är del av EU:s initiativ för luftbroar till
humanitära kriser dit kommersiella flyg inte längre går.

- Det är glädjande att det andra flyget till Sudan nu också landat. Det är ett
konkret och snabbt sätt att kunna stödja landets kamp mot coronapandemin,
med en befolkning i stora behov av humanitärt stöd, säger Peter Eriksson.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Arbete med ny strategi för
utvecklingssamarbete med Kuba
inleds
Publicerad 25 juni 2020 Uppdaterad 25 juni 2020

Regeringen har idag gett Sida i uppdrag att ta fram
underlag för en ny strategi för Sveriges
utvecklingssamarbete med Kuba. Strategin ska gälla för
2021–2025.
I uppdraget till Sida ligger att föreslå vad som kan uppnås under
strategiperioden inom områden som demokrati, mänskliga rättigheter,
rättsstatens principer, jämställdhet, inkluderande ekonomisk utveckling,
miljö- och klimatmässigt hållbar utveckling och biologisk mångfald.

Anvisningarna ges i en tid då vissa politiska förskjutningar har ägt rum i
Kuba, exempelvis genom en konstitutionell reformprocess och ökad tillgång
till internet. Samtidigt förblir de politiska och medborgerliga rättigheterna
kraftigt kringskurna och nödvändiga ekonomiska reformer har uteblivit. I
denna kontext bidrar det svenska utvecklingssamarbetet till att förbättra
förutsättningarna för människor som lever i fattigdom och förtryck.

Sida ska inkomma med underlag för ny strategi till Regeringskansliet senast
den 30 oktober 2020.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Regeringen antar ny strategi för
utvecklingssamarbetet med
Palestina
Publicerad 25 juni 2020 Uppdaterad 25 juni 2020

Regeringen har idag beslutat om en ny femårig strategi
för Sveriges utvecklingssamarbete med Palestina.
Strategin ska bidra till att minska fattigdomen i landet, till
bättre förutsättningar för en demokratisk utveckling och
till ökad respekt för de mänskliga rättigheterna.
Regeringen har idag antagit en ny strategi för utvecklingssamarbetet med
Palestina för åren 2020–2024. Verksamheten syftar till att bidra till att få till
stånd ett demokratiskt, självständigt, sammanhängande och livskraftigt
Palestina som existerar sida vid sida med Israel i fred och säkerhet.

- Genom den nya strategin ska Sverige bidra till demokratisk utveckling och
ökad respekt för mänskliga rättigheter samt till att stärka förutsättningarna
för genomförandet palestinska val, inklusive i östra Jerusalem, säger Peter
Eriksson, minister för internationellt utvecklingssamarbete.

Ett grundläggande hindret för utveckling i Palestina är Israels ockupation.
Den politiska utvecklingen i konflikten har under senare år försvårat
förutsättningarna för en fredlig och förhandlad tvåstatslösning som vilar på
folkrätt och internationella överenskommelser. Den israeliska regeringens
aviserade avsikter att, i strid med folkrätten, annektera delar av Västbanken
har förstärkt detta. En politisk lösning på konflikten behövs för att
utvecklingssamarbetet ska uppnå långsiktigt hållbara resultat.

- Med den nya strategin intensifierar Sverige sitt engagemang för demokrati,
mänskliga rättigheter, rättsstatens principer och jämställdhet. Därutöver
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inkluderar strategin fortsatt verksamhet inom miljö och klimat, inkluderande
ekonomisk utveckling samt inkluderande fred, säger Peter Eriksson.

Den nya strategin omfattar totalt 1,5 miljarder kronor för femårsperioden
2020–2024 varav 1,46 miljarder kronor avser Styrelsen för internationellt
utvecklingssamarbete (Sida) och 40 miljoner kronor avser Folke
Bernadotteakademin (FBA).



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Arbete med ny strategi för
utvecklingssamarbete med
Guatemala inleds
Publicerad 25 juni 2020 Uppdaterad 25 juni 2020

Regeringen har idag gett Sida i uppdrag att ta fram
underlag för en ny strategi för Sveriges
utvecklingssamarbete med Guatemala. Strategin ska
gälla för 2021–2025.
Guatemala präglas av djupa ekonomiska och sociala klyftor. Ojämlikheten är
stor och omkring sextio procent av befolkningen lever i fattigdom. Särskilt
svårt är det för kvinnor, flickor och urfolken, vars politiska inflytande och
ekonomiska förutsättningar historiskt varit och fortsatt är mycket begränsat.

I uppdraget till Sida ligger att föreslå vad som kan uppnås under
strategiperioden inom områden som demokrati, mänskliga rättigheter,
rättsstatens principer, jämställdhet, inkluderande ekonomisk utveckling,
miljö- och klimatmässigt hållbar utveckling och biologisk mångfald.

Det svenska utvecklingssamarbetet ska bidra till att öka kvinnors egenmakt
och förbättra förutsättningarna för människor som lever i fattigdom. Kampen
mot korruption och för demokrati och rättsstatens principer fortsätter i
Guatemala.

Sida ska inkomma med underlag för ny strategi till Regeringskansliet senast
den 30 oktober 2020.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Arbete med ny strategi för
utvecklingssamarbete med Bolivia
Publicerad 25 juni 2020 Uppdaterad 25 juni 2020

Regeringen har idag gett Sida i uppdrag att ta fram
underlag för en ny strategi för Sveriges
utvecklingssamarbete med Bolivia. Strategin ska gälla
för 2021–2025.
Anvisningarna ges i en tid när Bolivia befinner sig i en politisk
övergångsperiod. Trots de senaste decenniernas kraftiga minskning av
fattigdomen kvarstår betydande ojämlikhet, inte minst mellan stad och
landsbygd, liksom mellan etniska grupper. Samtidigt märks ett minskat
utrymme för det oberoende civilsamhället och medier. Miljö- och
klimatutmaningarna i Bolivia är mycket stora.

Den nya strategin förutsätts fortsätta utgå från nuvarande inriktning och i
uppdraget till Sida ligger att föreslå vad som kan uppnås under
strategiperioden inom områden som exempelvis demokrati, mänskliga
rättigheter, rättsstatens principer, jämställdhet, inkluderande ekonomisk
utveckling, miljö- och klimatmässigt hållbar utveckling och biologisk
mångfald. Kvinnor, flickor och unga, särskilt från urfolken, utgör särskilt
prioriterade målgrupper. Nytt för dessa anvisningar är att Sida också uppdras
att undersöka möjligheterna att stärka Sveriges engagemang för sexuell och
reproduktiv hälsa och rättigheter (SRHR).

Sida ska inkomma med underlag för ny strategi till Regeringskansliet senast
den 30 oktober 2020.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Arbete med strategi för regionalt
utvecklingssamarbete med
Latinamerika inleds
Publicerad 25 juni 2020 Uppdaterad 25 juni 2020

Regeringen har idag gett Sida i uppdrag att ta fram
underlag för en regional strategi för Sveriges
utvecklingssamarbete med Latinamerika. Strategin ska
gälla för 2021–2025.
Underlaget ska behandla för regionen gränsöverskridande utmaningar och
utmaningar som är gemensamma för många av regionens länder utan att
nödvändigtvis vara gränsöverskridande. Sida ska i underlaget särskilt beakta
komplementära effekter till, och synergier med, andra strategier relevanta för
regionen. I uppdraget till Sida ligger att föreslå vad som kan uppnås under
strategiperioden inom områden som demokrati, mänskliga rättigheter,
rättsstatens principer, jämställdhet, miljö- och klimatmässigt hållbar
utveckling samt migration.

-Latinamerika är en heterogen region som präglas av en utbredd ojämlikhet.
Även om utvecklingen i Latinamerika i många avseenden har varit positiv
under de senaste decennierna – demokratin har spridits, ekonomierna har
moderniserats och fattigdomen reducerats – är utmaningarna alltjämt stora.
En regional strategi för Latinamerika möjliggör för Sverige att bidra till en
positiv utveckling i regionen, säger biståndsminister Peter Eriksson.

Sida ska inkomma med underlag för ny strategi till Regeringskansliet senast
den 30 oktober 2020.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Arbete med ny strategi för
utvecklingssamarbete med
Colombia inleds
Publicerad 25 juni 2020 Uppdaterad 25 juni 2020

Regeringen har idag gett Sida och Folke
Bernadotteakademin i uppdrag att ta fram underlag för
en ny strategi för Sveriges utvecklingssamarbete med
Colombia. Strategin ska gälla för 2021–2025.
Den nya strategin förutsätts fortsätta utgå från nuvarande inriktning att verka
för fredliga och inkluderande samhällen, genom att fortsätta att stötta
implementeringen av fredsavtalet med FARC och bidra till en landstäckande
fred.

Den nya strategin ska ha ett ökat fokus på demokrati, mänskliga rättigheter,
rättsstatens principer och jämställdhet samt inkludera miljö- och
klimatmässigt hållbar utveckling och biologisk mångfald. Kopplingen till
konfliktförebyggande verksamhet bör betonas.

Sida ska inkomma med underlag för ny strategi till Regeringskansliet senast
den 30 oktober 2020.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Sverige och Jordanien bjuder idag
in över 100 länder till en
ministerkonferens för att
mobilisera stöd för palestinska
flyktingar
Publicerad 23 juni 2020

FN:s hjälporganisation för palestinska flyktingar
(UNRWA) befinner sig, inte minst på grund av ökade
utmaningar med anledning av covid-19 pandemin och
ökade humanitära behov, i en svår ekonomisk situation.
Sveriges minister för internationellt
utvecklingssamarbete, tillsammans med Jordaniens
utrikesminister, bjuder därför idag in över hundra länder
och internationella organisationer till en virtuell
givarkonferens.
Syftet med konferensen är att mobilisera omedelbart ekonomiskt och
politiskt stöd samt att säkerställa en hållbar och långsiktig finansiering av
organisationen.

- Sverige har ett långt och nära samarbete med UNRWA, ofta i tandem med
Jordanien som har över två miljoner registrerade palestinska flyktingar,
konstaterar minister för internationellt utvecklingssamarbete Peter Eriksson.

UNRWA bistår idag över 5,6 miljoner palestinska flyktingar i Jordanien,
Libanon, Syrien och Palestina med humanitärt stöd. Organisationen
tillhandahåller bland annat skolgång för över en halv miljon barn, sjukvård
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för över 3 miljoner flyktingar, mat- och livsmedelstödsprogram för de mest
utsatta flyktingarna och riktade insatser för att värna utsatta kvinnor.

- UNRWA utför en viktig humanitär gärning och har en stabiliserande effekt
på en region som är hårt drabbad av konflikt och extremism. UNRWA:s
hälsokliniker har varit avgörande för att bekämpa covid-19 pandemin,
förklarar Peter Eriksson.

UNRWA har under flera år brottats med svåra finansiella problem, samtidigt
som ockupationen, läget i Gaza, konflikten i Syrien och nu covid-19
pandemin, har lett till kraftigt försämrade förhållanden för palestinska
flyktingar i regionen. Det internationella samfundets stöd till UNRWA har
inte ökat i samma takt som de humanitära behoven. Organisationen står nu
inför ett budgetunderskott på 400 miljoner dollar. Med anledning av detta
bjuder Sverige och Jordanien in till en givarkonferens för att säkerställa att
UNRWA har de medel som krävs för att genomföra sitt viktiga mandat, fram
tills en fredlig lösning på konflikten mellan Israel och Palestina uppnåtts.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Regeringen beslutar om bidrag till
Världsbankens fond för
låginkomstländer, Internationella
utvecklingsfonden (IDA)
Publicerad 17 juni 2020 Uppdaterad 17 juni 2020

Regeringen har idag beslutat om bidrag till
Världsbankens fond för låginkomstländer, IDA, på 9,2
miljarder kronor som ska betalas ut över en period på
nio år.
IDA är en del av Världsbanken, och ger förmånliga lån eller rena gåvor till
världens 72 fattigaste utvecklingsländer. IDA är världens största fond för
stöd till dessa länder, och den nittonde påfyllnaden som avslutades i
Stockholm i december förra året resulterade i en rekordpåfyllnad om totalt
82 miljarder dollar.

- Bidraget till IDA kommer att vara avgörande för många fattiga länder när
de nu tacklar covid-19-krisens inverkningar på folkhälsan, ekonomin och
arbetsmarknaden. Sverige är IDA:s åttonde största givare och har spelat en
betydande roll för att forma arbetsprogrammet, och därmed vad pengarna
ska gå till, för de kommande tre åren, säger minister för internationellt
utvecklingssamarbete Peter Eriksson.  
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Arbete med ny strategi för
utvecklingssamarbete med
Mellanöstern och Nordafrika
(MENA)
Publicerad 11 juni 2020 Uppdaterad 11 juni 2020

Regeringen har idag gett Sida i uppdrag att ta fram
underlag för en ny strategi för Sveriges
utvecklingssamarbete med Mellanöstern och Nordafrika
(MENA). Strategin ska gälla åren 2021–2025.
Tillståndet i stora delar av Mellanöstern och Nordafrika präglas av svaga
demokratiska institutioner och processer, ett rättsväsende som brister i
oberoende, bristande respekt för mänskliga rättigheter, socio-ekonomisk
ojämlikhet och ojämställdhet. I flera länder råder konflikt- eller post-
konfliktsituationer med extrem fattigdom och omfattande humanitära behov.

I uppdraget till Sida ingår att föreslå vad som kan uppnås under
strategiperioden inom områdena demokrati, mänskliga rättigheter,
jämställdhet, fredliga samhällen, inkluderande ekonomisk utveckling, miljö
och hållbart nyttjande av naturresurser samt bevarande av biologisk
mångfald.

Strategin ska vidare beakta hur utvecklingssamarbetet kan bidra till regionala
initiativ som syftar till att förebygga och lösa konflikter, stärka integrering av
jämställdhet, klimat, miljö och barnrättsperspektivet i alla sektorer.
Migration- och flyktingsituationen ska också beaktas.

Sida ska inkomma med underlag för ny strategi till Regeringskansliet senast
den 15 oktober 2020.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Mer demokratifokus i den
regionala strategin för Asien och
Oceanien
Publicerad 11 juni 2020 Uppdaterad 11 juni 2020

Regeringen har idag fattat beslut om att fokusera
utvecklingssamarbetet med Kambodja mot insatser för
mänskliga rättigheter, demokrati och rättsstatens
principer. Ett nytt mål i Sveriges strategi för regionalt
utvecklingssamarbete i Asien och Oceanien kommer att
styra verksamheten. Därmed avvecklas Sveriges
bilaterala strategi för Kambodja fram till den 1 juli 2021.
Det demokratiska utrymmet, respekten för mänskliga rättigheter inklusive
yttrandefrihet, möjligheten för ett fritt civilsamhälle och fria medier har
kraftigt begränsats i Kambodja de senaste åren. Regeringen anser därför att
det är nödvändigt att begränsa samarbetet och inrikta det på att skapa bättre
förutsättningar för en annan, mer demokratisk, utveckling i landet.

- Det demokratiska utrymmet i Kambodja har kraftigt begränsats de senaste
åren. Det har försvårat möjligheterna för ett brett och nära samarbete.
Regeringen väljer därför att nu rikta om utvecklingsarbetet för att bättre
kunna stödja en förändring när det gäller mänskliga rättigheter, demokrati-
och rättsstatens principer i landet. Vi kommer fortsättningsvis att stödja det
civila samhället, försvarare av mänskliga rättigheter och demokratins
röstbärare i Kambodja. Sverige står upp för demokratins principer och säger
ifrån när de åsidosätts, säger minister för internationellt
utvecklingssamarbete Peter Eriksson.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Förändring av omlokalisering av
Sida
Publicerad 11 juni 2020 Uppdaterad 11 juni 2020

Efter framställan från Sida har regeringen idag beslutat
att vidga lokaliseringsbeslutet för Sida från 2018 till att
omfatta fler möjliga kommuner än Botkyrka i
Stockholms län. Lokaliseringen ska verkställas på
sådant sätt att den statliga närvaron stärks och bidrar till
socioekonomisk utveckling utanför Stockholms
innerstad.
Regeringen menar allvar med att hela Sverige ska hålla ihop. Alla delar i vårt
land har betydelse för vår utveckling och våra gemensamma resurser ska
komma alla till gagn, oavsett var man bor i Sverige. Det gäller för såväl
landsbygd som storstad, för såväl förort som för innerstad.

Att finna ändamålsenliga lokaler i det befintliga lokalbeståndet i Botkyrka
kommun har inneburit svårigheter. Med det nya beslutet möjliggör
regeringen för Sida att verkställa omlokaliseringen inom rimlig tid från
kostsamma lokaler i innerstan till ändamålsenliga och mer resurseffektiva
lokaler i en av Stockholms förorter.

De positiva effekterna av statlig närvaro i hela landet handlar ytterst om
legitimiteten och allmänhetens förtroende för den statliga förvaltningen,
något som är av central betydelse för vår demokrati. Den statliga närvaron
bidrar även till den socioekonomiska utvecklingen i lokalsamhället.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Humanitär luftbro till Sudan
arrangeras av Sverige och EU
Publicerad 11 juni 2020 Uppdaterad 11 juni 2020

Igår lyfte ett plan med 100 ton humanitära
förnödenheter, inklusive mediciner och medicinsk
utrustning, till Sudan för att bidra till att bekämpa covid-
19 i landet. Planet är det första av två humanitära flyg
till Sudan som arrangeras av Sverige och EU.
De två planen till Sudan är en del av EU:s initiativ för luftbroar till
humanitära kriser dit kommersiella flyg inte längre går. Sverige leder på
uppdrag av EU ansvaret för luftbron till Sudan och medfinansierar den
genom stöd till organisationer som skickar förnödenheter, bland annat
Unicef, UNFPA och Läkare utan gränser. Ett andra flyg till Sudan kommer
att avgå senare i juni, då med utrustning från bland annat Svenska Röda
korset, UNHCR och UNDP samt med humanitär personal.

De humanitära behoven i Sudan är enorma. Landet befann sig redan före
covid-19 i en svår ekonomisk och humanitär kris och läget har förvärrats
ytterligare av pandemin.

- Sverige har ett haft ett omfattande engagemang i Sudan de senaste åren.
Jag är stolt över att vi kan vara med och upprätta luftbroar till landet som
levererar viktigt sjukvårdsmaterial och för ned personal för att stötta Sudans
kamp mot coronaepidemin, säger minister för internationellt
utvecklingssamarbete Peter Eriksson.

Sverige är en stor humanitär aktör i Sudan. Sverige fortsätter parallellt att
stödja den långsiktiga demokratiska och ekonomiska reformprocessen i
Sudan, vilken leds av den civilledda övergångsregering som tillträdde under
2019 och kommer att delta i den internationella partnerskapskonferens för
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Sudan som anordnas i slutet av juni.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Peter Eriksson deltar i informellt
möte med EU:s biståndsministrar
Publicerad 08 juni 2020 Uppdaterad 08 juni 2020

Peter Eriksson, minister för internationellt
utvecklingssamarbete, deltar i EU:s
biståndsministermöte den 8 juni. Mötet sker via
videolänk.
Ministermötet kommer bland annat att diskutera inriktning för EU:s globala
respons på covid-19, den så kallade ”Team Europa-ansatsen”. Ministrarna
förväntas ge vägledning för genomförande av denna ansats.

Team Europa-ansatsen består av fyra delar: politiska prioriteringar,
samordning av genomförandet, värdskap för givarmötet och global
koordinering. Peter Eriksson avser att understryka vikten av att Team
Europa-ansatsen genomsyras av ett hållbarhetsperspektiv, upprätthållen
respekt för demokrati, mänskliga rättigheter, jämställdhet och SRHR.
Ministern kommer även att lyfta fram vikten av tryggad
livsmedelsförsörjning i ljuset av covid-19 och den ökade hungern.

- Tillgången till mat hotas just nu, speciellt i Afrika. Det är viktigt att vi gör
insatser för att viruspandemin inte ska övergå i en hungerpandemi, säger
Peter Eriksson, minister för internationellt utvecklingssamarbete.

Under mötet kommer WHO:s generalsekreterare Tedros Adhanom
Ghebreyesus informera om WHO:s ansträngningar att hantera rådande
pandemi.

Regeringen kommer att uppmana EU och dess medlemsstater att tydligt stå
upp för WHO. Positivt vore om EU:s medlemsstater kan öka det ekonomiska
stödet till WHO för att säkerställa dess integritet och oberoende. Det
kommer att vara viktigt för oss som medlemsstater i WHO att fullt ut delta i
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den överenskomna utvärderingen av covid-19 responsen.

 

 



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Framtida vaccin måste göras
tillgängliga, även för de fattigaste
Publicerad 04 juni 2020

Pågående pandemi av covid-19 har redan haft förödande konsekvenser för
befolkningen i Gavis samarbetsländer. Fungerande program för vaccination
har avbrutits, och många barn saknar nu skydd mot sjukdomar som går att
förebygga. Regeringen har idag fattat beslut om Sveriges bidrag till Gavi för
nästkommande femårsperiod. En höjning av bidraget görs till 350 miljoner
kronor årligen, totalt 1,75 miljarder kronor för perioden 2021–2025.
Pengarna kommer användas för att vaccinera ytterligare 300 miljoner barn
mot dödliga sjukdomar som mässling, polio och lunginflammation. Det
beräknas rädda närmare 8 miljoner liv och bidra till fungerande nationella
system för hälsa och vaccinering.

- Den rådande corona-krisen har gjort att färre barn får sina vaccinationer
när sjukvården ställs om och tillgången till vård minskar i
utvecklingsländerna. Sveriges arbete med Gavi är viktigt för att barn ska få
tillgång till livsviktiga vaccinationer i dessa länder, säger Peter Eriksson,
minister för internationellt utvecklingssamarbete.

- Vacciner är en mycket effektiv investering i hälsa och
fattigdomsminskning. Varje investerad krona i vaccinationer i låg- och
medelinkomstländer ger stor utväxling i form av fattigdomsminskning,
förbättrad hälsa och produktivitet, inte minst för de miljoner kvinnor som
ofta bär ansvar för de mindre barnen, fortsätter ministern.

I den internationella responsen mot covid-19 har Gavi har en central roll
tillsammans med bland annat WHO och CEPI, och leder samarbetet med ett
framtida vaccin inom ramen för initiativet Access to COVID-19 Tools (ACT)
Accelerator. Målet är att göra ett vaccin mot covid-19 tillgängligt för alla
människor grundat på behov, oberoende av nationalitet och
betalningsförmåga. Sverige stödjer förstås Gavi i det arbetet, bland annat
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genom vår plats i Gavis styrelse.

- Ett framtida vaccin mot Covid-19 måste göras tillgängligt även för världens
fattigaste och mest utsatta. Det får inte bli en lyx endast de rika länderna har
råd med, säger Peter Eriksson.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Regeringen satsar 380 miljoner
kronor på den internationella
responsen mot covid-19
Publicerad 25 maj 2020 Uppdaterad 25 maj 2020

Regeringen presenterar idag stödpaket om 380 miljoner
kronor för att ytterligare stödja den internationella
responsen mot covid-19.
Den humanitära situationen och hälsoläget i världen har förvärrats avsevärt
till följd av covid-19. Pandemin beräknas leda till en fördubbling av antalet
människor som lider av akut hunger till 265 miljoner i år.

– Kostnaden på liv och hälsa och på världsekonomin kommer att bli större
om vi inte agerar snabbt till stöd för den internationella humanitära
responsen. Genom vårt stödpaket tar Sverige ett solidariskt ansvar för att
hjälpa de värst drabbade och bidrar till att minska spridningen av covid-19,
säger miljö- och klimatminister samt vice statsminister Isabella Lövin.

Stödpaketet, som betalas ut från ordinarie biståndsbudget, kommer att
fördelas på FN:s fond för katastrofbistånd (CERF), FN:s livsmedelsprogram
(WFP) och Världshälsoorganisationen (WHO). Stödet inbegriper även medel
till IMF:s fond för skuldlättnad och Sidas humanitära anslag.

– På grund av Corona-krisen står världens mest utsatta länder inför en
hunger- och fattigdomskatastrof. Om inte världens rika länder tar globalt
ansvar nu riskerar vi att backa decennier i arbetet mot hunger och fattigdom,
säger minister för internationellt utvecklingssamarbete Peter Eriksson.

Sverige är en av de största humanitära givarna i världen genom bland annat
omfattande kärnstöd. Den covid-19-relaterade responsen belastar ytterligare
det ansträngda finansieringsläget för humanitär hjälp. FN:s globala
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humanitära responsplan behöver 6,7 miljarder US-dollar för att motverka
spridningen av covid-19 i de mest sårbara länderna i världen. Regeringen
avser fatta beslut om stöden den 17 juni.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Pressinbjudan: Pressträff med
anledning av den internationella
responsen mot Covid-19
Publicerad 25 maj 2020

Måndagen den 25 maj står vice statsminister Isabella
Lövin och minister för internationellt
utvecklingssamarbete Peter Eriksson värdar för en
pressträff med anledning av den globala
Coronapandemin. Var vänlig observera
begränsningarna i antal personer som kan närvara.

Tid: 25 maj 2020 kl. 12.30
Plats: Bella, kvarteret Björnen. Entré via Rödbodgatan 6
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Sida uppdras analysera
coronapandemins konsekvenser
för biståndet
Publicerad 14 maj 2020

Regeringen har idag beslutat att ge Sida i uppdrag att
analysera konsekvenserna av covid-19 inom
myndighetens verksamhetsområde. Sida ska också
komma med förslag på hur verksamheten kan
omprioriteras givet det förändrade omvärldsläget.
Det nya coronaviruset påverkar människor och samhällen globalt. Pandemin
riskerar att drabba människor i utvecklingsländer hårt.

- I flera utvecklingsländer riskerar människor inte bara att drabbas av covid-
19 utan också av matbrist och av en kraftigt försämrad ekonomi till följd av
krisen. Det svenska biståndet måste ställa om för att effektivt möta både de
akuta behov och de risker vi ser på sikt, säger minister för internationellt
utvecklingssamarbete Peter Eriksson.

För att Sverige fortsatt, även under förändrade förutsättningar, ska kunna
agera proaktivt och fatta långsiktiga och strategiska beslut om
biståndsinsatser behöver regeringen ett brett kunskapsunderlag för sina
överväganden. Uppdraget ska i ett första skede delredovisas senast den 31
juli och slutredovisas senast den 15 oktober.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Premiär för digitalt fredsforum 11–
22 maj
Publicerad 08 maj 2020

Nästa vecka inleds den årliga konferensen Stockholm
Forum för Fred och Utveckling, som genomförs i
samarbete mellan Utrikesdepartementet och
fredsforskningsinstitutet SIPRI. Utrikesminister Ann
Linde och minister för internationellt
utvecklingssamarbete Peter Eriksson står som
gemensamma värdar tillsammans med SIPRI:s
ordförande Jan Eliasson och direktör Dan Smith.
Forumet kommer i år för första gången att genomföras
digitalt, med deltagande från hela världen under två
veckor av seminarier.
Covid-19 kommer att prägla årets Stockholm fredsforum, 11–22 maj, både
till form och innehåll.

- Covid-19 innebär många och stora risker för fredsansträngningar och
internationellt samarbete. Vi har ett ansvar att se hur vi bäst kan hantera
krisen i ett långsiktigt perspektiv, och för att bistå konfliktdrabbade länder,
säger utrikesminister Ann Linde.

Sakfrågorna kommer att dryftas i en blandning av öppna föreläsningar och
paneler, interaktiva rundsbordsamtal och slutna möten. Bland de
medverkande finns FN:s generalsekreterare Antonio Guterres,
generalsekreteraren för Organisationen för säkerhet och samarbete i Europa
(OSSE) Thomas Greminger, Sudans utrikesminister Asma Abdala, Kenyas
utrikesminister Raychelle Omamo och fredsbyggaren Ilwad Elman, från
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Elman Peace Centre i Somalia. Dessutom medverkar chefer och experter
från flera ledande internationella tankesmedjor om fred och säkerhet.

Utöver diskussioner om coronapandemins betydelse för fredsbyggande hålls
högnivåpaneler om kvinnor fred och säkerhet, klimatförändringar, unga fred
och säkerhet och fredsbevarande operationer.

- Fattigdomsbekämpning och klimatomställning blir inte mindre akut med
coronakrisen. Vi måste reflektera kring hur vi kan göra både och, säger Peter
Eriksson, minister för internationellt utvecklingssamarbete.

Länk till programmet 
Länk till registrering och livesändning 



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Förlängning av strategin för
särskilt demokratistöd genom
svenska partianknutna
organisationer
Publicerad 07 maj 2020 Uppdaterad 07 maj 2020

Regeringen har beslutat att förlänga strategin för
särskilt demokratistöd genom svenska partiers
biståndsorganisationer. Beslutet innebär att
biståndsstrategin nu gäller fram till 31 december 2022.
Beslutet fattas mot bakgrund av rekommendationerna en extern utvärdering
som gjordes 2019 och ger regeringen tid att genomföra en översyn av
stödformen inför utarbetandet av nästa strategi.

Det arbete som partiernas biståndsorganisationer gör är en viktig del av det
samlade svenska demokratistödet inom utvecklingssamarbetet. Detta beslut
ger organisationerna möjlighet att fortsätta bedriva sin verksamhet samtidigt
som arbetet med att stärka och utveckla strategin påbörjas.

Uppbyggnad av demokratiska flerpartisystem och stöd till politiska partier
genom svenska politiska partiers biståndsorganisationer är en viktig del av
Sveriges demokratibistånd och regeringens demokratisatsning i
utrikespolitiken.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Regeringen beslutar att inleda
arbetet med en ny strategi för
Sveriges humanitära bistånd
Publicerad 07 maj 2020 Uppdaterad 07 maj 2020

Regeringen har i dag fattat beslut om anvisningar till
Sida om att ta fram underlag för en ny strategi för
Sveriges humanitära bistånd för perioden 2021 - 2025.
Sverige är en av de största humanitära givarna i
världen. Det humanitära systemet står i dag inför nya
utmaningar, inte minst på grund av COVID-19-
pandemin. Den nya strategin ska utarbetas i ljuset av
detta.
Det humanitära arbetet präglas av kraftigt ökade behov, svårlösta och
utdragna kriser samt en oroväckande trend mot minskat tillträde till
krisområden för humanitära aktörer och bristande respekt för internationell
humanitär rätt. Därtill kommer en ökad underfinansiering av de insatser som
genomförs.

- Sverige ska ha ett humanitärt bistånd i absolut världsklass och vara en
ledande humanitär röst. Svenskt kärnstöd gör det möjligt för de humanitära
organisationerna att verka snabbt vid nya och oförutsedda kriser. Vi ska
verka för effektivt och flexibel finansiering samt för att fler länder ska ta ett
globalt ansvar, säger Peter Eriksson, minister för internationellt
utvecklingssamarbete.

Underlaget till strategin ska bland annat belysa ytterligare samverkan mellan
humanitärt bistånd, långsiktigt utvecklingssamarbete och fredsinsatser
(trippelnexus), klimatkrisens påverkan på humanitärt bistånd samt
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integrering av jämställdhet av humanitära aktörer i sitt arbete.

Strategin kommer inte att ha en totalvolym i SEK angiven över perioden utan
anslagsposten får en årlig tilldelning i Sidas regleringsbrev.

Sida har fram till 31 augusti 2020 att inkomma med underlag till
Utrikesdepartementet för utarbetandet av den nya strategin. En ny strategi
tas därefter fram under hösten och väntas beslutas av regeringen innan
årsskiftet då nuvarande strategi löper ut.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

39 ministrar i gemensamt
uttalande om skydd av sexuell och
reproduktiv hälsa och rättigheter i
covid-19-responsen
Publicerad 06 maj 2020

Coronapandemin minskar tillgången till sexuell och
reproduktiv hälsa och rättigheter världen över. För att
uppmärksamma vikten av en jämställd global respons
mot covid-19 har minister för internationellt
utvecklingssamarbete Peter Eriksson, tillsammans med
38 andra ministrar gjort ett internationellt uttalande som
stöds av sammanlagt 59 länder. I uttalandet
uppmuntras andra aktörer att gemensamt hantera
nödläget.
Uttalandet synliggör de könsrelaterade hälsohot som ökar till följd av covid-
19. Det handlar bland annat om våld i nära relationer, minskad tillgång till
preventivmedel, mödravård, säkra förlossningar, säkra aborter, och
vårdpersonals utsatthet. Kvinnor utgör 70 procent av de anställda inom vård-
och sociala sektorer. Ett flertal åtgärder krävs nu för att minska problemen.

Ministrarna understryker vikten av en samlad global respons mot covid-19,
och av att jämställdhetsperspektivet integreras i denna. De svagaste och mest
utsatta grupperna och länderna behöver särskilt stöd. Samarbete mellan såväl
länder som regeringar, forskare, civilsamhällesaktörer och den privata
sektorn, uppmuntras.

- De ojämlikheter mellan kvinnor och män som finns sedan innan riskerar att
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förstärkas av den pågående krisen. Vi ser bland annat att kvinnor och
flickors åtnjutande av mänskliga rättigheter står under ökat tryck. Det är
därmed avgörande att från start anlägga ett jämställdhets- och
rättighetsperspektiv på analyser och insatser och att ställa krav på att andra
aktörer, inklusive EU, FN och de finansiella institutionerna, gör detsamma.
Sveriges feministiska regering kan göra skillnad. I det här läget måste vi
säkerställa att den fortsatta utvecklingen går framåt och inte bakåt, säger
Peter Eriksson.

Läs uttalandet här



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Regeringen stödjer FN:s
långsiktiga arbete mot Covid-19
Publicerad 30 april 2020 Uppdaterad 30 april 2020

Corona-krisen drabbar utvecklingsländer hårt och
ställer högre krav på global samverkan, både i det akuta
skedet och för att mildra de socioekonomiska effekten
kommer ha framöver. Sverige har redan gett akuta stöd
och går nu in med stöd även till den långsiktiga
återhämtningen.
Den globala corona-krisen ställer nya krav på biståndet. Sverige var snabba
med att ge stöd åt WHO och senare till FN:s humanitära nödappell med
anledning av Covid-19. Men den här krisen kommer att påverka världen
även på medellång och lång sikt. Det kommer inte att räcka med nödstöd för
humanitära insatser som att rusta upp sjukvården och möjliggöra provtagning
etc i utvecklingsländer. Vi måste också blicka framåt och försöka mildra de
socioekonomiska spridningseffekter som corona-krisen kommer ha. I
utvecklingsländer riskerar effekterna på ekonomin och matförsörjningen
vara långt dödligare än själva viruset. 

Enligt Världsbanken riskerar mellan 40 och 60 miljoner att hamna i extrem
fattigdom, samtidigt befarar ILO att omkring 195 miljoner jobb kommer
försvinna och World Food Programme förutspår att ytterligare 130 miljoner
människor kommer att drabbas av akut matbrist på grund av pandemin.
Totalt 265 miljoner människor kommer därför att lida av akut matbrist, vilket
är närapå en fördubbling. För att kunna mildra dessa effekter krävs ett
kraftfullt agerande från det multilaterala systemet redan nu.

- Om vi inte tar de socioekonomiska effekterna av corona-krisen på allvar
riskerar vi att backa flera decennier i arbetet mot fattigdom, svält och
utveckling i delar av Afrika. Därför är det viktigt att vi stödjer FN och
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skjuter till medel till arbetet med att hantera den här krisen även på längre
sikt, säger Peter Eriksson.

Regeringen avser fatta beslut om att ge ett riktat stöd, utöver de knappa 19
miljarder i multilateralt kärnstöd, till den fond som FN:s generalsekreterare
tagit initiativ till som svar på och till stöd för återhämning efter Covid-19
(Covid-19 MPTF) på 50 miljoner kronor. Fonden ska, via FN:s landchefer
och flera olika FN-organ, ge stöd till låg- och medelinkomstländer i deras
respons mot pandemin och dess konsekvenser, inklusive socioekonomiska
konsekvenser.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Krav på egeninsats för
civilsamhällesorganisationer
upphävs tillfälligt på grund av
Covid-19
Publicerad 16 april 2020 Uppdaterad 16 april 2020

Civilsamhällesorganisationer är centrala aktörer inom
utvecklingssamarbetet och genomför två femtedelar av
biståndet som Sida finansierar. För att få stöd från Sida
måste organisationerna själva finansiera upp till tio
procent av sin verksamhet. Dessa pengar kommer
vanligen från insamling. På grund av rådande
restriktioner upphäver regeringen denna regel resten av
året.
Civilsamhällesorganisationer möjlighet att samla in pengar till sitt arbete
drabbas idag av förbud och restriktioner kopplade till Covid-19. Utan
möjlighet att genomföra sin insamlingsverksamhet på stan, genom att samla
in kollekt eller samla pengar i samband med andra events blir det svårt för
många organisationer att samla in tillräckligt med pengar från allmänheten
för att finansiera sin verksamhet.

- När kyrkbänkar och gågator ekar tomma på grund av Corona försvårar det
för civilsamhället att samla in pengar till sina verksamheter. Därför är det
viktigt att vi nu underlättar deras arbete, säger Peter Eriksson.

Därför upphäver regeringen under perioden 16 april till och med 31
december 2020 tillfälligt kravet på att organisationerna delvis ska finansiera
sina insatser själva genom så kallad egeninsats.

https://www.regeringen.se/


- Det är otroligt viktigt att svenska civilsamhället kan fortsätta verka trots
restriktionerna som införts på samhället på grund av Corona-krisen, säger
Peter Eriksson.

Regeringen har dessutom gett Sida i uppdrag att analysera och redovisa hur
svenska civilsamhällesorganisationer som verkar inom utvecklingssamarbetet
påverkas av Covid-19. Sida ska då också lämna förslag till åtgärder som kan
underlätta för civilsamhällesorganisationer att trots pandemin fortsätta sin
verksamhet.

- Efter att ha pratat med flera representanter från civilsamhället ser vi ett
akut behov att upphäva kravet på egeninsats. Samtidigt måste vi utvärdera
hur Corona-krisen påverkar det svenska civilsamhället på längre sikt och ge
dem det stöd de behöver, säger Peter Eriksson.

Som del av detta ska Sida analysera om civilsamhällesorganisationer har
behov av ökad flexibilitet för att kunna agera såväl inom det långsiktiga
utvecklingssamarbetet som inom humanitärt bistånd.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Arbete med ny strategi för
utvecklingssamarbetet med
Demokratiska republiken Kongo
inleds
Publicerad 16 april 2020

Regeringen har idag gett Sida och Folke
Bernadotteakademin i uppdrag att ta fram underlag för
en ny strategi för Sveriges utvecklingssamarbete med
Demokratiska republiken Kongo. Strategin ska gälla för
2021–2025.
Uppdraget tar bland annat utgångspunkt i regeringens satsning på demokrati
inom utvecklingssamarbetet.

- Jag vill utöka det svenska samarbetet med DRK. Efter valet 2018 skedde
det första fredliga maktskiftet i landets historia. Det ger en unik möjlighet att
minska korruptionen och stärka den demokratiska utvecklingen, säger Peter
Eriksson, minister för internationellt utvecklingssamarbete.

I uppdraget till Sida ligger att föreslå hur ansvarsutkrävandet kan stärkas,
och bidra till ett fungerande rättssystem och minskad straffrihet. Betydelsen
av det civila samhället lyfts fram.

- Situationen för mänskliga rättigheter, inklusive sexuellt och könsbaserat
våld, är allvarlig. Underlaget ska därför redogöra för förutsättningarna att
stärka de mänskliga rättigheterna och jämställdhet, fortsätter Peter Eriksson.
Sida ombes även att öka fokus inom miljö och klimat, inklusive restaurera
ekosystem och biologisk mångfald men även stärka arbetet med fredliga,
inkluderande och hållbara samhällen.
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DRK är ett av världens fattigaste länder men samtidigt ett av de rikaste vad
gäller naturresurser, mineraler och biologisk mångfald

I anvisningarna till Sida och FBA läggs tydligare fokus på tvärsnittet mellan
fredsbyggande, fattigdomsminskning och humanitärt bistånd för att på sikt
kunna minska de humanitära behoven.

FBA ska i sitt underlag lämna förslag på vad myndigheten kan uppnå inom
området fredliga, inkluderande och hållbara samhällen.

Sida och FBA ska inkomma med underlag för ny strategi till
Regeringskansliet senast den 24 augusti 2020.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Sverige samlar till ministermöte
om global respons på corona-
viruset
Publicerad 08 april 2020

På svensk och dansk begäran hålls idag ett virtuellt
ministermöte mellan EU:s biståndsministrar. Syftet är
att diskutera EU:s roll i den globala kampen mot corona-
viruset.
- EU:s respons behöver vara snabb och fokusera på både socioekonomiska
frågor och hälsofrågor. För att möta dessa utmaningar behöver vi både
humanitärt stöd och långsiktigt utvecklingssamarbete, säger minister för
internationellt utvecklingssamarbete Peter Eriksson.

Corona-krisen letar sig in till nya platser varje dag. För att mildra virusets
konsekvenser och dämpa spridningen i utvecklingsländer, liksom i
flyktingläger och konfliktområden som redan är särskilt utsatta, kommer
brett samarbete inom världssamfundet med FN i ledningen att krävas. Under
mötet kommer EU:s roll i detta arbete att diskuteras.

- Nu ser vi hur corona-krisen har börjat nå länder och regioner med dåligt
rustade sjukhus och hälsosystem, brist på rent vatten och undermålig tillgång
till sanitet. Där kan smittspridningen gå fort och få förödande konsekvenser
om vi inte agerar kraftfullt nu, säger Peter Eriksson.

- Krisen och flera av de nödåtgärder olika länder vidtagit har inskränkt
människors fri- och rättigheter. Vissa av dessa åtgärder har varit nödvändiga
för att sakta ned spridningen av covid-19. Men flera länder har gjort
omotiverat stora intrång på demokratin och de mänskliga rättigheterna som
inte är försvarbara som en del i att bekämpa smittspridningen. Det är en
oroande utveckling, säger Peter Eriksson.
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Mötet kommer att hållas klockan 14.00 idag, onsdagen 8 april.



Pressmeddelande

Pressträff om internationellt
utvecklingssamarbete med
anledning av coronaviruset
Publicerad 24 mars 2020 Uppdaterad 24 mars 2020

Svenskt utvecklingssamarbete lägger just nu om sina
resurser med ökat fokus på det globala arbetet mot
spridningen av covid-19.

Tid: 24 mars 2020 kl. 11.00 till kl. 12.00
Plats: Bella. Entré via Rödbodgatan 6, Stockholm

Peter Eriksson, minister för internationellt utvecklingssamarbete, redogör för
hur svenska regeringen och vår ansvariga myndighet Sida arbetar för att
motverka den globala spridningen av coronaviruset och Sveriges del i det
globala samarbetet. Pressträffen hålls tillsammans med Sidas generaldirektör
Carin Jämtin, biståndsrådet i D.R. Kongo Joachim Beiimo och ambassadören
för global hälsa Anders Nordström.

Ta med presslegitimation.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Svenskt deltagande i
valobservationsinsatser under
2020
Publicerad 12 mars 2020 Uppdaterad 12 mars 2020

Regeringen beslutar idag om svenskt deltagande i
valobservationsinsatser som arrangeras av
Organisationen för säkerhet och samarbete i Europa
(OSSE) och den Europeiska Unionen (EU) under 2020.
Svenska observatörer kommer bland annat att delta i
insatser i Bolivia, Myanmar, Etiopien, Georgien, Belarus
och Serbien.
- Att bidra till fria och rättvisa val är en viktig del i det svenska
demokratistödet. Genom svenskt bistånd bidrar Sverige till att stödja viktiga
valprocesser runt om i världen, säger minister för internationellt
utvecklingssamarbete Peter Eriksson.

Valobservationsinsatser syftar till att stödja genomförande av fria, rättvisa
och transparenta val. Den valobservation som internationella och nationella
aktörer bedriver är viktig för att säkerställa att valprocesser har legitimitet
och lever upp till demokratiska standarder, stärka tilltron till valresultaten
och att dokumentera eventuella felaktigheter och valfusk.

Observatörerna kommer även med rekommendationer på hur framtida
valprocesser och valsystemet kan stärkas i respektive land. Det är en viktig
funktion, speciellt i unga demokratier.

- Vi ser i dag hur demokratin utmanas på flera håll idag. Regeringen har
lanserat en särskild demokratisatsning i utrikespolitiken för att motarbeta den
trenden. Valobservation är ett viktigt verktyg i den demokratiska
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verktygslådan, säger Peter Eriksson.

Folke Bernadotteakademin ansvarar för rekrytering, utbildning och
sekondering av de svenska observatörerna. Under 2019 sekonderades 208
valobservatörer till totalt 21 insatser, bland annat till val i Ukraina,
Mocambique, Kosovo, Kazakstan och El Salvador.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Uppdrag till Folke
Bernadotteakademin att inrätta ett
stipendium för FN:s
säkerhetsrådsresolution 1325 till
Zaida Cataláns minne
Publicerad 12 mars 2020 Uppdaterad 12 mars 2020

Regeringen har idag beslutat att uppdra åt Folke
Bernadotteakademin (FBA) att inleda ett förberedande
arbete för att inrätta ett stipendium för FN:s
säkerhetsrådsresolution 1325 om kvinnor, fred och
säkerhet 2021. Stipendiet ska inrättas till minne av
Zaida Catalán, tidigare utsänd av FBA som expert inom
jämställdhetsområdet.
FN:s säkerhetsrådsresolution 1325 om kvinnor, fred och säkerhet antogs år
2000 – 20 år sedan i år. Tillsammans med efterföljande resolutioner slår den
fast att kvinnors deltagande i att förebygga, hantera och lösa konflikter är
avgörande för hållbar fred och säkerhet. Resolutionerna uppmärksammar
också behovet av att bättre skydda kvinnor och flickor mot våld och
konflikters verkningar. Stipendiet som nu inrättas syftar till att
uppmärksamma personer som är engagerade i frågor kring kvinnors
deltagande i konfliktlösning.

- Zaida Catalán var en hängiven och engagerad FN-medarbetare med
uppdrag att bekämpa våld mot barn och kvinnor när hon mördades. Genom
att ge fler möjligheten att arbeta med FN-resolutionen om kvinnor, fred och
säkerhet hedrar vi hennes gärning och stärker vi Sveriges arbete med denna
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viktiga fråga, säger minister för internationellt utvecklingssamarbete Peter
Eriksson.

FBA är Sveriges expertmyndighet för genomförande av resolutionen och har
ett mandat att genomföra insatser i syfte att stärka genomförandet av
agendan för kvinnor, fred och säkerhet. Under 2020 har myndigheten ett
särskilt uppdrag att uppmärksamma 20-årsjubileet av resolution 1325.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ny strategi för Sveriges samarbete
med UNHCR i en tid av ökande
humanitära behov
Publicerad 06 mars 2020 Uppdaterad 06 mars 2020

Regeringen har fattat beslut om en ny strategi för
Sveriges samarbete med FN:s flyktingorgan, UNHCR,
för perioden 2020 – 2023. Strategin tar ett helhetsgrepp
om det breda samarbetet mellan Sverige och UNHCR
och understryker vikten av effektivitet och samarbete
mellan olika aktörer för att kunna hantera de allt större
humanitära behoven. Sverige är UNHCR:s fjärde
största givare och den absolut största givaren av flexibel
finansiering som möjliggör för organisationen att svara
upp mot hastigt uppkomna eller underfinansierade
kriser.
I en värld med allt fler människor på flykt är UNHCR en viktig partner för
att bidra till regeringens mål med det humanitära biståndet – att rädda liv,
lindra nöd och upprätthålla mänsklig värdighet för krisdrabbade människor.

- Idag får FN:s flyktingorgan UNHCR ungefär hälften av den finansiering
som de behöver för att möta utmaningarna med ökade flyktingströmmar. I
Sveriges nya strategi ska vi arbeta för att effektivisera deras arbete och för
att få fler länder att ta ett ökat ansvar, säger Peter Eriksson, minister för
internationellt utvecklingssamarbete.

- Idag får FN:s flyktingorgan UNHCR ungefär hälften av den finansiering
som de behöver för att möta utmaningarna med ökade flyktingströmmar. I
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Sveriges nya strategi ska vi arbeta för att effektivisera deras arbete och för
att få fler länder att ta ett ökat ansvar, säger Peter Eriksson, minister för
internationellt utvecklingssamarbete.

Sverige och UNHCR har ett fyraårigt strategiskt partnerskapsavtal där
Sverige från 2018 till 2021 bidrar med totalt 3480 Mkr i flexibel finansiering,
dvs i genomsnitt 870 Mkr/år. Därutöver bidrar Sida med direkt stöd om ca
250 Mkr/år till specifika humanitära kriser.

Strategi för Sveriges samarbete med FNs flyktingorgan (UNHCR) under
perioden 2020-2023.pdf



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Regeringen har beslutat om
skrivelse om
utvecklingssamarbete och
humanitärt bistånd
Publicerad 05 mars 2020

Idag har regeringen beslutat om den andra skrivelsen till
riksdagen om det utvecklingssamarbete och humanitära
bistånd som förmedlas genom multilaterala eller
internationella organisationer. De organisationerna är
viktiga som kanaler för svenskt bistånd och för att driva
svenska prioriteringar såsom jämställdhet, demokrati
och klimat. Skrivelsen överlämnas till riksdagen 10
mars.
- Skrivelsen pekar på de resultat som Sverige bidragit till genom de
multilaterala organisationerna. Förbättrad hälsa och räddade liv genom
vaccinering och stärkta hälsosystem, fler barn och ungdomar som går i skola,
ekonomisk utveckling genom att låg- och medelinkomstländer fått tillgång till
lån för investeringar, samt hantering och förebyggande av våldsamma
konflikter. I en tid av skriande humanitära behov har det svenska
multilaterala biståndet bidragit till att rädda liv och lindra nöd för miljontals
människor, säger ministern för internationellt utvecklingssamarbete Peter
Eriksson.

Sverige är en betydande partner och finansiär till flera multilaterala
organisationer. Sverige har fortsatt att utveckla former för styrning och
uppföljning av bidragen till organisationerna och är aktivt inom dem. Till
exempel har Sverige varit drivande i den pågående reformen av Förenta
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Nationernas utvecklingssystem. I OECD:s granskning 2019 av det svenska
biståndet framställdes Sverige som en föregångare inom det multilaterala
utvecklingssamarbetet.

- Sverige – och Europa – är beroende av ett regelbaserat och välfungerande
multilateralt system som kan tackla dagens och morgondagens utmaningar.
När internationellt samarbete nu utmanas från flera håll ser regeringen det
som än viktigare med ett kraftfullt svenskt engagemang i de internationella
organisationerna, fortsätter Peter Eriksson.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Fossilfritt, korruptionsbekämpning
och ökad jämställdhet i fokus för
Sveriges nya strategi för
Världsbanken
Publicerad 28 februari 2020

Regeringen har fattat beslut om en ny strategi för
Sveriges samarbete med Världsbanksgruppen för
perioden 2020-2023. Under strategiperioden kommer
Sverige att arbeta för att Världsbanksgruppen ska
främja en inkluderande hållbar ekonomisk utveckling,
ökad jämställdhet, stärkta insatser för miljö- och klimat
samt freds- och statsbyggande i konfliktdrabbade
länder.
Sverige ska verka för att Världsbanksgruppen säkerställer hållbarhet i sitt
arbete, bidrar till minskad korruption och ojämlikhet samt att verksamheten
leder till bestående utvecklingseffekter och förstärkt motståndskraft mot
kriser i en kontext av svag global tillväxt, ökad skuldsårbarhet och alltmer
komplexa utmaningar för utvecklingsländer. Strategin har också tydliga
skrivningar om att investeringar i fossilbaserade energisystem ska fasas ut så
snart som möjligt och att investeringar i förnybar energi ska öka väsentligt.

- Internationella problem kräver internationella svar. Världsbanken firar 75
år och har en agenda som i hög grad kunde vara hämtad från svensk
biståndspolitik och delvis också är det, säger Peter Eriksson, minister för
internationellt utvecklingssamarbete. Världsbanken utgör en hörnsten i det
internationella ekonomiska samarbetet. Vi stärker samarbetet och det
svenska kärnstödet till Världsbanksgruppen för att minska fattigdomen och
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främja global hållbar utveckling i enlighet med Agenda 2030, säger Peter
Eriksson.

Det svenska kärnstödet till Världsbankens utvecklingsfond för de fattigaste
länderna (IDA) uppgår till 9,2 miljarder kronor för perioden juni 2020 – juni
2023, en ökning med 16 procent i jämförelse med föregående påfyllnad.
Regeringen har även åtagit sig att delta i kapitalökningar för stärkt
utlåningskapacitet till medelinkomstländer samt till ökade investeringar i den
privata sektorn i utvecklingsländer.
Världsbanksgruppen utgör en strategisk och kraftfull partner för regeringen
för att uppnå målet om att skapa förutsättningar för bättre levnadsvillkor för
människor som lever i fattigdom och förtryck.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Peter Erikssons invald i styrelsen
för Global Center on Adaptation
Publicerad 28 februari 2020

Efter förfrågan från FN:s förre generalsekreterare Ban
Ki-moon valdes minister för internationellt
utvecklingssamarbete Peter Eriksson, den 27 februari in
som medlem i styrelsen för den nya internationella
organisationen Global Center on Adaptation (GCA).
GCA:s styrelse kommer att ledas av Ban Ki-moon med målet att vara ett
kunskapscenter och en aktiv ledande internationell aktör i den brådskande
klimatanpassningen.

GCA:s styrelse vill vara med och snabbt kunna skala upp projekt med goda
erfarenheter för att bidra till klimatanpassning inom tex.
landsbygdsutveckling och ökad matsäkerhet, naturbaserade lösningar för en
mer motståndskraftig infrastruktur, hållbara vattensystem, samt att engagera
unga människor i klimatanpassningsåtgärder.

- Sverige har stor erfarenhet av att arbeta med klimatbistånd. Jag ser fram
emot att bidra med den erfarenheten i GCA:s arbete, säger minister för
internationellt utvecklingssamarbete, Peter Eriksson.

Styrelsens första sammanträde skedde i Paris den 27 februari på franska
biståndsmyndigheten Agence Française de Développement.

Centret ska ta vidare det arbete som gjorts av Global Commission on
Adaptation som ska avlägga sin slutrapport i oktober i år.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet, Utrikesdepartementet

Regeringen bidrar med 40 miljoner
till WHO:s krisfond
Publicerad 24 februari 2020 Uppdaterad 24 februari 2020

Med anledning av det pågående utbrottet av covid-19,
orsakat av det nya coronaviruset, har regeringen
beslutat att avsätta 40 miljoner kronor till
Världshälsoorganisationens (WHO) krisfond. Syftet med
fonden är att stärka WHO:s förmåga att snabbt kunna
agera vid exempelvis utbrott av smittsamma sjukdomar
utan att den övriga verksamheten blir lidande.
– Hälsorelaterade kriser så som det pågående utbrottet av covid-19 måste
hanteras gemensamt. Genom pengarna till WHO:s krisfond bidrar Sverige till
det globala arbetet mot hälsohot och stärkt folkhälsa. Det ökar inte bara
säkerheten internationellt utan också här i Sverige, säger socialminister Lena
Hallengren.

– Nu gäller det för WHO att säkra beredskap över hela världen för att
minska risken för spridning av det nya coronaviruset. Vår insats möjliggör
det arbetet och medverkar på så sätt till att minska risken för en pandemi,
säger minister för internationellt utvecklingsarbete Peter Eriksson.

Regeringens beslut att klassificera covid-19 som allmänfarlig och
samhällsfarlig sjukdom ger lagstöd åt vissa smittskyddsinsatser som kan bli
aktuella vid omfattande smittspridning i Sverige. Folkhälsomyndigheten
följer händelseutvecklingen i utbrottet noga och bedömer dock risken för
smittspridning i Sverige som mycket låg. Myndigheten bedömer också att
hälsokontroller vid flygplatser för närvarande inte är en nödvändig åtgärd.

WHO:s krisfond, Contingency Fund for Emergencies, skapades efter
Ebolautbrottet 2015 då det konstaterades att många länder har en bristande
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kapacitet och beredskap för att hantera gränsöverskridande hälsohot.



Pressmeddelande från Socialdepartementet

Pressträff med anledning av
Coronaviruset
Publicerad 24 februari 2020 Uppdaterad 24 februari 2020

Måndagen den 24 februari bjuder socialminister Lena
Hallengren och minister för internationellt
utvecklingsarbete Peter Eriksson in till pressträff med
anledning av Coronaviruset. WHO:s generaldirektör Dr
Tedros Adhanom Ghebreyesus medverkar på
pressträffen via länk.

Tid: 24 februari 2020 kl. 09.30
Plats: Bella, kvarteret Björnen, Rödbodgatan 6

Presslegitimation samt föranmälan krävs. För att anmäla dig till pressträffen,
maila presskommunikatör André Vifot Haas. För mer information samt
intervjuförfrågningar, kontakta pressekreterare Jasmina Sofic och Hanna
Hessling.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Peter Eriksson deltar vid
internationella givarkonferensen
för Albanien
Publicerad 17 februari 2020

Peter Eriksson, minister för internationellt
utvecklingssamarbete, deltar den 17 februari i den
internationella givarkonferensen för Albanien efter
jordbävningen förra året. Konferensen hålls i Bryssel.
Den 26 november 2019 drabbades Albanien av en kraftig jordbävning, vilket
resulterade i omfattande skador på offentlig och privat infrastruktur. För att
stödja återuppbyggnad efter jordbävningen anordnar EU en internationell
givarkonferens under värdskap av EU-kommissionens ordförande Ursula von
der Leyen i närvaro av Albaniens premiärminister Edi Rama.

Peter Eriksson kommer att redogöra för Sveriges stöd till insatser för
återuppbyggnad på 5,6 miljoner euro. Stödet ges inom ramen för Sveriges
reformsamarbete med Östeuropa, västra Balkan och Turkiet 2014-2020. Det
svenska bidraget kommer främst syfta till att stärka Albaniens krisberedskap,
kapacitetsbyggande och nationella samordning, bland annat genom
myndighetssamarbete. Stöd kommer även riktas till särskilt utsatta och
sårbara grupper. Eriksson kommer även att genomföra bilaterala möten i
samband med konferensen.

Sverige har ett långsiktigt engagemang och utvecklingssamarbete med
Albanien. Reformstödet uppgick under 2019 till runt 120 miljoner kronor.
Stödet fokuserar på reformer som bidrar till ekonomisk utveckling, stärkt
demokrati och skydd av mänskliga rättigheter, förbättrad miljö och minskad
klimatpåverkan. Dessa reformer är även viktiga för Albaniens fortsatta EU-
närmande.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Peter Eriksson deltar vid
internationella givarkonferensen
för Albanien
Publicerad 17 februari 2020

Peter Eriksson, minister för internationellt
utvecklingssamarbete, deltar idag i den internationella
givarkonferensen för Albanien efter jordbävningen förra
året. Konferensen hålls i Bryssel.
Den 26 november 2019 drabbades Albanien av en kraftig jordbävning, vilket
resulterade i omfattande skador på offentlig och privat infrastruktur. För att
stödja återuppbyggnad efter jordbävningen anordnar EU en internationell
givarkonferens under värdskap av EU-kommissionens ordförande Ursula von
der Leyen i närvaro av Albaniens premiärminister Edi Rama.

Peter Eriksson kommer att redogöra för Sveriges stöd till insatser för
återuppbyggnad på 5,6 miljoner euro. Stödet ges inom ramen för Sveriges
reformsamarbete med Östeuropa, västra Balkan och Turkiet 2014 - 2020.
Det svenska bidraget kommer främst syfta till att stärka Albaniens
krisberedskap, kapacitetsbyggande och nationella samordning, bland annat
genom myndighetssamarbete. Stöd kommer även riktas till särskilt utsatta
och sårbara grupper. Eriksson kommer även att genomföra bilaterala möten i
samband med konferensen.

Sverige har ett långsiktigt engagemang och utvecklingssamarbete med
Albanien. Reformstödet uppgick under 2019 till runt 120 miljoner kronor.
Stödet fokuserar på reformer som bidrar till ekonomisk utveckling, stärkt
demokrati och skydd av mänskliga rättigheter, förbättrad miljö och minskad
klimatpåverkan. Dessa reformer är även viktiga för Albaniens fortsatta EU-
närmande.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Peter Eriksson möter EU:s
biståndsministrar i Bryssel
Publicerad 13 februari 2020 Uppdaterad 13 februari 2020

Peter Eriksson, minister för internationellt
utvecklingssamarbete, deltar den 13 februari i ett möte
för EU:s biståndsministrar i Bryssel.
På agendan står en diskussion om EU:s kommande Afrikastrategi.
Kommissionären för internationella partnerskap, Jutta Urpilainen, har
tillsammans EU:s Höge Representant Josep Borrell, bjudit in till mötet med
anledning av deras uppdrag att ta fram en strategi för ett stärkt och brett
partnerskap med Afrika.

Sverige ser positivt på att EU utarbetar en bred Afrikastrategi. Peter Eriksson
kommer under mötet att söka stöd för att svenska prioriteringar i EU-
Afrikarelationen - respekten för mänskliga rättigheter, demokrati,
jämställdhet och rättsstatens principer, inklusive anti-korruption, samt klimat
- ska integreras i strategin.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde presenterar
utrikesdeklarationen 2020
Publicerad 12 februari 2020 Uppdaterad 12 februari 2020

Idag presenterar utrikesminister Ann Linde regeringens
utrikespolitiska deklaration i riksdagen. Deklarationen,
som sammanfattar regeringens utrikespolitiska
prioriteringar för år 2020, innehåller bland annat en
nyhet om ett stärkt arbete mot organiserad brottslighet. I
deklarationen märks också ett starkare fokus på
säkerheten i Europa inför det svenska ordförandeskapet
i OSSE år 2021.
- Min främsta uppgift är att arbeta för trygghet i Sverige. Utvecklingen i
omvärlden påverkar oss, oavsett om det gäller säkerheten i närområdet,
klimatförändringarna eller demokratins tillbakagång. Den organiserade
brottsligheten är ett bra exempel på detta, eftersom den har tydliga
kopplingar till utlandet, säger utrikesminister Ann Linde.

En ytterligare nyhet är att regeringen stärker fokuset på fackliga rättigheter
utomlands, som en del av demokratisatsningen Drive for Democracy, som
lanserades i förra årets utrikesdeklaration.

Utrikesdeklarationen läses upp i riksdagen den 12 februari kl. 9.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Peter Eriksson besöker Moldavien
Publicerad 10 februari 2020

Peter Eriksson, minister för internationellt
utvecklingssamarbete, besöker Moldavien den 10–12
februari. På programmet står bland annat möten med
den moldaviska statsledningen samt med Sveriges
samarbetspartner från det civila samhället. Eriksson
kommer även träffa oppositionspolitiker,
medieföreträdare och andra samarbetspartners i landet.
Sverige har ett omfattande och långsiktigt utvecklingssamarbete med
Moldavien. Det bilaterala biståndet uppgår till omkring 120 miljoner kronor
per år och är inriktat på ekonomisk utveckling och integrering med EU,
demokrati, mänskliga rättigheter och rättsstat samt miljö- och klimat. Just nu
förbereds en ny sjuårig strategi för stödet till Östeuropa 2021-2027.

Vid sitt besök kommer ministern uttrycka Sveriges fortsatta stöd till det
moldaviska folket och för Moldaviens EU-närmande inom ramen för det
Östliga partnerskapet, samt uppmana den moldaviska regeringen att
genomföra utlovade reformer för att stärka demokratiska institutioner, säkra
rättsväsendets oberoende och bekämpa korruption, i enlighet med
associationsavtalet mellan EU och Moldavien.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Regeringen förändrar sin strategi
för utvecklingssamarbetet med
Tanzania
Publicerad 01 februari 2020 Uppdaterad 01 februari 2020

Regeringen har beslutat om en ny femårig strategi för
Sveriges utvecklingssamarbete med Tanzania. Den nya
strategin skiljer sig från den tidigare då den med
hänvisning till den negativa demokratiska utvecklingen i
landet innebär en sänkning av stödet. Med den nya
strategin förstärker Sverige arbetet inom prioriterade
områden som mänskliga rättigheter, demokrati och
jämställdhet, samt miljö och klimat.
De senaste åren har det skett en negativ utveckling i Tanzania vad gäller
mänskliga rättigheter och demokratiskt utrymme. Genom den nya strategin
kommer både verksamheten och val av samarbetspartner bidra till att stärka
förutsättningarna för en mer demokratisk utveckling i landet.

- Det finns ett behov av att marginaliserade grupper och demokratins
försvarare och röstbärare står i fokus i den nya strategin, vilket nu kommer
att ske. Sverige kommer att arbeta mer selektivt med den tanzaniska staten
inom områden där det krävs för att vi ska kunna göra stor skillnad för de
allra fattigaste. Samtidigt stärker vi stödet till det civila samhället och privata
aktörer för att kunna öka den demokratiska utvecklingen, säger Peter
Eriksson, minister för internationellt utvecklingssamarbete.

Sveriges engagemang inom utbildningsområdet kommer att fortsätta.
Strategin bygger på de framsteg som har gjorts de senaste åren och inriktas
på att bidra till en inkluderande utbildning av god kvalitet, med fokus på
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flickor och unga mödrar. Sverige kommer även fortsätta arbetet för att
främja kvinnors ekonomiska och politiska egenmakt, där stödet till sexuell
och reproduktiv hälsa och rättigheter (SRHR) också spelar en viktig roll.

Sverige kommer fortsatt att arbeta för att bidra till ökad social trygghet för
de mest utsatta och till mer produktiv sysselsättning, särskilt för kvinnor och
unga. Att främja en mer effektiv energianvändning och ökad tillgång till
förnyelsebar energi, samt stödja ökat deltagande av kvinnor i beslut om hur
naturresurser ska användas är också viktiga syften med strategin.

- Trycket på landets naturresurser har ökat. Samtidigt bidrar
klimatförändringar till ökad sårbarhet, vilket särskilt påverkar den
jordbruksberoende fattiga befolkningen. Därför är det viktigt att Sverige ökar
sitt engagemang på området, t.ex. vad gäller klimatsmarta jordbruksmetoder
och hållbar användning av naturresurser och ekosystem, inklusive
bevarandet och återhämtning av biologisk mångfald, säger Peter Eriksson.

Den nya strategin omfattar totalt tre miljarder kronor för femårsperioden
2020–2024.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Sverige ökar stödet för insatser i
Sudan
Publicerad 17 januari 2020

Sverige står idag, 17 januari, tillsammans med
Storbritannien och FN:s kontor för humanitär
samordning (OCHA) värd för ett humanitärt givarmöte i
London med fokus på utvecklingen i Sudan.
- Det svåra humanitära läget i Sudan kräver en samlad ansats och stöd från
det internationella samfundet. Annars riskerar den positiva utvecklingen vi
ser i Sudan att brytas och situationen för redan utsatta människor drastiskt
försämras, säger Peter Eriksson, minister för internationellt
utvecklingssamarbete.

Sudan befinner sig i en snabb politisk förändringsprocess efter att förre
presidenten Omar al-Bashir avsattes våren 2019 efter 30 år vid makten och
en transitionsregering tillsattes. Landet befinner sig fortsatt i en svår
ekonomisk kris och de humanitära behoven ökar snabbt. Givarmötet syftar
till att mobilisera finansiellt stöd till FNs humanitära respons i landet. Det
internationella samfundet behöver agera snabbt i början på året för att man
ska kunna nå så många som möjligt i behov av hjälp.

Sverige är en av de största givarna i Sudan och kommer vid mötet idag att
annonsera ett stöd för 2020 på 150 miljoner kronor till olika organisationer.

Per Olsson Fridh, statssekreterare hos Peter Eriksson företräder Sverige vid
mötet.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ny strategi för Sveriges samarbete
med WFP
Publicerad 19 december 2019 Uppdaterad 19 december 2019

Regeringen har idag fattat beslut om en ny strategi för
Sveriges samarbete med FN:s världslivsmedelsprogram
(World Food Programme, WFP) för perioden 2020–
2023. Sverige är en av de största givarna till WFP och
organisationen är en viktig partner för regeringen för att
uppnå målet inom det humanitära biståndet att rädda
liv, lindra nöd och upprätthålla mänsklig värdighet för
krisdrabbade människor. Sverige har ett strategiskt
partnerskapsavtal med WFP där det svenska
kärnstödet uppgår till cirka 3 miljarder kronor under
perioden 2018-2021.
- Livsmedelsbistånd är ett av de viktigaste sätten att bekämpa svält och
rädda liv i akuta nödsituationer. WFP har en stor kapacitet i humanitära
kriser och katastrofer och är ofta är den första organisationen på plats i en
krissituation. Det svenska kärnstödet gör det möjligt för WFP att reagera
snabbt och rädda liv i nya och försvårade humanitära kriser, säger Peter
Eriksson, minister för internationellt utvecklingssamarbete.

Under strategiperioden kommer Sverige att arbeta för att WFP ska bedriva
en behovsbaserad, snabb och effektiv humanitär respons för att rädda liv,
lindra nöd och upprätthålla mänsklig värdighet för krisdrabbade människor.
Sverige ska också verka för att WFP säkerställer hållbarhet i sitt arbete,
bidrar till långsiktiga utvecklingsresultat och en förstärkt motståndskraft för
att minska risken för återkommande humanitära kriser.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Beslut om ny strategi för Sveriges
samarbete med UNRWA
Publicerad 19 december 2019 Uppdaterad 19 december 2019

Regeringen har idag fattat beslut om en ny strategi för
Sveriges samarbete med FN:s hjälporganisation för
Palestinaflyktingar (United Nations Relief and Works
Agency for Palestine Refugees in the Near East,
UNRWA) för perioden 2020–2023. Sverige är en av de
största givarna av finansiering till UNRWA.
Organisationen är en viktig partner för regeringen för att
uppnå målet inom det humanitära biståndet att rädda
liv, lindra nöd och upprätthålla mänsklig värdighet. Men
också för att stå upp för Palestinaflyktingars rättigheter
och bidra till stabilitet i Mellanöstern. Sverige har ett
strategiskt partnerskapsavtal med UNRWA i vilket det
svenska kärnstödet uppgår till cirka 1,88 miljarder
kronor under perioden 2018–2021.
- I den nya strategin som regeringen nu har antagit så trycker vi från svenskt
håll särskilt på att UNRWA ska fortsätta stärka sitt reformarbete och sina
system för intern kontroll, vilket som vi ser som avgörande för
organisationens utveckling. Det är av högsta prioritet att de biståndsmedel vi
satsar från svenskt håll kommer fram till de drabbade flyktingarna, så att
UNRWA:s breda arbete med utbildning, primärvård och humanitärt stöd kan
vara effektivt, säger Peter Eriksson, minister för internationellt
utvecklingssamarbete. 

Under strategiperioden kommer Sverige att arbeta för att UNRWA bedriver
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en behovsbaserad, snabb och effektiv humanitär respons för att rädda liv,
lindra nöd och upprätthålla mänsklig värdighet för Palestinaflyktingar.
Sverige kommer också arbeta för att UNRWA tillhandahåller en jämlik och
kvalitativ utbildning och sjukvård.

Sverige ska verka för att UNRWA:s utbildning fortsätter hålla en hög kvalitet
och där undervisningen reflekterar FN:s värderingar och principer såsom
respekt för mänskliga rättigheter, tolerans mot olikheter och fredlig
konflikthantering. Sverige ska också verka för att UNRWA stärker sitt
jämställdhetsarbete. Slutligen ska Sverige verka för att UNRWA fortsätter
stärka sitt reformarbete och system för intern kontroll. Sverige vill också se
att UNRWA stärker implementeringen av reformerna i FN:s
utvecklingssystem med målsättningen att genomföra Agenda 2030 samt att
UNRWA fördjupar sitt samarbete med relevanta FN-aktörer.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Pressträff med Peter Eriksson,
Världsbankens president David
Malpass och Antoinette Sayeh
Publicerad 12 december 2019

Den 12-13 december arrangerar Världsbanken ett
internationellt möte i Stockholm om påfyllnad av
Internationella utvecklingsfonden (IDA) – världens
största fond för finansiering av utvecklingsprojekt i de
fattigaste länderna. Vid mötet ska Sverige och IDA:s
övriga medlemsländer enas om den strategiska
inriktningen under kommande treårsperiod samt
bidragsgivare göra sina finansiella åtaganden. Sverige
är bland världens största givare till IDA i förhållande till
storleken på svensk ekonomi och sjunde största givare i
absoluta tal.

Tid: 13 december 2019 kl. 12.00
Plats: Münchenbryggeriet, Stockholm

Utvecklingsländerna möter allt mer komplexa utmaningar som t ex
klimatförändringar, ökad ojämlikhet, arbetslöshet, konflikter, pandemier och
ofrivillig migration – och de redan mest utsatta och fattigaste människorna är
de som drabbas hårdast. IDA är ett kraftfullt verktyg som hjälper
utvecklingsländerna att minska fattigdom och gå mot en hållbar utveckling.

Genom IDA bidrar regeringen till projekt för bland annat ökad sysselsättning
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och anständiga jobb, ökad jämställdhet, klimatåtgärder och ökad tillgång till
hållbar energi, konfliktförebyggande insatser samt god samhällsstyrning och
korruptionsbekämpning.

Medier är välkomna till en pressträff med Peter Eriksson, minister för
internationellt utvecklingssamarbete, Världsbankens president David
Malpass och Antoinette Sayeh, medordförande till IDA19konferensen och
tidigare finansminister i Liberia. De kommer att redogöra vad som beslutats
under konferensen. President David Malpass kommer tyvärr inte att ha
möjlighet att stanna för intervjuer, men Peter Eriksson och Antoinette Sayeh
finns tillgängliga för kommentarer och enskilda intervjuer.

Obligatorisk anmälan till pressekreteraren för insläpp, senast fredag 13
december klockan 11.00. Medtag pressleg. 
Välkomna!



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Pressinbjudan till seminarium med
årets ekonomipristagare till Alfred
Nobels minne
Publicerad 10 december 2019 Uppdaterad 10 december 2019

Ministern för internationellt utvecklingssamarbete Peter
Eriksson har bjudit in årets nobelpristagare i ekonomisk
vetenskap till Alfreds Nobels minne till ett seminarium
för att ta del av deras forskning om
fattigdomsbekämpning.
Peter Eriksson kommer att moderera ett samtal tillsammans med Sidas
generaldirektör Carin Jämtin samt de tre pristagarna Abhijit Banerjee, Esther
Duflo och Michael Kremer. Syftet är att få en beskrivning av vad deras
forskning betyder för hur svenskt utvecklingssamarbete bedrivs.

Efter seminariet finns Peter Eriksson tillgänglig för kommentarer,
nobelpristagarna måste dock vidare till andra åtaganden.

Datum och tid: 11 december, kl. 15.15-16.00.
Registreringen är öppen från 14.30, Dörrarna till lokalen stänger senast 15.05
och alla platser ska vara intagna senast 15.10.

Plats: Lunden, konferenscenter Lejonet, Drottninggatan 4, Stockholm.

På grund av begränsat antal platser krävs föranmälan senast onsdag 11
december klockan 12.00. Ta med presslegitimation. 
Anmäl er till: hanna.hessling@gov.se

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Regeringen ökar stödet till Sudans
demokratiska reformer
Publicerad 05 december 2019 Uppdaterad 05 december 2019

Regeringen har i dag beslutat att utöka
utvecklingssamarbetet med Sudan med 400 miljoner
kronor de kommande tre åren. Genom satsningen
bidrar Sverige till att stödja och stärka den demokratiska
utvecklingen i landet.
- I Sudan har vi under 2019 sett ett historiskt genombrott där folket tydligt
har visat vilken väg man vill att landet ska gå – mot demokrati, öppenhet,
fred och mänskliga rättigheter. Samtidigt är utmaningarna fortfarande stora.
Det är angeläget att vi gör vad vi kan för att stödja detta demokratiska
genombrott, därför ökar vi nu utvecklingssamarbetet med Sudan, säger Peter
Eriksson, minister för internationellt utvecklingssamarbete.

Sudan genomgår en snabb politisk förändringsprocess. Efter flera månader
av folkliga protester, följda av förhandling mellan proteströrelsen och
militären under Afrikanska unionens och Etiopiens medling, kunde ett beslut
om övergångsstyre nås under sommaren. En civilledd, teknokratisk
övergångsregering tillträdde i september och har inlett en omfattande
reformagenda som syftar till att stärka demokratin, rättsstaten och de
mänskliga rättigheterna, nå en hållbar fred i Sudan och reformera ekonomin.
Val planeras till 2022.

- Sverige bedriver redan utvecklingssamarbete som stödjer ansträngningar
för en hållbar fred i hela Sudan, inklusive Darfur, och mänskliga rättigheter
och demokrati. Inom klimat- och miljöområdet arbetar vi också i frågor med
betydelse för den ekonomiska utvecklingen. Tillskottet handlar om att kunna
göra mer inom dessa viktiga områden, säger Peter Eriksson.
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Sveriges strategi för utvecklingssamarbetet med Sudan har tre huvudsakliga
resultatområden: hållbar fred, demokrati, mänskliga rättigheter och
rättsstatens principer samt klimat, miljö, jordbruk och energi. I och med
revideringen omfattar strategin totalt 1,6 miljarder kronor för femårsperioden
2018–2022. Sveriges humanitära stöd till Sudan uppgår till drygt 168
miljoner kronor under 2019.



Pressmeddelande från Miljödepartementet, Utrikesdepartementet

Pressbriefing med Peter Eriksson i
Madrid under COP25
Publicerad 02 december 2019

Tisdagen 3 december håller Peter Eriksson i en
pressbriefing på plats i Madrid för att berätta mer om
biståndets roll under COP25. Vid intresse, anmäl er till
Robert Englund, kontaktuppgifter finns nedan.
Tid: 14.15
Plats: Svenska delegationsrummet i Hall 6 (Rum 6A03)

Ministern för internationellt utvecklingssamarbete Peter Eriksson deltar den
2-4 december i klimatkonferensen COP25 i Madrid. De årliga
klimatkonferenserna erbjuder många tillfällen till debatter och att föra fram
svenska ståndpunkter från ett klimat- och internationellt
utvecklingsperspektiv. I ministerns program ingår bland annat ett möte med
UNFCCC:s exekutivsekreterare, Patricia Espinosa, och ett möte med den
spanske statssekreteraren för internationellt utvecklingssamarbete, Juan
Pablo de Laiglesia. Därtill deltar ministern vid ett högnivåevent om
världshaven och klimatet, samt ett par näringslivsevent med svenska företag.

Ministern kommer även tala vid ett event som Chile arrangerar om
kryosfären och vid ett event om investeringar i nationella klimatåtgärder som
NDC-partnerskapet står värd för. Statsrådet Peter Eriksson avser vid COP25
att särskilt peka på biståndets roll och möjligheter i den globala
omställningen till klimatsmarta samhällen.

Kontakt: Robert Englund & Hanna Hessling
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Regeringen beslutar om förnyat
femårigt stöd till Stockholm
Institute for Transition Economics
(SITE)
Publicerad 28 november 2019

Regeringen har beslutat att lämna ett nytt femårigt
bidrag till SITE på 9 miljoner kronor per år för att stärka
forskning om utvecklingsekonomi och policyanalys om
utvecklingen i Östeuropa. Även näringslivet har åtagit
sig att stödja SITE under samma period.
- Det är viktigt att öka kunskapen om Östeuropa. Våra nära grannar förbises
ofta, inte minst när det gäller ekonomiska beslut. Därför är också samarbetet
mellan Handelshögskolan, näringslivet och staten betydelsefullt och
framtidsinriktat säger Peter Eriksson, minister för internationellt
utvecklingssamarbete. 

Stiftelsen Östekonomiska Institutet, numera Stockholm Institute for
Transition Economics (SITE), bildades 1989 gemensamt av staten och
näringslivet. SITE:s syfte är att öka kunskapen i Sverige om de ekonomiska
förhållandena i f.d. Sovjetunionen och övriga Östeuropa, genom forskning
och policyanalys. Den forskning som bedrivs vid institutet är numera
tematiskt inriktad på ämnen som är både  relevanta för regionen och
tillämpbara för analys av tillväxt- och utvecklingsekonomier i andra
geografiska områden. SITE är knutet till Handelshögskolan i Stockholm. 

SITE har bidragit till uppbyggnaden av systerinstitut runt om i Öst- och
Centraleuropa. Dessa institut samarbetar inom nätverket Forum for
Research on Eastern Europe and Emerging Economies (FREE), som
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koordineras av SITE och som bl.a. publicerar gemensamma policyanalyser
på plattformen freepolicybriefs.com.

 



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Peter Eriksson deltar i toppmöte i
Nairobi om sexuell och reproduktiv
hälsa och rättigheter
Publicerad 12 november 2019

Peter Eriksson, minister för internationellt
utvecklingssamarbete leder Sveriges delegation till ett
FN-toppmöte i Nairobi om sexuell och reproduktiv hälsa
och rättigheter (SRHR). Toppmötet hålls 25 år efter
FN:s befolkningskonferens i Kairo då ett banbrytande
handlingsprogram antogs inom frågorna.
Toppmötet äger rum den 12–14 november 2019 och ordnas av FN:s
befolkningsfond UNFPA, Danmark och värdlandet Kenya. Mötet
högtidlighåller att det är 25 år sedan 179 länder kom överens, vid
befolkningskonferensen i Kairo (International Conference on Population and
Development, ICPD), om att arbeta på ett nytt sätt med frågor om sexuell
och reproduktiv hälsa och rättigheter (SRHR).

Konferensen och dess handlingsprogram innebar ett genombrott för ett
perspektiv om mänskliga rättigheter på befolkningsfrågor, inklusive rätten att
bestämma över sin kropp och rätten till god hälsa. 
Många framsteg har skett under de senaste 25 åren, bland annat för att
minska mödradödlighet, barnäktenskap och könsstympning. I många delar är
FN:s handlingsprogram emellertid ännu inte genomfört. Till exempel föder
varje år 16 miljoner flickor barn, ofta för att de redan är gifta som tonåringar.

Målsättningen med Nairobi-toppmötet är att återbekräfta de åtaganden som
gjordes i Kairo 1994 och snabba på genomförandet av handlingsprogrammet
i samklang med målen i Agenda 2030. Toppmötet har fem huvudteman:
SRHR inom ramen för allmän hälso- och sjukvård, finansiering, demografi,
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könsbaserat våld/kvinnlig könsstympning samt SRHR i humanitära
kontexter. Ett tvärperspektiv för toppmötet är ungas rättigheter och
deltagande.

Peter Eriksson kommer bland annat att hålla det svenska anförandet och
presentera svenska åtaganden för SRHR.
I den svenska delegationen till toppmötet ingår representanter från
regeringskansliet, utrikesförvaltningen, riksdagen, svenska myndigheter och
svenska civilsamhället.

År 2018 uppgick Sveriges totala SRHR-bistånd till nära 3 miljarder SEK,
både genom bilaterala program och stöd till det multilaterala systemet. Här
ingår drygt 1,2 miljarder till FN:s befolkningsfond, UNFPA. Cirka 13 procent
av Sveriges totala bistånd går till hälsa och av detta går 60 procent till SRHR.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Uppdrag till Statskontoret och
Ekonomistyrningsverket
Publicerad 07 november 2019 Uppdaterad 07 november 2019

Sida är ett av regeringens främsta verktyg för genomförande av
utvecklingssamarbetet. För att fortsatt säkerställa ett effektivt bistånd och
för att ge myndigheten goda förutsättningar att förverkliga
utvecklingspolitiken har regeringen i BP20 aviserat att vidareutveckla
styrningen för att fortsätta att stärka kvalitet och effektivitet i genomförandet
av det bilaterala utvecklingssamarbetet

Regeringen har idag därför beslutat att ge Statskontoret och
Ekonomistyrningsverket i uppdrag att se över Sidas effektivitet, ledning,
styrning och uppföljning i syfte att främja god organisatorisk och ekonomisk
effektivitet i myndigheten. Uppdraget ska redovisas senast den 30 november
2020.

Biståndskommittén vid organisationen för ekonomiskt samarbete och
utveckling (OECD-DAC) har i sin granskning av det svenska
utvecklingssamarbetet konstaterat att Sverige intar en ledande position
internationellt för vårt långsiktiga, generösa och effektiva
utvecklingssamarbete. 

- Regeringen har i budgeten beslutat ge Sida en kraftig ökning av
förvaltningsanslaget för att myndigheten ska kunna säkra en hög kvalitet och
effektivitet i biståndet. Med dagens beslut får vi också en översyn av den
existerande interna organisationen. Det är något som med jämna mellanrum
är bra för alla verksamheter, säger Peter Eriksson, minister för internationellt
utvecklingssamarbete 
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Pressinbjudan: Ann Linde och
Peter Eriksson står värdar för
tioårsjubileet av Östliga
partnerskapet den 5–6 november
Publicerad 04 november 2019

För att fira Östliga partnerskapets tioårsjubileum och
diskutera det framtida samarbetet genomförs en rad
arrangemang i Stockholm nästa vecka. Bland
deltagarna väntas utrikesministrar och andra
högnivårepresentanter från de sex östliga
partnerländerna samt Polen, EU-kommissionen och
EEAS.
Den 5 november står utrikesminister Ann Linde värd för ett
ministerseminarium i samarbete med EU-kommissionens representation i
Stockholm. Detta blir ett tillfälle att reflektera över utvecklingen inom det
Östliga partnerskapet under de senaste tio åren och att diskutera det framtida
samarbetet. Senare samma dag arrangeras ett seminarium i riksdagen om
vikten av parlamentarism, dialog och pluralism i demokratier och om Östliga
partnerskapets framtida agenda.

Dagen efter, den 6 november, står minister för internationellt
utvecklingssamarbete Peter Eriksson värd för en utvecklingsdialog på Sida.
Dialogen kommer bland annat handla om hur reformerna inom Östliga
partnerskapet kan komma alla människor till del och hur samarbetet kan
kopplas till Agenda 2030 och de globala hållbarhetsmålen.

I samband med firandet genomförs även en civilsamhälleskonferens för
organisationer verksamma i de östliga partnerländerna den 4–5 november.
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På kvällen den 5 november hålls dessutom gästföreläsningar av
utrikesministrarna från Armenien och Ukraina på Utrikespolitiska Institutet.

Medietillfälle

5 november kl. 11:10, doorstep med Ann Linde på Europahuset (våning 2),
Regeringsgatan 65.

Kontakta Klara Linder för anmälan och mer information.

6 november kl. 8.30-12.30 är Peter Eriksson tillgänglig för media på Sida,
Valhallavägen 199, Stockholm.

Kontakta Hanna Hessling för anmälan och mer information.

Östliga Partnerskapet

Det Östliga partnerskapet lanserades 2009, på initiativ av Sverige och Polen,
för att främja politisk associering och ekonomisk integration mellan EU och
de sex partnerländerna: Armenien, Azerbajdzjan, Georgien, Republiken
Moldavien, Ukraina och Vitryssland.

Det Östliga partnerskapet är en viktig del i EU:s strävan att främja
demokrati, ekonomisk utveckling, säkerhet och stabilitet i vårt närområde.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Peter Eriksson besöker Ukraina
Publicerad 25 oktober 2019

Peter Eriksson, minister för internationellt
utvecklingssamarbete, besöker Ukraina den 27-29
oktober. Han kommer att inleda besöket i Kiev och
sedan resa vidare till Mariupol för att delta i forumet “Re:
think. Invest in Ukraine”.
Under besöket planeras möten med president Volodymyr Zelensky,
premiärminister Hontjaruk och flera andra ukrainska ministrar. Peter
Eriksson kommer även att besöka ett FN-projekt i östra Ukraina nära
kontaktlinjen. Möten med civilsamhället i Kiev och Mariupol ingår också i
programmet.

- Jag ser fram emot besöket i Ukraina, där jag kommer att understryka vårt
fortsatta stöd för landets reformarbete och för dess territoriella integritet,
suveränitet och oberoende samt demokratiska utveckling. Besöket i
Mariupol, som drabbats hårt av den ryska aggressionen mot Ukraina, känns
särskilt angeläget, säger Peter Eriksson.

Sverige är en långsiktig partner till Ukraina och har bedrivit reformstöd i
landet sedan 1995. För perioden 2014-2020 uppgår det Svenska
reformstödet till sammanlagt ca 175 miljoner euro. Reformstödet bedrivs
inom områdena inkluderande ekonomisk tillväxt, miljö och
energieffektivisering, stärkt demokrati och mänskliga rättigheter,
jämställdhet, fri och oberoende media, civilsamhälle, reform av offentlig
förvaltning, samt fredsbyggande och återhämtning inklusive humanitärt stöd.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Utrikesdepartementet

FN-center för innovation öppnar i
Lund
Publicerad 18 oktober 2019

(Ny version) Näringsminister Ibrahim Baylan reser på
måndag till Lund för att delta vid invigningen av ett FN-
initierat innovationscenter. Näringsministern är
tillsammans med Peter Eriksson, minister för
internationellt utvecklingssamarbete, ansvariga statsråd
för etableringen av det nya innovationscentret. Centret
delfinansieras av Utrikesdepartementet i samarbete
med Näringsdepartementet och är ett av 17 kommande
globala innovationscenter under FN-organet UNOPS
regi.

Tid: 21 oktober 2019 kl. 15.00
Plats: Star Hotel, Glimmervägen 5, Lund

FN:s projektorganisation UNOPS (United Nations Office for Project
Services) globala innovationscenter ska främst fokusera på att identifiera nya
innovativa lösningar från unga innovativa företag och uppfinnare från hela
världen. Centren ska bidra till att utveckla idéer och entreprenörer så att de
kan bli aktuella för FN-upphandlingar. I nuläget har innovationscenter
öppnats i Kina och Antigua. Planen är att det ska bli totalt 17 center i
UNOPS regi.

Det svenska innovationscentret i Lund ska, förutom stöd till enskilda företag
och uppfinnare, också bistå med kunskap, modeller och stöd till
utvecklingsländer som bygger upp sina egna innovationssystem.
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Utrikesdepartementet, med understöd av Näringsdepartementet, finansierar
denna del av verksamheten med 5 miljoner kronor 2019 och 11 miljoner
kronor 2020.

Den svenska finansieringen är en följd av regeringens breda satsning på
innovation under förra mandatperioden och målet att innovation ska
genomsyra svensk politik som helhet. Satsningen är ett exempel på hur
regeringen kan förstärka effekterna av svenskt bistånd genom att stärka
synergierna mellan svenskt bistånd och svensk innovation. Satsningen
kommer även att bidra positivt till exportstrategins mål om ökat utbyte med
internationella organisationer.

– Det gläder mig att även FN, genom UNOPS, med rätta identifierat Lund
och Sverige som attraktiva platser för innovation och entreprenörskap. Vi
har mycket att erbjuda här. Genom etableringen av centret kan Sveriges
världsledande innovationsförmåga fortsätta bidra till att lösa de globala
utmaningar som adresseras i Agenda 2030 och samtidigt stärka den svenska
konkurrenskraften, säger näringsminister Ibrahim Baylan.

– Det internationella utvecklingsbiståndet måste bli effektivare och bättre
utnyttja modern teknik som en integrerad del i fattigdomsbekämpning och
minskade miljöproblem. Därför är det viktigt att innovation och nära
kontakter med forskning ökar, säger Peter Eriksson, minister för
internationellt utvecklingssamarbete.

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta Sara Khatemi,
pressekreterare hos Ibrahim Baylan eller Hanna Hessling, pressekreterare
hos Peter Eriksson.

Invigningen sker vid Star Hotel på Glimmervägen 5 i Lund, och inte vid
Ideon Science Park som tidigare uppgavs.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Hundra extra miljoner svenska
kronor för insatser i nordöstra
Syrien
Publicerad 17 oktober 2019

Idag har Sveriges regering beslutat att öka
strategibeloppet för Sveriges regionala strategi för
Syrienkrisen med 100 miljoner kronor. - Vi fortsätter vårt
omfattande engagemang för att rädda liv och lindra nöd
i Syrien och dess grannländer. Vårt bistånd gör
skillnad, säger Peter Eriksson, minister för
internationellt utvecklingssamarbete.
Dagens beslut om 100 extra miljoner kronor är vikta åt situationen i
nordöstra Syrien. Befolkningens behov i området är omfattande och den
lokala förmågan att möta dem är mycket begränsad. Den pågående turkiska
offensiven har ytterligare försämrat läget.

Sveriges regionala strategi för Syrienkrisen omfattar flera länder: Syrien,
Libanon, Jordanien och Turkiet.

Det övergripande syftet med Syrienkrisstrategin är att stärka resiliensen hos
den syriska befolkningen och hos utsatta grupper i Syriens grannländer. Det
innebär att stärka motståndskraft, återhämtnings- och anpassningsförmåga
hos civila. Strategin omfattar två resultatområden – stärkt resiliens, mänsklig
säkerhet och frihet från våld, samt stärkt demokrati och ökad respekt för
mänskliga rättigheter.  Jämställdhet genomsyrar båda områdena.

- Syrienkrisstrategin har till exempel redan bidragit till att förbättra
vattenförsörjning och sanitet i området samt skapat förutsättningar för
psykosocialt stöd till ungdomar, säger minister Peter Eriksson.
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Strategin har funnits på plats sedan år 2016. Totalt strategibelopp blir, efter
dagens beslut, 1,8 miljarder kronor. Den summan inkluderar alla projekt
mellan åren 2016-2020.

I humanitära medel har Sverige också bidragit med mer än 3,3 miljarder
kronor sedan år 2011. Under år 2019 har Sidas humanitära enhet redan
allokerat mer än 500 miljoner kronor till Syrienkrisen. Humanitära medel
hanteras separat från Syrienkrisstrategin och baseras på oberoende
behovsbedömningar.  

 



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Peter Eriksson besöker Libanon,
Jordanien, Palestina och Israel
Publicerad 14 oktober 2019

Peter Eriksson, minister för internationellt
utvecklingssamarbete, besöker Libanon, Jordanien,
Palestina och Israel den 13-18 oktober för möten med
regeringsföreträdare, multilaterala aktörer och
civilsamhällesorganisationer.
Besöket utgör en möjlighet att följa upp arbetet med Sveriges regionala
strategier för utvecklingssamarbete med Mellanöstern och Nordafrika;
Palestina samt för Syrienkrisen. Resan kommer även att belysa regeringens
satsning på demokrati, ökad respekt för mänskliga rättigheter och en mer
utvecklad rättsstat.

I samtal med aktörer i Libanon och Jordanien kommer Peter Eriksson
uttrycka Sveriges fortsatta stöd för responsen för flyktingar från Syrien samt
diskutera krisens påverkan på värdsamhällen och FN:s roll i att möta
behoven. Ministern besöker även syriska flyktingfamiljer i Libanon och ett
läger för syriska flyktingar i Jordanien.

I Libanon möter ministern bland annat socialminister Richard Kouyoumjian,
företrädare för FN och civilsamhällesorganisationer samt besöker ett
palestinskt FN-flyktingläger.

Under besöket i Jordanien träffar Peter Eriksson planeringsministeriet med
ansvar för internationell utveckling, FN-organisationer och företrädare för
samarbetsprojekt med fokus på yttrandefrihet och pressfrihet samt regionalt
miljö- och klimatsamarbete.

I Palestina möter Peter Eriksson premiärminister Mohammad Shtayyeh,
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civilsamhällesorganisationer, internationella biståndsaktörer och FN:s
humanitära organ. Samtalen kommer bland annat att utgöra en del i
förberedelserna för en ny biståndsstrategi för Palestina. 
Vid sitt besök i Israel kommer ministern besöka Yad Vashem, ett museum
för åminnelsen av Förintelsen. Ministern kommer även att träffa israeliska
civilsamhällesorganisationer för samtal om frågor som rör
Israel/Palestinakonflikten.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Peter Eriksson deltar på
hälsokonferens i Lyon 9-10
oktober
Publicerad 08 oktober 2019

Under president Emmanuel Macrons värdskap samlas
nu ledare från hela världen för att säkerställa en fortsatt
och ökad finansiering av Globala fonden för AIDS,
tuberkulos och malaria för nästkommande treårsperiod
(2020–2022). Målet är USD 14 miljarder vilket
motsvarar en 14% ökning. Globala Fonden är den
största mekanismen för finansiering av hälsoinsatser
idag.
Peter Eriksson, minister för internationellt utvecklingssamarbete, kommer att
presentera 2,85 miljarder kronor, en ökning på 14 %, av det svenska bidraget
vid Globala fondens påfyllnadskonferens i Lyon 9–10 oktober. Utöver
uppmärksammandet av utökad finansiering är konferensen ett viktigt tillfälle
för Sverige att lyfta prioriterade frågor.

I samband med ländernas utfästelser kommer Peter Eriksson att bland annat
lyfta den stora framgång som gjorts de senaste 15 åren i kampen mot de tre
sjukdomarna. Dödligheten i malaria och AIDS har halverats. Framgångar
som inte varit möjliga utan ett gediget internationellt samarbete, tydliga mål
och substantiell finansiering. Samtidigt ser vi allvarliga hot mot framstegen,
där utvecklingen stannat av eller till och med backat i fler länder.

Läs hela programmet här

https://www.regeringen.se/pressmeddelanden/2019/10/sverige-okar-stodet-
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till-globala-fonden-mot-aids-tuberkulos-och-malaria/

 



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Sverige bidrar till en förstärkning
av Världsbanken
Publicerad 03 oktober 2019

Globala utmaningar kräver globala lösningar.
Regeringen bidrar till att stärka det multilaterala
samarbetet och att möta den enorma efterfrågan på
kunskap och finansiering för att uppfylla de globala
hållbarhetsmålen i Agenda 2030 och målen i
Parisavtalet för att bekämpa klimatförändringarna.
Regeringen har därför beslutat att Sverige ska delta i kapitalhöjningen i den
Internationella återuppbyggnads- och utvecklingsbanken (IBRD) inom
Världsbanksgruppen och därigenom bidra till målet att utrota extrem
fattigdom och öka delat välstånd.

Beslutet innebär att Sverige kommer att bidra med sammanlagt 73,7 miljoner
US-dollar under 2019-2025, motsvarande Sveriges ägarandel i den aktuella
kapitalhöjningen. Dessutom kommer statens garantier till IBRD att öka med
högst 567 440 500 US-dollar.

- Världsbanken har en nyckelroll för att hjälpa utvecklingsländer att
genomföra Agenda 2030 och uppfylla sina klimatåtaganden i Parisavtalet.
Genom den här kapitalhöjningen får vi en välbehövlig förstärkning av
IBRD:s kapacitet att hjälpa världens länder att ställa om till en hållbar
utveckling, säger Peter Eriksson, minister för internationellt
utvecklingssamarbete. 30 procent av IBRD:s utlåning kommer att gå till
klimatrelaterade projekt under perioden 2020–2023, med målsättningen att
ytterligare öka andelen till år 2030.

Utvecklingsländerna möter allt mer komplexa utmaningar som t ex
klimatförändringar, ökad ojämlikhet, arbetslöshet, konflikter, pandemier och
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ofrivillig migration. IBRD utgör en kraftfull partner som hjälper
utvecklingsländerna att stärka sin motståndskraft och ställa om till en hållbar
och inkluderande ekonomisk utveckling. Genom IBRD bidrar regeringen till
projekt för bland annat klimatåtgärder, god samhällsstyrning, investeringar i
utbildning och hälsa, ökad tillgång till energi, hållbara transporter och ökad
jämställdhet.

IBRD grundades 1944 för att stödja återuppbyggnaden efter andra
världskriget och har numera uppdraget att erbjuda lån, garantier, analys och
rådgivning i medelinkomstländer och kreditvärdiga låginkomstländer. IBRD
är en del av Världsbanksgruppen, en av världens mest inflytelserika
utvecklingsaktörer, och utgör en kraftfull partner för svenskt internationellt
utvecklingssamarbete.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Sverige ökar stödet till Globala
fonden mot aids, tuberkulos och
malaria
Publicerad 03 oktober 2019 Uppdaterad 03 oktober 2019

Regeringen har idag fattat beslut om Sveriges bidrag för
nästkommande treårsperiod för Globala fonden mot
aids, tuberkulos och malaria. En höjning av bidraget
görs till 950 MSEK årligen, totalt 2,85 miljarder kronor
för perioden 2020–2022. Bidraget är Sveriges näst
största multilaterala stöd efter stödet till Världsbanken.
Sverige är fondens åttonde största finansiär och har en
viktig roll som samarbetspartner.
- De senaste åren har vi sett ett hårdnande klimat och minskat intresse för
kvinnors rättigheter och särskilt sexuella och reproduktiva rättigheter. Därför
är Sveriges bidrag till Globala Fonden särskilt angeläget. Genom att öka det
svenska bidraget kommer Sverige fortsätta att vara en stark bidragsgivare till
det globala hälsoarbetet. I och med detta ökar också våra förväntningar och
krav på att Globala Fonden levererar på för Sverige prioriterade områden
som förebyggande arbete, jämlik hälsa, mänskliga rättigheter och sexuell-
och reproduktiv hälsa och rättigheter, säger Peter Eriksson, minister för
internationellt utvecklingssamarbete.

Globala fonden mot hiv, tuberkulos och malaria (Globala fonden)
etablerades 2002 för att bemöta den katastrofala sjukdomsbörda som då
fanns i de tre sjukdomarna. Målet är att minska spridningen av sjukdomarna
och stärka hälsosystemen för att kunna erbjuda vård, för att därigenom bidra
till fattigdomsminskning och förbättrad hälsa och överlevnad. Sedan starten
har fonden bidragit till att rädda 32 miljoner liv. Under 2018 fick 18,9
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miljoner människor antiretroviral behandling mot hiv med stöd av Globala
fonden, 5,3 miljoner människor blev testade och behandlade för tuberkulos
och 131 miljoner myggnät distribuerades för att skydda familjer från malaria.

Globala fonden är idag den största internationella finansiären av global hälsa
och investerar ca 4 miljarder USD per år i program som genomförs av
organisationer i länder och samhällen med störst sjukdomsbörda och behov
av stöd. Globala fonden är en viktig samarbetspartner för Sveriges
utvecklingspolitiska mål om fattigdomsminskning, allmän tillgång till
grundläggande och jämlik hälsa, mänskliga rättigheter och sexuell och
reproduktiv hälsa och rättigheter. Stödet har en central roll i arbetet för
Agenda 2030.

- Jag ser fram emot att delta i den globala konferensen som äger rum i Lyon
under president Macrons värdskap nästa vecka, där kommer jag att lyfta
fram våra prioriteringar ytterligare, säger Peter Eriksson.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

20 miljoner kronor från
biståndsbudgeten till ny fond för
arbetet gällande
antibiotikaresistens
Publicerad 01 oktober 2019 Uppdaterad 01 oktober 2019

- Utgångspunkten för den satsning som regeringen nu
gör är att utvecklingen av antibiotikaresistens utgör en
global kris som kräver ytterligare politiskt och finansiellt
stöd. Sverige stärker nu det långsiktiga arbetet som
genomförs och fortsätter att medverka i globala
lösningar säger Peter Eriksson, minister för
internationellt utvecklingssamarbete.
Antimikrobiell resistens (AMR) orsakar 700 000 dödsfall globalt redan idag
och enligt WHO kan så många som 10 miljoner människors liv vara i fara år
2050. AMR är ett gräns- och sektoröverskridande hot mot människors och
djurs hälsa som ökar ekonomiska kostnader och har negativa konsekvenser
för arbetet med hållbar utveckling, inte minst för uppfyllandet av Agenda
2030 och de globala målen.

FN:s generalsekreterare uppmanar världens länder att skyndsamt genomföra
åtgärder som identifierats i nationella planer men som saknar resurser.
Svenska regeringen gör nu en extra satsning i den globala kampen mot AMR.
Regeringen har nu för avsikt att lägga 20 miljoner kronor ytterligare från
biståndsbudgeten till en nyinrättad fond för att möjliggöra ett snabbare och
mer effektivt arbete i framför allt världens låg- och medelinkomstländer.

Bidraget till fonden förväntas bidra till lägre nivåer och utveckling av AMR
globalt, fortsatt möjlighet att kunna behandla smittsamma sjukdomar med
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effektiva läkemedel samt att minska effekterna av AMR på människors och
djurs hälsa, livsmedelsproduktionen och bärkraftig ekonomisk utveckling i
stort. Detta innebär insatser för att;

1. Öka kunskapen om AMR
2. Förbättrad övervakning (surveillance)
3. Minska förekomsten av infektioner hos djur och människor bl.a. genom

bättre hygien. 
4. Mer ansvarsfull användning av antimikrobiella substanser 
5. Tydliggöra de ekonomiska konsekvenserna av AMR
6. Möjliggöra investeringar i nya mediciner, diagnostik och vaccin.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Sverige fortsätter att visa
ledarskap i klimatomställningen
Publicerad 22 september 2019

Inför klimattoppmötet i New York kommande vecka
presenterar regeringen nya bidrag till Gröna
klimatfonden (GCF), Anpassningsfonden (AF) och De
minst utvecklade ländernas fond (LDCF). Bidraget till
GCF uppgår till 8 miljarder kronor för perioden 2020-
2023. Bidragen till AF och LDCF uppgår totalt till 1 040
miljoner kronor för perioden 2019-2022, fördelat på 520
miljoner kronor per fond.
- För att möta klimatkrisen krävs stora investeringar i både rika och fattiga
länder. Sverige visar vägen genom en dubblering av insatsen till Gröna
klimatfonden. Det innebär att vi håller vårt löfte i Parisavtalet till fattiga
länder om att bidra ekonomiskt till minskade utsläpp och anpassning till
hårdare klimat, säger Peter Eriksson, minister för internationellt
utvecklingssamarbete.

Bakgrund

Sverige är världens största givare per capita till klimatfonderna. Det svenska
klimatbiståndet uppgick 2018 till 6,2 miljarder kronor, varav 4,3 miljarder
kanaliserades genom Sida.

Strategin som styr Sidas insatser inom hållbar miljö, hållbart klimat och hav,
samt hållbart nyttjande av naturresurser under perioden 2018-2022 omfattar
6,5 miljarder kronor. Miljö och klimat är ett av fem perspektiv som ska
integreras i biståndet. Klimatperspektivet måste också integreras i
utvecklingsländernas nationella budget- och planeringsprocesser för att
klimatomställningen ska lyckas.
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Vetenskapen ger oss tio år att halvera världens utsläpp. Sverige kan bidra
med policy, finansiering och innovativ teknologi för att stötta omställningen
till klimatsmarta samhällen och ett ambitiöst genomförande av Parisavtalet.

 

 



Pressmeddelande från Miljödepartementet, Statsrådsberedningen,
Utrikesdepartementet

Regeringen deltar vid öppnandet
av FN:s generalförsamling 17–30
september
Publicerad 20 september 2019

Nästa vecka reser statsminister Stefan Löfven, klimat-
och miljöminister samt vice statsminister Isabella Lövin,
utrikesminister Ann Linde och ministern för
internationellt utvecklingssamarbete Peter Eriksson till
öppnandet av FN:s generalförsamling i New York.
De svenska prioriteringarna under veckan är att stå upp för det
internationella samarbetet med FN i centrum, driva på för att tackla
klimatutmaningen, intensifiera genomförandet av Agenda 2030, samt bidra
till att nå lösningar på konflikter och humanitära kriser så som i Jemen,
Venezuela och Syrien. Veckan är därtill en möjlighet att lyfta demokrati- och
jämställdhetsfrågor, inklusive sexuell och reproduktiv hälsa och rättigheter,
samt fortsätta arbetet med nedrustning och ickespridning av kärnvapen.

Statsminister Stefan Löfven kommer delta i öppnandet av
generalförsamlingen, vid ett toppmöte om klimatet där Sverige är
medordförande för industrispåret och ett toppmöte om de globala målen,
samt medverka vid ett högtidlighållande av att Barnkonventionen antogs för
30 år sedan. Statsministern kommer därtill delta i ett rundabordssamtal med
amerikanska företagsledare och vid konferensen ”Future of Work”.

Isabella Lövin kommer att delta i klimattoppmötet, toppmötet om
hållbarhetsmålen (SDG) samt toppmötet om allmän tillgång till hälsa och
sjukvård. Isabella Lövin finns på plats den 20–25 september.
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Ann Linde kommer delta i öppnandet av generalförsamlingen, vid ett
högnivåmöte om klimat och säkerhet, samt vid högnivåmötet om
kärnvapennedrustning (artikel IV CTBT). Ann Linde kommer också stå som
medarrangör till ett möte om situationen i Jemen. Hon står även värd för ett
möte om kvinnor, fred och ledarskap och arrangerar tillsammans med
Sydkorea den årliga middagen för de kvinnliga utrikesministrarna. Ann Linde
kommer att hålla det svenska anförandet i generalförsamlingen. Ann Linde
finns på plats den 22–28 september.

Peter Eriksson kommer delta i toppmötet om de globala målen, toppmötet
om utvecklingsfinansiering och toppmötet om SAMOA Pathway, likaså
möten om Afghanistan, Somalia och Syrien. Därtill ligger fokus i hans
program på humanitära frågor, klimatfinansiering och kvinnors rättigheter
samt sexuell och reproduktiv hälsa och rättigheter. Peter Eriksson finns på
plats den 23–27 september.

Samtliga statsråd kommer även delta i ett antal bilaterala möten med
motparter från andra länder liksom FN-representanter.

För mer information och detaljerade program, kontakta respektive statsråds
pressekreterare.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Per Olsson Fridh, statssekreterare
hos Peter Eriksson besöker
Sudan och Etiopien
Publicerad 17 september 2019

Ministern för internationellt utvecklingssamarbete, Peter
Erikssons statssekreterare Per Olsson Fridh besöker
Sudan och Etiopien den 17-21 september. Resan
genomförs i ljuset av den historiska utvecklingen i de
båda länderna och som ett led i regeringens
demokratioffensiv. Per Olsson Fridh kommer att träffa
representanter för ländernas regeringar liksom
civilsamhällesorganisationer, kvinnor och unga.
- Demokratioffensiven innebär att Sverige står upp för demokrati världen
över. I Etiopien har vi det senaste dryga året sett en omfattande demokratisk
reformagenda rullas ut och Sudan fick nyligen sin första civila regering på
över 30 år. Statssekreterare Per Olsson Fridh reser nu till båda länderna för
att diskutera dessa viktiga landvinningar och hur Sverige kan stödja en
fortsatt positiv utveckling, säger Peter Eriksson, minister för internationellt
utvecklingssamarbete.

I Sudan kommer Per Olsson Fridh att träffa representanter för landets nya
civila övergångsregering liksom civilsamhällesorganisationer, kvinnor och
unga, och uttrycka Sveriges engagemang för och stöd till genomförandet av
de demokratiska reformer som aviserats i landet. Kvinnors aktiva deltagande
i samhällsutvecklingen är också ett centralt tema.

- Kvinnornas starka roll i den folkliga proteströrelsen i Sudan har gjort stort
avtryck. Denna kraft måste tillvaratas i det nya skede som landet går in i.
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Sverige fortsätter att stödja kvinnors rättigheter och politiska deltagande,
säger Per Olsson Fridh, statssekreterare hos Peter Eriksson

I Etiopien fortsätter de historiska demokratiska reformerna som inleddes
under 2018 för ökad yttrandefrihet, respekt för mänskliga rättigheter och
jämställdhet. Regeringen tillförde i april 200 miljoner kronor till
utvecklingssamarbetet med Etiopien för att ytterligare stärka stödet till
reformarbetet. Statssekreterarens besök i Etiopien syftar till att föra dialog
om reformprocessen med regeringsrepresentanter och civilsamhällesaktörer
samt till att följa upp det utökade stödet.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Utrikesdepartementet

Regeringen föreslår ny modell för
beräkning av biståndskostnader
för asylsökande och
skyddsbehövande
Publicerad 16 september 2019

För att säkerställa transparens och bättre
planeringsförutsättningar för biståndet har regeringen
nu tagit fram en ny modell för beräkning av kostnader
för mottagandet av asylsökande och skyddsbehövande
inom biståndsramen. Regeringens förslag bygger på en
överenskommelse mellan regeringen och Centerpartiet
och Liberalerna.
I enlighet med OECD/DAC:s riktlinjer ingår kostnader för mottagande av
asylsökande och skyddsbehövande från låg- och medelinkomstländer under
deras första år i Sverige i biståndsramen. Kostnaderna räknas som bistånd på
humanitära grunder och för att spegla ett gemensamt ansvarstagande med
låg- och medelinkomstländer, vilka är värdar för de flesta av världens
flyktingar.

Modellen som regeringen nu föreslår utgår från andelen personer från låg-
och medelinkomstländer som befunnit sig mindre än 12 månader i
Migrationsverkets mottagandesystem. Den baseras på OECD/DAC:s
förtydligade direktiv, som beslutades vid DAC:s högnivåmöte i oktober
2017. Modellen kommer att tillämpas fullt ut från och med 2020 och ska
verifieras av OECD/DAC i juni 2020.

Kostnader för asylsökande- och skyddsbehövande inom biståndsramen blir
ca 370 miljoner kronor lägre 2020 jämfört med om den tidigare modellen
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hade fortsatt att användas.

Budgeten för år 2020 läggs fram i ett samarbete mellan regeringspartierna,
Centerpartiet och Liberalerna.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Sidas förvaltningsanslag ökar med
175 mnkr år 2020
Publicerad 16 september 2019

Det finns många oroande utmaningar i världen idag. Ett
krympande demokratiskt utrymme för t.ex. journalister,
människorätts- och miljöförsvarare, förtroendevalda,
civila samhället. Intensifierade klimatförändringar och
en massutrotning som hotar den biologiska mångfalden.
Ökade humanitära behov i spåren av nya, mer
komplexa och fördjupade konflikter. Behoven av
samarbete för att genomföra Agenda 2030 och få
genomslag för Parisavtalet, samtidigt ifrågasätts det
multilaterala systemet allt mer.
Regeringen genomför nu en substantiell satsning på Sida och höjer
myndighetens förvaltningsanslag 2020. Detta för att säkerställa ett effektivt
bistånd och för att ge myndigheten goda förutsättningar att förverkliga
regeringens utvecklingspolitik.

Ett höjt förvaltningsanslag möjliggör stärkt fältnärvaro inte minst i de ofta
komplexa och oförutsägbara miljöer som Sida verkar i. Ett höjt
förvaltningsanslag är också viktigt för ett ökat genomslag för den offensiv för
demokratin som regeringen lanserat.

Sverige och Sida verkar i de svåraste kontexterna genom
utvecklingssamarbetet. Korruption är vanligt förekommande i
samarbetsländerna och är både en risk och ett utvecklingshinder.
Utvecklingssamarbetet ska bidra till att stärka nationellt ansvar och ägarskap,
bl.a. genom att långsiktigt stärka byggandet av nödvändiga institutioner,
stödja utveckling av demokratiska processer, stärka kapaciteten för finansiell
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styrning och åtgärder mot korruption.

Ett ökat förvaltningsanslag ger Sida förutsättningar att vidareutveckla
kontroll, att stärka och förbättra uppföljningen i fält bl. a. genom fler
möjligheter till revision och att stärka stödet till ambassaderna när väl ett
korruptionsfall har uppdagats.

Det ger också ökad möjlighet att utveckla och använda sig av digitalisering,
såsom artificiell intelligens (AI), inom biståndet för att lättare upptäcka
korruption.

Tillskottet ger möjlighet att ytterligare stärka utvärdering, resultatredovisning
och inte minst lärande och därmed vidareutveckla såväl Sida som myndighet
som utvecklingssamarbetet i stort.

Likaså förbättrar ökningen av förvaltningsanslaget möjligheterna att behålla
ledarskapet vad gäller att driva partnerskap för hållbar utveckling. Det
stärker Sidas möjlighet att tillvarata digitaliseringens potential och
åstadkomma en än mer effektiv förvaltning, liksom att vidareutveckla
innovativa instrument för utveckling, såsom garantiverksamheten.

 



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Peter Eriksson öppningstalar vid
Världsvattenveckan
Publicerad 26 augusti 2019 Uppdaterad 26 augusti 2019

Peter Eriksson, minister för internationellt
utvecklingssamarbete kommer att hålla
öppningsanförandet vid Världsvattenveckan som börjar
måndag 26 augusti 2019.
2019 års Världsvattenvecka arrangeras 26-30 augusti med temat ”Water for
society – including all” och över 3000 deltagare från 130 länder planeras att
delta. Årets tema lyfter det övergripande målet med Agenda 2030, att stärka
människor samt att säkra deltagande och lika rättigheter för att åstadkomma
en hållbar utveckling i alla länder.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ny direktör för Nordiska
Afrikainstitutet
Publicerad 18 juli 2019

Regeringen har idag utsett Therése Sjömander
Magnusson till ny direktör för Nordiska Afrikainstitutet
(NAI).
Therése Sjömander Magnusson har disputerat i internationella vattenfrågor
och har många års erfarenhet av utvecklingsfrågor. Hon kommer närmast
från en ledande position inom Stockholm International Water Institute
(SIWI).

– Jag ser fram emot uppdraget att leda NAI och bidra till att myndigheten
blir det naturliga navet för Afrikaforskningen i Norden, säger Therése
Sjömander Magnusson.

Therése Sjömander Magnusson tillträder 1 oktober i år.

Om Nordiska Afrikainstitutet

Nordiska Afrikainstitutet (NAI) är ett centrum för samhällsvetenskaplig
forskning om det moderna Afrika med placering i Uppsala. NAI finansieras
gemensamt av Sverige, Finland och Island. Myndighetens uppgift är att förse
de nordiska länderna med aktuella, kritiska och alternativa analyser av
utvecklingen i Afrika, samt stärka samarbetet mellan afrikanska och nordiska
forskare.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Utrikesdepartementets deltagande
Almedalsveckan 2019
Publicerad 28 juni 2019

Samlad info om deltagare från utrikesdepartementet
under Almedalsveckan 2019
Mer information om programmet finns på Almedalsveckans hemsida

Minister för internationellt utvecklingssamarbete Peter Eriksson

Söndag 30 juni

15:15-15:45 
”Sverige i Världen” (invigning)
Ministern för internationellt utvecklingssamarbete, Peter Eriksson, kommer
att delta under årets Almedalsvecka. Fokus kommer vara globala
utvecklingsfrågor. Han kommer inleda veckan med att öppna Sidas scen:
”Sverige i världen”. Andra evenemang statsrådet kommer delta på är
seminarium om biologisk mångfald tillsammans med Naturskyddsföreningen,
feministisk utrikespolitik med paraplyorganisationen Concord och
klimatomställning med fackets organisationen Union to Union, Han kommer
även tala om biståndets roll för att hindra klimatförändringar och
utrikesdepartementets demokratisatsning. 
Arrangör: Sida
Plats: Sverige i världen, Donnersgatan 6.

Kabinettssekreterare Annika Söder

Måndag 1 juli

9.00-10.00
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”Mer fred på jorden med kvinnor vid förhandlingsborden – eller?”
(seminarium)
Arrangörer: KtK och Försvarshögsklolan
Plats: Sverige i Världen, Donnersgatan 6

15.00-16.00 
”En svensk kinastrategi – att tänka långsiktigt kring Kinas globala
ambitioner” (seminarium)
Arrangörer: Utrikespolitiska Institutet, Uppsala Universitet
Plats: E-huset, Uppsala Universitet, Huvudentrén, Cramérgatan 3

17.00-18.00
”Efter IS – fredspriset och kvinnors utsatthet i konflikter” (seminarium)
Arrangör: PMU, Pingstmissionens utvecklingssamarbete
Plats: Sverige i Världen, Donnersgatan 6

Tisdag 2 juli

12.00-12.45
”Efter Jemensamtalen – vilka förutsättningar finns för fred?”
Arrangör: Folke Bernadotteakademin
Plats: Sverige i Världen, Donnersgatan 6

14.30-15.15
”Israelisk säkerhet och palestinsk frihet – två problem, en lösning”
Arrangörer: Tro & Solidaritet
Plats: Vårdklockans kyrka, Adelsgatan 43                    

 

Statssekreterare Niklas Johansson

Måndag 1 juli

“Global Trade and New Europe” (seminarium) 
Arrangörer: Financial Times, Dagens industri, Citi

Teknikföretagen (seminarium)
Seminarium om bl.a. Exportstrategin.
Arrangör: Teknikföretagen

Tisdag 2 juli



”När får vi fossilfria exportkrediter?” (seminarium)
Arrangör: Naturskyddsföreningen

”Talent Mobility Seminar” 
Seminarium om ökad talangrörlighet mellan Sverige och USA.
Arrangörer: AmCham Sweden & SACC-USA

Onsdag 3 juli

”Vad är Sveriges nästa stora livsmedelsexport” (expertpanel)
Arrangör: Livsmedelsföretagen

”Greater Copenhagen-samarbetet”
Panelsamtal om gränshinder och en integrerad arbetsmarknad i
Öresundsregionen) 
Arrangör: Greater Copenhagen

Torsdag 4 juli

Hållbart näringsliv; ”Hur tjänar vi pengar på hållbara affärer?”
(seminarium)
Arrangörer: DI och Aktuell Hållbarhet

Intervju Institutet mot mutor – Intervjuas av Ulrik Åshuvud, Transparency
Internationals Sveriges ordförande 
Arrangör: Institutet mot mutor

 

Camilla Mellander, Enhetschef, Enheten för främjande och hållbart
företagande

Fredag 5 juli 

Hack for Sweden (Heldag)
Hack for Sweden är ett regeringsinitiativ som arbetar med medborgardriven
innovation, dvs en demokratisering av innovationsprocessen som syftar till
att lyssna på allas perspektiv och idéer. Hack for Sweden anordnar en heldag
med fokus på Hållbar och medborgardriven innovation fredag 5 juli i
Googles lokal i Almedalen. Talare är bl.a. representanter för OECD, svenska
kommittén för Expo2020 m.fl.. Övriga paneldebattörer är bl.a. GD för
Vinnova och DIGG samt representant för Business Sweden och OECD.



13:00-16:00 
”Connecting minds, creating the future - En mer hållbar värld genom
deltagande i Expo 2020?” 
Årets ledord är “Connecting minds, creating the future” och svenska
paviljongen på världsutställningen i Dubai Expo2020 har temat “Cocreation
for innovation”. Sveriges deltagande i Expo2020 inkl. samarbetet med Hack
for Sweden presenteras tillsammans med bland annat Camilla Mellander,
UD, chef för enheten för hållbart företagande och Anders Lönnberg,
Generalkommissarie, Kommittén för Sveriges deltagande i Expo 2020.
Arrangör: Hack for Sweden
Plats: Hästgatan 1

Jakob Kiefer, Ambassadör, Enheten för främjande och hållbart företagande

Torsdag 4 juli

9.30- 10:05 
"De stora klivens taktik" 
Verksamheter och system ska förändras i grunden. Det räcker inte att skruva
på energisystem, produktionsmodeller eller konsumtionsmönster så att de blir
lite mer energieffektiva eller resurssnåla. Nu handlar det om att ta stora kliv.
Digitalisering, exponentiella modeller och entreprenörer som tänker nytt. Här
sätter vi de stora klivens taktik i fokus.
Arrangör: Aktuell Hållbarhet och Dagens industri
Plats: Gotlands museum, Strandgatan 14

 

Anna Ekstedt, Ämnesråd, Enheten för konsulära och civilrättsliga ärenden,
Familjekonfliktsatsningen

Onsdag 3 Juli

08:45-10:15
Bortförda barn
Ett av problemen som härrör från hederskulturen och som har varit svårt att
hantera är bortförda barn. Föräldrar kan locka med en resa till hemlandet
och sedan lämna barnet där. Vad kan Sverige göra för att hjälpa dessa barn?

Arrangör: Glöm Aldrig Pela & Fadime (GAPF)Plats: Galleri Gotland,
Klosterbrunnsgatan 1a



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Peter Eriksson i Almedalen
Publicerad 28 juni 2019 Uppdaterad 28 juni 2019

Ministern för internationellt utvecklingssamarbete, Peter
Eriksson, kommer att delta under årets Almedalsvecka.
Fokus kommer vara globala utvecklingsfrågor. Han
kommer inleda veckan med att öppna Sidas scen:
”Sverige i världen”.
Andra evenemang statsrådet kommer delta på är seminarium om biologisk
mångfald tillsammans med Naturskyddsföreningen, feministisk utrikespolitik
med paraplyorganisationen Concord och klimatomställning med fackets
organisation Union to Union. Han kommer även tala om biståndets roll för
att hindra klimatförändringar och utrikesdepartementets demokratisatsning.

Peter Eriksson kommer vara där mellan söndagen den 30/6 och onsdagen
den 3/6.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Utökad klimatsatsning 2019 –
anpassningspaket om totalt 160
miljoner kr till IFAD, och
anpassningsfonderna LDCF och
AF
Publicerad 27 juni 2019

Regeringen har idag beslutat om ett anpassningspaket
om totalt 160 miljoner kronor för att möta de skriande
behoven av ökat stöd till de fattigaste ländernas
anpassningsarbete. Stödet är ett uttryck för att Sverige
tar klimatförändringarna på allvar och genom aktivt
normativt arbete och handling visar fortsatt ledarskap i
mobiliseringen av det globala åtagandet om att
mobilisera USD 100 miljarder per år från 2020 för att
uppfylla Parisavtalet, och samtidigt bidra till uppfyllandet
av Agenda 2030.
Anpassningspaketet som omfattar 100 miljoner kronor till Internationella
jordbruksutvecklingsfonden (IFAD), 30 miljoner kronor till Fonden för de
fattigaste länderna (LDCF), samt 30 miljoner kronor till Anpassningsfonden
(AF), är ett extrabidrag i år i tillägg till Sveriges reguljära stöd till IFAD om
SEK 500 mn under 2019-2021, och redan budgeterat stöd 2019 om 100
miljoner kronor vardera till LDCF och AF, dvs totalt 200 miljoner kronor.

Genom sitt finansiella och tekniska stöd till utvecklingsländer, inkl de allra
fattigaste, för utformning och genomförande av nationella handlingsplaner
för klimatanpassning och landsbygdsutveckling bidrar verksamheten till en
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miljö- och klimatmässig hållbar utveckling och fattigdomsbekämpning.

- Det är de allra fattigaste som drabbas mest av klimatförändringar. Därför
behöver vi även rikta vårt klimat och miljöarbete så detta gynnar även dem.
Nu levererar regeringen på sitt löfte om en klimatmiljard med stöd till de som
har det svårast, säger minister för internationellt utvecklingssamarbete, Peter
Eriksson.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Regeringen fattar den 27 juni
beslut om ett humanitärt paket
omfattande totalt 425 miljoner
kronor
Publicerad 27 juni 2019

De humanitära behoven i världen är rekordhöga, 132
miljoner människor är i behov av humanitärt stöd och
70 miljoner befinner sig på flykt. Nu utökar regeringen
sitt humanitära stöd för att möjliggöra en
behovsbaserad, snabb och effektiv respons och
samtidigt verka för stärkt kapacitet och effektivitet i det
humanitära systemet. Stödet innebär även att det
kritiska arbetet i östra Kongo kan fortsätta för att få
stopp på det på pågående ebolautbrottet.
- När antal humanitära kriser i världen ökar behövs en flexibel och effektiv
finansiering. Detta är livsnödvändigt för att de drabbade inte ska behöva lida
i onödan i väntan på att hjälpen ska nå fram. Detta motverkar vi genom att
ge t.ex. kärnstöd till de stora humanitära organisationerna, säger Peter
Eriksson, minister för internationellt utvecklingssamarbete.

I beslutet ingår 75 miljoner ytterligare till Sidas humanitära verksamhet,
vilket möjliggör en utökad behovsbaserad humanitär respons till aktuella
kriser. Ett utökat kärnstöd ges till Internationella rödakorskommittén (ICRC)
15 miljoner, FN:s kontor för humanitärt bistånd (UNOCHA) 15 miljoner
samt stöd till Ebolaresponsen i Demokratiska Republiken Kongo genom
Världshälsoorganisationen (WHO) 40 miljoner. Totalt 145 miljoner kronor.
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Vidare görs en tidig utbetalning inom ramen för de fleråriga avtal som
Sverige har ingått med FN:s humanitära organisationer: FN:s fond för
katastrofbistånd (CERF) 70 miljoner, FN:s flyktingkommissarie (UNHCR)
87 miljoner, Världslivsmedelsprogrammet (WFP) 76 miljoner och FN:s
hjälporganisation för palestinska flyktningar (UNRWA) 47 miljoner. Totalt
280 miljoner kronor i tidiga utbetalningar.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Uppdrag till Sida att utveckla
arbetet med demokrati inom
utvecklingssamarbetet
Publicerad 27 juni 2019

Regeringen har i dag beslutat att ge ett uppdrag till Sida
att se över hur myndigheten kan utveckla och stärka
arbetet för att främja demokrati genom
utvecklingssamarbetet.
- Demokratin är på tillbakagång i världen. Genom detta beslut stärker vi vår
förmåga att möta den negativa utvecklingen, säger minister för internationellt
utvecklingssamarbete Peter Eriksson.

I dag lever fler människor i länder med auktoritära tendenser än i länder som
gör demokratiska framsteg. För att möta denna trend har regeringen lyft
demokrati som en central prioritering inom utrikespolitiken. Sveriges arbete
för att främja, förankra och försvara demokratin ska stärkas.
Demokratibiståndet ska öka och demokratins försvarare, röstbärare och
institutioner ska stärkas.

- För att vi ska kunna göra det behöver Sida inventera och se över
förutsättningarna för att utveckla hur de i dag arbetar med demokrati, säger
Peter Eriksson.

Sida ska redovisa hur arbetet kan utvecklas, bidra till ett effektivt
genomförande och en stärkt svensk profil inom demokratibiståndet samt
utreda hur utlandsorganisationen kan förstärkas med särskilt fokus på
demokratistöd.
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Pressmeddelande från Kulturdepartementet

Representanter för regeringen
besöker Lausanne för OS-
beskedet
Publicerad 24 juni 2019

Den 24 juni beslutar Internationella Olympiska
Kommittén vilken ort som får arrangera vinter-OS och
Paralympics 2026. Stockholm-Åre är en av två
slutkandidater. Ministern för internationellt
utvecklingssamarbete Peter Eriksson ersätter
idrottsminister Amanda Lind på plats i Lausanne där
beskedet tas. Även Linds statssekreterare Helene
Öberg är på plats.
Peter Eriksson och Helene Öberg finns tillgängliga för kommentarer under
måndagen. Vänligen kontakta pressekreteraren.

Regeringens stöd till SOK:s ansökan om vinter-OS och
Paralympics 2026

Sveriges Olympiska Kommitté (SOK) har hos den internationella olympiska
kommittén (IOK) ansökt om att få arrangera OS och Paralympics i Sverige
2026. Regeringen beslutade den 11 april att uttala sitt stöd för SOK:s
ansökan.

Regeringens stöd innebär en garanti av vissa nödvändiga säkerhetsfunktioner
som SOK behöver för att kunna arrangera OS i Sverige, som rör exempelvis
polis och visum. Det innebär inte att regeringen går in med pengar för själva
spelen eller eventuella underskott.

https://www.regeringen.se/


SOK:s ansökan bygger på IOK:s nya Agenda 2020 som lyfter fram
ekonomisk, social och miljömässig hållbarhet som krav på genomförande av
olympiska spel.

 



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Sverige inleder bilateralt
utvecklingssamarbete med
Armenien
Publicerad 13 juni 2019

Armenien har en ny reforminriktad regering som kom till
makten efter den så kallade sammetsrevolutionen våren
2018. Vid parlamentsvalet i december bekräftades det
folkliga stödet för regeringens reformambitioner och ett
nytt, ungt och reforminriktat parlament valdes in.
I dag beslutade regeringen om en uppdatering av strategin för Sveriges
reformsamarbete med Östeuropa, Västra Balkan och Turkiet 2014-2020.
Ändringen möjliggör bilateralt samarbete med Armenien inom områdena
demokrati, mänskliga rättigheter och rättsstatlighet, ekonomisk utveckling
samt miljö och klimat. Strategins inriktning ligger i övrigt fast.

– I mars reste jag till Armenien för att träffa den nye premiärministern
Pasjinjan. Utvecklingen i Armenien är spännande och positiv. Nu öppnar vi
ett fönster för ett bilateralt utvecklingssamarbete. De svensk-armeniska
förbindelserna kommer att fortsätta växa, säger Peter Eriksson, minister för
internationellt utvecklingssamarbete.

Genom att utvidga strategin till att även omfatta bilateralt samarbete med
Armenien vill Sverige visa sitt stöd för den armeniska regeringens tydliga
engagemang för en hållbar, demokratisk och inkluderande utveckling.

Det svenska reformsamarbetet med Östeuropa, Västra Balkan och Turkiet
syftar till att stödja ländernas närmande till EU och därigenom bidra till
ekonomisk, demokratisk och miljömässigt hållbar utveckling i regionen. Det
civila samhället spelar en särskilt viktig roll i denna process och jämställdhet
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är en övergripande prioritering. Sveriges stöd till Armenien har hittills enbart
rymts inom regionala insatser, exempelvis genom Europarådet och de
regionala utvecklingsbankernas fonder och program. Ändringen träder i kraft
omedelbart och Sida påbörjar nu arbetet med att bygga upp det bilaterala
stödet till reformprocesserna i Armenien.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Anvisningar till ny strategi för
internationellt
utvecklingssamarbete med
Palestina
Publicerad 13 juni 2019

Regeringen har idag beslutat om anvisningar till Sida
och Folke Bernadotte Akademien (FBA) att ta fram
underlag inför en ny strategi för Sveriges internationella
utvecklingssamarbete med Palestina, 2020–2024.
För Sida innebär detta ett fortsatt fokus inom tre övergripande områden:
mänskliga rättigheter, demokrati, rättsstatens principer och jämställdhet;
miljö och klimat, och; inkluderande ekonomisk utveckling. För FBA
efterfrågas ett underlag med fokus på hur svenskt utvecklingssamarbete kan
bidra till en rättvis, fredlig och hållbar lösning på konflikten mellan Israel och
Palestina. Volymen för biståndet till Palestina förväntas ligga på 1500
miljoner kronor över en femårsperiod, men anvisningarna ger utrymme för
en ökning upp till 2000 miljoner kronor.

Sveriges utvecklingssamarbete med Palestina har pågått sedan 1990-talet
med inriktningen att stödja en fredlig utveckling och ett demokratiskt och
ekonomiskt hållbart statsbyggande. Det svenska biståndets övergripande
målsättning är att bidra till att den palestinska staten ska bli demokratisk,
livskraftig, självständig, hållbar och sammanhängande samt existera i fred
och säkerhet sida vid sida med Israel, i enlighet med Osloavtalet och med
utgångspunkt i 1967 års gränser. Detta mål delas av EU och övriga
givarsamfundet.

Nya aspekter av det svenska utvecklingssamarbetet som anvisningarna
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efterfrågar är ett större fokus på Hebron, som följd av att mandatet för TIPH
(Temporary International Presence in Hebron) inte förlängts av Israel.
Anvisningarna inkluderar även ett större fokus på ansvarsutkrävande med
avseende på den palestinska respektive israeliska statens respekt för
folkrätten och deras genomförande av internationella åtaganden.

Det största hindret för utveckling i Palestina är den israeliska ockupationen.
En politisk lösning av konflikten är därför nödvändig för att
utvecklingssamarbetet ska uppnå långsiktigt hållbara resultat, men parterna i
konflikten står idag långt ifrån varandra. De senaste årens politiska och
demokratiska utveckling i Palestina visar på allvarliga brister, vilket Sverige
berör i den politiska dialogen.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Sverige en ledande aktör inom
utvecklingssamarbetet
Publicerad 12 juni 2019 Uppdaterad 12 juni 2019

Sveriges bistånd har blivit granskat av OECD:s
biståndskommitté DAC. Idag presenterade kommitténs
ordförande Susanne Moorehead OECD-DAC:s
slutsatser på ett seminarium i Stockholm. DAC
beskriver Sverige som en ledande biståndspolitisk aktör
med ett ambitiöst och inflytelserikt
utvecklingssamarbete. De lyfter särskilt fram att Sverige
är bra på att arbeta med konfliktprevention,
klimatförändringar och jämställdhet.
– Sverige är en generös och principfast biståndsgivare och är världsledande
inom jämställdhet. Det är imponerande att 87 procent av det svenska
biståndet har som syfte att främja jämställdhet och kvinnors egenmakt. För
att bli än mer effektiva behöver Sverige vidareutveckla samordningen mellan
humanitärt bistånd, långsiktigt utvecklingssamarbete och
konfliktförebyggande, säger Susanne Moorehead.

– Det här får man ändå säga är en hyllning till det svenska internationella
biståndet. Vi ger per capita mest bistånd i hela värden och vi är effektiva.
Men idag finns det stora utmaningar när det gäller naturkatastrofer,
klimatförändringar och våldsamma konflikter. Här behöver vi arbeta
strategiskt och långsiktigt med alla våra samarbetsländer, säger Peter
Eriksson, minister för internationellt utvecklingssamarbete.

Vart femte år granskas Sveriges internationella utvecklingssamarbete av
biståndskommittén (DAC) vid OECD.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Peter Eriksson deltar på EAT
STOCKHOLM FOOD FORUM
Publicerad 12 juni 2019 Uppdaterad 12 juni 2019

Den 12-13 juni äger EAT Stockholm Food Forum rum
på Annexet vid Globen i Stockholm. Peter Eriksson,
minister för internationellt utvecklingssamarbete,
inledningstalar och Sverige är co-host tillsammans med
EAT Foundation.
Cirka 1 000 deltagare är anmälda - politiker, forskare, näringsliv och
civilsamhället och kommer tillsammans med ett 50-tal talare att diskutera
och debattera;

Vad vi bör äta för att klara de planetära gränserna och vår hälsa,
Hur vi kan ställa om matproduktionen på ett positivt sätt,
Vilka konsekvenser detta får för bl.a. haven som ekosystem och källa till
framför allt protein,
Hur vi kan minska matsvinnet?

– Allt fler människor inser sambandet mellan vad vi äter, hotet mot den
biologiska mångfalden och klimatförändringarna. Världens matproduktion
står för en tredjedel av världens utsläpp av växthusgaser och 70 procent av
sötvattenanvändningen. Vad och hur vi odlar är dessutom avgörande för den
biologiska mångfalden i världen.

Globalt lider 820 miljoner människor av hunger varje dag, 150 miljoner barn
lider av långfristig hunger som påverkar deras växt och utveckling och 50
miljoner barn lider av akut hunger på grund av otillräckligt mängd mat.
Samtidigt lider över 2 miljarder människor av övervikt och fetma, och icke-
smittsamma sjukdomar så som diabetes, cancer och hjärt- och kärlsjukdomar
är bland de främsta dödsorsakerna i världen.
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Jordbruk upptar nära 40 procent av världens landmassa, vilket gör
ekosystem relaterade till jordbruk till världens största territoriella ekosystem.

 

Bakgrundsinformation:

EAT Foundation är en privat icke vinstdrivande aktör som framför allt lyfter
kopplingarna mellan mat, hälsa och klimat. EAT Foundation bildades 2013
av Stordalen Foundation och Stockholm Resilience Center (SRC). Stiftelsens
grundare och ordförande är Gunhild Stordalen. Johan Rockström ingår i
Board of Trustee och är en aktiv co-chair. EAT syftar till att öka kunskapen
om matens betydelse såväl ur ett hälso- som ett klimatperspektiv. Man
eftersträvar ett partnerskap och samverkan mellan forskare, näringsliv och
politiker.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Peter Eriksson deltar när
granskning av svenskt bistånd
presenteras
Publicerad 11 juni 2019

Onsdagen den 12 juni lanseras en granskning av
svenskt bistånd. Granskningen görs vart femte år av
OECD:s biståndskommitté (DAC).

Tid: 12 juni 2019 kl. 10.00 till kl. 11.30
Plats: Vasagatan 7, Stockholm

Förmiddagen inleds med att OECD-DAC:s ordförande Susanna Moorehead
presenterar granskningen. Detta följs av en paneldiskussion med möjlighet
för publiken att ställa frågor.

Deltagare i panelen:

Peter Eriksson, minister för internationellt utvecklingssamarbete
Lena Ingelstam, internationell chef Rädda Barnen
Carin Jämtin, generaldirektör Sida
Maria Håkansson, VD Swedfund

Representanter från media är välkomna att delta. Obligatorisk anmälan sker
till Carl-Martin Vikingsson.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Regeringsbeslut om anvisningar
till en ny strategi för Afghanistan
Publicerad 29 maj 2019

Idag beslutade regeringen att Sida och Folke
Bernadotteakademin (FBA) ska ta fram underlag till en
ny strategi för utvecklingssamarbetet med Afghanistan.
Anvisningarna ges i en tid då det finns ett ökat utrymme för fredsbyggande.
Situationen är dock osäker och förutsättningarna för fred och utveckling kan
snabbt förändras. Regeringen har givit Sida ett brett uppdrag att lämna
förslag på vad som kan uppnås inom områdena fredliga och inkluderande
samhällen; mänskliga rättigheter, demokrati och rättsstatens principer;
utbildning och hälsa; jämställdhet; inkluderande ekonomisk utveckling och
hållbar försörjning; samt miljö, klimat och hållbar naturresurshantering. FBA
har fått i uppdrag att lämna förslag på vad som kan uppnås inom området
fredliga och inkluderande samhällen.

Afghanistan har befunnit sig i krig och konflikt i 40 år. Landet är i stort
behov av internationellt stöd på sin väg mot fred och utveckling. Sverige
bidrar bilateralt och inom ramen för EU till arbetet för en inkluderande och
hållbar fred, som respekterar demokrati, mänskliga rättigheter och
rättsstatens principer. Sverige är idag den femte största bilaterala givaren i
landet och Afghanistan är Sveriges till volymen största samarbetsland.

Förslaget ska utgå från ett indikativt volymspann för Sida om mellan 3,6-5,2
miljarder kronor för perioden 2020-2024 och för FBA upp till 50 miljoner
kronor.

Sida och FBA ska redovisa sina anvisningar för regeringen senast den 30
september 2019.

– Afghanistan är ett av de länder Sverige ger mest bistånd till, men också ett
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av världens svåraste krisländer. I ljuset av nya fredsförhandlingar och en
förändrad situation är det nödvändigt att göra en översyn även av det
svenska biståndet. Världen kan inte överge Afghanistan eftersom det skulle
göra läget ännu värre men vi kan göra förändringar för att bli mer effektiva,
säger Peter Eriksson, minister för internationellt utvecklingssamarbete.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Sida får uppdrag att inkomma med
förslag till hur svenskt
utvecklingssamarbete med
Kambodja kan stärkas
Publicerad 29 maj 2019

Regeringen ger idag uppdrag till Sida att ta fram
underlag för en ny strategi för utvecklingssamarbetet
med Kambodja.
– Vi ger Sida i uppdrag att föreslå hur svenskt utvecklingssamarbete än
tydligare kan bidra till att stärka demokratin, dess institutioner och
försvarare, rättsstatens principer och stärka respekten för de mänskliga
rättigheterna i Kambodja. Detta i ljuset av kraftiga inskränkningar av det
demokratiska utrymmet i Kambodja, säger Peter Eriksson, minister för
internationellt utvecklingssamarbete.

Utvecklingssamarbetet med Kambodja är idag inriktat på att stärka
demokrati och mänskliga rättigheter och inkluderar även stöd för utbildning,
en inkluderande arbetsmarknad, samt miljö och klimat. Dessa områden är
fortsatt centrala och ska utvecklas och anpassas till nya förutsättningar.  

Sverige är ett av få EU-länder med ambassad och långsiktigt
utvecklingssamarbete i Kambodja. Utvecklingssamarbetet bedrivs i nära
samarbete med EU-delegationen. Sverige har en återkommande dialog om
mänskliga rättigheter med Kambodja.

Underlaget ska presenteras senast 20 september 2019 och ska ligga till grund
för regeringens framtagande av en strategi för utvecklingssamarbetet för
perioden 2020 – 2024.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Anvisningar till Sida att ta fram
underlag för ny strategi för
utvecklingssamarbetet med
Rwanda
Publicerad 29 maj 2019

Regeringen har gett Sida i uppdrag att ta fram underlag
för en ny strategi för utvecklingssamarbetet med
Rwanda. Strategin ska gälla för 2020-2024.
– Vi tar fasta på Rwandas ambition att bekämpa fattigdom och bli ett
medelinkomstland. Den ekonomiska tillväxten, liksom den höga
befolkningstillväxten, sätter ökad press på naturresurser och ekosystem. I
Rwanda finns på miljöområdet endast få internationella givare och Sverige
kan därför göra skillnad, säger Peter Eriksson, minister för internationellt
utvecklingssamarbete.

Anvisningarna till Sida präglas av regeringens satsning på demokrati inom
utvecklingssamarbetet. Betydelsen av det civila samhället, media, liksom
andra oberoende och granskande institutioner nämns särskilt. Sida ombes
även föreslå hur Sverige kan bidra till en inkluderande tillväxt. Möjligheten
att stödja produktiv sysselsättning med anständiga arbetsvillkor och
rättigheter ska ingå i underlaget, liksom det småskaliga företagandet och den
informella ekonomin.

– Vi ser att den ökade ojämlikheten slår mot landsbygden. Att öka tillgången
till förnybar energi i hela landet kan bidra både till ökad sysselsättning,
modernisering och till att nå klimatmålen, säger Peter Eriksson.

Nuvarande strategi löper ut i slutet av 2019. Sida ska inkomma med underlag
för ny strategi till Regeringskansliet senast den 30 september 2019.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Sverige utökar stödet till
Mocambique efter cyklonerna
Publicerad 22 maj 2019

Mocambique har under de senaste åren drabbats hårt
av naturkatastrofer. Både utbredd torka och cykloner har
gjort att befolkningen blivit extra sårbar. Framförallt är
den materiella förödelsen stor. Sverige avser att gå in
med ett stöd på 150 miljoner kronor för att hjälpa till
med återuppbyggandet av landet. Peter Eriksson,
minister för internationellt utvecklingsarbete, är i landet i
från och med onsdag för att få en överblick över
situationen.
Besöket inleds i Maputo under onsdagen för samtal med presidenten och
utrikesministern där fokus kommer att vara det humanitära arbetet efter
cyklonen Idai och landets återuppbyggnad. Vidare kommer prioriterade
frågor vara klimat och miljö, samt stärkt motståndskraft vid
naturkatastrofer. 

- Mocambique är i akut behov av stöd efter de cykloner som drabbat landet.
Det är viktigt att insatserna görs så att samhället anpassas för nya
naturkatastrofer. I cyklonens spår låg stora delar av elnätet nere och därför
avser vi nu att medverka i återuppbyggnad av energisektorn, men också för
hållbart lantbruket som drabbats hårt, säger Peter Eriksson.

Sverige har ett omfattande utvecklingssamarbete med Mocambique. Det
svenska engagemanget för fattigdomsbekämpning har funnits sedan landets
självständighet 1975. Sverige bidrar till FN:s och andra humanitära aktörers
arbete genom omfattande kärnstöd, vilket möjliggjort en snabb respons när
cyklonen slog till.
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- Vi ser att allt fler naturkatastrofer sker i området och det finns en tydlig
koppling till klimatförändringar. Detta bekräftar det akuta behovet av att
arbeta både med att minska våra utsläpp och anpassa våra samhällen till det
nya extrema klimatet. Kostnader för klimatförändringarna ökar globalt.
Sverige prioriterar klimatarbetet i vårt internationella utvecklingssamarbete,
säger Peter Eriksson.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Svenskt initiativ för att EUs
biståndsbudget inte ska investera i
fossil energi
Publicerad 20 maj 2019 Uppdaterad 20 maj 2019

Under ministerrådsmötet, FAC som ägde rum torsdag
den 16 maj i Bryssel aviserade Peter Eriksson, minister
för internationellt utvecklingssamarbete att Sverige
kommer verka för att EU:s biståndsbudget inte ska
investera i fossil energi.
Peter Eriksson framförde vid FAC behovet av att EUs medlemsstater
gemensamt lyfter fram klimatkrisens akuta karaktär och alltmer brådskande
krav på åtgärder i närtid, både i form av minskade utsläpp och ökad
anpassning. Sveriges regering föreslår att EU liksom Världsbanken fasar ut
stöd till och investeringar finansierade från biståndsbudgeten i fossila
bränslen. Peter Eriksson framhöll också att klimatdiplomati utgör en viktig
komponent i EUs gemensamma påverkansarbete gentemot andra länder.
Detta lyftes upp som en punkt på dagordningen om Agenda 2030 och
klimatfrågor under 2019 men även som synpunkter till förhandlingarna om
biståndsdelarna/de externa delarna av nästa långtidsbudget.

EU är Sveriges viktigaste utrikespolitiska arena och central plattform för
genomförandet av regeringens utvecklingspolitik. EU tillsammans med dess
medlemsstater är världens största biståndsgivare; ca 74,4 miljarder euro
under 2018.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Peter Eriksson reser till Tanzania
och Mocambique
Publicerad 19 maj 2019 Uppdaterad 19 maj 2019

Peter Eriksson, minister för internationellt
utvecklingssamarbete, reser till Tanzania och
Mocambique 19-24 maj.
Sverige har ett omfattande utvecklingssamarbete med båda dessa länder. Det
svenska engagemanget för fattigdomsbekämpning har funnits allt sedan
självständighetstiden. Under sitt besök kommer ministern att träffa en bredd
av aktörer, däribland regeringsföreträdare,försvarare av mänskliga
rättigheter, civilsamhällesorganisationer samt multilaterala aktörer.

I Tanzania kommer ministern att besöka ett flertal samarbetsprojekt; bl.a.
inom mänskliga rättigheter, jordbruksutveckling, förnybar energi och
utbildning. Fokus kommer att ligga på att diskutera utvecklingen för
demokrati och mänskliga rättigheter, den ekonomiska utvecklingen samt
naturresursförvaltning och biologisk mångfald.

I Mocambique besöker Peter Eriksson först Maputo och reser sedan vidare
till Beira, där fokus kommer att vara det humanitära arbetet efter cyklonen
Idai och regionens återuppbyggnad. Även klimat- och miljöfrågor, samt
stärkt motståndskraft vid naturkatastrofer kommer att ingå.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Sverige bidrar med 40 miljoner
kronor till WHO:s arbete mot ebola
i DR Kongo
Publicerad 16 maj 2019

Fler än 1 100 människor har nu dött i det näst största
ebolautbrottet i modern tid i östra DR Kongo och minst 1
632 personer har smittats. Antalet nya smittade har ökat
påtagligt de senaste veckorna. Särskilt allvarligt är det
att de nya fallen inte är kända kontakter utan har okänt
ursprung.
– Läget i östra Demokratiska republiken Kongo har kraftigt förvärrats de
senaste månaderna. I takt med en allt svårare säkerhetssituation där
sjukvårdspersonal blir direkt attackerad, och även dödad, växer antalet
ebolasmittade. Jag kommer att lyfta ebolakrisen som en extra punkt i EU:s
ministerråd idag. Läget är akut och tillräcklig finansiering saknas för att
hantera krisen, säger Peter Eriksson, minister för internationellt
utvecklingssamarbete.

Resurserna till Världshälsoorganisationen (WHO) behövs för att fortsätta
arbetet med smittspårning, omhändertagande av människor som insjuknat,
det övergripande koordineringsarbetet, stöd via enskilda organisationer för
att arbeta med kommunikation och insatser för att öka lokalbefolkningens
förtroende för responsen.

Peter Eriksson kommer att lyfta allvaret i situationen och behovet av
ytterligare finansiellt stöd till de olika internationella aktörerna. WHO har ett
akut behov av mer pengar och den svenska regeringen avser nu att bidra
med ytterligare 40 miljoner kronor till organisationen.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Utrikesministern och ministern för
internationellt
utvecklingssamarbete deltar i
Stockholm Internet Forum på
temat demokrati
Publicerad 15 maj 2019

Den 16-17 maj anordnas för sjätte gången Stockholm
Internet Forum (SIF) 2019 på Stockholm City
Conference Center, i arrangemang av Sida. Under två
dagar kommer 500 nätaktivister, journalister och andra
demokratiföreträdare från närmare 100 länder att
diskutera internets roll som positiv kraft för utveckling
och demokrati och hur de bakslag vi ser idag kan
hanteras.
SIF är en internationell konferens och mötesplats för diskussion kring
internet och den roll ett öppet, fritt och säkert internet spelar för global
utveckling. Årets tema, Shrinking Democratic Space Online, ligger väl i linje
med regeringens nyligen lanserade demokratioffensiv och utrikesminister
Margot Wallström kommer hålla öppningsanförandet den 16 maj kl. 08:45.

Under SIF diskuteras även konkreta åtgärder för hur man kan garantera ett
fritt, öppet och säkert internet, hur fler människor ska få tillgång till internet,
samt hur man kan stärka ansvarsutkrävande för kränkningar av de mänskliga
rättigheterna online. Ministern för internationellt utvecklingssamarbete Peter
Eriksson kommer lyfta Sveriges arbete på området i panelen Defending
Democratic Space in a Digital Context den 17 maj kl. 09:00.

https://www.regeringen.se/


Mer information, program och livesändning av alla paneldiskussioner finns
på www.stockholminternetforum.se och det finns även möjlighet att på
Twitter ställa frågor till panelerna genom att använda hashtaggen #SIF2019.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Utrikesministern och ministern för
internationellt
utvecklingssamarbete deltar på
Stockholm Forum on Peace and
Development
Publicerad 13 maj 2019

Stockholm Forum on Peace and Development
arrangeras årligen av utrikesdepartementet och
Stockholms internationella fredsforskningsinstitut Sipri.
Årets upplaga är det sjätte i ordningen och äger rum
den 14 - 16 maj.
Årets tema är ”From crisis response to peace building – achieving
synergies”. Ambitionen är att stärka länken mellan humanitära, utvecklings-
och fredsbyggande insatser och därigenom bidra till hållbar fred och
utveckling.

Årets forum väntas samla mer än 700 deltagare och inkluderar
ministernärvaro från bland annat Irak, Etiopien och Somalia.

Utrikesminister Margot Wallström håller avslutningsanförandet den 14 maj
och ministern för internationellt utvecklingssamarbete Peter Eriksson
inledningstalar samma dag.

Välkommen att följa ministrarnas anföranden via nedan länkar:

Opening Session and High-Level Panel on Mediation

Closing High-Level Panel on Inclusive Peace

https://www.regeringen.se/


#SthlmForum



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Svenskt bistånd till Tanzania ses
över
Publicerad 09 maj 2019

Idag beslutade regeringen att Sida ska ta fram underlag
till en ny strategi för utvecklingssamarbetet med
Tanzania. Anvisningarna har ett starkt fokus på
demokrati och mänskliga rättigheter. Det ska bli tydligt
hur de områden som Sverige ger bistånd till bidrar till att
stärka demokratin, dess institutioner och försvarare,
rättsstatens principer och öka mänskliga rättigheter i
Tanzania.
Regeringen har gett Sida ett brett uppdrag, där olika nivåer av ett framtida
samarbete ska analyseras och där ett scenario även innebär en potentiell
minskning av stat-till-stat-samarbetet. 

-Vi har flera anledningar att oroa oss för den demokratiska utvecklingen i
Tanzania. Det här är ett första steg för att se hur vårt framtida samarbete
med Tanzania kan se ut. Jag kommer även själv att resa till Tanzania inom
kort för att föra dialogen vidare med regeringen. Vi måste säkerställa att
svenskt bistånd på bästa sätt bidrar till att skapa förutsättningar för bättre
levnadsvillkor för de som lever i fattigdom och förtryck i Tanzania, säger
Peter Eriksson (MP) minister för internationellt utvecklingssamarbete.

Regeringen ger Sida i uppdrag att lämna förslag på vad som kan uppnås inom
områdena; mänskliga rättigheter, demokrati och rättsstatens principer samt
jämställdhet; inkluderande ekonomisk utveckling; utbildning; miljö- och
klimat.

-Miljö- och klimatfrågorna blir ett nytt område för möjligt
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utvecklingssamarbete med Tanzania och här lyfter vi specifikt vikten av
biologisk mångfald och tillgången till förnybar energi, säger Peter Eriksson.

Andra områden som lyfts är bland annat förutsättningarna för Sverige att
bidra till ökad tillgång till sexuell och reproduktiv hälsa och rättigheter
(SRHR), till produktiv sysselsättning med anständiga arbetsvillkor och till
hållbart företagande samt fri- och rättvis handel.

Sida ska inkomma med underlag för ny strategi till Regeringskansliet senast
den 15 september 2019.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Peter Eriksson håller tal när årets
barnrättshjälte utses vid World’s
Children’s Prize
Publicerad 09 maj 2019 Uppdaterad 09 maj 2019

Idag torsdag 9 maj håller Peter Eriksson, minister för
internationellt utvecklingssamarbete, tal vid
prisceremonin för World’s Children’s Prize Foundation i
Mariefred, där årets barnrättshjälte prisas.
World’s Children’s Prize-programmet genomförs årligen i skolor över hela
världen. Inför varje ny omgång nomineras tre framstående barnrättshjältar
till The World’s Children’s Prize for the Rights of the Child. Miljoner barn
studerar deras arbete och deltar sedan sida vid sida i en världsomröstning där
årets barnrättshjälte utses. Barn i Sverige deltar sida vid sida med utsatta
barn i konfliktdrabbade stater. Bland dem finns före detta barnsoldater,
skuldslavbarn och unga offer för människohandel.

The World’s Children’s Prize for the Rights of the Child är en svensk
organisation, grundad år 2000. Sedan starten år 2000 har 42 miljoner barn
stärkts som förändrare (changemakers) genom WCP-programmet, världens
största årliga utbildningssatsning om barnets rättigheter och demokrati. I
Sverige deltar årligen omkring 30 000 barn och deras lärare.  Barnen som
deltar får kunskaper om andra barns verklighet och barnrättshjältarnas kamp
för dessa barns rättigheter. De lär sig om och diskuterar barnets rättigheter
såväl som demokrati och global hållbar utveckling.

Tid: 16.00

Plats: Mariefred, Gripsholms slott
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Peter Eriksson i New York för FN-
möten
Publicerad 15 april 2019

Minister för internationellt utvecklingssamarbete Peter
Eriksson besöker konferensen ECOSOC Forum on
Financing for Development i New York måndagen den
15 april till onsdagen den 17 april.
I veckan vecka inträffar det årliga Forumet för utvecklingsfinansiering.
Sverige deltar med en stor delegation under ledning av Peter Eriksson. Vid
forumet antas den förhandlade ministerdeklarationen för
utvecklingsfinansiering. I delegationen ingår även Sidas generaldirektör
Carin Jämtin, representanter från civilsamhället och privatsektorn. Förutom
att delta i det formella forumet, pågår SDG Investment Fair och Sverige
organiserar ett sidoevent tillsammans med Stockholm Sustainable Finance
Centre. Peter Eriksson har även ett bredare program och träffar FN:s vice
generalsekreterare Amina Mohammed, UNICEF:s chef Henrietta Fore,
UNFPA:s chef Natalia Kanem, ASG Ulrika Modéer (UNDP), Gröna
klimatfondens chef Yannic Glemarce, samt USG Jan Beagle. 

För mer information, kontakta pressekreteraren.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Peter Eriksson deltar i WHO:s
konferens i Stockholm
Publicerad 09 april 2019

Den 9-10 april står Sverige värd för WHO Partners
Forum, där hela ledningen för organet finns på plats i
Stockholm.
Peter Eriksson, minister för internationellt utvecklingssamarbete, deltar i
konferensen under tisdagen den 9 april. Statsrådet kommer att lyfta Sveriges
prioriteringar på hälsoområdet inom ramen för utvecklingssamarbetet. Fokus
för konferensen är finansiering och långsiktighet. Ämnen som kommer att
behandlas är bland annat behovet av reformer inom WHO och
ebolasituationen i Demokratiska republiken Kongo. Minister Peter Eriksson
kommer också att ha ett möte med generaldirektören för
Världshälsoorganisationen Dr Tedros Adhanom Ghebreyesus.

Sveriges samarbete med WHO utgår från en strategi beslutad av regeringen
för perioden 2016-2019. Sverige har valt att fokusera på följande frågor: 

1) hälsosystemsstärkande (med syfte att bland annat säkerställa de tre
övergripande rättighets-, jämställdhets- och jämlikhetsperspektiven) och

2) hälsosäkerhet, som inkluderar beredskap, övervakning och respons för
akuta hälsokriser och andra kriser med konsekvenser för människors hälsa

För mer information kontakta pressekreteraren.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet, Utrikesdepartementet

Magdalena Andersson och Peter
Eriksson deltar i IMF och
Världsbankens vårmöten i
Washington
Publicerad 09 april 2019

Finansminister Magdalena Andersson och minister för
internationellt utvecklingssamarbete Peter Eriksson
deltar i IMF och Världsbankens vårmöten den 11–13
april i Washington, D.C.
Under IMF:s vårmöte sammanträder finansministrar och centralbankschefer
för att diskuteras det globala ekonomiska läget och de åtgärder som bör
vidtas för att stärka global ekonomisk tillväxt och finansiell stabilitet. Även
policyfrågor i IMF, som institutionens finansiella resurser för att hantera
kriser, kommer att diskuteras.

Det övergripande temat för Världsbanksgruppens vårmöte är hur banken kan
utrota fattigdom och främja inkluderande välstånd globalt. Andra teman för
Världsbanksgruppens möte är genomförandet av kapitalhöjningen i IBRD
(International Bank for Reconstruction and Development) och IFC
(International Finance Corporation) och bankens arbete med teknologisk
utveckling.

Vid sidan av IMF- och Världsbanksmötena kommer finansminister
Magdalena Andersson att delta i ett ministermöte om att bekämpa
penningtvätt och finansiering av terrorism, mötet hålls inom ramen för
Financial Action Task Force. Hon kommer även att tillsammans med
finansministerkollegor lansera en finansministerkoalition för klimatet.
Åtgärder som syftar till att främja gemensamma principer för arbetet på

https://www.regeringen.se/


klimatområdet kommer diskuteras. Finansministern besöker även det
amerikanska finansdepartementet för att diskutera aktuella skattefrågor.

Minister för internationellt utvecklingssamarbete Peter Eriksson kommer
bland annat att delta i ett högnivåmöte med inriktning på den privata
sektorns roll för Agenda 2030. Han inledningstalar vid ett möte om hur
teknologisk utveckling kan främja utveckling och välstånd. Vidare har han
ett antal bilaterala möten med Världsbankens företrädare för att följa upp
och driva svenska prioriterade områden såsom klimat, jämställdhet,
konfliktförebyggande och inkluderande ekonomisk utveckling.

För ytterligare information om seminarier och möten vänligen kontakta
pressekreterare Isabel Lundin och Hanna Hessling.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Sverige ökar demokratistödet till
Etiopien
Publicerad 04 april 2019 Uppdaterad 04 april 2019

Regeringen har i dag beslutat att utöka
utvecklingssamarbetet med Etiopien med 200 miljoner
kronor de kommande två åren. Genom satsningen
bidrar Sverige till att stödja och stärka den demokratiska
utvecklingen i landet.
- Utvecklingen i Etiopien har det senaste året tagit en positiv riktning, även
om utmaningarna fortsatt är stora.  Med detta beslut vill vi bidra till att stärka
och fördjupa den demokratiska utvecklingen i Etiopien och förebygga
konflikt. Att stödja reformer som ökar det demokratiska utrymmet och
stärker de mänskliga rättigheterna i Etiopien är viktigt i sig, och särskilt
angeläget när den demokratiska utvecklingen i andra delar av världen går i
motsatt riktning, säger Peter Eriksson, minister för internationellt
utvecklingssamarbete.

Sedan Etiopiens premiärminister Abiy Ahmed tillträdde i april 2018 har den
demokratiska samhällsutvecklingen i Etiopien varit positiv. Flera tidigare
fängslade oppositionsledare och journalister har släppts och reformer av
repressiva lagar pågår. Yttrandefriheten har stärkts och civilsamhället har nu
ökade möjligheter att arbeta. Samtidigt är utmaningarna stora med bland
annat etniska konflikter, svaga institutioner och få aktörer som arbetar med
ansvarsutkrävande.

Regeringen reviderar därför strategin för utvecklingssamarbetet med
Etiopien 2016–2020 genom att lägga till totalt 200 miljoner kronor för de två
återstående åren av strategin. De nya medlen syftar till att stärka Sveriges
möjligheter att stödja såväl statliga institutioner som
civilsamhällesorganisationer som verkar för ett mer demokratiskt Etiopien.
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Sveriges strategi för utvecklingssamarbetet med Etiopien har tre
huvudsakliga resultatområden: demokrati och mänskliga rättigheter, klimat
och miljö samt affärsklimat och social trygghet. I och med revideringen
omfattar strategin totalt 1,2 miljarder kronor för femårsperioden 2016–2020.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

500 miljoner SEK till gröna
klimatfonden tidigareläggs
Publicerad 26 mars 2019

Ökad tillgång till förnybar energi genom
utvecklingssamarbetet är centralt, både för minskad
klimatpåverkan, och omställning till klimatsmarta
samhällen, men också för en hållbar ekonomisk
utveckling. Genom en regleringsbrevsändring gör
regeringen en satsning på ökat tempo och kvalitet i
klimatarbetet.
- Världen behöver stora investeringar för en grön omställning och snabbare
och större satsningar för att möta klimathotet. Svenska regeringen bidrar
genom att tillföra ytterligare medel till gröna klimatfonden, investeringar i
förnybar energi och översvämningsskydd i utsatta biståndsländer, säger
ministern för internationellt utvecklingssamarbete Peter Eriksson.

Regeringen väljer i sin satsning på klimatarbetet att bl.a. tidigarelägga
utestående utbetalningar till den Gröna klimatfonden, GCF. Fonden är
central för finansieringen av utvecklingsländernas åtaganden under
Parisavtalet och finansieringen av klimatanpassningsåtgärder samt
utsläppsbegränsningar av växthusgaser i utvecklingsländer.

Det ökade klimatbiståndet kommer att användas till följande insatser:

• 500 miljoner kronor av utestående utbetalningar till GCF tidigareläggs.
Under 2019 tillförs således 1 060 miljoner SEK till GCF. Det innebär bland
annat investeringar i förnybara energiprojekt såsom storskaliga
solcellsanläggningar eller investeringar i geotermisk energi samt
energieffektiviseringsinsatser. Klimatanpassningsåtgärder innefattar bland
annat översvämningsskydd samt investeringar i meteorologiska väder- och
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varningssystem.

• 340 miljoner kronor tillförs Sida i syfte att stärka insatser inom miljö- och
klimatområdet i Afrika, Asien, Latinamerika, Östeuropa, Västra Balkan och
Turkiet. Satsningen väntas stärka ländernas kapacitet och förmåga att
genomföra nationella åtaganden under Parisavtalet.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Mer internationellt bistånd genom
civilsamhällets organisationer
Publicerad 22 mars 2019

Regeringen har beslutat att tillföra ytterligare 50 miljoner
kronor till anslaget för Stöd genom svenska
organisationer i det civila samhället genom en
regleringsbrevsändring.
- Det civila samhället har en nyckelroll för att bekämpa fattigdom, bidra till
en demokratisk utveckling och ökad respekt för mänskliga rättigheter, säger
Peter Eriksson,minister för internationellt utvecklingssamarbete.

Organisationer i civilsamhället som arbetar med bistånd blir allt viktigare
aktörer i det svenska utvecklingssamarbetet och genomför en betydande del
av biståndet. Att stärka civilsamhällets förutsättningar att bidra till
fattigdomsminskning samt motverka det krympande demokratiska utrymmet
är av stor vikt.

Regeringen tillför därför ytterligare 50 miljoner kronor till anslaget för Stöd
genom svenska organisationer i det civila samhället, genom en ändring av
Sidas regleringsbrev den 21 mars 2019.

Svenskt utvecklingssamarbete inom ramen för strategin ska bidra till att
stärka kapacitet hos civilsamhällesaktörer och främja ett gynnsamt
samhällsklimat för civilsamhällesorganisationer i utvecklingsländer.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Peter Eriksson, minister för
internationellt
utvecklingssamarbete besöker
Georgien och Armenien
Publicerad 19 mars 2019

Peter Eriksson, minister för internationellt
utvecklingssamarbete besöker Georgien och Armenien
den 19–22 mars. I Georgien kommer Peter Eriksson att
träffa bland andra premiärminister Mamuka Bakhtadze
och vice talman Tamar Chugoshvili. I Armenien träffar
Peter Eriksson bland andra premiärminister Nikol
Pashinjan och talman Ararat Mirzojan. Besök kommer
göras vid svenska biståndsprojekt i regionen samt till
EU:s observatörsmission (EUMM) i Georgien.
Vid sitt besök i Georgien och Armenien kommer ministern för internationellt
utvecklingssamarbete att uttrycka Sveriges starka stöd för reformprocessen i
respektive land. Georgien och Armenien ingår i regeringens regionala
resultatstrategi för reformsamarbete med Östeuropa, Västra Balkan och
Turkiet som gäller 2014–2020.

Sverige stödjer Georgiens strävan att närma sig EU inom ramen för
associeringsavtalet som undertecknades 2014. Under 2018 uppgick stödet till
110 MSEK/år vilket gör Sverige till en av de största bilaterala
biståndsgivarna till Georgien. Stödet koncentreras till tre områden:
demokrati, MR och jämställdhet, miljö och klimat samt marknadsutveckling.
Armenien och EU undertecknade 2017 ett fördjupat partnerskaps- och
samarbetsavtal som lägger grunden för utökat samarbete.
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Under besöket kommer Peter Eriksson att uppmärksamma 10-årsjubiléet av
det Östliga partnerskapet (ÖstP). ÖstP, som grundades av Sverige och Polen
2009, är en del av EU:s grannskapspolitik och spelar en central roll i att
fördjupa EU:s relationer med sex partnerländer i Östeuropa, inklusive
Georgien och Armenien. Jubileumsåret är ett tillfälle att blicka tillbaka på de
framsteg som gjorts sedan 2009 och samtidigt att blicka framåt och
undersöka nya möjligheter till samarbete.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Peter Eriksson deltar i
givarkonferens i Bryssel
Publicerad 13 mars 2019

Peter Eriksson, minister för internationellt
utvecklingssamarbete, deltar 13-14 mars i konferensen
”Supporting the future of Syria and the region” i Bryssel.
Syftet med konferensen är att mobilisera det
internationella givarsamfundet inför den humanitära
situationen i Syrien och dess grannländer, samt att
befästa det internationella stödet för den FN-ledda
politiska processen.
Ministern kommer vid konferensen att redogöra för hur Sverige arbetar för
att bistå människor i nöd, såväl i Syrien som i grannländerna. I år kommer
Sveriges riktade bistånd till Syrienkrisen att uppgå till minst 1,1 miljarder
kronor.

Sverige är en av de större humanitära givarna till Syrienkrisen, sedan 2011
har Sverige bidragit med 3,2 miljarder i humanitärt stöd. Utöver detta
genomförs regeringens femåriga regionala strategi för Syrienkrisen, om 1,7
miljarder kronor mellan 2016 och 2020. Sverige är även en omfattande
bidragsgivare av icke-öronmärkt stöd till FN och andra organisationer, som i
år uppgår till nästan 3,2 miljarder kronor.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ny strategi för Sveriges samarbete
med Globala fonden mot aids,
tuberkulos och malaria
Publicerad 08 mars 2019 Uppdaterad 08 mars 2019

Regeringen har nu fattat beslut om en ny strategi för
Sveriges samarbete med Globala fonden mot aids,
tuberkulos och malaria (GFATM) för perioden 2019–
2023. Sveriges bidrag till Globala fonden visar tydliga
och positiva resultat, främst genom att Globala fonden
på ett avgörande sätt bidragit till att 27 miljoner
människor överlevt dessa sjukdomar sedan 2002.
- Målsättningen att stoppa epidemier som aids, tuberkulos och malaria är
högt satt, men också livsavgörande. Därför fortsätter Sverige att vara
ledande för att stödja och finansiera det globala hälsoarbetet, säger Peter
Eriksson, minister för internationellt utvecklingssamarbete.

Strategin för Sveriges samarbete med Globala Fonden ersätter den tidigare
förlängda resultatstrategin, och kommer erbjuda mer ändamålsenlig styrning,
bland annat inom arbetet med Agenda 2030, jämlik hälsa och sexuell och
reproduktiv hälsa och rättigheter (SRHR). Globala fondens stöd till arbetet
inom global hälsa, SRHR och starkare hälsosystem är särskilt prioriterade
frågor för Sverige. Globala fonden finansierar insatser i över hundra länder
med hög sjukdomsbörda i de tre sjukdomarna. Målsättningen är att stoppa
epidemierna, bidra till mer hållbara hälsosystem i länder och säkerställa att
alla människor åtnjuter sina grundläggande mänskliga rättigheter och
jämställdhet.

Stödet till Globala fonden är efter stödet till Världsbanken det näst största
multilaterala stödet från Sverige, och av stor strategisk betydelse för Sveriges
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bidrag till Agenda 2030.



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Utrikesdepartementet

Magdalena Andersson och Peter
Eriksson deltar i nordisk-baltiska
möten om Världsbanken i
Reykjavik den 4–5 mars
Publicerad 01 mars 2019 Uppdaterad 01 mars 2019

Som ett led i den pågående rekryteringsprocessen för
en ny president i Världsbanksgruppen träffar de
nordisk-baltiska guvernörerna den nyligen nominerade
amerikanske kandidaten till posten, David Malpass.
Samtalen äger rum den 4 mars och från Sverige deltar
finansminister Magdalena Andersson och minister för
internationellt utvecklingssamarbete Peter Eriksson.
Den 5 mars deltar Peter Eriksson i guvernörsmötet för den nordisk-baltiska
valkretsen i Världsbanksgruppen med Kristalina Georgieva,
Världsbanksgruppens ställföreträdande president. På mötet ska guvernörerna
bland annat diskutera den globala ekonomiska kontexten och
Världsbanksgruppens roll i genomförandet av Agenda 2030, stödet till de
fattigaste länderna genom den Internationella utvecklingsfonden (IDA) samt
bankens roll i klimatfrågan.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Sverige står medvärd för
givarkonferens om den
humanitära krisen i Jemen
Publicerad 22 februari 2019

Den 26 februari arrangerar Sverige, Schweiz och FN för
tredje året i rad en givarkonferens i Genève om den
allvarliga humanitära krisen i Jemen. Konferensen leds
av FN:s generalsekreterare António Guterres, Sverige
representeras av utrikesminister Margot Wallström och
minister för internationellt utvecklingssamarbete Peter
Eriksson. Syftet är att uppmana givarländer att stödja
FN:s humanitära responsplan för krisen i Jemen som
uppgår till rekordhöga 4,2 miljarder dollar.
Jemen utgör idag en av världens värsta humanitära kriser. För tredje året i
rad kommer Sverige att stå medvärd för en givarkonferens för Jemen. De
båda statsrådens deltagande är ett uttryck för Sveriges fortsatt starka
engagemang för Jemen, för att lindra den humanitära krisen, särskilt med
fokus på kvinnor och barn i särskilt utsatta situationer och för att främja
respekt för internationell humanitär rätt. Sverige bistod även i
genomförandet av de FN-ledda konsultationerna som fördes i Rimbo i
december 2018 mellan de båda parterna i konflikten, det första mötet dem
emellan på över två år. Mötet utmynnade i Stockholmsöverenskommelsen
som endosserades i säkerhetsrådets resolution 2451 den 21 december.

Utöver vikten av ökat finansiellt stöd för att bemöta de akuta behoven i
Jemen understryker statsråden behovet av att upprätthålla momentum i den
politiska processen och att implementera Stockholmsöverenskommelsen,
vilket har konkret betydelse för att den humanitära situationen ska kunna
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förbättras. Sverige kommer att bidra med 248 miljoner kronor i humanitärt
stöd till krisen i en första allokering. Sverige är också en av världens största
givare av icke-öronmärkt kärnstöd till organisationer som utför humanitärt
arbete i landet. Ökat humanitärt stöd till Jemen och full finansiering av den
humanitära responsplanen är mycket viktigt i detta skede. Samtidigt behövs
en bred och inkluderande politisk lösning för att uppnå hållbar fred och
utveckling i landet.

Konferensen direktsänds på FN:s webb-tv med början kl. 10.00. 

Länk till FN:s webb-tv

Läs mer om konferensen på FN:s hemsida.

Länk till unocha.org

Sveriges utrikesministers öppningsanförande går att läsa och se här:

Talet i fulltext
Talet i FN:S webb-tv

 



Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet, Finansdepartementet,
Försvarsdepartementet, Justitiedepartementet, Kulturdepartementet,
Miljödepartementet, Näringsdepartementet, Socialdepartementet,
Statsrådsberedningen, Utbildningsdepartementet, Utrikesdepartementet,
Regeringskansliet

Nya statssekreterare i
Regeringskansliet
Publicerad 22 januari 2019 Uppdaterad 22 januari 2019

Regeringen har i dag utsett 31 statssekreterare i
Regeringskansliet. Tidigare statssekreterare har
entledigats från sina tjänster. Flertalet statssekreterare
har tidigare haft en motsvarande anställning i
Regeringskansliet.

Statsrådsberedningen

Regeringen har utsett Nils Vikmång till statsministerns statssekreterare.
Regeringen har även utsett Madeleine Harby Samuelsson och Karin
Wallensteen till statssekreterare hos statsminister Stefan Löfven.

Regeringen har utsett Paula Carvalho Olovsson till statssekreterare hos EU-
minister Hans Dahlgren.

Regeringen har utsett Mats Andersson och Maria Ferm till statssekreterare i
samordningskansliet i Statsrådsberedningen.

Arbetsmarknadsdepartementet

Regeringen har utsett Annika Dahl till statssekreterare hos
arbetsmarknadsminister Ylva Johansson.

Regeringen har utsett Karin Strandås till statssekreterare hos
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jämställdhetsminister samt minister med ansvar för arbetet mot
diskriminering och segregation Åsa Lindhagen.

Finansdepartementet

Regeringen har utsett Max Elger och Leif Jakobsson till statssekreterare hos
finansminister Magdalena Andersson.

Regeringen har utsett Ulf Holm och Elin Olsson till statssekreterare hos
finansmarknads- och bostadsminister samt biträdande finansminister Per
Bolund.

Regeringen har utsett Alejandro Firpo till statssekreterare hos civilminister
Ardalan Shekarabi.

Försvarsdepartementet

Regeringen har utsett Jan-Olof Lind till statssekreterare hos försvarsminister
Peter Hultqvist.

Infrastrukturdepartementet

Regeringen har utsett Mattias Landgren till statssekreterare hos
infrastrukturminister Tomas Eneroth.

Regeringen har utsett Sebastian de Toro till statssekreterare hos energi- och
digitaliseringsminister Anders Ygeman.

Justitiedepartementet

Regeringen har utsett Catharina Espmark och Lars Westbratt till
statssekreterare hos justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

Regeringen har utsett Elisabeth Backteman till statssekreterare hos
inrikesminister Mikael Damberg.

Kulturdepartementet

Regeringen har utsett Helene Öberg till statssekreterare hos kultur- och
demokratiminister samt minister med ansvar för idrottsfrågorna Amanda
Lind.



Miljödepartementet

Regeringen har utsett Eva Svedling och Gunvor Ericson till statssekreterare
hos miljö- och klimatminister samt vice statsminister Isabella Lövin.

Näringsdepartementet

Regeringen har utsett Stina Billinger och Emil Högberg till statssekreterare
hos näringsminister Ibrahim Baylan.

Regeringen har utsett Per Callenberg till statssekreterare hos
landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Socialdepartementet

Regeringen har utsett Maja Fjaestad till statssekreterare hos socialminister
Lena Hallengren.

Utbildningsdepartementet

Regeringen har utsett Erik Nilsson till statssekreterare hos
utbildningsminister Anna Ekström.

Regeringen har utsett Malin Cederfeldt Östberg till statssekreterare hos
minister för högre utbildning och forskning Matilda Ernkrans.

Utrikesdepartementet

Regeringen har utsett Annika Söder till kabinettssekreterare hos
utrikesminister Margot Wallström.

Regeringen har utsett Per Olsson Fridh till statssekreterare hos
biståndsminister Peter Eriksson.

Regeringen har utsett Niklas Johansson till statssekreterare hos
utrikeshandelsminister och minister med ansvar för nordiska frågor Ann
Linde.



Pressmeddelande

Sveriges nya regering
Publicerad 21 januari 2019 Uppdaterad 24 januari 2019

(Ny version) I dag lämnade statsminister Stefan Löfven
sin regeringsförklaring i riksdagen och anmälde de
statsråd som ingår i regeringen. Regeringsskiftet äger
rum vid en konselj på slottet under ledning av H.M.
Konungen. Konseljen inleds klockan 14.15.
Sveriges nya regering består av statsministern och 22 statsråd.

Statsrådsberedningen 

Statsminister 
Stefan Löfven

EU-minister
Hans Dahlgren

Arbetsmarknadsdepartementet

Arbetsmarknadsminister
Ylva Johansson

Jämställdhetsminister samt minister med ansvar för arbetet mot
diskriminering och segregation  
Åsa Lindhagen

Finansdepartementet

Finansminister
Magdalena Andersson
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Finansmarknads- och bostadsminister, biträdande finansminister 
Per Bolund

Civilminister
Ardalan Shekarabi

Försvarsdepartementet

Försvarsminister
Peter Hultqvist

Infrastrukturdepartementet

Infrastrukturminister
Tomas Eneroth

Energi- och digitaliseringsminister
Anders Ygeman

Justitiedepartementet

Justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson

Inrikesminister
Mikael Damberg

Kulturdepartementet

Kultur- och demokratiminister samt minister med ansvar för
idrottsfrågorna
Amanda Lind

Miljödepartementet

Miljö- och klimatminister samt vice statsminister
Isabella Lövin

Näringsdepartementet

Näringsminister



Ibrahim Baylan

Landsbygdsminister
Jennie Nilsson

Socialdepartementet

Socialminister
Lena Hallengren

Socialförsäkringsminister
Annika Strandhäll

Utbildningsdepartementet

Utbildningsminister
Anna Ekström

Minister för högre utbildning och forskning
Matilda Ernkrans

Utrikesdepartementet

Utrikesminister
Margot Wallström

Minister för internationellt utvecklingssamarbete
Peter Eriksson

Utrikeshandelsminister och minister med ansvar för nordiska frågor
Ann Linde



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson inviger datacenter i
Piteå
Publicerad 15 januari 2019

I dag den 15 januari inviger digitaliseringsminister Peter
Eriksson företaget Fortlax nya datacenter i Öjebyn
utanför Piteå.
Digitaliseringsminister Peter Eriksson kommer under dagen att få en
rundvandring av det nya datacentret och kommer att få ta del av den
självbetjäningsportal som Fortlax samtidigt lanserar.

Tid: Tisdag den 15 januari
Plats: Mejselvägen 15, Öjebyn

13.30 Introduktion av Fortlax 
13.50- 14.10 Digitaliseringsminister Peter Eriksson och VD Anders Berglund
berättar om digitaliserings framtida utmaningar
14.30 Formell invigning digitaliseringsminister Peter Eriksson, rundvandring
inbjudna gäster
15.30 Pressträff avslutas
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Utredning föreslår tidigare
byggstarter med slopad tidsfrist
Publicerad 20 december 2018

I dag, torsdag den 20 december, överlämnade
Översiktsplaneutredningen ett betänkande som föreslår
att det ska vara möjligt att börja bygga, även om ett
bygglov överklagas.
Innan den 1 juli 2018 var det möjligt att påbörja ett byggprojekt när nämnden
hade beslutat om lov och startbesked, även om beslutet överklagades. Det
fanns alltså inget krav på att nämndens beslut skulle få laga kraft för att
beslutet skulle kunna verkställas. Dock skedde byggandet på byggherrens
egen risk innan nämndens beslut fått laga kraft.

Genom den nya förvaltningslagen som trädde i kraft den 1 juli 2018,
ändrades förutsättningarna så att ett beslut normalt måste få laga kraft innan
det får verkställas.

För att den nya förvaltningslagen inte skulle förhindra en tidig byggstart,
infördes en särskild regel i plan- och bygglagen när det gäller beslut om lov.
Regeln innebär att ett beslut om lov får verkställas fyra veckor efter det att
beslutet har kungjorts, även om beslutet inte har fått laga kraft.

Översiktsplaneutredningen har nu utvärderat den nya regeln i plan- och
bygglagen. I betänkandet Verkställbarhet av beslut om lov föreslår
utredningen att den nuvarande fyraveckorsregeln ska slopas. Det innebär att
en åtgärd som omfattas av ett lov istället ska få påbörjas omedelbart efter att
byggnadsnämnden har gett ett startbesked.

Utredningen föreslår att de nya reglerna ska träda i kraft den 1 januari 2020.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Rekordhögt tryck på regeringens
stöd för hyresrätter
Publicerad 11 december 2018

Byggandet av dyra bostadsrätter sjunker, men
regeringens investeringsstöd för hyresrätter är
populärare än någonsin. Uppdaterade siffror från
Boverket visar att antalet beviljade stöd har fördubblats.
- Intresset för att bygga med investeringsstöd ökar kraftigt.  Det är glädjande
och betyder att ännu fler kan få nya hyresbostäder med rimliga hyror och
lägre energiförbrukning. Stödet är viktigare än någonsin när nu byggandet av
bostadsrätter minskar, säger bostadsminister Peter Eriksson. 

Beviljat stöd

De senaste siffrorna från Boverket visar att totalt har över 5,8 miljarder
kronor beviljats i stöd till över 20 000 bostäder. Utbetalning av stödet sker
löpande när bostäderna färdigställs.

Investeringsstödet 2018

Regeringen har under våren 2018 beslutat om både höjt investeringsstöd (i
kronor per kvadratmeter boarea, BOA) och höjt den högsta tillåtna hyran.
Regeringen har också gjort det möjligt att söka stöd för bostäder som byggs
på befintliga fastigheter. Hissinstallationer i samband med påbyggnad gynnar
även befintliga hyresgäster. Sammantaget gör detta det möjligt att bygga fler
bostäder i fler lägen på fler orter.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Hundratals miljoner till bättre
täckning på landsbygden
Publicerad 04 december 2018

Som en följd av tidigare regeringsbeslut startar idag
Post- och telestyrelsen (PTS) sin auktion för att dela ut
tillstånd att använda radiosändare i 700 MHz-bandet.
Ett av de tillstånd som auktioneras ut är förenat med ett
täckningskrav. Kravet innebär att den som vinner
tillståndet ska använda minst 200 miljoner och högst
300 miljoner för att bygga täckning i Jämtlands,
Dalarnas, Västerbottens, Norrbottens, Västernorrlands,
Gävleborgs och Värmlands län.
- Tack vare utauktioneringen och de skärpta täckningskraven kan svensk
glesbygd i hela landet nu få högre datakapacitet och förbättrad täckning. 700
MHz-bandet är också en grundstomme för utvecklingen av 5G-tekniken,
säger digitaliseringsminister Peter Eriksson.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Nationellt stöd hjälper 15
kommuner att öka invånarnas
digitala kompetens
Publicerad 15 november 2018

För att stärka kommuninvånares digitala kompetens ger
Internetstiftelsen (IIS) på uppdrag av regeringen ett stöd
på 10,4 miljoner kronor till 15 kommuner runt om i
Sverige. Stödet ska hjälpa kommunerna att öppna
Digidelcenter dit invånare kan vända sig för att få hjälp
med digitala tjänster och teknik.
Allt fler tjänster och kontakter nås i dag via internet. Samtidigt använder
cirka 1,1 miljon svenskar sällan eller aldrig internet. För att hjälpa dessa
människor att ta del av den nya tekniken beviljade regeringen i juni 9,6
miljoner kronor till IIS för att under 2018 etablera 5-10 bemannade fysiska
platser runt om i landet som kommuninvånare kan vända sig till för att få
hjälp.

IIS har valt att själva skjuta till 2.4 miljoner kronor och ger stöd till 15
kommuner som ska öppna Digidelcenter.

Här kommer DigidelCenter att öppna:

Båstad kommun
Gällivare kommun
Götene kommun
Hylte kommun
Jokkmokks kommun
Kramfors kommun
Krokoms kommun
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Luleå kommun
Mönsterås kommun
Norrköpings kommun
Rättviks kommun
Säters kommun
Sävsjö kommun
Torsby kommun
Vingåkers kommun



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Digitaliseringsministern diskuterar
AI i Tallinn
Publicerad 16 oktober 2018 Uppdaterad 16 oktober 2018

Bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson
deltar i dag på Tallinn Digital Summit 2018 i Estland.
Den årliga konferensen i Tallinn fokuserar denna gång på AI och
dataöverföring i relation till nationsgränser: Hur kan samhällen och
ekonomier förbereda sig på och dra nytta av AI?

På konferensen deltar representanter från, Danmark, Estland, EU, Frankrike,
Tyskland, Irland, Israel, Japan, Lettland, Litauen, Nya Zeeland, Singapore,
Sydkorea, Sverige, Uruguay och Storbritannien.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson välkomnar nya
riksarkitekten
Publicerad 07 september 2018

Idag meddelade Boverket att Christer Larsson blir
Sveriges nya riksarkitekt. Bostadsminister Peter
Eriksson välkomnar beslutet.
- Jag gratulerar Christer Larsson till den viktiga utnämningen. Arkitekturens
roll behöver uppvärderas. Riksarkitektens uppgift kommer också vara att
stötta kommunerna i frågor om gestaltning och hållbarhet i planeringsarbetet.
Riksarkitekten kommer också ansvara för att bygga upp Boverkets nya enhet
i Malmö inom arkitektur, säger bostadsminister Peter Eriksson. 
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen bifaller överklagande
av detaljplan i Uppsala
Publicerad 06 september 2018

Regeringen har den 30 augusti beslutat att upphäva
Länsstyrelsen i Uppsala läns beslut om detaljplanen för
del av kvarteret Bredablick i Uppsala.
Uppsala kommun beslutade i december 2014 att anta en detaljplan med en
blandad stadsbebyggelse med bostäder, kontor och lokaler, i kvarteret
Bredablick i Uppsala.

Länsstyrelsen i Uppsala län upphävde kommunens beslut att anta
detaljplanen med hänvisning till bl.a. riksintresset för kulturmiljövården och
buller. Beslutet överklagades till regeringen.

Regeringen har bifallit överklagandet av länsstyrelsens beslut eftersom det
enligt regeringens bedömning inte har visats att riksintresset och bullret utgör
hinder mot den planerade bebyggelsen. Därmed står Uppsala kommuns
beslut om att anta detaljplanen fast.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Bostadsministern medverkar vid
konferens om akvaponik och
bostadsnära fiskodling
Publicerad 05 september 2018

Torsdagen den 6 september medverkar bostadsminister
Peter Eriksson vid en konferens utanför Alvesta där
olika exempel på hur man kan bygga om tomma
ladugårdar samt förnya andra befintliga byggnader för
att kunna använda dem för akvaponik eller fiskodling
visas upp.
Program

Tid: Torsdag 6 september
12.30 Pressträff
14.30 Peter Eriksson talar

Plats: Engaholms gods, Alvesta
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Goda exempel ska leda till fler
stadsgator
Publicerad 31 augusti 2018

Regeringen har idag, den 30 augusti, gett Boverket i
uppdrag att sammanställa exempel på omvandling av
tidigare genomfartsleder till stadsgator. Syftet är att
sprida goda exempel på gator som är mångfunktionella,
där många olika behov och intressen kan hanteras
samtidigt som digitaliseringens möjligheter utnyttjas.
- Sverige växer. Det behöver byggas mycket bostäder och på många håll
runtom i landet vill man nu göra om trafikleder till smarta gator så att fler
funktioner kan samsas och utrymmet kan utnyttjas bättre. Då är det bra att
ha tillgång till en ordentlig kunskapsbas med exempel på klimatsmarta,
hållbara och levande stadsmiljöer som integrerar bostadsområden istället för
att skära av dem från varandra, säger bostads- och digitaliseringsminister
Peter Eriksson.

Boverket ska i sin sammanställning beskriva åtgärder i den fysiska miljön vid
tidigare omvandlingar av genomfartsleder till mångfunktionella och smarta
stadsgator. Boverket ska även redogöra för framgångsfaktorer,
synergieffekter, målkonflikter och eller hinder för implementering för varje
enskilt exempel, som både kan vara svenska och internationella.

Boverket ska i genomförandet av uppdraget, som ska slutredovisas till
Regeringskansliet senast den 28 februari 2019, inhämta synpunkter från
Trafikverket och andra relevanta myndigheter.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson besöker Jokkmokk
Publicerad 31 augusti 2018

Lördagen den 1 september befinner sig bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson i Jokkmokk där
han bland annat besöker Jokkmokks höstmarknad och
företaget Essense of Lapland.
Besök Jokkmokks marknad
Tid: Lördag 1 september, kl 10:00-12:00    

Företagsbesök hos Essense of Lapland
Tid: Lördag 1 september, kl 12:30-14:00 
Adress: Sirkasgatan 4, Jokkmokk

Media är välkomna att delta under studiebesöket.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Informationen kring
andrahandsuthyrning ska bli bättre
Publicerad 31 augusti 2018

Regeringen har i dag, den 30 augusti, beslutat att ge
Boverket i uppdrag att ta fram ett förslag på hur
informationen kring privatbostadsuthyrning och
uthyrning av hyresbostäder i andra hand kan utvecklas.
Syftet är främst att enskilda ska kunna få tydlig och
lättillgänglig information om vad som gäller.
- Andrahandsuthyrning och privatbostadsuthyrning är viktiga komplement
till den ordinarie bostadsmarknaden. Därför är det viktigt för de som
funderar på att hyra eller hyra ut en bostad att enkelt få tillgång till
information kring vad som gäller. Med ökad kunskap kan vi få en ökad
trygghet, säger bostadsminister Peter Eriksson.

Statskontoret har i sin rapport Åtgärder för att öka uthyrningen av
privatbostäder (dnr N2017/04484/BB), konstaterat att både uthyrare och
hyresgäst behöver förhålla sig till omfattande regelverk. I vissa fall kan det
vara oklart hur reglerna ska tillämpas. Okunskapen kring regelverken kan,
enligt betänkandet Hyresmarknad utan svarthandel och otillåten
andrahandsuthyrning (SOU 2017:86), leda till oskäliga hyror i fall av
andrahandsuthyrning.

Regeringen ger därför Boverket i uppdrag att ta fram förslag på hur
information kan göras lättillgänglig och öka kunskapen om vad som gäller
och därmed även skapa bättre förutsättningar för en bättre fungerande
bostadsmarknad.

I uppdraget ingår även att utreda förutsättningarna att kunna erbjuda en
tjänst för jämförelse av olika förmedlingstjänster som finns på marknaden.
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Boverket ska redovisa uppdraget den 9 januari 2019 respektive den 1 april
2019 till Regeringskansliet.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Nytt avtal ska skapa trygghet för
hyresgäster i Malmfälten
Publicerad 31 augusti 2018

Idag, fredagen den 31 augusti, deltog bostadsminister
Peter Eriksson vid en pressträff där ett trepartsavtal
mellan Hyresgästföreningen, LKAB och LKAB
Fastigheter presenterades. Avtalet innebär tydligare
förutsättningar för hyresgäster som tvingas flytta som
en följd av samhällsomvandlingarna i Malmfälten.
- Jag är glad att det nu finns ett avtal som reglerar hyresgästernas rättigheter
för de som tvingas flytta på grund av stadsomvandlingen i Kiruna och
Malmberget. Många människor berörs och oron över vad förändringen
innebär har varit stor. Nu gäller det för LKAB och de inblandade
kommunerna att se till att bostadsbyggandet ökar och ersättningsbostäder
finns för alla, säger bostadsminister Peter Eriksson
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Pressmeddelande från Finansdepartementet, Näringsdepartementet

Ökad digital kompetens ska lyfta
kommuner och landsting
Publicerad 30 augusti 2018 Uppdaterad 30 augusti 2018

Regeringen har idag den 30 augusti beslutat att avsätta
medel till en överenskommelse med SKL för att höja
den digitala kompetensen hos ledning i kommuner och
landsting. Syftet med den gemensamma satsningen är
att kommuner och landsting ska bli bättre på att utnyttja
digitaliseringens möjligheter och hantera dess
utmaningar.
- För att kunna leda måsta man förstå. Politiker och höga tjänstemän behöver
stärka sin digitala kompetens för att kunna dra fördel av nyttan som den
digitala transformationen innebär, säger digitaliseringsminister Peter
Eriksson. 

Kommuner och landsting står inför omfattande utmaningar bland annat
kopplat till välfärdens långsiktiga finansiering, kompetensförsörjning och
ökade krav på offentlig service. Digitalisering och användning av ny teknik
för att erbjuda god service samt för att hitta smarta och effektiva arbetssätt
är nycklar för att möta dessa utmaningar.

- För privatpersoner och företag är det ointressant vilken offentlig aktör som
tillhandahåller service – alla ska kunna förvänta sig att myndigheter,
kommuner och landsting gör vardagen enklare med hjälp av digitaliseringens
möjligheter. Men då behövs en ökad digital kompetens på alla nivåer inom
den offentliga sektorn och därför genomför vi nu ett kompetenslyft för att
vässa det digitala ledarskapet, säger civilminister Ardalan Shekarabi.

Enligt överenskommelsen ska SKL:

https://www.regeringen.se/


utforma ett kompetenslyft avseende digital kompetens som stärker
politikers, ledande tjänstemäns och andra nyckelpersoners kunskap om
digitaliseringens möjligheter, liksom deras förmåga att systematisk leda
och driva på innovation och verksamhetsutveckling som tar vara på
digitaliseringens möjligheter och hanterar dess utmaningar.
erbjuda politiker, ledande tjänstemän och andra nyckelpersoner i
kommuner och landsting möjlighet att ta del av kompetenslyftet. SKL
ska överväga eventuella behov av prioriteringar, t.ex. avseende upplägg
av kompetenslyftet och inom målgruppen politiker, ledande tjänstemän
och andra nyckelpersoner inom kommuner och landsting. I utformningen
av kompetenslyftet ska SKL beakta ett jämställdhetsperspektiv och när
relevant använda digitala arbetssätt och verktyg
utforma kompetenslyftet i samverkan med Myndigheten för digital
förvaltning, efter att myndigheten har inrättats, i samråd med relevanta
aktörer, såsom Post- och telestyrelsen inklusive Digitaliseringsrådets
kansli, Socialstyrelsen, E-hälsomyndigheten och Myndigheten för
samhällsskydd och beredskap, samt i dialog med Skolverket.

För denna överenskommelse beräknas regeringen avsätta totalt 10 miljoner
kronor under perioden 2018–2020, med fördelningen 2 miljoner kronor
2018, 3 miljoner kronor 2019 och 5 miljoner kronor 2020.

Uppdraget ska slutrapporteras senast den 28 februari 2021.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson besöker Nilivaara
Publicerad 30 augusti 2018

Fredagen den 31 augusti befinner sig bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson i Nilivaara. På
programmet står besök hos företagen Fiskmiljö, som
jobbar med inventeringar och återställande av
vattendrag, och Kläppi AB som säljer ekologiska kläder.

Tid: 31 augusti 2018 kl. 14.00
Plats: Nilivaara 159

Tid: Fredag 31 augusti, kl 14:00-15:30
Plats: Nilivaara 159.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Brottslighet ska motverkas medan
trygghet och jämställdhet skapas i
samhällsbygget
Publicerad 30 augusti 2018

Regeringen har idag, den 30 augusti, gett Boverket i
uppdrag att sammanställa och sprida kunskap om hur
bostäder och offentlig miljö kan byggas så att trygghet
kan skapas och brott förebyggas.
- Samhällsplaneringen måste i större utsträckning utgå från säkerhet och
trygghet när vi bygger om eller bygger nytt. Det ökar också möjligheten att
minska brottsligheten och skapa en mer jämställd stadsmiljö. Nu ger vi
Boverket i uppdrag att ta fram vägledning för de aktörer som planerar och
bygger våra samhällen, så att de kan skapa trygga och trivsamma miljöer,
säger bostadsminister Peter Eriksson.

I bland annat regeringens nationella och brottsförebyggande program
Tillsammans mot brott (skr. 2016/17:126) betonas vikten av att
brottsförebyggande aspekter beaktas vid ny- eller ombyggnation av bostäder
och offentlig miljö. Även i propositionen Politik för gestaltad livsmiljö (prop.
2017/18:110) lyfter regeringen fram betydelsen av trygghet i våra
gemensamma miljöer.

Regeringen ger nu Boverket i uppdrag att ta fram, sammanställa och sprida
kunskap om hur trygghetsskapande och brottförebyggande perspektiv kan
tillvaratas och vilka åtgärder som kan vidtas i samhällsbyggnadsprocesser.

Boverket ska genomföra uppdraget, som ska redovisas till Regeringskansliet
senast den 30 augusti 2019, i samarbete med Brottsförebyggande rådet,
länsstyrelserna och Polismyndigheten. Även andra myndigheter och berörda
aktörer ska bjudas in till dialog under uppdragets genomförande.

https://www.regeringen.se/




Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Möte om klimatförändringarnas
påverkan på människors
inomhusmiljö.
Publicerad 29 augusti 2018

Bostadsminister Peter Eriksson träffar under torsdagen
företag och organisationer för att få fram förslag på vilka
åtgärder som behöver vidtas för att säkra en god och
hälsosam inomhusmiljö för människor nu när
klimatförändringarna exempelvis bidrar till längre och
kraftigare värmeböljor.
Media är välkomna att träffa deltagarna vid kl. 13:45, Näringsdepartementet
Mäster Samuelsgatan 70.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Bostads- och
digitaliseringsminister Peter
Eriksson besöker Jönköping
Publicerad 28 augusti 2018

Onsdagen den 29 augusti befinner sig bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson i Jönköping. På
programmet står bland annat ett föredrag på
konferensen Tema Digitalisering på Elmiamässan.

Tid: 29 augusti 2018 kl. 12.10
Plats: Elmiamässan, Jönköping

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Bostads- och
digitaliseringsminister Peter
Eriksson besöker Göteborg
Publicerad 27 augusti 2018

Tisdagen den 28 augusti befinner sig bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson i Göteborg. På
programmet står bland annat besök på Lindholmen
Science Park.

Tid: 28 augusti 2018 kl. 11.00
Plats: Open Arena Lindholmen, Lindholmen Science Park,
Lindholmspiren 3-5

För mer information kontakta pressekreterare Carl-Martin Vikingsson.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson inviger Bodens
Skördefest och miljödagar
Publicerad 23 augusti 2018

På fredag inviger bostads- och digitaliseringsminister
Peter Eriksson Bodens årliga skördefest och miljödagar.
Temat för årets miljödagar är hållbarhet.

Tid: 24 augusti 2018 kl. 12.00
Plats: Bodens Skördefest och miljödagar

Bodens skördefest och miljödagar har de senaste året vuxit sig till att bli
Norrbottens största arrangemang där miljöfrågor står i fokus. Under dagarna
lyfts över 180 utställare bestående av företag, organisationer, produkter och
tjänster inom temat för året, hållbarhet, fram.

Bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson inviger på fredag, kl.
12.00 arrangemanget

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Inställt: Peter Eriksson tar emot
byggrättsutredningen
Publicerad 23 augusti 2018

Tid: 23 augusti 2018 kl. 15.00
Plats: Pressrummet, Rosenbad

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson besöker NCC:s
skolbygge i Nacka
Publicerad 22 augusti 2018

På torsdag den 23 augusti besöker bostads-, och
digitaliseringsminister Peter Eriksson Myrsjöskolan i
Nacka som just nu byggs i Nacka.

Tid: 23 augusti 2018 kl. 13.00
Plats: Myrsjöskolan i Nacka, Mensättravägen 44, Saltsjö-Boo

Skolan byggs av NCC som arbetar långsiktigt för att få fler kvinnor till
byggbranschen. Peter Eriksson och regeringen har som mål att minst 25
procent av dem som anställs inom bygg- och anläggningsbranschen år 2030
ska vara kvinnor.

Deltagare: Ida Martelleur, arbetsledare, Jessica Bergendahl, projektchef,
Annika Grönberg, avdelningschef och Peter Eriksson, bostadsminister.

Program

13.00-13.15 – Samling på skolan, möjlighet för media till kort
frågestund/intervjuer samt fototillfälle.
13.20-13.40 – NCC presenterar olika perspektiv på att arbeta som kvinna i
byggbranschen.
13:40-14.10 – Diskussion, frågestund och eventuellt fler frågor från media.
14.10 – Möjlighet att gå runt på arbetsplatsen och träffa fler av NCC:s
medarbetare.

Media är välkomna under hela besöket.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson tar emot
byggrättsutredningen
Publicerad 22 augusti 2018

På torsdag den 23 augusti överlämnas betänkandet Ett
snabbare bostadsbyggande till bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson.

Tid: 23 augusti 2018 kl. 15.00
Plats: Pressrummet, Rosenbad

Entré sker genom kopparporten. Anmäl intresse till pressekreterare Carl-
Martin Vikingsson. Medtag legitimation.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Bostads- och
digitaliseringsminister Peter
Eriksson besöker Skellefteå
Publicerad 22 augusti 2018

I dag den 22 augusti besöker bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson Skellefteå med
omnejd. På programmet står bland annat besök i
trähustillverkaren Martinsons fabrik i Bygdsiljum.
För frågor om besöket, kontakta gärna pressekreterare Carl-Martin
Vikingsson.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Bostads- och
digitaliseringsminister Peter
Eriksson besöker Umeå
Publicerad 20 augusti 2018

Tisdagen den 21 augusti besöker bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson Umeå. På
programmet står bland annat studiebesök hos
allmännyttiga bostadsbolaget Bostaden samt
teknikföretaget Codemill.
För frågor om besöket, kontakta gärna pressekreterare Carl-Martin
Vikingsson. 

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Bostads- och
digitaliseringsminister Peter
Eriksson besöker Örnsköldsvik
Publicerad 17 augusti 2018

Måndagen den 20 augusti besöker bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson Örnsköldsvik. På
programmet står bland annat besök på kommunägda
energibolaget Övik Energi.

Tid: 20 augusti 2018 kl. 13.00
Plats: Övik Energi

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen ger klartecken till
Science Village
Publicerad 09 augusti 2018

I dag, den 9 augusti, har regeringen beslutat att
godkänna Lunds kommuns detaljplan för delar av
stadsdelen Science Village Scandinavia som ska knyta
ihop de båda forskningsanläggningarna ESS och MAX
IV.
- Det var rimligt att invänta Strålsäkerhetsmyndighetens utredning. Nu visar
utredningen att det är säkert att bygga Science Village, säger bostadsminister
Peter Eriksson.

Detaljplanen som Lunds kommun antog gäller den första etappen i
utbyggnaden av stadsdelen Science Village Scandinavia. Tanken är att
stadsdelen bland annat ska innehålla forskningsinstitut, kontor,
forskarbostäder, besöks- och businesskontor och annan nödvändig service.

Länsstyrelsen i Skåne upphävde kommunens beslut med anledning av
bristande kunskap om strål- och säkerhetsriskerna knutna till ESS-
anläggningen. Strålsäkerhetsmyndigheten har därefter gjort bedömningen att
det inte kan inträffa händelser vid ESS som leder till allvarliga hälsoeffekter
utanför anläggningen.

Regeringen beslutar att Lund kommuns beslut att anta detaljplanen ska stå
fast.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson till Noliamässan i
Piteå
Publicerad 08 augusti 2018

Bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson är
på torsdag och fredag i Piteå där han ska besöka
Noliamässan.
Bostads- och digitaliseringsminister Peter Erikssons program under
Noliamässan i Piteå:

Torsdag 9/8

15:00-16:00 lilla scen, Samtal om digitalisering under ledning av Kata
Nilsson på Piteå Tidning

Fredag 10/8

11:00-11:30 lilla scen, Sommartal av Peter Eriksson.

12:30-14:00 lilla scen, Bostadspolitisk debatt arrangerad av
Hyresgästföreningen.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson besöker
biobränsleanläggning i Piteå
Publicerad 08 augusti 2018

I morgon, torsdag den 9:e augusti, besöker bostads-
och digitaliseringsminister Peter Eriksson
biobränsleanläggningen Green Fuels i Piteå.

Tid: 9 augusti 2018 kl. 11.00
Plats: Industrigatan 1, Piteå (I anslutning till Smurfit Kappas anläggning)

Bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson kommer bland andra att
träffa Fredrik Granberg, VD på LTU Green Fuels, Per Swärd VD på Smurfit
Kappa i Piteå och Magnus Marklund på RISE.

Klimatförändringen är påtaglig runt om i världen. På denna anläggning i
Piteå pågår ett viktigt arbete för att framställa miljövänliga biodrivmedel som
kan ersätta fossila drivmedel.

Media är välkomna att delta från kl. 11:00.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Lag som uppmuntrar till mer sol
Publicerad 01 augusti 2018 Uppdaterad 01 augusti 2018

Från och med idag 1 augusti 2018 är det fritt fram att
montera solcellspaneler och solfångare som följer
byggnadens form, utan att behöva ansöka om bygglov.
– I Sverige använder vi fortfarande väldigt lite solenergi. Den lagen som nu
träder i kraft innebär att vi avlastar byggnadsnämnderna och vi kommer ett
steg närmare mer förnyelsebar energi i Sverige, säger bostadsminister Peter
Eriksson.

Som ett led i regeringens arbete med att förenkla regelsystemet för bygglov
och därmed öka bostadsbyggandet, föreslog regeringen lagändringen som
möjliggör att det inte ska krävas bygglov för att på en byggnad inom ett
detaljplanelagt område montera solceller och solfångare som följer
byggnadens form. Den lagen träder i kraft idag och är också aviserad del av
budgetpropositionen för 2018.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson besöker
räddningstjänsten i Kalix
Publicerad 24 juli 2018

Med anledning av torkan, den extrema brandrisken och
bränderna besöker statsrådet Eriksson imorgon
räddningstjänsten i Kalix för att samtala med befäl och
brandpersonal.

Tid: 25 juli 2018 kl. 14.30 till kl. 16.00
Plats: Räddningsvägen 2, 952 41 Kalix

Länsstyrelsens handläggare för beredskap och räddningstjänst Robert
Svanberg deltar under besöket.

Media är också välkomna att delta.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringens investeringsstöd ger
fortsatt fler hyresrätter i Sverige
Publicerad 19 juli 2018

Uppdaterade siffror från Boverket visar att 3,93 miljarder
kronor beviljats i stöd till ca 14 600 hyresrätter inklusive
studentbostäder. Detta är en ökning med ca 40 procent
sedan årsskiftet. Regeringens investeringsstöd
fortsätter göra så att fler hyresrätter kommer att byggas
under kommande år.
– De hyresrätter som får ta del av investeringsstödet uppfyller ett antal krav
som innebär att svenska folket får rimliga hyror samtidigt som villkoren för
att få ett förstahandskontrakt också är mycket mer generösa än vad många
hyresvärdar vanligtvis tillämpar. Nu byggs lägenheter för hela svenska
folket, säger bostadsminister Peter Eriksson (MP).

–Regeringen införde från 2017 ett investeringsstöd för att tillföra förnyad
kraft i byggandet av hyresrätter. Med hjälp av investeringsstödet byggs fler
små, klimatsmarta hyresrätter med rimliga hyror, fortsätter Eriksson.

Beviljat stöd
De senaste siffrorna från Boverket visar att totalt har ca 3,93 miljarder
kronor beviljats i stöd till närmare 14 600 bostäder, varav 3,48 miljarder
avser ca 12 400 hyresbostäder och 449 miljoner kr närmare 2 200 bostäder
för studerande. Utbetalning av stödet sker löpande när bostäderna
färdigställs.

Investeringsstödet 2018

https://www.regeringen.se/


Regeringen har under våren 2018 beslutat om både höjt investeringsstöd (i
kronor per kvadratmeter boarea, BOA) och höjt den högsta tillåtna hyran.
Regeringen har också gjort det möjligt att söka stöd för bostäder som byggs
på befintliga fastigheter. Hissinstallationer i samband med påbyggnad gynnar
även befintliga hyresgäster. Sammantaget gör detta det möjligt att bygga fler
bostäder i fler lägen på fler orter.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Bostadsministern besöker Ekerö
Bostäder
Publicerad 19 juli 2018 Uppdaterad 19 juli 2018

Idag ska bostads- och digitaliseringsminister Peter
Eriksson besöka företaget AB Ekerö Bostäder för att se
på pågående ROT- och förtätningsprojekt och få en
presentation av deras framtidsplaner. Media är
välkomna att delta vid besöket.
Program

13:30-14:00 Besöka pågående ROT- och förtätningsprojekt
Plats: Wrangels väg 1.

14:10-14:45 Timo Siikaluoma, VD Ekerö Bostäder, kommer presentera
företagets framtidsplaner
Plats: Bryggavägen 133A.

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta pressekreterare
Martin Kling.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Digitaliseringsministern deltar på
väldens största AI-konferens
Publicerad 18 juli 2018

Stockholm och Sverige är just nu värd för de
internationella AI-konferenserna IJCAI-ECAI-18. Här
samlas mer än 8000 deltagare, forskare från hela
världen, näringslivet och beslutsfattare för att diskutera
artificiell intelligens. Idag onsdagen den 18 juli deltar
bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson på
konferensen.

Tid: 18 juli 2018 kl. 14.55 till kl. 16.10
Plats: Stockholmsmässan, Älvsjö

De internationella AI-konferenserna IJCAI-ECAI-18 är världens största
vetenskapliga event inom artificiell intelligens. Här samlas fem världsledande
konferenser inom AI under ett och samma tak. Konferenserna äger rum på
Stockholmsmässan från den 10-19 juli och samlar fler än 8 000
internationella forskare, näringsliv och beslutsfattare.

Idag kommer bostads- och digitaliseringsministern att delta i en
paneldiskussion på temat "The Future of AI in Europe", bland
paneldeltagarna finns representanter från: EU-kommissionen, universitet,
företagen ABB och IBM.

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta pressekreterare
Martin Kling.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen genomför insatser för
att stärka arbetet med
digitalisering på regional nivå
Publicerad 12 juli 2018

Regeringen har idag fattat två beslut som kommer att
stärka de regionalt utvecklingsansvariga aktörernas
arbete med digitalisering. Det första beslutet innebär att
de regionalt utvecklingsansvariga aktörerna får i
uppdrag respektive erbjuds att inrätta och upprätthålla
en funktion som regional digitaliseringskoordinator
under perioden 2018-2020. Det andra beslutet är ett
uppdrag till Tillväxverket om att administrera ett
nationellt sekretariat som ska fungera som en
stödfunktion till de regionala
digitaliseringskoordinatorerna.
- För att kunna ta tillvara på digitaliseringens möjligheter i hela Sverige och i
hela samhället skapar vi nu ett nätverk av regionala koordinatorer. Politiken
och samhället måste driva på och leda den digitala utvecklingen i större
utsträckning och med nytta för människor i fokus, säger
digitaliseringsminister Peter Eriksson.

Digitaliseringskoordinatorer
Regeringen ger länsstyrelsen i Stockholms län i uppdrag och erbjuder
Gotlands kommun, landstingen i Gävleborgs, Hallands, Jämtlands,
Jönköpings, Kronobergs, Norrbottens, Skåne, Uppsala, Västernorrlands,
Västra Götalands, Västmanlands, Örebro, Östergötlands län samt
samverkansorganen i Blekinge, Dalarnas, Kalmar, Södermanlands,

https://www.regeringen.se/


Värmlands och Västerbottens län att upprätthålla en funktion som regional
digitaliseringskoordinator under perioden 2018-2020.
Digitaliseringskoordinatorn ska, med beaktande av de regionala
förutsättningarna, ha i som uppgift att bidra till övergripande och strategisk
samordning och samverkan mellan relevanta aktörer för att främja och
tillvarata digitaliseringen i det regionala tillväxtarbetet.

För ändamålet beviljar regeringen år 2018 högst 0,5 miljoner kronor per
regionalt utvecklingsansvarig aktör, dvs. totalt 10,5 miljoner kronor. För år
2019–2020 beviljar regeringen 1 miljon kronor per aktör och år, under
förutsättning att riksdagen fattar nödvändiga beslut om budgetpropositionen.

Sekretariat
Tillväxtverket får av regeringen i uppdrag att administrera ett nationellt
sekretariat som ska stötta de regionala digitaliseringskoordinatorerna.
Sekretariatet ska bl.a. ansvara för att tillhandahålla ett nätverk för de
regionala digitaliseringskoordinatorerna för erfarenhetsutbyte och
kompetensutveckling. Vidare har sekretariatet en roll i uppföljningen av de
regionala digitaliseringskoordinatorernas verksamhet.

För att genomföra uppdraget får Tillväxtverket 1 miljon kronor år 2018. För
åren 2019-2020 får myndigheten 2 miljoner kronor per år, under
förutsättning att riksdagen fattar nödvändiga beslut om budgetpropositionen.

Tillväxtverket ska senast den 26 mars respektive år lämna en
sammanställning avseende de regionala digitaliseringskoordinatorernas
verksamhet till Näringsdepartementet. 



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen satsar på ökad digital
kompetens i små företags
ledningar och styrelser
Publicerad 11 juli 2018

Regeringen kommer imorgon torsdag att besluta om att
ge Tillväxverket i uppdrag att utveckla och genomföra
ett program för att öka kunskapen hos småföretags
ledningar och styrelser om hur företagen kan ta tillvara
digitaliseringens möjligheter. Syftet med uppdraget är
att stärka företagens konkurrenskraft. Tillväxtverket får 5
miljoner kronor per år 2018-2020.
– Programmet ska öka företagens förmåga att utnyttja digitaliseringen för
affärsnytta samt att hantera risker vid digitalisering ur ett ekonomiskt
perspektiv. Statens tidigare framgångsrika satsning "digitaliseringslyftet"
kompletteras därmed på ett sätt som stärker och framtidssäkrar svenska
småföretag, säger digitaliseringsminister Peter Eriksson.

Tillväxtverket ska utveckla och genomföra ett kompetenshöjande program
med målgruppen småföretags ledningar och styrelser. Programmet ska leda
till att:

Inspirera deltagarna att öka sin användning av digitaliseringens
möjligheter i sin affärsutveckling som en integrerad del av företagets
strategiska beslutsfattande, med syfte att främja företagets
affärsverksamhet.
Ge ökad kunskap hos de deltagande företagen om aktörer som kan bistå
dem i digitalisering av sin verksamhet.
 Utveckla metoder och verktyg för att stärka företag i deras strategiska
styrelsearbete. Dessa metoder och verktyg bör vara skalbara och möjliga
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att sprida till små tillväxtföretag eller aktörer som erbjuder kompetens-
och utbildningsstöd för företagsledningar och styrelser.
Öka utbud av målgruppsanpassade utbildningar och stöd kring
digitalisering av företag.

Tillväxtverket ska i genomförandet av uppdraget samverka med
Myndigheten för samhällsskydd och beredskap (MSB) och andra relevanta
aktörer som på olika sätt stöttar småföretagens digitalisering.

Tillväxtverket ska lämna en lägesrapport för uppdraget till
Näringsdepartementet senast den 31 december 2019. En slutrapport med
redovisning av resultat, lärdomar och hur medlen har använts ska lämnas till
Näringsdepartementet senast den 31 mars 2021.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Boverket och Lantmäteriet får i
uppdrag att ta fram tidplaner för
digitaliseringssatsningar
Publicerad 10 juli 2018 Uppdaterad 10 juli 2018

För att effektivisera samhällsbyggnadsprocessen har
regeringen beslutat att ge Boverket och Lantmäteriet
varsitt uppdrag att ta fram tidplaner som visar när
myndigheterna kommer att genomföra satsningar som
bidrar till detta.
Boverket får i uppdrag att ta fram en tidplan för satsningen på enhetlig
digital tillämpning av plan- och bygglagen. Boverket ska också påbörja
arbetet med att ta fram föreskrifter om standarder för utformning av
detaljplaner och planbeskrivningar.

Lantmäteriets uppdrag är att ta fram en tidplan för regeringens
kompetenssatsning om digitaliseringens möjligheter i plan- och
byggprocessen. Lantmäteriet ska också påbörja arbetet med att ta fram
föreskrifter om standarder för utformning av grundkartor.
Regeringens målsättning är att grundkartor som tas fram från och med den 1
januari 2021 framställs enligt Lantmäteriets föreskrifter.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Tilläggdirektiv till
Översiktsplaneutredningen
Publicerad 06 juli 2018

Den 19 januari 2017 gavs en särskild utredare i
uppdraget att utreda frågor kopplade till en utvecklad
översiktsplanering. Regeringen har nu beslutat utöka att
utredningens uppdrag till att också se över reglerna om
när bygglov, rivningslov och marklov får verkställas.
Regelverket ska på bästa sätt tillgodose behovet av
effektivitet i byggprocessen och samtidigt innebära ett
ändamålsenligt skydd för bland annat natur- och
kulturvärden.
I översiktsplaneutredningens uppdrag ingår sedan tidigare bland
annat följande:

Utreda kravet på detaljplan (delbetänkande lämnades i juni 2017)

Utreda hur översiktsplaneringen kan utvecklas för att underlätta
efterföljande planering och utreda möjligheten att reglera
upplåtelseformer i detaljplan (delbetänkande lämnades i maj 2018)

Utreda möjligheterna till privat initiativrätt vid planläggning
(slutbetänkande ska lämnas senast den 31 januari 2019)

Uppdraget slutredovisas den 31 januari 2019.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Bostadsbyggande på landsbygden
ska underlättas
Publicerad 30 juni 2018

Finansieringssvårigheter är ett vanligt hinder för
bostadsbyggande i mindre kommuner. Samtidigt
uppger många landsbygdskommuner att det råder
bostadsbrist. Regeringen har nu givit Boverket i
uppdrag att ta fram förslag på kostnadseffektiva statliga
åtgärder som ska underlätta finansiering av nya och
ombyggda bostäder på landsbygden. Uppdraget gäller
byggande både av egnahem och flerbostadshus.
Möjligheten att få tillgång till en attraktiv bostad är en viktig faktor för att
bibehålla eller utveckla landsbygdens livskraft. Därför ger nu regeringen
Boverket i uppdrag att utreda hur staten kan underlätta finansieringen av
bostadsbyggande på landsbygden.

- Det måste vara möjligt att finansiera bostadsbyggande på landsbygden,
oavsett om det gäller flerbostadshus eller villor. Bankernas lokalkännedom
har minskat på många orter och därför behöver staten gå in och underlätta
finansieringen för dem som vill bygga på landsbygden, säger bostadsminister
Peter Eriksson.

- Landsbygden har länge försakats på flera sätt och det här är ännu ett.
Landsbygdspropositionen och flera andra initiativ från regeringen har en
pekat ut en ny riktning för landsbygden. Människor på landsbygden ska
självklart ges samma möjligheter till ett eget boende som i städerna och det
är tydligt att marknaden inte ensam kan lösa problemen med bostadsbrist på
landsbygden. Vi tänker därför nu försöka hitta andra finansieringslösningar
för bostadsbyggande på landsbygden, säger landsbygdsminister Sven-Erik

https://www.regeringen.se/


Bucht.

En lösning på problemen med finansiering av bostadsbyggande på
landsbygden har efterfrågats i regeringens landsbygdsproposition som
riksdagen röstade genom den 7 juni. Finansieringssvårigheterna har även
lyfts fram i betänkandet Lån och garantier för fler bostäder. Det saknas dock
förslag som riktar in sig på byggande av egnahem.

Uppdraget ska slutredovisas senast den 29 mars 2019 med en delredovisning
gällande egnahem senast den 30 november 2018. Förslagna åtgärder ska
endast avse bostäder för permanent bruk.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Näringsdepartementet i Almedalen
Publicerad 29 juni 2018

Näringsdepartementets statsråd medverkar under
Almedalsveckan i olika seminarier och evenemang.
Näringsdepartementet arbetar med frågor som rör
boende och byggande, bolag med statligt ägande, it-
politik, näringsliv, landsbygd, livsmedel, regional tillväxt,
samt transporter och infrastruktur.
Nedan följer ett urval av statsrådens engagemang i Almedalen.

Mikael Damberg

Söndag
14.30 - Allmän invigning av Almedalen: Näringsminister Mikael Damberg
håller tal. Stora scen, Strandvägen 2.

Måndag
10.00 - Inviger Techarenan., Serendipidy Challange, Stora scen/Techarenan
Strandvägen 2
11.00 - Panelsamtal: Digital transformation – future of work. Google.
Hästgatan 1
13.05 - Almedalens stora näringspolitiska debatt/utfrågning – Vart går svensk
industri?, Industrirådet. S:t Hansgatan 18F/Trappgränd.
13.45 - Seminarium: Utländska investeringar – en motor för Sverige,
Business Sweden & Dagens Industri. Donners plats 2
14.30 - Seminarium: Hur skapar vi bättre förutsättningar för ökad
innovationskraft inom samhällsbyggnad?, Svensk byggtjänst & Bygg 4.0.
Samhällsbyggararenan på fartyget Blue Charm, Visby hamn.
16.00 - Seminarium: Företagandets glastak – hur blir Sverige jämställt i
entreprenörskap?, Grant Thornton & Företagarna. Strandvägen, H521
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Tisdag
08.45 - Öppna Nasdaq-börsen från Almedalen med efterföljande frågor,
Dagens industri & Danska Bank. Dagens industris tält, Donners plats 2.
09.00 - Seminarium: Världens största utmaningar kan lösas med svensk
innovation – om kraften i entreprenörskap, Dagens industri & Danske Bank.
Dagens industris tält, Donners plats 2.
10.15 - Seminarium: Hur stärker vi svensk fordonsindustri?, BIL Sweden &
MRF, Cramérgatan 3, Campus Gotland, E-huset, sal B25
11.30 - Prisutdelning: Innovationstävlingen Transformativ infrastruktur –
innovation för nollutsläpp. Därefter paneldebatt med miljöminister Karolina
Skog. Naturvårdsverket m.fl. Veckans Affärer, Kronstallsgränd 4
12.20 - Seminarium: Vårt ekonomiska läge – utmaningar och möjligheter i en
politisk orolig tid, Swedbank. Volters gränd 8
13.30 - Seminarium: Testbädd Göteborg – verktyg för att möta städers
utmaningar och samtidigt skapa internationell lyskraft?, Göteborgs Stad &
Västsvenska Arenan. Västsvenska Arenan, Strandvägen H553 (Vid
Kruttornet)
15.00 - Seminarium: Så blir Sverige Europas hetaste industriland, Vattenfall.
Energihuset, Mellangatan 9

Onsdag
08.30 - Seminarium: Hur blir Sverige en världsledande AI-nation som stärker
den svenska industrins konkurrenskraft?, ABB. Hästgatan 5
10.00 - Seminarium: Hur blir Sverige ett hållbart välfärdssamhälle?, IKEA,
Handelns Hus, Kårhuset Rindi, Donnersgatan 1.
11.15 - Panel: Resursinnovation – nästa steg för det svenska startup-undret,
Chef och Samhall. Korsgatan 24
12.30 - Seminarium: Politik för fler viktiga jobb / Kockduell mot Elisabeth
Svantesson, Visita. Trädgården på Värdshuset Lindgården, Strandgatan 26
13.30 - Seminarium: Innovation i samhällets tjänst, Microsoft, Pickit, våning
2, Södra kyrkogatan 3.
15.30 - Intervju Expressen TV, Expressen. Expressens scen, Donners plats,
Hamngatan
16.00 - Intervju Ny Teknik, Ny Teknik, Dagens Medias båt (White Pearl),
Visby hamn, nära Hamnplan 5
16.35 - Mikrofestival & Öppet talarforum: Ekonomisk och social hållbarhet
– Kultur som katalysator för attraktiva städer, Gather Festival & Atrium
Ljungberg. Södra murgatan 9.

Torsdag
08.20 - Intervju med Di TV Börsmorgon, Dagens industri. Dagens industris
scen, Donners plats 2



09.30 - Svensk Handel – knäckas av eller knäcka utanförskapet och
kriminaliteten, Svensk Handel. Handelns Hus, Kårhuset Rindi. Donnersgatan
1.
17.15 - Anförande: Framtidens arbetsmarknad – kommer vi ha
kompetensen?, Saco. Sjöbergs Bakgård, Strandgatan 18

Peter Eriksson

Måndag
16.00 - Seminiarum: Är artificiell intelligens ett hot – och varför verkar ingen
bry sig? Newmaninstitutet, Tidskriften Signum, Studieförbundet Bilda.
Katolska kyrkan, S:t Drottensgatan 12
17.00 - Varför borde fler bostäder byggas i trä? Folkhem. Clarion Hotel
Wisby

Tisdag
08.15 – Seminarium: Boende efter plånbok – vart går gränsen? Business
Arena, SSSB. Supper, Strandgatan 9.
10.30 – Seminarium: Hur skapas en smartare samhällsbyggnadsprocess med
hjälp av digitala standardiserade detaljplaner? Lantmäteriet. Wisby Strand
Congress & Event.
12.30 - Utfrågning på scen av Dagens samhälle
14.00 – Seminarium: Ansvarsfullt byggande – hur kan vi bygga bostäder med
lägre hyra? Örebro kommun. Wisby Strand Congress & Event
15.00 – Seminarium: Etik, hållbarhet och regeringens syn på artificiell
intelligens. Digitaliseringsrådet. Södra kyrkogatan 3.

Onsdag
10.00 – Seminarium: Krävs det ett livslångt lärande för digitaliseringen av
Sverige? IT & Telekomföretagen, Digitaliseringsrådet. Almedalens hotell,
Strandvägen 8.
11.15 – Seminarium: Smart urbanisering, att bygga i det redan byggda.
Boklok, Sveriges träbyggnadskansli. Strandvägen H515
13.40 – Seminarium: Framtidens sociala bostadspolitik, SABO, Mellangatan
7

Torsdag
10.00 – Seminarium: Utan kompetensutveckling stannar Sverige. TCO.
Strandgatan 19.
11.00 – Seminarium: Ökad digitalisering i industrin – ett hot mot jobben eller
nyckeln till framtidens konkurrenskraft? Stora Enso. Gotlands museum
12.30 – Seminarium: Makten över arkitekturen i brytningstid. Boverket.



Länsstyrelsens övre trädgård, Strandgatan 1.
14.00 - Deltar i mångfaldsparaden

Sven-Erik Bucht

Torsdag
10.00 – Monterbesök: Hela Sverige Ska Leva. S:t Hans café, S:t Hansplan 2
11.30 – Intervju med Expressen. Expressens scen, Donners plats.
12.00 - Monterbesök: Svenska Jägareförbundet, Ödins Garveri, Tage Cervins
gata 3
13.30 – Intervju med Dagens Samhälle, Dagens Samhälles scen, Donners
plats.
16.00 - Monterbesök: Facket för skogs-, trä- och grafisk bransch,
Cramérgatan 3
17.00 Monterbesök: Axfood, Handelns Hus, Kårhuset Rindi, Donnersgatan
1.

Tomas Eneroth

Tisdag
12.25 - Stockholmslunchen – Stockholms infrastruktur. Supper, Strandgatan
9
15.30 - Anförande Aerospace Almedalen. Strandvägen 4

Onsdag
10.45 – Seminarium: Är Sverige redo för framtidens fordon?, BIL Sweden.
Campus Gotland rum B25, Cramérgatan 3, Visby
13.30 – Seminarium: "dyra stickspår eller nya stambanor?", Sveriges fyra
södra Handelskammare. Strandvägen, H553, Västsvenska Arenan vid
Kruttornet
15.00 - Seminarium: "Hur går det för sjöfarten efter valet?", Blå tillväxt.
Hamngatan 1, trädgården

Torsdag
10.00 – Seminarium: Samhällsbygget Sverige – vart är vi på väg, Skanska.
Skanskas trädgård, Rostockergränd 4
11.30 – Seminarium: "Godsstrategi i hamn – men är politiken ur kurs?",
Industrins utvecklingsråd. Hamngatan 3



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Nu kan du söka radonstöd
Publicerad 29 juni 2018

Från och med på söndag, den 1 juli, kan du söka
bidraget för radonsanering som regeringen har
återinfört. Syftet med bidraget är att minska halten
radon i en- och tvåbostadshus och därmed minska
hälsoproblemen kopplade till radon i bostäder.
- Väldigt många människor i Sverige påverkas av för höga radonhalter i sina
bostäder. Radon orsakar omkring 500 cancerfall varje år. Genom att
återinföra radonbidraget och öka antalet radonsaneringar kan vi nu minska
den hälsopåverkan som radonet har, säger bostadsminister Peter Eriksson.

Bidraget täcker 50 procent av skäliga åtgärdskostnader upp till 25 000
kronor. Efter slutförs sanering ska radonhalten vara högst 200 becquerel per
kubikmeter.

Ansökan ska göras till länsstyrelsen i det län där fastigheten ligger.
Ansökningsblankett finns på Boverkets webbplats. Länsstyrelsen hanterar
också frågor om bidraget:
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Klartecken för 300 nya bostäder i
Göteborg
Publicerad 28 juni 2018

Regeringen har idag, den 28 juni, beslutat att upphäva
Länsstyrelsen i Västra Götalands beslut om
detaljplanen för bebyggelse av kvarteret
Tändsticksfabriken i Göteborg. Regeringens beslut
innebär att omkring 300 nya bostäder kan byggas i
kvarteret.
- Det finns inte tillräcklig grund för länsstyrelsens beslut och därför ger
regeringen nu klartecken för detaljplanen, säger bostadsminister Peter
Eriksson.

Göteborgs kommun beslutade i maj 2016 att anta en detaljplan med en
blandad stadsbebyggelse med bostäder, kontor och lokaler, i kvarteret
Tändsticksfabriken i Göteborg.

Länsstyrelsen i Västra Götalands län upphävde kommunens beslut att anta
detaljplanen vad avser den del som medger bostäder med hänvisning till
luftkvaliteten. Beslutet överklagades till regeringen.

Regeringen har bifallit överklagandet av länsstyrelsens beslut eftersom det
enligt regeringens bedömning inte har visats att luftkvaliteten utgör hinder
mot den planerade bostadsbebyggelsen. Därmed står Göteborgs kommuns
beslut om att anta detaljplanen fast.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Historisk satsning på spårtrafik i
Uppsala
Publicerad 28 juni 2018

Regeringen har i dag fattat beslut om statlig
medfinansiering för byggnation av spårvägen
Ultunalänken mellan Bergsbrunna och Södra staden i
Uppsala kommun.
Tidigare i år fattade regeringen i den nationella infrastrukturplanen beslut om
fyrspår mellan Uppsala och Stockholm samt ett nytt stationsläge i
Bergsbrunna. Dagens beslut innebär att staten dessutom medfinansierar en
utbyggnad av spårvägen Ultunalänken i Uppsala med upp till 900 miljoner
kronor.

- Dagens beslut är ett genombrott för ett nytt sätt att planera och bygga
hållbara bostäder. Nu bryter vi normen som inneburit att man planerat med
bilen som utgångspunkt och går över till att planera för samhällen där gång,
cykel och spårtrafik är utgångspunkten, säger bostadsminister Peter
Eriksson.

Den 22 december 2017 slutredovisade regeringens samordnare för större
samlade exploateringar, Johan Edstav, de avtal som ingåtts med ett antal
kommuner, bland annat Uppsala. Utöver att samordnaren ingått avtal med
Uppsala kommun rörande fyrspår och ett nytt stationsläge i Bergsbrunna
med tillhörande bostadsåtagande om 33 000 nya bostäder föreslog
samordnaren att regeringen reserverar 900 miljoner kronor för en
kollektivtrafiklänk, Ultunalänken, mellan områdena Bergsbrunna och Södra
staden i Uppsala kommun. Regeringen delar samordnarens bedömning och
har därför i dag beslutat om medfinansiering till projekt Ultunalänken.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Ökat trähusbyggande ger lägre
byggkostnader och minskad
klimatpåverkan
Publicerad 26 juni 2018

Regeringen vill se ett ökat byggande av flerfamiljshus i
trä. Därför har beslut fattats om en Inriktning för
träbyggande där ett antal insatsområden pekas ut. Det
handlar om förstärkt samverkan, kunskaps- och
kompetenshöjning, forskning, utveckling och innovation
samt exportfrämjande insatser.
- Att bygga fler bostäder i trä har många fördelar. Trä är ett klimatsmart
byggmaterial och de moderna produktionsmetoderna sänker
byggkostnaderna, förbättrar kvaliteten och skyndar på byggprocessen. När
bostäderna byggs med industriella produktionsmetoder utanför
storstadsområdena ger det jobb i hela Sverige, ökar vår konkurrenskraft och
skapar ännu större exportvärden, säger bostadsminister Peter Eriksson.

Regeringen följer utvecklingen inom området och kommer att fortsätta att
samverka med bransch, akademi och offentliga aktörer för att kunna
identifiera eventuellt behov av ytterligare åtgärder och insatser.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mer miljövänligt byggande med
resurseffektiv användning av
byggmaterial
Publicerad 26 juni 2018

Den 20 juni tog bostads- och digitaliseringsminister
Peter Eriksson emot ett delbetänkande av Kommittén
för modernare byggregler. Kommittén presenterade två
förslag som ska leda till minskad miljöpåverkan under
byggprocessen och resurseffektiv
byggmaterialanvändning.
Sverige behöver standardiserade byggregler för att samhällsbyggnationen ska
kunna öka i takt. I februari 2017 tillsatte regeringen utredningen om en
genomgripande översyn av byggreglerna. Kommittén för modernare
byggregler överlämnande sitt första betänkande i december 2017 till
bostadsminister Peter Eriksson.

I det andra, som överlämnades den 20 juni, har utredningen tittat på behovet
av styrmedel för att minska miljöpåverkan inklusive minskad spridning av
särskilt farliga ämnen under byggprocessen. Kommittén har också tittat på
om det finns behov av reglering för att främja resurseffektiv användning av
byggmaterial.

I sitt delbetänkande föreslår kommittén att:

en innehållsförklaring ska följa med byggprodukter i syfte att skapa
långsiktiga förutsättningar för resurseffektiv produktanvändning.
ge Vinnova i uppdrag att under tio år skapa grupper med aktörer som har
avgörande inflytande på val av byggmaterial. Vinnova ska också lämna
bidrag till utvecklings- och forskningsstudier i syfte att åstadkomma
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nära-nollavfallbyggnader genom återanvändning och återvinning av
byggmaterial och produkter. Vinnova ska även bedriva
informationsspridning om erfarenheter från beställargrupperna arbete,
utvecklings- och forskningsstudier till relevanta mottagare.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Intresset för stöd till utemiljöer
fortsatt stort
Publicerad 21 juni 2018 Uppdaterad 21 juni 2018

Den första sökomgången för 2018 års stöd till
utemiljöer i socioekonomiskt utsatta områden är klar.
102 miljoner kronor har beviljats till 49 olika projekt runt
om i landet.
- Intresset för stödet visar att behovet av trygga och trivsamma utemiljöer är
stort. Genom att bygga och rusta upp grillplatser, gångbanor, lekplatser och
allmänna ytor lyfts bostadsområden och människor, säger bostadsminister
Peter Eriksson.

Sedan 2016 har regeringen satsat omkring 500 miljoner på att förbättra
utemiljöerna i socioekonomiska områden.

Boverket har nu levererat resultaten av årets första sökomgång. Stödet har
hittills beviljats till 49 projekt som får dela på 102 miljoner kronor.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Sveriges digitaliseringspolitik
djupgranskad av OECD
Publicerad 15 juni 2018

Den 30 mars 2017 beställde Näringsdepartementet och
digitaliseringsminister Peter Eriksson en grundläggande
genomlysning av Sveriges digitaliseringspolitik. Idag
den 15 juni presenterade OECD rapporten, som är den
första i sitt slag.
OECD har under två år utvärderat Sveriges policy, organisation och resultat
och lyfter vilket typ av ledarskap som behövs för att Sverige ska bli
framgångsrikt i sin digitala transformation. OECD lämnar förslag inom flera
områden, bl.a. styrning och samordning, cybersäkerhet, arbetet med stora
datamängder, näringslivets digitalisering, utbildning och universitetens roll
samt forskning och utveckling.

- Jag beställde rapporten för att få en extern granskning av regeringens
digitaliseringspolitik. I ett läge när många andra länder satsar stora resurser
har vi inte råd att luta oss tillbaka. En extern genomlysning av
digitaliseringspolitiken gör att vi kan ta nya steg för att bli bättre och vassare,
säger digitaliseringsminister Peter Eriksson.

OECD konstaterar i sin rapport att Sverige presterar bra i den digitala
transformationen och har höga ambitioner med målet att vara bäst i världen
på att använda digitaliseringens möjligheter. Det innebär också att Sverige
måste ha höga ambitioner för det fortsatta arbetet genom att bli mer
uppkopplat, öka användningen hos de som fortfarande står utanför, stärka
den digitala kompetensen, främja digitala innovationer, stärka
arbetsmarknadens förmåga att hantera omställning, förbättra fokus på
ekonomiska aspekter av digital säkerhet samt omvandla digital strategi till
handling.

https://www.regeringen.se/




Pressmeddelande från Finansdepartementet, Näringsdepartementet

Nya statliga jobb till Kiruna
Publicerad 15 juni 2018

Idag presenterar regeringen ett förslag till cirka 120 nya
statliga jobb i Kiruna. Regeringen bidrar med statliga
jobb för att ersätta de årsarbetskrafter som försvinner i
samband med avvecklingen av Radiotjänst i Kiruna.
- Regeringen menar allvar med att hela landet ska leva. Därför kommer vi att
ge i uppdrag till ett antal myndigheter att förbereda denna utvidgning. Detta
för att Kiruna inte ska drabbas av nedläggningen av Radiotjänst, säger
civilminister Ardalan Shekarabi.

- Nu ökar vi takten med att digitalisera samhällsbyggnadsprocessen.
Förstärkningen av Lantmäteriets verksamhet i Kiruna kommer skapa värden
för hela landet och ge många arbetstillfällen i Kiruna, säger bostads- och
digitaliseringsminister, Peter Eriksson.

I Kirunapaketet ingår:

förstärkning av delar av Lantmäteriets verksamhet,
etablering av ett kontor för Statens servicecenter, samt
utveckling av Skatteverkets verksamhet inom beskattningsområdet.

Radiotjänst är Kirunas tredje största arbetsgivare.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Utbildningsdepartementet

Regeringen satsar 40 miljoner
kronor på vidareutbildning inom AI
Publicerad 14 juni 2018 Uppdaterad 14 juni 2018

Behovet av fördjupade kunskaper om artificiell
intelligens (AI) är stort på arbetsmarknaden och i det
övriga samhället. Regeringen gör därför en särskild
satsning på högskoleutbildning inom AI som också ska
främja det livslånga lärandet.
– Satsningen är en avgörande investering för framtiden. För mig är det
oerhört viktigt att skapa förutsättningar för det livslånga lärandet inom ett så
aktuellt område som AI. Inte minst eftersom kompetensförsörjningen är
grunden för svensk innovations- och konkurrenskraft, säger Helene Hellmark
Knutsson, minister för högre utbildning och forskning.

– Jag delar inte oron för att ny teknik ska ta jobben. Tvärtom tror jag att
Sverige har goda förutsättningar att dra nytta av de möjligheter som AI ger
att både skapa nya jobb och förbättra till exempel cancervården och stödet
till barn med dyslexi, säger närings- och innovationsminister Mikael
Damberg.

– Att universiteten och högskolorna har höga ambitioner inom detta område
är avgörande för att vi ska vidareutbilda arbetskraften och ta steg mot ett
livslångt lärande. Regeringens satsning stärker svenska företags kompetens
och konkurrenskraft, säger bostads- och digitaliseringsminister Peter
Eriksson.

Regeringens särskilda satsning på vidareutbildning inom AI omfattar totalt
40 miljoner kronor för åren 2018 och 2019. Satsningen ska bidra till att möta
arbetsmarknadens behov av omställning och fördjupade kunskaper inom AI.
Syftet är att ta tillvara på potentialen i den nya tekniken och därmed öka
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Sveriges konkurrenskraft och förmåga att hantera samhällsutmaningar.

Chalmers tekniska högskola kommer att koordinera satsningen, där också
Göteborgs universitet, Kungl. Tekniska högskolan, Linköpings universitet,
Lunds universitet, Umeå universitet och Örebro universitet deltar. Satsningen
ska utformas så att fler lärosäten kan ansluta efterhand.



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Näringsdepartementet

Ardalan Shekarabi och Peter
Eriksson presenterar en nyhet i
Kiruna den 15 juni
Publicerad 14 juni 2018

Fredagen den 15 juni besöker civilminister Ardalan
Shekarabi och bostads- och digitaliseringsminister
Peter Eriksson Kiruna. Under pressträffen kommer en
nyhet att presenteras.

Tid: 15 juni 2018 kl. 13.20
Plats: Radiotjänst Österleden 21, Kiruna

Ta med presslegitimation.

Välkomna!

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Digitaliseringsrapport från OECD
överlämnas
Publicerad 13 juni 2018

På fredag den 15 juni överlämnar OECD en rapport om
digitaliseringens utveckling i Sverige till Peter Eriksson.

Tid: 15 juni 2018 kl. 08.45
Plats: Näringsdepartementet, Mäster Samuelsgatan 70

OECD har på uppdrag från regeringen tagit fram en särskild
fördjupningsstudie av den digitala transformationen i Sverige. I rapporten
presenteras internationella jämförelser och rekommendationer för nationella
åtgärder.

På pressträffen medverkar digitaliseringsminister Peter Eriksson och Andrew
Wyckoff, direktör vid OECD. Media är välkomna att delta. Överlämning och
pressträff följs av ett fördjupande seminarium kring rapporten.

Tid: Kl. 08.45
Plats: Näringsdepartementet, Mäster Samuelsgatan 70, Stockholm

Anmälan sker till pressekreterare Carl-Martin Vikingsson. Medtag
legitimation.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson inviger webbplats
för ökad konkurrens
Publicerad 12 juni 2018

Idag den 12 juni 2018 inviger Peter Eriksson
webbplatsen buildinginsweden.se, en sida utvecklad av
Boverket som ska göra det enklare för utländska
byggföretag och byggherrar som vill bygga bostäder i
Sverige. Syftet är att främja konkurrensen, vilket i sin tur
kan leda till fler anbud och sänkta byggkostnader.
Buildinginsweden.se ska upplysa om vad som gäller i Sverige, bland annat
byggregler och avtalsvillkor. Webbplatsen ska hjälpa
byggherrar/projektutvecklare och byggföretag att orientera sig genom att
visualisera stegen från idé till en färdig byggnad. Boverket har kartlagt
behovet med hjälp av referensgrupper och aktörer i branschen, i
referensgrupperna ingår även utländska aktörer. Informationen kommer även
att fortsätta utvecklas i dialog med aktörer och målgrupper.

- Det är på tiden att det finns en samlad webbplats med officiell information
riktad mot utländska aktörer. Vi behöver fler företag som konkurrerar om att
bygga bostäder i Sverige för att kunna upprätthålla en hög byggtakt, säger
Peter Eriksson, bostads- och digitaliseringsminister.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson inviger digital
satsning i Abisko
Publicerad 12 juni 2018 Uppdaterad 12 juni 2018

Lördag den 16 juni deltar bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson i invigningen av
en ny app om Norrbottenfjällens statliga leder.
Invigningen sker i Abisko Naturum som också har en ny
utställning om fjällandskap i förändring. Svenska
Turistföreningen (STF) inviger också en ny
Kungsledsportal.

Tid: 16 juni 2018 kl. 13.00 till kl. 16.00
Plats: Naturum Abisko

Mobilappen "Norrbottens naturkarta" har tagits fram av Länsstyrelsen
Norrbotten och syftar till att digitalisera information och inspiration till
Norrbottens finaste naturupplevelser. Norrbotten har fantastiska resurser
med sina åtta nationalparker och 396 naturreservat samt hundratals mil
vandringsleder som nu blir lätta att hitta digitalt.

I programmet medverkar även representanter från Länsstyrelsen, STF,
Gabna sameby och Naturvårdsverket. Konferencier är Martin Emtenäs.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Ny webbsatsning för utländska
byggföretag ska öka konkurrensen
Publicerad 11 juni 2018

Boverkets nya webbsatsning ska sänka trösklarna för
utländska byggherrar och entreprenörer som vill bygga
bostäder i Sverige. Syftet är att främja konkurrensen
genom att underlätta för fler aktörer att verka på
marknaden. Den nya webbplatsen som lanseras den 12
juni är ett uppdrag som Boverket gjort på uppdrag av
regeringen.

Tid: 12 juni 2018 kl. 11.00
Plats: Näringsdepartementet, Mäster Samuelsgatan 70

Välkommen!

Tid: Tisdag 12 juni 2018 kl. 11.00
Plats: Näringsdepartementet, Mäster Samuelsgatan 70

Medverkande: Bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson, Boverkets
generaldirektör Anders Sjelvgren med flera.

Anmälan till Carl-Martin Vikingsson
Ta med legitimation
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Lyckat koncept för digital
delaktighet ska spridas till fler
Publicerad 08 juni 2018

Regeringen har gett Internetstiftelsen (IIS) medel som
ska användas för att etablera DigidelCenter i ett antal
kommuner. Etableringen ska syfta till att stärka
kommuninvånares möjligheter att öka sin digitala
kompetens och få hjälp med digitala tjänster och teknik.
Den snabba digitaliseringen av samhället innebär en utveckling där allt mer
sker på nätet. Alla människor ska kunna ta del av dessa tjänster. De som idag
inte använder digitala lösningar behöver få stöd som krävs för att kunna vara
med.

Redan idag stödjer Internetsstiftelsen Motala DigidelCenter på Motala
bibliotek. Nu vill man vidareutveckla konceptet och sprida det till fler orter.

- Jag har själv besökt Motala och är väldigt imponerad av verksamheten där.
Digidelcentret är en mötesplats där människor som känner sig ovana med
den nya tekniken får hjälp att lösa problem eller komma igång med att
använda digitala tjänster. Det är Sverige när det är som bäst, säger
digitaliseringsminister Peter Eriksson.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson diskuterar e-
dataskydd i Luxemburg
Publicerad 07 juni 2018

På fredag den 8 juni deltar digitaliseringsminister Peter
Eriksson i telekområdet (TTE) i Luxemburg. EU-
medlemmarnas it- och digitaliseringsministrar samlas
för att bland annat diskutera cybersäkerhet, ePrivacy
och den europeiska kodexen för elektronisk
kommunikation.
Under mötet i morgon kommer ordförandeskapet att presentera en
lägesrapport om integritet och elektronisk kommunikation (ePrivacy) och
diskutera ett förslag till en ny förordning på området.

Ministrarna ska också ta ställning till och komma överens om ett förslag till
en cybersäkerhetsförordning inför förhandlingar med Europaparlamentet.

Ett annat förslag som ska diskuteras är direktivet om att bättre vidareutnyttja
information från den offentliga sektorn för att stärka den datadrivna
ekonomin i EU.

Ordförandeskapet kommer att informera om den preliminära
överenskommelsen med Europaparlamentet om kodexen för elektronisk
kommunikation och om förslaget till förordning om fritt flöde av icke-
personuppgifter inom EU.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

En utvecklad översiktsplanering
Publicerad 31 maj 2018

Bostadsminister Peter Eriksson har tagit emot
Översiktsplaneutredningens förslag om en utvecklad
översiktsplanering. En kontinuerlig översiktsplanering
ska ge bättre förutsättningar för detaljplaner och
bygglov. Ökad tydlighet från kommunerna ska mötas av
tydliga besked från staten.
Att översiktsplanen är aktuell har stor betydelse för att planen ska ge
tillräckligt stöd för efterföljande planering. Översiktsplaneutredningen
konstaterar emellertid att det i dag finns brister i kontinuiteten i många
kommuner.

Utredningen föreslår nya bestämmelser i plan- och bygglagen för att lagen
ska ge stöd för en bättre tillämpning och för att översiktsplanen ska hållas
aktuell. Utredningen föreslår även tydligare krav på vad översiktsplanen ska
innehålla. Dessutom anser utredningen att länsstyrelsen behöver bli bättre på
att ge tydliga besked.

- Översiktsplanen behöver stärkas och utvecklas för att underlätta för
planeringen i kommunerna och därigenom få fram fler bostäder snabbare än
idag, säger bostads-och digitaliseringsminister Peter Eriksson.

Utredningens förslag:

Kommunen ska i början av varje mandatperiod anta en planeringsstrategi,
enligt utredningens förslag. I strategin ska kommunfullmäktige ta ställning till
om översiktsplanen är aktuell och till kommunens fortsatta arbete med
översiktsplaneringen, vilket ansluter till hur det fungerar i Norge och
Danmark. Att kommunen tar fram en planeringsstrategi ska vara en
förutsättning för att översiktsplanen ska anses vara aktuell. Är planen inte
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aktuell ska det påverka kommunens arbete med detaljplaner.

Utredningens förslag innebär nya tydligare krav på vad översiktsplanen
måste innehålla, i syfte att underlätta dialogen mellan staten och kommunen
om hur bebyggelsen ska utvecklas. Samtidigt tas flera krav bort, vilket ska
göra det enklare att ta fram en översiktsplan. En flexibel standard underlättar
både för kommunen och för andra aktörer. Boverket föreslås dessutom få
besluta om en standard för hur digitala översiktsplaner ska utformas.

Enligt utredningens förslag ska översiktsplanen även i framtiden vara
vägledande. I utredningens uppdrag ingick att se över om översiktsplanen
helt eller delvis borde göras bindande.

Utredningen föreslår även en ny lag som innebär att kommunen ska kunna
bestämma att bostäder på mark som kommunen eller ett kommunalt
aktiebolag äger bara ska få upplåtas med hyresrätt. Ett sådant beslut ska
även gälla mot en ny ägare av marken. Det gör det lättare för kommunen att
säkerställa att marken kommer att bebyggas med hyresrätter, om kommunen
har satt upp detta som ett villkor i samband med försäljningen av marken.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Ny regional fysisk planering
föreslås
Publicerad 31 maj 2018

I dag, den 31 maj, har regeringen beslutat om en
proposition som innebär nya bestämmelser om regional
fysisk planering i plan- och bygglagen (PBL).
Bestämmelserna ersätter det nuvarande kapitlet (7 kap.)
om regionplanering. I det nya förslaget blir regional
fysisk planering obligatoriskt i Stockholms län och i
Skåne län. I övriga län bör det införas när behov och
förutsättningar finns.
En regionplan ska finnas i de län som bedriver regional fysisk planering
enligt bestämmelserna. En sådan plan ska ge vägledning för beslut om
översiktsplaner, detaljplaner och områdesbestämmelser. Planen är inte
bindande men ger ökad möjlighet för regioner och landsting att planera och
vägleda mark- och vattenanvändningen för t.ex. ett ökat bostadsbyggande.

Behoven av regional fysisk planering är stora i både Stockholms län och
Skåne län. Stockholms län regionplanerar redan i dag enligt särlagstiftning
och i Skåne län har landstinget initierat ett regionplanearbete i form av
Strukturbild för Skåne. I Stockholm ser regeringen att behoven fortsatt
kommer att vara stora när det gäller regional fysisk planering och i Skåne län
har behov uppstått i takt med att länets befolkning och tätorter växer och blir
allt mer sammankopplade.

- Behovet av regional planering skiljer sig mellan olika delar av Sverige. Med
det här beslutet gör regeringen planeringen obligatorisk i Skåne och
Stockholm. I övriga regioner blir det möjligt att följa efter genom ansökan
hos regeringen, säger bostadsminister Peter Eriksson.

https://www.regeringen.se/


Regeringen beslutade om lagrådsremiss den 19 april 2018.
Lagrådsföredragningen som följde har föranlett att ordet regionplaneorgan
har ersatts med landsting genomgående. Till följd av detta föreslås ytterligare
lagändringar. Lagändringarna ansluter till förslagen i propositionen Ett
enhetligt regionalt utvecklingsansvar prop. 2017/18:206.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Trafikverket får uppdrag att bidra
till bredbandsutbyggnad
Publicerad 31 maj 2018

Idag, den 31 maj, ger regeringens Trafikverket i
uppdrag att ta fram en modell för hur anläggning av
bredband i landsbygd kan ske inom statliga vägars
vägområde och förtydligar samtidigt att Trafikverket ska
främja genomförandet av regeringens bredbandsmål.
Regeringen har som mål att 95 procent av hushåll och företag ska ha minst
100 Mbit/s senast 2020. Utbyggnaden pågår för fullt men det finns hinder
som hotar målet. Post- och telestyrelsen har informerat regeringen om att
den största utmaningen är Trafikverkets principer för bredbandsutbyggnad
längs vägar i lands- och glesbygd.

- Med det här uppdraget från regeringen vill vi öka utbyggnadstakten av
snabbt bredband på landsbygden. Trafikverket får nu tydliga direktiv att
prioritera bredbandsutbyggnaden. Man behöver också utveckla bättre och
effektivare metoder för att lägga ner fiber i våra grusvägar, säger bostads-
och digitaliseringsminister Peter Eriksson.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson inviger portal för
testbäddar
Publicerad 31 maj 2018

Idag den 31 maj 2018 deltar bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson vid invigningen av
swedishtestbeds.com, en testbäddsportal för
digitaliserat samhällsbyggande – en fråga som också är
prioriterad inom regeringens samverkansprogram
Smarta städer.
Swedishtestbeds.com är en portal som ska ge en överblick över befintliga
testbäddar inom digitaliserat samhällsbyggande. En testbädd är en miljö där
man kan testa nya tekniker i en kontrollerad, simulerad eller verklig
användarmiljö.

- Vi har idag många testbäddar men de är inte tillräckligt kända och
samordnade. Jag tror att Swedishtestbeds.com kommer att bidra till en bättre
överblick och samordning av befintliga testbäddar, så att våra svenska
innovationer snabbare kommer ut på marknaden och kan bidra till
effektivare processer, säger Peter Eriksson, bostads- och
digitaliseringsminister.

Regeringen arbetar för att Sverige ska fortsätta vara en globalt attraktiv plats
för framstående forskning och innovation. Regeringen har lanserat Testbädd
Sverige för att kraftsamla för innovation och att nya idéer och lösningar
testas i Sverige. Projektet Testbäddsportalen har fått stöd från det strategiska
innovationsprogrammet Smart Built Environment, en gemensam satsning av
Vinnova, Formas och Energimyndigheten.

Tid och plats
31 maj 2018
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Helio Works, Kistagången 12, 164 40 Kista

16.00 Invigning
Peter Eriksson, bostads- och digitaliseringsminister, invigningstal och
öppning av portalen

Övriga medverkande:
Eva Schelin, VD IQ Samhällsbyggnad
Lars Stehn, Smart Built Environment
Filip Kjellgren, Vinnova, Testbädd Sverige
Jon Haag, RISE
Ludovic Bouveron, fransk-svenska handelskammaren



Pressmeddelande från Försvarsdepartementet, Miljödepartementet,
Näringsdepartementet, Socialdepartementet, Utbildningsdepartementet

Ministrar inviger laddstolpar i
Upplands Väsby
Publicerad 29 maj 2018

På torsdag den 31 maj beger sig jämställdhetsminister
Lena Hallengren, energiminister Ibrahim Baylan,
gymnasie- och kunskapsminister Anna Ekström,
bostadsminister Peter Eriksson, infrastrukturminister
Tomas Eneroth och försvarsminister Peter Hultqvist till
Upplands Väsby. De ska bland annat inviga
laddningsstationer i vid Väsby idrottsstad.

Tid: 31 maj 2018 kl. 11.45
Plats: Husarvägen 29, Upplands Väsby

Media är välkomna att delta under programmet.

Program för den 31 maj

Invigning av laddningsstation
Tid: Kl. 11.45
Plats: Husarvägen 29, Upplands Väsby
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Exportcentrum i Anderstorp får
grön flagg
Publicerad 29 maj 2018

På onsdag den 30 maj inviger statssekreterare Alf
Karlsson i samband med att han besöker Anderstorps
årliga företagsmässa ”Affärsracet Opportunities”
Jönköpings läns regionala exportcentrum.

Tid: 30 maj 2018 kl. 09.00
Plats: Scandinavian Raceway, Anderstorp

Anderstorp är starkt förknippat med motorsport i Sverige och det är här som
Jönköpings läns regionala exportsamverkan kommer att ha sin depå. I
samband med att bostads- och digitaliseringsminister Peter Erikssons
statssekreterare Alf Karlsson inviger företagsmässan "Affärsracet
Opportunities" på Scandinavian Raceway, flaggar han även igång starten för
länets exportsamverkan.

Tillväxtverket ska på regeringens uppdrag och inom ramen av
exportstrategin skapa ett exportcentrum i Sveriges alla län/regioner.

Affärsracet på Scandinavian Raceway är en mässa som synliggör och
marknadsför Gnosjöregionens näringsliv

Media är välkomna att delta i invigningen.

Program för den 30 maj:

Invigning av företagsmässa Jönköpings läns exportcentrum
Tid: kl. 9.00
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Plats: Scandinavian Raceway, Anderstorp



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Lägre byggkostnader med
nordiskt samarbete
Publicerad 29 maj 2018

De nordiska länderna har enats om att stärka
samarbetet kring harmonisering av byggregler och
standarder mellan myndigheter i de nordiska länderna.
En harmonisering av byggreglerna ska leda till lägre
byggkostnader.
– Norden ska vara världens mest integrerade byggmarknad. Vi vill göra det
lättare för företagen i Norden att bygga tvärs över gränserna för att skapa
bättre och billigare byggen i alla delar av Norden, säger bostadsminister
Peter Eriksson.

De årliga merkostnader som skillnader i nationella byggregler i Norden leder
till beräknas enligt en rapport från Nordisk Innovation ligga på mellan 40 och
60 miljoner euro enbart i Sverige. En ökad harmonisering kan leda till en mer
integrerad marknad för arbete och produkter, med kostnadsfördelar för såväl
fastighetsägare och byggentreprenörer som för den offentliga sektorn.

De nordiska länderna har idag, tisdag den 29 maj, enats om att stärka
samarbetet kring harmonisering inom byggbranschen, bland annat genom att
sätta igång relevant forskning och stärka nordiska nätverk inom
byggbranschen som stöder en harmonisering.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Nordiska ministrar besöker
Sollentuna
Publicerad 28 maj 2018

I morgon, den 29 maj, kommer bostadsminister Peter
Eriksson att tillsammans med kollegor från de nordiska
länderna besöka Dagmejans kvarter i Sollentuna. I
kvarteret håller industriellt byggda flerbostadshus i trä
att uppföras.

Tid: 29 maj 2018 kl. 15.25
Plats: Sörmlandvägen 5, Sollentuna.

Bostadsminister Peter Eriksson besöker tillsammans med kollegor från
övriga nordiska länder byggarbetsplatsen där företaget Lindbäcks uppför
flerbostadshus i trä.

Lindbäcks VD Linda Rosén kommer att berätta om industriellt byggande och
visa hur husen på arbetsplatsen byggs ihop.

Media är välkomna att delta under besöket. Vid intresse kontakta
pressekreterare Carl-Martin Vikingsson.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson deltar i invigning av
sommargågata på Nybrogatan
Publicerad 23 maj 2018

Imorgon, torsdag den 24 maj, finns bostadsminister
Peter Eriksson på plats vid öppningen av
sommargågatan på Nybrogatan i Stockholm.

Tid: 24 maj 2018 kl. 11.30
Plats: Nybrogatan, Stockholm

Återigen blir Stockholm mer levande när säsongen för sommargågator
startar. Genom att minska utrymmet för bilarna skapas mer plats för
människor och umgänge med uteserveringar och gatumöblering. Nybrogatan
mellan Linnégatan och Kommendörsgatan kommer att vara gågata från den
24 maj till den 18 september.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Sverige klättrar i
digitaliseringsranking
Publicerad 18 maj 2018

I dag, den 18 maj, har EU-kommissionen publicerat
2018 års index för digital ekonomi och digitalt samhälle
(DESI). DESI är ett verktyg för att jämföra hur länder i
EU lyckas med digitalisering. I år har Sverige klättrat
från en tredjeplats till en andraplats. Sverige får högre
poäng jämfört med förra mätningen när det gäller fast
bredband, snabbt bredband, digital kompetens och
internetanvändning.
- Anledningen till att Sverige nu får en bättre placering är att vi gör bra ifrån
oss inom bredbandsutbyggnad och medborgarnas användning av internet.
Men en stor utmaning är fortfarande den offentliga sektorn. Här behöver vi
växla upp och erbjuda bättre digitala tjänster inom till exempel hälsovård och
övriga myndighetskontakter. Vi behöver också fortsätta arbeta aktivt med att
klara utbyggnaden av snabbt bredband på landsbygden, säger
digitaliseringsminister Peter Eriksson

DESI mäter EU-länders digitaliseringsgrad genom att titta på områdena
uppkoppling, humankaptial, användning av internet, integrering av digital
teknik, och digitala offentliga tjänster.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Färdriktning för artificiell intelligens
beslutad
Publicerad 16 maj 2018

Regeringen har nu beslutat om en nationell inriktning
för AI med målet att Sverige ska vara ledande i att ta
vara på möjligheterna med artificiell intelligens för att
stärka svensk välfärd och konkurrenskraft.
– Regeringens mål är att Sverige ska vara ledande när det gäller att använda
AI och nu pekar vi ut riktningen för det gemensamma arbete som behöver
ske i Sverige för att dra nytta av tekniken för att bättre identifiera sjukdomar,
minska vår energianvändning, effektivisera produktion och förkorta
handläggningstider, säger närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

Det finns stor potential för näringslivet och offentlig sektor att med hjälp av
AI utveckla produkter och tjänster, men också att förbättra arbetsmiljö
genom att utesluta repetitiva eller farliga uppgifter. Genom att arbeta
systematiskt för att ta tillvara på möjligheterna med AI kan både den svenska
välfärden och den svenska konkurrenskraften stärkas.

Syftet med AI-inriktningen är att peka ut några av de centrala förutsättningar
som är viktigast för samhällets aktörer att hantera tillsammans.

• Utbildning och forskning. En grundläggande förutsättning för att hela
Sverige ska dra nytta av AI är att tillräckligt många personer har de
kunskaper som krävs för att utveckla och använda AI. Det ställer krav på att
AI integreras i såväl utbildningar som grundforskning.

• Innovation och användning. För företag i alla branscher finns möjlighet
att utveckla sin konkurrenskraft med hjälp av AI. Pilotprojekt, testbäddar
och miljöer för utveckling av AI-applikationer behövs i Sverige för att
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skynda på införandet av ny AI-teknik på ett etiskt, säkert och hållbart sätt.

• Ramverk och infrastruktur. Sverige behöver utveckla regler, standarder,
normer och etiska principer i syfte att vägleda etisk och hållbar AI-
användning.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Sverige skapar en internationellt
ledande samverkansmiljö för AI
Publicerad 16 maj 2018

I dag, den 16 maj, lanserade digitaliseringsminister
Peter Eriksson en internationellt ledande
samverkansmiljö för artificiell intelligens (AI) - Data
Factory & Arena. Arenan kommer att etableras i
Göteborg på Lindholmen Science Park.
De länder som lyckas väl med att tillvarata, tillämpa och realisera nyttan
med AI, och samtidigt hanterar riskerna på ett ansvarsfullt sätt, kommer att
ha en stor fördel i den internationella konkurrensen. Likaledes har AI stora
möjligheter att bidra till en mer effektiv och relevant offentlig sektor. För att
bidra till en sådan utveckling och accelerera tillämpningen av AI skapar
Sverige nu en internationellt ledande samverkansmiljö för AI.

- Det är en spännande dag för både Sverige och Göteborg. Vi presenterar nu
en stor svensk kraftsamling inom AI. Det kommer att stärka svenska företag
och svensk konkurrenskraft inom många områden. Genom samverkan
mellan akademi, företag och staten tar vi ett avgörande steg för att Sverige
ska vara en internationell aktör och ett land som är attraktivt för de skarpaste
hjärnorna att verka i, säger digitaliseringsminister Peter Eriksson.

Att brett spektrum av organisationer från industri, offentlig förvaltning och
sjukvård, samt universitet visar med detta att man har intentionen att
etablera en nationellt samlokaliserad arena med en datafabrik för att
accelerera AI-relaterad tillämpad forskning och innovation. Ambitionen är
också att skapa samverkan med starka aktörer internationellt.

Den här satsningen är formad för att komplettera existerande, planerade och
framtida svenska initiativ inom AI (t ex WASP, Vinnova, universitets och
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företags egna satsningar) Samverkansmiljön kommer att:

Skapa en dynamisk miljö i världsklass där tillgången till stora mängder
unika och intressanta data kommer att locka till sig akademiska och
industriella forskare samt forskningsinstitut
Utgöra en samlingspunkt inom tillämpade AI-relaterade projekt och
generering av data för akademi, industri och offentlig verksamhet
Möjliggöra korsbefruktning av AI kunskap mellan olika
tillämpningsområden
Utveckla metoder och infrastruktur för att, på ett kontrollerat och
tillförlitligt sätt, hantera stora mängder data i syfte att effektivt träna AI
algoritmer
Ha en hög internationell profil och koppla upp sig mot befintliga och
planerade svenska AI-satsningar

Arenan kommer att vara öppen för individer och team från universitet,
industri och den offentliga sektorn som bedriver AI-relaterade forsknings-
och innovationsaktiviteter inom något eller några av följande breda
tillämpningsområden:

Tekniska produkter och system
Finans och företagsekonomi
Livsvetenskap, hälsovård och medicin
Statsförvaltning, juridik, humaniora (inklusive etik), och konst.

Bredden av tillämpningsområden och samlokalisering av tillämpade AI-
projekt och en datafabrik gör denna satsning unik i sitt slag. Det skapar
möjligheter att accelerera forskning och innovation genom att ge tillgång till
unika data, låta resurser och personer samverka och idéer spridas mellan
tillämpningsområden.

Satsningen kommer att etableras i Göteborg på Lindholmen Science Park,
som också blir värd för denna öppna samverkansmiljö och avancerade
infrastruktur för data och teknik.

Invigning är planerad att ske i 3e kvartalet 2018.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson lanserar nationell
samverkansmiljö för AI
Publicerad 15 maj 2018

Digitaliseringsminister Peter Eriksson besöker Göteborg
för att lansera en nationell samverkansmiljö för artificiell
intelligens (AI).

Tid: 16 maj 2018 kl. 10.30
Plats: Lindholmen Science Park, Lindholmen Conference Center,
Lindholmspiren 3-5, Göteborg

Tillsammans med ett brett spektrum av organisationer från industri, offentlig
förvaltning , sjukvård och universitet kommer Sverige att etablera en
forsknings- och innovationsarena samlokaliserad med en datafabrik för att
attrahera internationella topptalanger och accelerera AI-relaterad forskning
och innovation.

Tid: 16 maj 2018 kl 10.30
Plats: Lindholmen Science Park, Lindholmen Conference Center,
Lindholmspiren 3-5, Göteborg

Anmälan och presskontakt: Carl-Martin Vikingsson, pressekreterare hos
digitaliseringsminister Peter Eriksson

Vid pressträffen kommer Peter Eriksson berätta mer om satsningens syfte,
mål och omfattning. Dessutom medverkar representanter från näringslivet,
akademin, offentlig sektor och Lindholmen Science Park.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Nu börjar samordningen för ökat
bostadsbyggande
Publicerad 15 maj 2018

Tisdagen den 15 maj bjuder utredningen Samordning
för bostadsbyggande in till seminarium för att
presentera uppdraget. Bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson inleder seminariet
med att informera om regeringens arbete för ökat och
hållbart bostadsbyggande.

Tid: 15 maj 2018 kl. 13.30 till kl. 16.00
Plats: Haymarket, Hötorget, Stockholm

Trots att byggtakten ökat avsevärt de senaste åren saknas ca 600 000
bostäder fram till 2025 enligt Boverkets prognos från juli 2017. Byggtakten
behöver därför fortsätta hållas hög samtidigt som det finns ett allt mer
uppenbart behov av att hitta sätt att bygga bostäder som befolkningsgrupper
med lägre inkomst har råd.

I december 2017 beslutade regeringen att ge en särskild utredare i uppdrag
att samordna bostadsbyggandet i Sverige. Syftet med utredningen är att
underlätta planeringsprocesser för att få till stånd ett ökat och hållbart
bostadsbyggande.

Uppdraget är delvis en fortsättning av det tidigare utredningsuppdraget
Större samlade exploateringar med hållbart byggande, som resulterade i
överenskommelser med kommuner som direkt och indirekt leder till cirka
100 000 bostäder.
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Startseminarium för utredningen Samordning för bostadsbyggande (N
2017:08)

Tid: Tisdag den 15 maj, kl. 13.30 – 16.00
Plats: Haymarket, Hötorget, Stockholm



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Sverige ska leda AI-samarbete i
Norden och Baltikum
Publicerad 14 maj 2018

Norden och Baltikum utökar samarbetet för att bevara
sin position som Europas ledande region inom
digitalisering. Länderna har idag beslutat att stärka
samarbetet kring artificiell intelligens. Sverige ska leda
samarbetet.
– Vår region är idag Europas ledande inom digitalisering. Dagens AI-
deklaration innebär ett utökat samarbete mellan länderna. Nu tar vi i Sverige
också på oss att leda det nordiskt-baltiska samarbetet in i nästa steg genom
driva arbetet framåt och föreslå nödvändiga åtgärder, säger
digitaliseringsminister Peter Eriksson.

De nordisk-baltiska ministrarna har idag skrivit under en gemensam AI
deklaration där fokus ligger på att utveckla och främja användningen av AI
för att tjäna människor bättre. Detta ska de uppnå genom att:

förbättra möjligheterna till kompetensutveckling för att myndigheter,
företag och organisationer ska använda AI i större utsträckning
stärka tillgången till data för att AI ska kunna användas till att ge bättre
service till invånarna i Norden och Baltikum
utveckla etiska och transparenta riktlinjer, standarder, normer och
principer som kan vägleda kring när och hur AI-program bör användas
arbeta för internationella standarder för infrastruktur, hårdvara, program
och data för att säkerställa tillvaratagandet av driftskompatibilitet,
integritet, säkerhet, tillit, användbarhet och mobilitet.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Norden och Baltikum ska
samarbeta om artificiell intelligens
Publicerad 11 maj 2018

Sverige har ordförandeskapet i nordiska ministerrådet
under 2018. Måndag den 14 maj signeras en AI-
deklaration mellan de nordiska och baltiska länderna.

Plats:

Media är välkomna.

Tid och plats: måndagen den 14 maj 14.30-15.00, Rosenbad.

OBS! Entré genom Kopparporten. Kom i god tid för att hinna till lokalen där
signering sker. Kopparporten öppnar kl 14.00. Medtag legitimation.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Digitaliseringsminstern samlar AI-
aktörer
Publicerad 08 maj 2018

För att diskutera hur Sverige ska bli en ledande aktör
inom AI träffar digitaliseringsminister Peter Eriksson
idag en rad viktiga aktörer för ett rundabordssamtal.
Representanter från näringslivet, akademin och offentlig
sektor deltar.
Digitaliseringsministern finns tillgänglig för kommentarer.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson besöker Gävle
Publicerad 08 maj 2018

På onsdag den 9 maj besöker bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson Gävle.
Peter Eriksson inleder eftermiddagens besök med att ta sig till Kastets
sågverk där han kommer att få en presentation av sågverket och företaget
Setra.

Peter Eriksson åker därefter till Gavlehovshallen och besöker en 1 500
kvadratmeter stor solcellsanläggning. Bakom satsningen står det kommunala
bostadsbolaget Gavlefastigheter och Gävle Energi. Under besöket kommer
bostadsministern att berätta om regeringens investeringar inom klimat och
hållbarhet kopplat till bostäder.

Media är välkomna att delta under dagen. Kontakta pressekreterare Carl-
Martin Vikingsson.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Ny bostadsförsörjningslag
Publicerad 08 maj 2018

Bostadsminister Peter Eriksson har i dag, den 7 maj,
tagit emot förslag till nytt arbetssätt för ett bättre
fungerande arbete med bostadsförsörjningsfrågor. I
fokus står hushåll som har svårt att få en bostad på
marknadens villkor.
Utredningen föreslår en ny lag om bostadsförsörjning och de samlade
förslagen syftar till att ge kommunerna bättre förutsättningar och ett skarpare
yttre tryck att åtgärda bostadsbristen.

Förslaget innebär ett nytt arbetssätt där Boverket, länsstyrelserna, regionerna
och kommunerna ges olika roller och förväntas bidra till att skärpa och
förfina bilden av bostadsbristens omfattning, och vad som är effektiva
insatser för att åtgärda den.

-Vi behöver ett förtydligande av kommunernas bostadsförsörjningsansvar.
Utredningen visar på ett arbetssätt och ansvarsfördelning som innebär att det
planeras och byggs bostäder för alla inkomstgrupper. Det är bra. De olika
verktyg som kommunerna har idag går att använda för att klara uppgiften,
säger bostadsminister Peter Eriksson.

Bakgrund

Situationen för hushåll som står långt ifrån eller är nya på bostadsmarknaden
har under lång tid varit ansträngd. Kommunerna har med sitt
bostadsförsörjningsansvar en viktig roll för utvecklingen av
bostadsbyggandet och utvecklingen på bostadsmarknaden. Regeringen gav
därför i juli 2017 utredaren Hanna Wiik i uppdrag att kartlägga hur
kommunerna arbetar med efterfrågan och bostadsbehoven bland grupper
som har svag ställning på bostadsmarknaden och analysera om det finns
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behov av fler kommunala verktyg eller förändringar i
bostadsförsörjningslagen.

Utredningen visar att det i kommunerna saknas en samlad bild av vilka
bostadsbehov som inte tillfredsställs på marknaden. Utredningens
kartläggning visar att ingen kommun gör någon samlad bedömning av
skillnaden mellan det faktiska utbudet av bostäder på marknaden och det
utbud som skulle ge alla hushåll en godtagbar bostad. Inte heller följs eller
prognosticeras det faktiska utbudet av bostäder på bostadsmarknaden.
Svaren på utredningens enkät- och intervjufrågor uppvisar heller inte några
systematiska skillnader i ambition eller förmåga mellan kommunerna när det
gäller att identifiera det samlade otillfredsställda behovet.

Förslaget till ny bostadsförsörjningslag föreslår följande rollfördelning:

Boverket ska enligt förslaget ta ansvar för att definiera, beskriva och
kvantifiera bostadsbristen på nationell- och länsnivå.
Kommunerna ska fortlöpande bedöma hur många och vilka typer av
hushåll som inte utan samhällets stöd kommer att lösa sina
bostadsbehov, bedöma behovet av tillskott av bostäder, genomföra
insatser och följa upp genomförda insatser. Bedömningar och insatser
ska genomföras med hänsyn till regionens analys. Kommunfullmäktige
ska en gång per mandatperiod ta ställning till gjorda bedömningar och
uppföljningar.
Regionerna ska baserat på Boverkets bedömningar analysera hur
bostadsbristen utvecklas i respektive län och vilket behov av insatser
från det allmänna som utvecklingen motiverar. Regionerna ska även
bjuda in till ett årligt dialogmöte. På dialogmötet presenteras bl.a.
regionens analys, kommunernas bedömningar och insatser samt
länsstyrelsens resurser och eventuella prioriteringar för att stödja
kommunala insatser.
Länsstyrelsernas roll och uppgift ska var att ge kommunerna råd,
information och följa upp att de lever upp de uppgifter som de tilldelas i
lagen. Länsstyrelserna ges också möjlighet att sluta avtal med kommuner
om statlig medfinansiering av insatser mot bostadsbristen.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson besöker VR-labb i
Luleå
Publicerad 04 maj 2018 Uppdaterad 04 maj 2018

Fredagen den 4 maj kommer digitaliseringsminister
Peter Eriksson till Luleå tekniska universitet för att
besöka universitetets VR-labb.

Tid: 4 maj 2018 kl. 13.00
Plats: F-huset, LTU

Media är välkomna att delta.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson tar ton för
plåtslageri och inviger Birgitta
Nilssons stålpaviljong
Publicerad 03 maj 2018

I dag, torsdag den 3 maj, kommer bostadsminister Peter
Eriksson inte att sjunga, men han kommer att hålla ett
anförande när stålpaviljongen La Nilsson invigs på
Norrmalmstorg i Stockholm. Paviljongen sätts upp för
att främja svenskt plåtslageri och samtidigt i sin design
hylla operasångerskan Birgit Nilsson som i år skulle ha
fyllt 100 år.

Tid: 3 maj 2018 kl. 12.00
Plats: Norrmalmstorg, Stockholm

Det råder idag stor brist på plåtslagare i Sverige. För att uppmärksamma
yrket som har långa traditioner i Sverige har Jernkontoret med
samarbetspartners valt att för tredje året i rad valt att ställa upp
stålpaviljongen på Norrmalms torg. Detta år har den fått namnet La Nilsson
för att hylla operasångerskan Birgit Nilsson.

Till utställningen, som bostadsminister Peter Eriksson inviger i dag, har
högstadie- och gymnasieskolor bjudits in för att prova på hantverksyrket.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Bostadsministern positiv till större
Attefallshus
Publicerad 02 maj 2018

Hösten 2017 gav regeringen Boverket i uppdrag att
utreda förutsättningarna att utöka byggnadsarean för
Attefallshus. Nu redovisar Boverket uppdraget till
regeringen och föreslår en utökning från 25 till 30
kvadratmeter.
- Attefallshusen var en bra idé men har inte gett så många nya bostäder som
man förväntat sig. Jag hoppas nu att vi ska kunna genomföra de här
förändringarna. Det skulle göra Attefallshusen mer attraktiva, hittills har de
uppfattats som för små för att kunna fungera som en bra bostad, säger
bostadsminister Peter Eriksson.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson vill se ny bo- och
byggmodell
Publicerad 24 april 2018

I morgon, onsdag den 25 april, fortsätter bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson sin
Tysklandsvistelse med att besöka städerna Stuttgart
och Tübingen i Baden-Württemberg.
Dagen inleds i Stuttgart med att Peter Eriksson träffar Baden-Württembergs
regeringschef Winfried Kretschmann för att prata om delstatens arbete med
hållbart byggande, digital infrastruktur, AI och stadsutveckling.

I Tübingen träffar bostadsministern stadens överborgmästare Boris Palmer
och byggborgmästare Cord Soehlke för att diskutera Tübingens arbete med
byggemenskaper som verktyg i stadsutvecklingen.

Om byggemenskaper:

Inspirationen kommer från Tyskland där s.k. "Baugemeinschaften" eller
"Baugruppen" i vissa städer har blivit ett vanligt sätt att genomföra
bostadsprojekt. Även i Sverige finns enstaka exempel på byggemenskaper.
Drivkrafterna för att vilja vara en del av en byggemenskap kan variera. Det
kan handla om att vilja bo tillsammans, om bostadens utformning, om
ekologiskt byggande, om hur man vill bo som äldre – eller om att vilja
behålla vinsterna från att bygga i attraktiva lägen själv. För samhället kan
byggemenskaper vara ett sätt att åstadkomma ett intressantare och mer
varierat stadsbyggande. Erfarenheterna från Tyskland visar en högre
kvalitet, intressantare arkitektur, större mångfald och ett djupare
engagemang i det egna boendet.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Utrikesdepartementet

Samverkan och innovation i fokus
när Sverige är partnerland vid
Hannovermässan 2019
Publicerad 24 april 2018

Sverige kommer att vara partnerland vid
Hannovermässan 2019. Det offentliggjordes den 24
april i Hannover vid en signeringsceremoni där Peter
Eriksson, bostads- och digitaliseringsminister deltog.
– Det är mycket glädjande att Sverige är partnerland vid Hannovermässan
nästa år – världens största industrimässa. Vi har ambitionen att vara
världsledande på att använda digitaliseringens möjligheter. Digitaliseringen
av industrin är avgörande för svensk konkurrenskraft och nya jobb, säger
Peter Eriksson.

Varje år står ett land i särskilt fokus för Hannovermässans besökare, media
och program. Hannovermässan 2019 äger rum den 1-5 april och kommer att
ha representation på högsta politiska nivå genom Sveriges statsminister och
Tysklands förbundskansler. Samverkan och innovation kommer att stå i
fokus för den svenska närvaron och konceptet vara "Sweden Co-Lab –
Innovate with us!".

– Jag ser stora möjligheter för svenska företag till stärkt profilering genom
det särskilda fokus som Sverige får genom att vara partnerland vid
Hannovermässan. Satsningen sker i linje med Exportstrategin och vår
ambition är att den ska hjälpa svenskt näringsliv att nå en global publik och
erbjuda en plattform att visa upp idéer, samarbeten och innovativa lösningar.
Som partnerland kan vi också presentera Sverige på ett bredare plan – som
destination för utländska investeringar, turism, innovation och kreativ
samverkan. Det ger tillväxt och jobb i Sverige, säger Ann Linde, EU- och
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handelsminister och ansvarig för den statliga finansieringen av projektet.

Det formella avtalet om att Sverige blir partnerland 2019 undertecknades av
Fredrik Fexe, Executive Vice President, Strategy & Business Development,
vid Sveriges export- och investeringsråd, Business Sweden, och Marc
Siemering, Senior Vice President Industry, Energy & Logistics vid
Hannovermässan.

Business Sweden har regeringens uppdrag att leda projektet. Kostnaden
beräknas till cirka 32 miljoner kronor, vilket finansieras till hälften av staten
och hälften av näringslivet. Business Sweden har påbörjat en dialog med
näringslivet om medverkan i och medfinansiering av projektet.

Hannovermässan är världens största industrimässa och en mötesplats på
högsta nivå för ledare inom politik, näringsliv och akademi. Mässan äger rum
under en vecka i april varje år. Den har cirka 6500 utställare från över 70
länder och täcks medialt av över 2500 journalister från hela världen. Mässan
har globalt fokus och cirka en tredjedel av besökarna kommer från andra
länder än Tyskland. Inriktningen är högteknologisk automatisering,
robotisering och digitalisering.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Utrikesdepartementet

Samverkan och innovation i fokus
när Sverige är partnerland vid
Hannovermässan 2019
Publicerad 24 april 2018 Uppdaterad 24 april 2018

Sverige kommer att vara partnerland vid
Hannovermässan 2019. Det blev offentligt i samband
med en ceremoni den 24 april vid årets Hannovermässa
där Peter Eriksson, bostads- och digitaliseringsminister
deltog.
"Det är mycket glädjande att Sverige är partnerland vid Hannovermässan
nästa år – världens största industrimässa. Vi har ambitionen att vara
världsledande på att använda digitaliseringens möjligheter. Digitaliseringen
av industrin är avgörande för svensk konkurrenskraft och nya jobb." säger
Peter Eriksson.

Varje år står ett land i särskilt fokus för Hannovermässans besökare, media
och program. Hannovermässan 2019 äger rum den 1-5 april och kommer att
ha representation på högsta politiska nivå genom Sveriges statsminister och
Tysklands förbundskansler. Sverige efterträder Mexiko som partnerland.

"Jag ser stora möjligheter för svenska företag till stärkt profilering genom det
särskilda fokus som Sverige får genom att vara partnerland vid
Hannovermässan. Satsningen sker i linje med Exportstrategin och vår
ambition är att den ska hjälpa svenskt näringsliv att nå en global publik och
erbjuda en plattform att visa upp idéer, samarbeten och innovativa lösningar.
Som partnerland kan vi också presentera Sverige på ett bredare plan – som
destination för utländska investeringar, turism, innovation och kreativ
samverkan. Det ger tillväxt och jobb i Sverige." säger Ann Linde, EU- och
handelsminister och ansvarig för den statliga finansieringen av projektet.

https://www.regeringen.se/




Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson besöker
Hannovermässan
Publicerad 23 april 2018

Imorgon, den 24 april, besöker digitaliseringsminister
Peter Eriksson Hannovermässan, världens största
industrimässa och en mötesplats på högsta nivå för
ledare inom politik, näringsliv och akademi.
Under dagen träffar Peter Eriksson Dorothee Bär, nytillträdd tysk minister
för digitala frågor. Dessutom deltar ministern i ett seminarium med rubriken:
"Digitisation through Collaboration" samt besöker ett antal svenska montrar
på mässan.

Om Hannovermässan

Hannovermässan är världens största industrimässa och en mötesplats på
högsta nivå för ledare inom politik, näringsliv och akademi. Mässan äger rum
under en vecka i april varje år. Den har cirka 6500 utställare från över 70
länder och täcks medialt av över 2500 journalister från hela världen. Mässan
har globalt fokus cirka en tredjedel av besökarna kommer från andra länder
än Tyskland. Inriktningen är högteknologisk automatisering, robotisering och
digitalisering.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen föreslår en ny regional
fysisk planering
Publicerad 19 april 2018

I dag den 19 april har regeringen beslutat om ett förslag
till nya bestämmelser om regional fysisk planering i
plan- och bygglagen (PBL). Bestämmelserna ersätter
det nuvarande kapitlet (7 kap.) om regionplanering. I det
nya förslaget blir regional fysisk planering obligatoriskt i
Stockholms län och i Skåne län. I övriga län bör det
införas när behov och förutsättningar finns.
En regionplanering ska finnas i de län som bedriver regional fysisk planering
enligt bestämmelserna. En sådan plan ska ge vägledning för beslut om
översiktsplaner, detaljplaner och områdesbestämmelser. Planen är inte
bindande men ger ökad möjlighet för regioner och landsting att planera och
vägleda mark- och vattenanvändningen för t.ex. ett ökat bostadsbyggande.

Behoven av regional fysisk planering är stora i både Stockholms län och
Skåne län. Stockholms län regionplanerar redan i dag enligt särlagstiftning
och i Skåne län har landstinget initierat ett regionplanearbete i form av
Strukturbild för Skåne. I Stockholm ser regeringen att behoven fortsatt
kommer att vara stora när det gäller regional fysisk planering och i Skåne län
har behov uppstått i takt med att länet befolkning och tätorter växer och blir
allt mer sammankopplade.

- Behovet av regional planering skiljer sig mellan olika delar av Sverige. Med
det här beslutet gör regeringen planeringen obligatorisk i Skåne och
Stockholm. I övriga regioner blir det möjligt att följa efter genom ansökan
hos regeringen, säger bostadsminister Peter Eriksson.

Fakta:

https://www.regeringen.se/


Regional fysisk planering handlar om att samhället och enskilda personer
ska, för framtiden, komma överens om bästa sättet att använda mark, vatten
och övrig fysisk miljö som angår två eller flera kommuner i ett län. Målet är
att uppnå hållbar utveckling genom att samplanera bebyggelsestruktur med
infrastruktur och grönstruktur och att skapa attraktiva livsmiljöer.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson besöker Älvsbyhus
Publicerad 19 april 2018

Imorgon, fredag den 20 april besöker bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson hustillverkaren
Älvsbyhus i Älvsbyn.

Tid: 20 april 2018 kl. 10.30
Plats: Älvsbyhus reception, Ställverksvägen 6, 942 81 Älvsbyn

Media är välkommen att delta på gemensam fabriksvisning tillsammans
ministern och Älvsbyhus VD Kent Johansson.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen möjliggör byggande i
Ronneby
Publicerad 19 april 2018

I dag, den 19 april 2018, har regeringen beslutat att
upphäva Länsstyrelsen i Blekinge läns beslut vad gäller
fyra ärenden om förhandsbesked och bygglov i
Ronneby kommun. Därmed står Ronneby kommuns
beslut om positivt förhandsbesked och bygglov fast.
- Jag är glad att vi idag har tagit beslut som gör det möjligt att bygga och
utveckla landsbygden kring Ronneby. Försvarsmaktens intressen tillgodoses i
de här fallen utan att byggnationerna behöver stoppas, säger bostadsminister
Peter Eriksson.

Länsstyrelsen upphävde kommunens beslut om positivt förhandsbesked och
beviljat bygglov i fyra ärenden i Långkärra, Saxemara och Sjöhaga.
Lokaliseringen bedömdes inte vara lämplig, då en ökad bebyggelse skulle
kunna leda till begränsningar av den militära verksamheten vid Ronneby
flygflottilj och på sikt försvåra utnyttjandet av Försvarsmaktens
anläggningar.

Regeringen anser att Länsstyrelsen inte tillräckligt visat att
förhandsbeskeden och bygglovet skulle innebära en sådan skada på den
militära verksamheten och på sikt påtagligt försvåra utnyttjandet av
totalförsvarets anläggningar vid Ronneby flygflottilj. Regeringen finner inte
heller att den plats som avses i förhandsbeskeden och bygglovet skulle vara
olämplig att bebygga med hänsyn till risken för bullerstörningar för de
boende. Länsstyrelsens beslut ogillas därmed och kommunens beslut att
meddela positiva förhandsbesked och bevilja bygglov står fast.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson fördjupar sig i
smarta hållbara byar i Gunnarsbyn
Publicerad 18 april 2018

På torsdag, 19 april, kommer bostads- och
digitaliseringsministern Peter Eriksson att besöka
Gunnarsbyn för att ta del av Norrbottens satsningar på
Smarta hållbara byar. Medierna hälsas välkomna att
delta vid en pressträff.

Tid: 19 april 2018 kl. 15.45
Plats: Folkets hus, Gunnarsbyn

Människor som bor på landsbygden har samma behov som människor i
städer. Men skillnaden mellan städerna där många personer bor nära
varandra och landet där det finns färre personer som också bor långt från
varandra är stora och påverkar hur olika e-tjänster fungerar.

Region Norrbotten, kommunerna i länet och Luleå tekniska universitet
berättar för bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson om
gemensamma projekt som visar vilken typ av digitalisering som krävs för att
människor ska kunna bo och verka i byar.

Tid: Torsdag 19 april, kl. 15.45
Plats: Folkets hus, Gunnarsbyn.

Medverkande:
Peter Eriksson, bostads- och digitaliseringsminister
Agneta Granström, Regionråd, Region Norrbotten
Johanna Lindberg, bredbandskoordinator, Region Norrbotten

https://www.regeringen.se/


Tero Päivärinta, professor inom informationssystem, LTU
Jaap van de Beek, professor inom signalbehandling, LTU



Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Statsrådsberedningen

Sverige och Indien fördjupar
samarbetet inom innovation
Publicerad 17 april 2018

Sverige och Indien har i dag undertecknat ett
gemensamt innovationspartnerskap som ska fördjupa
samarbetet mellan länderna och bidra till hållbar tillväxt
och nya arbetstillfällen. Signeringen skedde i samband
med Indiens premiärminister Narendra Modis besök i
Stockholm.
– Innovationspartnerskapet med Indien kommer att stärka vårt utbyte med
ett av världens viktigaste tillväxtländer. Det ökar våra möjligheter att
utveckla gemensamma lösningar som svarar mot globala
samhällsutmaningar. Detta samtidigt som vi stärker Sveriges konkurrenskraft
och innovationsförmåga, säger närings- och innovationsminister Mikael
Damberg.

Kort om samarbetet:
• Partnerskapet omfattar flera olika områden, som till exempel smarta städer,
transport och e-mobilitet, energi, miljö- och klimatteknik, nya material,
rymdfrågor, cirkulär och biobaserad ekonomi, samt hälsa och life science.

• Sverige och Indien kommer att samarbeta kring utveckling och
genomförande av gemensamma innovationsprojekt. Indiska och svenska
företag och andra innovationsaktörer går samman för att finna svar på
gemensamma utmaningar och dra nytta av varandras styrkor.

• Sverige och Indien ska samarbeta kring stöd till innovativa startup-företag,
exempelvis genom utbyten mellan inkubatorer. Länderna ska även öka
utbytet kring forskningsinfrastruktur och testbäddar.

https://www.regeringen.se/


• Partnerskapet ska fördjupa dialogen kring innovationsfrågor genom ett ökat
samarbete över sektors-, departements- och myndighetsgränser för att
diskutera innovationsfrågor ur ett systemperspektiv.

– Partnerskapet kommer att göra det lättare för svenska företag att öka sin
kunskap om Indiens behov och stärka förutsättningarna för såväl nya
samarbeten som nya affärsmöjligheter, säger närings- och
innovationsminister Mikael Damberg.

– Att svenska kunskapsintensiva företag får möjlighet att sprida hållbar
teknik och utveckla nya klimatsmarta lösningar tillsammans med ett land
som Indien kan vara ett av de mest effektiva sätten att göra världen bättre,
säger bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson.

Som en del av partnerskapet kommer regeringen på torsdag den 19 april att
ge Vinnova i uppdrag att stärka innovationssamarbetet mellan Sverige och
Indien inom området Smarta städer. Regeringen avser att tilldela Vinnova
upp till 50 miljoner kronor för uppdraget fram till år 2021.

Näringsdepartementet ansvarar för att utveckla innehållet i partnerskapet i
nära samarbete med Indiens Ministry of Science and Technology.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson frågas ut av
studenter i Sundsvall
Publicerad 16 april 2018

Imorgon tisdag den 17 april besöker bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson Sundsvall för att
diskutera digitaliserings- och bostadsfrågor. Media är
välkomna att närvara under dagen.
Program:

09:30-10:20 Besök på Trygghetsboendet Skepparen
Besöket inkluderar presentation av verksamheten, diskussion med de boende
och dragning om forskningsprojektet "Hållbart samhällsbyggande" där
Skepparen ingång.

11:20-12:05 Framträdande på konferens "Digitalisering av industri och
miljö" arrangerat av Mittuniversitet och Bron Innovation
Plats: Grönborg, Sundsvall, Storgatan 73

12:45-13:45 Peter Eriksson frågas ut av studenter
Vad gör regeringen åt studenters bostadssituation?
Vilka digitala risker finns i valrörelsen och hur kan vi förebygga dem?
Hur är Maria Wetterstrand som språkrörskollega.
Plats: Restaurangen i Grönborg, Storgatan 73

För frågor om programmet och bokning av enskilda intervjuer, kontakta
pressekreterare Carl-Martin Vikingsson.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson presenterar
regeringens vårbudget i Luleå
Publicerad 13 april 2018

Måndagen den 16 april presenterar bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson regeringens
vårbudget i Luleå.

Tid: 16 april 2018 kl. 11.00
Plats: Vån 9, Stadshuset, Rådstugatan 11, Luleå

Tid: Måndagen den 16 april kl. 11:00
Lokal: Vån 9, Stadshuset, Rådstugatan 11, Luleå

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Näringsdepartementet

Morgan Johansson och Peter
Eriksson möter Google och Twitter
Publicerad 12 april 2018

Fredagen den 13 april träffar justitie- och inrikesminister
Morgan Johansson och digitaliseringsminister Peter
Eriksson företrädare för Google, Twitter och
Tidningsutgivarna. Deltagarna kommer bland annat att
diskutera åtgärder för att få bort olagligt innehåll, som
olaga hot och trakasserier, från plattformarna.

Tid: 13 april 2018 kl. 14.00
Plats: Strömsalen, Rosenbad

Efter mötet är Morgan Johansson och Peter Eriksson tillgängliga för
kommentarer.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet, Finansdepartementet,
Justitiedepartementet, Miljödepartementet, Näringsdepartementet,
Socialdepartementet, Statsrådsberedningen, Utbildningsdepartementet

Statsrådens presentationer av
vårbudgeten 2018
Publicerad 12 april 2018

Finansminister Magdalena Andersson kommer att
presentera den ekonomiska vårpropositionen 2018 på
en presskonferens måndag den 16 april, klockan 09.00
i Rosenbad i Stockholm. Flera statsråd kommer också
att presentera vårbudgeten på olika håll i Sverige.

Statsrådens presentationer av vårbudgeten (sorterat
efter departement):

Statsrådsberedningen

Ibrahim Baylan, samordnings- och energiminister
Södertälje
Kontaktperson: Sami Mashial, telefon 076-144 17 03

Arbetsmarknadsdepartementet

Ylva Johansson, arbetsmarknads- och etableringsminister
Umeå
Kontaktperson: Natalie Sial, telefon 072-520 54 49

Finansdepartementet

Per Bolund, finansmarknads- och konsumentminister
Järfälla
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Kontaktperson: Martin Kling, telefon 070-539 57 29

Ardalan Shekarabi, civilminister
Uppsala
Kontaktperson: Matilda Glas, telefon 070-367 03 64

Justitiedepartementet

Morgan Johansson, justitie- och inrikesminister
Malmö
Kontaktperson: Sofie Rudh, telefon 072-545 74 21

Heléne Fritzon, migrationsminister och biträdande justitieminister
Karlskrona
Kontaktperson: Joanna Abrahamsson, telefon 072-543 84 89

Miljö- och energidepartementet

Karolina Skog, miljöminister
Kristinehamn
Karlstad
Kontaktperson: Hanna Björnfors, telefon 072-500 92 11

Näringsdepartementet

Mikael Damberg, närings- och innovationsminister
Jönköping
Kontaktperson: Daniel Ferreira, telefon 076-135 56 92

Tomas Eneroth, infrastrukturminister
Växjö
Kontaktperson: Karin Boman Röding, telefon 076-116 65 62

Peter Eriksson, bostads- och digitaliseringsminister
Luleå
Kontaktperson: Carl-Martin Vikingsson, telefon 076-135 38 78

Socialdepartementet

Annika Strandhäll, socialminister
Göteborg



Alingsås
Kontaktperson: Jakob Andersson, telefon 072-450 41 85

Lena Hallengren, barn-, äldre- och jämställdhetsminister
Kalmar
Västervik
Kontaktperson: Jens Petersen, telefon 070-293 69 35

Utbildningsdepartementet

Helene Hellmark Knutsson, minister för högre utbildning och forskning
Eskilstuna
Kontaktperson: Sam Assadi, telefon 072-538 13 43

Anna Ekström, gymnasie- och kunskapslyftsminister
Västerås
Kontaktperson: Sam Assadi, telefon 072-538 13 43



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Näringsdepartementet

Regeringen utökar satsningen på
en smartare
samhällsbyggnadsprocess
Publicerad 12 april 2018

Regeringen har idag gett Lantmäteriet i uppdrag att
växla upp arbetet med en smartare
samhällsbyggnadsprocess. Lantmäteriet ska ta fram
lösningar för nationellt tillgängliggörande av all geodata
inom samhällsbyggnadsprocessen och för nationellt
tillhandahållande av detaljplaner.
- Detta är ett viktigt steg i utvecklingen av den digitala infrastrukturen i
Sverige. Kommuner och aktörer inom samhällsbyggnadsbranschen kommer
nu att få tillgång till aktuell och uppdaterad geodata utan att behöva ansluta
till flera olika digitala tjänster och lösningar -det är både effektivt och smart,
säger civilminister Ardalan Shekarabi.

- När kommuner, myndigheter och företag enkelt kan få tillgång till
information bidrar det till en betydligt effektivare och snabbare
samhällsbyggnadsprocess. Ett nationellt tillgängliggörande av geodata och
detaljplaner är ett viktigt steg i regeringens arbete mot en digitaliserad
samhällsbyggnadsprocess, säger bostads- och digitaliseringsminister Peter
Eriksson.

Lantmäteriet har inom ramen för regeringens satsning Digitalt först 2015-
2018 i uppdrag att vara utvecklingsmyndighet för den digitala
samhällsbyggnadsprocessen. Arbetet bedrivs i nära samarbete med Boverket,
andra myndigheter, länsstyrelser och kommuner. Uppdraget ska
slutredovisas senast den 26 april 2019.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Snabbare handläggning av
investeringsstöd för bostäder
Publicerad 10 april 2018

Intresset för regeringens investeringsstöd för hyresrätter
och bostäder är stort. Under 2017 beviljades 10 000
bostäder stöd. Regeringen och Vänsterpartiet har nu
som en del av vårändringsbudgeten för 2018 beslutat
att ge länsstyrelserna ett tillskott på 15 miljoner kronor
för att minska handläggningstiderna.
- Handläggningstiden av investeringsstödet ligger i snitt på 100 dagar, men i
vissa fall kan det röra sig om upp till ett år. Genom ett extra stöd till de
länsstyrelser som har högst behov hoppas vi att handläggningstiderna ska
kunna kortas, säger bostadsminister Peter Eriksson.

2016 beslutade regeringen om ett investeringsstöd för byggandet av
hyresbostäder- och bostäder för studenter. Under 2017 beviljades c:a 10 000
bostäder stöd och Boverket bedömer ett fortsatt stort intresse under 2018.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Byggbonus ökas med 95 miljoner
kronor
Publicerad 10 april 2018

Regeringen och Vänsterpartiet föreslår som en del av
vårändringsbudgeten att byggbonusen till kommunerna
ökas med 95 miljoner kronor 2018. Totalt delas 1 395
000 000 kronor ut till Sveriges kommuner.
- Byggbonusen har varit mycket uppskattad och bidragit till ett ökat
engagemang och snabbare insatser för fler bostäder i ett stort antal
kommuner, säger bostadsminister Peter Eriksson

Regeringen och Vänsterpartiet har som en del av vårändringsbudgeten för
2018 beslutat att öka byggbonusen till kommuner med 95 miljoner kronor.
Totalt delas 1 395 000 000 kronor ut 2018.

För att ta del av byggbonusen behöver kommunerna bland annat ha en
aktuell översiktsplan och aktuella riktlinjer för bostadsförsörjning. Förra året
fick 199 av Sveriges 290 kommuner ta del av bonusen.

Bonusen söks senast den 1 oktober hos Boverket.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson presenterar
Sveriges AI-prioriteringar på
högnivåmöte i Bryssel
Publicerad 10 april 2018

Idag den 10 april är digitaliseringsminister Peter
Eriksson i Bryssel för att delta i högnivåkonferensen
Digital Day 2018.
Digitaliseringsministern presenterar de svenska AI-prioriteringarna i en
högnivåpanel tillsammans med ministrar från bl.a. Frankrike, Irland och
Spanien. Därefter signerar ministern en EU-deklaration om AI.

- AI kommer vara avgörande för Europas konkurrenskraft och det är bra att
kommissionen agerar. Utöver detta är Sveriges prioriteringar utvecklingen av
etisk AI och möjligheten för offentlig sektor att dra nytta av en förbättrad
service till medborgarna som AI kan erbjuda, säger digitaliseringsminister
Peter Eriksson.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Digitaliseringsminister Peter
Eriksson gör offensiv för ett
säkrare svenskt val
Publicerad 09 april 2018

Under den kommande veckan träffar
digitaliseringsminister Peter Eriksson en rad centrala
aktörer i Sverige och Europa för att diskutera frågor
kring trollkonton och trollfabriker, reklam och
transparens, algoritmer, det offentliga samtalet och
hanteringen av illegalt innehåll på nätet.
I anslutning till mötena finns Peter Eriksson tillgänglig för kommentarer.

Måndag 9 april kl 09:30 - 10:30: Möte med Google Sverige

Måndag 9 april kl 16:30 - 17:00: Möte med Andrus Ansip, vice ordf. i
kommissionen och kommissionär med ansvar för den digitala inre
marknaden, Bryssel

Tisdag 10 april kl 09:45 - 10.15: Möte med Mariya Gabriel, kommissionär
med ansvar för den digitala ekonomin och det digitala samhället, Bryssel

Onsdag 11 april kl 08.30 - 15.00: Möte med Facebook på Europakontoret,
Dublin

Fredag 13 april kl 12.30 - 14.00: Möte med Facebook, Google,
justitieminister Morgan Johansson och Tidningsutgivarna

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen stärker arbetet med
arkitektur och gestaltad livsmiljö
Publicerad 06 april 2018 Uppdaterad 06 april 2018

Regeringen ger Boverket uppdraget att stärka sitt arbete
med arkitektur och gestaltad livsmiljö. För
genomförande av uppdraget får myndigheten 15
miljoner kronor under 2018.
I februari presenterade regeringen propositionen Politik för gestaltad
livsmiljö, som tar ett helhetsgrepp om arbetet med den gestaltade livsmiljön
och ska samtidigt vara en samlad nationell arkitekturpolicy.

Nu ger regeringen Boverket uppdraget att stärka sitt arbete med arkitektur
och gestaltad livsmiljö. Boverket ska ansvara för samordning, kompetensstöd
och främjande insatser till offentliga aktörer på nationell, regional och lokal
nivå. För genomförande av uppdraget får myndigheten 15 miljoner kronor
under 2018.

- Arkitektur och gestaltad livsmiljö måste få en större betydelse i
planeringsarbetet. Regeringen ger nu Boverket i uppdrag att stärka sitt arbete
med arkitektur och Boverket tillsätter en riksarkitekt. Det är en tydlig
markering att arkitekterna ska ha en central uppgift i arbetet med att planera
framtidens samhällen, säger bostadsminister Peter Eriksson.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen beslutar om stöd till
innovativt byggande
Publicerad 05 april 2018

I dag, den 5 april, har regeringen beslutat om ett stöd till
innovativt och hållbart bostadsbyggande. Stödet på
totalt 275 miljoner kronor under 2018 – 2020 hjälper
aktörer som vill bygga klimatsmart och samtidigt testa,
introducera, förbättra och anpassa ny teknik innan en
marknadsintroduktion av produkter eller tjänster.
- Jag vill stärka incitamenten för utveckling och innovationer inom
byggindustri och planering för hållbar samhällsutveckling. Inte minst för att
få mer fart på digitalisering och industriellt byggande, säger bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson.

Stödet som ligger på 275 miljoner kronor under 2018 – 2020 ska gå till
projekt som bedrivs av organisationer som introducerar ny teknik inom
områden som:

Bostadens utformning och gestaltning: innovativa och smarta lösningar
med yteffektiva bostadsutformningar kan leda till minskad
miljöpåverkan och kan även främja sociala relationer och umgänge.
Livscykelanalyser, LCA: det behövs incitament för att tillämpa
livscykelberäkningar. Stödet skulle kunna användas till att bekosta
verktyg, LCA-expertis, inhämtning av data, dokumentation och
spridning av resultat. I LCA ingår material- och avfallshantering som i
sig har stor potential för effektivisering och miljövinster.
Inomhusmiljö: exempelvis kan nya lösningar för ventilation i byggnader
förbättra luftkvalitén och därmed hälsan för de boende.
Digitalisering: kopplat till boendet kan effektivisera processerna.
Industriellt byggande: har potential att minska förbrukning av material
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och kostnaden för byggande.

Förordningen kommer att träda i kraft den 1 juli 2018.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen inför stöd till
radonsanering
Publicerad 22 mars 2018 Uppdaterad 22 mars 2018

Regeringen har idag den 21 mars beslutat att återinföra
bidraget för radonsanering i småhus. Syftet med
bidraget, som kan sökas från och med den 1 juli 2018,
är att minska radonhalten i en- och tvåbostadshus.
I budgetpropositionen för 2018 aviserade regeringen en satsning för att
minska hälsoproblemen kopplade till radon i bostäder. I dag har regeringen
beslutat om att återinföra radonsaneringsbidraget i en- och tvåbostadshus
som bidragstagaren äger och själv bor i.

Bidraget täcker 50 procent av skäliga åtgärdskostnader upp till 25 000 kr.
Efter slutförd sanering ska radonhalten i inomhusluften vara högst 200
becquerel per kubikmeter.

– I Sverige har hundratusentals bostäder fortfarande för höga radonhalter.
Dessutom orsakar radon omkring 500 cancerfall varje år, så det handlar om
väldigt många människors hälsa, säger bostadsminister Peter Eriksson.

Förordning om bidrag till åtgärder mot radon i småhus träder i kraft den 1 juli
2018. Bidrag får inte lämnas för åtgärder som påbörjats innan en ansökan om
bidrag har kommit in till länsstyrelsen.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Nu ökar trycket på kommunerna
att hålla handläggningstiderna
Publicerad 21 mars 2018

Regeringen föreslår idag den 21 mars i en proposition
till riksdagen att det ska införas ett system med
avgiftsreduktion för sökande när tidsfristen för
handläggningsärenden om bygglov, förhandsbesked
och startbesked överskrids. Ändringarna i plan- och
bygglagen ska leda till effektivare byggande.
Var femte kommun i Sverige klarar inte av att hålla handläggningstiderna för
bygglov, och var sjätte kommun klarar inte tidsfristen för
anmälningsärenden. Regeringen föreslår därför att ett system med en
reduktion på 1/5 av handläggningsavgiften för varje försenad vecka.
Reduktionen ska också gälla vid ansökan om rivningslov, marklov,
förhandsbesked och anmälan. Ändringarna ska börja gälla från och med den
1 januari 2019.

- Det är rimligt att den som drabbas av att kommunerna inte klarar kraven på
handläggningstider när det gäller bygglovsärenden blir kompenserad för
dröjsmålet. Detta ger även kommunerna vidare incitament att hålla sig inom
ramen för gällande tidsfrist, säger bostadsminister Peter Eriksson.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Investeringsstöd för hyresbostäder
utökas och påbyggnadsbonus
införs
Publicerad 21 mars 2018

Regeringen har i dag den 21 mars beslutat om en
ändring i förordningen om statligt investeringsstöd för
hyresbostäder och bostäder för studerande. I och med
ändringen utökas både stödnivån och den tillåtna
normhyresnivån för investeringsstödet i samtliga
geografiska områden. Syftet är att göra det möjligt att
bygga bostäder på fler platser och i fler lägen till en
lokalt anpassad hyra. De nya nivåerna träder i kraft 1
maj och är tillämpliga på ansökningar som kommer in
från och med detta datum.
- Med de här förändringarna kommer ännu fler vara intresserade av att
bygga hyresbostäder, inte minst i storstadsområdena. Vi får fler
hyresbostäder med rimliga hyror. Det betyder också att människor med
mindre plånböcker får större möjligheter att få en bostad. Vi får därmed en
bostadspolitik som är ännu mer inriktad på behoven, säger bostadsminister
Peter Eriksson

Höjd normhyra

För närvarande är den högsta tillåtna normhyran 1 450 kr per kvadratmeter
boarea (BOA), 1 350 kr respektive 1 300 kr beroende på var i landet
bostäderna byggs. Ändringarna innebär att den högsta tillåtna normhyran
höjs med 100 kronor per kvadratmeter boarea (BOA) i storstadsregionerna,
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inklusive övriga stora kommuner och övriga tillväxtkommuner, och med 50
kronor per kvadratmeter i övriga kommuner.

Höjda stödnivåer

Förslaget innebär att grundstödet höjs med 500 kronor per kvadratmeter
BOA - från 6 600 kr till 7 100 kronor - i Stockholmsregionen, och från 5 300
kronor till 5 800 kronor i regionen kommuner nära Stockholm, i Göteborgs-
och Malmöregionerna, i kommuner med hög och varaktig befolkningsökning,
i övriga stora kommuner samt för bostäder för studerande utanför
Stockholmsregionen. I övriga kommuner höjs det högsta möjliga stödet med
1 000 kronor per kvadratmeter BOA, från 3 800 kronor till 4 800 kronor.

Påbyggnadsbonus

En "påbyggnadsbonus" om högst 75 % av grundstödet införs. Detta innebär
att den som bygger nya hyresbostäder genom en påbyggnad på ett befintligt
bostadshus kan få en bonus utöver grundstödet. Genom påbyggnad kan
förtätning ske utan att ny mark (som kanske inte finns tillgänglig) tas i
anspråk. Bonus för påbyggnad kan ske på en befintlig byggnad oavsett
nuvarande användning.

Då påbyggnad är dyrare än att bygga på marken är stödet extra generöst för
att täcka merkostnaden. Om påbyggnad sker på ett bostadshus kan detta
bidra till ökad tillgänglighet till redan befintliga lägenheter eftersom hiss
troligen måste installeras om inte det redan finns.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen reformerar stödet för
hyresbostäder
Publicerad 14 mars 2018

För att ytterligare öka möjligheten att bygga
hyresbostäder till rimliga kostnader reformerar
regeringen investeringsstödet för hyresbostäder. Både
nivån på stödet och den högsta tillåtna normhyran höjs.
Dessutom införs en påbyggnadsbonus som väsentligt
förbättrar möjligheterna att bygga fler våningar på
befintliga flerfamiljshus.
Hösten 2016 infördes investeringsstödet till nya hyresbostäder och bostäder
för studerande. Sedan dess har stöd beviljats till mer än 10 000 nya bostäder.
Samtliga med hyror men som är klart lägre än i andra nyproducerade
bostäder.

- Jag tror att vi med de här förändringarna kommer få ännu fler som är
intresserade av att bygga hyresbostäder, inte minst i storstadsområdena. Vi
får fler hyresbostäder med rimliga hyror. Det betyder också att människor
med mindre plånböcker får större möjligheter att få en bostad. Vi får därmed
en bostadspolitik som är ännu mer inriktad på behoven, säger
bostadsminister Peter Eriksson

Påbyggnadsbonus

Påbyggnadsbonusen ska täcka merkostnaden för att bygga på en befintlig
byggnad jämfört med att bygga direkt på mark. Därmed förbättras
möjligheten att förtäta i bostadsområden utan att värdefulla markytor
behöver tas i anspråk. Genom förtätning ökar tillgängligheten i husen
eftersom hiss kommer att behöva installeras om sådan inte redan finns.
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Höjd normhyra

För närvarande är den högsta tillåtna normhyran 1 450 kr per kvadratmeter
boarea (BOA), 1 350 kr respektive 1 300 kr beroende på var i landet
bostäderna byggs. Ändringarna innebär att den högsta tillåtna normhyran
höjs med 100 kronor per kvadratmeter boarea (BOA) i storstadsregionerna,
inklusive övriga stora kommuner och övriga tillväxtkommuner, och med 50
kronor per kvadratmeter i övriga kommuner.

Höjda stödnivåer

Förslaget innebär att grundstödet höjs med 500 kronor per kvadratmeter
BOA - från 6 600 kr till 7 100 kronor - i Stockholmsregionen, och från 5 300
kronor till 5 800 kronor i regionen kommuner nära Stockholm, i Göteborgs-
och Malmöregionerna, i kommuner med hög och varaktig befolkningsökning,
i övriga stora kommuner samt för bostäder för studerande utanför
Stockholmsregionen. I övriga kommuner höjs det högsta möjliga stödet med
1 000 kronor per kvadratmeter BOA, från 3 800 kronor till 4 800 kronor.



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Försvarsdepartementet,
Näringsdepartementet, Utbildningsdepartementet

Ministrarna Peter Hultqvist,
Ardalan Shekarabi, Anna Ekström
och Peter Eriksson besöker
Nyköping
Publicerad 13 mars 2018

Försvarsminister Peter Hultqvist, civilminister Ardalan
Shekarabi, gymnasie- och kunskapslyftsminister Anna
Ekström samt bostads- och digitaliseringsminister Peter
Eriksson besöker den 15 mars Nyköping. Under
besöket kommer ministrarna att få ta del av kommunens
arbete med bosättningsfrågor, det förebyggande arbetet
mot brottlighet och för ökad trygghet samt Nyköpings
kommuns arbete för att stödja människor att komma in
på arbetsmarknaden.
Ministrarna är inbjudna av kommunstyrelsens ordförande Urban Granström
(S) och vice ordförande Malin Hagerström (MP).

Nyköpings kommun har under de senaste åren haft ett högt investeringstryck
och även en hög befolkningstillväxt som kräver stora investeringar i nya
bostäder och skolor och ett utökat socialt arbete för att öka tryggheten i
utsatta områden.

Ministrarna får en presentation av planerna på nya bostadsområden, delvis
byggda med statligt bostadsstöd och nära knutna till utbyggnaden av
höghastighetsjärnvägen Ostlänken som kommer att byggas genom
kommunen.
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Kommunens gemensamma arbete med Polisen och bostadsbolagen för att
minska otryggheten och stödja ungdomar och föräldrar kommer också att
redovisas för ministrarna, liksom OFTA-projektet (Omvandla
Försörjningsstöd Till Anställning), kommunens och Arbetsförmedlingens
gemensamma projekt ska hjälpa personer med försörjningsstöd att komma i
arbete.

 

Fototillfälle 13.00 vid Kv Havsörnen, Ängstugevägen
Media är välkomna att delta i programmet vid Brandkärrskolan
(Brandkärrsvägen 106A) från 13.30
Programmet avslutas med enskilda intervjuer från 15.10
(Brandkärrskolan, Brandkärrsvägen 106A)



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen sätter upp mål för fler
kvinnor i byggbranschen
Publicerad 08 mars 2018

Bygg och anläggningsbranschen är idag starkt
mansdominerad. Sveriges byggindustriers statistik visar
att färre än en av tio är kvinna inom branschen. Ojämn
könsfördelning och sexistisk arbetsplatskultur fungerar
utestängande mot kvinnor men också mot grupper av
män. Regeringens sätter därför upp ett mål om att minst
25 procent av de som nyanställs inom bygg- och
anläggningsbranschen ska vara kvinnor senast år
2030.
- Situationen i bygg och anläggningsbranschen är problematisk. Vittnesmål
visar att kvinnor i branschen fortfarande möter trakasserier, övergrepp,
machokultur och destruktiva maktstrukturer. Att komma till rätta med den
osunda arbetsplatskulturen är dessutom en nyckelfråga för branschen, som
har stora problem med att attrahera tillräckligt mycket arbetskraft. Därför
sätter regeringen nu upp målet att minst 25 procent av de som nyanställs
inom bygg- och anläggningsbranschen ska vara kvinnor senast år 2030, säger
bostadsminister Peter Eriksson

Bakgrund

Sverige behöver en mindre könssegregerad arbetsmarknad. Bygg- och
anläggningsbranschen har en historia som på flera sätt är problematisk ur ett
jämställdhetsperspektiv. Rapporten Slutsatser och förslag på åtgärder för att
säkerställa tillräcklig arbetskraftskapacitet inom byggsektorn
(N2016/05027/PUB) konstaterar att det är fel att beskriva
byggbodsjargongen som hård men hjärtlig – den är skrämmande och
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utestängande. Av rapporten framkommer även att enligt en enkät som
facken har gjort bland sina medlemmar har sex av tio kvinnor mått dåligt
eller påverkats negativt till följd av den rådande kulturen inom
byggbranschen.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Bostadsminister Peter Eriksson
besöker snickarlärlingsprogram för
kvinnor
Publicerad 07 mars 2018 Uppdaterad 07 mars 2018

Torsdagen den 8 mars besöker Peter Eriksson
Hentverkarna, som är ett snickarlärlingsprogram för
kvinnor i på Ikanos bostadsbyggprojekt i Gustavsberg
utanför Stockholm.
Deltar gör även Byggnads ordförande Johan Lindholm, Byggindustriernas
projektledare för branschrekrytering Elin Kebert och Emmelie Renlund från
Byggnads kvinnliga nätverk Näta

Media är välkomna att delta på besöket som pågår kl 12.45-14.15

Anmälan sker till Carl-Martin Vikingsson, pressekreterare hos
bostadsminister Peter Eriksson

Adress: Wilhelm Kåges gata
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Nu börjar den statliga
internetgarantin gälla
Publicerad 01 mars 2018

I dag den 1 mars börjar den statliga internetgarantin på
minst 10 Mbit/s att gälla. För att få tillgång till digitala
tjänster oavsett var i landet man bor inför regeringen i
dag ett stöd till privatpersoner som ska ge telefoni och
internet på minst 10Mbit/s. Stödet ges för att möjliggöra
moderna kommunikationslösningar för de hushåll och
företag som inte har tillgång till bredband eller bra
mobiltäckning. Stödet ges för uppkoppling i en fast
punkt och administreras av Post- och telestyrelsen.
-Det är avgörande för samhällsutvecklingen att ingen lämnas utanför. 10
Mbit/s är idag tillräckligt för att exempelvis kunna titta på SVT Play, sköta
sina företagsärenden och myndighetskontakter och prata med vänner och
familj på Skype, säger digitaliseringsminister Peter Eriksson.

Det finns ett antal hushåll och företag som är belägna så att anskaffandet av
telefoni och/eller en uppkoppling om 10 Mbit/s är förknippat med betydande
kostnader. Det är dessa hushåll och företag som nu kommer att ha möjlighet
att vända sig till Post- och telestyrelsen för att ansöka om stöd.

För att genomföra reformen ger regeringen Post- och telestyrelsen i
uppdrag att se till att privatpersoner och företag som saknar tillgång till
telefoni och/eller grundläggande bredbandsuppkoppling om 10 Mbit/s får
stöd för åtgärder som ger sådan tillgång. Förordningen träder ikraft den 1
mars 2018.
Stöd kommer att kunna lämnas för den del av kostnaden som överstiger
5000 kr upp till 400 000 kr. Det innebär att stöd inte lämnas för
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kostnader som understiger 5000 kr.
De hushåll och företag som idag saknar tillgång till bredband med
hastigheten 10 Mbit/s är enligt Post- och telestyrelsen spridda över större
delen av landet.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Uppdrag ger ny energi till Smart
City Sweden
Publicerad 01 mars 2018

I dag den 1 mars har regeringen gett
Energimyndigheten i uppdrag att stödja utvecklingen
och främjandet av lösningar för smarta och hållbara
städer inom ramen för demonstrationsplattformen Smart
City Sweden. Energimyndigheten ska finansiera drift
och utveckling av demonstrationsplattformen vars syfte
är att visa upp och sprida exempel på smarta och
hållbara stadslösningar.
-FN rankar idag Sverige som nummer ett bland OECD-länderna när det
gäller att uppfylla FN:s globala hållbarhetsmål. Samtidigt ökar intresset i
världen kring frågor som smarta och hållbara städer. Plattformen Smart City
Sweden är ett viktigt skyltfönster för svenska hållbarhetslösningar på export.
Plattformen tillför även nytt bränsle till den fortsatta svenska utvecklingen
av framtidens städer, säger bostadsminister Peter Eriksson.

I maj 2017 invigdes den nationella plattformen Smart City Sweden. I dag får
Energimyndigheten i uppdrag att verka för att verksamheten inom Smart
City Sweden fortgår, utvecklas och breddas till att, förutom energi- och
miljöteknikfrågor, omfatta frågor som planering och byggande, digitalisering,
social hållbarhet, transporter och annat som är relevant för smart
stadsutveckling. Därför involveras även ett antal andra myndigheter och
aktörer i uppdraget som ska bidra med sin expertkunskap.

Energimyndigheten ska utöver drift och utveckling även se till att Smart City
Sweden får regional representation så att delegationer kan göra besök på
plats hos företag i olika delar av landet.
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Energimyndigheten ska även ge stöd till Tillväxtverkets arbete med
plattformarna swedishcleantech.se och swedishcleantech.com.

I uppdraget ska Energimyndigheten samverka med Tillväxtanalys för att
skapa goda möjligheter till utvärdering och lärande från genomförandet av
driften och utvecklandet av Smart City Sweden.

I genomförandet av uppdraget ska Energimyndigheten även ta hänsyn till
andra initiativ och processer såsom samverkansprogrammet Smarta städer.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Ökat tryck på kommunerna att
hålla handläggningstiderna
Publicerad 26 februari 2018 Uppdaterad 26 februari 2018

Regeringen föreslår att det ska införas ett system med
avgiftsreduktion för sökande när tidsfristen för
handläggningsärenden om bygglov, förhandsbesked
och startbesked överskrids. Ändringarna i plan- och
bygglagen ska leda till effektivare byggande.
- Det är rimligt att den som drabbas av att kommunerna inte klarar kraven på
handläggningstider när det gäller bygglovsärenden blir kompenserad för
dröjsmålet. Detta ger även kommunerna vidare incitament att hålla sig inom
ramen för gällande tidsfrist, säger bostadsminister Peter Eriksson.

Boverket har genom en rapport uppmärksammat att var femte kommun i
Sverige inte håller handläggningstiderna för lov och att var sjätte kommun
inte klarar tiderna för anmälningsärenden. I rapporten från Boverket föreslår
även myndigheten att ett system med reduktion för avgift införs i plan- och
bygglagen.

Regeringen föreslår i en remiss till Lagrådet att en reduktion på 1/5 av
avgiften för varje påbörjad försenad vecka ska börja gälla den 1 januari
2019. Reduktionen ska också gälla vid ansökan om rivningslov, marklov,
förhandsbesked och anmälan.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen vill kombinera olika
tekniska lösningar för att fler ska få
snabbt bredband
Publicerad 23 februari 2018

Regeringen uppdrar åt Post- och Telestyrelsen (PTS)
att ta fram material för vägledning och information till
regionala och lokala aktörer om hur fasta och trådlösa
tekniker kan komplettera varandra för att effektivt bygga
ut bredband. Det innebär att alla uppdrag som
aviserades i bredbandsstrategin nu har lämnats till PTS.
Teknikutvecklingen går snabbt. Om flera olika tekniker kombineras på ett
smart sätt kan vi på kortare tid och till lägre kostnad ge fler människor en bra
internetuppkoppling. Genom att ge PTS uppdraget att ta fram material för
vägledning och information vill vi hjälpa kommuner och andra aktörer att
bygga ut nätet på landsbygden så effektivt som möjligt, säger
digitaliseringsminister Peter Eriksson

Efter uppdragets genomförande ska PTS sprida informationsmaterialet till
berörda intressenter.

PTS ska tillvarata relevanta erfarenheter från externa aktörer, bland annat
från de utbildningsinsatser som PTS genomför inom bredbandsområdet på
regional och kommunal nivå.

Uppdraget ska redovisas till regeringen i form av framtaget
informationsmaterial senast den 19 december 2018.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Statssekreterare Alf Karlsson
besöker Mobile World Congress
Publicerad 23 februari 2018

I nästa vecka mellan den 26 februari och 1 mars går
världens största mobiltelefonimässa av stapeln i
Barcelona. Sverige och svenska företag har länge haft
en betydelsefull representation under Mobile World
Congress. I år besöker statssekreterare Alf Karlsson
mässan för att föra samtal med andra länder och företag
och främja svenska intressen.
Bostads- och digitaliseringsminister Peter Erikssons statssekreterare Alf
Karlsson kommer att från måndag den 26 februari till på onsdag den 28
februari att besöka Barcelona för att på MWC bland annat delta ett nordiskt
– baltiskt möte om 5G och regionens konkurrenskraft. Måndagen innehåller
även ett rundabordssamtal med intresseorganisationen GSMA som anordnar
mässan.

Statssekreterare Alf Karlsson kommer på tisdag att närvara vid
undertecknandet av ett MoU mellan Business Sweden och företaget Open
Fiber för att förankra samarbetet mellan dem kring fiberutbyggnad i Italien.

På tisdag deltar Alf Karlsson också i invigningen av den svenska paviljongen
och besöker de företag som ställer ut där. Vid invigningen finns även
intervjutillfälle med statssekreteraren.

I Ericssons paviljong deltar på onsdag Alf Karlsson i en paneldebatt under ett
seminarium företaget anordnar för utländska regulatorer och
regeringsrepresentanter.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Digitala standarder ska ge
snabbare och effektivare
planprocesser i kommunerna
Publicerad 23 februari 2018

Regeringen föreslog igår den 22 februari i en
proposition att regeringen eller den myndighet som
regeringen bestämmer ska få meddela föreskrifter om
standarder för hur grundkartor, detaljplaner och
planbeskrivningar ska utformas. Proposition ska leda till
att samhällsbyggnadsbranschen bättre kan ta tillvara de
möjligheter en mer samordnad och effektiv digital
samhällsbyggnadsprocess ger.
- Det här är den största och viktigaste förändringen vi kan göra för att korta
planprocesserna i Sverige. Enhetliga standarder för utformning av
grundkartor, detaljplaner och planbeskrivningar kommer göra att kommuner
och myndigheter kan jobba både snabbare, till lägre kostnad och mer
transparent, säger bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson.

Kommuners och andra myndigheters arbete inom samhällsbyggnadsområdet
har blivit alltmer digitaliserat. Men eftersom plan- och bygglagen saknar
nationella bestämmelser om hur grundkartor, detaljplaner och
planbeskrivningar ska utformas, arbetar kommuner och myndigheter med
detta på olika sätt. Det begränsar möjligheterna att hantera
informationsflöden mellan aktörer på ett effektivt sätt och fullt ut ta tillvara
digitaliseringens möjligheter till ökad effektivitet i handläggningsarbetet och
transparens för medborgarna.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juli 2018.
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Pressmeddelande från Kulturdepartementet, Miljödepartementet,
Näringsdepartementet

Nytt nationellt mål för arkitektur-,
form- och designpolitiken
Publicerad 22 februari 2018

I propositionen Politik för gestaltad livsmiljö (Prop.
2017/18:110) föreslår regeringen att ett nytt politiskt mål
för arkitektur-, form- och designpolitiken införs.
Propositionen tar ett helhetsgrepp om arbetet med den
gestaltade livsmiljön och utgör samtidigt en samlad
nationell arkitekturpolicy.
- Vi ger arkitekturen sin självklara plats i samhällsbygget. Arkitekter,
designers och formgivare får nu bättre förutsättningar att arbeta tillsammans
för våra gemensamma miljöer, säger kultur- och demokratiminister Alice
Bah Kuhnke.

De nuvarande målen ska upphöra att gälla. De ersätts av ett nytt nationellt
mål som presenteras i propositionen. Ansvarsstrukturen tydliggörs och stärks
för att främja den gestaltade livsmiljöns kvalitet och för att stödja utveckling
inom området.

- Det byggs som aldrig förr i Sverige, då är det än viktigare att arkitektur,
form och design kan hänga ihop för att utveckla våra samhällen i en god
riktning, säger bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson.

- Klimatförändringar och urbanisering ställer nya krav på våra städer, men vi
har också en teknikutveckling som för med sig många nya möjligheter. Vi
behöver en politik för vår bebyggda miljö som möter de utmaningar vi står
inför, säger miljöminister Karolina Skog.

Nytt nationellt mål för den statliga politiken för arkitektur,
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formgivning och design

Arkitektur, form och design ska bidra till ett hållbart, jämlikt och mindre
segregerat samhälle med omsorgsfullt gestaltade livsmiljöer, där alla ges goda
förutsättningar att påverka utvecklingen av den gemensamma miljön.

Det ska uppnås genom att:

hållbarhet och kvalitet inte underställs kortsiktiga ekonomiska
överväganden,
kunskap om arkitektur, form och design utvecklas och sprids,
det offentliga agerar förebildligt,
estetiska, konstnärliga och kulturhistoriska värden tas till vara och
utvecklas,
miljöer gestaltas för att vara tillgängliga för alla, och samarbete och
samverkan utvecklas, inom landet och internationellt



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Fritt fram att fånga sol utan lov
Publicerad 22 februari 2018

I dag den 22 februari föreslår regeringen i en
lagrådsremiss att det inte ska krävas bygglov för att
montera solcellspaneler och solfångare som följer en
byggnads form. Förenklingen av regelsystemet för
bygglov ska underlätta en omställning till förnybar el
och avlasta byggnadsnämnderna och rättsväsendet.
- De senaste tio åren har det skett en snabb ökning av solenergi och den
installerade effekten i världen har ökat nära 50 gånger. Men användningen i
Sverige är fortfarande väldigt liten. Genom att vi tar bort bygglovet för
solceller och solfångare avlastar vi byggnadsnämnderna samtidigt som vi
också gör oss av med ett hinder för mer förnyelsebar energi i Sverige, säger
bostadsminister Peter Eriksson.

Som ett led i regeringens pågående arbete med att förenkla regelsystemet för
bygglov och därmed öka bostadsbyggandet, föreslår regeringen att det inte
ska krävas bygglov för att på en byggnad inom ett detaljplanelagt område
montera solceller och solfångare som följer byggnadens form. 

I mars 2017 la regeringen fram propositionen Fler steg för en effektivare
plan- och bygglag där det bland annat infördes undantag för att på andra
byggnader än en- och tvåbostadshus utföra vissa fasadåtgärder och mindre
tillbyggnader.
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Pressmeddelande från Kulturdepartementet

Tre statsråd presenterar ny politik
för arkitektur, form och design
Publicerad 20 februari 2018

Torsdagen den 22 februari fattar regeringen beslut om
en ny politik för arkitektur, form och design.
Propositionen presenteras vid en pressträff med kultur-
och demokratiminister Alice Bah Kuhnke, miljöminister
Karolina Skog och bostads- och digitaliseringsminister
Peter Eriksson.

Tid: 22 februari 2018 kl. 14.30
Plats: ArkDes, Exercisplan 4, Skeppsholmen, Stockholm. Lokal:
Biblioteket
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson besöker
bostadskvarteret Tallåsen i
Östersund
Publicerad 15 februari 2018

Fredagen den 16 februari besöker bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson Östersund där
han besöker det nybyggda bostadskvarteret Tallåsen.
På plats och träffar han representanter från det kommunala bostadsbolaget
Östersundshem. Under besöket kommer han få ta del av hur Östersundshem
tacklar bostadsbristen samt en av Sveriges högsta nybyggnadstakter,
samtidigt som företaget jobbar offensivt med hållbarhetsfrågor.

Media är välkomna till att delta i studiebesöket som börjar kl 13.00.
Möjlighet till intervjuer finns kl 14.30-15.00
Plats: Bandvagnsgränd 2-6, Östersund.

Anmäl intresse till pressekreterare Carl-Martin Vikingsson.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Digitaliseringsminister Peter
Eriksson bjuder in internets
ledande företag för att samtala om
demokratins utveckling
Publicerad 08 februari 2018

Stora delar av samhällsdebatten äger rum på nätet. Många människor läser
nyheter och får sin information via nyhetssajter, sociala medieplattformar
och digitala söktjänster. Hur säkrar vi ett öppet och demokratiskt samtal i en
ny tid?

Tisdagen den 13 februari bjuder digitaliseringsminister Peter Eriksson in
internets ledande företag för att samtala om demokratins utveckling. På plats
finns också forskare och journalister.

Seminariet är fullbokat, men journalister är välkomna. Föranmälan krävs till:
emily.nordqvist@digitaliseringsradet.se

Peter Eriksson finns tillgänglig för kommentarer i anslutning seminariet.

Program och länk till webbsändning på Digitaliseringsrådets webbplats:
http://www.digitaliseringsradet.se/evenemang/13-februari-
frukostseminarium-om-digitaliseringens-moejligheter-och-demokratins-
utveckling/
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Åsa Zetterberg blir regeringens
chief digital officer
Publicerad 05 februari 2018

Efter en överenskommelse mellan statsminister Stefan
Löfven och digitaliseringsminister Peter Eriksson har
det avsatts särskilda medel för att anställa Åsa
Zetterberg som Chief Digital Officer. Rollen är ny i sitt
slag och uppdraget är att driva på genomförandet av
regeringens digitaliseringsstrategi som presenterades i
våras.
- Åsa Zetterberg har en gedigen erfarenhet av digitaliseringsfrågor och en
känd förmåga att få saker gjort. Hon kommer stödja mig i mitt arbete med att
samordna insatser brett inom olika politikområden och av många aktörer för
att klara konkurrenskraften, jobben, hållbarheten, välfärden och
livskvaliteten, säger digitaliseringsminister Peter Eriksson.

- Jag är glad över att få arbeta med att nå Sveriges övergripande målsättning
om att bli bäst i världen på att använda digitaliseringens möjligheter och ser
fram emot att driva på det här arbetet i samverkan med många andra, säger
Åsa Zetterberg.

Åsa Zetterberg kommer närmast från jobbet som sektionschef på SKL:s
avdelning för digitalisering och har även suttit med i regeringens
digitaliseringsråd och digitaliseringskommission.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson besöker
Jokkmokks marknad
Publicerad 31 januari 2018

Denna vecka pågår Jokkmokks årliga marknad rum i
staden och bostads- och digitaliseringsminister Peter
Eriksson besöker idag och i morgon denna 400 åriga
norrbottniska marknad.
Jokkmokks marknad är idag ett viktigt evenemang för att visa upp kultur,
näringar, natur och mat från Nordkalotten. Peter Eriksson kommer i
Jokkmokk att bland annat besöka företaget Care of Gerd i Jokkmokk, som
förädlar örter och bär från Lappland till hudvårdsprodukter och kosmetika.

Bostadsministern besöker också Samernas Utbildningscentrum och det
vernissage som slöjdlinjen ställer ut.

Under torsdagen kommer Peter Eriksson att besöka marknadsområdet för att
sedan träffa den ekonomiska föreningen Dálvvadis. Föreningen fungerar som
en samverkansplattform och branschorganisation för samebyarna i
Jokkmokk.

Avslutningsvis besöker Peter Eriksson det kommunala bostadsföretaget
Jokkmokkhus.

Program för Jokkmokksbesöket
Onsdag den 31 januari

Företagsbesök Care of Gerd
Tid: kl. 16.00
Plats: Hantverkargatan 25, Jokkmokk

Slöjdvernissage Samernas Utbildningscentrum
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Tid: Kl. 18.30
Plats: Borgargatan 2, Jokkmokk

Torsdag den 1 februari
Besök ekonomiska föreningen Dálvvadis
Tid: Kl. 14.00
Plats: Storgatan 38-40, Jokkmokk

Besök Jokkmokkhus
Tid: Kl. 16.00
Plats: Hantverkargatan 63, Jokkmokk

Fler programpunkter tillkommer.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Statlig garanti ska ge alla tillgång
till fungerande internet
Publicerad 19 januari 2018

Det är allt mer viktigt att kunna få tillgång till digitala
tjänster oavsett var i landet man bor eller arbetar.
Regeringen inför därför nu för första gången en garanti
att alla ska ha möjlighet att få en internetanslutning på
10 Mbit/s. Garantin införs för att möjliggöra moderna
kommunikationslösningar, även för hushåll och företag
som inte har tillgång till bredband eller en bra
mobiltäckning.
Beslutet innebär att ett stöd införs för att ge privatpersoner och företag
tillgång till telefoni och internet med en hastighet på minst 10 Mbit/s. Stödet
ges för uppkoppling i en fast punkt och administreras av Post- och
Telestyrelsen.

– Regeringens beslut betyder att inget hushåll eller företag ska behöva betala
mer än 5000 kr för få en uppkoppling till internet som gör det möjligt att
delta i samhället på ett fungerande sätt. Det är avgörande för
samhällsutvecklingen att ingen lämnas utanför. 10Mbit/s är idag tillräckligt
för att exempelvis kunna titta på SVT Play, sköta sina företagsärenden och
myndighetskontakter och prata med vänner och familj på Skype, säger
digitaliseringsminister Peter Eriksson.

Förordningen träder ikraft den 1 mars 2018.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Miljonsatsning på bättre utemiljöer
Publicerad 27 december 2017

Fördelningen av regeringens stöd till bättre och tryggare
utemiljöer i utsatta områden för år 2017 är nu klar.
– Det är glädjande att intresset för stödet ökar och att vi nu kan satsa 418
miljoner kronor på 180st olika projekt runt om i landet. Jag är övertygad om
att trivsamma och trygga utemiljöer bidrar till att lyfta både människor och
bostadsområden, säger bostadsminister Peter Eriksson (MP).

Stödet kan ges till en ny anläggning eller till renovering av en befintlig
anläggning. Stödet kan till exempel ges för åtgärder som rör
byggnadsanknuten konst, mötesplatser för olika kultur- och fritidsintressen,
lekplatser, ytor för spontanidrott, cykelbanor samt parkanläggningar.
Åtgärden ska vara varaktig och stöd kan inte ges för exempelvis en tillfällig
scen eller för att genomföra ett event. Stöd kan ges för högst 50 procent av
kostnaden för åtgärden.

– Vi ser nu hur enskilda, företag, föreningar och kommuner på olika sätt gör
investeringar som skapar attraktiva utemiljöer. Det handlar om lekparker,
belysning, stadsodling och mycket annat. Jag är stolt över att regeringen
bidrar till att lyfta hela landet, avslutar Peter Eriksson (MP).

Län Antal projekt 2017 Total summa kronor år 2017
Dalarnas län 3 2 044 375
Jämtlands län 2 818 750
Gotlands län 1 750 000
Jönköpings län 5 12 021 875
Gävleborgs län 3 4 420 000
Kronobergs län 4 3 505 000
Hallands län 5 2 736 000
Skåne län 24 66 512 515
Kalmar län 3 3 938 000
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Norrbottens län 3 2 767 600
Stockholms län 38 145 556 525
Sörmlands län 8 20 036 065
Uppsala län 3 9 775 000
Värmlands län 6 8 323 987
Västernorrlands län 13 23 268 125
Västerbottens län 4 6 492 500
Västmanlands län 7 13 812 500
Västra Götalands län 36 63 457 886
Örebro län 5 6 447 187
Östergötlands län 10 17 638 572



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Potentialen för AI i Sverige ska
kartläggas
Publicerad 21 december 2017

Regeringen ger innovationsmyndigheten Vinnova i
uppdrag att översiktligt kartlägga och analysera läget
gällande artificiell intelligens, AI, i Sverige. Resultatet
ska presenteras redan i vår och vara en av
utgångspunkterna för det framtida arbetet.
– Vi måste behärska AI för att behålla och utveckla svensk konkurrenskraft i
framtiden, oavsett om det handlar om självkörande bilar, färre oplanerade
stopp i våra svenska fabriker eller smartare sjukvård. Sverige är på väg, men
andra länder satsar stenhårt. Genom denna kartläggning får vi en bättre
kartbild av vilka flaskhalsar som är viktigast att hantera, säger Mikael
Damberg, närings- och innovationsminister.

Vinnova ska bland annat kartlägga och analysera potentialen med AI i
industrin, näringslivet och offentlig verksamhet. Myndigheten ska också
beskriva hur Sverige ligger till i dag inom AI-området, särskilt när det gäller
kompetenstillgång och kompetensförsörjning.

– Sverige håller just nu på att kraftsamla kring stora satsningar inom AI. Men
vi är ett litet land. En förutsättning för att vi ska lyckas med denna
strategiska framtidssatsning är att vi fokuserar våra insatser där de gör mest
nytta för våra medborgare och våra företag. Därför är en analys av nuläget
avgörande säger digitaliseringsminister Peter Eriksson..

Uppdraget ska redovisas till Näringsdepartementet senast 30 april 2018. En
delrapport ska lämnas senast den 12 februari 2018.
Det nya uppdraget är ett tilläggsuppdrag till det uppdrag Vinnova fick i mars
2016 att genomföra insatser för att ta tillvarata digitaliseringens potential för
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ökad konkurrenskraft.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mer byggande med moderna
standardiserade byggregler
Publicerad 21 december 2017 Uppdaterad 21 december 2017

I går, den 20 december 2017, tog bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson emot ett
delbetänkande av Kommittén för modernare byggregler.
Kommittén presenterade tre förslag som ska leda till
stärkt samverkan mellan samhällsbyggnadsbranschen,
staten och Swedish Standards Institute (SIS).
För att underlätta att den svenska samhällsbyggnationen på lång sikt ska
kunna fortsätta i hög takt behövs det ett bättre fungerande
standardiseringsarbete inom byggsektorn.

Bostadsminister Peter Eriksson tog i går emot ett delbetänkande av
Kommittén för modernare byggregler.

- Det visar sig att kritiken i mot standardiseringssystemet för byggregler är
större i Sverige än i våra grannländer. Kommittén föreslår inte några
ändringar av systemet men däremot krävs en större lyhördhet från SIS och
en större förståelse från företagen för hur standardiseringssystemet är
uppbyggt. För att nå dit föreslås bland annat en nationell samordnare och ett
nationellt samordningsråd för byggstandardisering. Jag tror att det här är bra
och nödvändiga förändringar som regeringen så fort som möjligt bör ta
vidare i den politiska processen, säger bostadsminister Peter Eriksson

Kommittén presenterar i betänkandet tre förslag:

• En särskild nationell samordnare för byggstandardiseringen
• Ett nationellt myndighetsråd för byggstandardisering
• Tydligare krav för regeringens medfinansiering av Swedish Standards
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Institute, SIS.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Förslag om förbättrad
bostadsfinansiering har
överlämnats
Publicerad 20 december 2017

I dag, den 20 december, tog bostadsminister Peter
Eriksson emot ett betänkande om förbättrad
bostadsfinansiering av särskilda utredaren Susanne
Bard.
En grundläggande förutsättning för att det under längre tid ska kunna byggas
bostäder i hela Sverige är tillgång till finansiering. Regeringen tillsatte därför
i januari 2017 en särskild utredare med uppdrag att ta fram förslag som kan
leda till bättre förutsättningar för långsiktig finansiering av ny- och
ombyggnad av bostäder.

Nu är utredningen överlämnad till bostads- och digitaliseringsminister Peter
Eriksson.

- Regeringens vill att människor ska kunna bo och verka i hela Sverige. Idag
har jag tagit emot flera intressanta förslag på hur vi kan underlätta
finansieringen av bostadsbyggande på mindre orter. Här finns flera viktiga
förslag som kan göra reell skillnad för landsbygden utan att det medför nya
kostnader för staten, säger bostadsminister Peter Eriksson.

- Här finns också ett intressant förslag om startbidrag till byggemenskaper.
Inspirationen kommer bland annat från Tyskland. Syftet är att fler människor
tillsammans ska kunna bygga och driva bostadsprojekt, säger Peter Eriksson.

Utredningen föreslår i sitt betänkande:
• Kreditgarantier 2.0
• Statliga marknadskompletterande topplån via Almi
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• Hyresförlustgaranti vid osäkerhet om framtida efterfrågan
• Startbidrag till byggemenskaper
• Översyn av K3-reglerna
• Tidigarelagt investeringsstöd



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson tar emot utredning
om förbättrad finansiering av
bostäder
Publicerad 19 december 2017

Onsdagen den 20 december tar bostadsminister Peter
Eriksson emot en utredning som presenterar förslag på
förbättrad finansiering för bostadsbyggande på
landsbygden och stabil tillgång till finansiering inför
sämre tider.

Tid: 20 december 2017 kl. 11.15
Plats: Pressrummet, Rosenbad

Tid: 11.15
Plats: Pressrummet Rosenbad

Medtag presslegitimation
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Statliga samordnare ska fortsätta
underlätta processer för
bostadsbyggande
Publicerad 18 december 2017

Regeringen har beslutat om ett kommittédirektiv för att
underlätta samordningen mellan berörda parter i
samhällsbyggnadsprocessen i kommuner med särskilt
komplexa planeringsförutsättningar.
Den statliga samordnaren för större samlade exploateringar Johan Edstav har
av regeringen fått i uppdrag att hjälpa kommuner och andra berörda parter
med samhällsbyggnadsprocessen när det råder svåra
planeringsförutsättningar. Det kan handla om fall då nya stadsdelar
exempelvis planeras att byggas i gamla industri- eller hamnområden med
förorenad mark.

- Johan Edstavs arbete har visat sig vara framgångsrikt. Det är tydligt att en
statlig samordnare varit avgörande för att få fram lösningar i komplexa
planeringssituationer med många inblandade aktörer. Därför ger regeringen
nu Johan Edstav uppdraget att fortsätta det utveckla det arbetet, säger
bostadsminister Peter Eriksson.

I sitt uppdrag ska den särskilda utredaren bland annat,

erbjuda en arena för dialog mellan berörda parter,
stödja kommuner i planeringen av bostadsexploateringar där
förutsättningarna är särskilt komplexa,
underlätta för kommuner i arbetet med innovationer för hållbar
stadsutveckling,
verka för metodutveckling för särskilt komplexa
planeringsförutsättningar,
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bilda och driva ett nätverk för kommuner som bygger nya stadsdelar och
städer,
fortsätta arbetet avseende uppdraget att samordna större samlade
exploateringar med hållbart byggande
analysera för- och nackdelar med ett införande av möjlighet till krav på
transportplaner i detaljplanering för nyetablering av bostäder.

Uppdraget ska slutredovisas till regeringskansliet senast den 31 december
2020.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson inviger fabrik för
flerbostadshus
Publicerad 18 december 2017

På tisdag den 19 december besöker bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson Piteå och
företaget Lindbäcks där han kommer att inviga
företagets stora nya produktionsanläggning.
Familjeföretaget Lindbäcks har en framgångsrik historia i Piteå, från
byasågen för 90 år sedan till dagens invigning av en toppmodern fabrik som
möjliggör tredubblad produktion och 150 nya tjänster.

Peter Eriksson kommer efter invigningen att gå på en rundvandring i den nya
fabriken och sedan delta i ett bostadsseminarium om bostadsbyggandet i
Sverige.

Tid: Tisdag den 19 december, kl 12.00.
Plats: Lindbäcks, Haraholmen, Piteå
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Näringsdepartementet

Datainspektionen blir
Integritetsskyddsmyndigheten
Publicerad 15 december 2017

Regeringen tillför Datainspektionen 30 miljoner för att
stärka arbetet med den personliga integriteten.
Myndigheten kommer byta namn till
Integritetsskyddsmyndigheten och ges i uppdrag att
agera stödjande och rådgivande för att tjänster som
ökar medborgarnas livskvalitet kan fortsätta utvecklas
och användas samtidigt som den personliga integriteten
värnas.
Den allt snabbare digitaliseringen av samhället ställer höga krav på att
enskildas rättigheter och personliga integritet kan värnas. Samtidigt måste
data kunna användas på ett sätt som återspeglar det moderna samhällets
behov. Det måste finnas förutsättningar för att utveckla och använda tjänster
som ökar medborgarnas livskvalitet och näringslivets konkurrenskraft.
Sverige behöver kunna hantera och möjliggöra den utveckling som sker av
avancerad informationsteknik, som exempelvis artificiell intelligens (AI) och
algoritmer som behandlar stora datamängder.

– Med dessa förändringar skapar vi förutsättningar för att utveckla och
använda nya tjänster samtidigt som den personliga integriteten värnas, säger
digitaliseringsminister Peter Eriksson.

För att förstärka skyddet för enskildas personliga integritet och möjliggöra
för tjänster som ökar medborgarnas livskvalitet tar vi nu ett helhetsgrepp om
integritetsfrågan och lägger flera förslag.

• Datainspektionens blir en central tillsynsmyndighet på området och byter
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namn till Integritetsskyddsmyndigheten.

• Myndighetens uppdrag kommer att ändras så att dess stödjande och
rådgivande roll blir tydligare. Det innebär bl.a. att Sverige får bättre
förutsättningar att införa avancerade tjänster baserade på datahantering,
vilket gagnar våra invånare och vårt näringslivs utveckling.

• Myndigheten tillförs 30 miljoner kronor extra från och med 2018 för att
stärka myndighetens arbete, bland annat med de nya uppgifter som EU:s
dataskyddsförordning medför. De ökade resurserna kommer också att bidra
till att myndigheten ännu bättre kan stödja och ge råd till myndigheter,
företag och allmänheten när det gäller personuppgiftsbehandling och EU-
regelverket. Stöd och rådgivning i dessa avseenden är viktiga för att digitala
tjänster ska kunna utvecklas.

• Myndigheten får också i uppdrag att löpande följa utvecklingen inom
integritetsskydd och rapportera till regeringen om den mest aktuella och
betydelsefulla utvecklingen som påverkar den personliga integriteten.
Myndigheten ska vid behov kunna uppmärksamma regeringen på sätt att
förbättra regelverket.

• EU:s dataskyddsreform som börjar gälla under 2018 är den största
integritetsstärkande reformen på länge. Myndigheten får både fler uppgifter
och fler befogenheter, t.ex. ta emot och hantera rapporter om
personuppgiftsincidenter och möjligheten att utfärda sanktionsavgifter.
Förändringen till en Integritetsskyddsmyndighet kommer genomföras stegvis
under nästa år.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Avtal om större samlade
exploateringar klara
Publicerad 15 december 2017

På måndag den 18 december presenterar
bostadsminister Peter Eriksson och regeringens
samordnare Johan Edstav tillsammans med berörda
region- och kommunpolitiker färdiga avtal om nya
hållbara städer/stadsdelar (större samlade
exploateringar).

Tid: 18 december 2017 kl. 11.15
Plats: Bella Venezia, Rosenbad

Medtag presslegitimation.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen satsar 30 miljoner på
sammanhållen digitaliserad
samhällsbyggnadsprocess
Publicerad 14 december 2017

Regeringen har gett Lantmäteriet och Boverket i
uppdrag att fortsätta arbetet med att främja
digitaliseringen av samhällsbyggnadsprocessen.
På flera myndigheter och i vissa kommuner i landet pågår redan flera projekt
för att digitalisera samhällsbyggnadsprocessen. Men avsaknaden av
standarder och nationella utbildningsinsatser gör att olika aktörer kommit
olika långt och att lösningarna inte alltid är kompatibla. Dagens beslut är ett
led i regeringens arbete för att fullt ut ta vara på digitaliseringens möjligheter
i plan- och byggprocessen.

- Digitaliseringen innebär enorma möjligheter för en effektivare process.
Genom kompetenshöjning och utveckling av gemensamma standarder kan vi
korta handläggningstider, minska dubbelarbetet och öka transparensen, säger
bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson.

Uppdraget till Lantmäteriet innebär:

En stadigvarande plattform för utbyte av erfarenheter, kunskap och
information kopplat till samhällsbyggnadsprocessens olika delar.
En utbildningsinsats riktad mot ledare för att skapa en ökad förståelse
för hur digitalisering av processen kan och kommer att påverka
samhällsplaneringen.
En utbildningsinsats riktad mot tjänstepersoner och handläggare för att
de ska lära sig hantverket kring digitalisering av
samhällsbyggnadsprocessen.
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Lantmäteriet får under 2018 20 miljoner kronor för utförandet av uppdraget.

Regeringen tog tidigare i år emot förslag från Lantmäteriet och Boverket
som gäller standarder för informationsutbyte avseende grundkarta och
detaljplan. Förslagen bearbetas nu i regeringskansliet och proposition
kommer läggas fram under våren 2018. I och med dagens beslut får
Boverket i uppdrag att gå vidare och ta ett helhetsgrepp om digitaliserad
samhällsbyggnadsprocess. Uppdraget till Boverket innebär:

intensifiera det redan påbörjade arbetet med standarder för
översiktsplaner och detaljplaner.
en effektiv försörjning av planeringsunderlag och utredningsmaterial
inom samhällsbyggnadsprocessen.
effektivare digitala överklagandeprocesser.
se till att de krav som ställs i förhållande till byggreglerna kan hanteras
och kontrolleras digitalt i byggprocessens olika delar.

Boverket får för utförandet av uppdraget under 2018 10 miljoner kronor.
Regeringskansliet ska informeras löpande under arbetets gång. Uppdraget
ska slutredovisas senast den 31 augusti 2020 till Regeringskansliet.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson inleder
kunskapskonferens om PBL
Publicerad 13 december 2017

I morgon, torsdag den 18 inleder bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson Boverkets
kunskapskonferens som hålls i Stockholm.

Tid: 14 december 2017 kl. 10.00
Plats: Münchenbryggeriet, Stockholm

Konferensen handlar om Boverkets kompetenshöjande insatser kring plan-
och bygglagen (PBL). Under de två dagarna som konferensen pågår kommer
särskilt vidareutvecklingen av webbaserade utbildningar att diskuteras.

Tid: Torsdag den 14 december, kl. 10.00
Plats: Münchenbryggeriet, Stockholm
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Ny generaldirektör utsedd för
Lantmäteriet
Publicerad 13 december 2017 Uppdaterad 13 december 2017

Regeringen har utsett Susanne Ås Sivborg till ny
generaldirektör och chef för Lantmäteriet. Hon tillträder
sin tjänst den 1 januari 2018. Susanne Ås Sivborg var
till i september i år generaldirektör för Patent- och
registreringsverket under nio år. Hon har också lång
chefserfarenhet från globala företag såsom Electrolux
och AstraZeneca. Susanne Ås Sivborg är civilingenjör
inom väg- och vattenbyggnad.
- Samhällsbyggnadssektorn genomgår strukturella förändringar i form av
ökat bostadsbyggande och digitalisering. Lantmäteriets ansvarsområde är
grundläggande för att sektorns ska fungera. Jag är glad att Susanne Ås
Sivborg, med sin gedigna GD-bakgrund, nu blir generaldirektör och chef för
Lantmäteriet. Lantmäteriet står inför olika utmaningar som bl.a. rör
kompetensförsörjning, digitalisering av planprocessen och långa
handläggningstider. Jag känner mig trygg med att Susanne Ås Sivborg är rätt
person att leda och utveckla Lantmäteriet i det förändringsarbete som nu
krävs, säger bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson.

Om Lantmäteriet

Lantmäteriet är en förvaltningsmyndighet i samhällsbyggnadssektorn för
frågor om fastighetsindelning, om grundläggande geografisk information och
fastighetsinformation, om inskrivning enliget jordabalken och om geodetiska
referenssystem.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson presenterar ny
generaldirektör för Lantmäteriet
Publicerad 12 december 2017

I morgon, onsdag den 13 december, kommer bostads-
och digitaliseringsminister Peter Eriksson att presentera
den nya generaldirektören för Lantmäteriet vid en
pressträff på Rosenbad.

Tid: 13 december 2017 kl. 12.15
Plats: Pressrummet, Rosenbad

Tid: Onsdag den 13 december, kl. 12.15
Plats: Pressrummet, Rosenbad.

Entré sker via kopparporten

Var vänlig ta med presslegitimation
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

AI kan göra Sverige mer tryggt
och hållbart
Publicerad 08 december 2017

Under tisdagen den 5 december hade
digitaliseringsminister Peter Eriksson möte med Jean-
Philippe Courtois, Executive Vice President and
President, Microsoft Global Sales, Marketing and
Operations. Utgångspunkten för diskussionen var hur
digital transformation och Artificiell Intelligens kan bidra
till att nå målen för regeringens digitaliseringsstrategi
Under samtalet diskuterades behovet av att fortsätta dialogen kring ämnen
som AI och demokrati/säkerhet, fördelar med digital transformation för
hållbara och gröna lösningar och initiativ för att öka digitala färdigheter och
kunskap.

- AI blir alltmer centralt inom digitaliseringen och kommer de närmaste åren
att förändra både arbetslivet och våra sätt att leva. Jag uppskattar därför
möjligheterna att diskutera utvecklingen och de politiska effekterna av AI
med företrädare för Microsoft liksom med andra företag som idag leder
förändringsarbetet och forskningen på området. Min utgångspunkt är att
politiken måste vara mer delaktig i den snabba samhällsförändring som
digitaliseringen innebär, säger digitaliseringsminister Peter Eriksson

- Sverige har en framskjuten position när det gäller att utnyttja
digitaliseringens fördelar inom områden som skola och hälsa och sjukvård.
Det var mycket givande att diskutera Sveriges fortsatta utveckling med
bostads- och digitaliseringsministern och vi ser fram emot att fortsätta
dialogen om hur vi använder AI för att göra det möjligt både individer och
organisationer i Sverige och utomlands att uträtta mer", säger Jean-Philippe
Courtois.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Media välkommen till konferens
om ungas boendesituation
Publicerad 08 december 2017

Måndagen den 11 december anordnar bostadsminister
Peter Eriksson en konferens för att lyfta och diskutera
bostadsbristen för unga och visa på möjliga verktyg
som kan hjälpa till att lösa situationen och hitta vägen
framåt.

Tid: 11 december 2017 kl. 08.30 till kl. 13.00
Plats: Rosenbads konferenscenter, Rosenbad 4, Stockholm. Inpassering
sker i hörnet Drottninggatan/Fredsgatan.

Under dagen kommer även Jagvillhabostad.nu, Hyresgästföreningen och
SKL att medverka. Hyresgästföreningen kommer bl.a. att presentera sin
rapport "Ungas boende 2017" och ge en bild av ungas boendesituation idag.
Paneldiskussioner om ungas boende med experter och kommunpolitiker
varvas med presentationer av goda exempel på hur kommuner kan lösa
bostadssituationen för unga.

Media är varmt välkomna att delta under hela eller delar av konferensen.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Digitaliseringsminstern företräder
Sverige på ministermöte om
digitalisering i Oslo
Publicerad 08 december 2017 Uppdaterad 08 december 2017

I dag den 8 december besöker bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson Oslo för att delta i
det första mötet som nordiska ministerrådet för
digitalisering (MR-DIGITAL) håller. Peter Eriksson
kommer även under Oslobesöket att delta i byggbolaget
JM:s bostadskonferens.
I juni 2017 beslutade de nordiska statsministrarna att inrätta ett tillfälligt
ministerråd för digitalisering inom ramen för Nordiska ministerrådet.
Resultatet är MR-DIGITAL som håller sitt första ministerrådsmöte i dag.
Under mötet kommer digitaliseringsminister Peter Eriksson att presentera det
preliminära programmet för det svenska ordförandeskapet under första
halvan av 2018.

I Oslo kommer Peter Eriksson även delta i en bostadskonferens som
byggbolaget JM anordnar de nordiska ambitionerna kring hållbart och social
stadsutveckling. Bostadsministern håller under konferensen ett anförande om
den svenska bostads- och digitaliseringspolitiken.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Effektivare energianvändning i
bostäder och lokaler
Publicerad 07 december 2017

Bostadsminister Peter Eriksson har mottagit
betänkandet Effektivare energianvändning (SOU
2017:99). Utredningen om energisparlån har letts av
landshövdingen Göran Enander. Regeringen tillsatte
utredningen den 14 juli 2016.
- Sveriges klimatpolitiska åtaganden kräver att vi minskar
energianvändningen kraftigt, även i befintliga bostäder och lokaler.
Utredningen innehåller flera intressanta åtgärder som skulle kunna bida till
väsentligt minskade klimatutsläpp och bättre inomhusmiljöer. Jag tycker att
Göran Enander bidrar med viktiga förslag i en avgörande fråga som nu
behöver tas vidare genom den politiska beslutsprocessen, säger
bostadsminister Peter Eriksson.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Statsrådsberedningen

Statsråden Peter Eriksson och
Ibrahim Baylan besöker Tensta
Publicerad 05 december 2017 Uppdaterad 05 december 2017

På eftermiddagen onsdagen den 6 december besöker
bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson och
samordnings- och energi¬minister Ibrahim Baylan
Tensta. Media är välkomna att delta under hela eller
delar av besöket.
Program ministerbesök i Tensta 6/12

12:30 – 13:00
Tensta konsthall, Taxingegränd 10, 163 04 Spånga
guidad visning av utställningen

13:15- 14:00
Tensta torn, Tenstagången 55B, 163 64 Spånga
träffa hyresvärden och boende

14:00 – 14:20
Tech 10sta, samma byggnad som Tensta torn
presentation av kommande verksamhet

14:30- 15:00
Spånga-Tensta Medborgarkontor, Tenstagången 49, 163 64 Spånga
fika samt dragning från trafikförvaltningen angående upprustningen av
Tensta centrum
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Avsiktsförklaring mot kränkningar
och övergrepp inom
byggbranschen
Publicerad 30 november 2017

Förra veckan kallade bostadsminister Peter Eriksson till
sig byggbranschen för ett samtal om kraftsamling mot
kränkande behandling. Idag den 30 november hölls
mötet och en avsiktsförklaring mot kränkningar och
övergrepp inom branschen undertecknades.
Deltagare:

Kajsa Hessel, ordförande
Byggcheferna

Tommy Lenberg, verkställande direktör
Byggherrarna

Matz Larsson, samhällspolitiskt ansvarig
Ola Olsson, enhetschef
Byggnads

Ola Månsson, verkställande direktör
Amanda Rafter Ekenman, PR-ansvarig
Installatörsföretagen

Robert Jaaniste, verkställande direktör
Ikano Bostad

Johan Skoglund, verkställande direktör/koncernchef
JM AB
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Lisa Palmer, styrelseledamot
Sofia Eriksson, fd ordförande
Kvinnors Byggforum

Per-Erik Markström, bitr. förhandlingschef
Maskinentreprenörerna

Henrik Landelius, Sverigechef
NCC Building

Maria Hernroth, hållbarhetschef
Peab AB

Åsa Johansson, ordförande
SABO

Ulrika Lindstrand, förbundsordförande/president
Sveriges Ingenjörer

Cajsa Winge
Emmelie Renlund
#sistaspikenikistan

Veronica Rörsgård, HR-chef/vice verkställande direktör
Skanska Sverige AB

Erik Kalmaru, kommunikationschef
AB Svensk Byggtjänst

Charlotta Holm Hildebrand, tf. förbundsdirektör
Sveriges Arkitekter

Helene Dahlgren, chef för verksamhetsstöd
Sveriges Byggindustrier

Eva Glückman, förhandlingschef
TMF- Trä- och Möbelföretagen

Kristin Linus, HR-chef
Veidekke Sverige AB



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson på
digitaliseringsresa till Berlin
Publicerad 28 november 2017 Uppdaterad 28 november 2017

På tisdag den 28 november besöker
digitaliseringsminister Peter Eriksson Berlin för att
diskutera digitalisering och europeisk konkurrenskraft.
Peter Eriksson invigningstalar på konferensen
hub.berlin och har separata möten med bl.a.
telekombolaget Deutsche Telekom.
I Berlin träffar digitaliseringsministern representanter från Deutsche
Telekom för att diskutera uppkoppling och utbyggnad av snabbt bredband i
Tyskland och Europa.

På hub.berlin invigningstalar Peter Eriksson om vikten av digitalt ledarskap
för Europas konkurrenskraft.

För att bättre lära känna företagsklimatet i Tyskland träffar
digitaliseringsministern även en mängd svenska telekomföretag som är
verksamma i Tyskland.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson vill att branschen
gemensamt agerar mot
kränkningar och övergrepp
Publicerad 23 november 2017

Bostadsminister Peter Eriksson kallar till sig aktörerna
för ett samtal om hur branschen kan kraftsamla mot
kränkande behandling.
- Byggbranschen har en historia som på flera sätt är problematisk ur ett
jämställdhetsperspektiv. Nu är rätt tillfälle att förändra den bilden. Jag vill att
vi gemensamt agerar för att ingen kvinna ska utsättas för kränkningar och
övergrepp, säger Peter Eriksson.

En separat inbjudan kommer att skickas till branschens aktörer.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen svarar på
Riksrevisionens granskning av
bredbandspolitiken
Publicerad 23 november 2017

Regeringen har idag fattat beslut om den skrivelse som
svarar på Riksrevisionens granskning av regeringens
insatser för att uppfylla det bredbandspolitiska målet,
som överlämnades till regeringen den 7 juni 2017.
Riksrevisionens konstaterar att Sverige är ett av de länder i världen där
hushåll och företag har bäst tillgång till internetaccess via bredband.
Regeringen har vidtagit ett antal åtgärder för att underlätta
bredbandsutbyggnad på kommersiell väg där så är möjligt och via statsstöd
där kommersiell grund saknas. Många åtgärder har planerats en längre tid
och grundar sig i regeringens bredbandsstrategi (Sverige helt uppkopplat
2025 – en bredbandsstrategi).

- Riksrevisionen har delvis granskat den förra regeringens politik, vars mål
skulle lämnat en miljon människor utan snabbt bredband. I regeringens nya
bredbandsstrategi som jag presenterade före jul förra året inkluderas hela
befolkningen i målsättningarna. Det är en stor ambitionshöjning, säger
digitaliseringsminister Peter Eriksson

Regeringen anser att Riksrevisionens rekommendationer som rör vägledning
för kommuner och modellen för stödgivning är uppfyllda genom två separata
uppdrag till Post- och telestyrelsen (PTS). Regeringen anser inte att det finns
skäl att följa Riksrevisionens tredje rekommendation att ge
Konkurrensverket ett särskilt uppdrag eftersom Konkurrensverket redan har
möjlighet att analysera konkurrensproblem på bredbandsmarknaderna.
Dessutom analyserar PTS konkurrensen på bredbandsmarknader när
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myndigheten förhandsreglerar dem.

Skrivelsen överlämnas nu till riksdagen.



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Näringsdepartementet

Särskilda uppskovsregler vid
bostadsförsäljning för att
underlätta samhällsomvandlingen i
Malmfälten
Publicerad 23 november 2017

Den som säljer sin bostad i samband med en
samhällsomvandling och vill få uppskov med
inbetalning av skatt vid bostadsförsäljning får längre tid
på sig att skaffa en ny bostad. Det föreslås i en
promemoria som Finansdepartementet skickar på
remiss i dag.
Vid samhällsomvandlingen i Malmfälten på grund av gruvdriften krävs en
omfattande nyproduktion av bostäder. För många uppstår därför långa
ledtider mellan försäljning av den gamla bostaden och köp av en ny bostad.
Detta gör det omöjligt att använda sig av dagens regler om uppskov med
beskattning av kapitalvinst vid bostadsförsäljningar eftersom de i dagsläget
kräver att den nya bostaden köps senast året efter att den gamla bostaden
såldes.

Den som säljer sin bostad på grund av en betydande samhällsförflyttning
föreslås få längre tid på sig att köpa en ny bostad. Enligt förslaget kommer
det att vara möjligt att få uppskov om den nya bostaden förvärvas senast
sjunde året efter det år då den gamla bostaden såldes.

- Den samhällsflytt invånarna i Malmfälten just nu är med om, är naturligtvis
en stor och omvälvande händelse för alla inblandade. Invånarna ställer upp
för möjligheten att fortsätta bryta den järnmalm som ligger under samhället,
och därmed fortsätta att trygga sysselsättningen och bidra till finansieringen
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av välfärden. Då måste staten underlätta där vi ser problem, därför föreslår
vi denna ändring, säger Magdalena Andersson.

- Förändringen av möjligheten till uppskov är en av de åtgärder vi fått på
plats för att stadsomvandlingen ska fungera så bra som möjligt för
människorna i Gällivare och Kiruna. Tidigare i år anpassade vi det statliga
investeringsstödet för att underlätta byggandet av nya hyresrätter. Och så
sent som igår fick vi på plats ett samarbetsavtal mellan kommunerna,
byggindustri, akademi och banker för att samordna aktörerna på bästa sätt,
säger bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson.

Förslaget föreslås träda i kraft den 1 augusti 2018 och gälla för försäljningar
som sker under åren 2017–2027.

 



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Jan Gulliksen fortsätter som
nationell Digital champion
Publicerad 23 november 2017

2012 uppmuntrade EU-kommissionen
medlemsländerna att utse en nationell Digital Champion
med för att främja delaktighet, kompetens och
utveckling av informationssamhället.
Idag beslutade digitaliseringsminister Peter Eriksson att utse professor Jan
Gulliksen till Digital champion med uppdrag att bidra till att fler svenskar
och européer upptäcker möjligheterna med digitalisering. Förordnandet
gäller från och med den 1 januari 2018 till och med den 31 december 2018.
Den förordnade ska rapportera till Regeringskansliet (Näringsdepartementet)
innan förordnandet går ut hur uppdraget utförts.

Jan Gulliksen, som också är ledamot i regeringens digitaliseringsråd, har
representerat Sverige i kommissionens grupp av digital champion sedan 2012
och nuvarande förordnande går ut 31 december 2017.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Nytt avtal ska sätta fart på
stadsomvandlingen i Malmfälten
Publicerad 22 november 2017

Stadsflyttarna i Gällivare och Kiruna innebär stora
utmaningar. I dag undertecknades en avsiktsförklaring
som ska ge Gällivare kommun och Kiruna kommun
bästa möjliga förutsättningar att möjliggöra det
omfattande nybyggnadsbehov som
stadsomvandlingarna i de två städerna innebär.
14 aktörer skriver under avtalet som ska leda till utveckling av ny kunskap
och teknikunder former som är mer experimentella och som skapar långsiktig
nytta för aktörerna, regionen och för svenskt samhällsbyggande i stort.

- Jag har sedan jag tillträdde arbetat för att stadsomvandlingen ska fungera så
bra som möjligt för människorna i Gällivare och Kiruna. Dagens avtal
innebär en kraftsamling genom att aktörerna samordnar sina resurser, säger
bostadsminister Peter Eriksson

I Sverige pågår idag en intensiv debatt om hur den attraktiva och hållbara
staden kan utvecklas. I Kiruna och Gällivare finns en möjlighet att praktiskt
visa hur man gör det från grunden. IQ Samhällsbyggnad ska fungera som
facilicator och moderator för projektet, som går under namnet "Testbädd
Malmfälten".

- Vi ser framemot att långsiktigt arbeta tillsammans aktörerna inom
"Testbädd Malmfälten" med att bygga upp ny kunskap, nya arbetssätt och
förändrade regelverk som i förlängningen kommer att gagna hela
samhällsbyggandet. Pågående forskning kan direkt tillämpas i byggprojekt
som startas i Malmfälten, säger IQ Samhällsbyggnads vd Eva Schelin.
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Deltagare Testbädd Malmfälten:

Kiruna kommun
Gällivare kommun
LKAB
Luleå Tekniska Universitet
Vinnova
IQ Samhällsbyggnad
Byggherrarna
Skanska AB
NCC AB
Nåiden AB
Peab AB
Folkhem AB
Handelsbanken
Sparbanken Nord



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson deltar i seminarium
om digitalisering och hållbarhet
Publicerad 21 november 2017

Idag den 21 november deltardigitaliseringsminister
Peter Eriksson i ett seminarium om digitalisering och
hållbarhet som KTH Centre for
SustainableCommunication arrangerar på Nalen i
Stockholm.

Tid: 21 november 2017 kl. 13.00
Plats: Nalen, Stockholm

Under temat "Så kan Sverige digitalisera för hållbarhet" deltar
digitaliseringsminister Peter Eriksson i ett panelsamtal om miljöstrategisk
digitalisering och forskningssatsningar.

CESC är ett tvärvetenskapligt forskningscentrum vid KTH och en plattform
för kunskapsutbyte och samarbete mellan forskning, industri och den
offentliga sektorn.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Bostadsministern deltar i
konferens om smarta städer
Publicerad 21 november 2017 Uppdaterad 21 november 2017

På onsdag den 22 november kommer bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson att delta på
konferensen Smarta städer som hålls på Kistamässan i
Stockholm.

Tid: 22 november 2017 kl. 09.45
Plats: Kistamässan, Stockholm

Under konferensen som undersöker temat om morgondagens uppkopplade
stad och hållbart byggande, kommer bostads- och digitaliseringsminister
Peter Eriksson att hålla ett anförande om regeringens arbete på området.
Peter Eriksson kommer bland annat att berätta om regeringens
samverkansprogram Smarta städer.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Framtidens frekvensanvändning
ska utredas av ny landshövding
Publicerad 20 november 2017

Bostads- och digitaliseringsministern Peter Eriksson har
den 26 oktober utsett Stockholms nya landshövding,
Sven-Erik Österberg till särskild utredare i Utredningen
om radiospektrumanvändning i framtiden (N 2017:06).
Radiofrekvenser (spektrum) är en begränsad resurs som ligger till grund för
all trådlös kommunikation. En effektivare användning av radiofrekvenser
behövs för att Sverige fullt ut ska kunna utnyttja framtidens möjligheter med
till exempel 5G, självkörande bilar och sakernas internet.

Bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson har den 26 oktober 2017
givit den nytillsatta landshövdingen för Stockholms län, Sven-Erik Österberg
uppdraget att som särskild utredare föreslå hur frekvensanvändningen kan
planeras på lång sikt, 2027 – 2047, för att möta samhällets behov så effektivt
som möjligt.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen ger 1,8 miljarder i
byggbonus till 199 kommuner för
över 73 000 byggstarter
Publicerad 20 november 2017 Uppdaterad 20 november 2017

199 av landets 290 kommuner får del av regeringens
byggbonus. Boverket meddelade i dag den 20
november vilka kommuner som har beviljats
regeringens byggbonus på 1,8 miljarder kronor. I
kommunerna har 73 372 bostäder getts startbesked
under perioden 31 juli 2016 till 1 augusti 2017.
- Jag är glad och stolt över att kommunerna i landet har fått fart på
bostadsbyggandet. Regeringens byggbonus bidrar till att kommunerna nu
planerar för fler bostäder och tar ansvar för bostadsförsörjningen, säger
bostadsminister Peter Eriksson.

För att få ta del av byggbonusen behöver kommunerna bland annat ha en
aktuell översiktsplan och aktuella riktlinjer för bostadsförsörjning. Den
statliga byggbonusen är ett bidrag som regeringen fattade beslut om i april
2016 och som först betalades ut förra året då 1,85 miljarder kronor
beviljades till 111 kommuner. Kommunbonusen betalas ut årligen till de
kommuner som ansöker om bidraget och uppfyller de krav, som t.ex.
riktlinjer för bostadsförsörjning, som ställs. 1,85 miljarder kronor 2016, 1,8
miljarder kronor 2017 och därefter 1,3 miljarder kronor årligen.

Beviljat bidrag länsvis:

Län Totalt antal bostäder som
fått startbesked.

Statsbidrag, kr.

https://www.regeringen.se/


Blekinge län 640 20 583 009
Dalarnas län 742 27 321 604
Gotlands län 458 11 616 140
Gävleborgs län 899 24 595 469
Hallands län 2 913 70 854 684
Jämtlands län 790 18 187 821
Jönköpings län 1 756 52 387 555
Kalmar län 1 558 37 945 775
Kronobergs län 1 743 39 924 777
Norrbottens län 1 543 36 711 557
Skåne län 10 886 280 876 383
Stockholms län 21 509 470 749 263
Södermanlands län 1 965 58 314 875
Uppsala län 5 354 112 488 000
Värmlands län 1 345 32 086 104
Västerbottens län 1 607 37 381 143
Västernorrlands län 544 15 224 405
Västmanlands län 1 537 46 204 239
Västra Götalands
län

10 392 270 951 218

Örebro län 2 201 51 540 917
Östergötlands län 2 990 83 755 165
 Totalt 73 372 1 799 700 103



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen vill ha politisk debatt
om digitaliseringen
Publicerad 17 november 2017

Igår fattade regeringen beslut om en
digitaliseringsskrivelse som innehåller regeringens
digitaliseringsstrategi och bredbandsstrategi, vilka
beslutades den 18 maj 2017 respektive den 20
december 2016. Nu skickas skrivelsen till riksdagen för
behandling.
- Den tekniska utvecklingen går snabbare än någonsin och det är främst
näringsliv, experter och tjänstemän som driver den. För mig är det viktigt att
vi både riksdag och regering är aktiva i debatten om vilket samhälle vi vill
skapa med hjälp av den tekniska utvecklingen, säger digitaliseringsminister
Peter Eriksson.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Bostadsministern inviger
showroom med moderna
byggmetoder i Arlandastad
Publicerad 16 november 2017

Idag, den 16 november, inviger digitaliseringsminister
Peter Eriksson Part Groups nya visningslokaler i
Arlandastad

Tid: 16 november 2017 kl. 17.00
Plats: Bristagatan 14, Arlandastad

Företagsgruppen Part Group sysselsätter 500 personer i Kalix där bland
annat prefabricerade badrum produceras genom kostnadseffektiva
robotlinjer. Produkterna säljs över hela norra Europa.

Bostads- och digitaliseringsministern inviger i dag företagets nya lokaler i
Arlandastad bestående av kontor, lager och en visningshall. Under
invigningen visas deras bostadsmodul på 24 m².

Invigning
Tid: Torsdag den 16 november, kl. 17.00
Plats: Bristagatan 14, Arlandastad

För enskilda intervjuer, kontakta:
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson besöker
Kvalitetsmässan i Göteborg
Publicerad 15 november 2017 Uppdaterad 15 november 2017

I dag, den 15 november, deltar bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson på
Kvalitetsmässan i Göteborg. Temat för mässan är Det
nya Sverige.
Under mässans tema "Det nya Sverige" kommer bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson att delta i en paneldebatt om
bostadsbristen som utvecklingshämmande och hur man kan bygga hållbara
bostäder som människor har råd att bo i.

Som ordförande för digitaliseringsrådet kommer Peter Eriksson även att
delta i ett öppet samtal tillsammans med rådets deltagare. Ämnet för samtalet
är regeringens digitaliseringsstrategi och hur Sverige kan bli bäst på att
använda digitaliseringens möjligheter.

Program för den 15 november på Kvalitetsmässan, Svenska Mässan,
Göteborg.

Paneldebatt bostäder
Tid: Kl. 13.50

Öppet panelsamtal digitalisering
Tid: Kl. 15.50

Peter Eriksson finns tillgänglig för enskilda intervjuer under dagen.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Bostadsministern tittar på
stadsnära fiskodling i Göteborg
Publicerad 15 november 2017 Uppdaterad 15 november 2017

I dag den 15 november besöker Peter Eriksson
Göteborg där han bland annat kommer att besöka en
kvartersodling av fisk och grönt.

Tid: 15 november 2017 kl. 09.30
Plats: Göteborgs Slakthus

Den växande blågröna näringen har hittills oftast varit verksam på
landsbygden. Men odlare behöver inte nödvändigtvis vara knuten till
områden utanför de större städerna.

Bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson gör idag ett studiebesök
hos Stadsjord, som i bedriver kvartersodling i Göteborg.

Kombinationen av fiskodling och växthus kallas akvaponik och är ett
hållbart och cirkulärt matproduktionssystem.

Tid: Onsdag den 15 november, kl. 9.30
Plats: Göteborgs Slakthus

Media är varmt välkomna.

 

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson delar ut ett
digitaliseringspris han själv tagit
emot 2001
Publicerad 14 november 2017

I dag den 14 november delar digitaliseringsminister
Peter Eriksson ut priset Årets digitaliseringskommun
2017 i Göteborg. 2001 mottog Peter Eriksson själv
priset 2001 i sin dåvarande roll som
kommunstyrelseordförande för Kalix kommun.

Tid: 14 november 2017 kl. 20.00
Plats: GöteborgsOperan

Årets digitaliseringskommun är ett pris som delas ut vartannat år i samband
med Kvailitetsmässan. I kväll på GöteborgsOperan delar
digitaliseringsminister Peter Eriksson ut priset. 2001 delades priset ut för
första gången och då tog han själv emot priset för Kalix kommuns räkning.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Ny radar öppnar upp för
tiotusentals nya bostäder
Publicerad 10 november 2017

Idag presenterade bostadsminister Peter Eriksson
tillsammans med Stockholms stads finansborgarråd
Karin Wanngård, Luftfartsverkets generaldirektör Ann
Persson Grivas och statlige utredaren Johan Edstav en
lösning på frågan om Bällsta radar. Frågan har under
lång tid utgjort ett hinder för byggandet av tiotusentals
bostäder i Stockholmsområdet.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Pressträff om ökade möjligheter
för bostadsbyggande i
Stockholmsregionen
Publicerad 10 november 2017 Uppdaterad 10 november 2017

Tid: 10 november 2017 kl. 10.00
Plats: Pressrummet, Rosenbad

Deltagande:
Peter Eriksson, bostadsminister
Karin Wanngård, finansborgarråd Stockholms stad
Ann Persson Grivas, generaldirektör Luftfartsverket
Johan Edstav, statlig utredare

Entré sker via Kopparporten. Medtag presslegitimation
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen fortsätter arbetet med
att modernisera postlagstiftningen
Publicerad 09 november 2017

I dag, den 9 november, har regeringen tagit beslut om
propositionen Ändringar i postlagen. Propositionen
innehåller förslag för att möjliggöra bättre uppföljning
och bevakning av de som erbjuder posttjänster.
- Vi fortsätter arbetet med att säkra en god postservice i hela landet. Med
dessa beslut får vi bättre verktyg för att tydliggöra vilken postservice
medborgarna kan kräva och förvänta sig, säger bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson.

Propositionen Ändringar i postlagen innehåller samma två förslag som den
tidigare lagrådsremissen gjorde, nämligen att:

Regeringen eller den myndighet som regeringen bestämmer ska få
meddela föreskrifter om på vilket sätt den samhällsomfattande
posttjänstens krav på utdelning av postförsändelser ska fullgöras.
Den som tillhandahåller en posttjänst ska lämna vissa uppgifter om sin
ekonomi och verksamhet till regeringen eller den myndighet som
regeringen bestämmer. Det gäller uppgifter som är nödvändiga för
uppföljning av utvecklingen på postområdet och för bevakning av att
posttjänsterna svarar mot samhällets behov och av att en väl fungerande
samhällsomfattande posttjänst av god kvalitet finns tillgänglig för alla
användare.

Ändringarna i postlagen föreslås träda i kraft den 1 april 2018.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson presenterar
bostadsmarknadsläget
Publicerad 07 november 2017

På torsdag den 9 november, presenterar bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson
bostadsmarknadsläget vid ett presseminarium i
Rosenbad.

Tid: 9 november 2017 kl. 13.00
Plats: Rosenbad

Detta är det andra presseminariet om bostadsmarknadsläget som bostads-
och digitaliseringsministern genomför.

Tid: Torsdag den 9 november, kl. 13.00
Plats: Bella Venezia, Rosenbad.

Insläpp sker via kopparporten från 12.30, presslegitimation krävs.
Anmälan görs till pressekreterare Carl-Martin Vikingsson
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Bostadsminister Peter Eriksson till
Malmö
Publicerad 07 november 2017

Onsdagen den 8 november reser bostadsminister Peter
Eriksson till Malmö för att delta i SABO:s
ordförandeträff. Dessutom besöker bostadsministern
Amiralsstaden och Norra Sorgenfri. Media är
välkommen att delta från klockan 14.00.
Under eftermiddagen kommer bostadsministern att få en smygvisning av
stadsutvecklingsprojektet Amiralstaden i Malmö. Peter Eriksson kommer
särskilt titta på det pågående anläggningarbete för utemiljön kring Rosengård
centrum som fått det statliga utemiljöstödet.

Bostadsministern träffar även bland andra stadsbyggnadskommunalrådet
Märta Stenevi. Efter besöket i Rosengård tar sig bostadsministern till nästan
färdigställda stadsdelen Norra Sorgenfri. Via en kort rundvandring kommer
Peter Eriksson att titta på nybyggda bostäder för unga.

Program för den 8 november

Visning av Amiralstaden
Tid: Kl. 14.00
Plats: Yallatrappan, von Rosens väg 1, Malmö.

Besök i Sorgenfri
Tid: Kl 14.45
Plats: Celsiusgatan 19, Malmö
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson besöker Skellefteå
Publicerad 07 november 2017 Uppdaterad 07 november 2017

Idag tisdag den 7 november besöker bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson Skellefteå. Fokus
för besöket är byggande i trä.
Dagens första programpunkt blir ett besök vid Morö Backes skola som byggs
ut med högstadium samt en integrerad fullstor idrottshall, allt i trä.

Under eftermiddagen deltar bostadsministern vid konferensen Woodbuilding
Summit 2017 där han dels inledningstalar samt deltar i en paneldiskussion
kring hur träbyggandet kan öka. Woodbuilding Summit är en internationell
konferens kring träbyggande som hålls vartannat år i Skellefteå.

Möjlighet till enskilda intervjuer finns dels efter rundvandring Morö Backes
skola (cirka 10.55) och dels på Woodbuildning Summit under eftermiddagen.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Samma regler som tidigare för
bredbandsutbyggnad
Publicerad 03 november 2017

Igår gav regeringen Statens jordbruksverk uppdraget att
omfördela 150 miljoner ur bredbandsmiljarden till
glesare befolkade delar av landet. Beslutet innebär att
pengar särskilt riktas till de glesare befolkade länen i
Sverige, men i övrigt gäller samma regler som tidigare
vid tillståndsgivning och fördelning av pengar.
- Det här beslutet innebär ett ännu större fokus på bredbandsutbyggnad i
Sveriges glesare befolkade län. Men på förekommen anledning vill jag vara
tydlig med att samma regler som tidigare ska gälla vid fördelning av medel,
säger digitaliseringsminister Peter Eriksson.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Ny bredbandssatsning på glesare
landsbygdsområden
Publicerad 02 november 2017 Uppdaterad 02 november 2017

Regeringen har beslutat att rikta 150 miljoner kronor till
utbyggnad av bredband i landsbygdens glesare
befolkade områden. Detta sker genom ett uppdrag till
Statens jordbruksverk.
– Det här beslutet är en tydlig signal från regeringen. Vi ser behovet av att
bredband byggs ut i hela landet, även i de väldigt glesa områdena. Det måste
vara möjligt att bo, leva och jobba i hela landet. Vi ger därför Statens
jordbruksverk i uppdrag att fördela 150 miljoner ur bredbandsmiljarden till
de glesare områdena, säger landsbygdsminister Sven-Erik Bucht.

– Målsättningen för regeringens digitaliseringspolitik är högt ställda. Vi vill
att alla, oavsett var i landet man bor, ska kunna dra nytta av digitaliseringens
möjligheter. Det här är pengar som kommer att förbättra möjligheterna att
leva och driva företag på landsbygden, säger bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson.

Regeringen har i dag beslutat om förslag till ändring av det svenska
landsbygdsprogrammet 2014-2020. Detta beslut innebär bland annat att
stödet till utbyggnad av bredband på landsbygden inom ramen för
programmet nu formellt ökas med den bredbandsmiljard – som aviserades i
samband med budgetpropositionen för 2017. Regeringens satsning på
bredbandsutbyggnad uppgår därmed till 4,25 miljarder kronor.

I dag beviljas stöd till bredbandsutbyggnad från landsbygdsprogrammet
endast i områden i lands- och glesbygd där de kommersiella aktörerna inte
bygger ut. För att fokusera extra på utbyggnad av bredband i de glesare
delarna av dessa områden har regeringen i dag också beslutat att ge Statens
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jordbruksverk i uppdrag att förbereda för att 150 miljoner kronor av
bredbandsmiljarden riktas mot dessa områden.
Nu skickas förslaget till europeiska kommissionen för ett godkännande av
programändringarna innan de kan träda ikraft.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Bostadsminister Peter Eriksson
besöker Alingsås och Skövde
Publicerad 30 oktober 2017

På tisdag den 31 oktober besöker bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson Alingsås och
Skövde för att se hur de båda västgötska kommunernas
bostadsbolag bygger för framtiden. I Alingsås och
Skövde byggs hållbara bostäder med låg hyra för unga
och gamla.
Dagen börjar med att bostads- och digitaliseringsminister besöker
nyinflyttade hyresgäster i det nya bostadskvarteret Noltorpshöjd i Alingsås.
De två husen, varav ett är ett 65+ boende och håller på att byggas, har
byggts med passivhusteknik för ett bekvämt och klimatanpassat boende med
rimliga hyresnivåer, solceller och gröna tak. Bostadsministern kommer även
att plantera nya träd på gården i kvarteret.

Under eftermiddagen åker Peter Eriksson vidare till Skövde där bostäder för
unga och äldre är prioriterat. I Skövde kommer bostadsministern att besöka
tre nya bostadsprojekt.

Lägenheterna i det nya bostadsområdet Ekedal som bostadsministern
besöker först är byggda för unga mellan 18 – 29 år och har en hyra som
tillhör de lägsta för nyproduktion i landet.

Efter Ekedal åker Peter Eriksson till området Aspö Eko-logi där över 200
nya bostäder är under uppförande med stor variation. I bostadsområdet
byggs lägenheter för Skövde-bor i alla åldrar.

I bostadsområdet Frostaliden kommer bostadsminister Peter Eriksson att
inviga byggstarten av 189 lägenheter vars framtida hyror hålls nere med
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hjälp av bland annat det statliga investeringsstödet. Lägenheterna är
fördelade på sex höghus som alla har en stomme av trä.

Program för tisdagen den 31 februari

Alingsås

Besök Noltorpshöjd
Tid: kl. 9.30
Plats: Bollvägen 2A, Alingsås

Skövde

Presentation Skövdebostäder
Tid: kl. 13.30
Plats: Drottninggatan 2A, Skövde

Besök Ekedal
Tid: kl. 14.10
Plats: Stadsparken Bolognerskogens utkant, Skövde

Aspö Eko-logi
Tid: kl. 14.40
Plats: Norra Aspövägen, Skövde

Besök Frostliden
Tid: kl. 15.25
Plats: Karstorpsvägen, Skövde

Media är välkomna att delta under delar av programmen. Anmälan sker till
Martin Kling.

 



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Digitaliseringsminister Peter
Eriksson besöker Silicon Valley
Publicerad 20 oktober 2017

Digitaliseringsminister Peter Eriksson besöker San
Fransisco och Silicon Valley den 23-26 oktober. Syftet
är att föra en diskussion med stora digitala
plattformsföretag om digitalisering och demokrati, träffa
relevanta aktörer inom artificiell intelligens, samt främja
svenska företag.
Digitaliseringsministern kommer att besöka både Facebooks och Twitters
huvudkontor. Mötena kommer främst kretsa kring frågan vilket ansvar
dominerande sociala medieplattformarna kan och bör ta för att minska
spridningen av hot, hat och propaganda på nätet.

- Företag som Facebook och Twitter har stort och växande inflytande över
samhällsdebatten och den information som når medborgarna. Därför vill jag
möta dessa företag för att diskutera vilket ansvar de har och vilka krav vi
kan ställa när det gäller den demokratiska utvecklingen och till exempel
förhindra att falska uppgifter styr debatten, säger bostads- och
digitaliseringminister Peter Eriksson.

Andra viktiga frågor som kommer att beröras under besöket är Artificiell
intelligens, bearbetning av stora datamängder och drönarteknikens
möjligheter.

Som ett led i att främja svenska initiativ inom AI kommer Stanford Artificiell
Intelligence Lab att besökas. Detta för att ta del av de senaste rönen och
diskutera hur forskningen kan göras tillgänglig för aktörer utanför akademin.

- God kundskap och forskning inom Artificiell intelligens är en strategisk
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resurs där Sverige behöver ta ytterligare steg. Vill man vara ledande måsta
man möta och lära av de bästa, avslutar bostads- och digitaliseringsminister
Peter Eriksson.

Möten kommer även att genomföras med bl.a. World Economic Forums
Centre for the fourth Industrial Revolution, City Innovative Council och
företaget Planet. Dessa möten kommer handla om de möjligheter men också
de utmaningar som behöver lösas för att digitaliseringens fulla potential ska
användas i syfte att nå en önskvärd och hållbar samhällsutveckling.

Bakgrund

San Fransisco och the Bay Area som inkluderar Silicon Valley är en viktig
etableringsmiljö för svenska startups och scaleups. Vid besöket kommer
därför främjaraktiviteter att genomföras i syfte att stärka de svenska
företagens möjligheter att verka och utvecklas på den amerikanska
marknaden. Svensk och nordisk närvaro i San Fransisco-regionen är stor och
har uppmärksammats av Bay Area Council Economic Institute.
Digitaliseringsministern kommer därför att träffa företrädare för institutet för
att diskutera hur banden mellan San Fransisco-regionen och Sverige
ytterligare kan utvecklas.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen moderniserar
postlagstiftningen
Publicerad 12 oktober 2017

I dag, den 12 oktober, har regeringen beslutat om en
lagrådsremiss och en förordningsändring som ska leda
till en mer moderniserad och fungerande posttjänst.
Genom bättre uppföljning och bevakning av de som
erbjuder posttjänster kan regeringen bättre säkerställa
att den fungerar. Postförordningen ändras även med ett
beslut om att brev ska levereras inom två dagar
(tvådagarsbefordran) istället för inom en dag
(övernattbefordran).
- Vi vill skapa förutsättningar att säkra en god postservice i hela landet. Vi
vill också ställa tydliga krav från staten så att medborgarna vet vilken
postservice de kan kräva och förvänta sig, säger bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson.

Under 2016 skickades ca 2,3 miljarder brev i Sverige vilket är en minskning
från år 2000 med 33,7 procent. Det har sedan år 2000 blivit mer kostsamt
och svårhanterbart att leverera brev.

Regeringen ändrar därför i postförordningen (2010:1049) de statligt ställda
kraven så att 95 procent av de inrikes brev som lämnas in för
tvådagarsbefordran ska ha delats ut inom två arbetsdagar, oavsett var i
landet breven har lämnats in. Dessutom förslår regeringen i lagrådsremissen:
Ändringar i postlagen, att Post- och telestyrelsen (PTS) ska få rätt verktyg att
tydliggöra vilken den lägsta servicenivån är.

I dagens samhälle kan många digitala tjänster ersätta övernattsbefordran och
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regeringen har lagt ett förslag i budgetproposition 2018 att höja lägstanivån
för grundläggande bredband från 1 Mbit/s till 10 Mbit/s.

Besluten i korthet:

Lagrådsremissen Ändringar i postlagen innehåller två förslag:

Post- och telestyrelsen (PTS) ska få meddela vilka kraven är för
utdelning av postförsändelser.
Den som erbjuder en posttjänst ska lämna ekonomiska och
verksamhetsrelaterade uppgifter till PTS. PTS kommer sedan använda
dessa uppgifter för uppföljning av utvecklingen på postområdet och för
bevakning av posttjänsterna och att de genom god kvalitet svarar mot
samhällets och medborgarnas behov.

Ändringarna i postlagen föreslås träda i kraft den 1 april 2018.

Beslutet om ändring i postförordningen (2010:1049) träder i kraft 1 januari
2018 och innebär:

Den samhällsomfattande posttjänstens befordringskrav för brev med
normalporto ändras från övernattbefordran till tvådagarsbefordran.
Minst 95 procent av de inrikes brev som lämnas in för
tvådagarsbefordran ska ha delats ut inom två arbetsdagar, oavsett var i
landet breven har lämnats in.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Effektiv frekvensanvändning
möjliggör framtidens mobila
tjänster
Publicerad 12 oktober 2017

Radiofrekvenser (spektrum) ligger till grund för
mobiltelefoni, mobilt bredband och all annan trådlös
kommunikation. Radiofrekvenser är en begränsad
resurs som får allt större betydelse i samhället.
Regeringen ser att det behövs en strategi för
frekvensanvändningen på lång sikt. Därför tillsätts en
utredning för att se föreslå hur frekvensanvändningen
kan planeras på lång sikt, 2027–2047, för att kunna
möta samhällets behov så effektivt som möjligt.
Avsikten med utredningen är att Sverige ska kunna behålla sin ställning som
ledande på områdena it, bredband och trådlös kommunikation. Mobiltelefoni
och mobilt bredband spelar redan en dag en mycket stor roll för samhällets
funktion.

- För att förverkliga regeringens vision om ett helt uppkopplat Sverige krävs
det att radiofrekvenser utnyttjas så effektivt som möjligt. Frekvenserna
behövs för att utveckla 5G och skapa nya möjligheter för till exempel
självkörande bilar och sakernas internet, säger bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson.

För att användningen av radiospektrum ska kunna användas så stor
samhällsnytta som möjligt behöver en frekvensplanering ske strategiskt och
förberedas under lång tid.
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Regeringen har i dag därför beslutat om att en särskild utredare, som utses
vid ett senare tillfälle, ges i uppdrag att föreslå hur frekvensanvändningen
kan planeras på lång sikt, 2027–2047, för att kunna möta samhällets behov
så effektivt som möjligt.

I uppdraget ingår även att utreda förutsättningarna för tilldelning av
frekvenser till samhällsviktiga aktörer och nationella säkerhetsändamål.
Utredaren ska föreslå författningsändringar för att tillgodose dessa intressen.

Utredaren ska redovisa uppdraget till regeringskansliet senast den 31 oktober
2018.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Bostadsminister Peter Eriksson
besöker Västerås
Publicerad 09 oktober 2017

Tisdag den 10 oktober besöker bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson Västerås och det
pågående bostadsprojektet Nordanby Äng. Besöket är
en del av konferensen Mimerdagen om samhällets
bostadsutmaningar och framtidens bostadsbyggande.
På Nordanby Äng i Västerås byggs det runt 300 bostäder i trähus som knyts
samman av en trädgård med odlingslotter som hyresgästerna själva tar hand
om. Bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson kommer hit på
studiebesök för att ta del av framtidens materialval och alternativa
planlösningar.

Bostadsministern fortsätter därefter in till centrala Västerås för att fortsätta
deltagandet på konferensen Mimerdagen där han kommer hålla ett anförande
om hur regeringen ser på bostadsmarknadens utmaningar. Media är
välkomna att närvara under hela eller delar av programmet.

Efter besöket på konferensen Mimerdagen följer en rad möten med Region
Västmanland i landstingshuset. Mötena kommer bland annat handla om
bredband i länet, Regional Digital Agenda och den regionala
digitaliseringsstrategin.

Avslutningsvis, på Stadshotellet, deltar bostads- och digitaliseringsminister
Peter Eriksson i en paneldebatt om bostadsbyggandet i Västerås. Media är
välkommen att delta vid paneldebatten.

Program för den 10 oktober
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Nordanby Äng
Tid: Kl. 11.00
Plats: Nordanby Äng, Västerås

Mimerdagen
Tid: Kl. 12.30
Plats: SF Bio, centrala Västerås

Möten med Region Västmanland
Tid: Kl. 14.00
Plats: Landstingshuset, Västerås

Paneldebatt
Tid: Kl. 17.00
Plats: Elite Stadshotell Västerås



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Över 200 kommuner söker
regeringens byggbonus
Publicerad 09 oktober 2017 Uppdaterad 09 oktober 2017

Sveriges kommuner har nu lämnat in ansökningar till
Boverket för ökat bostadsbyggande. Av landets 290
kommuner har över 200 sökt regeringens byggbonus
som uppgår till 1,8 miljarder kronor.
Förra året beviljade Boverket 111 kommuner den byggbonus på 1,85
miljarder kronor som regeringen fattade beslut om i april 2016. Kommunerna
hade gemensamt gett startbesked för totalt 49 624 nya bostäder för perioden
1 augusti 2015 till 1 augusti 2016.

Kommunerna har nu ansökt om stöd för perioden 1 augusti 2016 till 1
augusti 2017. Antalet kommuner som sökt stödet har ökat kraftigt. Över 200
kommuner har sökt byggbonus i år. Mängden startbesked uppgår i
ansökningarna till totalt ca 73500 bostäder. Totalt fördelas 1,8 miljarder
mellan de som får sin ansökan beviljad.

För att få ta del av byggbonusen behöver kommunerna bland annat ha en
aktuell översiktsplan och aktuella riktlinjer för bostadsförsörjning.

- Det är bra fart på bostadsbyggandet. Intresset att söka stödet har ökat
rejält. Regeringens byggbonus bidrar till att kommunerna nu planerar för fler
bostäder och tar ansvar för bostadsförsörjningen, säger bostadsminister Peter
Eriksson.

- Oppositionen har nyligen presenterat sina budgetmotioner och de vill alla
skära i det statliga stödet till bostadsbyggande. Regeringen vill istället
fortsätta att stödja kommunernas arbete och styra så att fler bostäder
fortsätter att byggas, avslutar bostadsminister Eriksson.
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Följande 16 kommuner; Örebro, Växjö, Västerås, Uppsala, Umeå,
Sundbyberg, Stockholm, Nacka, Malmö, Linköping, Karlstad, Kalmar,
Järfälla, Helsingborg, Göteborg och Botkyrka har angivit att de gett
starbesked för över 1000 bostäder under 12-månadersperioden.

Boverket beslutar under november vilka kommuner som beviljas stöd.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Bostadsminister Peter Eriksson
besöker Kalmar
Publicerad 06 oktober 2017

Måndagen den 9 oktober besöker bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson Kalmar med
anledning av kommunens framsteg inom
bostadsbyggande.
Peter Eriksson besöker Kalmar kommuns samhällsbyggnadspersonal på
måndag förmiddag för att ta del av deras framgångsrika arbete kopplat till
bostadsbyggande. Media är varmt välkomna att besöka
samhällsbyggnadskontoret i Kalmar från kl. 11:00. På plats kommer även
kommunstyrelsens ordförande Johan Persson att närvara.

På eftermiddagen kommer Peter Eriksson att besöka Kalmarhem för att ta
del av deras planer gällande Kalmar kommuns utveckling.

Adress: Stadshusgården i Kalmar, Samhällsbyggnadskontorets fikarum.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Bostadsministern med i samtal om
framtidens studentbostäder
Publicerad 04 oktober 2017 Uppdaterad 04 oktober 2017

Idag, onsdag den 4 oktober, är bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson inbjuden till
StudBO17 för att prata om trender för studentbostadens
utveckling och framtid

Tid: 4 oktober 2017 kl. 10.00
Plats: Aula Medica, Solna

Med start i dag och fram till i morgon arrangerar Stockholms
Studentbostäder (SSSB) konferensen StudBO17 på Aula Medica i Solna.
Under konferensen, som hålls vartannat år, kommer trender och
framtidsspaningar kring Sveriges studentbostäder att diskuteras.

En panel bestående av representanter från bransch och näringsliv kommer
inledningsvis svara på frågan vad de skulle göra för studentbostadsbyggandet
om de var minister för en dag. Bostadsminister Peter Eriksson kommer svara
med att berätta om regeringens arbete med att öka byggandet av
studentbostäder i Sverige.

Paneldebatt

Tid: Onsdag den 4 oktober, kl. 10.00
Plats: Aula Medica, Solna
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Boverket lämnar förslag om
kontrollsystem för husbyggen
Publicerad 29 september 2017

Idag den 29 september 2017 tog bostadsminister Peter
Eriksson emot resultatet av Boverkets uppdrag att se
över kontrollen av serietillverkade hus.
Uppdraget, som är en del av regeringens paket med 22 åtgärder för ökat
bostadsbyggande, hade som syfte att underlätta byggandet av
standardiserade bostäder. Att kommuner tolkar byggreglerna olika får både
ekonomiska och tidsmässiga konsekvenser för tillverkare seriebyggda hus.
Det medför också en stor osäkerhet när det gäller viljan att investera i
utveckling och produktion. De fördelar som finns med att använda
seriebyggda hus minskar därmed avsevärt.

Boverket har kommit fram till att det är bristen på förutsägbarhet som är det
största problemet och föreslår två alternativ till lösningar på detta. Båda
förslagen berör kontroll av projektering som genomförts fram till startbesked
och de begränsar sig inte till serietillverkade hus.

- Att öka förutsägbarheten är viktigt och skulle bidra starkt till att korta
planprocessen. Båda förslagen från Boverkets är omfattande och skulle
innebära en stor förändring. Nu ska de skickas ut på remiss, och sedan får vi
ta närmare ställning till dem, säger Peter Eriksson.

Boverkets förslag:

Certifierad sakkunnig

Boverkets förslag med certifierade sakkunniga innebär att delar av de
uppgifter som i dag ligger på byggnadsnämnderna överförs till certifierade
sakkunniga. De sakkunniga får en utökad roll att kontrollera projekteringen
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av bostäder utifrån de krav som de är certifierade för. Den bedömning som
de sakkunniga gör i ett sakkunnigintyg ska godtas av byggnadsnämnden i
samband med startbesked enligt PBL. Förslaget innebär en begränsad
förändring av nuvarande system med lovprövning och byggprocess.
Förslaget kan därför genomföras förhållandevis snabbt.

Certifierat byggprojekteringsföretag

Boverkets förslag med certifierade byggprojekteringsföretag innebär en
möjlighet för byggherren att låta ett certifierat byggprojekteringsföretag
utföra och granska projekteringen. Genom att ett certifierat
byggprojekteringsföretag utför projekteringen och granskningen av ett
byggprojekt kan den byggnad som projekteras antas komma att uppfylla
samtliga tekniska egenskapskrav. De bedömningar som redovisas i
projekteringshandlingarna ska godtas av byggnadsnämnden i samband med
startbesked enligt PBL eftersom de gjorts av ett certifierat
byggprojekteringsföretag. Det innebär att certifieringen ersätter de
bedömningar som byggnadsnämnderna gör idag inför startbeskedet.

Båda Boverkets alternativ föreslås vara frivilliga och komplettera dagens
system. Förslagen har också olika omfattning och tid för införande.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

En gemensam bild av
byggbehovet har överlämnats
Publicerad 28 september 2017

Bostadsminister Peter Eriksson tog i dag, den 28
september, emot betänkandet En gemensam bild av
bostadsbyggnadsbehovet som överlämnades av
särskilda utredaren Hanna Wiik, förvaltningschef vid
Tillväxt- och regionplaneförvaltningen, Stockholms läns
landsting. Utredaren lämnar förslag på hur alla landets
kommuner ska bidra till att planera för ett tillskott av
bostäder som sammantaget motsvarar behovet i hela
landet.
Särskilda utredaren Hanna Wiik överlämnade i dag följande förslag till
bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson:

Boverket beräknar behovet av tillskott av bostäder i hela landet och
presenterar resultaten på länsnivå.
Landstingen, som från 2019 förutses ha ansvaret för det regionala
utvecklingsarbetet i hela landet, genomför dialoger med kommunerna
grundade på Boverkets beräkningar i syfte att nå en samsyn om behovet
av tillskott av bostäder i länets kommuner.
Kommunerna gör en bedömning av behovet av tillskott av bostäder i den
egna kommunen och dokumenterar detta i sina riktlinjer för
bostadsförsörjningen. Bedömningen i riktlinjerna ska komma till uttryck i
kommunens översiktsplan.
Landstingen uppmärksammar kommunerna på behovet av samordning
av bedömningarna och verkar för att samordning kommer till stånd.
Länsstyrelserna följer upp och analyserar hur kommunernas
bedömningar förhåller sig till Boverkets beräkningar.
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Genom förslagen etableras en gemensam bild av behovet av tillskott av
bostäder på nationell, regional och lokal nivå.

För att öka medvetenheten om behovet av bostäder och samsynen inom
staten föreslår utredningen att ett stort antal myndigheter ska svara på hur de
kan använda sig av Boverkets beräkningar och bidra till att förbättra
underlaget för sådana nationella beräkningar.

Enligt utredningen antas förslagen inte ha någon påverkan på
bostadsbyggandet på kort sikt med hänsyn till att byggandet i dag i första
hand främst begränsas av kapacitetsbrist i byggbranschen. På längre sikt är
dock utredningens slutsats att kommunernas mera välgrundade och till
omvärlden mera anpassade bedömningar av behovet av tillskott av bostäder
kommer att leda till att bostadsbyggande företag möter kommuner med rätt
förväntan och planberedskap.

- De senaste åren har bostadsbyggandet ökat kraftigt och vi ser att
kommunerna tar bostadsförsörjningsfrågan på allvar. Nu gäller det att
fortsätta ha god planering och ett fortsatt högt byggtempo. Utredningen
innehåller flera intressanta förslag där det kommunala självstyret respekteras
och som tydliggör vikten av regional samordning, säger bostadsminister Peter
Eriksson.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Digitalisering i fokus när Peter
Eriksson besöker Göteborg
Publicerad 27 september 2017

I dag den 27 september besöker bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson Göteborg och
konferensen Mediedagarna. Bostads- och
digitaliseringsministern besöker även Volvo Cars för att
prata om hur självkörande fordon kommer att påverka
framtidens bostadsområden.
Mediedagarna, eller Meg., är en årlig konferens för mediebranschen som
hålls i anslutning till Bokmässan. Bostads- och digitaliseringsminister Peter
Eriksson har blivit inbjuden att prata om Sveriges utmaningar inom
digitalisering och hur Sverige ska undvika att halka efter i den digitala
utvecklingen.

Efter Meg. åker Peter Eriksson till Volvo för att med företaget Zenuity och
dess delägare Volvo Cars prata om hur bland annat tekniken kommer att
påverka framtidens bostadsbyggande och bostadsområden.

Program i Göteborg för den 27 september

Mediedagarna
Tid: Kl. 14.35
Plats: Mediescenen, Svenska Mässan

Media är välkommen att delta i samband med deltagandet på Meg. Vid
intresse vänligen kontakta presskommunikatör Niklas Forsström, 0722
248828, niklas.forsstrom@regeringskansliet.se.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen satsar på sundare
byggnader
Publicerad 26 september 2017 Uppdaterad 26 september 2017

I dag presenterade bostads- och digitaliseringsminister
Peter Eriksson en satsning i tre delar som ska leda till
färre byggskador och en bättre inomhusmiljö. För
satsningen får Boverket i 2018 års budgetproposition ett
ökat anslag på 16 miljoner kronor för 2018 och 28
miljoner kronor årligen 2019-2021.
- I dag tillbringar de flesta av oss större delen av vår tid inomhus och det ska
naturligtvis inte vara någon hälsorisk. Nu förstärker vi arbetet med att skapa
bättre inomhusmiljö och säkrare hus, säger bostadsminister Peter Eriksson.

Förstärkning av arbetet för att förebygga byggskador

Bostadsbyggandet sker i dag på en historiskt hög nivå. Samtidigt har
regeringen uppmärksammat att det har upptäckts systematiska byggfel och
byggskador under de senaste åren. Regeringen förstärker därför Boverkets
arbete med att motverka dessa problem.

- Ett förstärkt arbete för att motverka byggskador och byggfel bidrar till ett
effektivt byggande med lägre byggkostnader, sparade samhällsresurser och
på sikt en ökad konsumenttrygghet, säger bostadsminister Peter Eriksson.

Boverkets förstärkta arbete att motverka byggskador blir även ett ytterligare
stöd för en eventuell uppdatering och revidering av aktuella regelverk.
Utredning och analys av orsaker till byggskador kan synliggöra brister i
regelverk eller dess tillämpning och bidra med insyn vid framtida
revideringar av byggregelverk och tillsynsvägledning.
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Kompetenssatsning för sunda bostäder

Det stora antalet bostäder som i dag byggs kommer att stå i många år och de
behöver vara säkra och hälsosamma att bo och leva i. Därför är det viktigt
att byggmetoder och material väljs och byggandet utförs på ett sätt som
resulterar i hållbara byggnader med en god inomhusmiljö.

Regeringen kommer därför att förstärka Boverkets arbete för att öka
kompetensen och kunskapen om inomhusfrågor bland exempelvis
kommuner, byggherrar och förvaltare.

- Det finns ett behov av att sammanställa, tillgängliggöra och sprida kunskap
om hur inomhusmiljön i byggnader påverkas av val av material, byggteknik
och utförande, exempelvis hur skador orsakade av fukt och mögel
uppkommer och kan förhindras, säger bostadsminister Peter Eriksson.

Uppdatering av BETSI-undersökningen

I satsningen avsätter regeringen även medel till Boverket för en uppföljning
av den rikstäckande undersökningen BETSI, "Bebyggelsens
energianvändning, tekniska status och innemiljö". Undersökningen, som
sedan 2008 har använts som underlag i ett flertal utredningar och rapporter,
behöver uppdateras och aktualiseras.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Bostadsminister Peter Eriksson
presenterar satsning för bättre
inomhusmiljö och färre
byggskador
Publicerad 26 september 2017 Uppdaterad 26 september 2017

I en bostadslägenhet på Södermalm i Stockholm
presenterar idag den 26 september bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson en satsning för
bättre inomhusmiljö och färre byggskador.

Tid: 26 september 2017 kl. 12.30
Plats: Bostadshus på Brännkyrkagatan 77, Stockholm

Tid: tisdag 26 september, kl. 12.30-13.45
Plats: Bostadshus på Brännkyrkagatan 77, Stockholm

Medverkande:
Peter Eriksson, bostadsminister
Johan Lindholm, ordförande Byggnads
Britta Permats, VD Svensk Ventilation
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Storsatsning på innovativt och
hållbart bostadsbyggande
Publicerad 24 september 2017 Uppdaterad 24 september 2017

Idag besökte bostads- och digitaliseringsminister Peter
Eriksson Linköping och Vallastaden. I samband med
besöket presenterades två budgetssatsningar. Ett nytt
statligt stöd inrättas för att främja innovativt och hållbart
bostadsbyggande. 75 miljoner kronor avsätts 2018 och
ökar till 100 miljoner kronor för åren 2019 och 2020.
Regeringen satsar också på Smart City Sweden, en ny
investerings- och exportplattform med syfte att främja
utveckling och export av svenska innovationer kopplade
till hållbar stadsutveckling och byggande. 2018 satsas
25 miljoner kronor och för åren 2019 till 2021 avsätts 50
miljoner kronor per år.
Bostads- digitaliseringsminister Peter Eriksson presenterade i dag två
satsningar i Linköpings nyaste stadsdel, Vallastaden. Satsningarna rimmar väl
med Vallastadens stadsplanering.

Stöd till innovativt och hållbart bostadsbyggande med
minskad klimatpåverkan

Regeringen har i budgetpropositionen 2018 avsatt 75 miljoner kronor för
2018, 100 miljoner kronor 2019 och 100 miljoner kronor 2020 i stöd till
innovativt och hållbart bostadsbyggande med minskad klimatpåverkan.

- Det är väldigt viktigt att de bostäder som byggs i dag är klimatsmarta,
byggda av hållbara material och tar tillvara på innovativa och arkitektoniska
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lösningar, säger bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson.

Utvecklande stöd till Smart City Sweden

I mars 2017 invigdes den nationella investerings- och exportplattformen
Smart City Sweden som drivs av forskningsinstitutet IVL. Plattformen, som
är en viktig del av regeringens strategiska samverkansprogram Smarta städer,
är i huvudsak digital och visar i exportsyfte upp svenska tekniska lösningar,
kunnande, verksamheter och testbäddar för den smarta staden.

Hittills har Smart City Sweden främst arbetat med att belysa miljötekniska
lösningar och lösningar kopplat till ekologiskt hållbar stadsutveckling.
Regeringen satsar 25 miljoner kronor för 2018 och därefter 50 miljoner
kronor årligen fram till och med 2021 för att bredda Smart City Swedens
verksamhet så att flera dimensioner av smart och hållbar stadsutveckling
visas upp i export- och investeringssyfte. Satsningen ska även säkerställa
regionalt och lokalt deltagande genom att öka antalet fysiska
demonstrationslokaler i landet.

- Sverige har ett stort kunnande inom hållbar stadsutveckling och det finns
stor exportpotential i svenska lösningar och testbäddar för klimatsmart och
hållbart stadsbyggande t.ex. för dem med lägre inkomst, säger bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson.

Om Vallastaden:

Vallastaden i Linköping där det i september har hållits en stor bo- och
samhällsexpo, är en stadsdel under uppbyggnad. Sedan första byggstarten i
början av 2015 har 40 byggherrar samsats om att tillsammans bygga en
stadsdel åt 1 000 invånare där ett hus inte är den andre lik. Stadsdelen
präglas av innovativa, energieffektiva lösningar för både unga och äldre.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson bjuder in till
pressträff i Vallastaden
Publicerad 22 september 2017

På söndag den 24 september besöker bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson Vallastaden i
Linköping för att avsluta den bo- och samhällsexpo som
hållits i stadsdelen i september månad. Peter Eriksson
kommer i samband med besöket även att hålla en
pressträff för att presentera budgetsatsningar för att
främja innovativt och hållbart bostadsbyggande samt
främja export av svensk teknik.

Tid: 24 september 2017 kl. 13.30
Plats: Presscentret, hus nr 28 på expokartan

Under bo- och samhällsexpot Vallastaden 2017:s sista dag besöker
bostadsminister Peter Eriksson den nya stadsdelen i Linköping.
Bostadsministern kommer att göra en rundvandring i Vallastaden, presentera
budgetsatsningar och delta i en avslutningsceremoni som blickar framåt.

Media är varmt välkomna att närvara.

Expokarta: https://www.vallastaden2017.se/besoksguide/karta/

Program för den 24 september

Rundvandring
Tid: Kl 13.30

https://www.regeringen.se/


Plats: Presscentret, hus nr 28 på expokartan

Presskonferens
Tid: Kl 14.30
Plats: Presscentret

Avslutningsceremoni
Tid: Kl 15.00
Plats: Scenen mittemot presscentret.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen stärker PTS
säkerhetsarbete
Publicerad 21 september 2017

Regeringen har idag den 21 september gett Post- och
telestyrelsen (PTS) i uppdrag att vidta åtgärder som
säkerställer myndighetens långsiktiga arbete avseende
säkerhetsskydd och informationssäkerhet för att bättre
möta förändrade och framtida krav som ställs.
Regeringen har i budgetpropositionen därför avsatt 13
miljoner kronor årligen åt PTS för insatser inom
områdena samt för arbete med civilt försvar.
- Statliga myndigheter måste ha kännedom om de risker och hot som kan
påverka verksamheten. De måste ta ansvar för sin egen informationssäkerhet
och bedriva ett systematiskt arbete för bättre säkerhet och säkerhetskultur.
Här har bevakningsansvariga myndigheter som PTS ett särskilt ansvar, säger
bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson.

Eftersom PTS utövar tillsyn enligt säkerhetsskyddslagen över bolag,
föreningar, stiftelser och enskilda när verksamheten avser elektronisk
kommunikation ger regeringen PTS i uppdrag att säkerställa ett långsiktigt
och systematiskt arbete inom säkerhetsskydd och informationssäkerhet.
Regeringen har i budgetproposition 2018 avsatt 13 miljoner kronor i ökat
anslag till PTS för att stärka myndighetens säkerhetsarbete för de
elektroniska kommunikationerna.

Uppdraget ska slutredovisas till Regeringskansliet senast den 31 december
2018.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen ska lösa frågan om
Bällsta radarstation
Publicerad 20 september 2017

Regeringen föreslår i höständringsbudgeten att 50
miljoner kronor avsätts för att lösa ut frågan om
riksintresset för Bällsta radarstation i Bromma och det
långsiktiga behovet av stationen. Därmed skapas bättre
förutsättningar för bostadsprojekt i området.
Regeringens samordnare för större samlade
exploateringar, Johan Edstav kommer att ansvara för att
Luftfartsverket, Stockholms stad och exploatörer
kommer överens.
För att bidra till ökat bostadsbyggande avser regeringen att etablera en arena
för dialog om områden med komplexa planeringsförutsättningar samt erbjuda
process- och kunskapsstöd. Regeringen förslår att satsningen beviljas 15
miljoner årligen under perioden 2018 – 2020.

Under 2017 föreslår regeringen att satsningen beviljas 50 miljoner kronor för
att särskilt lösa ut frågan om riksintresset för Bällsta radarstation, samt nå en
överenskommelse om det framtida långsiktiga behovet av radaranläggnigen.
Johan Edstav, regeringens samordnare för större samlade exploateringar, får
i ansvar att lösa frågan.

– Konflikten om Bällstaradarn måste lösas och förändringen kommer att
möjliggöra tiotusentals bostäder i Stockholms län, säger bostadsminister
Peter Eriksson.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen vill införa stöd till
radonsanering
Publicerad 20 september 2017

I budgetpropositionen för 2018 satsar regeringen medel
för att minska hälsoproblemen kopplade till radon i
bostäder. För 2018 avsätts 34 miljoner kronor och åren
2019-2021 avsätts 72 miljoner kronor årligen.
Pengarna i satsningen på radonsaneringen ska användas för att sprida
kunskap och för att ge ekonomiskt stöd till hushåll som behöver radonsanera
sina bostäder.

Under hösten kommer regeringskansliet bereda frågan om hur stort stöd man
kan få och hur ansökningsförfarandet ska gå till.

- Det här är ingen liten fråga utan det handlar om många människors hälsa.
Vi vet att det är hundratusentals bostäder som fortfarande har för höga
radonhalter, säger bostadsminister Peter Eriksson

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Bostadsministern tar ett spadtag
för framtidens Göteborg
Publicerad 18 september 2017

Innovativt stadsbyggande med snabba planprocesser är
på tisdagens agenda för bostadsminister Peter Eriksson
då han besöker Göteborg den 19 september.
Bostadsministern kommer bland annat delta i en
konferens på temat och ta det första spadtaget för
BoStad2021 genom vilket 7 000 nya bostäder ska stå
klara år 2021.
BoStad2021 är ett samverkansprojekt mellan Göteborgs stad och
byggaktörer (privata, kooperativa och kommunala). Genom ett tätt
samarbete mellan aktörerna, särskilt gällande snabbare planprocesser, ska
satsningen leda till att 7 000 nya bostäder, utöver det ordinarie
bostadsbyggandet, vara färdigställda till stadens 400-årsjubileum 2021.
Projektets första byggstart sker då bostadsminister Peter Eriksson tar ett
första spadtag på Fyrklöversgatan på Hisingen.

I Lindholmen håller Föreningen Svenska Stadsbyggare en nationell kongress
med temat "innovativt byggande". Till denna konferens är bostadsminister
Peter Eriksson inbjuden att prata om regeringens bostadspolitik. Sverige ska
bygga mer, billigare och hållbart. I det bostadspolitiska paketet ingår åtgärder
för att underlätta byggandet av bostäder. Det är centralt att det byggs
bostäder och därför genomför regeringen investeringar för fler bostäder och
förbättrad infrastruktur.

Peter Eriksson ska även besöka forskningsarenan HSB Living Lab som firar
1 år genom att anordna en dag där de presenterar sina forskningsprojekt om
framtidens bostäder. Bostadsministern kommer efter ett anförande att delta i
ett panelsamtal om Smarta städer.

https://www.regeringen.se/


Program för tisdagen den 19 september:

Invigning och spadtag för BoStad 2021
Tid: Kl. 11.00
Plats: Byggarbetsplats Fyrklövergatan.

Sveriges Stadsbyggare 2017
Tid: Kl. 13.00
Plats: Lindholmen Science Park, Lindholmspiren 5.

HSB Living Lab
Tid: Kl. 15.15
Plats: Elektrovägen 5

Media är varmt välkomna att delta under delar av programmet. Anmäl
intresse till pressekreterare Martin Kling.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson presenterar
budgeten i Norrtälje
Publicerad 15 september 2017

På onsdag den 20 september presenterar
bostadsminister Peter Eriksson budgetpropositionen
2018 vid den gamla hamnen i Norrtälje, där det nu
byggs en modern ny stadsdel. Media är varmt välkomna
att delta.

Tid: 20 september 2017 kl. 14.00
Plats: Hamnkontoret (gamla terminalbyggnaden längst ut på kajen i
Norrtälje), Avfart mot Hamnvägen från Vegagatan.

Kommunalråden Ingrid Landin (MP) Ulrika Falk (S) kommer också att
närvara.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson presenterar
budgeten i Uppsala
Publicerad 15 september 2017

På onsdag den 20 september presenterar
bostadsminister Peter Eriksson budgetpropositionen
2018 i Uppsala. Media är varmt välkomna att delta.

Tid: 20 september 2017 kl. 11.00
Plats: Uppsala konsert och kongress, Vaksala Torg 1. Våning 7 Lokal K7.

Kommunalråden Maria Gardfjell (MP) och Marlene Burwick (S) kommer
också att närvara.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet, Finansdepartementet,
Försvarsdepartementet, Justitiedepartementet, Kulturdepartementet,
Miljödepartementet, Näringsdepartementet, Socialdepartementet,
Utbildningsdepartementet

Statsrådens presentationer av
budgeten för 2018
Publicerad 15 september 2017

Finansminister Magdalena Andersson kommer att
presentera budgetförslaget för 2018 på en
presskonferens den 20 september klockan 09.00 i
Rosenbad i Stockholm. Flera statsråd kommer också att
presentera höstbudgeten på olika håll i Sverige.

Statsrådens presentationer av höstbudgeten
(sorterat efter departement)

Arbetsmarknadsdepartementet

Ylva Johansson, arbetsmarknadsminister

Malmö

Kontaktperson: Natali Sial, telefon 072 520 54 49

Finansdepartementet

Magdalena Andersson, finansminister

Klockan 09.00 Presskonferens i Bella Venezia, Rosenbad

Kontaktperson: Isabel Lundin, telefon 076 296 46 38 och Gösta Brunander,

https://www.regeringen.se/


telefon 072 544 28 66

Per Bolund, finansmarknads- och konsumentminister, biträdande
finansminister

Östersund

Kontaktperson: Anna Söderström, telefon 072 532 17 13

Ardalan Shekarabi, civilminister

Karlskrona

Kontaktperson: Matilda Malmqvist Glas, telefon 070 367 03 64

Försvarsdepartementet

Peter Hultqvist, försvarsminister

Visby

Kontaktperson: Marinette Nyh Radebo, telefon 072 238 77 44

Justitiedepartementet

Morgan Johansson, justitie- och inrikesminister

Södertälje

Kontaktperson: Sofie Rudh, telefon 072 545 74 21

Helene Fritzon, migrationsminister och biträdande justitieminister

Skövde

Kontaktperson: Fredrik Persson, telefon 072 214 10 58

Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke, kultur- och demokratiminister

Stockholm



Kontaktperson: Kristoffer Talltorp, telefon 072 542 80 32

Miljö- och energidepartementet

Karolina Skog, miljöminister

Linköping

Motala

Kontaktperson: Hanna Björnfors, telefon 072 500 92 11

Näringsdepartementet

Mikael Damberg, näringsminister

Kalmar

Växjö

Kontaktperson: Daniel Ferreira, telefon 076 135 56 92

Peter Eriksson, bostads- och digitaliseringsminister

Uppsala

Norrtälje

Kontaktperson: Martin Kling, telefon 070 539 57 29

Sven-Erik Bucht, landsbygdsminister

Arvika

Molkom

Kontaktperson: Maria Soläng, telefon 072 206 19 47

Socialdepartementet

Annika Strandhäll, socialminister

Umeå



Vindeln

Vännäs

Kontaktperson: Karin Boman Röding, telefon 076 116 65 62

Åsa Regnér, barn-, äldre- och jämställdhetsminister

Göteborg

Borås

Kontaktperson: Joanna Abrahamsson, telefon 072 543 84 89

Utbildningsdepartementet

Anna Ekström, gymnasie- och kunskapslyftsminister

Kristianstad

Kontaktperson: Helena Paues, telefon 072 209 45 20

 



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Bygglovsbefriade hus ska bli mer
attraktiva
Publicerad 13 september 2017

Boverket får i uppdrag att utreda förutsättningarna för
att göra bygglovsbefriade byggnader mer flexibla och
göra dem enklare att hyra ut till t.ex. unga vuxna och
studenter. Uppdraget är en förlängning av punkt 10 i
regeringens 22-punktsprogram för ökat
bostadsbyggande.
I mars 2017 fick Boverket i uppdrag att utreda ytterligare undantag från krav
på bygglov samt se över kraven på anmälan enligt plan- och
byggförordningen. Regeringen förlänger Boverkets uppdrag med tillägget att
myndigheten även ska undersöka förutsättningarna för att göra fördelningen
och storleken av bygglovsbefriade byggnader på en villatomt mer flexibel.

- Det finns stora möjligheter att förtäta städernas villaområden genom att
göra så kallade attefallshus enklare att bygga och hyra ut till exempelvis
unga vuxna och studenter. Attefallshusen har uppfattats som för små för att
kunna fungera som en bra bostad. Det vill regeringen ändra på, säger
bostadsminister Peter Eriksson.

Den totala arean för byggnaderna ska även fortsättningsvis vara 40 m², men
fördelningen mellan byggnaderna föreslås bli mer flexibel, t ex 30 + 10 m²
istället för dagens 25 + 15 m², men max 30 m² för ett enskilt hus. Det gör att
ett komplementbostadshus (attefallshus) kan bli 30 m² och därmed mer
attraktivt för att användas som en riktig bostad.

Regeringen avser att bevilja Boverket 500 000 kronor för det utökade
uppdraget som ska slutredovisas till Regeringskansliet senast den 30 april
2018.

https://www.regeringen.se/




Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Förslag på nio nya hållbara
stadsdelar och städer
Publicerad 01 september 2017 Uppdaterad 01 september 2017

Idag den 1 september presenterade bostadsminister
Peter Eriksson nio områden i sex kommuner som
regeringens samordnare Johan Edstav valt att gå vidare
med utifrån uppdraget att möjliggöra planer på nya
hållbara stadsdelar och städer. Det är en delredovisning
av uppdraget att samordna större samlade
exploateringar, som är en av punkterna i regeringens
22-punktsprogram för fler bostäder.
- Totalt handlar det här om cirka 100 000 nya bostäder. Tanken är att staten
ska kunna avhjälpa hinder för exploatering genom att hjälpa till att få fram
ny infrastruktur. Det kan handla nya spår, stationslägen och stöd till
innovationer. Två nya järnvägsspår till Uppsala i den nationella
infrastrukturplanen är ett tydligt exempel på att det här arbetet redan har gett
effekt, säger bostadsminister Peter Eriksson

Samordnaren har mandat att för statens räkning ingå överenskommelser med
kommuner och andra berörda parter.

Områdena är följande:

Landvetter södra i Härryda kommun (10 000 bostäder)
Segersäng i Nynäshamns kommun (7-10 000 bostäder)
Hemfosa i Haninge kommun (12 000 bostäder)
Alsike i Knivsta kommun (10 000 bostäder)
Nydal i Knivsta kommun (12 000 bostäder)
Bergbrunna och Södra staden i Uppsala kommun (33 000 bostäder)

https://www.regeringen.se/


"Nysala" i Uppsala och Knivsta kommuner (20 000 bostäder
Näringen i Gävle kommun (4-6 000 bostäder)



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Nio nya hållbara stadsdelar och
städer presenteras
Publicerad 31 augusti 2017

Idag den 1 september överlämnar regeringens
samordnare Johan Edstav en delrapport från uppdraget
större samlade exploateringar till bostadsminister Peter
Eriksson. På pressträffen presenteras de nio områden
som samordnaren valt att gå vidare med.

Tid: 1 september 2017 kl. 11.00
Plats: Pressrummet, Rosenbad

Tid: Fredag den 1 september, kl. 11.00
Plats: Pressrummet, Rosenbad.
Inpassering sker genom Kopparporten. Presslegitimation krävs.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson samlar aktörerna i
Malmfälten för att diskutera
stadsflyttar
Publicerad 30 augusti 2017

Under tisdagskvällen den 29 augusti samlades
företrädare från Kiruna och Gällivare kommun, LKAB,
Luleå Tekniska Universitet, Vinnova, byggföretag och
banker på Näringsdepartementet i Stockholm för att
samtala om stadsflyttarna i Malmfälten. Initiativet att
kalla till mötet kommer från bostadsminister Peter
Eriksson.
- Att stadsomvandlingarna i Gällivare och Kiruna fungerar är viktigt för hela
Sverige. Målet med mötet är att få till överenskommelser med åtaganden
från aktörerna för att få fart på byggprocesserna i Malmfälten, säger
bostadsminister Peter Eriksson

- Som Peter säger är stadsomvandlingarna i Malmfälten en angelägenhet för
hela riket, det är bra att han tagit detta initiativ. Med den byggboom som
finns i landet är det en utmaning att få byggare hit, säger Kristina Zakrisson,
Kommunstyrelsens ordförande i Kiruna

- Det känns som att han lyssnat på våra utmaningar i samhällsomvandlingen
och försöker göra något för att underlätta. Vi får verkligen hoppas att detta
samverkansavtal som ska arbetas fram gör att fler byggföretag etablerar sig i
Malmfälten då vi nu kommit in i ett oerhört expansivt skede då mycket ska
byggas på kort tid, säger kommunalråden i Gällivare Lars Alriksson och
Jeanette Wäppling.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Bra att det blir enklare att bygga
bostäder på landsbygden
Publicerad 28 augusti 2017

Bostadsminister Peter Eriksson välkomnar
Naturvårdsverkets förslag om ändrade regler för
byggande i strandnära lägen, LIS. Regeringen vill se en
levande landsbygd som kan utvecklas, samtidigt som
värdefulla naturmiljöer och friluftsområden bevaras.
Naturvårdsverkets förslag underlättar landsbygdsutveckling och byggande av
bostäder i attraktiva lägen utanför storstadsområden.

- Jag hoppas att det här leder till att systemet med LIS kan fungera bättre och
bidra till en positiv utveckling på landsbygden, säger bostadsminister Peter
Eriksson.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringsuppdrag resulterar i
tusentals nya studentbostäder
Publicerad 23 augusti 2017

I dag presenterade bostadsminister Peter Eriksson och
minister för högre utbildning och forskning Helene
Hellmark Knutsson Akademiska Hus planer på att
bygga 28 000 nya bostäder fram till år 2026. Planerna
har tagits fram som en direkt följd av regeringens
utökade uppdrag till Akademiska Hus 2015 samt den
markinventering som de statliga fastighetsbolagen gjort
under 2016.
- Byggandet av studentbostäder är rekordhögt. I år beräknas 6 200
studentbostäder att påbörjas. De planer som Akademiska hus nu presenterar
stärker den bilden. Kan vi upprätthålla dagens höga nivåer kommer vi att
inom några vara i balans när det gäller studentbostäder i de flesta
studentstäder, säger bostadsminister Peter Eriksson

- Inom fyra år kommer än 11 000 studentbostäder stå färdiga på grund av det
arbete som nu påbörjats. Det är bra både för den svenska samhällsekonomin
och den enskilda studenten, säger Helene Hellmark Knutsson, minister för
högre utbildning och forskning

Akademiska Hus planerar för 28 000 bostäder. Fram till 2021 planeras för
mer än 11 000 studentbostäder, varav 6 400 byggs i bolagets regi. Ytterligare
10 000 planeras mellan 2021 och 2026, varav Akademiska Hus kommer stå
för ungefär hälften. Utöver detta kommer Akademiska Hus att kunna bidra
med mark för 7000 vanliga bostäder.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Utbildningsdepartementet

Regeringen bjuder in till pressträff
om bostadsbyggande
Publicerad 22 augusti 2017

I morgon onsdag den 23 augusti håller bostadsminister
Peter Eriksson och minister för högre utbildning och
forskning Helene Hellmark Knutsson pressträff på KTH
i Stockholm. På plats finns också Kerstin Lindberg
Göransson, VD för Akademiska Hus.

Tid: 23 augusti 2017 kl. 14.00
Plats: Brinellgatan 8 (rektorsbyggnaden/gamla Röda Korsets sjukhus på
KTH)

Vid pressträffen presenteras bland annat:

Akademiska hus markinventering för nya bostäder
Nya siffror för antalet planerade studentbostäder

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Rekord - Regeringens byggpolitik
har haft effekt
Publicerad 18 augusti 2017

Idag presenterar SCB ny statistik som visar att
bostadsbyggandet fortsätter att vara högt. Under första
halvåret 2017 påbörjades preliminärt 37 600 lägenheter
att byggas. Det är en ökning med 22 procent jämfört
med samma period 2016.
– Jag är glad och stolt över att bostadsbristen nu möts av en kraftig
nybyggnation. Regeringens politik för att öka bostadsbyggandet fungerar. Nu
ska vi fortsätta att utveckla arbetet. Under hösten 2017 fortsätter vi den
moderna byggpolitiken. Regelverk förenklas, utbildningsplatserna blir fler
och industrialiseringen av bostadsbyggnationen stöds för att möta
bostadsbehovet. Fram till 2025 behövs 600 000 nya bostäder enligt
Boverket, säger bostadsminister Peter Eriksson.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Fler steg för att garantera att
kommuner planerar för
bostadsförsörjningen bland
grupper med svag ställning på
bostadsmarknaden
Publicerad 20 juli 2017 Uppdaterad 20 juli 2017

Regeringen har beslutat att ge utredaren, Hanna Wiik,
ett utökat uppdrag att närmare undersöka hur
kommunerna arbetar med bostadsförsörjningen för
grupper med svag ställning på bostadsmarknaden.
Hanna Wiik är förvaltningschef för Tillväxt- och
regionplaneförvaltningen vid Stockholms läns landsting.
Utredaren får genom tilläggsdirektivet i uppdrag att bland annat kartlägga
hur kommunerna arbetar med att analysera och hantera efterfrågan och
bostadsbehovet hos grupper med svag ställning på bostadsmarknaden.
Utredaren ska också vid behov lämna förslag på kompletterande kommunala
verktyg och förändringar i bostadsförsörjningslagen.

– Hanna Wiiks utökade uppdrag visar på vikten av bostadsförsörjningen.
Med fler möjligheter för kommunerna ökar sannolikheten att lösa
bostadssituationen för svagare grupper. Bostadsmarknaden i Sverige är
ansträngd och förhoppningsvis kommer vi ha förslag på fler verktyg när
utredningen står klar, säger bostads- och digitaliseringsminister Peter
Eriksson.

Utredningen ska redovisa sitt ursprungliga uppdrag senast den 29 september
2017. Tilläggsuppdraget ska redovisas senast den 30 april 2018.

https://www.regeringen.se/




Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen finansierar analys av
byggnadskonstruktioners
klimatpåverkan
Publicerad 13 juli 2017

Regeringen har idag den 13 juli beslutat om stöd till ett
projekt som ska genomföra jämförande
livscykelanalyser av ett typhus med fem olika teoretiskt
tillämpade konstruktionstyper.
Målsättningen är att ytterligare öka bygg- och fastighetssektorns kunskap om
hur byggnader påverkar klimatet under hela sin livscykel och hur valet av
konstruktion kan bidra till att minska koldioxidutsläppen.

Projektets resultat kan vara ett betydelsefullt underlag i den fortsatta
utvecklingen av livscykelanalyser och för att hitta effektiva åtgärder att
minska energianvändning och klimatpåverkan från byggnader under hela
deras livsländ.

– Det är viktigt att öka kunskapen om byggnaders klimatpåverkan i ett
livscykelperspektiv. Det här projektet kan ses som en del i arbetet för att få
nya regler som inkluderar byggprocessen i energikraven på nya byggprojekt,
säger bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson

Sveriges Byggindustrier genomför projektet tillsammans med flera aktörer i
byggbranschen och det är en fortsättning på ett tidigare projekt där
livscykelanalyser genomfördes på två olika typer av flerbostadshus, ett i
betong och ett i trä.

Stödet är på 250 000 kronor och slutresultatet ska redovisas till
Regeringskansliet senast den 30 september 2018.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Lättare för utländska företag att
komma in på byggmarknaden
Publicerad 06 juli 2017

Konkurrensen från utländska företag inom
bostadsbyggnadssektorn är begränsad. Det finns flera
orsaker till detta. Ett skäl till att många utländska aktörer
väljer att inte lämna anbud i Sverige är att det är svårt
att få fram relevant information om vilka byggregler som
gäller. Därför ger regeringen idag Boverket i uppdrag
skapa en webbplats där byggreglerna översatts till
andra språk. Till en början till engelska, men senare kan
uppdraget utvidgas till fler språk.
– Vi vill underlätta för utländska företag att bygga bostäder i Sverige. En
ökad konkurrens kan bidra till lägre kostnader och att vi får fram fler
bostäder snabbare, säger bostadsminister Peter Eriksson.

Arbetet med att bygga upp, utveckla och underhålla webbplatsen ska be-
drivas i samråd med relevanta aktörer inom bostads- och byggmarknaderna.
Webbplatsen bör vara i drift inom ett år. I uppdraget ingår också att redovisa
till regeringen vilka hinder utländska företag upplever och att undersöka
behovet av ytterligare åtgärder.

Boverket ska samarbeta med berörda statliga myndigheter som
Arbetsförmedlingen, Arbetsmiljöverket, Kommerskollegium, Lantmäteriet,
Tillväxtverket, Trafikverket och länsstyrelserna samt kommuner och
landsting.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Näringsdepartementet i Almedalen
Publicerad 30 juni 2017

Näringsdepartementets statsråd medverkar under
Almedalsveckan i olika seminarier och evenemang.
Näringsdepartementet arbetar med frågor som rör
boende och byggande, bolag med statligt ägande, it-
politik, näringsliv, landsbygd, livsmedel, regional tillväxt,
samt transporter och infrastruktur.
Nedan följer ett urval av statsrådens engagemang i Almedalen.

Mikael Damberg
Måndag:
12.00 Håller Sverige på att hamna på innovationens bakgård? Volters gränd
8
14.00 Nationella Entreprenörsdagen, Strandvägen 63
15.00 Så stärker vi Sveriges konkurrenskraft och minskar outsourcing av
verksamheter till utlandet, Dagens Industris arena vid Donners plats 2

Tisdag:
09.00 Vem är företagare i affären Framtiden? Bildstenshallen på Gotlands
museum, Strandgatan 14
10.30 Fossilfri basindustri: tre tekniksprång kan ge 30 % lägre utsläpp i
Sverige, Vattenfalls Energihus, Mellangatan 9
13.15 Kan smartare lantisar skapa mer tillväxt för Sverige? DN-scenen,
Strandvägen 4
16.00 Intervju på Dagens Samhälles scen, Monter på Cramérgatan

Onsdag:
08.00 Besöker Cementa, Skolgatan 1, Slite
12.35 VD med fika - politiker ställer sina vassaste frågor till vd:arna, DN:s
tält, Strandvägen 4

https://www.regeringen.se/


15.00 Drop-in fika med Innovationsrådet, Tält på Hamnplan, plats H214
22.00 Nikodemussamtal, Visby Domkyrka

Anna Johansson
Tisdag:
11.00 Seminarium: Innovativa lösningar för framtidens infrastruktur - Vad
menas och hur gör vi? Skanskas trädgård, Rostockergränd 4
12.15 Stockholmslunchen: En global huvudstadsregion på framväxt,
Burmeister, Strandgatan 9
14.00 Anförande: Regeringens syn på flyget, East Sweden Arena, vid Wisby
Strands veranda, Strandvägen 4
15.30 Seminarium: Så blir Sverige navet för utvecklingen av framtidens
transportlösningar, Västsvenska arenan
20.00 Mingel med utfrågning hos Jernhusen, Kapitelhusgården

Onsdag:
9.30 Seminarium: Tar varuägare ansvar som beställare – Ställ en
transportköpare mot väggen, Industriområdet, S:t Hansgatan 18F/Trappgränd
12.00 Seminarium: Hur utvecklar vi framtidens städer på ett hållbart sätt?,
Öresundshuset
14.00 Seminarium: Västsverige som motor för nästa generations resor och
transporter, Clarion Hotel Wisby, Gate Almedalen, Strandgatan 6
16.15 Samtal med Heidi Avallan: Nationell infrastruktur i en
gränsöverskridande värld, Öresundshuset

Torsdag:
11.00 Seminarium: Vägen mot en nationell cykelpolitik – hur kan vi snabbt
bygga en säker cykelinfrastruktur?, NCC mini-dome
13.30 Utfrågning Naturskyddsföreningen: Ska staten engagera sig i städers
transporter?, Uteserveringen, Donners Brasserie, Donners plats, Visby

Sven-Erik Bucht
Måndag:
13.15 Seminarium om bostadsbyggande i hela landet. Vibble Melodislingan
12

Tisdag:
08.45 (eller 8.30) Seminarium "Folkrörelsen – samhällets glömda eller gömda
resurs" Tage Cervins gata 3
10.00 Seminarium "Godaste burgaren i framtiden" Schéelegatan 10
11.00 Seminarium "Ett nytt samhällskontrakt för skogen" Cramérgatan 3



13.00 Seminarium "Kommer jordbruket flytta till staden?"
14.00 "Borde hela Sverige leva? I så fall – hur?" Birgers gränd 7

Onsdag:
10.45 Seminarium "Räcker maten?" Donnersgatan 6
12.00 Lunchseminarium om livsmedelsstrategin Strandgatan 6
15.00 Seminarium "Det gröna guldet – varför ägandet spelar roll för skogens
alla värden"

Peter Eriksson
Måndag:
11.15 Debatt mellan Peter Eriksson – Anna Corazza Bildt, Expressens scen
11.30 Seminarium Hur underlättar vi byggandet av fler bostäder?,
Mellangatan 7, Seminarium Byggande
13.00 Seminarium Det digitala mästerskapet – hur blir vi rustade?
"Energihuset" Seminarium Energi, Digitalisering,
15.00 Seminarium Industriellt byggande och digitalisering – så stavas
framtidens bostadsbyggande, Strandvägen, H504, "BoKlok-huset"

Tisdag:
10.45 Seminarium, Hur kan vi skapa en enklare, smartare, öppnare samhälls-
byggnadsprocess genom digital samverkan? Wisby Strand Congress &
Event, Donnersgatan 2.
13.00 Seminarium Trähus – Sveriges nästa exportsuccé? Donners plats 2,
"Ingång via Hamngatan och Strandvägen" Seminarium Byggande, Hållbarhet
20.15 Seminarium - De röda mot de blå – bostadsdebatt med utrymme för
vass retorik och slagfärdiga argument, Clarion Hotel Wisby, Strandgatan 6,
"Utomshusträdgården"

Onsdag:
10.00 Seminarium Etta eller nolla? Ministern tar tempen på digitaliseringen
av, Hästgatan 10, innergården,
17.00 Seminarium Hur kommer regeringens politik för arkitektur och hållbar
stadsutveckling att se ut?, Strandgatan 16A, "Arkitekturträdgården"
19.30 Seminarium Nya arenor för samtal, perspektivbyte och utmaningar om
komplexa samhällsutmaningar, Strandgatan 18, "Sjöbergs bakgård"



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Byggskador ska kartläggas
Publicerad 29 juni 2017

Regeringen ger idag Boverket i uppdrag att kartlägga
byggskador vid nybyggnation eller renovering.
Uppdragets syfte är att ge en bild av förekomsten av
byggskador och de fastighets- och samhällsekonomiska
konsekvenser dessa orsakar.
- Det höga byggtempot har lett till en växande oro för byggfel och andra
misstag. Därför är det viktigt att vi får en klarare bild av situationen ser ut på
byggmarknaden runt om i landet, säger bostadsminister Peter Eriksson.

Boverket ska:

kartlägga förekomsten av byggskador vid ny- och ombyggnation.
analysera eventuella mönster i förekomsten av byggskador, huvudsakliga
orsaker till att byggskador uppstår och möjliga incitamentsproblem som
kan identifieras t.ex. beroende på upplåtelseform.
bedöma de samhällsekonomiska konsekvenserna kopplade till
förekommande byggskador och skadornas effekter på bygg- och
fastighetsmarknaden.

Uppdraget ska genomföras i samråd med Kommittén för modernare
byggregler (dir. 2017:22). Boverket bör även samråda med relevanta
myndigheter, kommuner och organisationer (såsom försäkringsbolag och
andra branschrepresentanter).

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen satsar på Smarta
städer
Publicerad 29 juni 2017

Inom samverkansprogrammet Smarta städer har flera
satsningar kopplade till digitaliseringen av
samhällsbyggandet nu fått finansiering via Vinnova.
– Det är roligt att se att konkreta resultat kommer ut från den kraftsamling
som de strategiska samverkansprogrammen är. Jag ser fram emot att ta del
av de här och andra satsningar som bygger den smarta staden, säger bostads-
och digitaliseringsminister Peter Eriksson.

Projektet Digitalisering av samhällsbyggnadsprocessen ska arbeta fram ett
obrutet digitalt standardiserat flöde av information särskilt i
planeringsprocessens tidiga skeden.

Den uppkopplade byggplatsen ska genom skapa förändring och affärsnytta
av digitalisering genom teknikutveckling på byggplatser.
Digitalisering ger nya möjligheter för visualiseringstekniker och i projektet
Visualisering för en hållbar industri och stad används sådana tekniker för att
visa hur tillgång till rätt data kan skapa en mer hållbar industri och smartare
stad.

För att leda vägen för Sveriges arbete inom öppna data har Stockholms stad
och Göteborgs stad beslutat genomföra projektet Nationella öppna data.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Flera åtgärder för ökad
privatbostadsuthyrning
Publicerad 29 juni 2017

Tidigare i år gav Peter Eriksson Statskontoret i uppdrag
att analysera hur uthyrningen av privatbostäder kan
öka. I dag överlämnades Statskontoret en analys med
flera förslag på åtgärder till regeringen.
Förslagen handlar om att tydligt informera om vilka lagar och regler som
gäller och skapa större trygghet för både uthyrare och hyresgäst. Men också
om att göra det enklare och mer gynnsamt att hyra ut.

- Vi behöver få till en kulturförändring så att fler vill och vågar hyra ut en del
av sin bostad och på så sätt använda det befintliga bostadsbeståndet mer
effektivt. Statskontoret har gjort en ambitiös analys och föreslår flera
intressanta åtgärder som regeringen nu kan arbeta vidare med, säger
bostadsminister Peter Eriksson.

Peter Eriksson finns tillgänglig under dagen för kommentarer.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Begränsade krav på detaljplan
kan ge fler och snabbare bostäder
Publicerad 28 juni 2017

Enligt plan- och bygglagen ska kommunerna i vissa fall
pröva att ett område är lämpligt för bebyggelse genom
en detaljplan. I betänkandet Detaljplanekravet (SOU
2017:64) föreslår Översiktsplaneutredningen att kravet
på detaljplan ska begränsas. Betänkandet har nu
överlämnats till regeringen.
I dag finns krav på att ny sammanhållen bebyggelse i stort sett alltid ska
prövas genom en detaljplan. Regeringens särskilde utredare, tekniska rådet
vid Mark- och miljööverdomstolen Inger Holmqvist, föreslår nu att ny
sammanhållen bebyggelse i vissa fall ska kunna prövas direkt genom ett
bygglov. Bland annat ska det vara möjligt att avstå från att göra en detaljplan
när bebyggelse kompletteras eller förändras inom ramen för den befintliga
gatustrukturen.

– Det är viktigt att vi tar tillvara på alla möjligheter som gör det lättare att
tillgodose behovet av fler bostäder. Möjligheten att pröva ett byggprojekt
genom ett bygglov, i stället för en detaljplan, innebär att tiden från idé till
färdigt projekt i vissa fall kan kortas. Det innebär att fler mindre och
medelstora exploatörer kan ta initiativ till byggprojekt som i dag kräver en
detaljplan. Förslaget kan på sikt bidra till en bättre konkurrens inom
byggsektorn och till fler bostäder, säger bostadsminister Peter Eriksson.

Översiktsplaneutredningens förslag är en del av genomförandet av
regeringens 22-punktsprogram för fler bostäder. Förslaget kommer nu att
skickas på remiss till berörda myndigheter, kommuner och organisationer.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

PBL ska bli ett effektivare
klimatverktyg
Publicerad 26 juni 2017

Regeringen har gett Boverket i uppdrag att se över om
det finns behov av att utveckla plan- och bygglagen
(PBL) när det kommer till att begränsa byggandets
klimatpåverkan.
- Hur kommuner väljer att planera bebyggelse och infrastruktur har stor
betydelse för vilken klimatpåverkan projekten får. Boverket har redan fått
ett antal uppdrag kring klimatpåverkan och konsekvenser av
klimatförändringar. Även den pågående utredningen om Boverkets
byggregler (BBR) ska ta fram förslag för minskad klimat- och miljöpåverkan.
Nu vill vi också att Boverket tittar på hur PBL fungerar som ett
klimatverktyg i praktiken och göra den tydligare och mer effektiv där det
behövs, säger bostadsminister Peter Eriksson.

Regeringen fattade nyligen beslut om ett klimatpolitiskt ramverk. På
byggområdet pågår redan ett arbete kring klimatpåverkan och konsekvenser
av klimatförändringar. Nu ger regeringen dessutom Boverket i uppdrag att
utvärdera vilket genomslag som kravet på klimathänsyn i planeringen enligt
plan- och bygglagen har haft hittills.

I uppdraget ingår också att bedöma om det finns behov av att utveckla lagen
så att den blir ett tydligare och mer effektivt verktyg och stöd för att
kostnadseffektivt begränsa den påverkan som kommunernas planering har på
klimatet. Boverket ska i uppdraget överväga krav på utvecklad redovisning i
samband med planering och samtidigt beakta ett snabbt och effektivt
bostadsbyggande.

Uppdraget ska slutredovisas senast 15 oktober 2017.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Samordnare får mandat att ingå i
överenskommelser för nya städer
Publicerad 22 juni 2017 Uppdaterad 22 juni 2017

I dag, den 22 juni har regeringen förlängt samordnaren
Johan Edstavs uppdrag att samordna större samlade
expolateringar och möjliggöra planer för nya städer.
Samordnaren får även ett tilläggsuppdrag att för statens
räkning ingå överenskommelser med kommuner och
eventuellt andra berörda parter.
- Johan Edstav har gjort ett väldigt gediget arbete och har identifierat ett
antal kommuner där planerna för större exploatering inte har kommit vidare i
processen. Johan får nu i sin roll som samordnare ett mandat att som en
andra fas ingå överenskommelser med de olika parterna, säger bostads- och
digitaliseringsminsiter Peter Eriksson.

Regeringen gav den 17 november en samordnare i uppdrag att identifiera en
eller flera kommuner där det finns framtagna planer på samlade
exploateringar för en större mängd bostäder men där planerna inte kunnat
genomföras. Anledningarna till att planer inte genomförs kan i vissa fall bero
på bristande statlig infrastruktur eller lämplig kompetens. I andra fall hindras
exploatering av att berörda parter har svårt att enas i planeringsprocessen.

Regeringen ger nu samordnaren ett förlängt uppdrag som ska slutredovisas
senast den 31 december till Regeringskansliet. I det förlängda uppdraget ger
regeringen också samordnaren, då samlade exploateringar inte kan
genomföras, ett mandat att för statens räkning ta initiativ till dialog och se till
så att berörda parter kommer överens om föreslagna och pådrivande
åtgärder.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

PTS ges nya uppdrag för fortsatt
snabb bredbandsutbyggnad
Publicerad 22 juni 2017

I dag, den 22 juni, ger regeringen Post- och
telestyrelsen (PTS) två uppdrag för att tydliggöra nyttan
av bredbandstjänster för hushåll, företag, kommunala
och offentliga verksamheter.
- Regeringens mål är ett helt uppkopplat Sverige. Alla delar av samhället
behöver använda de möjligheter digitaliseringen innebär. För att lyckas med
det måste såväl marknaden och det offentliga som enskilda individer
fortsätta investera. Om alla är med kommer bredbandsutbyggnaden gå
snabbare och vara mer effektiv, säger digitaliseringsminister Peter Eriksson.

Uppdrag att ta fram en beräkningsmodell för nyttan av
bredbandstjänster

PTS får som uppgift att ta fram en modell för beräkning av nyttan av digitala
tjänster i offentlig verksamhet. Med en bra beräkningsmodell och tillgång till
goda exempel kan offentliga verksamheter fatta kloka och framtidsinriktade
beslut om bredbandsinvesteringar.

Uppdraget ska genomföras i dialog med Sveriges Kommuner och Landsting
(SKL) och ska slutredovisas senast den 31 januari 2019.

Uppdrag att ta fram informationsmaterial om nyttan av
bredbandstjänster ur ett konsumentperspektiv

PTS uppdras att ta fram informationsmaterial som beskriver nyttan med
användningen av bredbandstjänster ur ett konsumentperspektiv.

https://www.regeringen.se/


Informationsmaterialet ska upplysa användare i hela landet om vilka
kvalitetsförbättringar och kostnadsbesparingar digitala tjänster kan ge.
Uppdraget ska bidra till ökad användning hos bland andra småföretagare,
villaägare och grupper som idag väljer att inte ansluta sig trots att
möjligheten finns. Målet är att skapa bättre förutsättningar för snabb
utbyggnad och hög anslutningsgrad.

PTS ska redovisa uppdraget till Regeringskansliet senast den 31 januari
2018.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

En särskild utredare ska se till att
befintliga byggrätter bebyggs
Publicerad 22 juni 2017

I dag, den 22 juni, har regeringen beslutat om ett
kommittédirektiv genom vilken en särskild utredare
utses för att säkerställa att befintliga byggrätter i landets
kommuner tas i anspråk och bebyggs. Till utredare har
Nooshi Dadgostar, riksdagsledamot för Vänsterpartiet,
utsetts.
- Behovet av bostäder är stort och i många kommuner finns ett betydande
antal byggrätter som står outnyttjade. Om de kan utnyttjas kan vi få fram fler
bostäder snabbare, säger bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson.

- Jag är glad över att vi kommit överens med regeringen om att tillsätta den
här utredningen. Vi måste göra allt för att hålla uppe den höga byggtakten.
Att tilldelad mark ska bebyggas borde vi alla kunna vara överens om. Nu får
vi se hur det förhåller sig i verkligheten, och om vi måste ge kommunerna
ökade möjligheter till kravställande, säger Nooshi Dadgostar.

Regeringen har i dag beslutat att tillkalla en särskild utredare för att
säkerställa att byggrätter som redan finns i kommunernas olika detaljplaner
bebyggs.

I uppdraget ingår att kartlägga kommunernas användning av nuvarande
bestämmelser i plan- och bygglagen och analysera hur effektiva de är,
studera andra metoder kommunerna använder sig av, sprida information om
goda exempel och bedöma om det finns behov att förstärka kommunernas
möjligheter att säkerställa detaljplanernas genomförande och i sådana fall
föreslå förslag på hur förstärkning kan göras.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Digitalisering i fokus när Peter
Eriksson besöker Luleå
Publicerad 16 juni 2017

I dag, den 16 juni, inviger digitaliseringsminister Peter
Eriksson ett nytt datacentertestlabb i Luleå och träffar
aktörer i regionen för att prata om det nya initiativet
Testbädd Sverige: aktivt och hälsosamt åldrande.

Tid: 16 juni 2017 kl. 15.00
Plats: RISE SICS North, Björkskataleden 112, Luleå

Bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson besöker i dag Luleå för
att inviga RISE SICS Norths nya modul i deras datacentertestlabb ICE.

ICE är en öppen forsknings- och testanläggning för kunnande och teknik
inom hållbara och effektiva datacenterlösningar, molntjänster och
dataanalys.

Innan invigningen träffar Peter Eriksson kommunala och regionala
representanter och företagen Microsoft, Tieto och Medhelp för en diskussion
om initiativet Testbädd Sverige: aktivt och hälsosamt åldrande.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson deltar på
Politikerveckan i Järva
Publicerad 13 juni 2017

På torsdag den 15 juni deltar bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson i en paneldebatt
som anordnas i samband med Politikervecka Järva
2017. Temat för dagen är bostäder och segregation.

Tid: 15 juni 2017 kl. 17.00
Plats: Spånga IP, Stockholm

Torsdagens politiker i panelen kommer att diskutera stadsplanering,
integration och segregation.

Utöver Peter Eriksson kommer panelen att bestå av:

Leif Nysmed, riksdagsledamot (S)
Nooshi Dadgostar, riksdagsledamot (V)
Robert Hannah, riksdagsledamot (L)
Joakim Larsson, oppositionsborgarråd Stockholm (M)
Gustav Hemming, miljö-, skärgårds- och regionplaneringslandstingsråd
Stockholm (C)
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson deltar i seminarium
om artificiell intelligens
Publicerad 12 juni 2017

På onsdag den 14 juni anordnar Digitaliseringsrådet ett
seminarium om digitaliseringens möjligheter med fokus
på artificiell intelligens (AI). Bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson deltar under
seminariet som kommer att webbsändas via
Digitaliseringsrådets hemsida.
Digitaliseringsrådet har som uppgift att främja genomförandet av regeringens
samlade digitaliseringspolitik. Rådet består av tio ledamöter och leds av
bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson.

Onsdagens seminarium kommer fokusera på frågorna:

Vilka är AI:s möjligheter på kort och lång sikt?
Hur kan dessa möjligheter utvecklas som område och specifikt i Sverige?
Hur kan vi använda AI:s möjligheter i Sverige?

Seminariet kommer att webbsändas via digitaliseringsradet.se.

Media är varmt välkomna att delta. Anmälan sker till
anders.hektor@digitaliseringsradet.se

Tid: Onsdag den 14 juni, kl. 8.30
Plats: Näringsdepartementet

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Rundabordssamtal om
digitalisering för ett effektivare
bostadsbyggande
Publicerad 12 juni 2017

Bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson
ledde idag ett andra rundabordssamtal om digitalisering
av bostadssektorn.
- Digitalisering kan leda både till kostnadseffektivisering och även
miljövinster. I april höll jag ett första rundabordssamtal om branschens
digitala potential. Då träffade jag främst byggbranschen. Idag träffade jag
aktörer från en större del av bostadssektorn, säger bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson.

Tillväxtanalys presenterade i december 2016 rapporten Digital mognad i
svenskt näringsliv. Rapporten visar att digitaliseringen inom byggindustrin
ligger på en låg nivå. Samtidigt finns det en stor utvecklingspotential för
branschen på området.

Under dagens andra rundabordssamtal fick Peter Eriksson ta del av
erfarenheter från företag, myndigheter och intresseorganisationer.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Översyn av statligt stöd till
bredbandsinvesteringar
Publicerad 09 juni 2017 Uppdaterad 09 juni 2017

För att säkerställa en fortsatt effektiv utbyggnad av
snabbt bredband i hela landet har regeringen gett Post-
och telestyrelsen, PTS i uppdrag att analysera och
föreslå hur framtida insatser för bredbandsutbyggnad
med statliga medel kan utformas.
- Utbyggnadstakten av bredband i Sverige är mycket hög. Regeringens mål är
att hela landet ska ha tillgång till snabbt bredband 2025. Den tekniska
utvecklingen gör dock att vi behöver göra nya beräkningar så att vi når ut till
så många som möjligt på landsbygd och glesbygd. Statens medel ska
komplettera marknadsaktörerna på ett effektivt sätt, säger
digitaliseringsminister Peter Eriksson.

Regeringen har uppmärksammat att det även i framtiden kommer finnas ett
behov av statliga medel för en fortsatt snabb bredbandsutbyggnad.

PTS får därför i uppdrag att analysera och föreslå hur framtida insatser för
bredbandsutbyggnad med statliga medel kan utformas, samt att undersöka
olika alternativ för vilken statlig aktör som kan administrera sådana insatser
och vilka kostnader som är förknippade med detta.

Inom ramen för uppdraget ska PTS inhämta synpunkter från Statens
jordbruksverk, Tillväxtverket, länsstyrelserna, de regionala
bredbandskoordinatorerna samt Sveriges Kommuner och Landsting.

Uppdraget ska redovisas till Regeringskansliet senaste den 15 november
2017.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Hinder för bredbandsutbyggnad
ska tas bort
Publicerad 08 juni 2017

I dag, torsdag den 8 juni, har regeringen givit Post- och
telestyrelsen (PTS) två uppdrag för en effektivare
bredbandsutbyggnad. I linje med regeringens
bredbandsstrategi får PTS uppdraget att utreda
kommunernas roll på bredbandsmarknaden. Dessutom
ska hinder för utbyggnad av fast och mobilt bredband
kartläggas.
- Regeringens bredbandsstrategi har målet att hela Sverige ska vara
uppkopplat. Det är en förutsättning för att hela landet ska leva. För att hålla
uppe en snabb bredbandsutbyggnad behöver onödiga hinder lyftas bort.
Dagens två uppdrag till PTS ska hjälpa oss att identifiera vilka åtgärder som
krävs, säger digitaliseringsminister Peter Eriksson.

De kommunala stadsnäten har stor betydelse för utbyggnaden av bredband i
Sverige, men lokaliseringsprincipen avgränsar stadsnätsbolagens marknad till
den egna kommunen. Regeringen ger därför PTS i uppdrag att se över
kommunernas roll på marknaden när det gäller utbyggnad och
tillhandahållande av bredband. PTS ska även titta på hur ett undantag från
lokaliseringsprincipen ska kunna utformas.

Inom ramen för uppdraget, som ska redovisas till Regeringskansliet senast
den 30 juni 2018, ska PTS samråda med Konkurrensverket och ha en dialog
med Sveriges Kommuner och Landsting, SKL och Svenska
Stadsnätsföreningen.

Dagens tillståndsprocesser upplevs i många fall som komplicerade och
tidskrävande, vilket kan påverka investeringsvilja och utbyggnadstakt i
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negativ riktning. Även kommunernas översikts- och detaljplaner har stor
betydelse för utbyggnaden av bredbandsinfrastruktur.

För att öka förutsättningarna för en effektiv utbyggnad av både fast och
mobil bredbandsinfrastruktur ges PTS också i uppdrag att undersöka hur
relevanta tillståndsprocesser kan tydliggöras och förenklas, samt undersöka
hur behovet av bredbandsinfrastruktur tillgodoses i samband med
kommuners planering och byggande.

PTS ska inom ramen för uppdraget samråda med Boverket, Lantmäteriet,
Trafikverket, länsstyrelserna och SKL. Uppdraget ska slutredovisas till
Regeringskansliet senast den 15 juni 2018.



Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet,
Näringsdepartementet, Utbildningsdepartementet

Uppföljande samtal med parterna
om kompetensförsörjning
Publicerad 08 juni 2017

Rätt utbildad arbetskraft är avgörande för svensk
tillväxt, jobb och välfärd och kompensförsörjningen är
en prioriterad fråga för regeringen. Därför har
statsminister Stefan Löfven träffat arbetsmarknadens
parter för ett uppföljande samtal om den framtida
kompetensförsörjningen. På samtalet medverkade
statsråden Ylva Johansson, Mikael Damberg, Anna
Ekström, Peter Eriksson och Helene Hellmark
Knutsson.
Svensk arbetsmarknad utvecklas starkt, efterfrågan på arbetskraft är stor och
inom allt fler sektorer råder brist på arbetskraft. När lediga tjänster inte kan
tillsättas hindrar det företags möjligheter att växa och skapa fler jobb. 

För att klara den framtida kompetensförsörjningen är dialog med
arbetsmarknadens parter och branscherna viktig. I november 2016 hölls ett
första samtal med de centrala parterna om hur politiken på området kan
utvecklas. På mötet framfördes ett antal förslag på insatser och åtgärder för
att komma tillrätta med svårigheterna att hitta arbetskraft med rätt utbildning
och erfarenhet. Under torsdagen den 8 juni genomfördes ett uppföljande
samtal om kompetensförsörjningen.

Regeringen delar i stort parternas beskrivning av problemen. Efter
tidpunkten för det första samtalet med parterna har en rad åtgärder vidtagits.
Regeringen har bland annat gett tydligare mål till Arbetsförmedlingen om att
öka antalet som går från arbetsmarknadsutbildning till jobb eller fortsatta
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studier, fattat beslut om studiestartsstöd för arbetslösa som saknar
grundskole- eller gymnasieutbildning och fortsatt arbetet med snabbspåren
för att matcha nyanlända med olika branschers kompetensförsörjningsbehov.
Det finns både utmaningar och stora möjligheter med snabbspåren. 

Arbetsförmedlingen måste fortsätta sitt förbättringsarbete med att hitta och
mer kvalitativt kartlägga kompetens hos potentiella deltagare i snabbspåren.
Regeringen ser över anställningsstöden, har tillsatt en utredning om CSN-lån
för körkort samt gett Delegationen unga till arbete ett utvidgat uppdrag att
främja samverkan kring nyanlända, med fokus på unga nyanlända, i syfte att
påskynda etableringen i arbetslivet.

Kontakta respektive statsråds pressekreterare för eventuella kommentarer.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson deltar i TTE-råd i
Luxemburg
Publicerad 08 juni 2017

I morgon, den 9 juni samlas EU:s ministrar på IT- och
telekomområdet i Luxemburg för att diskutera ett nytt
regelverk för elektronisk kommunikation inom EU.
Sverige representeras i Luxemburg av bostads- och digitaliseringsminister
Peter Eriksson.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Den digitala framtiden i fokus när
Peter Eriksson besöker Estland
Publicerad 05 juni 2017

Bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson åker
i morgon den 6 juni till Estland och huvudstaden Tallinn
för att medverka i den 10:e upplagan av European
Dialogue on Internet Governance, EuroDIG. I samband
med konferensen kommer Peter Eriksson bland annat
att träffa Estlands IT-minister Urve Palo.
EuroDIG är en pågående dialog om politik och digitalisering i Europa som
varje år kulminerar i en större konferens. Beslutsfattare, aktörer från
näringsliv, myndigheter, akademi och internationella organisationer samlas i
år i Tallinn för EuroDIG 2017. Konferensen invigs i år av Estlands president
Kersti Kaljulaid och huvudtalare är Norges premiärminister Erna Solberg.

Peter Eriksson deltar under konferensen i ett flertal sessioner, bland annat
kommer bostads- och digitaliseringsministern under konferensens tredje
plenarsession att hålla ett anförande och medverka i en paneldebatt om hur
den digitala revolutionen påverkar arbetslivet.

Under besöket kommer Peter Eriksson att träffa Estlands IT-minister Urve
Palo. Ministrarna kommer diskutera hur Sverige och Estland kan samarbeta
för att driva digitaliseringsfrågorna i EU under Estlands ordförandeskap i
ministerrådet.

Peter Eriksson gör även ett studiebesök på NATO Cooperative Cyber
Defence Centre of Excellence. Centret är en internationell militär
organisation vars verksamhet syftar till att förbättra förmåga och samarbete
mellan Nato, Natoallierade och partnerländer inom cyberförsvarsområdet.
Centret bedriver forskning, utbildning och övning. Sverige är från och med
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den 30 maj 2017 en bidragande partner i organisationen.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Bättre täckning och kvalitet för
mobila nät på landsbygden
Publicerad 02 juni 2017 Uppdaterad 02 juni 2017

I går fattade regeringen beslut om att stora delar av 700
MHz-bandet från och med den 1 november 2017 får
användas till annat än marksänd tv. Detta innebär att
frekvenserna kan användas för att skapa bättre täckning
och kapacitet för användare av mobilt bredband, särskilt
på landsbygden.
- Datatrafiken i mobilnäten fortsätter öka kraftigt. Mellan 2015 och 2016
ökade den med 35 procent. Samtidigt saknas tillräcklig täckning på flera
ställen på landsbygden. Nu ges mobiloperatörerna möjlighet att möta upp
den ökade efterfrågan på högre datakapacitet och förbättra täckningen i hela
landet, säger digitaliseringsminister Peter Eriksson

- 700 MHz-bandet är också en grundstomme för utvecklingen av 5G-
tekniken, alltså nästa generations mobila kommunikationssystem, fortsätter
Eriksson.

Beslutet är anpassat efter hur flytten av tv-näten är planerade. Men också
utifrån de behov som aktörerna inom allmän ordning, säkerhet, hälsa och
försvar kan ha för att kunna kommunicera på ett effektivt sätt.

Post- och telestyrelsen (PTS) ges med detta beslut möjlighet att inleda ett
nytt auktionsförfarande för 700 MHz-bandet.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

6 miljoner till att bygga mer i trä
Publicerad 31 maj 2017

Regeringen har för avsikt att på under
regeringssammanträdet den 1 juni fatta beslut om ett
bidrag på totalt sex miljoner kronor till föreningen
Trästad Sverige. Syftet är att öka kunskapen om
träbyggande, sprida goda exempel samt stimulera
innovation och utveckling inom det industriella
träbyggandet.
- Skogen har spelat en viktig roll i att lyfta Sverige ur fattigdom och byggt
vårt välstånd och kommer att fortsätta göra det även i framtiden. Ett ökat
byggande i trä bidrar till en levande landsbygd och är klimatsmart eftersom
skogen är en nyckel i omställningen till en fossilfri och biobaserad ekonomi,
säger landsbygdsminister Sven-Erik Bucht.

- Industriellt byggande växer, med hjälp av nya forskningsresultat och med
trä i stommarna. Allt fler bostäder kan därigenom byggas med lägre
kostnader och mindre klimatutsläpp. På köpet får vi också fler jobb utanför
storstäderna, säger bostadsminister Peter Eriksson.

Bidraget till föreningen Trästad Sverige är en åtgärd som stödjer arbetet med
det nationella skogsprogrammet. Visionen för programmet är "Skogen - det
gröna guldet - ska bidra med jobb och hållbar tillväxt i hela landet samt till
utvecklingen av en växande bioekonomi".

Föreningen Trästad Sverige får totalt 6 miljoner kronor, fördelade på två
miljoner per år 2017-2019. Idag står träbyggandet för cirka 80-90 procent av
nybyggnationen av småhus. Antalet nybyggda flerbostadshus med stomme
av trä har ökat de senaste åren och ligger runt tio procent.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Sven-Erik Bucht och Peter
Eriksson besöker trähusbygge
Publicerad 30 maj 2017

I morgon den 31 maj, besöker landsbygdsminister
Sven-Erik Bucht och bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson företaget
Sjötorpshus och deras byggarbetsplats för ett nytt
bostadshus i Flen.
Skogen har en viktig roll i den växande bioekonomin och omställningen till
ett fossilfritt Sverige. Träbyggandet dominerar småhusmarknaden och står
för cirka 80-90 procent av nybyggnation av småhus. De senaste åren har
också antalet nybyggda lägenheter i flerbostadshus med stomme av trä ökat.

Landsbygdsminister Sven-Erik Bucht och bostads- och digitaliseringsminister
Peter Eriksson kommer i morgon att besöka företaget Sjötorpshus som
bygger energi- och kostnadseffektiva hus i trä.

Program för den 31 maj:

Plats: Hörnet Sveavägen och Floravägen, Flen

Rundvisning av byggarbetsplats
Tid: Kl 11.00

Pressträff
Tid: Kl. 11.25.

Anmälan sker till Maria Soläng/Carl-Martin Vikingsson
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson talar vid PTS
Innovationsdag
Publicerad 29 maj 2017

Tisdagen den 30 maj talar bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson om digitalisering,
kompetens och delaktighet vid PTS Innovationsdag.
PTS Innovationsdag är en inspirations- och nätverksdag om digital
inkludering och tillgänglighet. Dagen vänder sig till dem som arbetar med
eller vill veta mer om digital tillgänglighet och inkluderande
kommunikationslösningar.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson deltar i danskt
näringslivskonvent i Stockholm
Publicerad 29 maj 2017

I dag, den 29 maj, har det danska kronprinsparet bjudit
bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson att
medverka i ett näringslivskonvent som Danmark
anordnar på Münchenbryggeriet i Stockholm.
Det danska kronprinsparet Fredrik och Mary besöker den 29 – 30 maj
Sverige och Stockholm tillsammans med en stor företagsdelegation. Som en
del av besöket anordnar Danmarks ambassad en näringslivskonferens.

Bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson är inbjuden att inleda
området Sustainable cities med ett anförande om Sveriges visioner för
stadsutveckling. Efter talet deltar Peter Eriksson i en paneldiskussion om
framtidens städer.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Lättare att få fram boenden vid
omfattande tillströmning av
asylsökande
Publicerad 24 maj 2017

Inom ramen för migrationsöverenskommelsen mellan
regeringen och Alliansen har regeringen beslutat om en
proposition som ska göra det lättare att snabbt få fram
boenden vid omfattande tillströmning av asylsökande.
- Under hösten 2015 var det väldigt svårt att snabbt få fram boenden till
asylsökande. Med det här beslutet är regeringen bättre rustade att hantera en
sådan akut situation i framtiden, säger bostadsminister Peter Eriksson.

I propositionen föreslås att regeringen ges möjlighet att meddela undantag i
plan- och bygglagen om tillströmningen av asylsökande har varit eller kan
väntas bli särskilt omfattande.

Möjligheten för regeringen att meddela undantag gäller exempelvis
bestämmelser om bygglov, rivningslov och marklov samt genomförandet av
bygg-, rivnings- och markåtgärder. De ska endast gälla ändringar av
befintliga byggnader eller nybyggnad av enkla byggnader. Undantagen ska
gälla under högst tre år.

Presskontakt Bostadsminister Peter Eriksson:
Carl-Martin Vikingsson, 076-135 38 78

Presskontakt till M:
Ina Kokalari, 072-228 31 91

Presskontakt till C:
Karl-Johan Karlsson, 073-580 12 68
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Presskontakt till L:
Jonatan Ohlin, 072-225 27 84

Presskontakt till KD:
Mia Widell, 076-527 25 01



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Anders Sjelvgren ny
generaldirektör för Boverket
Publicerad 24 maj 2017 Uppdaterad 24 maj 2017

Regeringen har i dag beslutat att anställa Anders
Sjelvgren som generaldirektör och chef för Boverket.
Han har närmast tjänstgjort som divisionschef på
Research Institutes of Sweden, RISE. Anders Sjelvgren
tillträder sin befattning den 1 juli 2017.
- Jag är glad att Anders Sjelvgren tackat ja till erbjudandet att leda Boverket.
Boverket är en central aktör inom bostadspolitiken och har därmed en
mycket viktig roll för att möta en av Sveriges största samhällsutmaningar –
bostadsfrågan. Anders Sjelvgren har en gedigen erfarenhet av
samhällsplanering, boende och byggande, såväl från näringslivet som från
offentlig förvaltning. Jag vill också passa på att tacka Susann Bard som på ett
förtjänstfullt sätt lett myndigheten under de sex månader som myndigheten
stått utan en ordinarie generaldirektör, säger bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson.

Anders Sjelvgrens förordnande gäller från och med den 1 juli 2017 till och
med den 30 juni 2023.

Boverket är förvaltningsmyndighet för frågor om byggd miljö, hushållning
med mark- och vattenområden, fysisk planering, byggande och förvaltning
av bebyggelse, boende och bostadsfinansiering.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson ledde
Digitaliseringsrådets möte
Publicerad 23 maj 2017

Den 23 maj träffades ledamöterna i regeringens
Digitaliseringsråd under ledning av bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson.
Digitaliseringsrådet ska främja genomförandet av regeringens
digitaliseringspolitik. Regeringen behöver skapa sig en tydlig bild av
digitaliseringens möjligheter för att Sverige ska nå målet om att vara bäst i
världen på området. Utgångspunkten kommer att vara regeringens
digitaliseringsstrategi som beslutades den 18 maj 2017.

Digitaliseringsrådets analyser och inspel kommer att ligga till grund för att
genomföra och utveckla regeringens strategiska arbete med digitalisering.
Rådet består av tio ledamöter och träffas 3-4 gånger per år. Till stöd för sitt
arbete har rådet ett kansli på Post- och telestyrelsen, PTS.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson presenterar ny
generaldirektör för Boverket
Publicerad 23 maj 2017

I morgon, onsdag den 24 maj, presenterar bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson Boverkets nya
generaldirektör.

Tid: 24 maj 2017 kl. 13.00
Plats: Bella Venezia, Rosenbad

Var vänlig ta med presslegitimation.
Anmälan sker till pressekreterare Carl-Martin Vikingsson.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson deltar i konferens
om ny teknik i äldrevården
Publicerad 22 maj 2017

I morgon, tisdag den 23 maj, anordnas konferensen Ny
teknik i äldrevården på KTH. Bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson är inbjuden att
hålla ett anförande om digital teknik som ger stöd på
ålderns höst.

Tid: 23 maj 2017 kl. 08.30
Plats: Hörsal F2 (KTH), Lindstedtsvägen 22, Stockholm

En mer digitaliserad äldrevård är nödvändig för att möta den demografiska
utvecklingen som Sverige står inför. KTH anordnar tillsammans med
Användarföreningen och Nordiskt välfärdscenter på tisdag en konferens om
hur 5G och ny välfärdsteknologi kan skapa högra kostnadseffektivitet och
högre livskvalitet i äldreomsorgen.

Bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson kommer att inleda
konferensen med att prata om regeringens nya digitaliseringsstrategin, den
nordiska-baltiska handlingsplanen för 5g och om digital teknik som stöder ett
gott liv efter arbetslivets slut.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Förenklingar i lag ska få fart på
byggandet
Publicerad 19 maj 2017

I går den 18 maj, efter att riksdagen under onsdagen
den 17 maj röstat igenom propositionen ”Fler steg för en
effektivare plan- och bygglag” har regeringen utfärdat
ändringar i PBL som ska leda att fler bostäder byggs.
Lagändringarna kommer att börja gälla den 1 juli 2017.
Enligt dagens utfärdande av regeländringar i plan- och bygglagen (PBL) görs
följande gällande:

Kommuner ska tidigt i planeringsskedet kunna få besked från
länsstyrelsen gällande statens intressen. Detta för att minska risken att
exploatörer och kommuner planerar i onödan.
Länsstyrelser ska inom två månader ge beslut om kommuners beslut att
anta, ändra eller upphäva en detaljplan eller områdesbestämmelse efter
överprövning.
Fler beslut om detaljplaner ska kunna delegeras från kommunfullmäktige
till kommunstyrelsen eller byggnadsnämnden. Detta för att möjliggöra
kortare handläggningstider och minska kostnader hos exploatörer och
kommuner.
Ytterligare åtgärder ska undantas från kravet på bygglov, till exempel
balkonger, burspråk, en skorsten som sticker upp från taket, en valstuga
eller ett engångsevenemang för en kiosk.

Lagändringarna kommer att börja gälla den 1 juli 2017.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Stadsnät och bostäder på
agendan för Peter Eriksson i
Värmland
Publicerad 19 maj 2017

I dag den 19 maj besöker bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson Värmland där han
bland annat ska göra titta på lokal
bredbandsutbyggnad, företagsbesök och delta i en
paneldiskussion om bostadsbyggande på landsbygden.
I Molkom besöker bostads- och digitaliseringsministern tillsammans med
svenska stadsnätsföreningen företaget Bergs mekaniska. Företaget har sedan
1984 specialiserat sig i figurskärning av plåt med mängd olika metoder.

I Årjäng kommer Peter Eriksson att besöka Nordic Solar som installerar och
säljer solcellsanläggningar till privatpersoner och företag.

Bostadsministern avslutar sitt besök i Värmland med en paneldiskussion om
bostadsbyggande på landsbygden.

Media är välkommen att delta under delar av dagen. Kontakta Carl-Martin
Vikingsson för intresseanmälan.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Krafttag i digitaliseringsarbetet
Publicerad 18 maj 2017

Regeringen presenterar i dag, den 18 maj, en strategi
för hur digitaliseringspolitiken ska bidra till
konkurrenskraft, full sysselsättning samt ekonomiskt,
socialt och miljömässigt hållbar utveckling. Strategin
anger inriktningen för regeringens digitaliseringspolitik.
Målet är att Sverige ska vara bäst i världen på att
använda digitaliseringens möjligheter.
- Den industriella revolutionen förändrade världen. Den pågående
digitaliseringen av samhället är en nutida revolution av samma dignitet. Ett
tydligt politiskt och statligt ledarskap kommer att vara avgörande för att
skapa det nödvändiga förändringstrycket. Med strategin har hela regeringen
åtagit sig att leda omställningen, säger digitaliseringsminister Peter Eriksson.

Digitaliseringsstrategins fem delmål:

Digital kompetens – I Sverige ska alla kunna utveckla och använda sin
digitala kompetens.
Digital trygghet - I Sverige ska det finnas de bästa förutsättningarna för
att på ett säkert sätt ta del av, ta ansvar för samt ha tillit till det digitala
samhället.
Digital innovation - I Sverige ska det finnas de bästa förutsättningarna
för att digitalt drivna innovationer ska utvecklas, spridas och användas.
Digital ledning - I Sverige ska relevant, målmedveten och rättssäker
effektivisering ske genom digitalisering.
Digital infrastruktur - Hela Sverige bör ha tillgång till infrastruktur som
medger snabbt bredband, stabila mobila tjänster och som stöder
digitalisering.
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- Jobb kommer försvinna. Men att fortsätta producera och arbeta som
tidigare är inte realistiskt och att försöka bromsa utveckling med en
innovationshämmande robotskatt är inte ett alternativ. Istället ska vi vara
med och leda och driva utvecklingen. Då kan vi påverka hur tekniken
förändrar samhället. Det handlar om mängder av nya jobb och verksamheter,
säger digitaliseringsminister Peter Eriksson.

Ett digitaliseringsråd med tillhörande kanslifunktion har redan inrättats på
Post- och telestyrelsen för att stödja genomförandet av strategin. Dessutom
har en samordnande statssekreterargrupp tillsatts inom Regeringskansliet.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson talar vid
Fastighetsägarna Stockholms
årsmöte
Publicerad 17 maj 2017

Torsdagen den 18 maj avslutar bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson Fastighetsägarna
Stockholms årsmöte. Han talar om regeringens politik
för ökat bostadsbyggande och en hållbar
bostadsmarknad.
Fastighetsägarna Stockholm är en medlems- och branschorganisation för
fastighetsägare i Stockholms- och i Gotlands län. De 4500 medlemmarna
representerar både privata och kommunala fastighetsägare samt
bostadsrättsföreningar.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson inleder
länsstyrelsernas plan- och
bostadsdagar
Publicerad 16 maj 2017

Onsdagen den 17 maj inledningstalar bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson vid
länsstyrelsernas plan- och bostadsdagar. Temat för
talet är Nu bygger vi Sverige. Plan- och bostadsdagarna
riktar sig till de som arbetar med
samhällsbyggnadsfrågor på länsstyrelserna, Boverket
eller Regeringskansliet.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson deltar i
Kirunakonferens
Publicerad 12 maj 2017

I dag, fredag den 12 maj, är bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson inbjuden att
medverka i en stadsbyggnadskonferens som hålls i
Kiruna, en stad där frågan är högaktuell.

Tid: 12 maj 2017 kl. 12.30
Plats: Kiruna Folkets Hus

Kiruna är inne i ett stort omvandlingsarbete då stadskärnan, på grund av
gruvdriften, behöver flyttas. Socialt, ekologiskt och ekonomiskt hållbar
utveckling och stadsattraktivitet är ständigt aktuella frågor för staden.

I dag anordnar Kiruna en heldagskonferens med tema "Att bygga den
attraktiva och hållbara staden". Bostads- och digitaliseringsminister Peter
Eriksson är inbjuden att hålla ett anförande om regeringens arbete med
hållbarhetsfrågor vid bostadsbyggande.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Miljödepartementet, Näringsdepartementet

Bättre miljö och fler bostäder på
landsbygden efter påstötning från
kommuner
Publicerad 11 maj 2017

Sommaren 2016 inkom ett brev till bostadsministern om
att VA-lagen behöver justeras då dagens ordning på ett
olyckligt sätt försvårar för nybyggnation, inte minst på
landsbygden. Kommunpolitiker från hela landet och från
flera partier har uppmärksammat mig som
bostadsminister på problemen. Kristdemokraten Björn-
Owe Björk, kommunalråd i Knivsta hade samlat
kommunpolitikerna. De vittnade också om att den förra
regeringen inte agerat, trots påstötningar.
Idag beslutade regeringen att tillsätta en utredning som ska se över hur lagen
om allmänna vattentjänster kan ändras så att det inte alltid är kommunen
som ska ansvara för vatten och avlopp i ett verksamhetsområde. Ibland blir
det billigare både för kommunen och för fastighetsägarna att fastighetsägarna
går samman och skapar en så kallad gemensamhetsanläggning. Som lagen ser
ut idag saknas incitament för fastighetsägarna att ordna VA genom
samverkan mellan fastighetsägarna. En mer flexibel lagstiftning kan ge mer
optimala och kostnadseffektiva lösningar både för fastighetsägaren och för
kommunen.

- Som bostadsminister är jag idag glad att vi i regeringen beslutat att tillsätta
en utredning som snabbt ska föreslå förändringar utifrån den
problembeskrivning som kommunpolitikerna delgivit regeringen. Det
kommer möjliggöra för fler bostäder på landsbygden, säger bostadsminister
Peter Eriksson.
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- Små avlopp som inte renas kan skapa stora problem för våra sjöar och
vattendrag. Vi måste öka takten i att reparera och byta ut små avlopp, säger
miljöminister Karolina Skog.

Utredaren ska undersöka om lagen om allmänna vattentjänster kan stimulera
nybyggnation genom att ge incitament för fastighetsägare på landsbygden att
ordna VA genom samverkan mellan fastighetsägarna.

Kostnaden för att ordna vattentjänster för fastigheter på landsbygderna
upplevs av kommunerna som betydande. Kommunens skyldighet att ordna
vattentjänster upplevs därför av vissa kommuner som ett hinder för
nybyggnation på landsbygderna. En annan konsekvens av kostnaden för att
ordna VA på landsbygderna är, enligt vad regeringen erfarit, att kommuner
avstår från att ålägga fastighetsägare att åtgärda avlopp i områden där man
planerar att ansluta till ett verksamhetsområde. Skälet är att fastighetsägaren
ska slippa betala en anläggning som inte behövs när kommunens anslutning
är klar. För den enskilda fastighetsägaren kan det bli billigare att ordna VA
genom en enskild lösning eller samverkan mellan fastighetsägare, jämfört
med att ansluta sig till kommunalt VA. Så som lagen ser ut i dag saknas dock
incitament för fastighetsägarna att ordna VA genom samverkan mellan
fastighetsägarna.

I syfte att kostnadseffektivt minska utsläppen från små avlopp bör alternativ
till den kommunala skyldigheten att ordna allmänna vattentjänster i större
sammanhang utredas. Alternativ som bör undersökas är möjligheten för
kommunen att besluta om så kallad VA-samverkan och möjligheten att i
större utsträckning ge utrymme för enskilda alternativ när dessa kan godtas
med hänsyn till skyddet för människors hälsa och miljön och en sådan
lösning är förenlig med intresset av en god hushållning med naturresurser.

• analysera hur praxis har utvecklats vad gäller kommunens ansvar för att
tillgodose behovet av en allmän va-anläggning utan negativa konsekvenser
för människors hälsa och miljön,
• se över möjligheten för kommunerna att besluta om va-samverkan
• vid behov lämna förslag till en ändamålsenlig ändring i lagen om allmänna
vattentjänster avseende kommunens ansvar och befogenheter,
• beakta Dricksvattenutredningens förslag.

Utredningen kommer att pågå till 28 februari 2018. Regeringen har utsett
Anders Grönvall till särskild utredare.





Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Nya riktvärden för trafikbuller
Publicerad 11 maj 2017 Uppdaterad 12 maj 2017

I dag, den 11 maj 2017, har regeringen beslutat om en
höjning av riktvärdena för buller vid en
bostadsbyggnads fasad från spår- och vägtrafik. För
bostäder upp till 35 kvm läggs nivån nu på 65 dBA i
stället för det tidigare 60 dBA. För bostäder större än 35
kvm höjs riktvärdet till 60 dBA mot det tidigare 55 dBA.
En höjning av bullerriktvärdena enligt dagens beslut innebär inte ändrade
krav för ljudmiljön inomhus. Regeringen väljer i dag därför att tillmötesgå
riksdagens krav och höjer riktvärdena för buller vid en bostadsbyggnads
fasad från spårtrafik och vägar enligt följande:

en höjning av det befintliga riktvärdet 55 dBA ekvivalent ljudnivå till 60
dBA ekvivalent ljudnivå
en höjning av det befintliga riktvärdet 60 dBA ekvivalent ljudnivå för
bostäder upp till 35 kvm till 65 dBA ekvivalent ljudnivå.

Förordningsändringarna träder i kraft den 1 juli 2017 och kan tillämpas på
redan påbörjade detaljplaner. Eftersom de aktuella bestämmelserna ska
tillämpas vid bedömningen av om kravet på förebyggande av olägenhet för
människors hälsa i 2 kap. 6 a § plan- och bygglagen (2010:900) är uppfyllt,
gäller övervångsbestämmelsen till den bestämmelsen. Detta innebär att de
nya bestämmelserna kan tillämpas på planärenden som påbörjats fr.o.m. den
2 januari 2015.

- Det här underlättar för kommuner som vill bygga bostäder i trafikintensiva
lägen, säger bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson.

Regeringen fortsätter att arbeta för att underlätta tillämpningen av
bullerfrågor vid planering av bostäder och har tidigare gett Boverket i
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uppdrag att följa upp tillämpningen av PBL avseende buller.

Boverket har även fått i uppdrag att genomföra kompetensinsatser för att
främja en mer enhetlig och effektiv tillämpning av PBL.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson deltar i Stora
Samhällsgalan
Publicerad 09 maj 2017

I morgon, onsdag den 10 maj, blir bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson intervjuad på scen
under Stora Samhällsgalan i Stockholm.
Stora Samhällsgalan arrangeras av Dagens samhälle och hålls för tredje året i
rad. Kvällen inleds med en rad intervjuer, bland annat med bostads- och
digitaliseringsministern, och avslutas med prisutdelning.

Peter Eriksson kommer intervjuas om bostadspolitiken, byggandet av nya
städer och samhällets digitalisering.

Tid: Onsdagden 10 maj, kl. 16.55.
Plats: Chinateatern, Stockholm
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson besöker trästaden
Växjö
Publicerad 09 maj 2017

På onsdag den 10 maj besöker bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson Växjö. En
trähusfabrik får stå modell för hur stadens
träbyggnadsstrategi förverkligas.
Växjös målsättning är att 50 % av all nybyggnation utförd av
kommunkoncernen ska ske i trä år 2020. Redan 2015 nådde staden 44 %.

Efter en presentation av Växjö kommuns bostadsproduktion och
trähusbyggande de senaste åren följer ett besök på Campus i Växjö där 248
nya studentbostäder tillsammans med en livsmedelsbutik håller på att byggas
i trä. Bostäderna som byggs i fabrik lyfts sedan på plats fullt utrustade.

Bostads- och digitaliseringsministern fortsätter sedan till fabriken Villa Vida
som bygger de bostadsmoduler som ska användas. På plats i fabriken invigs
Växjöbostäders första studentbostadsmodul.

Invigning av bostadsmodul i trä

Tid: Onsdag den 10 maj, kl. 11.10
Plats: Villa Vida, Kvarngatan 8, Växjö
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson deltar i Byggforum
2017
Publicerad 08 maj 2017

I morgon, tisdag den 9 maj, är bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson inbjuden att hålla
ett avslutande tal under konferensen Byggforum som
arrangeras av Aktuell Hållbarhet tillsammans med
Byggvarubedömningen.
Byggforum 2017 är en konferens om miljö och hållbarhet för aktörer i bygg-
och fastighetsbranschen. Under konferensen kommer branschverksamma att
kunna ta del av strategier, verktyg och utbyta kompetens.

Bostads- och digitaliseringsminister deltar med att i ett avslutande anförande
prata om regeringens prioriteringar för ett ökat och hållbart byggande.

Tid: Tisdag den 9 maj, kl. 16.10
Plats: Konferens 7A, Odengatan, Stockholm

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Vi är på rätt väg men mer behöver
göras
Publicerad 08 maj 2017

Bostadsbyggandet fortsätter att öka 2017 och 2018,
enligt Boverkets prognos. Trots ett ökat byggande
bedömer 75 procent av landets kommuner att det
kommer att vara underskott på bostäder på tre års sikt.
- Regeringens prioritering och kraftansträngning för att fler bostäder ska
byggas har gett resultat. I år är prognosen att det påbörjas byggnation av 72
000 bostäder över hela landet. 2018 är prognosen att det påbörjas 74 500
bostäder. Det är kombinationen av en aktiv regering, ansvarstagande
kommuner, byggbranschen som anstränger sig och en positiv ekonomisk
konjunktur som gjort det möjligt att öka byggandet runt om i landet, säger
Peter Eriksson, bostads- och digitaliseringsminister.

- Sverige byggs ut och det ska vi fortsätta med. Vi ska göra det på ett
klimatsmart och socialt hållbart sätt, fortsätter Eriksson.

Med underlag från landets samtliga kommuner kan Boverket visa en unik
och sammanhållen bild av bostadsmarknaden i Sverige 2017 och 2018, som
presenteras i Boverkets bostadsmarknadsenkät och Boverkets indikatorer för
bostadsbyggande.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Byggandet fortsätter öka
Publicerad 04 maj 2017

I dag presenterar SCB ny statistik på
bostadsbyggandets omfattning och inriktning. Siffrorna
visar bland annat det högsta antal lägenheter som har
färdigställts under ett år sedan 1992.
- Det är mycket glädjande att vi håller uppe höga nivåer i byggandet.
Arbetskraftsbristen är i dag den stora utmaningen i byggsektorn. Det gäller i
stort sett alla yrkeskategorier, hela vägen från byggarbetsplatser via
arkitektkontoren till planhandläggare i kommunerna, säger bostads- och
digitalieringsminister Peter Eriksson.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson deltar i Trädstad
Sveriges årsmöte
Publicerad 04 maj 2017 Uppdaterad 04 maj 2017

I dag, torsdag den 4 maj, är bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson inbjuden att hålla
ett anförande då Trädstad Sverige håller årsmöte i
Linköping.
Trästad Sverige är ett nätverk vars medlemmar arbetar för att träbyggnation
ska utvecklas i landet. Målet är att skapa en europeisk och global marknad
för svensk industriell träbyggnadsteknik.

Bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson kommer under mötet att
hålla ett anförande om hur regeringen arbetar med att skapa förutsättningar
för en hållbar bostadspolitik.

Tid: Torsdag den 4 maj, kl. 14.30
Plats: Universitetsklubben, Olaus Magnus väg 29, Linköping
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg besöker
Surahammar och Sala i
Västmanlands län
Publicerad 02 maj 2017

Onsdagen den 3 maj kommer närings- och
innovationsminister Mikael Damberg att besöka
kommunerna Surahammar och Sala i Västmanlands
län.
Närings- och innovationsministern inleder sitt besök i Västmanlands län på
Surahammars Bruk där fokus för besöket är deras arbete med att finna nya
exportmarknader. Därefter kommer Mikael Damberg att besöka
Hammarskolan för att besöka två klasser i årskurs 8.

I Sala kommer ministern att göra två verksamhetsbesök till Scandinavian Pile
Driving och Axon Miljöteknik.

Program

Kl. 13.15 Besöka Surahammars Bruk.

Kl. 14.30 Skolbesök på Hammarskolan

Kl. 16.15 Verksamhetsbesök i Scandinavian Pile Driving som är ett företag i
Sala som producerar maskiner och i synnerhet stora borrar, grundläggnings-
och bergborrmaskiner.

Kl. 17.00 Besöka företaget Axon Miljöteknik som producerar miljöfilter och
olika miljölösningar som underlättar hanteringen av olja, diesel, tungmetaller
och annat miljöskadligt.
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För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta pressekreterare
Daniel Ferreira.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Med fortsatt hög investeringstakt
nås regeringens bredbandsmål
Publicerad 02 maj 2017

Idag tisdag den 2 maj presenterade Post- och
telestyrelsen (PTS) sin uppföljning av bredbandsmålen.
PTS gör en liten nedskrivning av prognosen, till följd av
en ny beräkningsmodell för fiberutbyggnad. 91-94
procent av alla hushåll och företag kommer att ha
tillgång till 100 Mbit/s år 2020. Samtidigt pekar man på
att regeringens mål på 95 procents fortfarande kommer
kunna nås. Men det kräver investeringarna att fortsätter
ligga på dagens höga nivå.
- Sverige har nyligen antagit ett av världens tuffaste bredbandsmål. Vi vet att
det kommer att krävas ytterligare insatser för att det ska klaras. PTS nya
prognos bekräftar att vi behöver ta bort onödiga hinder och se till att
pengarna används så effektivt som möjligt för att klara målet om att 95 % av
hushåll och företag ska ha tillgång till 100Mbit/s till 2020. Erfarenheten visar
också att det är avgörande att kommunerna är aktiva och engagerade, säger
bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Digitalt på dagordningen när Peter
Eriksson besöker Kina
Publicerad 27 april 2017

Bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson
besöker denna vecka två av Sveriges viktigaste
exportmarknader i Asien. Efter några besöks- och
mötesfyllda dagar i Japan väntar Kina. Programmet för
Kina kommer att handla mycket om exportfrämjande
inom IT och digitalisering men även om hållbara städer.
Torsdag den 27 april börjar bostads- och digitaliseringsminister Peter
Erikssons Kinabesök efter ett möte med den svenska ambassaden med att
besöka Huawei Beijing Exhibition Center.

Efter besöket hos Hauwei väntar företaget Tencent som är i färd med att
utveckla en kinesisk version av det svenskutvecklade mobilspelet Candy
Crush Saga.

På fredag möter Peter Eriksson vice IT- och industriminister Chen
Zhaoxiong för en bilateral. Ministeriet för IT och industri är ett viktigt
departement för svenska företag verksamma i Kina och det exportfrämjande
mötet kommer att handla om smart industri, digitalisering och
bredbandsutbyggnad.

Efter mötet med Kinas vice IT- och industriminister träffar bostads- och
digitaliseringsministern Zhao Juntao som är chef för Ericsson i Kina. På
agendan för mötet är affärsklimatet för svenska företag i Kina. Under mötet
kommer även standardisering och 5G att diskuteras.

Ett tredje bilateralt möte avslutar bostads- och digitaliseringsministerns
Asienresa då Peter Eriksson träffar Chen Zhenggao, landsbygds- och
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stadsutvecklings- samt bostadsminister. Mötet kommer att kretsa kring
svenskt know-how på miljö-, energi- och klimatområdet, vilket är ett
kunnande som efterfrågas i Kina då de är i färd med att genomföra en 5 års
plan där landet ska förbättra och bygga hållbara städer.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Hållbara smarta städer i fokus
under exportfrämjande besök i
Japan
Publicerad 24 april 2017

Idag, den 24 april, är bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson på en
exportfrämjande resa i Japan. Syftet är att bland annat
stärka samarbetet mellan länderna kring digitalisering,
hållbara smarta städer och byggandet av bostäder i trä.
Under nästa år 2018 kommer Sverige och Japan fira 150 år av diplomatiska
relationer. Japan har varit och förblir en väldigt viktig asiatisk
exportmarknad för Sverige.

När bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson besöker Japan under
veckan ska exportsamarbetet vidareutvecklas. Besöket innehåller flera
bilaterala möten där bland annat samarbete kring smarta städer, bredband i
landsbygd och hållbart industriellt byggande ska stärkas.

Besöket inleds med att Peter Eriksson träffar den svenska handelskammaren
i Japan och representanter för svenska företag verksamma i landet.

Resans samtliga bilaterala möten hålls under måndagen då bostads- och
digitaliseringsministern först träffar Sanae Takaichi, inrikes- och
kommunikationsminister. Ett av samtalsämnena kommer att handla om
utbyggnaden av snabbt bredband på landsbygden som är en utmaning som
både Sverige och Japan arbetar med.

Under dagens andra bilateral träffar bostads- och digitaliseringsministern
territorie-, infrastruktur-, transport- och turismministern Keiichi Ishii. Detta
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möte kommer handla mycket om smarta städer men även om hållbart
industriellt byggande av bostäder, särskilt i trä.

Trähusbyggande kommer det även att handla om när Peter Eriksson deltar i
ett rundabordssamtal som anordnas av svenska ambassaden. Till mötet är
flera svenska aktörer inbjudna för att tillsammans dela med sig av
erfarenheter och visa upp svenskt know-how på området.

Hållbara smarta städer präglar även resten av dagen under måndagen då
Peter Eriksson besöker den på området prisbelönta staden Funabashi.

På tidsdagen besöker bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson
forskningsinstitutet AIST (National Institute of Advanced Industrial Science
and Technology. Institutet arbetar främst med att, åt den japanska industrin,
utveckla praktiska användningsområden för ny teknik.

Tisdagen innehåller även en konferens som inleds av Peter Erikson om
uppkopplad tillverkning som anordnas av Business Sweden på den svenska
ambassaden.

Peter Eriksson kommer även att hålla ett anförande under en utställning med
rubriken "Woodland Sweden" som hålls i Tokyostadsdelen Shinagawa.

Innan avfärd mot Peking på onsdagen kommer bostads- och
digitaliseringsministern att hinna med en guidad tur om Tokyos arbete med
att skapa en hållbar stadsplanering inför de olympiska spel som ska hållas i
staden år 2020.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson presenterar
vårbudgeten i Jönköping
Publicerad 13 april 2017

Tisdagen den 18 april besöker bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson Jönköping för att
presentera regeringens vårbudget.
Tid: 18 april 2017 11.00 till 12.00
Plats: Landshövdingens residens, Skolgatan 5

Under dagen träffar Peter Eriksson också landshövding Håkan Sörman. Det
blir också ett besök på företaget Sport Competence Sweden, som gör
expertkompetens inom idrott, motion och wellness lättillgänglig via en digital
plattform.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson medverkar i
seminarium framtidens bostäder
Publicerad 07 april 2017 Uppdaterad 07 april 2017

I dag den 7 april deltar bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson i ett
delseminarium i seminarieserien Activity Based City,
ABC-staden 2.0. Dagens del går under temat: Hur ska
vi bo och leva i framtiden? Den goda (bo)staden och
digitalisering
ABC-staden 2.0 har initierats av företagen Skanska, Scania, WSP och MTR i
syfte att lyfta fram hur städer och stadsdelar ska utformas för att bäst möta
framtida utmaningar och möjligheter.

Bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson kommer hålla ett
anförande och delta i ett panelsamtal.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Överenskommelse om fri roaming
godkänd och klar
Publicerad 06 april 2017

I dag beslutade Europaparlamentet att godkänna den
kompromiss som förhandlats fram mellan EU:s
medlemsstater kring roamingavgifter som operatörer tar
ut av varandra.
- Jag är glad över att Europaparlamentet nu formellt har godkänt
överenskommelsen med ministerrådet som innebär att EU:s konsumenter till
slut får fri roaming inom EU. Det har varit en lång resa där regeringen
ihärdigt verkat och fått genomslag för en hållbar lösning som fungerar för
hela EU – även de mest uppkopplade konsumenterna, säger bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson.

Överenskommelsen innebär att konsumenter från och med den 15 juni inte
behöver betala tilläggsavgifter för roaming inom EU då det finns ett tak som
begränsar hur stora avgifter operatörerna får ta ut sinsemellan för att
tillhandahålla roamingtjänster. Avgiftstaket på grossistnivå för data börjar på
€7,7/GB år 2017, för att årligen sjunka ned till €2,5 år 2022.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson påbörjar bygget av
smålägenheter i Blackeberg
Publicerad 05 april 2017 Uppdaterad 05 april 2017

Idag, onsdag den 5 april, tar bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson första spadtaget
för byggandet av 54 lägenheter i Blackeberg i
Stockholm.
Lägenheterna byggs av Besqab och resultatet blir kostnadseffektiva bostäder
för unga i attraktivt och kollektivtrafiknära läge.

Tid: Onsdag, den 5 april kl. 13.00
Plats: Wergelandsvägen, Blackeberg

 

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Rundabordssamtal om
byggbranschens digitalisering
Publicerad 04 april 2017

I morgon, den 5 april, bjuder bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson in byggbranschen
till ett rundabordssamtal om branschens digitala
omställning.
Digitaliseringen av byggbranschen har stor utvecklingspotential. Den digitala
mognaden i byggin-dustrin ligger dock på en låg nivå. Det visar den
undersökning som Tillväxtanalys nyligen presenterat om digital mognad i
svenskt näringsliv. Anledningarna till att branschen ligger efter är komplexa.
Regeringen bjuder därför in branschen till ett rundabordssamtal.

- Digitaliseringen kan bidra till både kostnadseffektivisering och miljövinster.
Vi behöver tillsammans diskutera vilka hinder som finns och hur vi tar oss
över dem. Jag ser fram emot att höra vilka åtgärder och initiativ som
aktörerna kan förverkliga, på egen hand eller i samverkan med andra, säger
bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson.

Tid: Onsdag, den 5 april, kl. 9.00
Plats: Näringsdepartementet, Mäster Samuelsgatan 70, Stockholm.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Lantmäteriets vässar sin
kompetensförsörjning
Publicerad 04 april 2017 Uppdaterad 04 april 2017

Vid årsskiftet gavs Lantmäteriet i uppdrag att se över sin
kompetensförsörjning. Nu har en rapport lämnats till
regeringen.
Rapporten visar att det finns en tydlig strategi för att trygga den framtida
kompetensförsörjningen. Flera insatser pågår redan med särskilt fokus på
kompetens inom fastighetsbildningsområdet. Myndigheten har även satt
igång ett stort förändringsarbete med målet att fler delar av handläggningen
ska kunna skötas digitalt.

- Vårt förändringsarbete gör att vi kommer kunna erbjuda arbetsuppgifter
med moderna och kreativa arbetssätt. Våra medarbetare kan arbeta på en
nationell arena oavsett var i landet de har sin arbetsplats. Vi har en bra plan
med konkurrenskraftiga villkor för hur vi ska rekrytera ännu fler erfarna
medarbetare till oss och hur vi ska behålla de vi redan har, säger Ulrika
Ekebjär, tf. divisionschef för Fastighetsbildning på Lantmäteriet.

Bland de åtgärder som Lantmäteriet redan arbetar med ingår bland annat att
bredda rekryteringsbasen och vässa ledarskapet. Parallellt moderniserar
myndigheten sin verksamhet så att den svarar upp mot samhällets krav på
god service, transparens och effektiva handläggningstider.

Det utvecklingsarbete som påbörjats kommer att öka Lantmäteriets
attraktivitet som arbetsgivare.

- En fungerande fastighetsbildning är avgörande för att få fram bostäder. Att
Lantmäteriet lyckas rekrytera och behålla kompetent personal är naturligtvis
viktigt. Myndigheten visar också att digitaliseringen ger goda möjligheter
både när det gäller att ge god service och vara attraktiv som arbetsgivare,

https://www.regeringen.se/


säger bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

OECD ska granska
digitaliseringens utveckling i
Sverige
Publicerad 31 mars 2017

OECD genomför under åren 2017 och 2018 det OECD-
övergripande projektet “Going Digital: Making the
Transformation Work for Growth and Well-being”. Som
en del av projektet kommer OECD genomföra en
särskild fördjupningsstudie av den digitala
transformationen i Sverige. Resultatet ska presenteras i
juni 2018 och kommer innehålla internationella
jämförelser och rekommendationer för nationella
åtgärder.
- Sverige har länge varit ett teknikvänligt land där individer och företag gärna
tar till sig ny teknik. Vi har legat i täten i många mätningar, men andra länder
utmanar vår position. OECD:s granskning kommer att ge oss ytterligare ett
verktyg för att för kunna nå målet att Sverige ska vara bäst i världen på att ta
vara på digitaliseringens möjligheter, säger bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson.

- Med projektet "Going Digital" har OECD som mål att aktivt hjälpa länder
att få en hävstångseffekt i den digitala transformationen, för att bidra till
inkluderande hållbar tillväxt och ökat välbefinnande. Vi är mycket glada
över att ett land som Sverige, som ligger i den digitala utvecklingens
framkant, tagit initiativ till att få en fördjupningsstudie av
digitaliseringspolitiken. Vi har inte råd att vara självbelåtna utan måste
genom ledarskap vara proaktiva på högsta nivå. Jag är övertygad om att
resultaten av vår fördjupningsanalys kommer att tjäna Sverige väl och vara
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en inspiration också för andra länder, säger Andrew Wyckoff, direktör,
OECD



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson presenterar
bostadsmarknadsläget
Publicerad 30 mars 2017 Uppdaterad 30 mars 2017

På torsdag den 30 mars, presenterar bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson
bostadsmarknadsläget vid ett presseminarium i
Rosenbad.
Detta är det första presseminariet om bostadsmarknadsläget som bostads-
och digitaliseringsministern genomför.

Tid: Torsdag den 30 mars, kl. 13.00
Plats: Lilla pressrummet, Rosenbad.

Insläpp sker via kopparporten från 12.30, presslegitimation krävs.
Anmälan görs till Carl-Martin Vikingsson

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson deltar i
Renoveringsdagen 2017
Publicerad 27 mars 2017

På tisdag den 28 mars medverkar bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson i Nationellt
Renoveringscentrums årliga konferens,
Renoveringsdagen.
Tid: Tisdagen den 28 mars
Plats: Arkdes, Skeppsholmen, Stockholm

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson deltar i Årets
Bygge 2017
Publicerad 27 mars 2017

I dag, den 27 mars, deltar bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson vid galan Årets
Bygge 2017 på Cirkus i Stockholm
Årets Bygge är ett årligt event som arrangeras av Svensk Byggtjänst och
Byggindustrin. Bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson kommer
under eftermiddagen att medverka i ett seminarium och tala under rubriken
"Nu bygger vi ut Sverige" och på kvällen vara prisutdelare på galamiddagen.

Årets Bygge på Cirkus i Stockholm
Måndag den 27 mars

Seminarium
Tid: Kl. 16.00

Galamiddag, underhållning och prisutdelningar
Tid: 18.30

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Digitaliseringsdag inleder 60-
årsfirandet av Romfördragen
Publicerad 23 mars 2017

Bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson
deltar i lanseringen av EU-initiativet EUI4.0 som är en
samverkansplattform för EU-ländernas nationella
strategier för digitalisering av industrin. Under dagen
skriver digitaliseringsministern även under en
avsiksförklaring omuppkopplade automatiserade fordon.
Som en del av firandet att det var 60-år sedan Romfördragen skrevs under,
arrangeras i dag konferensen Digital Day i Rom med fokus på samverkan
kring digitalisering mellan EU-länderna.

Under konferensen kommer bostads- och digitaliseringsminister Peter
Eriksson att delta i lanseringen av European platform for national initiatives,
EUI4.0, som är en samverkansplattform för EU-ländernas nationella
strategier för digitalisering av industrin.

I samband med Digitala Dagen skriver digitaliseringsministern även under en
avsiktsförklaring om uppkopplade automatiserade fordon.

Konferensen kommer även innehålla diskussioner kring superdatorer och
digitaliseringens påverkan på jobb och utbildning.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Miljödepartementet, Näringsdepartementet

Landsbygdsutveckling och fler
bostäder i strandnära lägen
Publicerad 22 mars 2017

Naturvårdsverket får i uppdrag att se över reglerna om
landsbygdsutveckling i strandnära läge, de så kallade
LIS-reglerna. Myndigheten ska föreslå åtgärder för att
ytterligare främja landsbygdsutvecklingen med särskilt
fokus på bostäder i områden med god tillgång på
stränder.
Reglerna om landsbygdsutveckling i strandnära läge (LIS), trädde i kraft i
februari 2010 och var en del av en större reform av strandskyddet. Syftet
med reglerna är att ge förutsättningar för utveckling av landsbygden
samtidigt som ett långsiktigt skydd av strändernas natur- och friluftsvärden
inte äventyras. Regeringen aviserade redan i höstas, i budgetpropositionen
för 2017, att LIS-reglerna ska ses över. Översynen är en del av regeringens
22-punktsprogram för ökat bostadsbyggande.

– Det är dags att se över om reformen fick avsedd effekt. Sverige ska ha en
levande landsbygd med möjlighet att utvecklas, samtidigt som vi har ett
ansvar att skydda och bevara värdefulla naturområden. Därför behöver vi
välfungerande LIS-regler, säger miljöminister Karolina Skog.

Regeringens uppdrag innebär att Naturvårdsverket ska se över LIS-reglerna
och dess tillämpning, samt föreslå eventuella författningsändringar och andra
åtgärder som behövs. Särskild fokus ska läggas på att utöka möjligheterna att
bygga permanentbostäder. Attraktiva bostäder är en viktig del för
landsbygdens utveckling.

– I stora delar av Sverige är det svårt både att få lån och tillstånd att bygga
bostäder där folk vill bo. Det vill vi ändra på genom en översyn av
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strandskyddet på utvalda platser i kommuner med gott om stränder. Det går
att förbättra möjligheterna att bo och leva i hela Sverige samtidigt som vi har
ett starkt skydd för natur och friluftsliv, säger bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson.

Uppdraget ska redovisas till Miljö- och energidepartementet senast den 31
augusti 2017.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson och Anna
Johansson besöker Örebro
Publicerad 21 mars 2017

I morgon, onsdagen den 22 mars, gör
infrastrukturminister Anna Johansson och bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson ett gemensamt
besök i Örebro kommun.

Tid: 22 mars 2017 kl. 15.00 till kl. 15.30
Plats: ÖBO:s kontor, Fredsgatan 20 A

Bristen på bostäder hämmar Sveriges utveckling. Regeringen ser att det finns
vinster med en samordnad politik för investeringar i infrastruktur och
bostäder. Örebro är en av de kommuner som bygger mest i landet. Under
besöket kommer ministrarna träffa representera från Örebro kommun och
det kommunala bostadsbolaget ÖBO och samtala om modeller och
erfarenheter för ökat bostadsbyggande och hållbar samhällsplanering.

I samband med besöket bjuds media in till en pressfika. Anmälan krävs och
görs till pressekreterare Maja Zachrisson eller Carl-Martin Vikingsson.
Medtag presslegitimation.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Näringsdepartementet

Möjlighet för privatpersoner att
digitalt ansöka om lagfart och
inteckning
Publicerad 21 mars 2017

Som ett led i regeringens mål att digitalisera offentlig
sektor beslutar regeringen nu att det ska bli möjligt att
digitalt ansöka om bl.a. lagfart och inteckning hos
Lantmäteriet
Den som köpt en fastighet är skyldig att söka lagfart hos Lantmäteriet. Om
man sedan vill inteckna sin fastighet görs även den ansökan hos
Lantmäteriet. Fram tills nu har, med ett undantag för bl.a. banker och
mäklare, en sådan ansökan varit tvungen att skickas in i pappersform. Nu ska
alla få möjligheten att ansöka digitalt.

Sverige ska vara bäst i världen på att använda digitaliseringens möjligheter.
Genom att alla ska kunna skicka vissa typer av ansökningar digitalt kommer
Lantmäteriet att kunna fatta beslut snabbare, vilket i sin tur kommer att leda
till kostnadsbesparingar. Ett minskat pappersanvändande är ytterligare en
vinst, särskilt ur miljösynpunkt.

Även om möjligheten att skicka in ansökan i pappersform finns kvar
förväntar sig regeringen att en stor del av de ansökningarna som
Lantmäteriet mottar snart kommer att ske digitalt. Förutom att allmänheten
blivit allt vanare vid att hanterera myndighetskontakter digitalt talar den
effektivitet och den säkerhet som dagens teknik erbjuder, med lösningar som
e-legitimation, för detta.

De förordningsändringar som krävs för att Lantmäteriet ska kunna gå över
till ett digitalt ansökningsförfarande ska träda i kraft den 1 maj 2017.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

En halv miljon fler har på ett år fått
tillgång till 100 Mbit/s
Publicerad 20 mars 2017

Post- och Telestyrelsens (PTS) bredbandskartläggning
som uppdaterades idag visar att tillgången till 100
Mbit/s ökar med 5 procent till 71 procent av
befolkningen.
Post- och Telestyrelsens (PTS) bredbandskartläggning som uppdaterades
idag visar att tillgången till 100 Mbit/s ökar med 5 procent till 71 procent av
befolkningen.

– På bara ett år har ytterligare en halv miljon människor i Sverige fått tillgång
till fiber. Det är en hög utbyggnadstakt men vi måste upprätthålla den här
takten och lite till för att nå målen i den nyligen fastställda
bredbandsstrategin. Det är glädjande att se att Västerbottens och Gotlands
län ligger i topp tillsammans med Stockholm, det är ett kvitto på vilka
möjligheter ett starkt lokalt och regionalt engagemang skapar, säger bostads-
och digitaliseringsminister Peter Eriksson

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson deltar i seminarium
i Luleå
Publicerad 17 mars 2017

Idag besöker bostads- och digitaliseringsminister Peter
Eriksson Luleå för att hålla ett anförande under ett
seminarium som arrangeras av Norrlandsfonden, IVA:s
näringslivsråd och IVA Nord. Rubriken för för
anförandet är " Nu bygger vi ut Sverige".
Tid: Fredag den 17 mars, kl. 15.30
Plats: Vetenskapens hus, Storgatan 53, Luleå

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Boverket ska utreda fler undantag
på krav om bygglov
Publicerad 16 mars 2017

Boverket får idag, den 16 mars, av regeringen i uppdrag
att utreda fler undantag från krav på bygglov samt se
över kraven på anmälan.
Boverket ska i sitt uppdrag utreda förutsättningarna för:

ett generellt undantag från bygglovskrav vid ändring av färg,
fasadbeklädnad eller taktäckningsmaterial på andra byggnader än en-
tvåbostadshus.
ett generellt undantag från kravet på bygglov för montering av
solcellspaneler och solfångare.
ett generellt undantag från kravet på bygglov för altaner i anslutning till
en- tvåbostadshus och föreslå en definition av begreppet altan.

Boverket ska dessutom se över kraven för vad som kräver en anmälan enligt
plan- och byggförordningen.

- Mindre krångel gör att vi får mer förnybar energi och mer frihet för
människor, säger, säger bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Fler regeringsbeslut för att få fart
på byggandet
Publicerad 16 mars 2017 Uppdaterad 16 mars 2017

I dag, den 16 mars, har regeringen tagit flera beslut för
att få fart på byggandet. Besluten består dels av en
proposition för en effektivare plan- och bygglag, och
dels en instruktionsändring som tydliggör
länsstyrelsernas ansvar för att få fram bostäder.

Propositionen "Fler steg för en effektivare plan- och
bygglag" innehåller följande delar:

Kommuner ska tidigt i planeringsskedet kunna få besked från
länsstyrelsen gällande statens intressen. Detta för att minska risken att
exploatörer och kommuner planerar i onödan.
Länsstyrelser ges en tidsfrist på två månader att kunna upphäva
kommuners detaljplaner.
Beslut om detaljplaner ska kunna delegeras från kommunfullmäktige till
kommun¬styrelsen eller byggnads¬nämnden. Detta för att möjliggöra
kortare handläggningstider och minska kostnader hos exploatörer och
kommuner.
Ytterligare åtgärder ska undantas från kravet på bygglov, till exempel
balkonger, burspråk, eller skorsten som sticker upp från taket.

Ändring i länsstyrelsernas regleringsbrev

Regeringen beslutar om ändring i förordningen (2007:825) med
länsstyrelseinstruktion. Genom ändringen tydliggörs att länsstyrelser ska
verka för att behovet av bostäder tillgodoses.

https://www.regeringen.se/


- Nu ger vi länsstyrelserna ett tydligare ansvar att medverka till att det
kommer fram fler bostäder. Vi tar också bort kravet på bygglov för
balkonger med mera för att kommunernas handläggare inte ska syssla med
småsaker utan istället kunna jobba med att få fram bostäder, säger bostads-
och digitaliseringsminister Peter Eriksson.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson besöker
Fastighetsmässan
Publicerad 15 mars 2017

I morgon, torsdag den 16 mars, besöker bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson Fastighetsmässan
2017 på Kistamässan i Stockholm. Peter Eriksson är
mässans avslutningstalare.
Bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson kommer under sitt tal att
berätta om regeringens politik för att lösa bostadssituationen i Sverige.

Tid: Torsdag den 16 mars, kl. 15.15
Plats: Kistamässan, Stockholm

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Starkare samordning av
digitaliseringspolitiken
Publicerad 10 mars 2017 Uppdaterad 10 mars 2017

I dag har regeringen fattat beslut om att inrätta ett
digitaliseringsråd med uppgift att främja genomförandet
av regeringens digitaliseringspolitik. Regeringen ger i
samband med detta Post- och telestyrelsen i uppdrag
att inrätta ett kansli som stöd i rådets arbete.
Digitaliseringen är en av de enskilt största förändringsfaktorerna i modern tid
och påverkar alla delar av samhället. För att på bästa sätt kunna dra nytta av
digitaliseringens möjligheter behöver styrningen av regeringens
digitaliseringspolitik stärkas.

- Jag är glad över att så många kompetenta personer från olika delar av
samhället vill vara med och bidra. Rådet blir en viktig aktör för ett tydligare
statligt ledarskap inom digitaliseringen av Sverige, säger bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson

Regeringen inrättar genom dagens beslut Digitaliseringsrådet, vars uppgift är
att främja genomförande av den samlade digitaliseringspolitiken. Rådet
består av tio ledamöter och leds av Digitaliseringsministern. Regeringen
uppdrar även till PTS att hålla ett kansli som stöd för arbetet i
digitaliseringsrådet. Kansliet finansieras genom ett särskilt bidrag och väntas
bestå av 3-4 personer. Dessa beslut är viktiga delar av den
digitaliseringsstrategi som regeringen kommer att presentera under våren
2017.

Digitaliseringsrådet består av:

Ann Hellenius, CIO Stockholms Stad.

https://www.regeringen.se/


Anna Felländer, Swedish house of finance vid Handelshögskolan i
Stockholm.

Charlotte Brogren, generaldirektör för Vinnova.

Darja Isaksson, digital strateg.

Jan "Gulan" Gulliksen, professor och dekan vid KTH,.

Jeanette Andersson, rådgivare och affärsängel, Malmö Stads
företagsinkubator Minc.

Martin Linder, förbundsordförande för fackförbundet Unionen.

Nicklas Lundblad. public policy och statliga relationer, Google.

Sara Mazur, forskningschef vid Ericsson AB.

Åsa Zetterberg, avdelningen för digitalisering på Sveriges Kommuner och
Landsting.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson bjuder in till
pressträff om regeringens
samlade digitaliseringspolitik
Publicerad 10 mars 2017 Uppdaterad 10 mars 2017

På fredag den 10 mars kommer bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson att presentera två
regeringsbeslut. Besluten är viktiga delar för ett statligt
ledarskap inom digitaliseringspolitiken.

Tid: 10 mars 2017 kl. 10.00
Plats: Bella Venezia, Rosenbad

Pressträffen kommer att webbsändas via regeringen.se

Varmt välkomna. Entré sker via kopparporten. Presslegitimation krävs.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Utbildningsdepartementet

Stärkt digital kompetens i
läroplaner och kursplaner
Publicerad 09 mars 2017

I dag, torsdag 9 mars, har regeringen beslutat om
förtydliganden och förstärkningar i bland annat
läroplaner, kursplaner och ämnesplaner för
grundskolan och gymnasieskolan. Syftet är att
tydliggöra skolans uppdrag att stärka elevernas digitala
kompetens. Ändringarna rör bland annat rektorers och
lärares uppdrag, skolbibliotekets roll och
undervisningen i enskilda ämnen.
Den tekniska utvecklingen och digitaliseringen innebär förändringar i
arbetslivet och samhället i övrigt. Det leder i sin tur till allt större krav och
förväntningar på skolväsendets förmåga att ge alla elever, unga som vuxna,
en god digital kompetens. Genom förtydliganden och förstärkningar i skolans
styrdokument får huvudmän, rektorer, lärare och annan personal bättre
förutsättningar att bidra till elevernas utveckling när det gäller digital
kompetens. Samtidigt stärks förutsättningarna för en nationellt likvärdig
utbildning, undervisningens kvalitet förbättras och elevers aktiva deltagande
i ett alltmer digitaliserat arbets- och samhällsliv stödjs.

- Alla elever ska få med sig kunskaper att förstå och kunna påverka världen.
Det får inte vara beroende av vilken skola du går på eller vilken lärare du
har. Men avsaknaden av ett samlat nationellt ansvar för digitaliseringen av
skolan har gjort att skolan vidgat digitala klyftor i stället för att sluta dem. Ett
av mina första beslut var att be Skolverket att tillsammans med forskare ta
fram en samlad it-strategi för skolan. Nu kan vi äntligen fatta de första
viktiga besluten för att förverkliga det arbetet. Det stärker jämlikheten i
skolsystemen och elevernas förberedelser för arbetslivet och demokratin,
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säger utbildningsminister Gustav Fridolin.

- Vi ändrar i gymnasieskolans ämnesplaner så att programmering läggs till i
flera matematikkurser. I samhällskunskap ska det ingå hur digitaliseringen
påverkar samhället. Vi förstärker också skrivningarna om medie- och
informationskunnighet. Det handlar om att förbereda gymnasieeleverna för
jobb, vidare studier och för ett liv som samhällsmedborgare i en digitaliserad
värld, säger gymnasie- och kunskapslyftsminister Anna Ekström.

- Skolan måste bli bättre på att ge eleverna förutsättningar för att fungera
som medborgare i en tid när digitaliseringen förändrar samhället,
arbetsmarknaden och våra sätt att leva och vara. Det här är ett litet men
viktigt steg på den vägen. Det förbättrar samtidigt förutsättningarna för att vi
som samhälle ska lyckas dra nytta av digitaliseringens möjligheter i form av
ökad livskvalitet och förbättrad konkurrenskraft, säger bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson.

Sammanfattningsvis avser ändringarna:

att programmering införs som ett tydligt inslag i flera olika ämnen i
grundskolan, framför allt i teknik och matematik
att eleverna blir stärkta i sin källkritiska förmåga
att eleverna ska kunna lösa problem och omsätta idéer i handling på ett
kreativt sätt med användning av digital teknik
att eleverna ska arbeta med digitala texter, medier och verktyg
att eleverna ska använda och förstå digitala system och tjänster
att eleverna ska utveckla en förståelse för digitaliseringens påverkan på
individ och samhälle

Ändringarna ska tillämpas senast från och med den 1 juli 2018.
Huvudmännen kommer att kunna välja när de ska börja tillämpa ändringarna
inom ett ettårigt tidsspann från och med den 1 juli 2017.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson inleder bygget av
81 bostäder i Norra
Djurgårdsstaden
Publicerad 09 mars 2017

I dag besöker bostads- och digitaliseringsminister Peter
Eriksson Norra Djurgårdsstaden i Stockholm där han
kommer utföra den första cementgjutningen vid
byggandet av ett nytt bostadshus i kvarteret Backåkra.
Norra Djurgårdsstaden är ett av Europas största stadsutvecklingsområden
där 12 000 bostäder beräknas vara klara till år 2025.

Genom bostads- och digitaliseringsminister Peter Erikssons cementerade
handpåläggning påbörjas byggandet av 81 nya bostäder i ett kvarter där stor
hänsyn har tagits för minimalt buller, hållbara material och smarta
energilösningar.

Tid: Torsdag den 8 mars, kl 15.00
Plats: Brobergsgatan 83, Norra Djurgårdsstaden, Stockholm

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Utbildningsdepartementet

Pressträff om digital kompetens i
skolan
Publicerad 09 mars 2017

I dag, torsdag 9 mars, inbjuder utbildningsminister
Gustav Fridolin, gymnasie- och kunskapslyftsminister
Anna Ekström och bostads- och digitaliseringsminister
Peter Eriksson till pressträff på Tekniska museet i
Stockholm. På agendan står skolans uppdrag att stärka
elevers digitala kompetens.
Den tekniska utvecklingen och digitaliseringen innebär förändringar i
arbetsliv och samhälle. Det leder i sin tur till allt större krav och
förväntningar på skolväsendets förmåga att ge alla elever, unga som vuxna,
en god digital kompetens. Vid pressträffen kommer statsråden tala om vad
regeringen gör för att tydliggöra skolans uppdrag att stärka elevernas digitala
kompetens.

Lena Hallengren, ordförande i Utbildningsutskottet i riksdagen, medverkar
också vid pressträffen.

Tid: 11.30

Plats: Museivägen 7, Norra Djurgården, Stockholm

Anmälan sker till Hanna Hessling. Ta med presslegitimation. Välkomna!
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Sverige högpresterande i
digitalisering enligt EU-
kommissionens index för 2017
Publicerad 03 mars 2017

Idag har kommissionen publicerat 2017 års index för
digital ekonomi och digitalt samhälle (Desi). Indexet
mäter EU-länders digitaliseringsgrad genom att titta på
områdena uppkoppling, humankaptial, användning av
internet, integrering av digital teknik, och digitala
offentliga tjänster.
Kommissionen konstaterar att Sverige är bland de mest högpresterande
länderna i världen och att Sveriges huvudutmaning är att kontinuerligt
förbättra den redan höga graden av digitalisering. Sverige får höga poäng
inom samtliga områden men hamnar lägre inom området digitala offentliga
tjänster. Sammantaget kommer Sverige på tredje plats av EU-länderna, vilket
är samma placering som förra året.

– Kommissionens rapport bekräftar till stora delar den bild jag har. Sverige
ligger högt när det gäller områden som infrastruktur, användning av internet,
humankapital och integrering av digital teknik. Men vi ligger inte i ledning
när det gäller digitala offentliga tjänster. Här behöver staten ta ett mycket
tydligare ledarskap. Det kommer vara en viktig del av den
digitaliseringsstrategi jag presenterar under våren, säger
digitaliseringsminister Peter Eriksson.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Nu ska det bli enklare att bygga
tillfälliga bostäder
Publicerad 03 mars 2017 Uppdaterad 03 mars 2017

Inom ramen för migrationsöverenskommelsen mellan
regeringen och Alliansen har regeringen beslutat om en
proposition med syftet att ytterligare underlätta
byggandet av tillfälliga bostäder. I propositionen
föreslås att det i plan- och bygglagen, PBL, förs in en
särskild reglering om tidsbegränsade bygglov som ett
komplement till permanent byggande i områden där
bostadsbehovet inte fullt ut kan tillgodoses genom
ordinarie plan- och byggprocesser. Förslaget innebär
en förenkling i förhållande till de möjligheter som redan
finns att uppföra bostäder med tidsbegränsade bygglov.
Boverket har i juni 2016 uppskattat att det behöver byggas över 700 000 nya
bostäder under perioden 2015–2025, varav 440 000 redan fram till 2020.
Orsaken är dels den förväntade befolkningsökningen, dels att byggandet de
senaste åren varit allt för lågt för att svara mot behoven. Bostadsbristen har i
stora delar av landet blivit än mer akut som en följd av det historiskt stora
antal asylsökande som kom till Sverige 2015.

- Bostadsbristen ska lösas genom byggande av permanenta bostäder. Men
samtidigt finns också en efterfrågan på ökade möjligheter till kortsiktiga
alternativa lösningar. Denna proposition ger kommuner en större möjlighet
till att bygga bostäder med tillfälliga bygglov, säger bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson

Dagens reglering ger begränsade möjligheter till lösningar när det gäller
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bostäder. Mot denna bakgrund föreslås det i propositionen ändringar i PBL
som syftar till att hantera en del av behovet av bostäder som inom rimlig tid
inte kan tillgodoses genom ordinarie plan- och byggprocesser.

Förslaget innebär att ett tidsbegränsat bygglov ska få ges för sammanlagt 15
år och möjliggör en effektivare markanvändning. Enligt förslaget ska en
bedömning göras av om platsen kan återställas och inte av om behovet av
åtgärden är tillfälligt, som enligt befintlig reglering.

Förslaget är en del av regeringens arbete att genomföra den
migrationspolitiska överenskommelsen som regeringen har kommit överens
om tillsammans med Moderaterna, Centerpartiet, Liberalerna och
Kristdemokraterna. Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 maj 2017 och
upphöra att gälla den 1 maj 2023.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Nordisk handlingsplan för 5G
Publicerad 28 februari 2017 Uppdaterad 28 februari 2017

Den finska kommunikationsministern Anne Berner, den
svenska bostads- och digitaliseringsministern Peter
Eriksson och den norska statssekreteraren Reynir
Jóhannesson har tillsammans med representanter från
Litauen och Danmark diskuterat möjligheten att främja
utvecklingen av 5G genom att ta fram en gemensam
nordisk-baltisk handlingsplan för 5G. Handlingsplanen
som ska vara öppen för alla de nordiska och baltiska
länderna är särskilt tänkt att fungera som ett
komplement till de initiativ som kommer att presenteras
vid den nordisk-baltiska digitaliseringskonferensen
Digital North. Norge anordnar konferensen i Oslo den
25 april i egenskap av ordförandeland i Nordiska
ministerrådet.
Invånarna i de nordiska och baltiska länderna har lätt att ta till sig av ny
teknik och nya kommunikationstjänster. I Barcelona diskuterade de nordiska
politikerna hur länderna på bästa sätt kan stödja och främja en snabb
utveckling och ett snabbt införande av 5G – nästa generations
mobilkommunikationsteknik.

5G är inte bara en snabbare version av 4G. Inför 5G-övergången är frågan
hur vi kan berika olika samhällssektorer genom att ansluta dem till mobila
nätverk och tjänster – det handlar om sakernas internet (IoT), om innovation
och mervärden av att sensorer, data och analyser används på nya sätt. 5G
kommer att påverka hela ekonomin och samhället i en positiv riktning.

- Norden och Baltikum har förutsättningar för att ta ett ledarskap i arbetet
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med att genomföra nästa generations mobilteknologi. Jag har idag
tillsammans med mina kollegor kommit överens om en handlingsplan för att
på ett mer samordnat sätt förbättra möjligheterna för ett snabbt införande av
5G i Norden och Baltikum. Detta är ett viktigt steg för att bibehålla nordisk
konkurrenskraft inom digitalisering, säger bostads- och digitaliseringsminister
Peter Eriksson.

De nordiska politikerna har enats om att främja utvecklingen av 5G, bland
annat genom att:

snabbt tilldela de frekvenser som behövs för testning, forskning och
kommersiell utbyggnad av 5G-nätverk
samarbeta med näringslivet i offentliga-privata partnerskap kring
pilotprojekt om 5G-tjänster, t.ex. via universitet eller offentliga företag
stödja innovation och utveckling av produkter och tjänster som är
kompatibla med 5G-nät
uppmuntra universitet och offentliga forskningsprogram att delta i
utvecklingen av nya användningsområden för 5G-tjänster
främja ett snabbt införande i storstadsområden och längs större
transportleder.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson tillgänglig för
intervju
Publicerad 27 februari 2017 Uppdaterad 27 februari 2017

Bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson
befinner sig i Barcelona där världens största it- och
mobiltelefonimässa äger rum. I morgon kommer Peter
Eriksson att finnas tillgänglig för intervju med fokus på
digitalisering.
Kontakta politiskt sakkunnig Mikael Ljungblom +46 (0) 702458699  för
intervjuförfrågan per telefon.

Tid: Tisdag den 28 februari, kl. 9.20 – 9.30
Plats: MP Meeting room 8, Ministerial Hall 4, MWC, Barcelona
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson besöker Mobile
World Congress
Publicerad 24 februari 2017 Uppdaterad 24 februari 2017

Från måndag till onsdag nästa vecka deltar
digitaliseringsminister Peter Eriksson på världens
största mässa och konferens för mobil- och IT-
branschen i Barcelona. Digitaliseringsministern kommer
träffa andra ministrar, innovativa företag och delta i
paneler och möten.
Mobile World Congress, MWC, är världens största IT och
mobiltelefonimässa och hålls varje år i Barcelona. I samband med mässan
hålls också en stor konferens där regeringsföreträdare och företag kan mötas
och utbyta kunskap och erfarenheter om dagens och framtidens utmaningar
och möjligheter inom IT- och mobiltelefoni.

Bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson kommer i samband med
MWC att bland annat träffa Dr. Aisha Butti Bin Bishr som är generaldirektör
för Smart Dubai.

I andra bilaterala träffar Peter Eriksson bland andra Barcelonas borgmästare,
Ada Colau och Nigerias IKT-minister, Abdur-Raheem Adebayo.

Peter Eriksson deltar även i ett nordiskt ministermöte om Nordens roll inom
digitalisering, 5G och kommunikation. Dessutom deltar
digitaliseringsministern i ett rundabordssamtal som arrangeras av World
Economic Forum (WEF) om värdet av informations- och
kommunikationsteknologi. Samtalet är en uppföljning av den dialog som
startades under WEF i Davos. Ministern håller även ett anförande om
digitaliseringen betydelse under ett seminarium som arrangeras av Ericsson
där internationella regeringsrepresentanter medverkar.
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Under samtliga tre dagar som bostads- och digitaliseringsministern är i
Barcelona kommer han att få tillfälle att besöka MWC:s mässgolv och de
svenska företag som där ställer ut. På tisdagen håller Peter Eriksson ett
öppningsanförande vid invigningen av den svenska paviljongen som
arrangeras av Business Sweden.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

TillförordnadGD utsedd för
Boverket
Publicerad 23 februari 2017 Uppdaterad 23 februari 2017

Regeringen har i dag, den 23 februari, utsett Susann
Bard till tillförordnad generaldirektör för Boverket.
Susann Bard kommer att tillfälligt att ersätta Janna Valik
vars förordnande som GD löper ut den sista februari.
- Jag vill tacka Janna Valik för hennes mångåriga arbete med att leda och
utveckla Boverket till en kunskapsmyndighet inom samhällsplanering,
boende och byggande. Bostadsfrågan är en av regeringens prioriterade
områden och det är viktigt att inte tappa tempo. Jag är därför glad för att
Susann Bard, som är stabschef på Boverket, tar på sig uppgiften att leda
Boverket fram till dess att rekryteringen av en ny GD är klar, säger bostads-
och digitaliseringsminister Peter Eriksson.

Susann Bard har innan rollen som stabschef på Boverket arbetat som
handläggare och enhetschef på Statens bostadskreditnämnd innan
myndigheten 2012 uppgick i Boverket.

Regeringen har tidigare i år även gett Susann Bard uppgiften att som särskild
utredare undersöka bättre förutsättningar för långsiktig finansiering av ny-
och ombyggnad av bostäder samt hyres- och studentbostäder.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

PTS ska se över garanterad
tillgång till Internet
Publicerad 23 februari 2017 Uppdaterad 23 februari 2017

Regeringen har i dag, den 23 februari, gett Post- och
telestyrelsen, PTS, i uppdrag att se över den statligt
garanterade nivån för tillgång till internet. Uppdraget
innebär att PTS ska genomföra en bedömning av den
överföringshastighet som krävs för att säkerställa det
minimiutbud av tjänster som ska finnas tillgängliga för
alla användare I Sverige.
Den ökade användningen av digitala tjänster har lett till ett behov av att se
över dagens nivå. I den nya bredbandsstrategin aviserade regeringen att den
statligt garanterade nivån för tillgång till internet på 1 Mbit/s ska utredas. Ett
sådant utredningsuppdrag har idag lämnats till Post- och telestyrelsen (PTS).

Uppdraget som PTS kommer att redovisa utgår från att hushåll och företag
ska kunna använda internet för att ta del av samhällsinformation och till
exempel handla på nätet, använda e-hälsotjänster, söka jobb, använda
sociala medier, läsa nyheter, betala räkningar, hantera betalterminaler,
mjölkrobotar etc. Tillgången till internet ska säkerställas för att användarna
ska kunna dra nytta av ett sådant minimiutbud av tjänster. Olika
överföringshastigheter kommer att utredas.

- Den statligt garanterade nivån för tillgång till internet är i dagsläget alldeles
för låg för att vara praktiskt användbar för vardagslivets behov. En höjning
av nivån innebär att staten tar ansvar för att alla får tillgång till
grundläggande internettjänster, säger bostads- och digitaliseringsminister
Peter Eriksson.

Uppdraget ska slutredovisas till Regeringskansliet senast den 30 april 2017.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

En genomgripande översyn av
byggreglerna
Publicerad 23 februari 2017 Uppdaterad 23 februari 2017

I dag, den 23 februari, har regeringen tillsatt en
tvåmanna-kommitté som får i uppdrag att genomföra en
systematisk och grundlig översyn av utvalda kapitel i
plan- och bygglagen, plan- och byggförordningen,
Boverkets byggregler och föreskrifter. Syftet med
översynen är att modernisera regelverken och därmed
gynna ökad konkurrens och ökat bostadsbyggande.
Regelverkets ändamålsenlighet, effektivitet och
omfattning ska även utredas.
Regeringen genomför just nu den största bostadspolitiska satsningen på 20
år. Som ett led i detta presenterades i juni 2016 ett bostadspolitiskt paket
med förslag på 22 åtgärder för fler bostäder. En av åtgärderna för att få till
stånd mer bostäder var att göra en översyn av bygg- och
konstruktionsreglerna.

- Nu tar vi ett rejält grepp om regelkrånglet i byggbranschen. Det ska bli
enklare, tydligare och mer transparent. De svenska byggreglerna ska i
framtiden vara utformade så att de bidrar till ökad konkurrens och så att
byggherrar och entreprenörer får utrymme att utveckla bättre och billigare
lösningar. Med tydliga spelregler kommer fler att vilja investera i
bostadsbyggande, säger bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson.

I dag utser regeringen en kommitté som ska genomföra en översyn av kapitel
8 och 10 i plan- och bygglagen, kapitel 3-5 och kapitel 7 i plan- och
byggförordningen. En översyn ska även göras av Boverkets byggregler och
föreskrifter om tillämpning av europeiska konstruktionsstandarder och de
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standarder dessa hänvisar till.

Kommittén ska även titta på regelverkens ändamålsenlighet, effektivitet och
omfattning. Under utredningens gång har kommittén möjlighet att vid behov
föreslå ändringar i regelverk som ställer krav på utformning och konstruktion
av byggnader och anläggningar.

Utredningen ska även analysera hur regelverket kan utformas för att minska
klimat- och miljöpåverkan under byggprocessen och vid val av byggmaterial.

Uppdraget ska delredovisas den 29 dec 2017 (Standarder) och den 30
november 2018 (Miljö- och klimatpåverkan) för att slutredovisas till
Regeringskansliet senast den 13 december 2019.

Kommittén kommer att ledas av Anna Sander och Kurt Eliasson.

Anna Sander är tekn. lic. från KTH och har en bakgrund som miljö- och
kvalitetsdirektör vid NCC, departementsråd och chef för enheten med
ansvar för plan- och byggfrågor inom Regeringskansliet, VD för IQ
Samhällsbyggnad, en medlemsorganisation för forskningssamarbete inom
samhällsbyggnadssektorn och chef för forsknings- och innovationsstrategier
hos WSP. I dag är hon projektledare för stadsutvecklingsområdet Rosendal i
Uppsala kommun.

Kurt Eliasson har en bakgrund som VVS-montör ombudsman på
hyresgästföreningen och direktör i Riksbyggen innan han blev VD i
Göteborgs kommuns fastighetskoncern Framtiden. Från 2006 till sin
pensionering 2016 var Kurt Eliason VD för SABO. Kopplat till detta uppdrag
har han haft en mängd internationella uppdrag.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson bjuder in till
pressträff
Publicerad 23 februari 2017 Uppdaterad 23 februari 2017

I dag, den 23 februari, kl 12.30 håller bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson en pressträff i
Rosenbad med anledning av att regeringen tillsätter en
kommitté ledd av två personer som ska utreda och göra
en genomgripande översyn av Boverkets byggregler.

Tid: 23 februari 2017 kl. 12.30
Plats: Plats: Bella Venezia, Rosenbad

Presslegitimation och föranmälan krävs. Entré sker genom Kopparporten.

Välkomna!
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Undantag i PBL ska möjligöras vid
extraordinär flyktingtillströmning
Publicerad 20 februari 2017 Uppdaterad 20 februari 2017

Under regeringssammanträdet i torsdags, den 16
februari, beslutade regeringen om en lagrådsremiss
som syftar till att stärka samhällets beredskap för att
hantera extraordinära flyktingsituationer. I
lagrådsremissen föreslås att regeringen ska ges
möjlighet att göra undantag från bestämmelser i plan-
och bygglagen för att underlätta möjligheten att ge
asylsökanden tak över huvudet i situationer när antalet
asylsökande är särskilt omfattande.
När ett stort antal asylsökande sökte sig till Sverige under hösten 2015 var
det svårt att tillgodose behovet av boenden för asylsökande. Erfarenheterna
från 2015 gör att regeringen nu föreslår en ändring i plan- och bygglagen som
ska göra det lättare att etablera nya boenden för asylsökande, om det uppstår
en liknande situation i framtiden.

- Efter den situation som uppstod 2015 är det tydligt att Sverige behöver
verktyg för att hantera extraordinära situationer och snabbare kunna skapa
trygghet för enskilda såväl som kommuner och myndigheter. Undantaget i
plan- och bygglagen stärker möjligheterna att agera när liknande situationer
uppstår i framtiden, säger bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson.

Enligt förslaget i lagrådsremissen ska regeringen ha möjlighet att meddela
föreskrifter om undantag från flera olika bestämmelser i plan- och bygglagen.
Det kan bland annat avse undantag från intressen som normalt ska beaktas
vid planläggning och från bestämmelserna i plan- och bygglagen gällande
bland annat bygg-, rivnings- och marklov.
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Förslaget avser enbart möjligheten att besluta om undantag för att anordna
nya anläggningsboenden, dvs. sådana boenden där asylsökande bor under
den tid som asylprocessen pågår. Bemyndigandet ska enbart gälla tillfälliga
åtgärder – i förslaget anges att föreskrifter om undantag enbart ska få
omfatta åtgärder som pågår under högst tre år. Det bör dock understrykas att
regeringen inte ser något behov av föreskrifter om undantag inom
överskådlig framtid.

Förslaget är en del av regeringens arbete att genomföra den
migrationspolitiska överenskommelsen som regeringen har kommit överens
om tillsammans med Moderaterna, Centerpartiet, Liberalerna och
Kristdemokraterna. Lagförslaget föreslås träda i kraft den 1 juni 2017.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen effektiviserar plan-
och bygglagen
Publicerad 16 februari 2017 Uppdaterad 16 februari 2017

I dag, den 16 februari, har regeringen tagit beslut om en
lagrådsremiss som innehåller flera förslag som syftar till
att effektivisera och förenkla plan- och bygglagen.
Lagrådsremissen innehåller åtgärder som kan lösgöra
resurser genom bland annat ett minskande av
kommuners förgävesplanering, en tidsfrist för
länsstyrelsers upphävandebeslut gentemot kommuners
detaljplansärenden och ytterligare undantag från kraven
på bygglov. Det kan handla om byte av en byggnads
färg, fasadbeklädnad eller mindre tillbyggnader så som
balkong eller burspråk.
- Vi ser att planprocessen för bygglov behöver göras enklare och snabbare.
Regeringen har därför tagit ett brett grepp och föreslagit en rad lagändringar
för att effektivisera detaljplansprocessen och för att utöka möjligheterna till
lovfria åtgärder, säger bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson.

Regeringen genomför just nu den största bostadspolitiska satsningen på 20
år. Som ett led i detta presenterades i juni 2016 ett bostadspolitiskt paket
med förslag på 22 åtgärder för fler bostäder. Två av åtgärderna för att
effektivisera byggprocessen är att införa en tidsfrist för länsstyrelsens beslut
efter överprövning (punkt 12) samt att kommunen ska kunna begära att
länsstyrelsen lämnar ett planeringsbesked (punkt 13). 22-punktsprogrammet
innehåller också förslag om fler bygglovsfria åtgärder (punkt 10).

Enligt ett förslag i lagrådsremissen ska en kommun, under
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detaljplansprocessen, i ett tidigt skede kunna få ett tydligt besked av
länsstyrelsen gällande statens intressen. Detta ska leda till att kommuner kan
minska risken att de planerar i onödan.

Lagrådsremissen innehåller även en tidsfrist om två månader för
länsstyrelsens beslut att upphäva kommunbeslut om att anta, ändra eller
upphäva en detaljplan eller områdesbestämmelser efter överprövning. Syftet
med tidsfristen är att ärenden som dessa ska prioriteras.

Vidare föreslås det i remissen att fler detaljplaner ska kunna antas av
kommunstyrelsen eller byggnadsnämnden. Syftet med förslaget är att minska
kostnader för kommun och exploatör genom att korta ned
handläggningstider.

Lagrådsremissen innehåller även förslag om att ytterligare åtgärder ska
undantas från kravet på bygglov och att bygglovsbefriade åtgärder som får
vidtas i strid med detaljplan inte ska beaktas vid en senare bedömning av ett
byggnadsverks eller en åtgärds förenlighet med detaljplanen.

- Kommuners resurser ska användas till det som är viktigt och prioriterat.
Därför ser vi ett värde i att enskilda fastighetsägare ska kunna göra mindre
åtgärder, som att bygga till en balkong på villan, utan att behöva söka
bygglov, säger bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Bostadsbyggandet har ökat med
34 procent
Publicerad 16 februari 2017 Uppdaterad 16 februari 2017

I dag släppte Statistiska centralbyrån, SCB, sin
preliminära rapport för bostadsbyggandet i Sverige.
Rapporten visar att det under 2016 påbörjades ca 63
100 nya lägenheter jämfört med 2015 då 47 209
lägenheter påbörjades. Det är en ökning med 34
procent. 63 100 nya lägenheter är det högsta antalet
påbörjade lägenheter sedan 1990.
- Regeringens prioritering och kraftansträngning för att fler bostäder ska
byggas har gett resultat. Det är en kombination av en aktiv regering,
ansvarstagande kommuner, byggbranschen som anstränger sig och en positiv
ekonomisk konjunktur som gjort det möjligt att öka byggandet runt om i
landet, säger bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson.

I storstadsområdena Stockholm, Göteborg och Malmö skedde det en kraftig
ökning av antalet påbörjade lägenhetsbyggen, men även hela riket i stort så
har det skett en markant ökning.

De allra flesta av de nya lägenheterna har byggts i flerbostadshus och jämfört
med förra året så påbörjades 38 procent fler lägenheter i flerbostadshus än
under 2015. I småhus ökade byggandet av lägenheter med 20 procent.

SCB:s har i rapporten gjort en preliminär bedömning. Definitiv statistik för
helåret 2016 kommer att publiceras i början av maj.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Träbyggande i centrum när Peter
Eriksson besöker Småland
Publicerad 10 februari 2017 Uppdaterad 10 februari 2017

Måndag den 13 februari reser bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson till Nässjö i
Jönköpings län för att bland annat besöka utbildnings-
och utvecklingshubben Träcentrum Nässjö. Hållbart
träbyggande är även i fokus då Peter Eriksson gör
företagsbesök i Anneberg och Eksjö
Peter Erikssons första stopp på resan till Småländska höglandet, där
träindustri och husbyggande har en lång tradition, är i Nässjö där han ska
besöka Träcentrum Nässjö. Träcentrets verksamhet går ut på affärs-,
produkt-, och produktionsutveckling genom samverkan mellan
branschaktörer, högskolor och myndigheter. Under besöket på Träcentrum
kommer även innovationssatsningen Smart Housing Småland berätta om sin
verksamhet med att skapa smart och hållbart boende med bas i glas och trä.

I Anneberg ligger företaget Flexator som sedan 1956 producerat
modulbyggnader. Peter Eriksson besöker företaget som till stor del lagt
grunden för svenskt modulbyggande.

Efter Anneberg tar sig bostadsministern till Eksjö och hustillverkarna
Eksjöhus som sedan sent 40-tal producerat prefabricerade enfamiljshem i trä.

Med på besöket följer även Emma Hult, riksdagsledamot och
byggnadsingenjör.

Media är välkomna att delta under besöken.

Program för den 13 februari
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Träcentrum Nässjö
Tid: Kl. 10.15
Plats: Framtidsvägen 1, Nässjö

Flexator
Tid: Kl. 12.30
Plats: Solbergavägen, Anneberg

Eksjöhus
Tid: Kl. 14.30
Plats: Industrigatan 1, Eksjö

 



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Kommunernas arkitekturarbete
undersöks
Publicerad 09 februari 2017 Uppdaterad 09 februari 2017

Regeringen ger idag, den 9 februari, Boverket i uppdrag
att undersöka kommuners arkitektur- och
gestaltningsfrågor inom ramarna för planerings- och
bygglovsprocesser enligt plan- och bygglagen, PBL.
Uppdraget är en del av underlagsarbetet med att ta fram
en nationell arkitekturpolicy. Boverket ska även titta på
den samverkan som sker mellan kommuner och
berörda parter i syfte att skapa goda livsmiljöer.
- Att bygga mycket räcker inte. Vi måste också bygga hållbart och med
estetiska ambitioner. Historien har alltför tydligt visat konsekvenserna av att
åsidosätta arkitektonisk kvalitet i jakten på snabbt och billigt byggande.
Därför måste höga ambitioner kring kvantitet förenas med höga ambitioner
kring kvalitet och god gestaltning, och för det finns goda möjligheter, säger
bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson.

Boverket får i uppdrag av regeringen att ta fram ett underlag som
tillsammans med andra underlag ska ligga till grund för en nationell
arkitekturpolicy för mer hållbara stadsmiljöer, med det övergripande syftet
att lyfta och stärka arkitekturens ställning i samhället och i offentlig sektor.
Arkitekturpolicyn ska bidra till att stärka offentliga aktörers roll i främjandet
av en omsorgsfull arkitektonisk gestaltning av den byggda och anlagda
miljön i städer och tätorter.

En viktig utgångspunkt är att arkitektonisk kvalitet ska komma allmänheten
till gagn. Arkitekturpolicyn ska även bidra till att skapa mer hållbara
stadsmiljöer som leder till en god miljö för nuvarande och kommande
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generationer, en ökad social hållbarhet och en minskad klimatpåverkan.

Uppdraget till Boverket inkluderar att ta fram verktyg (juridiska och andra)
som kommuner i dag har att använda sig av för att främja och påverka
arkitektonisk gestaltning i kommuner, samt att ta fram förslag på lokala
innovativa lösningar och arbetssätt kopplade till planering- och
gestaltningsprocesser och där lyfta goda exempel.

Uppdraget ska slutredovisas till Regeringskansliet senast den 31 maj 2017.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Kommunal bostadsplanering
utreds
Publicerad 09 februari 2017 Uppdaterad 09 februari 2017

Regeringen har idag, den 9 februari, tillsatt en särskild
utredare som ska knyta ihop Boverkets övergripande
bedömning av Sveriges bostadsbyggnadsbehov med
bostadsplaneringen i landets kommuner. Regeringen
vill genom utredningen säkerställa sig om att alla
kommuner bidrar utifrån sina förutsättningar när det
gäller hur mycket som behöver byggas och anpassar
sitt arbete därefter.
- Regeringen ställer ökade krav på kommunal planering för att möta de
växande bostadsbehoven. Det är viktigt att de nya bostäderna byggs i hela
Sverige, men också att de placeras där människor vill bo och att vi möter
efterfrågan på arbetsmarknaden. Regeringen vill också säkerställa att alla
kommuner arbetar med samma förutsättningar, så att summan av
kommunernas planering är i nivå med de prognoser som finns, säger bostads-
och digitaliseringsminister Peter Eriksson.

Regeringen genomför just nu den största bostadspolitiska satsningen på 20
år. Som ett led i detta presenterades i juni 2016 ett bostadspolitiskt paket
med förslag på 22 åtgärder för fler bostäder. En av åtgärderna för att få till
stånd mer bostäder var göra de nationella bedömningarna av
bostadsbyggnadsbehoven styrande för kommunernas planering.

En särskild utredare har av regeringen fått i uppdrag att genom dialog med
kommunala och regionala företrädare komma överens om hur mycket av det
bedömda bostadsbyggnadsbehovet som det bör planeras för i respektive
kommun.
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Utredaren ska också föreslå ändringar i bostadsförsörjningslagen och plan-
och bygglagen som gör det tydligt att det av kommunens översiktsplan ska
framgå hur man avser att lösa de bedömda bostadsbyggnadsbehoven.

Uppdraget ska slutredovisas senast den 29 september 2017.

Utredare

Som särskild utredare utses Hanna Wiik som är förvaltningschef för Tillväxt-
och regionplaneförvaltningen vid Stockholms läns landsting. Hon har genom
sin roll som chef för den organisation som tar fram regionplaner, tillika
regionala utvecklingsprogram, för Stockholm län en direkt erfarenhet av att
komma överens om hur gemensamma utmaningar ska fördelas mellan
kommuner i regionen. Hanna Wiik har tidigare arbetat på
Näringsdepartementet med frågor om regional utveckling.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Tillfälliga bostäder ska bli enklare
att bygga
Publicerad 09 februari 2017 Uppdaterad 09 februari 2017

Inom ramen för migrationsöverenskommelsen mellan
regeringen och Alliansen har regeringen har i dag, den
9 februari, beslutat om en lagrådsremiss med syftet att
ytterligare möjliggöra byggandet av tillfälliga bostäder. I
lagrådsremissen föreslås att det i plan- och bygglagen,
PBL, förs in en särskild reglering om tidsbegränsade
bygglov som ett komplement till permanent byggnation i
områden där bostadsbehovet inte fullt ut kan tillgodoses
genom ordinarie plan- och byggprocesser. Förslaget
innebär en förenkling i förhållande till de möjligheter
som redan finns att uppföra bostäder med
tidsbegränsade bygglov.
Boverket har i juni 2016 uppskattat att det behöver byggas över 700 000 nya
bostäder under perioden 2015–2025, varav 440 000 redan fram till 2020.
Orsaken är dels den förväntade befolkningsökningen, dels att byggandet de
senaste åren varit allt för lågt för att svara mot behoven. Bostadsbristen har i
stora delar av landet blivit än mer akut som en följd av det historiskt stora
antal asylsökande som kom till Sverige 2015.

- Även om bostadsbristen ska lösas genom permanent byggnation på lång
sikt så krävs det också ökade möjligheter till alternativa lösningar på kort
sikt. Lagförslaget är efterfrågat från kommunerna och innebär en viktig
förenkling som kommer att underlätta möjligheterna att uppföra bostäder
med tidsbegränsade bygglov, säger bostads- och digitaliseringsminister Peter
Eriksson.
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Dagens gällande reglering ger begränsade möjligheter till lösningar när det
gäller bostäder. Mot denna bakgrund föreslås ändringar i PBL som syftar till
att hantera en del av behovet av bostäder som inom rimlig tid inte kan
tillgodoses genom ordinarie plan- och byggprocesser.

Förslaget innebär att ett tidsbegränsat bygglov ska få ges för sammanlagt 15
år och möjliggör en effektivare markanvändning. Enligt förslaget ska en
bedömning göras av om platsen kan återställas och inte av om behovet av
åtgärden är tillfälligt, som enligt befintlig reglering.

Förslaget är en del av regeringens arbete att genomföra den
migrationspolitiska överenskommelsen som regeringen har kommit överens
om tillsammans med Moderaterna, Centerpartiet, Liberalerna och
Kristdemokraterna. Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 maj 2017 och
upphöra att gälla den 1 maj 2023.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

EU:s medlemsstater överens –
roamingavgifter avskaffas i juni
2017
Publicerad 08 februari 2017 Uppdaterad 08 februari 2017

I dag beslutade EU:s medlemsstater att godkänna den
kompromiss som förhandlats fram med
Europaparlamentet kring roamingavgifter på
grossistnivå. Överenskommelsen är den sista och
viktigaste pusselbiten för att konsumenter från och med
den 15 juni 2017 ska slippa betala tilläggsavgifter vid
roaming inom EU.
- Jag är mycket lättad över att vi har fått med en stark majoritet av
medlemsstaterna på kompromissen, som innebär att EU:s konsumenter får
något de eftersträvat länge – fri roaming inom EU. Det har varit en lång resa
där regeringen ihärdigt verkat och fått genomslag för en hållbar lösning som
fungerar för hela EU – även de mest uppkopplade konsumenterna, säger
bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson.

Överenskommelsen innebär att konsumenter från och med den 15 juni inte
behöver betala tilläggsavgifter för roaming inom EU då det finns ett tak som
begränsar hur stora avgifter operatörerna får ta ut sinsemellan för att
tillhandahålla roamingtjänster. Avgiftstaket för data börjar på €7,7/GB år
2017, för att årligen sjunka ned till €2,5 år 2022. Nästa steg är att
Europaparlamentets ledamöter godkänner kompromissen.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Innovation i fokus när statsråden
på Näringsdepartementet besöker
Sandviken
Publicerad 08 februari 2017 Uppdaterad 08 februari 2017

Imorgon den 9 februari besöker statsråden Mikael
Damberg, Anna Johansson, Sven-Erik Bucht och Peter
Eriksson, Sandviken. De kommer tillsammans att
besöka Sandvik Materials Technology, Sandbacka
Science Park och avsluta med åktur på elväg E16.
- Det händer mycket spännande i Sandviken som berör flera av
Näringsdepartementets ansvarsområden, exempelvis byggande, it- politik,
näringsliv, innovation, regional tillväxt, samt transporter och infrastruktur .
Därför gör vi ett gemensamt besök här, säger närings- och
innovationsminister Mikael Damberg.

Program

Kl. 14.10 Besöka Sandvik Materials Technology
Adress: Storgatan 2, 811 34 Sandviken

Kl. 15.15 Mottagning på Sandbacka Science Park därefter besöka Sveriges
första elväg E16
Adress: Spångvägen 10, 811 32 Sandviken

Media är välkomna under samtliga programpunkter. Föranmäl er gärna.
Presslegitimation ska uppvisas.

För mer information kontakta någon av pressekreterarna nedan.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Kiruna och Gällivare får möjlighet
till extra investeringsstöd för
bostadsbyggande
Publicerad 02 februari 2017 Uppdaterad 02 februari 2017

Regeringen har idag, 2 februari, fattat beslut om en
ändring i förordningen om investeringsstöd till
hyresbostäder och studentbostäder, och därigenom kan
extra investeringsstöd på som mest 447 miljoner kronor
lämnas till kommunerna Kiruna och Gällivare.
Förordningsändringen, som regeringen kommit överens
med Vänsterpartiet om, gäller att om en kommun står
inför omfattande förändringar i sin fysiska
samhällsstruktur har kommunen en möjlighet att söka
ett högre investeringsstöd för byggandet av bostäder
- Regeringens beslut underlättar för malmfältskommunerna att bygga de nya
hyresbostäder som är nödvändiga för att klara stadsomvandlingen. Den
omställning som Gällivare och Kiruna står inför innebär stora extra
kostnader för kommunerna, LKAB och enskilda. Det är rimligt att staten ger
ett extra stöd under sådana särskilda omständigheter. Det ökar också
möjligheterna för Gällivare och Kiruna att få fram nya bostäder till en rimlig
hyra. När hyresbostäder byggs med investeringsstöd innebär regelverket
också att det sätts ett tak för hyrorna, säger bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson.

I både Kiruna och Gällivare pågår en stor stadsomvandling då delar av
städerna flyttas till annan plats på grund av deformationer i marken orsakade
av den gruvdrift som sker runt städerna. I Kiruna behöver omkring 6 000
personer flytta och i Gällivare omkring 3 200 personer.
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Med en förändring i förordningen om investeringsstöd som innebär att det
blir möjligt att under vissa förutsättningar lämna stöd med högsta stödbelopp
för byggande av nya bostäder (ersättningsbostäder) även på orter som inte är
stora i förordningens mening och som heller inte har befolkningstillväxt.
Förordningens omedelbara tillämpningsområde är de 1 424 hyresbostäder i
Kiruna och de 1 069 hyresbostäderna i Gällivare som behöver byggas på
grund av den aktuella stadsflyttningen i städerna.

Om hela stödbeloppet söks för dessa hyresbostäder ökas stödbeloppet från
607 miljoner kronor (lägsta stödbeloppet) till 1 055 miljoner kronor (högsta
stödbeloppet), en ökning med 447 miljoner kronor för de bägge
kommunerna.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Överenskommelse om
roamingavgifter
Publicerad 01 februari 2017 Uppdaterad 01 februari 2017

Nu har ett stort steg tagits mot ett avskaffande av
roamingavgifter för EU:s konsumenter. Detta efter en
överenskommelse mellan Europaparlamentet och det
maltesiska EU-ordförandeskapet i går kväll.
- Det har varit tuffa förhandlingar med starka motstridiga intressen framför
allt i rådet, där den svenska regeringen kämpat hårt för att få så låga
grossistavgifter som möjligt. Det är oerhört viktigt för ett digitalt avancerat
land som Sverige där konsumenter använder mycket data. Det faktum att
Europaparlamentet gått i regeringens riktning innebär att vi givet
utgångsläget har en överenskommelse vi kan vara nöjda med. Nu är det
viktigt att rådet och Europaparlamentet godkänner den här kompromissen.
Det är viktigt för konsumenter och för den fria rörligheten i Europa, säger
bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson.

Överenskommelsen innebär att konsumenter från och med den 15 juni inte
behöver betala tilläggsavgifter för roaming inom EU då det finns ett tak som
begränsar hur stora avgifter operatörerna får ta ut sinsemellan för att
tillhandahålla roamingtjänster. Avgiftstaket för data börjar på €7,7/GB år
2017, för att årligen sjunka ned till €2,5 år 2022.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson bjuder in till
pressträff i Gällivare med
anledning av regeringsbeslut
rörande malmfälten
Publicerad 01 februari 2017 Uppdaterad 01 februari 2017

Bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson
besöker Norrbotten under fyra dagar mellan den 1 och 4
februari. På torsdag den 2 februari kommer Peter
Eriksson att hålla en pressträff med anledning av ett
regeringsbeslut som tagits under dagen rörande
malmfälten.

Tid: 2 februari 2017 kl. 10.00
Plats: Rum 1, Kommunhuset, Tingshusgatan 8-10, Gällivare

Välkomna!
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson besöker Norrbotten
under fyra dagar
Publicerad 31 januari 2017 Uppdaterad 31 januari 2017

Bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson
besöker ett flertal kommuner i Norrbotten mellan den 1-
4 februari. Besöket inleds i Luleå på onsdagen och
avslutas i Jokkmokk på lördagen. Digitaliseringsfrågor,
stadsflyttar och hållbar samhällsutveckling är frågor
som kommer att lyftas under besöket. På torsdagen
håller Peter Eriksson presskonferens i Gällivare med
anledning av regeringsbeslut som rör malmfälten.
Program:

1 februari Luleå. Peter Eriksson deltar på ALEC-konferensen och träffar IT
Norrbotten samt Länsstyrelsen

2 februari Gällivare. Träff med kommunledningen och andra aktörer,
studiebesök. Stadsflytt Malmberget, nya bostadsområden, gruvnäringen är
exempel på frågor som diskuteras.

3 februari Kiruna. Träff med kommunledningen och andra aktörer.
Stadsflytten, besöksnäringen, landsbygdsutveckling, rennäringen är exempel
på frågor som diskuteras.

4 februari Jokkmokk. Träff med kommunledningen och andra aktörer.
Företagsbesök, intervju på marknadsscenen, deltar i renracet på Talvatissjön.

Inbjudan till pressträffen i Gällivare går ut separat. Media är välkomna att
delta på delar av besöket i Norrbotten, eller för att göra separata intervjuer
med statsrådet. Kontakta pressekreterare för mer information om tider och
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platser.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Digitala detaljplaner skapar
förutsättningar för smartare
samhällsbyggande
Publicerad 30 januari 2017 Uppdaterad 30 januari 2017

Regeringen har den 26 januari gett Boverket i uppdrag
att utreda behovet av en reglering för hur detaljplaner
ska utformas digitalt. Boverket ska även föreslå hur en
sådan reglering skulle kunna se ut. Med digitala
detaljplaner läggs grunden för ett smartare
samhällsbyggande där informationen i detaljplanen
enkelt kan återanvändas för bland annat digital
kartproduktion, fastighetsbildning, statistiska analyser
och ansökningar om bygglov.
– Att den geografiska informationen är utbytbar mellan aktörerna i plan- och
byggprocessen är A och O för en effektiv process. I dag tappar vi delar av
den geografiska informationen under planprocessen och den färdiga
detaljplanen har ungefär samma funktionalitet som när planerarna gjorde
detaljplaner på papper. Med digitala detaljplaner lägger vi grunden för
smartare och betydligt snabbare arbetssätt och nya spännande e-tjänster,
säger bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson.

Digitala detaljplaner har funnits länge, men det har i praktiken inte funnits
någon gemensam standard för hur detaljplanen ska utformas. I brist på
nationella regler har kommunerna strukturerat informationen i detaljplanen
på olika sätt, vilket försvårat möjligheten att återanvända informationen för
andra ändamål.

Uppdraget till Boverket syftar till att skapa ett enhetligt arbetssätt bland
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landets kommuner. Det skapar förutsättningar för att den geografiska
informationen i en detaljplan ska kunna användas av andra än kommunen.
Med digitala detaljplaner kan exempelvis arkitekten få fram exakta mått från
detaljplanen inför en bygglovsansökan. På liknande sätt förenklas lant‐
mätarens jobb när nya fastighetsgränser ska sättas ut. Det underlättar också
kommunikationen mellan berörda myndigheter.

Uppdraget ska redovisas senast den 31 augusti 2017.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Uthyrning av privatbostäder ska
utredas
Publicerad 27 januari 2017 Uppdaterad 27 januari 2017

Regeringen beslutade i går, den 26 januari, att ge
Statskontoret i uppdrag att utreda möjligheterna att öka
uthyrningen av privatbostad eller del av en bostad.
Statskontoret ska lämna förslag till åtgärder i syfte att
effektivisera utnyttjandet och förmedlandet av det
befintliga beståndet.
Regeringen beslutade i går, den 26 januari, att ge Statskontoret i uppdrag att
utreda möjligheterna att öka uthyrningen av privatbostad eller del av en
bostad. Statskontoret ska lämna förslag till åtgärder i syfte att effektivisera
utnyttjandet och förmedlandet av det befintliga beståndet.

Statskontoret ska i uppdraget titta på vad som behövs för att skapa
förutsättningar för en bättre fungerande förmedling, om det finns strukturella
hinder som försvårar för personer att hyra en privatbostad eller del av en
bostad. Statskontoret ska även undersöka om det finns behov av att förbättra
incitamenten för att till exempel genomföra om- och tillbyggnader i syfte att
skapa en uthyrningsdel i en privatbostad.

I Boverkets uppföljning (Andrahandsmarknaden: hyror, utbud och
institutioner (2015:39)) framkommer det att det är svårt att beräkna
privatbostadsmarknadens omfattning och utveckling. En orsak till detta är att
det saknas offentlig statistik över antal hushåll som hyr en bostad eller en del
av en bostad av en privatperson. Statskontoret ska därför lämna förslag på
hur tillgängligheten och uppföljningen avseende statistik om
privatbostadsmarknaden kan förbättras.

- Vi behöver underlätta för människor att hyra ut del av bostaden. Det
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produceras nya bostäder i Sverige på en nivå vi inte har sett på många år,
men för att lösa bostadskrisen behöver vi också öka effektiviteten i hur det
befintliga beståndet används. Regeringen har i vårt 22-punktsprogram för
ökat bostadsbyggande som presenterades i juni förra året lyft frågan om ökad
privatbostadsuthyrning och vi kommer nu vidare på den punkten.
Privatuthyrning är ett viktigt komplement till den ordinarie
bostadsmarknaden, säger bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson.

Regeringen genomför den största bostadspolitiska satsningen på 20 år. Det är
en lång rad åtgärder för ett ökat bostadsbyggande, inte minst utifrån 22-
punktsprogrammet som presenterades i juni 2016. Det handlar bland annat
om en kommunbonus för ökat bostadsbyggande, investeringsstöd för
hyresbostäder och studentbostäder, åtgärder för nya hållbara städer, översyn
av kreditgarantier, utökad möjlighet att använda tidsbegränsade bygglov
samt ett flertal åtgärder för mer byggklar mark, sänkta byggkostnader,
kortare ledtider, ökad rörlighet och fler hyresrätter.

Även hyreslagen och privatuthyrningslagen är föremål för en översyn i och
med utredningen "Stärkt ställning för hyresgäster",

Statskontoret ska återrapportera uppdraget till regeringen senast den 30 juni
2017



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Bostäder ska förhandlas fram på
statlig mark
Publicerad 26 januari 2017 Uppdaterad 26 januari 2017

Regeringen ger idag, den 26 januari, en
förhandlingsperson i uppdrag att verka för att få till
stånd bostadsbyggande på statlig mark. I uppdraget
ingår det att göra en fördjupad inventering av den statlig
mark som kommuner bedömt som lämplig att bygga
bostäder på. I de fall förhandlaren bedömer att
bostadsbyggande är lämpligt på en fastighet ska
relevanta aktörer sammanföras i syfte att realisera
bostadsbyggande genom försäljning eller upplåtelse av
marken.
- Nu tillsätter vi en förhandlare för att gå till botten med detta och för att få
till stånd bostadsbyggande på statens fastigheter, för vilka det inte bedöms
finnas något långsiktigt intresse för staten att behålla. Vi har lyssnat på de
kommuner som pekat ut statlig mark som de bedömer som möjlig för
bostadsbyggande. Med detta tar regeringen ytterligare initiativ för att gå före
och bidra till att öka tillgången på mark för bostadsbyggande, säger bostads-
och digitaliseringsminister Peter Eriksson.

Planprocessutredningen lämnade i december 2015 över sitt slutbetänkande
Bättre samarbete mellan stat och kommun – vid planering för byggande,
(SOU 2015:109. I betänkandet identifierade utredningen 39 kommuner där
det på statlig mark fanns en möjlighet för bostadsbyggande.

Regeringen uppdrar idag en särskild utredare för att göra en djupanalys av
planprocessutredningens inventering och bedöma om bostadsbyggande är
möjligt. I de fall fastigheten bedöms vara aktuell för bostadsbyggande ska
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utredaren fungera som en förhandlingsperson och sammanföra relevanta
aktörer för att ett bostadsbyggande ska komma till stånd.

Regeringen genomför just nu den största bostadspolitiska satsningen på 20
år. Som ett led i detta presenterades i juni 2016 ett bostadspolitiskt paket
med förslag på 22 åtgärder för fler bostäder. En av åtgärderna för att få till
stånd mer bostäder var att tillsätta en förhandlingsperson för att främja
bostadsbyggande på statens fastigheter.

Regeringen har tidigare tillsatt en särskild samordnare som bland annat ska
identifiera områden som inte finns med i befintliga byggplaner men där det
på längre sikt finns möjlighet till nya större bostadsexploateringar.

Utredare

Som särskild utredare utses Elisabeth Nilsson som idag är landshövding i
Östergötlands län. Hon har genom sin roll som landshövding goda kunskaper
om plan- och byggprocessen och samhällsplanering i stort. Elisabeth Nilsson
har ett förflutet inom stålindustrin och har bl.a. varit VD på Jernkontoret.

Den fördjupande inventeringen ska delredovisas senast den 30 juni 2017.
Uppdraget ska slutredovisas senast den 15 februari 2018.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Stärkt översiktsplanering och
förkortade planeringsprocesser för
ett effektivt bostadsbyggande
Publicerad 23 januari 2017 Uppdaterad 23 januari 2017

Regeringen tar nu ytterligare initiativ för att underlätta
planering och bostadsbyggande. Regeringen uppdrar åt
en särskild utredare att bland annat utreda hur
kommunernas översiktsplanering enligt plan- och
bygglagen kan utvecklas och stärkas för att underlätta
efterföljande planering. Utredaren ska även se över hur
kommunen kan ges större möjligheter att besluta om en
ny eller befintlig bebyggelse behöver regleras med en
detaljplan.
Regeringen genomför just nu den största bostadspolitiska satsningen på 20
år. Som ett led i detta presenterades i juni 2016 ett bostadspolitiskt paket
med förslag på 22 åtgärder för fler bostäder. Några av dessa förslag behöver
utredas ytterligare innan regeringen kan föreslå ny lagstiftning för riksdagen.

– Stärkt översiktsplanering och förkortade planeringsprocesser är viktiga
pusselbitar för ett effektivt bostadsbyggande även på lång sikt. I det paket
som finansminister Magdalena Andersson och jag presenterade i juni
föreslog vi flera nya reformer för att underlätta planering och byggande i
Sverige. Regeringen har nu beslutat att tillsätta en särskild utredare som ska
utreda bland annat förslagen om en utvecklad översiktsplanering och en
begränsning av detaljplanekravet, säger bostadsminister Peter Eriksson.

Förslaget om en utvecklad översiktsplanering innebär bland annat att
utredaren ska utreda och lämna förslag på hur dialogen mellan staten och
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kommunen om fysisk planering i större omfattning ska kunna hanteras inom
ramen för översiktsplaneringen. Därmed bör kommunernas arbete med att ta
fram detaljplaner kunna gå snabbare.

Förslaget om ett begränsat krav på detaljplan innebär att utredaren ska
utreda hur kommunen kan ges större möjligheter att besluta om en
tillkommande eller befintlig bebyggelse behöver regleras med en detaljplan
eller inte. Utredaren ska även föreslå hur angränsande lagstiftning kan
utformas om kravet på detaljplan begränsas.

- Förslaget att kommunen ska ges större möjlighet att själv bestämma om det
behövs en detaljplan innebär att plan- och byggprocessen i vissa fall kan
skyndas på. Det ökar förutsättningarna för att vi snabbare ska kunna
tillgodose behovet av bostäder i Sverige, säger bostadsminister Peter
Eriksson.

Utredaren ska vidare utreda behovet av och förutsättningarna för att ge
kommunerna möjlighet att reglera upplåtelseformer, t.ex. att en viss plats
endast får bebyggas med hyresrätter. Det skulle exempelvis kunna ske
genom en bestämmelse i en detaljplan.

Utredaren ska dessutom utreda behovet av och förutsättningarna för att
införa en privat initiativrätt till detaljplaneläggning, dvs. om en enskild
byggherre eller fastighetsägare själv ska kunna genomföra en del av arbetet
med att ta fram en detaljplan för att planarbetet ska kunna ske snabbare.
Kommunen ska dock ha kvar rätten att besluta om vilka planer som ska
antas.

Uppdraget ska slutredovisas senast den 15 november 2018.

Utredare

Som särskild utredare utses Inger Holmqvist. Hon arbetar i dag som tekniskt
råd vid Mark- och miljööverdomstolen vid Svea hovrätt och har en bred
erfarenhet av översiktsplanering enligt plan- och bygglagen. Hon har tidigare
bl.a. arbetat som länsarkitekt och chef för planenheten vid Länsstyrelsen i
Stockholms län.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Lantmäteriets handläggningstider
granskas
Publicerad 19 januari 2017 Uppdaterad 19 januari 2017

En viktig anledning till att byggprocesser tar lång tid är
delvis handläggningstiderna på myndigheter.
Lantmäteriets handläggningstider har uppfattas av
många som särskilt långa. I dag har regeringen beslutat
om två uppdrag där myndighetens handläggningstider
ska kartläggas för att bättre snabba på processen.
- De långa handläggningstiderna påverkar samhällsbyggnadsprocessen
negativt, inte minst tiden det tar för byggandet av bostäder. I och med att
regeringen har ambitionen att öka takten i bostadsbyggandet så måste också
Lantmäteriets handläggningstider kortas, säger bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson.

Den genomsnittliga handläggningstiden för ärenden som kommit in till
Lantmäteriet de senaste fem åren är 47,1 veckor. En viktig anledning till att
ärendena tar sådan lång tid är kompetensbrist inom branschen. Lantmäteriet
får i dag i uppdrag att titta på hur handläggningstiderna kan minskas, trots
den kompetensbrist som råder. Myndigheten ska även titta på hur
ärendeprioriteringen bättre kan spegla samhällsbehovet.

Statskontoret får i dag i uppdrag att dels utvärdera vad Lantmäteriet hittills
har gjort för att minska handläggningstiderna och hur effektiva de åtgärderna
har varit.

Den andra delen av Statskontorets uppdrag gäller en granskning av
lantmäteriverksamhetens uppdelning i flera myndigheter, en nationell och
flera kommunala myndigheter. Statskontoret ska bland annat titta på om det
är ändamålsenligt med denna uppdelning ur ett
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kompetensförsörjningsperspektiv.

Lantmäteriets uppdrag ska redovisas till Regeringskansliet senast den 31 maj
2017 och uppdraget till Statskontoret senast den 31 oktober 2017.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Utredare utsedd för översynen av
finansieringsförutsättningar för
bostadsbyggande
Publicerad 17 januari 2017 Uppdaterad 17 januari 2017

Bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson har
idag utsett Susann Bard till särskild utredare för den
översyn av finansieringsförutsättningar för
bostadsbyggande som regeringen beslutade om den 12
januari.
Susanne Bard får i uppdrag att undersöka bättre förutsättningar för långsiktig
finansiering av ny- och ombyggnad av bostäder samt hyres- och
studentbostäder. I uppdraget ska även förslag på ett system med förmånliga
statliga topplån ges.

Susann Bard är idag stabschef på Boverket där hon varit sedan 2012. Innan
dess har Susann bland annat haft rollen som enhetschef på Statens
bostadskreditnämnd under åren 2005 - 2012 där hon tidigare även tjänstgjort
som handläggare.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Trafikbuller är inte ett hinder för
bostadsbyggande
Publicerad 17 januari 2017 Uppdaterad 17 januari 2017

Den 29 december 2016 presenterade Boverket en
delredovisning av det uppdrag att utvärdera
bullerförordningen som myndigheten fick i december
2015. Myndigheten fick också under 2016 ett sent
tillägg i uppdraget – att göra en konsekvensanalys av
ett förslag om ändring i bullerförordningen som den
förra regeringen la ut på remiss. Boverkets slutsats är
att en sådan ändring inte är nödvändig och att
trafikbuller ej längre är ett hinder för bostadsbyggande.
Riksdagen har uppmanat regeringen att besluta om ändringar i
bullerförordningen enligt det förslag som den förra regeringen skickade på
remiss, sommaren 2014. Boverket fick i år ett snabbuppdrag att analysera
konsekvenserna av en sådan ändring.

Boverket anser att en ändring i bullerförordningen enligt den förra
regeringens förslag inte är nödvändig och skulle inte möjliggöra fler bostäder.
Boverkets slutsats är också att trafikbuller inte längre utgör hinder för
bostadsbyggandet.

- Förslaget som förra regeringen kom med 2014 skulle enligt Boverkets
rapport inte hjälpa bostadsbyggandet i Sverige men det riskerar att leda till
sämre boendemiljöer, säger bostads- och digitaliseringsminister Peter
Eriksson.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringsbeslut möjliggör 400
studentbostäder i Stockholm
Publicerad 12 januari 2017 Uppdaterad 12 januari 2017

I dag, den 12 januari 2017, har regeringen beslutat att
upphäva Länsstyrelsens beslut om detaljplan för
Väbeln 3 i Stockholm. Därmed står Stockholms stads
detaljplan för 400 nya studentbostäder vid Gärdet fast.
Länsstyrelsen upphävde kommunens beslut att anta en detaljplan om 400
nya studentbostäder längs Lidingövägen i Stockholm genom att hänvisa till
att exploateringen skulle göra stor skada på riksintresset
Nationalstadsparken.

Regeringen anser att Länsstyrelsen inte tillräckligt visat att detaljplanen
skulle innebära sådan skada på Nationalstadsparken att planen ska upphävas.
Detaljplanens syfte, att möjliggöra utbyggnad av befintliga
studentbostadshus, kan anses ligga i linje med intentionerna för
Nationalstadsparken. Länsstyrelsens beslut ogillas därmed och kommunens
beslut att anta detaljplanen står fast.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Systemet med kreditgarantier för
bostadsbyggande ses över
Publicerad 12 januari 2017 Uppdaterad 12 januari 2017

I dag, torsdag den 12 januari, beslutade regeringen att
ge en särskild utredare i uppdrag att undersöka bättre
förutsättningar för långsiktig finansiering av ny- och
ombyggnad av bostäder samt hyres- och
studentbostäder. I uppdraget ska även förslag på ett
system med förmånliga statliga topplån ges.
Bostadsbyggandet i Sverige har länge legat på en nivå som inte
överensstämmer med befolkningsutvecklingen och trots att det nu byggs fler
bostäder än på väldigt länge så finns en risk att investeringsvilligheten kan
minska vid exempelvis lågkonjunktur.

- Även om behovet inte är akut så måste staten vara förutseende och
proaktiv för att bibehålla och kunna öka byggtakten i landet även vid en
konjunkturnedgång. Finansieringsmöjligheterna för bostadsbyggande måste
samtidigt redan nu bli bättre på landsbygd med svag bostadsmarknad, säger
bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson.

En grundläggande förutsättning för byggande av bostäder är tillgång till
finansiering. De kostnader och risker som är förknippade med finansieringen
avgör i de flesta fall om ett byggprojekt kommer till stånd. Eftersom rätten
till bostad är, och bör vara, en viktig del av det svenska välfärdssamhället
finns det anledning för staten att kontinuerligt säkerställa att marknaden för
finansiering av bostadsbyggande fungerar effektivt och att åtgärda eventuella
brister. Det läge som Sverige befinner sig i för närvarande, med ett snabbt
ökande bostadsbyggande men en ännu snabbare befolkningsökning med
åtföljande bostadsbehov, gör att det är särskilt angeläget att
bostadsfinansieringen fungerar väl.
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Utredningen ska också titta på förutsättningarna på svaga bostadsmarknader.
Ett vanligt problem på svaga bostadsmarknader är att
produktionskostnaderna ligger nära eller över värdet av den färdiga
bostadsbyggnaden, vilket gör det svårt att hitta finansiering för ny- eller
ombyggnad av bostäder. Ett särskilt bekymmer på landsbygden, som ofta
karaktäriseras av svaga bostadsmarknader, är att det kan saknas lokalt
förankrade bankkontor och tillräcklig kunskap om den lokala
bostadsmarknaden och den ekonomiska utvecklingen i övrigt. Detta kan leda
till att riskerna i bostadsbyggnadsprojekt övervärderas och att potentiellt
lönsamma projekt inte beviljas lån.

Även i den parlamentariska landsbygdskommitténs slutbetänkande som
nyligen presenterades har problematiken kring finansiering av
bostadsbyggande i områden med svag bostadsmarknad lyfts.

Regeringen ger mot bakgrund av detta, och i överenskommelse med
Vänsterpartiet, en särskild utredare i uppdrag att bland annat se över det
befintliga systemet med kreditgarantier för bostadsbyggande. Utredaren ska
även analysera vilka typer av verktyg som kan underlätta för mindre
byggherrar att finna finansiering för bostadsbyggande. Förslag ska också ges
på system med förmånliga statliga topplån för att underlätta
bostadsbyggandet samt utreda landsbygdskommitténs förslag om så kallade
landsbygdslån.



Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet, Näringsdepartementet

Nytt snabbspår för nyanlända
inom träindustrin
Publicerad 20 december 2016 Uppdaterad 20 december 2016

För att nyanlända snabbare ska kunna etablera sig har
regeringen fört samtal med arbetsmarknadens parter
om snabbare vägar, så kallade snabbspår, in på
arbetsmarknaden för nyanlända som har utbildning eller
yrkeserfarenhet som efterfrågas i Sverige. Nu lanserar
arbetsmarknadens parter tillsammans med
Arbetsförmedlingen ett nytt snabbspår inom
träindustrin.
Målet med snabbspåren är att fler nyanlända ska erbjudas arbete,
arbetsplatsförlagd praktik eller någon form av anställning samtidigt som
arbetsgivare i branscher där det råder brist på arbetskraft ska få hjälp med
kompetensförsörjningen. Sedan tidigare finns det färdiga snabbspår som
omfattar ett 20-tal yrken, däribland kockar, lärare, målare och
byggingenjörer. Ytterligare snabbspår är på gång.

Snabbspår inom träindustrin

Snabbspåret för nyanlända inom träindustrin riktar sig till samtliga
yrkesgrupper inom TMF (Trä- och möbelföretagen) och GS (GS Facket för
skogs-, trä- och grafisk bransch) avtalsområde, däribland snickare,
maskinoperatörer, CNC-operatörer och sömmare.

Snabbspåret innebär att Arbetsförmedlingens olika insatser kan användas
och göras parallellt, där exempelvis praktik kombineras med yrkessvenska
och kompletterande utbildning. Den branschgemensamma
valideringsmodellen Industriteknik BAS kommer användas för att validera
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den nyanländes kompetenser och ta fram en individuell plan inom
snabbspåret.

Snabbspåret genomförs i samarbete mellan arbetsmarknadens parter, Trä-
och möbelföretagen och GS Facket för skogs-, trä- och grafisk bransch samt
Arbetsförmedlingen.



Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet, Näringsdepartementet

Pressträff med Ylva Johansson
och Peter Eriksson om nytt
snabbspår för nyanlända
Publicerad 19 december 2016 Uppdaterad 19 december 2016

I morgon, tisdagen den 20 december, presenterar
arbetsmarknads- och etableringsminister Ylva
Johansson och bostads- och digitaliseringsminister
Peter Eriksson ett nytt snabbspår för nyanlända vid en
pressträff i ett nybyggt visningshus i Huddinge.

Tid: 20 december 2016 kl. 09.00
Plats: Visningshus, Sankt Eriksvägen 11 A, Glömsta, Huddinge

Vid pressträffen deltar även David Jonsson, VD på Trä- och Möbelföretagen
(TMF) och Per-Olof Sjöö, förbundsordförande för GS Facket för skogs-, trä-
och grafisk bransch (GS).

Presslegitimation och föranmälan krävs. Anmäl ditt deltagande till Jenny
Stad, telefon 072-560 39 95 alternativt via e-post till
jenny.stad@regeringskansliet.se senast kl. 08.00.

Välkomna!
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson tar emot rapport
om arbetskraftskapaciteten inom
byggbranschen
Publicerad 19 december 2016 Uppdaterad 19 december 2016

Bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson har i
dag tagit emot en slutrapport om arbetskraftkapaciteten
och kompetensförsörjningen inom byggbranschen.
Rapporten visar bland annat att problemen med
kompetensförsörjning inom byggbranschen måste tas
på största allvar. Rapporten från samordnarna Pia
Enochsson och Tommy Andersson pekar på pågående
goda insatser, men också på brister.
Bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson beslutade i juni 2016 att
ge två samordnare i uppdrag att belysa hur kompetensförsörjningen inom
bostadsbyggandet kan säkras fram till år 2025. I dag överlämnade
samordnarna Pia Enochsson och Tommy Andersson sin rapport till Peter
Eriksson.

- Jag har nu fått ett gediget underlag som bekräftar den allvarliga situationen
och som dessutom innehåller konkreta förslag på åtgärder som regeringen
och andra aktörer kan vidta för att komma till rätta med situationen på kort
och lång sikt, säger bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson.

Förslagen ska nu analyseras närmare inom Regeringskansliet.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringens nya
bredbandsstrategi - ett helt
uppkopplat Sverige
Publicerad 18 december 2016 Uppdaterad 18 december 2016

Idag presenterar bostads- och digitaliseringsminister
Peter Eriksson huvuddragen i regeringens nya
bredbandsstrategi – ett helt uppkopplat Sverige.
Strategin är den första i sitt slag som täcker alla som bor
i Sverige.
Strategin har följande mål:

År 2020 bör 95 procent av alla hushåll och företag ha tillgång till
bredband om minst 100 Mbit/s.
År 2023 bör hela Sverige ha tillgång till stabila mobila tjänster av god
kvalitet.
År 2025 bör hela Sverige ha tillgång till snabbt bredband

- För första gången presenterar regeringen en bredbandsstrategi där alla
medborgare och företag har möjlighet att vara med. Jag känner en extra
glädje över att lands- och glesbygden nu tas in i målsättningarna fullt ut,
säger bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson.

Bakgrund

År 2025 ska hela Sverige ha tillgång till snabbt bredband i hemmet och
på arbetet.

98 procent av befolkningen har då bredband om minst 1 Gbit/s. Det är tio
gånger snabbare än målet i den förra bredbandsstrategin och ett mål som tar
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höjd för den utveckling digitaliseringen för med sig.

1,9 procent har minst 100 Mbit/s. I de allra flesta fall är detta hushåll som
idag har 4G som bästa alternativ och som ligger långt ut i glesbygden. 100
Mbit/s ger en uppkoppling som är ca fem gånger snabbare och innebär en
avsevärd uppgradering.

0,1 procent har minst 30 Mbit/s. Dessa ca 10 000 personer bor normalt sett
mycket avlägset och saknar ofta tillgång till 4G. De är i dagsläget hänvisade
till det statliga åtagandet om 1Mbit/s, vilket i princip innebär att de inte kan
ta del av varken privata eller offentliga tjänster på nätet. Genom målet om 30
Mbit/s får de en bredbandsuppkoppling som är 30 gånger snabbare än dagens
åtagande. Det kommer för många innebära en väsentligt ökad livskvalitet
och förenkla ett aktivt samhällsdeltagande.

År 2023 ska hela Sverige ha tillgång till stabila mobila tjänster av god
kvalitet. Det betyder att uppkopplingen ska vara så stabil och av sådan
kvalitet att användaren inte upplever begränsningar i sin användning
genom avbrott eller brist på kapacitet. Detta gäller för platser där
människor, företag och saker normalt befinner sig, exempelvis kring
fritidshus, i friluftsområden och längs vägar och räls.

År 2020 bör 95 procent av alla hushåll och företag ha tillgång till
bredband om minst 100 Mbit/s. Tack vare regeringens offensiva
satsningar kommer målet i den förra bredbandsstrategin att överträffas
med råge. Därmed höjs målet i närtid från 90 procent med 100 Mbit/s till
95 procent med 100Mbit/s

- Tillgång till bredband håller på att bli en förutsättning för att kunna ta del
av grundläggande samhällsservice och att fullt ut vara delaktig i samhället.
Den utvecklingen har redan kommit långt. I framtiden kommer många av
våra välfärdstjänster att ha stora digitala inslag, säger Peter Eriksson

Till exempel kommer sannolikt en stor del av vården att ges på distans.
Digitaliseringen kommer också att kunna bidra med en omfattande
effektivisering av det offentliga och till en förbättrad samhällsservice och
livskvalitet för medborgarna. Men för att alla människor ska kunna ta del av
samhällsservice på ett jämlikt sätt, för att framgångsrika företag ska kunna
utvecklas i alla delar av landet och för att det offentliga ska kunna
effektivisera servicen till invånarna måste alla ha bredband.

Ökad globalisering, digitalisering, urbanisering och klimatförändringar har



alla ett samband med eller påverkas av ett uppkopplat samhälle. Det är
viktigt med ett Sverige som håller ihop och där det finns förutsättningar att
bo och verka i hela landet. När människor har tillgång till den
bredbandsuppkoppling som behövs i varje situation har bredband en unik
möjlighet att fungera som en brygga mellan stad och land – det lägger
grunden för ett demokratiskt samhälle rustat för framtiden. Det skapar också
en möjlighet för Sverige att behålla och stärka sin position inom innovativ
och hållbar industriell produktion av varor och tjänster.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson presenterar
regeringens nya
bredbandsstrategi
Publicerad 17 december 2016 Uppdaterad 17 december 2016

Bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson
kommer att på söndag den 18 december kl 14.00 hålla
en pressträff i Rosenbad om regeringens nya
bredbandsstrategi.

Tid: 18 december 2016 kl. 14.00
Plats: Bella Venezia, Rosenbad

Pressträffen kommer även att webbsändas på regeringen.se

Entré via Kopparporten
Presslegitimation krävs
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson tar emot rapport
om arbetskraftskapaciteten inom
byggbranschen
Publicerad 16 december 2016 Uppdaterad 16 december 2016

På måndag, den 19 december kl 10.00, överlämnar
arbetskraftssamordnarna för byggbranschen, under en
pressträff på Rosenbad, sin slutrapport till bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson.

Tid: 19 december 2016 kl. 10.00
Plats: Lilla pressrummet, Rosenbad

I juli, 2016, utsåg bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson
samordnare för att undersöka pågående och framtida insatser som ska
möjliggöra att det finns tillräckligt med arbetskraft för ett ökat
bostadsbyggande.

Pressträffen kommer även att webbsändas på regeringen.se

Entré via Kopparporten
Presslegitimation krävs

Välkomna
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson deltar i konferens
om New Urban Agenda
Publicerad 15 december 2016 Uppdaterad 15 december 2016

I morgon, fredag den 16 december, håller tankesmedjan
Global Utmaning tillsammans med ArkDes och UN
Habitat en nordisk regional uppföljningskonferens efter
FN-konferensen om boende och hållbar
stadsutveckling, Habitat III. Bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson kommer under
konferensen att hålla ett öppningsanförande om
regeringens arbete med att implementera den nya
urbana agendan som antogs under Habitat III.

Tid: 16 december 2016 kl. 09.30
Plats: ArkDes, Skeppsholmen, Stockholm

Peter Eriksson är, tillsammans med bland andra UN-Habitats avdelningschef
för stads- och miljöplanering, Raf Tuts och Finlands miljö- och
jordbruksminister Kimmo Tiilikainen inbjuden till ArkDes på Skeppsholmen
för att prata om den nordiska implementeringen av den nya urbana agendan.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson tar emot
Digitaliseringskommissionens
avslutande betänkande
Publicerad 15 december 2016 Uppdaterad 15 december 2016

I dag, torsdag den 15 december, har
Digitaliseringskommissionens ordförande Jan Gulliksen
överlämnat utredningens slutbetänkande För
digitalisering i tiden, SOU 2016:89, till bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson.
Digitaliseringskommissionens arbete sattes igång i juni 2012 i syfte att främja
digitaliseringen i Sverige och uppnå det it-politiska målet att Sverige ska vara
bäst i världen på att använda digitaliseringens möjligheter. Fem
delbetänkanden har levererats sedan starten och idag levererar utredningen
sitt slutbetänkande, För digitalisering i tiden (SOU 2016:89).

- Det är ett imponerande arbete Digitaliseringskommissionen har genomfört.
Det kommer att tillföra regeringens arbete med digitaliseringsstrategin stor
kunskap, säger bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson.

- Det är dags att staten visar ledarskap och driver ett kontinuerligt och
strategiskt arbete för att digitaliseringens möjligheter ska tas till vara, säger
Digitaliseringskommissionens ordförande Jan Gulliksen.

I slutbetänkandet lämnar kommissionen fyra rekommendationer till
regeringen:

1. Organisation för digitalisering - inrätta skyndsamt en ny myndighet med
ansvar för att främja digitaliseringen.

2. Strategi för digitalisering – anta en strategi som ger riktning och kraft åt
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arbetet.
3. Ledarskap för digitalisering – stärk ledarskapet så att digitaliseringens

möjligheter används.
4. Kompetens för digitalisering – prioritera att bygga kompetens för att

säkerställa välfärd och tillväxt i det digitala samhället.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson tar emot
Digitaliseringskommissionens
avslutande betänkande
Publicerad 14 december 2016 Uppdaterad 14 december 2016

I morgon, torsdag den 15 december överlämnar
ordförande Jan Gulliksen och
Digitaliseringskommissionen sitt slutbetänkande För
digitalisering i tiden, SOU 2016:89, till bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson.

Tid: 15 december 2016 kl. 09.45
Plats: F3, Lindstedtsvägen 26, KTH, Stockholm

Överlämningen av slutbetänkandet sker på KTH i samband med att
Digitaliseringskommissionen håller en avslutningskonferens som
sammanfattar kommissionens arbete.

Pressträff med bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson och
Digitaliseringskommissionen
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen beslutar om krav på
nära-noll-energibyggnader
Publicerad 08 december 2016 Uppdaterad 08 december 2016

Regeringen har i dag beslutat om en ändring av Plan-
och byggförordningen (PBF) som genomförs för att
Sverige ska uppfylla sina åtaganden kring nära-
nollenergibyggnader enligt EU-direktivet om
byggnaders energiprestanda.
Sveriges åtagande enligt EU-direktivet om byggnaders energiprestanda
innebär att alla nya byggnader ska vara nära- noll-energibyggnader senast
den 31 december 2020 och att nya byggnader som används och ägs av
offentliga myndigheter ska vara nära-noll-energibyggnader efter den 31
december 2018.

- Beslutet idag kommer att driva på och stödja en fortsatt utveckling för
energieffektivisering inom byggbranschen. Det är bra, men jag vill samtidigt
passa på att be om ursäkt till byggindustrin för både den förra och den
nuvarande regeringens senfärdighet i genomförandet av detta EU-direktiv,
eftersom det beslutades 2010 och det kommer ta sju år innan de konkreta
svenska reglerna finns färdiga från Boverket. Tidsutdräkten försvårar
naturligtvis ett smidigt genomförande i det praktiska arbetet, säger Peter
Eriksson, bostads- och digitaliseringsminister.

Boverket kommer efter detta beslut, som träder i kraft 1 april 2017, att ta
fram föreskrifter och skicka ut dem på remiss. Dessa föreskrifter kommer att
bestå av två olika delar. Den första delen är de nära-noll-krav som kommer
att ställas på de byggnader som börjar byggas från och med att föreskrifterna
träder i kraft. Den andra delen består av preciserade krav på en nära-noll-
energibyggnad 2021.
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Dagens beslut innebär att regeringen på ett övergripande plan fastställer vad
en nära-nollenergibyggnad är och hur energiprestandan ska beräknas men att
Boverket även fortsättningsvis sätter nivåerna på vilken energiprestanda som
måste uppfyllas. Boverket tar också fram en detaljerad beräkningsmetod.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Digitalisering i fokus när Peter
Eriksson besöker Skåne
Publicerad 07 december 2016 Uppdaterad 07 december 2016

Onsdagen den 7 december besöker bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson Helsingborg,
Malmö samt Lund för att ta del av utvecklingen inom
digitaliseringsområdet. Besöken är en del i arbetet med
att ta fram regeringens kommande
digitaliseringsstrategi.
Program
På förmiddagen besöker Peter Eriksson Helsingborgs stad för att ta del av
goda exempel på hur kommunen arbetar med digitalisering inom bland annat
vård och omsorg. Han kommer även att delta i rundabordssamtal kring
finansiering av bredbandsutbyggnad i Skåne.

10.20 - 10.45 pressträff vid zon med gratis wifi utanför Rådhuset.

Eftermiddagens program inleds med ett besök på Securitas Experience
Center i Malmö som är ett upplevelsecenter som visar hur
säkerhetsbranschen arbetar med moderna tekniska lösningar.

Agnesfridsvägen 113 A, Malmö

Dagen avslutas med att Peter Eriksson besöker Mobile Heights i Lund. Det
är en samarbetsplattform där näringsliv, forskning och Region Skåne
samverkar för att främja utvecklingen inom mobil kommunikation i södra
Sverige.

Mobilvägen 10, Lund
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Anmäl intresse för intervju till t.f. pressekreterare Tora Heckscher

 



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson inledningstalar på
Bofrämjandets höstmöte
Publicerad 02 december 2016 Uppdaterad 02 december 2016

På måndag den 5 december medverkar bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson i Bofrämjandets
höstmöte som kommer att handla om dagens
bostadsmarknad.

Tid: 5 december 2016 kl. 15.00
Plats: Garnisonen Konferens, Stockholm

Bostadsfrämjandet är en politiskt obunden intresseorganisation genom vilken
bostadsbranschens större aktörer kan stimulera intresset för bostadsfrågor
och bostadsbyggande i Sverige.

Bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson har blivit inbjuden att tala
om regeringens vision för bostadsbyggandet och vad som är politiskt möjligt.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Roamingavgifter slutförhandlas i
TTE-rådet
Publicerad 02 december 2016 Uppdaterad 02 december 2016

I dag är bostads- och digitaliseringsminister Peter
Eriksson i Bryssel för att delta i ministerrådsmötet TTE.
Dagens möte kommer till stor del handla om att de
europeiska IKT-ministrarna ska försöka enas om en
kompromiss om nya tak för grossistavgifter för roaming
inför förhandlingar med parlamentet.
Överenskommelsen är en förutsättning för att
tilläggsavgifter för roaming i slutkundsledet ska kunna
avskaffas.
Under 2015 beslutades det i EU att roamingavgifter ska avskaffas senast juni
2017. Sedan juni 2016 har det i ministerrådet pågått diskussioner om hur
avskaffandet ska genomföras. Bostads- och digitaliseringsminister Peter
Eriksson är i dag i Bryssel och representerar Sverige i slutförhandlingarna om
ett kompromissförslag om en stegvis sänkning av avgifterna i grossistledet.

På mötet kommer även de europeiska IKT-ministrarna att diskutera e-handel
och andra gränsöverskridande paketleveranstjänster, det fortsatta arbetet
med den inre digitala marknaden samt en snabb framtida utbyggnad av 5G-
nät i Europa.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson deltar i SABO:s
konferens för förtroendevalda
Publicerad 01 december 2016 Uppdaterad 01 december 2016

I dag, den 1 december, avslutas SABO:s konferens för
styrelsemedlemmar i landets allmännyttiga
bostadsföretag. Temat för året är bostadspolitiken just
nu.

Tid: 1 december 2016 kl. 13.00
Plats: Norra Latin, Stockholm

Sveriges Allmännyttiga Bostadsföretag, SABO, håller årligen en konferens
för styrelsemedlemmar i allmännyttan. I år hålls den på Norra Latin i
Stockholm och temat är dagens bostadspolitik.

Bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson deltar och avrundar
konferensen med ett anförande där fokus ligger på regeringens prioriteringar
och ambitioner med bostadspolitiken.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Bredbandsmiljard till landsbygden
Publicerad 30 november 2016 Uppdaterad 30 november 2016

Regeringen tillför nu ytterligare pengar till utbyggnad av
bredband på landsbygden. Den här extra
bredbandsmiljarden ökar förutsättningarna för att bo,
leva och jobba i hela Sverige.
Snabbt bredband krävs för att människor och företag i hela landet ska kunna
dra nytta av digitaliseringens möjligheter. Regeringen genomför därför stora
satsningar på stöd till bredbandsutbyggnad, i lands- och glesbygd där de
kommersiella förutsättningarna för bredbandsutbyggnad saknas.

I budgetpropositionen för 2017 kom regeringen överens med Vänsterpartiet
att göra en extra satsning på 850 miljoner kronor för bredbandsutbyggnad på
landsbygden. Regeringen har nu valt att även omfördela 150 miljoner kronor
inom ramen för landsbygdsprogrammet och lägga de till den tidigare redan
utökade satsningen. Den extra bredbandsmiljarden betyder att regeringens
satsning på bredbandsutbyggnad nu uppgår till 4,25 miljarder kronor.

- Sverige har högt ställda mål för it-politiken. Vi ska vara bäst i världen på att
använda oss av digitaliseringens möjligheter. För att hela landet ska kunna
vara med krävs det därför att alla på landsbygden får tillgång till snabbt
bredband. Genom att staten kompletterar de privata företagens satsningar så
kan hela Sverige få bra uppkoppling och därmed tillgång till modern
samhällsservice säger bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson.

- Det här är en historisk satsning och det är en rättvisefråga. Med
bredbandsmiljarden kan vi ta ytterligare steg mot att ha tillgång till bredband
i hela landet, inte bara i de stora städerna och det är precis lika viktigt som
när vi en gång elektrifierade Sverige. Det är avgörande för både jobb, tillväxt
och livskvalitet., säger landsbygdsminister Sven-Erik Bucht.

Regeringen har även tidigare möjliggjort bredbandssatsningar på 1,2
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miljarder kronor inom ramen för de tre nordliga regionalfondsprogrammen.
Satsningarna inom landsbygdsprogrammet och regionalfondsprogrammen ska
komplettera och förstärka varandra.

Inom regionalfonden ges stöd till utbyggnad av mer övergripande
ortssammanbindande nät medan stöden inom landsbygdsprogrammet är
fokuserade på utbyggnad av bredbandsnät fram till slutanvändaren.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson deltar i möte med
landets bredbandskoordinatorer
Publicerad 29 november 2016 Uppdaterad 29 november 2016

På onsdag den 30 november träffar bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson landets
bredbandskoordinatorer. Koordinatorerna kommer
under mötet att avrapportera om hur arbetet går för
deras respektive län.
Bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson kommer på onsdag för
första gången träffa alla de bredbandskoordinatorer som regeringen i maj
2015 beslutade fungera som en kontaktpunkt för offentliga och privata
aktörer i varsitt län i landet.

Fokus för bredbandskoordinatorerna under 2016 är ökat kommunalt
engagemang, uppstart av regionala samverkansforum och skapandet av en
gemensam kunskapsbas. Peter Eriksson kommer under mötet att berätta om
regeringens politik för fortsatt ambitiös bredbandsutbyggnad.

Tid: Onsdag den 30 november, kl. 16.00
Plats: Nordic Light Hotel, Stockholm
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson deltar i
toppledarforumet DigiGov
Publicerad 29 november 2016 Uppdaterad 29 november 2016

På onsdag den 30 november deltar bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson i regeringens
öppna råd för digitaliseringen av det offentliga Sverige.
Det öppna rådet avslutar toppledarforumet DigiGov.

Tid: 30 november 2016 kl. 10.00
Plats: Kistamässan, Stockholm

I oktober 2015 undertecknade regeringen och Sveriges Kommuner och
Landsting, SKL, en gemensam avsiktsförklaring för digital förnyelse av det
offentliga Sverige. Regeringen tillsatte samtidigt ett öppet råd för
digitaliseringen av det offentliga Sverige.

På tisdag och onsdag arrangerar SKL den två dagar långa konferensen
DigiGov inom ramen för dessa samarbeten. DigiGov är ett forum där de
högsta beslutsfattarna i offentlig sektor, näringsliv, och akademi möts för att
tillsammans föra en strategisk diskussion om det digitaliserade Sveriges
framtid och hur vi bäst når dit.

Bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson kommer under det
rådsmöte som avslutar konferensen prata om regeringens strategi för
digitaliseringen av Sverige.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Dan Sjöblom ny generaldirektör
för Post- och telestyrelsen
Publicerad 24 november 2016 Uppdaterad 24 november 2016

Idag presenterade bostads- och digitaliseringsminister
Peter Eriksson regeringens beslut om ny
generaldirektör för Post- och telestyrelsen (PTS), Dan
Sjöblom.
Dan Sjöblom är sedan 2009 generaldirektör för Konkurrensverket. Han var
innan dess enhetschef på Europeiska kommissionens generaldirektorat för
konkurrensfrågor. Han tillträder tjänsten på PTS den 1 februari 2017.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Hyressättningsmodellen ska
utredas så att fler hyresrätter
byggs
Publicerad 24 november 2016 Uppdaterad 24 november 2016

I dag, den 24 november, har regeringen tillsatt en
utredning som ska se över modellen för
presumtionshyra vid hyressättning för nyproduktion av
hyreslägenheter. En särskild utredare kommer att
undersöka hur väl modellen fungerar i dag och hur den
kan utvecklas för att göra det möjligt att fler hyresrätter
byggs.
En av punkterna i det bostadspolitiska programmet, 22 steg för fler bostäder,
som regeringen presenterade i juni 2016, är en utveckling av
hyressättningsmodellen för hyresrätter i nyproduktion.

Hyror, enligt dagens hyressättningssystem, sätts genom kollektiva
förhandlingar mellan lokala parter på hyresmarknaden. För 10 år sedan
infördes en undantagsregel om presumtionshyra för att underlätta byggandet
av hyresbostäder. Regeln, eller modellen, betyder att fastighetsägaren och en
hyresrättsorganisation på förhand frivilligt kan komma överens om skäliga
hyror för lägenheter i ett nybyggt hus under en period om 15 år.

– Det är viktigt att fastighetsägare och byggherrar inte känner sig hindrade
av det hyressättningssystem vi har idag. Jag tror att det finns utrymme att
finslipa på regeln om presumtionshyra och därmed göra det möjligt att ännu
fler hyresrätter byggs, säger bostads- och digitaliseringsminister Peter
Eriksson.

Regeln om presumtionshyra innehåller vissa oklarheter och det saknas
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information om hur väl regeln fungerar. Till exempel finns det inte klarlagt
hur vanligt det är med presumtionshyror eller hur många fastighetsägare som
avstår från att bygga nya hyresrätter eftersom hyresläget kan vara oklart när
presumtionstiden gått ut.

Regeringen tillsätter därför en utredare som ska:

- Analysera hur modellen med presumtionshyra fungerar i praktiken.

- Lämna förslag på hur systemet med presumtionshyra bör utvecklas.

Hur fastighetsägaren bör skyddas mot övergångseffekter när
presumtionstiden går ut.
Om det ska vara möjligt att ändra hyran under löpande presumtionstid
till exempel om standardhöjande åtgärder genomförs
I samråd med parterna på hyresmarknaden bedöma om det finns behov
av en modell för att komma överens om presumtionshyra och i så fall
lämna förslag på modell.

Förslaget ska vara inriktat på att underlätta byggandet av hyreslägenheter.
En utgångspunkt är att modellen med kollektiv förhandling av hyran ska
kvarstå. Hyressättning i det befintliga beståndet ska inte heller påverkas.
Reglerna ska även vara välavvägda så att de möjliggör ett attraktivt boende
för hyresgäster.

Utredningen ska för Regeringskansliet redovisas senast den 31 juli 2017.

Särskild utredare utses av regeringen vid ett senare tillfälle.

Dir: 2016:100 En utvecklad modell för hyressättning vid nyproduktion 



Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Statsrådsberedningen

Ny digital strategi diskuteras på
Innovationsrådet
Publicerad 24 november 2016 Uppdaterad 24 november 2016

Statsråden Peter Eriksson och Ardalan Shekarabi
presenterar inriktningen för regeringens samlade
digitaliseringsstrategi på Nationella innovationsrådets
möte den 24 november.
Digitalisering påverkar alla delar av samhället och bidrar till hållbar tillväxt,
sysselsättning och sammanhållning. Regeringen vill med
digitaliseringsstrategin se till att Sverige fortsätter vara ledande när det gäller
digitalisering.

– Digitaliseringen är avgörande för arbetet med att utveckla Sveriges
innovationskraft, både inom välfärden och i näringslivet, säger statsminister
Stefan Löfven, som är ordförande i innovationsrådet.

Digitalisering handlar om helt nya sätt att organisera och styra arbete och att
producera och förmedla många varor och tjänster. Regeringens strategi ska
tydliggöra hur en politik för digitalisering kan bidra till att utveckla samhället
och Sveriges konkurrenskraft.

– Hela Sverige - människor, företag och organisationer - ska kunna delta i
den omställning som digitaliseringen utgör och kunna ta del av de möjligheter
den ger, säger Peter Eriksson som är ansvarig minister för digitalisering.

– Sverige ska återta sin position i världstoppen rörande digitalisering av
offentlig sektor. En digitaliserad offentlig sektor i framkant stärker servicen
till svenska företagare och minskar den administrativa bördan för
näringslivet, säger civilminister Ardalan Shekarabi.

Innovationsrådet har tidigare lyft fram aspekter som är viktiga att beakta när
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det gäller en digitaliseringsstrategi för Sverige. På mötet den 24 november
fortsätter dialogen kring hur Sverige kan arbeta med att ta tillvara
digitaliseringens möjligheter. Att diskutera inriktningen på
digitaliseringsstrategin med Nationella innovationsrådet bidrar till att
framtidssäkra strategin.

Andra punkter på dagordningen för Innovationsrådets möte är svensk
rymdverksamhet och regeringens samverkansprogram, som startat upp under
hösten. Samverkansprogrammen är en kraftsamling för nya sätt att möta de
samhällsutmaningar som Sverige och världen står inför och bygger på dialog
och gemensamt arbete mellan näringsliv och offentliga aktörer.

Fakta om Nationella innovationsrådet

Innovationsrådets uppgift är att bidra till att utveckla Sveriges
konkurrenskraft. Innovationsrådet har en rådgivande funktion och tillför nya
perspektiv på frågor av betydelse för innovationspolitikens utveckling.

Statsminister Stefan Löfven är ordförande i rådet, som består av flera
ministrar samt experter från näringsliv, offentliga aktörer, universitet och
högskola. Rådet har fyra möten per år.

Nationella Innovationsrådet



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen presenterar ny
generaldirektör för PTS
Publicerad 24 november 2016 Uppdaterad 24 november 2016

I dag, torsdag den 24 november kl. 12.30, presenterar
bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson en
ny generaldirektör för Post- och telestyrelsen, PTS.

Tid: 24 november 2016 kl. 12.30
Plats: Bella Venezia, Rosenbad Stockholm

Inpassering sker via Kopparporten

Medtag presslegitimation
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson firar 50-årsjubileum
för Institutionen för data- och
systemvetenskap
Publicerad 23 november 2016 Uppdaterad 23 november 2016

I dag firar Stockholms universitet att Institutionen för
data- och systemvetenskap, DSV, funnits i 50 år.
Bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson
kommer under jubileet att hålla ett anförande om
digitaliseringen av Sverige, och om regeringens mål
och visioner på området.

Tid: 23 november 2016 kl. 15.30
Plats: Borgarfjordsgatan 12, Kista
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson talar om
digitaliseringen inom vården
Publicerad 23 november 2016 Uppdaterad 23 november 2016

I dag på förmiddagen medverkar bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson i ett seminarium
på konferensen Forum för välfärd.

Tid: 23 november 2016 kl. 09.30 till kl. 12.15
Plats: Fotografiska Museet, Stadsgårdshamnen 22, Stockholm

Forum för Välfärd lanserades under Almedalsveckan 2013 som en
gemensam erfarenhetsplattform för sjukvård, akademi, näringsliv, fack,
myndigheter och politik. Årets konferens handlar om digitaliseringen inom
vården och vilka nutida och framtida fördelar digitaliseringen för med sig.

Bostads- och digitaliseringsminister deltar i ett seminarium med rubriken
"Digitalisering kan frigöra 20% av vårdens resurser till år 2025".
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

111 kommuner tar del av
miljardbonus för bostadsbyggande
Publicerad 22 november 2016 Uppdaterad 22 november 2016

I dag har Boverket meddelat att 111 kommuner beviljats
den byggbonus på 1,85 miljarder kronor som
regeringen fattade beslut om i april 2016. Kommunerna
har gemensamt gett startbesked för totalt 49 624 nya
bostäder för perioden 1 augusti 2015 till 1 augusti 2016.
Kommunbonusen är ett nytt statsbidrag som nu betalas ut för första gången
för att ge ytterligare kraft till bostadsbyggandet runt om i landet. Hela
beloppet för 2016 på 1,85 miljarder kronor kommer att betalas ut.

- Det är glädjande att vi har många kommuner som sökt och fått bidraget,
som har ansträngt sig för att förbättra bostadssituationen. Mängden
startbesked för nya bostäder från dessa kommuner, nästan 50 000 under
ansökningsperioden stärker det fortsatta arbetet och ger bra incitament för
nästa års bonus till kommuner som ser till att det byggs bostäder, säger
bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson.

Regeringen har beslutat att 1,85 miljarder kronor ska betalas ut i
kommunbonus för 2016, 1,8 miljarder kronor för 2017 och efter det 1,3
miljarder kronor årligen.

De tre kommuner som sökt för flest bostäder i landet är Stockholm, Uppsala
och Göteborg.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson i Bryssel för möten
om roaming och digitalisering
Publicerad 21 november 2016 Uppdaterad 21 november 2016

I dag är bostads- och digitaliseringsminister Peter
Eriksson på främjarbesök i Bryssel för att bland annat
träffa vice ordförande för Europas digitala inre marknad,
kommissionär Andrus Ansip.
- Jag besöker Bryssel som ett led i mitt arbete med att verka för svenska
konsumenters intressen när det gäller reglering av mobiltrafik. Bra regelverk
är viktiga för kostnaderna när vi reser, men också för att hålla priserna på en
bra nivå när vi använder mobilen hemma, säger bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson.

Bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson träffar i Bryssel även
Belgiens vice premiärminister och it-minister Alexander De Croo för att
prata om den fortsatta digitaliseringen av Europa och Sveriges intressen på
området.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Samordnare får i uppdrag att
möjliggöra planer på nya städer
Publicerad 17 november 2016 Uppdaterad 17 november 2016

Regeringen vill medverka till nya hållbara städer. I dag
har regeringen därför fattat beslut om att tillsätta en
samordnare med uppgift att identifiera kommuner där
det finns framtagna planer för en större mängd bostäder
som av något skäl inte kan genomföras. Samordnaren
ska också identifiera områden som inte finns med i
befintliga planer där det på längre sikt finns möjlighet till
helt nya städer.
Det kan finnas platser, till exempel vid nya järnvägssträckningar, där staten
kan hjälpa till med exempelvis infrastruktur för att fler bostäder ska byggas.
Regeringens samordnare ska identifiera en eller flera kommuner där den här
typen av ny stadsbebyggelse kan passa, där det finns planer på ny
stadsbildning men där planerna inte har kunna genomföras på grund av t.ex.
att det saknas relevant statlig infrastruktur eller lämplig kompetens. Det här
är en möjlighet att bygga hållbart och innovativt redan från början.

Den statliga samordnaren ska även:

- identifiera områden som inte finns med i befintliga planer men där det på
längre sikt finns möjlighet till helt nya större bostadsexploateringar,

- identifiera och beskriva varför ett genomförande av planen inte har skett,

- bedöma om det är relevant för staten att vara behjälplig, och i så fall föreslå
på vilket sätt,

- identifiera och beskriva vilka statliga kostnader som skulle kunna
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förknippas med exploateringen,

- identifiera och översiktligt beskriva övriga konsekvenser av exploateringen,

- presentera för regeringen en eller flera lämpliga exploateringar som staten
kan medverka till att få till stånd på kort respektive lång sikt.

En förutsättning för att exploateringen ska kunna presenteras för regeringen
är att det finns en analys av exploateringens lämplighet och långsiktiga
hållbarhet utifrån ett regionalt perspektiv (avseende arbetsmarknad,
befolkning, transportsystem och pendlingsmönster).

Uppdraget ska slutredovisas till Regeringskansliet senast den 30 juni 2017.

Utveckling av nya städer, eller stor samlad exploatering, är en del av det 22-
punktsprogram för ökat bostadsbyggande som regeringen presenterade i juni
2016.

Bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson har utsett Johan Edstav
till statlig samordnare. Johan Edstav är styrelseordförande i Regionförbundet
Uppsala län och sitter i Mälardalsrådets styrelse. Han är också ledamot av
regeringens Forum för hållbar regional tillväxt och attraktionskraft.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson presenterar
regeringsbeslut om uppdrag för
större samlade exploateringar
Publicerad 17 november 2016 Uppdaterad 17 november 2016

I dag den 17 november, kl 13.15, presenterar bostads-
och digitaliseringsminister Peter Eriksson ett
regeringsuppdrag till en statlig samordnare för större
samlade exploateringar, det vill säga byggandet av nya
städer.

Tid: 17 november 2016 kl. 13.15
Plats: Lilla pressrummet, Rosenbad

Anmäl intresse till pressekreterare Agnetha Boström
Inpassering sker genom Kopparporten från klockan 13:00
Presslegitimation krävs.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson besöker
Lantmäteriet i Gävle
Publicerad 15 november 2016 Uppdaterad 15 november 2016

I morgon, den 16 november, befinner sig bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson i Gävle för att
besöka Lantmäteriets huvudkontor. Myndighetens
utmaningar och framtid ligger i fokus för besöket.
Bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson kommer under besöket på
Lantmäteriet att träffa huvudkontorets anställda och för dem berätta om
regeringens prioriteringar och ambitioner.

Lantmäteriet kommer för sin del berätta om sin verksamhet, digitaliseringens
möjligheter och vilka utmaningar som myndighetens ställs inför.

Peter Eriksson kommer även att besöka centralen för SWEPOS,
Lantmäteriets stödsystem för satellitpositionering i Sverige.

Tid: Onsdag, den 16 november, kl 10.00
Plats: Lantmäterigatan 2C, Gävle
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Tidigare bostäder ska enklare
kunna bli till nya
Publicerad 15 november 2016 Uppdaterad 15 november 2016

Inom ramen för migrationsöverenskommelsen mellan
regeringen och Alliansen har nu ett förslag tagits fram
på hur det ska bli lättare att möjliggöra en så kallad
återbostadisering av utrymmen som tidigare varit
bostäder. Förslaget har till syfte att tillgängliggöra fler
bostäder i befintliga flerbostadshus utan att behöva
tillämpa nybyggnadskraven.
I en promemoria som nu skickas på remiss av regeringen föreslås det att det
ska bli enklare att återbostadisera utrymmen i flerbostadshus som tidigare
fungerat som bostäder men som byggts om till exempelvis kontor.

Enligt dagens gällande regler måste tillkommande bostäder uppfylla
nybyggnadskraven. Genom de nya bestämmelserna i regeringens förslag
behöver tillkommande bostäder i ett flerbostadshus endast uppfylla samma
standard som de redan befintliga bostäderna i huset.

Förslaget som innebär en ändring i plan- och byggförordningen ska därmed
göra det enklare att anordna bostäder av utrymmen som använts i annat syfte
utan att behöva till exempel installera hiss eller uppfylla dagens krav på
tillgänglighet.

– Det byggs rekordmycket i Sverige just nu, men även det befintliga
beståndet behöver användas effektivt för att minska bostadsbristen. Det här
förslaget kan bidra med flera tusen nya bostäder, och de behövs, säger Peter
Eriksson, bostads- och digitaliseringsminister.

Sammanfattning av förslaget
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En ny bestämmelse införs i plan- och byggförordningen gällande
återbostadisering

utformnings- och egenskapskraven på bostäder som tillkommer genom
ändrad användning av utrymmen i flerbostadshus ska ställas med
utgångspunkt i utformningen och egenskaperna hos befintliga bostäder i
huset,
för att bestämmelserna om återbostadisering ska kunna tillämpas måste
det, för att det ska gå att fastställa vilken kravnivå som ska gälla, finnas
befintliga bostäder i huset,
nybyggnadsreglerna ska inte tillämpas vid byggnadsnämndens
bygglovsprövning i sådana ärenden,
bestämmelserna är bara tillämpliga vid ändrad användning och gäller
alltså inte vid ombyggnad, tillbyggnad eller nybyggnad,
återbostadisering ska inte underlättas i lägen som inte allmänt sett är
lämpade för bostäder varför någon generell förändring av
detaljplanekravet för att underlätta återbostadisering inte har övervägs.

 



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Boverkets regeringsuppdrag i
fokus när Peter Eriksson besöker
myndigheten i Karlskrona
Publicerad 10 november 2016 Uppdaterad 10 november 2016

Imorgon fredag den 11 november besöker bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson Boverkets
huvudkontor i Karlskrona. Många olika processer för ett
ökat bostadsbyggande är igång och samtalen kommer i
huvudsak att kretsa kring de olika frågor som
myndigheten jobbar med på uppdrag av regeringen.
Peter Eriksson träffar också företrädare för Karlskronas kommunledning
under eftermiddagen.

Mellan kl 12.00 - 12.30 finns det möjlighet för media att träffa Peter
Eriksson för intervjuer.

Plats: Boverkets lokaler, Drottninggatan 18, Karlskrona
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson kommenterar
Digitaliseringskommissionens nya
rapport om digitalisering och klimat
Publicerad 10 november 2016 Uppdaterad 10 november 2016

I dag har Digitaliseringskommissionen presenterat
temarapporten Digitalisering för ett hållbart klimat.
Rapporten handlar om vilka möjligheter digitaliseringen
ger att minska människans påverkan på klimatet. Den
belyser flera frågeställningar, bland annat hur kan man
analysera digitaliseringens effekter på klimatet? Hur stor
minskning av de globala utsläppen av växthusgaser
skulle digitalisering kunna leda till? Vilken roll spelar
storstäder för klimatförändringarna och inom vilka
områden har digitaliseringen särskilt stor potential att
bidra med lösningar på storstäders problem?
- Digitaliseringen ger möjligheter även på det här området. Ett viktigt mål är
att vi i Sverige ska kunna använda digitaliseringens möjligheter för att kunna
bygga hållbara och smarta bostäder, för effektiva resor och transporter, för
smart energianvändning och mycket annat. Det är därför spännande att ta
del av den senaste rapporten från Digitaliseringskommissionen som tar upp
dessa aspekter, säger bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson.

Digitaliseringskommissionen jobbar på regeringens uppdrag med att verka
för att det it-politiska målet – att Sverige ska vara bäst i världen på att
använda digitaliseringens möjligheter – uppnås. Detta ska ske med hänsyn till
det huvudsakliga ansvar som respektive myndighet och departement inom
Regeringskansliet har för att vidta och följa upp åtgärder kopplade till målet
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för it-politiken. Under året har Digitaliseringskommissionen tidigare
publicerat två temarapporter: Det datadrivna samhället samt Det sociala
kontraktet i en digital tid. Se www.digitaliseringskommissionen.se

Kommissionen ska lämna ett slutbetänkande senast den 31 december 2016



Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet

Samtal med parterna om
framtidens kompetensförsörjning
Publicerad 10 november 2016 Uppdaterad 10 november 2016

För att klara den framtida kompetensförsörjningen på
svensk arbetsmarknad har statsminister Stefan Löfven i
dag bjudit in arbetsmarknadens centrala parter till ett
första samtal om hur politiken på området kan
utvecklas. Kompetensförsörjningen är central inom flera
politikområden och vid mötet deltar statsråden Ylva
Johansson, Anna Ekström, Helene Hellmark Knutsson,
Peter Eriksson, Gabriel Wikström samt Eva Lindström,
statssekreterare hos Mikael Damberg. Samtalen
aviserades av statsministern i 2016 års
regeringsförklaring.
Den svenska konjunkturen är stark, arbetslösheten sjunker och
sysselsättningen fortsätter att öka. Samtidigt är behovet av arbetskraft
skriande – i dag väntar över 100 000 lediga jobb på att bli tillsatta. I detta
läge är det viktigt att politiken bidrar till att underlätta för arbetsgivare att få
tag på personer med rätt kompetens och därmed till att de lediga jobben kan
tillsättas snabbare.

Regeringen satsar därför kraftigt på kompetenshöjande insatser inom flera
politikområden. Det handlar dels om satsningar inom utbildnings- och
arbetsmarknadspolitiken, men också de processer som pågår inom ramen för
nyindustrialiseringsstrategin, arbetskraftsförsörjningen till byggbranschen,
samtalen om kompetensförsörjning i sjukvården och lärarförsörjningen. Vid
torsdagens möte ges parterna möjlighet att kommentera de gjorda satsningar
och föreslå hur politiken kan utvecklas och/eller kompletteras för att klara de
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framtida utmaningarna och underlätta kompetensförsörjningen.

Kontakta respektive statsråds pressekreterare för eventuella kommentarer.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson besöker
innovationsarenan Epicenter i
Stockholm
Publicerad 09 november 2016 Uppdaterad 09 november 2016

I dag gör bostads- och digitaliseringsminister Peter
Eriksson ett besök på innovationsarenan Epicenter i
Stockholm för att prata om digitalisering.
Som ett led i arbetet med att ta fram en digitaliseringsstrategi besöker
bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson i dag företaget Epicenter i
Stockholm.

Tid: Onsdag 9 november, kl. 10:30
Plats: Epicenter, Mäster Samuelsgatan 36, Stockholm
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Förenklade regler för flyttbara
bostäder
Publicerad 03 november 2016 Uppdaterad 03 november 2016

Det ska bli enklare och gå snabbare att få
tidsbegränsade bygglov för flyttbara bostäder. Det
föreslås i en promemoria från Näringsdepartementet
som remitteras idag. Syftet är att lösa akut bostadsbrist
på kort sikt.
Som en del av migrationsöverenskommelsen mellan regeringen,
Moderaterna, Centerpartiet, Liberalerna och Kristdemokraterna har en
arbetsgrupp inom Regeringskansliet tagit fram en promemoria med förslag
gällande tidsbegränsade bygglov för flyttbara bostadsbyggnader. Regeringen
remitterar promemorian idag till 85 remissinstanser med svarstid den 31
december 2016.

- Det byggs mer än vad det gjorts på flera decennier, men trots det finns det
akut bostadsbrist i många kommuner. Förslaget möter kommunernas behov
av att kunna tillgodose det akuta bostadsbehovet med hjälp av tillfälliga
bostäder. Det ska inte ersätta permanent bebyggelse, säger bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson.

I promemorian föreslås att det i plan- och bygglagen förs in en särskild
reglering om tidsbegränsat bygglov för flyttbara byggnader för bostads‐
ändamål. Förslaget innebär en förenkling i förhållande till de möjligheter som
redan finns att uppföra bostäder med tidsbegränsade bygglov. Förenklingen
innebär att det ska göras en bedömning endast av om byggnaden är flyttbar
och inte av om behovet av åtgärden är tillfälligt, vilket krävs idag. Ett sådant
tidsbegränsat bygglov får ges för sammanlagt högst 15 år.

Syftet med förslaget är att göra det möjligt att använda flyttbara bostäder
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som ett komplement till permanent byggnation där bostadsbehovet inte fullt
ut kan tillgodoses genom ordinarie plan- och byggprocesser. Förslaget skapar
också större möjligheter till en effektiv markanvändning, bland annat. under
pågående plan- och byggprocesser.

Det föreslås att författningsändringarna ska träda i kraft den 1 juli 2017.
Möjligheten till tidsbegränsade bygglov för flyttbara byggnader för bostads‐
ändamål föreslås gälla för en begränsad tid. Bestämmelserna föreslås således
upphöra att gälla den 1 juli 2023.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson gör
digitaliseringsbesök på inkubatorn
THINGS
Publicerad 02 november 2016 Uppdaterad 02 november 2016

I dag, den 2 november, befinner sig
digitaliseringsminister Peter Eriksson på KTH Campus i
Stockholm för att besöka inkubatorn THINGS, där den
nya tekniken som utvecklats av ingenjörer förenas med
entreprenörer och exportföretag.

Tid: 2 november 2016 kl. 14.00
Plats: THINGS, Drottning Kristinas väg 53, Stockholm

Som en del av arbetet med att ta fram en digitaliseringsstrategi besöker Peter
Eriksson THINGS i Stockholm. THINGS är en innovationsinkubator för
hårdvarucentrerade startups inom till exempel Internet of Things, 3D
printing/scanning och medicinteknik.
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Pressmeddelande från Försvarsdepartementet, Näringsdepartementet

Framtida
kommunikationslösningar för
aktörer inom allmän ordning,
säkerhet och hälsa och försvar
Publicerad 31 oktober 2016 Uppdaterad 31 oktober 2016

Regeringen har i dag beslutat att sändningsutrymmet
694-790 MHz får upplåtas för tillståndspliktiga tv-
sändningar till och med den 31 maj 2018. Beslutet
innebär att det s.k. 700 MHz-bandet får fortsatt
användas för marksänd tv t.o.m. den 31 maj 2018.
Regeringen har även beslutat att ge Myndigheten för
samhällsskydd och beredskap (MSB) i uppdrag att,
inom ramen för myndighetens ansvarsområde, börja
förbereda för hur en framtida kommunikationslösning
för aktörer inom allmän ordning, säkerhet, hälsa (de s.k.
blåljusaktörerna) och försvar ska kunna utvecklas.
Den säkerhetspolitiska utvecklingen gör det allt mer angeläget att aktörer
inom allmän ordning, säkerhet, hälsa och försvar kan kommunicera och
utbyta information på ett effektivt och säkert sätt. Skälet till regeringens
beslut är alltså det förändrade säkerhetspolitiska läget som gör att försvarets
och blåljusmyndigheternas användning måste säkerställas. Mot bakgrund av
detta har regeringen idag fattat beslutet som rör sändningsutrymmet i det så
kallade 700-bandet.

- Det är angeläget med en bättre mobiltäckning och bredbandstillgång i alla
delar av Sverige. Samtidigt är det nödvändigt att aktörer inom allmän
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ordning, säkerhet, hälsa och försvar kan kommunicera och utbyta
information effektivt och säkert med varandra. Regeringens uppfattning är
att de båda intressena ska gå att förena, säger bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson.

- Säkra och utvecklade kommunikationslösningar är av vital betydelse för
Sveriges säkerhet. Detta gäller i synnerhet ur ett totalförsvarsperspektiv,
säger försvarsminister Peter Hultqvist.

Det pågår för närvarande en utredning om hur behoven kan tillgodoses. Nu
ska också MSB påbörja ett förberedelsearbete för hur en framtida
kommunikationslösning för samhällsviktiga aktörer ska kunna utvecklas.

Regeringen gör bedömningen att det bland annat finns ett behov av en
rättslig översyn av vissa frekvensfrågor.

De tv-företag som i dag har tillstånd att använda frekvenser kan fortsätta
göra så enligt gällande tillståndsvillkor. Det framgångsrika arbete som
aktörerna inom marksänd tv bedrivit för att frigöra 700-bandet för annan
användning kan fortsätta.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Socialdepartementet

Peter Eriksson och Åsa Regnér
träffar aktörer för
bostadsbyggande för äldre
Publicerad 25 oktober 2016 Uppdaterad 25 oktober 2016

I dag, den 25 oktober, håller bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson och barn-, äldre-
och jämställdhetsminister Åsa Regnér en hearing med
representanter knutna till byggandet av bostäder för
äldre på kommunal, landstings och nationell nivå såväl
som med byggbranschen.
På Näringsdepartementet samlas under tisdagen aktörer för byggbranschen,
myndigheter, kommuner och landsting. Bostads- och digitaliseringsminister
Peter Eriksson och barn-, äldre- och jämställdhetsminister Åsa Regnér
kommer tillsammans berätta om regeringens fortsatta arbete med frågan om
bostäder för äldre och om det investeringsstöd för fler äldreboenden som
kommer att börja gälla 15 november.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson i
digitaliseringsmöte med fransk it-
minister
Publicerad 24 oktober 2016 Uppdaterad 24 oktober 2016

I dag på morgonen träffar bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson den franska
statssekreteraren med huvudansvar för områdena
digitalisering och innovation, Axelle Lemaire.
Den franska statssekreteraren kommer till Sverige och mötet med Peter
Eriksson i kontaktskapande och utbildningssyfte. Axelle Lemaire är
intresserad av den svenska digitala strategin, de gemensamma digitala
frågorna länderna emellan och Open Government Partnership.

Tid: Måndag den 24 oktober, kl. 9.30
Plats: Näringsdepartementet, Mäster Samuelsgatan 70, Stockholm
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Miljonstöd till utemiljöer i utsatta
områden
Publicerad 17 oktober 2016 Uppdaterad 17 oktober 2016

Närmare 74 miljoner kronor har beviljats av Boverket i
stöd för bevarandet eller utvecklandet av utemiljöer i
socioekonomiskt utsatta områden i hela Sverige.
Regeringen beslutade tidigare i år att avsätta 200
miljoner i ett ansökningsbart stöd för utemiljöer och vid
en första sökomgång kom 63 ansökningar in till
Boverket. 33 av dessa har nu fått stöd beviljat.
I maj tidigare i år beslutade regeringen att ge 200 miljoner kronor i stöd till
socioekonomiskt utsatta områden för en förbättring av områdenas utemiljöer.
Stödet ska gå till att lekplatser, ytor för spontanidrott och parkanläggningar
byggs och renoveras. Syftet är att höja livskvaliteten och stimulera aktivitet
och social gemenskap i utsatta områden.

I en första sökomgång så har Boverket, som fick i uppgift att ta emot och
bedöma ansökningar, beviljat 33 projekt stöd.

- Jag är glad att så många projekt runt om i landet nu har fått ta del av
regeringens satsning på utemiljöer. Utemiljöer ska bidra till aktivitet och
social gemenskap och detta stöd har till syfte att utveckla utsatta
bostadsområdens gestaltning, säger bostads- och digitaliseringsminister Peter
Eriksson.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Hållbar stadsutveckling får
internationellt fokus genom Habitat
III
Publicerad 14 oktober 2016 Uppdaterad 14 oktober 2016

Mellan den 17 – 20 oktober leder bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson Sveriges
delegation på FN-konferensen Habitat III i Quito,
Ecuador. Habitat III är den första större FN-konferensen
som äger rum efter att världssamfundet antog Agenda
2030 och Parisavtalet. Under konferensen kommer
slutdokumentet New Urban Agenda, som fokuserar på
hållbar stadsutveckling inom ramen för Agenda 2030,
att antas.
Under konferensen kommer en ny urban dagordning – New Urban Agenda,
NUA, – att antas. NUA ska fungera vägledande i arbetet med att ge hållbar
stadsutveckling politiskt fokus och ny kraft de kommande 20 åren. Det är
också en av nycklarna till genomförandet av Agenda 2030 och delmålet SDG
11 (Sustainable Development Goal) som rör hållbar utveckling.

- Jag är mycket glad över att få åka till Quito och delta i Habitat III. Sverige
har genom EU varit mycket delaktiga i framtagandet av New Urban Agenda
som ska driva Agenda 2030 och Parisavtalet vidare. Sverige har också
framgångsrikt flyttat fram vikten av jämställdhet i tänkandet kring hållbar
stadsutveckling, säger bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson.

Under Habitat III håller Peter Eriksson flera anföranden bland annat ett tal
vid det officiella öppnandet av konferensen. Bostads- och
digitaliseringsministern kommer, utöver plenarmöten och andra
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högnivåmöten, även delta i sidoaktiviter. Peter Eriksson träffar den svenska
delegationen och EU-samordningen redan under söndagen för att på kvällen
delta i Världsnaturfonden WWF:s prisceremoni Earth Hour City Challenge.

NUA är en global överenskommelse på frivillig basis, vars genomförande är
beroende av medlemsländernas medverkan på nationell, regional och lokal
nivå tillsammans med alla relevanta aktörer och intressenter. Agendan vilar
på de tre pelarna i hållbar utveckling, ekonomisk, social och miljömässig.
Den syftar till att hållbar stadsutveckling ska bidra till att möta de
utmaningar världen står inför som klimatförändringar, fattigdom,
miljöförstöring, växande slumområden, flyktingströmmar, utanförskap och
diskriminering i olika former. Den nya agendan innehåller inga finansiella
åtaganden utan parterna ska arbeta med inhemska medel och resurser.

Sveriges arbete med NUA har skett genom EU där de prioriterade svenska
frågorna så som jämställdhet och smarta städer har tagits emot väl. På
Sveriges initiativ inleds till exempel NUA med skrivningen Quito Declaration
som säger att städer ska planeras och styras så att jämställdhet uppnås.

UN-Habitat är FN:s organ för boende, bebyggelse och hållbar
stadsutveckling vars arbete syftar till att främja ekonomiskt, socialt och
miljömässigt hållbara bostäder, samhällen och städer.

Habitat III täcker ett större område än UN-Habitat och innehåller bredare
utvecklingspolitiska frågor som till exempel fattigdomsbekämpning och
jämställdhet.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Integration genom digitalisering i
fokus när Peter Eriksson besöker
Colombia
Publicerad 11 oktober 2016 Uppdaterad 11 oktober 2016

På onsdag den 12 oktober reser bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson på en handels-
och samarbetsfrämjande resa till ett fredsbyggande
Colombia. Peter Eriksson kommer att ha möten om
integrering och byggande med bland de colombianska
ministrarna Elsa Noguera, bostadsminister och David
Luna, IKT-minister, samt Bogotás borgmästare Enrique
Peñalosa.
Colombia är mitt upp i en fredsprocess när bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson landar i Colombias huvudstad Bogotá.
Landets president Juan Manuel Santos tilldelades i förra veckan Nobels
fredspris för sitt arbete med att förverkliga fred i Colombia. Peter Eriksson
kommer under besöket att diskutera IKT-frågor rörande fredprocessen och
bostadssituationen för Colombias många interna flyktingar.

- Folkomröstningens resultat har skapat en osäkerhet om den närmaste
framtiden. Men fyra år av fredsförhandlingar är nu förhoppningsvis ändå på
väg att avsluta en femtio år lång konflikt genom ihärdigt politiskt arbete. Det
är därför oerhört glädjande att Nobels fredspris har tilldelats president Santos
för hans strävan att föra fram fredsagendan i Colombia. Det kommer att
stärka fredsprocessen. Sverige har ett starkt intresse av att fortsätta utveckla
samarbetet med Colombia, säger bostads- och digitaliseringsminister Peter
Eriksson.
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Bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson inleder sitt besök i
Colombia med att, på den svenska ambassaden, sätta sig ned med svenska
IKT-företag verksamma i landet för ett rundabordssamtal.

Därefter bär det av till World Summit of Local and Regional Leaders som
hålls i Bogotá denna vecka. Peter Eriksson kommer där att inviga Team
Swedens bås i den gemensamma paviljong om hållbara bostäder som Sverige
ställt upp tillsammans med Danmark. Under konferensen ska
bostadsministern även delta i ett panelsamtal med temat Building Housing,
Building the City.

Bostads- och digitaliseringsministern kommer i samband med konferensen
att träffa Colombias IT-minister David Luna och huvudstaden Bogotás
borgmästare Enrique Peñalosa för att prata om utmaningar i glesbefolkade
områden och strategier för att ge alla tillgång till digitaliseringen. På IT-
området ska Peter Eriksson även träffa telekombolaget TigoUnos VD.

Vid ett möte med Colombias bostadsminister Elsa Noguera ska Peter
Eriksson prata om hållbar avfallshantering, bostadssituationen för landets
många interna flyktingar och hållbar stadsutveckling.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson i scensamtal med
Estlands premiärminister
Publicerad 11 oktober 2016 Uppdaterad 11 oktober 2016

I dag, den 11 oktober, kommer bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson att besöka Telias
nya huvudkontor i Solna för att i ett scensamtal prata om
de förändringar i samhället som digitaliseringen för med
sig. Deltar i samtalet gör även Estlands premiärminister
Taavi Rõivas och Telias VD Johan Dennelind.

Tid: 11 oktober 2016 kl. 17.00 till kl. 18.00
Plats: Telias huvudkontor i Solna, ovanpå Mall of Scandinavia

Samtalet kommer framför allt att handla om hur Norden och Baltikum kan
behålla sin tätposition när det kommer till digitalisering och hur offentlig och
privat sektor kan samarbeta på området.
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Pressmeddelande från Statsrådsberedningen

Inbjudan till fototillfälle när
statsministern tar emot Estlands
premiärminister Taavi Rõivas
Publicerad 07 oktober 2016 Uppdaterad 11 oktober 2016

PÅMINNELSE: Onsdag den 12 oktober tar statsminister
Stefan Löfven emot Estlands premiärminister Taavi
Rõivas för överläggningar. Diskussionerna väntas
främst att kretsa kring EU-frågor som migration, ett
socialt Europa och digitalisering. Säkerhet- och
Östersjöfrågor kommer även diskuteras.

Tid: 12 oktober 2016 kl. 14.00
Plats: Rosenbad

Under besöket i Sverige träffar premiärminister Rõivas även bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson.

Pressprogram

Kl. 14.00 Statsministern tar emot premiärminister Taavi Rõivas i entrén
Rosenbad.

Kl. 14.05 Överläggningar inleds i gästmatsalarna i Rosenbad.

Fototillfälle i entrén och gästmatsalarna.

Inpassering sker genom Kopparporten, Rosenbad från kl. 13.15. Fotografer
ska vara på plats senast kl. 13.45.
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Var vänlig ta med presslegitimation.

Anmälan via e-post krävs.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson diskuterar boende
med studenter från KTH
Publicerad 05 oktober 2016 Uppdaterad 05 oktober 2016

I morgon, torsdag den 6 oktober, besöker bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson KTH och Konglig
Samhällsbyggnadssektion. Peter Eriksson deltar i ett
kvällsevent där han tillsammans med studenterna från
Samhällssektionen kommer att diskutera
bostadsbyggande, bristen på studentbostäder och
segregationen på bostadsmarknaden.

Tid: 6 oktober 2016 kl. 17.00 till kl. 18.30
Plats: Q1, Q-huset, Osquldas väg 4, KTH, Stockholm
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson bjuder in till
intervjutillfälle efter bilateral med
den tyska delstatsministern Priska
Hinz
Publicerad 04 oktober 2016 Uppdaterad 04 oktober 2016

På onsdag, 5 oktober, tar bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson emot den
hessiska miljö-, klimat-, jordbruk-, och
konsumentskyddsministern Priska Hinz på
Näringsdepartementet. Den tyska delstatsministern
kommer till Sverige för att ta del av Sveriges
erfarenheter bland annat gällande bostadsbrist, hållbart
bostadsbyggande och stadsplanering.
Tid: Onsdag 5 oktober, kl. 10.00 – 10.45.

De första 30 minuterna av mötet sker bakom stängda dörrar, därefter finns
möjlighet att träffa Peter Eriksson och Priska Hinz för enskilda intervjuer.

Plats: Näringsdepartementet, Centrala Posthuset, Mäster Samuelsgatan 70,
Stockholm

Föranmäl gärna närvaro.
Presslegitimation krävs.

 

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Ett viktigt steg för internets
fortsatta utveckling
Publicerad 30 september 2016 Uppdaterad 30 september 2016

Lördag den 1 oktober sker med stor sannolikhet en
betydande förändring i den globala ordningen för
internets förvaltning när USA avstår sitt inflytande över
internets rotzon. Digitaliseringsminister Peter Eriksson
välkomnar den väntade förändringen som ett viktigt
steg för internets fortsatta utveckling som en global och
öppen infrastruktur.
Till midnatt den sista september, lokal tid i Washington D.C., är National
Telecommunications and Information Administration (NTIA) vid USA:s
handelsdepartement ansvarigt för alla ändringar som sker i internets rotzon,
alltså den filkatalog som håller ordning på domänadresser på toppdomännivå.
Från och med den 1 oktober ska en ny ordning finnas för hur sådana
ändringar ska gå till.

- Det är bra att USA äntligen lämnar ifrån sig den sista delen av förvaltningen
av internet. Från och med lördag den 1 oktober kommer det att skötas
gemensamt av alla intresserade på företag, universitet, olika organisationer
och stater. Det är en bra ordning och jag känner mig trygg med den. Det här
är viktigt för fortsättningen av internets utveckling som en global och öppen
infrastruktur, säger bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson.

Argument för att stoppa beslutet har främst handlat om att bara USA kan
ansvara för ett fritt och öppet internet, och det är nu upp till en domare i en
domstol i Texas att fatta beslut. Argumenten, som främst kommit från
republikanerna, har redan avfärdats i senaten och representanthuset.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen tillför förnyad kraft i
rekordbyggandet genom
investeringsstöd
Publicerad 29 september 2016 Uppdaterad 29 september 2016

I dag har regeringen fattat beslut om två förordningar
som ska ge ett långsiktigt stöd åt byggandet av
hyresrätter och studentbostäder. Investeringsstödet på
totalt 11,3 miljarder kronor för 2016-2019 är den största
delen av det bostadspolitiska paket som regeringen
presenterade i mars 2015.
Bostadsbyggandet i Sverige är uppe i rekordnivåer men det räcker ändå inte
för att täcka det framtida behovet av nya bostäder. Framför allt råder det
brist på hyresrätter med rimliga hyror. Regeringen presenterar därför i dag
ett investeringsstöd i två delar som ska öka bostadsbyggandet av hyresrätter
och studentbostäder ytterligare.

- Tack vare investeringsstödet kan det byggas fler små, klimatsmarta
hyresrätter med rimliga hyror i Sverige. Bristen på bostäder, inte minst
hyresrätter, hämmar Sveriges utveckling när människor inte kan flytta dit de
vill för att jobba eller studera. Investeringsstöden är en del av den långa
listan med åtgärder som regeringen lägger för att få en helhetslösning på
bostadsbristen, säger bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson.

Villkor för investeringsstöden

Allmänna villkor

Stödet riktas till nya hyresbostäder och till nya bostäder för studerande.Stöd
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kan lämnas till bostäder i såväl flerbostadshus som i småhus så länge
upplåtelseformen är hyresrätt.

Stödnivåer

Stödnivåerna är olika i olika delar av landet:

6 600 kr/m2 upp till 35 m2 i Storstockholmsregionen
5 300 kr/m2 i kommuner som gränsar till Storstockholm, i övriga
kommuner med hög och varaktig befolkningsökning samt i övriga stora
kommuner
3 800 kr/m2 i övriga landet

Energikrav

De bostäder och byggnader som anordnas med investeringsstöd ska vara mer
energieffektiva än vad som gäller för övrig nyproduktion enligt Boverkets
byggregler.

Hyresvillkor

Hyran per m2 boarea per år är max:

1450 kr i Storstockholmsregionen
1350 kr i i kommuner som gränsar till Storstockholm, i övriga kommuner
med hög och varaktig befolkningsökning samt i övriga stora kommuner
1300 kr i övriga landet
Hyran motsvarar ungefär 4 412 kr per månad för 30 m2, lite högre i
Stockholm, Göteborg och Malmö

Bostäderna ska förmedlas genom överenskommelse med den kommunala
bostadsförmedlingen eller på annat sätt se till att de bostäder som anordnas
med stödet förmedlas enligt öppna och transparenta principer. Hyresvärden
får endast ställa rimliga krav på bostadssökandes ekonomi och inte tillämpa
andra inkomstkrav än de som framgår i Boverkets föreskrifter.

Den ena förordningen gäller ett stöd för bostäder som byggs från och med
januari 2017. Den andra förordningen gäller de som påbörjats tidigast 25
mars 2015 och senast 28 februari 2017.

Dagens regeringsbeslut är ett resultat efter förhandlingar med Vänsterpartiet.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Pressträff om investeringsstöd till
bostadsbyggande
Publicerad 29 september 2016 Uppdaterad 29 september 2016

I dag den 29 september kl 11.00, presenterar bostads-
och digitaliseringsminister Peter Eriksson regeringens
beslut om förordningar för investeringsstöd för
byggandet av hyresrätter och studentbostäder.

Tid: 29 september 2016 kl. 11.00
Plats: Bella Venezia, Rosenbad
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Pressmeddelande från Miljödepartementet, Näringsdepartementet

Karolina Skog och Peter Eriksson
besöker bostadsprojektet
Inspiration i Uppsala
Publicerad 23 september 2016 Uppdaterad 23 september 2016

Regeringen har gjort stora satsningar på
bostadsbyggande och hållbar stadsmiljö. Måndag 26
september reser ansvariga ministrar Peter Eriksson och
Karolina Skog till Uppsala för att ta del av resultaten av
regeringens politik hittills och diskutera vilka utmaningar
och möjligheter kommunen ser kring bostadsbyggande,
kollektivtrafik och stadsutveckling.
Exempel på satsningar som regeringen gjort är kommunbonusen,
stadsmiljöavtalen, klimatklivet, stöd till renovering och energieffektivisering
och regelförenklingar. Uppsala har varit aktiva i att söka stöd till
investeringar och är därför en särskilt intressant kommun att besöka.

Program

Tid:
kl. 08.30 Presentation av bostadsprojektet Rosendal, fokus på hållbarhet och
energi samt utvecklingsplaner för Uppsala och Rosendal.
kl. 09.00 Rundvandring på projekt Inspiration. Tid för fotografering och
frågor.
kl. 09.25 Pressfika, Rosendal Food Court

Plats: Samling kl. 8.30 vid Peabs byggbod i Inspiration Rosendal,
Rosendalsvägen 12
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Besöket i Uppsala görs tillsammans med kommunalråd Erik Pelling (S) och
gatu- och samhällsmiljönämndens ordförande Johan Lundqvist (MP) samt
företrädare för byggprojektet. Media är välkomna att delta i besöket. Var
vänlig anmäl deltagande. Medtag presslegitimation.

Välkomna!



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson håller tal på
Business Arena Stockholm
Publicerad 21 september 2016 Uppdaterad 21 september 2016

I dag, onsdag den 21 september, medverkar bostads-
och digitaliseringsminister Peter Eriksson i Business
Arena Stockholm som är centralt fokuserat på
bostadsbyggande, den moderna staden och
infrastruktur.
Mellan den 21 och 22 september samlar Business Arena Stockholm drygt 6
000 deltagare för att lyssna och diskutera den moderna stadens utmaningar
och bostadsbyggandet i Sverige.

Bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson kommer att hålla ett
anförande under ett seminarium med tema "Digitalisering för en smartare
samhällsbyggnadsprocess".

Seminariet tar avstamp i det uppdrag som regeringen gav Lantmäteriet
tidigare i år att, i nära samarbete med Boverket, främja digital förnyelse
genom att byggherrar, myndigheter och andra intressenter ska kunna dela
information och samverka digitalt.

Bostadsministern kommer på förmiddagen även sätta sig ned för ett
scensamtal om den aktuella bostadspolitiken.

Program för Business Arena Stockholm

Plats: Stockholms Waterfront Congress Centre

Samtal med bostadsministern
Tid: Onsdag den 21 september, kl 11. 00 – 11.20
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Seminarium om digitalisering för en smartare byggnadsprocess
Tid: Onsdag den 21 september, kl. 16.00 – 17.00



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen tar initiativ till
informationscentrum för hållbart
byggande
Publicerad 19 september 2016 Uppdaterad 19 september 2016

Regeringen föreslår i budgetpropositionen 2017 att
Boverket ska få ett ökat anslag om 10 miljoner kronor
årligen från 2017. Boverket ska med det ökade anslaget
bidra till inrättandet av ett informationscentrum för
hållbart byggande med fokus på energieffektiviserande
renovering med användning av hållbara materialval.
För att bidra till ökad energieffektiviserande renovering av befintligt
bostadsbestånd föreslås Boverket att få i uppdrag att genom utlysning lämna
driftbidrag till en eller flera organisationer som kan åta sig att inrätta ett
informations- och kunskapsspridande centrum.

- Produktion av lågenergibostäder växer och blir allt vanligare. Att sprida
kunskap och utveckla smart och effektiv teknik inom området är därför
viktigare än någonsin, säger bostads- och digitaliseringsminister Peter
Eriksson

Driftbidrag till en eller fler redan existerande organisationer på området
säkerställer att redan befintlig kunskap och informationskanaler tas till vara
på.

Förslagen i budgetpropositionen för 2017 bygger på en överenskommelse
mellan regeringspartierna och Vänsterpartiet.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen satsar 55 miljoner på
regelförenklingar vid
bostadsbyggande
Publicerad 19 september 2016 Uppdaterad 19 september 2016

I budgetpropositionen för 2017 satsar regeringen 55
miljoner kronor per år på att det ska bli snabbare,
enklare och billigare att bygga. Idag leder omfattande
byggregler och brist på kompetens och resurser i
planprocessen till att det tar onödigt lång tid att få fram
nya bostäder. Därför satsar regeringen på att förenkla
byggreglerna och korta handläggningstiderna.
Sverige har haft bostadsbrist under lång tid. Trots att det nu byggs fler
bostäder än på länge räcker det inte. Regeringen genomför den största
bostadspolitiska satsningen på 20 år för att det ska byggas ännu fler bostäder.
Sedan tidigare finns bland annat satsningar på investeringsstöd,
kommunbonus och renoveringsstöd. Regeringen presenterade i juni 2016
även ett 22-punktsprogram för ökat byggande.

Regeringen föreslår i 2017 års budgetproposition tre stora satsningar för att
göra det snabbare, enklare och billigare att bygga bostäder

1. Snabbare handläggning hos länsstyrelserna

Under 2013–2016 har länsstyrelserna fått extra resurser för att korta
handläggningstiderna för överklagade ärenden enligt plan- och
bygglagen, t.ex. bygglov och detaljplaner. Satsningen har lett till att
länsstyrelsernas handläggningstider har förkortats avsevärt och att
variationerna mellan länsstyrelserna har minskat väsentligt.
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Regeringen föreslår nu att länsstyrelserna tillförs 30 miljoner kronor per
år 2017-18 och därefter 25 miljoner kronor per år. Det handlar bland
annat om att skapa förutsättningar för ett ännu större bostadsbyggande
genom att se till att det finns resurser för detaljplanering och
handläggning av överklagade ärenden hos länsstyrelserna.

Dessutom skärper regeringen målen för länsstyrelsens
handläggningstider för överklagade bygglov och förhandsbesked.
Permanentbostäder ska prioriteras framför andra ärenden.

2. Kunskapslyft inom plan- och byggområdet

Kompetensbrist hos kommuner och länsstyrelser leder till att det finns
brister i hur plan- och bygglagstiftningen tillämpas i landet, bland annat
när det gäller enhetlighet och effektivitet. Regeringen tillför nu
ytterligare resurser så att Boverket kan dels fortsätta ett påbörjat
kunskapslyft riktat till handläggare hos kommuner och länsstyrelser
kring plan- och bygglagstiftningen, dels genomföra en välbehövlig
satsning på vägledning kring hur regelverket bör tillämpas för en
smidigare plan- och byggprocess.

3. Översyn av Boverkets bygg- och konstruktionsregler

Regeringen anslår i budgetpropositionen 10 miljoner kronor per år under
2017–2019 för att identifiera regler som gör det svårare, långsammare
eller dyrare än nödvändigt att bygga. Avsikten är att en systematisk och
grundlig översyn ska göras av bland annat Boverkets bygg- och
konstruktionsregler.

Syftet med översynen är att modernisera och förenkla regelverket och
samtidigt främja konkurrensen och ett långsiktigt hållbart byggande.
Resultatet kan bli att krav tas bort, förändras eller att vägledning tas
fram för att gällande regler lättare ska kunna förstås.

Förslagen i budgetpropositionen för 2017 bygger på en överenskommelse
mellan regeringspartierna och Vänsterpartiet.

 



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Pressinbjudan: Peter Eriksson
presenterar budgetnyhet i
Alingsås
Publicerad 19 september 2016 Uppdaterad 19 september 2016

På måndag den 19 september befinner sig bostads-
och digitaliseringsminister Peter Eriksson i Alingsås där
han kommer att presentera en ny bostadspolitisk nyhet
inom ramen för budgetpropositionen 2017.

Tid: 19 september 2016 kl. 13.30
Plats: Passivhuscentrum Västra Götaland, Stora Torget 3A, Alingsås

Peter Eriksson bjuder in till en pressträff på Passivhuscentrum Västra
Götaland i Alingsås. Journalister är därefter välkomna att följa med Peter
Eriksson när han besöker bostadsområdet Brogården som renoveras enligt
passivhustekniken.

Passivhuscentrum Västra Götaland är ett miljöcenter som verkar för
energieffektivt byggande och renovering.
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Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet, Finansdepartementet,
Försvarsdepartementet, Justitiedepartementet, Kulturdepartementet,
Miljödepartementet, Näringsdepartementet, Socialdepartementet,
Statsrådsberedningen, Utbildningsdepartementet

Statsrådens presentationer av
höstbudgeten 2016
Publicerad 16 september 2016 Uppdaterad 19 september 2016

(Ny version) Finansminister Magdalena Andersson
kommer att presentera höstbudget 2016 på en
presskonferens tisdag den 20 september klockan 09.00
i Rosenbad i Stockholm. Flera statsråd kommer också
att presentera höstbudgeten på olika håll i Sverige.

Statsrådens presentationer av höstbudgeten
(sorterat efter departement):

Statsrådsberedningen

Ibrahim Baylan, samordnings- och energiminister

Norrköping

Motala

Kontaktperson: Therese Knapp, tel 072 733 38 57

Arbetsmarknadsdepartementet

Ylva Johansson, arbetsmarknadsminister

Luleå
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Kontaktperson: Natali Sial, tel 072 520 54 49

Finansdepartementet

Magdalena Andersson, finansminister

09:00: Presskonferens i Bella Venezia, Rosenbad

Kontaktperson: Fredrik Kornebäck, tel 072 543 84 87 och Miriam Abu Eid,
tel 072 216 95 65

Per Bolund, finansmarknads- och konsumentminister

Uppsala

Gävle

Kontaktperson: Anna Söderström, tel 072 532 17 13

Ardalan Shekarabi, civilminister

Västerås

Borlänge

Kontaktperson: Peter Skeppström, tel 072 556 06 40

Försvarsdepartementet

Peter Hultqvist, försvarsminister

Karlstad

Karlskoga

Kontaktperson: Marinette Nyh Radebo, tel 072 238 77 44

Justitiedepartementet

Anders Ygeman, inrikesminister

Eskilstuna



Kontaktperson: Victor Harju, tel 072 504 36 70 och Fredrik Persson, tel 072
214 10 58

Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke, kultur- och demokratiminister

Skärholmen

Kontaktperson : Kristoffer Talltorp, tel 072 542 80 32

Miljö- och energidepartementet

Karolina Skog, klimat- och miljöminister

Lund

Kontaktperson: Hanna Björnfors, tel 072 500 92 11

Näringsdepartementet

Anna Johansson, infrastrukturminister

Göteborg

Borås

Kontaktperson: Adriana Haxhimustafa, tel 070 266 31 05

Sven-Erik Bucht, landsbygdsminister

Jönköping

Växjö

Kontaktperson: Maria Soläng, tel 072 206 19 47

Socialdepartementet

Åsa Regnér, barn-, äldre- och jämställdhetsminister

Kristianstad



Kontaktperson: Joanna Abrahamsson, tel 072 543 84 89

Utbildningsdepartementet

Anna Ekström, gymnasie- och kunskapslyftsminister

Södertälje

Kontaktperson: Helena Paues, tel 072 209 45 20



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson i handelsfrämjande
möte med Irans it-minister
Publicerad 15 september 2016 Uppdaterad 15 september 2016

I dag träffar bostads- och digitaliseringsminister Peter
Eriksson Irans it-minister Dr. Mahmoud Vaezi. Syftet
med mötet är öka samarbetet och handeln mellan
länderna samt etablera kontakter.
Bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson bjuder i dag sin iranska
motsvarighet, it-minister Dr. Mahmoud Vaezi på en frukost i Rosenbad.
Detta bilaterala samtal är en uppföljning på de samtal som fördes länderna
emellan då närings- och innovationsminister Mikael Damberg besökte Iran i
december 2015.

Den iranska delegationen kommer även under Sverigebesöket att besöka
företaget Ericsson och bland andra träffa folkhälso-, sjukvårds- och idrotts‐
minister Gabriel Wikström och civilminister Ardalan Shekarabi.

Tid: Torsdag den 15 september, kl. 07.30
Plats: Rosenbad, Stockholm
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Förslag till ett moderniserat
regelverk för elektroniska
kommunikationer i EU presenteras
i dag
Publicerad 14 september 2016 Uppdaterad 14 september 2016

I dag presenterar EU-kommissionen ett förslag till
direktiv med ett moderniserat regelverk för elektroniska
kommunikationer. Det handlar bland annat om regler för
konkurrens i bredbandsnäten, användning av
radiospektrum för mobilkommunikation m.m.,
grundläggande tillgång till telefoni och internet, och
konsumentskyddsregler till exempel vid byte av
operatör.
Ett nytt regelverk för elektroniska kommunikationer behövs bland annat
eftersom nya bredbands- och mobilnät växer fram, och samhällets
digitalisering medför att kraven från konsumenter och företag på
tillgänglighet, kapacitet och tjänster förändras.

I Sverige har det vuxit fram ett flertal ofta lokala fibernät, som förändrar
konkurrenssituationen och valmöjligheterna för slutkunder. Regeringen
välkomnar därför kommissionens förslag. Inriktningen i kommissionens
översyn av regelverket är också att möjliggöra att hela EU kopplas upp med
hög hastighet.

– Sverige är en ledare på området och har visat att det går att bygga ut nya
nät snabbt i ett glest befolkat land. Men mer behöver göras för att alla ska
kunna dra nytta av nya kommunikationsmöjligheter och en digital inre
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marknad. Det är bra att kommissionen har en hög ambitionsnivå när det
gäller att koppla upp EU:s invånare. Vi kommer att vara en engagerad
diskussionspartner i förhandlingarna om förslaget, säger
digitaliseringsminister Peter Eriksson.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

En utökad satsning på bredband i
hela landet
Publicerad 09 september 2016 Uppdaterad 09 september 2016

Regeringen föreslår i budgetpropositionen för 2017 att
landsbygdsprogrammet förstärks med totalt 850
miljoner under 2017-2020 för bredbandssatsningar.
Satsningarna ska göras i områden där förutsättningar
för kommersiell bredbandsutbyggnad saknas.
Inom ramen för landsbygdsprogrammet har regeringen tidigare avsatt totalt
3,25 miljarder kronor för bredbandsutbyggnad. Detta befintliga stöd ökas nu
med 850 miljoner kronor under 2017-2020 och kommer därmed att uppgå till
totalt 4,1 miljarder kronor.

– Efterfrågan på stöd till bredbandsutbyggnad i landet är stort, särskilt i
bygder som inte kan nås av en kommersiell utbyggnad av bredband. Denna
satsning ger, tillsammans med det redan befintliga bredbandsstödet ökade
förutsättningar att bo och verka på landsbygden, säger bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson.

– Snabbt bredband är en vital del av det moderna samhället och en
förutsättning för att människor ska kunna flytta till och bo kvar på
landsbygden. Det är därför glädjande att kunna förstärka regeringens tidigare
satsning på 3,25 miljarder kronor inom ramen för landsbygdsprogrammet
med ytterligare 850 miljoner kronor, säger landsbygdsminister Sven-Erik
Bucht.

Regeringen har även tidigare möjliggjort bredbandssatsningar på 1,2
miljarder kronor inom ramen för de tre nordliga regionalfondsprogrammen.
Satsningarna inom landsbygdsprogrammet och regionalfondsprogrammen ska
komplettera och förstärka varandra.
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Inom regionalfonden ges stöd till utbyggnad av mer övergripande
ortssammanbindande nät medan stöden inom landsbygdsprogrammet är
fokuserade på utbyggnad av bredbandsnät fram till slutanvändaren.

Budgetpropositionen bygger på en överenskommelse mellan regeringen och
Vänsterpartiet.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Pressträff: Inbjudan till pressfika
med Sven-Erik Bucht och Peter
Eriksson
Publicerad 09 september 2016 Uppdaterad 09 september 2016

Idag kl. 9.00 befinner sig landsbygdsminister Sven-Erik
Bucht och bostads- och digitaliseringsminister Peter
Eriksson i byn Övermorjärv i Kalix där de kommer att
presentera den utökade satsningen på bredband inom
ramen för den kommande budgetpropositionen för
2017. Budgetpropositionen bygger på en
överenskommelse mellan regeringen och Vänsterpartiet

Tid: 9 september 2016 kl. 09.00
Plats: Bagarstugan i Övermorjärv, Kalix kommun

-
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Boverket får i uppdrag att se över
kontrollen av serietillverkade hus
Publicerad 08 september 2016 Uppdaterad 08 september 2016

I dag den 8 september beslutade regeringen att ge
Boverket i uppdrag att i samråd med Sveriges
Kommuner och Landsting, SKL, lämna förslag som
bidrar till enhetlighet i kontrollen av egenskaperna hos
serietillverkade hus. Uppdraget, som är en del av det
bostadspaket som regeringen presenterade i juni med
22 åtgärder för ökat bostadsbyggande, har som syfte att
underlätta byggandet av standardiserade bostäder.
Bostadsbyggandet i Sverige behöver öka för att möta efterfrågan hos en
snabbt växande befolkning. Ett sätt att sänka byggkostnaderna och därmed
öka försäljningen eller uthyrningen av billigare bostäder är att möjliggöra
återanvändning av t.ex. ritningar, konstruktioner och utrustning – i många
projekt över hela landet. Företag med denna inriktning finns etablerade och
flera byggbolag har gjort större upphandlingar som bygger på att
standardiserade bostadsbyggnader levereras på flera olika platser.

En förutsättning för denna utveckling är att det finns planlagd mark för
bostäder där villkoren är sådana att standardiserade byggnader ryms inom
planen.

Även då detta villkor är uppfyllt kan det finnas hinder, i det fall olika
kommuner tillämpar kraven på byggnaders lämplighet för sitt ändamål,
tillgänglighet, användbarhet och tekniska egenskaper, på olika sätt. I
lagstiftningen är utgångspunkten att varje byggnad ska bedömas individuellt.

- Såväl för leverantörer av serietillverkade hus, byggbolag och kommuner
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finns fördelar att vinna om en byggnad som bedömts motsvara
lagstiftningens krav kan uppföras på flera platser på samma villkor. Ett
system med en decentraliserad bedömning och tillsyn i 290 kommuner kan
göra det svårt att uppnå dessa fördelar eftersom varje kommun möter den
aktuella byggnaden bara vid något enstaka tillfälle, säger bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson.

Regeringen uppdrar i dag därför åt Boverket att efter samråd med SKL, och
företrädare för byggbolag och entreprenörer, lämna förslag som innebär att
byggnadsverk som i allt väsentligt är likadant utformade bedöms på samma
sätt vid tillämpning av vissa krav i plan- och bygglagen (PBL).

Regeringen avser att avsätta 500 000 kronor 2016 och 2017 för
genomförande av uppdraget som ska redovisas senast den 30 juni 2017 till
Regeringskansliet (Näringsdepartementet).



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Bostads- och
digitaliseringsministern besöker
Trä- & teknikmässan i Göteborg
Publicerad 06 september 2016 Uppdaterad 06 september 2016

På onsdag den 7 september kommer bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson att besöka
Svenska Mässan i Göteborg där industrimässan Trä &
Teknik äger rum i veckan. Peter Eriksson kommer
under mässan att delta i ett seminarium där han pratar
om vikten av att bygga klimatsmart och hållbart, samt
besöka ett antal utställare för att informera sig om
utvecklingen vad gäller trähusbyggande i större skala.
Tid: Onsdag den 7 september, kl. 13.30
Plats: Scen Woodfusion, Svenska Mässan, Göteborg.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson håller tal under
Stadsbyggnadsdagen
Publicerad 30 augusti 2016 Uppdaterad 30 augusti 2016

På onsdag den 31 augusti besöker bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson Upplands Väsby
som för nionde året i rad arrangerar konferensen
Stadsbyggnadsdagen. I Upplands Väsby kommer
bostadsministern även att besöka aktuella
bostadsprojekt i kommunen.
Temat för Stadbyggnadsdagen är i år "Hemvist" och bostadsminister Peter
Eriksson kommer att hålla ett anförande om regeringens bostadspolitik under
rubriken "Att bygga mycket med kvalitet och hemkänsla".

Program för den 31 augusti

Anförande under Stadsbyggnadsdagen
Tid: Kl. 9.30
Plats: Messingenhuset, Love Almqvist torg 1, Upplands Väsby

Rundvandring i centrala Upplands Väsby och pågående bostadsprojekt
Tid: Kl. 10.15. Rundvandringen pågår ca 1,5 timme.
Plats: Start i Messingenhuset, foajén.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson på företagsbesök
till Piteå
Publicerad 22 augusti 2016 Uppdaterad 22 augusti 2016

Imorgon besöker bostads- och digitaliseringsminister
Peter Eriksson Piteå. Ministern besöker bland annat det
privatägda vindkraftsföretaget Svevind samt Lindbäcks
Byggs fabrik, en modern husfabrik som är Sveriges
ledande företag inom industriellt byggande av bostäder.
Programmet startar klockan 12 och beräknas pågå till
klockan 16.45.
Program:

12.00
Företagsbesök på Svevinds kontor, Piteå och vindkraftsparken i
Markbygden.

14.45
Besök på Lindbäcks Byggs fabrik, Piteå.

16.00
Media är välkomna att träffa Peter Eriksson på Lindbäcks Byggs fabrik.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson i handelsfrämjande
möte med Sri Lankas IKT-minister
Publicerad 18 augusti 2016 Uppdaterad 18 augusti 2016

I dag den 18 augusti träffar bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson Sri Lankas
informations- och kommunikationsminister (IKT) Harin
Fernando. Bilateralen är en fortsättning av de tidigare
samtal som fördes när utrikesminister Margot Wallström
var på besök i landet i april.
IKT-minister Harin Fernando besöker Ericsson som nyligen skrev under en
avsiktsförklaring med Sri Lanka.

Mötet på Näringsdepartementet mellan Peter Eriksson och Harin Fernando
är en bekräftelse på handelsviljan länderna emellan.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson utser samordnare
för arbetskapaciteten i
byggbranschen
Publicerad 15 augusti 2016 Uppdaterad 15 augusti 2016

Bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson har
idag utsett Pia Enochsson och Tommy Andersson till
samordnare med uppgift att se över att det finns
tillräcklig kapacitet i arbetskraften inom byggbranschen
för att kunna säkerställa ett ökat bostadsbyggande.
- Jag ser att en avgörande fråga för att lösa bostadsbristen är att lösa den
brist på arbetskraft som idag är ett problem inom byggbranschen. Redan före
jul ska Pia Enochsson och Tommy Andersson presentera sina förslag på
åtgärder, säger bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson.

Pia Enochsson

Pia Enochsson var tidigare statssekreterare (S) och därefter generaldirektör,
först för Glesbygdsverket 1998–2003 och sedan för Myndigheten för
skolutveckling från 2004 till dess avveckling 2008. Från 2009 – 2013 var
hon generaldirektör för Myndigheten för yrkeshögskolan. Pia Enochsson är i
dag ordförande för Delegationen för arbetsplatslärande vid
yrkesintroduktionsanställningar (YA-delegationen)

Tommy Andersson

Nyligen pensionerad avtalssekreterare och vice ordförande på facket för
Skogs-Trä- & Grafisk Bransch (GS-facket) där han varit sedan 1998. Tommy
Andersson har parallellt med detta också varit ordförande för UNI Global
Union, Graphical & Packaging sedan 2009.
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Samordnarna har i uppdrag att:

Identifiera kapacitetsbrister avseende arbetskraft inom byggbranschen
Identifiera och följa upp redan pågående insatser och föreslå åtgärder för
både statliga och kommunala aktörer samt byggbranschens olika parter
Särskilt följa upp kvinnors situation i byggbranschen och föreslå åtgärder
som leder till att fler kvinnor anställs och stannar kvar i branschen

Uppdraget ska redovisas till Regeringskansliet senast den 20 december 2016.

 



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Uppdrag att se över
arbetskraftskapaciteten inom
byggbranschen
Publicerad 28 juli 2016 Uppdaterad 28 juli 2016

Regeringen beslutade idag att utse samordnare som
ska se över att det finns tillräcklig kapacitet i
arbetskraften inom byggbranschen för att kunna
säkerställa ett ökat bostadsbyggande. Samordnarna
ska även identifiera och följa upp redan pågående
insatser, föreslå ytterligare åtgärder och särskilt följa
upp kvinnors situation i branschen.
Boverket bedömer att ca 700 000 bostäder behöver byggas till 2025 för att
utbudet ska motsvara behoven. Det råder för närvarande brist på ett flertal
yrkeskategorier inom byggbranschen och Arbetsförmedlingen bedömer att
rekryteringsproblemen inom branschen kommer att öka de kommande åren.

– För att kunna bygga mer måste vi bland annat se till att det finns tillräckligt
mycket folk och gärna fler kvinnor inom byggbranschen. Det är också
nödvändigt att bättre ta tillvara de nyanlända svenskarnas kompetenser. Det
här uppdraget kommer även att ge oss en övergripande bild av pågående
insatser och vad som måste göras för att kunna stimulera bostadsbyggandet,
säger bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson.

Samordnarna ska även föreslå åtgärder som statliga aktörer och
byggbranschen kan göra. Åtgärderna ska vara förenliga med den svenska
arbetsmarknadsmodellen och den ansvarsfördelning som råder mellan staten
och arbetsmarknadens parter. Utgångspunkten för uppdraget är att
samordnarna ska lägga fram förslag som byggbranschens parter, inklusive
kommunala företrädare också kan ställa sig bakom.
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I uppdraget ingår att:

Identifiera kapacitetsbrister avseende arbetskraft inom byggbranschen
Identifiera och följa upp redan pågående insatser och föreslå åtgärder för
både statliga och kommunala aktörer samt byggbranschens olika parter
Särskilt följa upp kvinnors situation i byggbranschen och föreslå åtgärder
som leder till att fler kvinnor anställs och stannar kvar i branschen

Samordnarna utses inom kort. Uppdraget ska redovisas till Regeringskansliet
senast den 20 december 2016.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Beslut om kommittédirektiv för att
utreda förutsättningarna för
statliga energisparlån
Publicerad 15 juli 2016 Uppdaterad 15 juli 2016

Regeringen har beslutat om kommittédirektiv för att
utreda förutsättningarna för att införa statliga
energisparlån i Sverige. Utredaren ska bland annat
föreslå hur ett statligt finansierat lån för
energieffektivisering ska utformas för den svenska
marknaden.
- Bostäderna står för ungefär en tredjedel av den svenska
energiförbrukningen. En ökad energieffektivisering i det befintliga
bostadsbeståndet är därför ett av de billigaste och mest miljösmarta vägarna
till ett mer hållbart energisystem. Renovering av befintlig bebyggelse kan
gynnas av ett statligt energisparlån som därmed minskar energiförbrukningen
samtidigt som arbetstillfällen skapas, säger bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson.

Utredningen kommer i en första delredovisning, som senast ska vara klar den
30 november 2016, redogöra förutsättningar och behov av ett statligt
energisparlån. Senast den 29 september 2017 ska slutredovisningen innehålla
förslag på hur ett sådant statligt lån ska utformas, vilken organisation som
ska administrera lånen och vilken typ av byggnadsprojekt som kan få ta del
av dem.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Sverige i topp tre gällande
utnyttjandet av digitaliseringens
möjligheter
Publicerad 07 juli 2016 Uppdaterad 07 juli 2016

I går presenterade World Economic Forum, WEF, sin
årliga rapport, Global Information Technology Report,
som innehåller mätningen Networked Readiness Index
där länder rankas efter hur informationssamhället har
utvecklats. Enligt mätningen placerar sig Sverige som
tredje bästa land i världen på att utnyttja
digitaliseringens möjligheter.
- Alla länder inser att digitalisering är ett måste för att vara
konkurrenskraftiga och säkra jobb och välfärd. I den stenhårda konkurrens
som råder mellan länder satsar regeringen på digitalisering som en oerhört
viktig väg framåt. Vi har anledning att vara glada och stolta över platsen som
nummer tre, men vi stannar inte här, säger digitaliseringsminister Peter
Eriksson.

Sverige har under alla de 13 gånger, sedan 2001, som World Economic
Forum har publicerat sin mätning av informationssamhällets utveckling
placerat sig i toppen. Årets mätning visar att Sverige behåller den tredje plats
som Sverige har haft de senaste tre åren och att Sverige ökar i indexpoäng.

WEF:s index består av många olika mätpunkter inom bland annat
internetanvändning, digital infrastruktur, konsumentpriser, företagsvillkor,
kompetenstillgång och e-förvaltningstjänster. På vissa områden som till
exempel internetanvändning börjar ökningen plana ut i Sverige och i en del
andra länder. För att Sverige ska kunna fortsätta sin utveckling behöver vi bli
starkare på områden där det fortfarande finns utrymme för förbättring.

https://www.regeringen.se/




Pressmeddelande från Näringsdepartementet

1 miljard kronor till upprustning av
bostäder i utvalda områden
Publicerad 01 juli 2016 Uppdaterad 01 juli 2016

Regeringen har beslutat om en förordning för
renovering och energieffektivisering i områden med
socioekonomiska utmaningar. Totalt 1 miljard kronor
går till renovering och upprustning av hyresbostäder
samt upprustning av utemiljöerna runt dem. Detta är en
del av det bostadspolitiska paket som aviserades i
budgetpropositionen för 2016 och är resultatet av en
överenskommelse mellan regeringspartierna och
Vänsterpartiet.
Många flerbostadshus behöver moderniseras på ett socialt, ekonomiskt och
ekologiskt hållbart sätt och utan att hyran blir orimligt hög efter
renoveringen.

- Vi vill skynda på renoveringen av bostadsområden som är slitna och under
lång tid har varit eftersatta. Med detta stöd stimulerar vi fastighetsägare att
öka takten med att förbättra boendemiljön och underlätta omställningen till
ett energisystem baserat på förnybar energi. Vi vill även skydda
hyresgästerna mot orimliga hyreshöjningar, säger bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson.

Stödet omfattar en energieffektiviseringsdel och en renoveringsdel om totalt
800 miljoner kronor för 2016. Stödet för energieffektiviseringsåtgärden ska
beräknas utifrån sparade kWh. Denna del av stödet går till fastighetsägaren.
För att få denna del av stödet ska renoveringen leda till att
energiförbrukningen sänks med minst 20 procent.
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Stödet för renoveringen beräknas som 20 procent av renoveringskostnaden.
Denna del av stödet går direkt till hyresgästerna genom att stödet (krona för
krona) ska användas till hyresrabatter under en 7-årsperiod. Detta innebär att
hyran förhandlas och sätts som vanligt, men genom stödet får hyresgästerna
rabatt på hyran under sju år.

Utemiljöstödet, som kommunicerades i maj 2016, ska gå till åtgärder som
förbättrar livskvaliteten i de berörda bostadsområdena. Syftet är att de ska
bidra till aktivitet och social gemenskap. 200 miljoner kronor har öronmärkts
för utemiljöstödet. Åtgärderna ska bidra till attraktiva, funktionella,
jämställda och trygga utemiljöer.

Totalt omfattas ca 26 000 byggnader enligt Boverkets beräkningar.
Länsstyrelsen beslutar om stödet och Boverket sköter utbetalningarna.
Fastighetsägaren ansöker om stöd hos länsstyrelsen i det län som fastigheten
är belägen.

Stödet avseende upprustning av utemiljöer träder i kraft den 1 juli. Stödet för
energieffektivisering och renovering träder i kraft den 1 oktober 2016.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Näringsdepartementet i Almedalen
Publicerad 30 juni 2016 Uppdaterad 01 juli 2016

Näringsdepartementets statsråd medverkar under
Almedalsveckan i olika seminarier och evenemang.
Näringsdepartementet arbetar med frågor som rör
boende och byggande, bolag med statligt ägande, it-
politik, näringsliv, landsbygd, livsmedel, regional tillväxt,
samt transporter och infrastruktur.
Nedan följer ett urval av statsrådens engagemang i Almedalen.

Anna Johansson

"Har vi för mycket järnväg i Sverige?", Naturskyddsföreningen
Måndag 4 juli kl. 10.00-10.40
Plats: Donners Brasserie, Donners plats 3
"Arlanda visionen om Sveriges nya stad", Swedavia m.fl.
Måndag 4 juli kl. 14.00-14.30
Plats: Gate Almedalen, Strandgatan 6
Seminarium Svenskt Näringsliv
Tisdag 5 juli kl. 9.00-10.30
Plats: Svenskt Näringslivs trädgård, Hamngatan 3
Dialogmöte om hållbara godstransporter
Tisdag 5 juli kl. 13.00-14.00
Plats: Maritima mötesplatsen, Gotlandsbolagets trädgård i Visby, Hamngatan
1
"Fler vägar för mer bostäder", Skanska
Onsdag 6 juli kl. 9.30-10.15
Plats: Rostockergränd 4, Skanskas trädgård
"Fossilfritt och transportsmart", Bil Sweden
Onsdag 6 juli kl. 14.00-14.45
Plats: Cramérgatan 3, sal B25
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Peter Eriksson

"Så bygger vi bort bostadskrisen", Växjö kommun
Måndag 4 juli kl. 9.00- 9.45
Plats: Westanders trädgård, Södra kyrkogatan 13
"Dags för en ny social bostadspolitik", Veidekke
Måndag 4 juli kl. 10- 11.15
Plats: Clarion Wisby Hotell, Strandgatan 6
"Bredbandsutbyggnaden - utmaningar och möjligheter till
effektivisering", Svenska Trådlösa Fiberleverantörer
Måndag 4 juli kl. 14.00- 14.55
Plats: Korsgatan 6, innergården
"Kan bioekonomin bli en motor för hållbart samhällsbyggande?", Stora
Enso
Måndag 4 juli kl. 15.00- 16.00
Plats: Donners plats 2
"Byggprocessen står för 75–80% av klimatutsläppen för ett nytt hus –
hur påverkar det oss?", Veidekke
Tisdag 5 juli kl. 10.00-12.00
Plats: Clarion Hotel Wisby, Strandgatan 6
"Allmännyttan och bostadsbyggandet", Sveriges Allmännyttiga
Bostadsföretag (SABO)
Tisdag 5 juli kl. 14:00 - 14:30
Plats: Strandgatan 17, trädgård

Sven- Erik Bucht

"Matkassen 2030", Axfood
Tisdag 5 juli kl. 09.00-09.45
Plats: Fysiken (Hälsodalen), S:t Hansplan 2
"Klimatneutral eller fossiloberoende?", Future Forests och SLU
Tisdag 5 juli kl. 12.00-13.00
Plats: Campus Gotland, Cramérgatan 3
"Livsmedelsstrategin kan få ett lyft med innovationer för lantbruket",
Lantmännen och LRF
Tisdag 5 juli kl. 13.15- 13.55
Plats: Mellangatan 7
"Hur kan skogsindustrin bidra till att Sverige blir en världsledande
bioekonomi?", Stora Enso
Tisdag 5 juli kl. 14.00- 14.45
Plats: Gotlands museum, Strandgatan 14
"Når livsmedelsstrategin ända fram till bordet?", Svensk



Dagligvaruhandel
Tisdag 5 juli kl. 15.00-16.00
Plats: Campus Gotland E35, Cramérgatan 3
"Hur mycket är bioekonomin värd?", Skogsindustrierna
Tisdag 5 juli kl. 16.30- 17.30
Plats: Restaurang Vinäger, Hästgatan 2
"Mat och klimat utan konflikt och katastrof?", We Effect
Torsdag 7 juli kl. 08.00- 08.45
Plats: Sidas torg, Donnersgatan 6
Paneldiskussion kring service på landsbygden, Hela Sverige ska leva
Torsdag 7 juli kl. 13.40- 14.10
Plats: Ideella trädgården, Birgers gränd 7



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson besöker Göteborg
Publicerad 28 juni 2016 Uppdaterad 28 juni 2016

Imorgon den 29 juni reser bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson till Göteborg där
han tillsammans med Västsvenska Handelskammaren
besöker ett bostadsprojekt som är under uppbyggnad i
Kviberg i nordöstra Göteborg. Peter Eriksson kommer
också att göra ett studiebesök på ABB samt träffa
företrädare för Göteborgs kommunstyrelse.
Program

Kl. 10.15 Studiebesök på bostadsprojektet i Kviberg
Adress: Soldathemsgatan 16, Göteborg

Kl. 12.00-13.15 Studiebesök på ABB med temat digitalisering
Adress: Lunnagårdsgatan 4, Mölndal

Kl. 15.00-15.15 Pressträff tillsammans med kommunalrådet Ulf Kamne om
framtidens landshövdingehus
Adress: Rådhuset

Kl. 15.30-16.10 Samtal med företrädare för Göteborgs stads politiska styre

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta Agnetha Boström.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet, Näringsdepartementet

Pressträff med Magdalena
Andersson och Peter Eriksson
Publicerad 20 juni 2016 Uppdaterad 20 juni 2016

Finansminister Magdalena Andersson och
bostadsminister Peter Eriksson håller pressträff klockan
8.00 i morgon, tisdag den 21 juni.

Tid: 21 juni 2016 kl. 08.00
Plats: Bella Venezia, Rosenbad

Vid pressträffen redovisar de regeringens bostadspolitiska paket.

Pressträffen kommer webbsändas på regeringen.se

Medtag presslegitimation.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Peter Eriksson besöker Göteborg
Publicerad 20 juni 2016 Uppdaterad 20 juni 2016

Inställt! På tisdag den 21 juni reser bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson till Göteborg där
han tillsammans med Västsvenska Handelskammaren
besöker ett bostadsprojekt som är under uppbyggnad i
Kviberg i nordöstra Göteborg. Peter Eriksson kommer
också att göra ett studiebesök på Volvo Cars.
Program för tisdag den 21 juni:

Studiebesök på Volvo Cars testanläggning för självkörande bilar
Tid: Kl. 09.20
Plats: Volvo Jacobs väg, Göteborg

Studiebesök bostadsprojektet Kviberg
Tid: Kl. 11.00
Plats: Soldathemsgatan 16, Göteborg
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Förslag om nya grossistavgifter för
roaming presenteras i dag
Publicerad 15 juni 2016 Uppdaterad 15 juni 2016

I dag presenterar EU-kommissionen ett förslag till
förordning som på sikt ska leda till att roamingavgifterna
försvinner. Förslaget innehåller nya lägre avgiftstak som
reglerar hur mycket operatörerna får ta ut av varandra.
En överenskommelse om grossistavgifterna är en
förutsättning för att det på sikt ska kosta lika mycket att
använda sin telefon när man ute och reser i EU, som
när man är hemma.
- Regeringen har kämpat hårt för nya pressade grossistavgifter för roaming.
Kommissionens förslag är ett viktigt steg för att få bort roamingavgifterna
och kommer att göra det ännu billigare att surfa inom EU, något som
regeringen har strävat efter länge. Regeringen kommer nu att analysera
förslaget och därefter vidtar förhandlingar med övriga medlemsstater, säger
digitaliseringsminister Peter Eriksson.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Remiss: Särskilt bemyndigande
ska ge regeringen möjlighet att
göra undantag från plan- och
bygglagen vid extraordinär
flyktingsituation
Publicerad 13 juni 2016 Uppdaterad 13 juni 2016

Regeringen skickar idag ut en promemoria på remiss
med ett nytt lagförslag som ger regeringen möjlighet att
göra undantag från bestämmelser i plan- och
bygglagen för att säkerställa att asylsökanden har tak
över huvudet. Förslaget, som möjliggör att asylrätten
kan värnas, gäller tillfälliga flyktingboenden när antalet
asylsökande bedöms vara särskilt omfattande.
- Vi hade ett läge i höstas där boendesituationen för asylsökande var väldigt
ansträngd. Om det uppstår liknande situationer i framtiden är det viktigt att
regeringen snabbt kan fatta beslut för att säkerställa att alla som flyr kan få
skydd och tak över huvudet, säger bostadsminister Peter Eriksson.

Enligt föreslagen i departementspromemorian ska regeringen ha möjlighet att
meddela föreskrifter om undantag från flera olika bestämmelser i plan- och
bygglagen, utefter vilka behov som finns. Det kan till exempelvis avse
undantag från intressen som normalt beaktas vid planläggning och från
bestämmelserna i plan- och bygglagen gällande bygg-, rivnings- och marklov
och om genomförandet av åtgärder.

Bemyndigandet gäller enbart tillfälliga åtgärder vid extraordinära situationer.
Förslaget är en del av regeringens arbete att genomföra den
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migrationspolitiska överenskommelsen som regeringen har kommit överens
om tillsammans med Moderaterna, Centerpartiet, Liberalerna och
Kristdemokraterna. Lagförslaget föreslås träda i kraft den 1 januari 2017



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Alf Karlsson ny statssekreterare i
Näringsdepartementet
Publicerad 02 juni 2016 Uppdaterad 02 juni 2016

Regeringen har i dag utsett Alf Karlsson till
statssekreterare hos bostads- och digitaliseringsminister
Peter Eriksson.
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Pressmeddelande från Miljödepartementet, Näringsdepartementet,
Socialdepartementet, Statsrådsberedningen, Utbildningsdepartementet

Regeringen lanserar fem offensiva
samverkansprogram
Publicerad 01 juni 2016 Uppdaterad 01 juni 2016

I dag, onsdag den 1 juni, lanserade statsminister Stefan
Löfven regeringens gemensamma kraftsamling för
bemöta viktiga samhällsutmaningar som Sverige står
inför. Tillsammans med vice statsminister Isabella Lövin
och närings- och innovationsminister Mikael Damberg
samt statsråden Sven-Erik Bucht, Karolina Skog,
Helene Hellmark Knutsson, Gabriel Wikström och Anna
Johansson, presenterade statsministern fem strategiska
samverkansprogram.
Inför media och framstående företrädare för näringsliv, myndigheter och
forskningsvärlden presenterades i dag fem strategiska samverkansprogram av
statsministern, tillsammans med involverade statsråd för enskilt program.
Programmen bygger på ett utvecklat samarbete mellan offentliga aktörer,
näringsliv och universitet och högskola. Målsättningen är att
samverkansprogrammen ska stärka Sveriges globala innovations- och
konkurrenskraft. Närings- och innovationsminister Mikael Damberg har
koordinationsansvar för programmen.

Genom nya innovativa sätt att göra affärer, producera, resa, bo, leva,
kommunicera, tillvarata och bevara jordens resurser och ekosystem ska nya
arbetstillfällen, bättre hälsa, välfärd och jämställdhet skapas och
upprätthållas.

De fem samverkansprogrammen är:
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Nästa generations resor och transporter

Genom digitalisering, nya drivmedel och miljövänligare transportslag kan
Sverige minska sin klimatpåverkan och öka exporten. Ansvariga
ministrar är: Mikael Damberg, närings- och innovationsminister, Anna
Johansson, infrastrukturminister, Ibrahim Baylan, samordnings- och
energiminister och Karolina Skog, miljöminister.

Smarta städer

Genom innovativ miljö- och klimatteknik, smarta elnät och digitalisering
förbereder vi den framtida urbana miljö som kommer vara hem för en
stor del av Sveriges framtida invånare. Ansvariga ministrar är: Mikael
Damberg, närings- och innovationsminister, Peter Eriksson, bostads- och
digitaliseringsminister, Karolina Skog, miljöminister och Ibrahim Baylan,
samordnings- och energiminister.

Cirkulär biobaserad ekonomi

Genom en biobaserad ekonomi ska biobaserade produkter användas för
att ersätta fossila produkter. Förnybar skogsråvara som biobränsle kan
användas och ersätta fossila bränslen. Den cirkulära ekonomin innebär
att främja en resurseffektiv återanvändning och återvinning av produkter
och material. Ansvariga ministrar är: Mikael Damberg, närings- och
innovationsminister, Sven-Erik Bucht, landsbygdsminister och Karolina
Skog, miljöminister.

Life Science

Genom nya innovativa läkemedel, vårdmetoder och ny medicinsk och
digital teknik kan en framtid med en åldrande befolkning, nya hot i form
av smittspridning och pandemier samt antibiotikaresistens bemötas.
Ansvariga ministrar är: Mikael Damberg, närings- och
innovationsminister, Helene Hellmark Knutsson, minister för högre
utbildning och forskning, och Gabriel Wikström, folkhälso-, sjukvårds-
och idrottsminister.

Uppkopplad industri och nya material

Genom nya hållbara material, molntjänster, robotik och additiv



tillverkning står vi redo inför den fjärde industriella revolutionen.
Ansvariga ministrar är: Mikael Damberg, närings- och
innovationsminister, Helene Hellmark Knutsson, minister för högre
utbildning och forskning och Karolina Skog, miljöminister.



Tal från Miljödepartementet, Utrikesdepartementet

Nationellt anförande av
statssekreterare Eva Svedling på
HLPF 2020 (på engelska)
Publicerad 14 juli 2020 Uppdaterad 14 juli 2020

Nationellt anförande av statssekreterare Eva Svedling
på FN:s politiska högnivåforum om hållbar utveckling
(HLPF) den 14 juli 2020. Det talade ordet gäller.
Excellencies, ministers, colleagues, friends,

The outbreak of COVID-19 reminds us of the importance of a strong
multilateral system to tackle cross-border and global challenges.

We need to build back better to achieve the 2030 Agenda. Today’s
challenges are multifaceted and require a holistic response. The Government
recently presented a bill to the Riksdag (the Swedish Parliament) to
accelerate action and delivery on the SDGs. We have set an overarching
goal to achieve the 2030 Agenda with an emphasis on policy coherence for
sustainable development, spanning across different policy areas. We are
weaving the SDGs into our national fabric.

I’m convinced that if we all nurture the SDGs by working together and
integrating them into our recovery, we will build stronger, more resilient
societies that will stand steady beyond 2030.

Friends,

This pandemic is having a disproportionate impact on people in vulnerable
situations. Delivering on the principle of ‘leaving no one behind’ is crucial to
reaching the goals for everyone, everywhere.
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We need not only to combat growing inequalities and a lack of gender
equality, but also to target actions towards those living in poverty,
marginalisation and exclusion.

While Sweden has favourable conditions for sustainable development, we
also face multiple challenges. Inequalities and gender gaps are growing.
Socioeconomically disadvantaged areas in Sweden are worse hit by COVID-
19. We need to work harder towards equity in health care, equal access to
lifelong learning and sustainable economic growth.

Sweden has a long history of a universal welfare system that has been key in
building an open, inclusive and more gender-equal society. Social protection
is a human right and universal policies, including floors, are key to upholding
the principle of leaving no one behind.

Globally, we continue to show leadership for sustainable and inclusive
growth, reduced inequalities and promotion of social dialogue together with
the ILO, the OECD and a core group of countries, companies, employers’
organisations and trade unions in the Global Deal partnership.

As we enter the Decade of Action, we need to focus more on the conditions
and opportunities of future generations.

The proportion of young people in the world is the largest in history.
Children and young people deserve equal access to services and
opportunities. A special focus needs to be placed on girls. Young people
must be recognised as agents of change and meaningful partners in decision-
making.

The message from our young people on climate change is clear. We need to
act, and we need to listen. Recovering after the COVID-19 crisis should
speed up a green transition towards carbon neutrality and resilience. Sweden
aims to become the world’s first fossil-free welfare state, reaching net zero
emissions by 2045 at the latest.

Mitigating and adapting to climate change, ensuring more efficient and
circular use of resources, and safeguarding biodiversity and ecosystem
services will be vital to improving resilience and safeguarding the future of
both people and the planet.

In 2022, the world will celebrate the 50th anniversary of the first UN
Conference on the Human Environment, which was held in Stockholm. We



believe it is our responsibility to use every possible milestone opportunity to
act, to accelerate a transformation that leaves no one behind and to ensure a
healthy planet for all. This is what we hope to achieve in Stockholm in 2022
with a high-level global meeting, and we look forward to working with all of
you on this.

Leaving no one behind requires the full realisation of human rights, gender
equality and access to participation for those who are frequently left out of
the conversation, including women and girls, people with disabilities, LGBTI
people, minorities and newly arrived immigrants.

The COVID-19 pandemic has exacerbated the pushback of sexual and
reproductive health and rights and exposed more women to domestic
violence and sexual exploitation. Sweden has a feminist government and we
believe in prioritising gender equality and women’s and girls’ enjoyment of
all their human rights at this crucial period.

The response to COVID-19 should not compromise the universal values of
human rights, democracy and the rule of law, and gender equality. Sweden’s
Drive for Democracy provides support to democracy’s institutions, processes
and defenders.

My hope is that this year’s High-level Political Forum will enable us to learn
valuable lessons from coming together through technology and innovation. It
is time for delivery on the SDGs. For this we need leaders, doers, who are
prepared to step up and come together to build back better and leave no one
behind.

Thank you.



Tal från Anna Hallberg, Ann Linde

Utrikesdeklarationen
Publicerad 12 februari 2020 Uppdaterad 12 februari 2020

Regeringens utrikesdeklaration presenterades av
utrikesminister Ann Linde vid 2020 års utrikespolitiska
debatt i riksdagen onsdagen den 12 februari. Det talade
ordet gäller.
Herr talman, ärade ledamöter, representanter för den diplomatiska kåren,
kära åhörare,

Sveriges utrikespolitik förs med syftet att skapa trygghet i vårt land och i vår
omvärld.

De senaste årens konflikter, klimatkris och flyktingströmmar visar att det
som händer långt från våra landsgränser också påverkar oss i Sverige.

Världen blir mer oförutsägbar – och den kommer närmre. Det pågående
coronavirusutbrottet visar hur sammanlänkad världen är.

Det finns de som tycker att vi borde stänga dörren för samarbete. Som om
problemen skulle försvinna om man bara blundade. Min övertygelse är att vi
behöver möta en orolig omvärld med mer samarbete och solidaritet.
Internationella problem kräver internationella svar.

Det demonstreras för frihet och rättvisa runtom i världen. Klimatrörelsen
samlar miljontals människor på gator och torg. Vi har ett ansvar att lyssna till
deras starka uppmaningar.

Ett välfungerande internationellt samarbete och folkrätten är grunden för en
världsordning där regler och avtal går före den starkes rätt. Det är en
förutsättning för ett tryggt och säkert Sverige.

Vi står upp för diplomati, dialog och samarbete. Så försvarar vi våra

https://www.regeringen.se/


intressen, värderingar och trygghet. Så gör vi världen säkrare.

 

Herr/fru talman,

EU är vår viktigaste utrikes- och säkerhetspolitiska arena. Ingen annan aktör
är i så stor utsträckning en garant för svensk ekonomi, säkerhet och fred.
Sverige ska fullt ut delta i EU-samarbetet och i dess utformning på ett sätt
som värnar svenska intressen.

Storbritannien har nu lämnat EU och det är dags att blicka framåt. Sverige
ska även framöver ha en så nära och omfattande relation som möjligt med
Storbritannien.

Vi stärker också relationen till tongivande medlemsstater som Tyskland och
Frankrike, liksom det nordiska samarbetet. Det gör vår region tryggare och
mer hållbar. I Nordiska ministerrådet driver regeringen genomförandet av
den gemensamma visionen att Norden ska vara världens mest hållbara och
integrerade region 2030.

En förnyad svensk Arktisstrategi ska presenteras under året. 

Under flera år har rättsstatligheten och respekten för EU:s grundläggande
värderingar undergrävts i vissa medlemsstater. Tillsammans med EU-
kommissionen och andra medlemsstater reagerar Sverige tydligt mot denna
utveckling.

Det finns idag en oro hos många för att EU-utvidgningen går för fort fram.
Det tar vi på allvar. Samtidigt är en nära relation med länderna på västra
Balkan viktig för vår gemensamma säkerhet och ekonomi. Vi vill hitta en väg
framåt som enar EU och som tydligt bidrar till reformarbetet på västra
Balkan. Här är möjligheten att på sikt bli medlem viktigt.

Kommissionen har tidigare föreslagit förhandlingsstart för Albanien och
Nordmakedonien. Det har Sverige varit berett att ställa sig bakom.

Sverige stödjer förslaget om en översyn av utvidgningsprocessen, och det är
viktigt att alla nödvändiga krav är uppfyllda innan ett land kan bli medlem.

 

Herr/fru talman,



Diplomatin är vår främsta försvarslinje.

Försvarsberedningen understryker vikten av att värna vår suveränitet och
svenska intressen. Det innebär att kunna använda alla de säkerhetspolitiska
instrument som står till förfogande, politiska, diplomatiska, ekonomiska och
militära, på ett samlat sätt. Så bygger vi en gemensam säkerhet.

Jag vill rikta ett särskilt tack till de svenskar som deltar i våra civila och
militära insatser i exempelvis Afghanistan, Irak, Mali och Ukraina. Ni gör en
ovärderlig insats för freden och säkerheten internationellt och i Sverige.

Europa måste ta ett större ansvar för sin egen säkerhet.

EU:s gemensamma utrikes- och säkerhetspolitik måste stärkas i syfte att
försvara EU:s intressen och värden globalt.  

Vår säkerhet stärks av stabilitet och ekonomisk utveckling i EU:s närområde.
Vi står fast vid våra åtaganden att stödja reformprocesser i Ukraina och
andra länder i EU:s östra grannskap.

Det östliga partnerskapet har nyligen fyllt tio år. Sverige kommer att fortsätta
vara drivande inom EU för partnerskapet.

Vi vill även visa att ett sydligt partnerskap är möjligt. Redan i dag finns det
nära samarbeten med de nordafrikanska länderna. Men detta måste stärkas
och EU ska ge stöd till dessa staters stabilitet och utveckling.

Sveriges säkerhetspolitiska linje ligger fast. Vår militära alliansfrihet tjänar
oss väl och bidrar till stabilitet och säkerhet i norra Europa. Den förutsätter
en aktiv, bred och ansvarsfull utrikes- och säkerhetspolitik i kombination
med fördjupade försvarssamarbeten, särskilt med Finland, och en trovärdig
nationell försvarsförmåga. Vi ska bidra till långsiktig stabilitet och säkerhet i
vår del av Europa. 

Den snabba teknikutvecklingen, inte minst inom cybersäkerhet och AI,
skapar nya utmaningar i gränslandet mellan konkurrenskraft, handel och
säkerhetspolitik.

Sveriges utrikes- och säkerhetspolitik bygger på sammanhållning i EU och
ökat samarbete på bred front: i Norden och Östersjöområdet, inom FN och
OSSE, och genom partnerskapet med Nato. En stark transatlantisk länk är
viktig för Europas och Amerikas säkerhet.



FN spelar en viktig roll för fred och säkerhet, utveckling och mänskliga
rättigheter, och är en central arena för Sveriges arbete med de globala
utmaningarna. FN förblir en hörnsten i vår utrikes- och säkerhetspolitik. Vi
stödjer Norge i deras kandidatur till FN:s säkerhetsråd.

Sverige kommer inte att förhålla sig passivt om en katastrof eller ett angrepp
skulle drabba ett annat EU-land eller ett nordiskt land. Vi förväntar oss att
dessa länder agerar på samma sätt om Sverige drabbas. Vi ska därför kunna
ge och ta emot stöd, såväl civilt som militärt.

Sveriges ordförandeskap i OSSE år 2021 grundar sig i vårt starka
engagemang för den europeiska säkerhetsordningen. Det är ett viktigt
säkerhetsintresse för Sverige att upprätthålla dessa gemensamt
överenskomna principer och åtaganden.

Herr/fru talman,

Alla människor har rätt att leva i trygghet oavsett var man bor. Det gäller
både här hemma och i andra länder. Ingen ska behöva se sig oroligt över
axeln på väg hem från skolan eller arbetet.

Regeringen har sedan hösten 2014 genomfört en rad åtgärder i kampen mot
den organiserade brottsligheten, bl.a. genom straffskärpningar och fler
poliser, men också med viktiga brottsförebyggande insatser.

Men vi vet att denna brottslighet också har förgreningar utomlands.

Därför tar vi nya initiativ för att förstärka brottsbekämpningen, via våra
ambassader och internationella samarbeten.

Vi tillsätter i Utrikesdepartementet en ambassadör som ges uppdraget att
samordna UD:s arbete mot organiserad brottslighet och stötta svenska
brottsbekämpande myndigheter.

Våra ambassader får i uppdrag att bevaka frågan om brottslighet med
koppling till Sverige. Vissa ambassader till exempel i västra Balkan, i
Sydkaukasien och i Latinamerika får ett särskilt uppdrag att prioritera frågan.

Regeringen kommer att fortsätta det framgångsrika arbetet mot organiserad
brottslighet i Östersjöstaternas råd och inom ramen för Barentsrådet, EU:s
östliga partnerskap och Nordiska ministerrådet.



Sverige kommer att stärka arbetet för att stoppa flödet av vapen och droger
och ta nya steg mot gränsöverskridande brottslighet och terrorism. Europol
och Eurojust är centrala i detta arbete.

 

Herr/fru talman,

Den globala uppvärmningen drabbar oss här och nu.

Det handlar inte bara om direkta konsekvenser av mer extremt väder. Ett
instabilt klimat rubbar också ekonomin, livsmedelsförsörjningen och vår
välfärd och trygghet.

Klimatförändringarna spär på motsättningar och konflikter. Sverige kommer
fortsätta att visa ledarskap genom en klimatdiplomati som uppmanar andra
länder till höjda ambitioner.

EU är en nödvändig kraft i det globala klimatarbetet. Sverige ska inom och
utanför EU fortsätta att visa ledarskap och bli världens första fossilfria
välfärdsland. Vårt klimatarbete är rankat högst i världen. Vi har fördubblat
vårt bidrag till den gröna klimatfonden. Vi arbetar både hemma och
internationellt för en rättvis omställning.

Fungerande ekosystem är en förutsättning för allt liv. Skogar, våtmarker och
hav är hem för en rik biologisk mångfald. Havsmiljön är under starkt tryck
från klimatförändringar, överutnyttjande, föroreningar och övergödning.
Regeringen vill se ett globalt mål om att 30 procent av havet ska omfattas av
marint områdesskydd.

 

Herr/fru talman,

Demokratin i världen fortsätter att utmanas och ifrågasättas.

Denna utveckling hotar grunden för vår säkerhet och trygghet. Därför
intensifierar Sverige arbetet för att försvara och främja demokratin i världen
genom demokratisatsningen Drive For Democracy.

Vi bygger allianser med likasinnade länder och organisationer som vill arbeta
för att stärka demokratin. Anslagen till demokratibiståndet har höjts.



Vi ökar stödet för det öppna samhället, särskilt för fria och oberoende medier
och pressfrihet.

Vi försvarar och främjar hbtq-personers rättigheter.

Vi stärker våra insatser för att bekämpa korruptionen, som är ett av de värsta
utvecklingshindren. Alla korruptionsmisstankar inom biståndet följs upp och
åtgärdas.

Vi utvecklar handelns betydelse som plattform för dialog om mänskliga
rättigheter och demokrati. Senast 2022 ska svenska exportkrediter till
investeringar för prospektering och utvinning av fossila bränslen upphöra.

Tilltagande antisemitism är ett växande orosmoln i hela världen och ett
demokratihot. Statsministern har därför tagit initiativ till ett internationellt
forum i Malmö i oktober 2020 för hågkomst av Förintelsen och bekämpande
av antisemitism.

 

Herr/fru talman,

Kvinnors och flickors rättigheter är under attack. Konservativa krafter
försöker begränsa rätten för kvinnor och flickor att bestämma över sina
kroppar och liv.

Frågor om kvinnor, fred och säkerhet samt kvinnors sexuella och
reproduktiva hälsa och rättigheter är särskilt viktiga att stå upp för.

För att vända utvecklingen krävs modiga insatser på alla nivåer. Därför
driver vi en feministisk utrikespolitik.

Det är glädjande att vi fått sällskap av länder som Frankrike, Kanada,
Luxemburg och Mexiko.

Inom EU har Sverige och Frankrike tagit initiativ för att effektivisera EU:s
jämställdhetsarbete och vi etablerar en feministisk handelspolitik.

 

Herr/fru talman,

Runt om i världen behöver över 165 miljoner människor humanitär hjälp. I



Agenda 2030 finns en färdplan för hållbar utveckling som genomsyrar
Sveriges arbete. Sverige har ett effektivt bistånd i världsklass. Regeringen
står fast vid enprocentsmålet.

Krig är en katastrof för människor och samhällen. Ofta drabbas barnen värst.
Både här hemma, inom FN och inom EU arbetar Sverige för att ta tillvara
rättigheter och öka skyddet för barn.

Det är viktigt att EU får ett gemensamt asylsystem som är rättssäkert,
humant och långsiktigt hållbart, där alla länder tar sitt ansvar. Asylrätten ska
värnas.

Den extrema fattigdomen har minskat sedan 1990, men ojämlikheten ökar.

Ojämlikhet är inte bara orättvist och ett hinder för ekonomisk utveckling –
det skapar också en grogrund för spänningar och konflikt. Något vi har sett
exempel på vid flera stora demonstrationer världen över, inte minst i Chile.
Ökad jämlikhet är en del av Sveriges utrikespolitik.

Initiativet Global Deal främjar social dialog och hållbar tillväxt globalt. I
vissa länder är det förenat med livsfara att stå upp för fackligt engagemang
och drägliga arbetsvillkor. Fackliga rättigheter är en del av vår
demokratisatsning och kommer att tas upp i alla UD:s landrapporter om
mänskliga rättigheter.

 

Herr/fru talman,

Världshandeln bidrar till att lyfta hela länder ur fattigdom och till
genomförandet av Agenda 2030.

Sverige driver som EU-medlem en politik för fri och rättvis handel, som
bidrar till hållbar utveckling och skapar jobb i hela landet. Vart tredje jobb i
Sverige är beroende av vår handel med omvärlden.

Vi kraftsamlar genom en uppdaterad export- och investeringsstrategi för hela
Sverige.

Världsutställningen Expo 2020 i Dubai visar upp svenska företags
konkurrenskraft inom hållbarhet och innovation.

 



Herr/fru talman,

Vi kan inte stå passiva inför kärnvapenhotet.

Utvecklingen är oroväckande: avtal om rustningskontroll överges.
Kärnvapenarsenaler byggs ut och moderniseras.

Nedrustning och icke-spridning är en central utrikes- och säkerhetspolitisk
prioritering för regeringen.

Regeringen bidrar genom Stockholmsinitiativet för kärnvapennedrustning till
kommande översynskonferens om icke-spridningsfördraget NPT. Arbetet tas
nu vidare vid ett nytt ministermöte i Tyskland.

Som ordförande i IAEA tar Sverige ansvar för icke-spridning. Efterlevnaden
av kärnenergiavtalet JCPOA är central.

Sverige driver på inom ramen för konventionen om vissa konventionella
vapen för ett effektivt internationellt förbud mot dödliga autonoma
vapensystem som är oförenliga med folkrättens krav.

 

Herr/fru talman,

Vår nära relation till USA är central för Sveriges säkerhet och välstånd.

Ett fungerande internationellt samfund förutsätter ett engagerat USA. Det är
oroande att USA lämnar multilaterala samarbeten. Regeringen arbetar för att
handelsrelationen med USA ska fungera väl, och att hot om nya
handelshinder inte ska verkställas.

-

Regeringens rysslandspolitik ligger fast.

Där vi har gemensamma intressen kan och bör vi, liksom EU, samarbeta med
Ryssland. Det gynnar vår säkerhet och stabiliteten i närområdet.

Vi fördömer den ryska aggressionen mot Ukraina och den illegala
annekteringen av Krim. Dessa brott mot folkrätten utmanar den europeiska
säkerhetsordningen. Regeringen står upp för Ukrainas suveränitet och
territoriella integritet och för varje lands rätt att välja sin egen



säkerhetspolitiska väg.

Vi verkar för att EU:s sanktioner mot Ryssland ska bibehållas så länge skälen
till att de infördes består.

-

Sverige är redo att bidra till regional avspänning och dialog i Mellanöstern.

Vi fortsätter vårt engagemang i den globala koalitionen mot Daesh. Kurder,
kristna och andra minoriteter i regionen måste skyddas.

Regeringen är mån om en god relation med både Israel och Palestina.
Sverige verkar liksom övriga EU för en lösning baserad på folkrätten där två
stater kan leva tillsammans i fred och säkerhet.

Regeringen har fördömt Iran för nedskjutningen av ett civilt flygplan där 17
personer hemmahörande i Sverige omkom. Vi kräver en oberoende och
transparent utredning.

-

Vi har både samarbete och en kritisk dialog med Turkiet. EU har fördömt
Turkiets offensiv i nordöstra Syrien. Samtidigt har den syriska regimen under
snart nio år hänsynslöst bombat sitt eget land till ruiner. Samtliga tillstånd för
svensk export av krigsmateriel till Turkiet har återkallats.

-

Den humanitära, politiska och ekonomiska krisen i Venezuela förvärras dag
för dag. Tillsammans med det internationella samfundet verkar vi för en
fredlig lösning.

Den ökande polariseringen i Bolivia är allvarlig och har lett till eskalerande
våld och skadegörelse.

-

Kinas alltmer aktiva roll på den globala arenan innebär möjligheter och
utmaningar. Vi välkomnar riksdagens enighet kring skrivelsen om vår
kinapolitik.  

Vi för en rak och öppen dialog med Kina som utgår från våra och EU:s



intressen. Mänskliga rättigheter och yttrandefrihet är viktiga delar.

-

Indien är en viktig global aktör och partner för Sverige. Det är en
betydelsefull marknad som kommer att spela en allt större roll för tillväxt
och sysselsättning i vårt land.

På FN:s klimattoppmöte i New York lanserade Sverige och Indien en global
ledarskapsgrupp för att driva på klimatomställningen inom den tunga
industrin för en fossilfri framtid.
-

Den afrikanska kontinenten har en ung befolkning. Om de många unga får
tillgång till utbildning och sysselsättning kan flera afrikanska länder
utvecklas i snabb fart. Men utmaningarna är också stora.

Mänskliga rättigheter, demokrati och jämställdhet är prioriterade frågor i
Sveriges afrikapolitik, men också migration och handel. Det är viktigt att
stödja en hållbar utveckling i Afrika. Det kan handla om flickors skolgång
och ökad tillgång till el.

Säkerhetsläget i Sahel är fortsatt mycket oroande, inte minst i Mali.
Regionen präglas av svaga stater. Situationen är en grogrund för
radikalisering.

 

Herr/fru talman,

UD hanterar många konsulära ärenden. Det kan gälla kriser, katastrofer eller
frihetsberövanden. De flesta får stöd utan offentlighet, men vissa fall får stor
uppmärksamhet.

Arbetet med att hjälpa svenskar i nöd utomlands bedrivs alltid med de
drabbades bästa för ögonen.

Herr/fru talman,

I oroliga tider med skärpt tonläge från världsledare och aggressivt
stormaktsbeteende visar Sverige att en annan väg är möjlig.

I ett öppet demokratiskt klimat med tuffa debatter men också strävan efter



samförstånd visar vi att frihet, jämlikhet och öppenhet inte är gårdagens
lösningar.

Sverige är och förblir ett av världens bästa länder att leva i och vi gör
skillnad i vår omvärld. Det ska vi svenskar vara stolta över.
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